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مناسبت ها

۱۷ مرداد روز خبرنگار
[ August 13 ] ۲۲ مرداد روز جهانی چپ دست ها
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1- واگذاري صدر فولاد به سرمایه گذار جدید/ طرح توسعه اجرا می شود - هشدار نیوز

2- چاره جویی براي مشکلات اقتصادي با اتکا به نگاه تخصصی و عقلانیت جمعی، امکان پذیر است - اتاق بازرگانی ایران

3- چهره پلنگی نفیسه روشن در مکان عمومی ! + عکس ها - رکنا

4- معرفی هنر پتینه کاري، که این روز ها تبدیل به یک شغل پرطرفدار شده است - شهرآرا آنلاین

5- هشت محله زنجان به عنوان سکونتگاه غیررسمی شناخته شده است - روزنامه ابتکار

6- رئیسی فهرست وزراي پیشنهادي را به مجلس معرفی کرد - روزنامه ابتکار

7- چالشهاي صنعت بیمه در وضعیت موجود اقتصادي و کرونا - آرمان اقتصادي

8- بیمارستان 220 تخت خوابی امام خمینی (ره) کرج؛ از کما تا احیاء/قوه قضائیه 258 پرسنل بیکار شده را بعد از 5 سال به

مدار درمان برگرداند - تیتر 1

9- اولین قرارداد طرح نگهداشت و افزایش تولید مناطق نفتخیز جنوب به ایستگاه پایانی رسید - کارونی ها

10- مهارت هاي آموزشی ابزار توسعه و پیشرفت هرمزگان است - برنا نیوز

11- بازدید مدیر صندوق کارآفرینی امید استان کهگیلویه و بویراحمد از منطقه عشایري گرگو - صندوق کارآفرینی امید

12- راه سخت متمایل کردن دانش آموزان و والدین به سمت رشته هاي فنی - ایسنا

13- چالشهاي صنعت بیمه در وضعیت موجود اقتصادي و کرونا - فصل اقتصاد

14- چاره جویی براي مشکلات اقتصادي با اتکا به نگاه تخصصی و عقلانیت جمعی، امکان پذیر است - فصل اقتصاد

15- افزایش تسهیلات اشتغالزایی توسط گل گهر در تفاهم با بنیاد برکت - سلام نو

16- چه باید کرد؟! «گزاره دوم» - روزنامه اصفهان امروز

17- نوسازي 10 هزار تاکسی در تهران با اعتبار 900 میلیارد تومانی - شعار سال

18- تسهیلات اشتغال به 19هزار نفر در استان کرمان پرداخت شد - شعار سال

19- «حجت االله عبدالملکی» براي وزارت کار و رفاه معرفی شد/ یک استاد اقتصاد با رویکرد اشتغال و کارآفرینی - رجانیوز

20- افزایش تسهیلات اشتغالزایی توسط گل گهر در تفاهم با بنیاد برکت - ماین نیوز

21- زنان و دختران جوان 40 درصد از تسهیل گران بنیاد برکت را تشکیل می دهند - آنا

22- زنگنه: حرف هایی دارم که نه اکنون و نه فردا قابل بیان نیست - کرج رسا

23- مدیر عامل شرکت پالایش نفت لاوان، تندیس مدیران برتر و ارزش آفرین ملی را دریافت کرد - روزنامه صبح ساحل

24- اشتغال زایی آموزگار پیربکرانی براي دانش آموزان - خبرگزاري فارس

25- قطعی برق در هفته هاي اخیر صاحبان صنایع را نگران کرده است - خبرگزاري مهر

26- تورم موجود ناشی از چیست و چه کار باید کرد؟ - روزنامه آرمان ملی

27- جذب 101 درصد اعتبارات روستایی صندوق کارآفرینی امید ایلام - خبرگزاري صدا و سیما

28- وزیر فرهنگ به مدیران بعدي صندوق هنر چه توصیه اي کرد؟ - خبرگزاري قرآن

29- اجراي حدود 500 طرح هادي جدید در فارس - خبرگزاري صدا و سیما

30- 73 درصد اشتغال استان سمنان در اختیار صنایع کوچک - خبرگزاري صدا و سیما
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31- اجراي طرح رزمایش احسان حسینی در فارس - گیتی آنلاین

32- فاطمی امین وزیر پیشنهادي ساختمان خیابان سمیه کیست؟ + بیوگرافی کامل - ایراسین

33- نگاه ویژه مالیاتی لازمه حمایت از صنایع کوچک است - ایراسین

34- پیام خداحافظی زنگنه: نه براي «زنده باد» کار کردم نه «مرده باد» - ایران نیوز 24

35- صنایع کوچک سنگ بناي اشتغالزایی - کارونی ها

36- اجراي طرح توسعه اي شهرك هاي صنعتی قم - خبرگزاري صدا و سیما

37- اشتغال 19هزار نفر با تسهیلات صندوق کارآفرینی امید کرمان - خبرگزاري صدا و سیما

38- کارآفرینی با تولید نشاء و محصولات سالم و ارگانیک - خبرگزاري صدا و سیما

39- طرح موضوع اشتغال ایثارگران در دیدار با رئیس کمیته امداد امام خمینی - بنیاد شهید و امور ایثارگران

40- کمبود دانشگاه هاي دولتی در لرستان - ایسنا

41- سرکشی از خانواده هاي زندانیان زندانهاي گیلان ادامه دارد - پویشگران گیل

42- فعلا براي امسال هیچ گونه تغییري شهریه اي در نظر گرفته نشده است - پویشگران گیل

43- راهکار حل بحران مسکن چیست؟ - صبحانه آنلاین

44- حمایت از صنایع کوچک از مهمترین راهبردهاي اعتباري بانک توسعه تعاون بوده است - روزنامه آرمان ملی

45- افزایش تسهیلات اشتغالزایی توسط گل گهر در تفاهم با بنیاد برکت - روزنامه آرمان ملی

46- پیام خداحافظی زنگنه/ نه براي «زنده باد» کار کردم نه «مرده باد» - نبض نفت

47- مردان اقتصادي رئیسی - صداي بورس

48- صنایع کوچک باید بیش از پیش مورد توجه قرار گیرد - ایراسین

49- توسعه صنایع کوچک؛ موانع و راهکارها - شبکه خبر

50- تاثیر کرونا بر الگوي غذایی خانوارهاي اصفهانی - باشگاه خبرنگاران جوان

51- اشتغال 19 هزار نفر با تسهیلات صندوق کارآفرینی امید کرمان - خبرگزاري صدا و سیما

52- نیمی از ظرفیت اشتغال زنجان در صنایع کوچک - خبرگزاري صدا و سیما

53- فرمانده نیروي انتظامی فومن در نشست خبري مطرح کرد: خط قرمز کاري ام ،برخورد با متخلفین و ارازل اوباش در

شهرستان فومن است - عصر کاسپین

54- صنایع کوچک و متوسط به حال خود رها شدند! - بهار نیوز

55- کار بزرگ سخاوت اسدي براي مردم استان بوشهر - مشعل نیوز

56- افزایش سرمایه 360 درصدي «پترول» - مشعل نیوز

57- تورم موجود ناشی از چیست و چه کار باید کرد؟ - فصل اقتصاد

58- توسعه اقتصاد دیجیتال از نیازهاي امروز کشور است - ایرنا

59- یاد د اشت روز:تشکل هاي اجتماعی د ر کنار د ولتی نوپا - روزنامه خبر جنوب

60- «فملی» پیشرو در سرمایه گذاري اثرگذار - دنیاي معدن

61- ایجاد مرکز ساماندهی مشاغل خانگی در البرز - خبرگزاري صدا و سیما

62- تورم موجود ناشی از چیست و چه کار باید کرد؟ - ایراسین
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63- 90 درصد از صنایع استان قزوین متوسط و کوچک هستند + فیلم - خبرگزاري صدا و سیما

64- نقص اطلاعات در حوزه اشتغال فضاي مجازي امکان راهبري جامع را از بین برده است - اقتصاد تهران

65- آغاز رزمایش "احسان حسینی" در لبیک به فرمان رهبر معظم انقلاب در فارس - سحاب پرس

66- ارائه بیش از 3 هزار فقره تسهیلات به مددجویان و واجدین شرایط استان فارس - سحاب پرس

67- عمده مشکل منطقه ارسباران، بیکاري و اشتغال جوانان است - باشگاه خبرنگاران جوان

68- سایه روشن تیم اقتصادي کابینه رئیسی - نسیم

69- نقش صنایع کوچک در ایجاد اشتغال مولد و پایدار بی بدیل است - خبر آنلاین

70- اجراي قریب به 500 طرح هادي جدید در فارس - مطبوعات فارس

71- زنگنه: نه براي زنده باد کار کردم نه مرده باد - خلیج فارس نیوز

72- مدیرعامل بانک توسعه تعاون حمایت از صنایع کوچک را از مهمترین راهبردهاي اعتباري این بانک توسعه اي عنوان نمود -
تفاهم آنلاین

73- زنگنه: گریه خاموش فراوان دارم - نفت امروز

74- برداشت خربزه تلخ گلخانه اي در ارومیه آغاز شد - کرد پرس

75- فعال بودن صنایع کوچک فیروزکوه حتی در ایام شیوع کرونا - تهران نیوز

76- طرح توسعه اقتصادي و اشتغال زایی روستایی استان کردستان تدوین شد - اخبار علمی

77- خبري بد براي بازنشستگان / کاهش حقوق بازمانده دختر صحت دارد؟ - اتاق خبر

78- الگوي غذایی خانوارهاي اصفهان قبل و حین دوران کرونا بررسی می شود - قم پرس

79- آوار و زباله هاي موجود در بندر بیروت چه می شود؟ - دیپلماسی ایرانی

80- وقتی اشک کادر درمان با بی توجهی ها جاري می شود/شرایط ورود مسافر از عراق چیست؟/ طعم شیرین خربزه زیر

دندان دلالان - باشگاه خبرنگاران جوان

81- نوسازي 10هزار تاکسی در تهران / لزوم توجه به کسب و کارهاي خرد در دولت سیزدهم - اقتصاد آنلاین

82- تفاهم نامه سازمان فنی و حرفه اي و منطقه آزاد قشم به امضا رسید - تابناك

83- پیام خداحافظی زنگنه: نه براي «زنده باد» کار کردم نه «مرده باد» - آسا خبر

84- رسانه ها چشم و گوش مردم و مسئولان هستند - آرمان کرمان

85- رسانه ها در کاهش آسیب هاي اجتماعی نقش بسزایی دارند - آرمان کرمان

86- خبر مهم براي بازنشستگان/حقوق بازمانده دختر، کاهش می یابد؟ - ایمنا

87- خبر مهم براي بازنشستگان/حقوق بازمانده دختر، کاهش می یابد؟ - صبا ایران

88- افتتاح کارگاه هاي اشتغال وحرفه آموزي در زندان شماره 2 یزد - یزدي نیوز

89- جوان ترین عضو کابینه پیشنهادي از خطه کردستان/حجت االله عبدالملکی کیست؟ - باشگاه خبرنگاران جوان

90- هیئت رئیسه کمیسیون هاي مجمع جوانان استان هرمزگان معرفی شدند - هرمز

91- صنایع تبدیلی محصولات کشاورزي در گیلان مغفول مانده است - لاهیگ

92- نشست همزمان کارگروه اشتغال و سرمایه گذاري و تسهیل و رفع موانع تولید درگیلان - لاهیگ

93- رسانه ها در کاهش آسیب هاي اجتماعی نقش بسزایی دارند - باشگاه خبرنگاران جوان

94- ارزش فروش محصولات شرکت هاي دانش بنیان به بیش از 130 میلیارد تومان رسید - باشگاه خبرنگاران جوان



8/13/2021 روابط عمومی صندوق کارآفرینی امید

news.karafariniomid.ir/news/print.aspx 6/403

95- هرگز از کیسه دولت براي خود رفیق درست نکنید - شعار سال

96- نرخ مشارکت اقتصادي هرمزگان به 49درصد رسید - خبرگزاري فارس

97- وزیر ارشاد واظهاراتش از عملکرد مالی یک مجموعه/هنرکارت نمایشی نبود - قم پرس

98- پیام خداحافظی زنگنه/ نه براي «زنده باد» کار کردم نه «مرده باد» - فصل اقتصاد

99- آخرین آمار وضعیت اشتغال دانش آموختگان دانشگاهی از زبان وزیر علوم/ واکسیناسیون تمامی دانشجویان کارشناسی از

مهر آغاز می شود - باشگاه خبرنگاران جوان

100- کمبود شرکت هاي دانش بنیان در آذربایجان غربی/راه اندازي 3 مرکز رشد در سه شهرستان استان - خبرگزاري علم و
فناوري

101- توسعه پایدار با هم افزایی دستگاه هاي اجرایی محقق می شود - ایرنا

102- افتتاح یک کارگاه تولید گلیم در بوئین زهرا - خبر آنلاین

103- استرالیا نقش عصاي دست را براي استارت اپ ها بازي می کند - بانکداري الکترونیک

104- استقبال مردم از برنامه هاي ماه محرم کانون هاي مساجد چهارمحال و بختیاري - شبستان

105- 207 واحد گلخانه اي در آذربایجان غربی فعالیت می کند - روزنامه آراز آذربایجان

106- عدم اولویت صنایع دستی در برنامه 5 ساله کشور - شعار سال

107- استقرار 69 هسته و واحد فناور در مرکز رشد جامع پارك علم و فناوري استان - خبرگزاري صدا و سیما

108- صندوق اعتباري هنر با انضباط مالی توسعه گرا و تعامل گرا در نزد هنرمندان و دستگاه ها شناخته شده است - شبستان

109- رفع فقر فرهنگی یک ضرورت است - خبرگزاري قرآن

110- تدوین طرح توسعه میادین گازي و نفتی در کرمانشاه - مرصاد نیوز

111- آغاز واکسیناسیون 12 هزار معلولان در چهارمحال و بختیاري - آخرین خبر

112- رییس بسیج ورزشکاران کشور: آماده تجهیز پایگاه هاي ورزشی همدان هستیم - ایرنا

113- گزینه مورد اعتماد رئیسی براي تعلیم و تربیت - شهداي ایران

114- نماینده مجلس: مجلس یازدهم براي راي اعتماد به وزیران دولت سیزدهم سیاسی رفتار نخواهد کرد - فردا نیوز

115- ظهور دوباره مردان اقتصادي احمدي نژاد - غیرمنتظره

116- وزیر ارشاد: نقطه عطف صندوق هنر توجه به حوزه خدمات است - پانا

117- تمام ارزش افزوده پرداختی مردم به شهرداري نمی رسد! - ایسنا

118- «فملی» پیشرو در سرمایه گذاري اثرگذار - تسنیم

119- حرف و حدیث استخدام هاي بدون ضابطه در پتروشیمی هاي دهدشت و گچساران؛ سیاسیون دست از سر اشتغال بردارند -
تسنیم

120- 2 تفاهم نامه سرمایه گذاري در خراسان جنوبی امضا شد - ایرنا

121- زنگنه: ناخواسته وارد «نبرد آخر» شدیم - صبحانه آنلاین

122- چرا صیانت، مطلوب کسب و کارهاي آنلاین نیست؟ - بازار کار

123- زنگنه: ناخواسته وارد «نبرد آخر» شدیم - بهار نیوز

124- همه دلسوزان و دغدغه مندان اسلام و مسلمین بر وحدت و تقریب تاکید دارند - تقریب نیوز

125- افزایش سرمایه گذاري در شهرکهاي صنعتی قزوین - خبر آنلاین
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126- 2 تفاهم نامه سرمایه گذاري اقتصادي در خراسان جنوبی امضا شد - ایرنا

127- مرکز سیاست گذاري و مطالعات سلامت آمین در استان همدان تشکیل شد - دانشجو

128- ایجاد مرکز نوآوري پزشکی زاهدان به همت موسسه برکت - خبرگزاري صدا و سیما

129- شهرداري تبریز یکی از مدافعان برتر سلامت در مبارزه با ویروس کرونا - شهریار

130- این همد م» تازه از راه رسید ه به د ل نمی نشیند - روزنامه خبر جنوب

131- تبادل تفاهم نامه ایجاد گلخانه هیدروپونیک در شهرستان بیرجند - برنا نیوز

132- برساخت تبیین مشترك از مناطق آزاد در دولت سیزدهم - اخبار مناطق آزاد

133- گذر از اقتصاد نفت پایه با جلا و جلوه گردشگري در مناطق آزاد - اخبار مناطق آزاد

134- بورس کالا محلی براي افزایش قیمت ها یا افزایش شفافیت؟/ پیامدهاي منفی گره زدن مواد اولیه داخلی به قیمت هاي

جهانی/ قابل توجه تیم اقتصادي دولت سیزدهم - سروش نیوز

135- بورس کالا محلی براي افزایش قیمت ها یا افزایش شفافیت؟/ پیامدهاي منفی گره زدن مواد اولیه داخلی به قیمت هاي

جهانی/ قابل توجه تیم اقتصادي دولت سیزدهم - خبرگزاري صنایع

136- تمایل بانک هاي تجاري و تخصصی به اعطاي تسهیلات با سود ثابت در بهار 1400 - خبرگزاري صنایع

137- 30 درصد معادن استان همدان تعطیل است - دنیاي معدن

138- معیار مجلس کارآمدي وزراي پیشنهادي است - ایرنا

139- نوسازي 20 هزار تاکسی و اتوبوس توسط صندوق کارآفرینی امید - خوزنا

140- به نام تولید ایرانی، به کام خارجی - ایسنا

141- وجه تمایز کابینه رئیسی با احمدي نژاد - سپاهان نیوز

142- کابینه اي در مسیر تجربه - سپاهان نیوز

143- روز صنایع کوچک - شبکه خبر

144- 30 درصد معادن استان همدان تعطیل است - دنیاي معدن

145- شناسایی 100 واحد صنعتی در خوزستان - باشگاه خبرنگاران جوان

146- زنگنه: نه براي «زنده باد» کار کردم نه «مرده باد» - روزنامه کسب و کار

147- صنایع کوچک و متوسط به حال خود رها شده اند! - روزنامه کسب و کار

148- پیام خداحافظی زنگنه/ نه براي «زنده باد» کار کردم نه «مرده باد» - ساعت 24

149- وجود 31 شهرك و ناحیه صنعتی در چهارمحال و بختیاري - باشگاه خبرنگاران جوان

150- نقش صنایع کوچک در اشتغالزایی و افزایش ارزش افزوده - خبرگزاري علم و فناوري
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واگذاري صدر فولاد به سرمایه گذار جدید/ طرح توسعه اجرا می شود

منبع: هشدار نیوزشماره خبر:  1  |  تاریخ: 1400/05/22

مهرداد ویسکرمی در گفت و گو با خبرنگار مهر با اشاره به آخرین وضعیت کارخانه تعطیل شده صدر فولاد در شهرستان
چگنی اظهار داشت: بر اساس پیگیري هاي صورت گرفته در این رابطه و موافقت مالک قبلی کارخانه، مقرر شده که این...

مهرداد ویسکرمی در گفت و گو با خبرنگار مهر با اشاره به آخرین وضعیت کارخانه تعطیل شده صدر فولاد در شهرستان چگنی
اظهار داشت: بر اساس پیگیري هاي صورت گرفته در این رابطه و موافقت مالک قبلی کارخانه، مقرر شده که این کارخانه به سرمایه

گذار جدید واگذار شود. 

وي با اشاره به اینکه تاکید شده که سرویس و راه اندازي تولید این کارخانه از هفته آینده در دستور کار سرمایه گذار جدید قرار بگیرد
تصریح کرد: همچنین پیگیري توسعه شرکت صدر فولاد طبق مجوز صادره، اقدام براي اخذ مجوز جدید، فراهم ساختن لوازم توسعه
شرکت و اخذ مجوز از اداره صمت استان براي تولید 2.5 میلیون تن انواع ورق به خصوص ورق خودرو توسط سرمایه گذار جدید از

دیگر موارد مورد تاکید بوده است. 

نماینده مردم خرم آباد و چگنی در مجلس شوراي اسلامی با تاکید بر اینکه مقرر شده که همه بدهی هاي کارخانه و مطالبات
طلبکاران از سوي سرمایه گذار جدید پرداخت شود افزود: امید است با راه اندازي و توسعه کارخانه در آینده شاهد ایجاد صدها مورد

اشتغال مستقیم و غیر مستقیم باشیم. 

بنا بر این گزارش، کارخانه «صدر فولاد» با مساحت 35 هکتار، سالانه شش هزار تن فولاد تولید می کرد که در سال 96 به دلایلی،
خط تولید آن متوقف شد و حدود 240 کارگر آن نیز از کار بیکار شدند.
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چاره جویی براي مشکلات اقتصادي با اتکا به نگاه تخصصی و عقلانیت جمعی،

امکان پذیر است

منبع: اتاق بازرگانی ایرانشماره خبر:  2  |  تاریخ: 1400/05/22

غلامحسین شافعی رئیس اتاق ایران با صدور پیامی، روز «تشکل ها و مشارکت اجتماعی» را به فعالان اقتصادي و اجتماعی
تبریک گفت.

غلامحسین شافعی رئیس اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و
کشاورزي ایران در پیامی ضمن تبریک روز «تشکل ها و
مشارکت اجتماعی» تاکید کرد که حل مشکلات از طریق
عقلانیت جمعی و توجه به نگاه تخصصی، امکان پذیر

خواهد بود. 

متن کامل پیام رئیس اتاق ایران به شرح زیر است: 

22 مرداد ماه که به عنوان روز «تشکل ها و مشارکت اجتماعی» نام گذاري شده، یادآور اهمیت و نقش پررنگ فعالان اقتصادي و
تشکل ها در ابعاد مختلف اقتصادي، فرهنگی و اجتماعی است. به نحوي که میزان توسعه یافتگی هر جامعه را می توان با میزان
مشارکت مردم و فعالان اقتصادي در تشکل ها ارزیابی کرد. با رشد و توسعه جامعه، میزان تاثیرگذاري، نقش و جایگاه تشکل ها در
رفع موانع تولید، بهبود مستمر محیط کسب و کار و دستیابی به اهداف توسعه اقتصادي و اجتماعی نیز بیش از پیش خواهد بود. به
همین دلیل گسترش و تقویت مشارکت فعالان اقتصادي در تشکل ها و بهره مندي از ظرفیت تشکل هاي اقتصادي به عنوان بازوان
اجرایی و مشورتی در انجام ماموریت هاي قانونی خود، در زمره اولویت هاي اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزي ایران قرار گرفته

است. 

نگاه تخصصی و جنبه هاي مشورتی تشکل ها با اتکا بر تجربه، دانش و توان جمعی، فرصتی مغتنم است تا عقلانیت جمعی به کمک
گره گشایی و چاره جویی براي مشکلاتی که در بخش هاي مختلف اقتصادي وجود دارد، برآید. 

در سالی که توسط مقام معظم رهبري مزین به نام «تولید، پشتیبانی ها و مانع زدایی ها» شده است، مهمترین ابزار و پیش نیاز جهش
و شکوفایی اقتصادي، شناسایی موانع پیش روي فعالیت هاي اقتصادي، اولویت بندي و رفع این موانع خواهد بود. همفکري و مشارکت
حداکثري فعالان اقتصادي در تشکل ها به ساختن اقتصادي قوي و کارآمد منجر خواهد شد که علاوه بر همدلی و همفکري بخش

خصوصی با حاکمیت، به جهش تولید، توسعه صادرات و اشتغال زایی و نیز رفع موانع تولید خواهد انجامید. 

امید است دولت جدید با برنامه هاي جدید از مسیر همدلی و کسب مشورت از بخش خصوصی و تشکل هاي اقتصادي، بتواند در
تحقق اهداف و برنامه هاي توسعه اي خود موفق عمل کند. 
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فرصت را مغتنم شمرده، روز «تشکل ها و مشارکت هاي اجتماعی» را به بخش خصوصی و فعالان فعالیت هاي تشکلی صمیمانه
تبریک و تهنیت عرض کرده و توفیق روز افزون ایشان را از درگاه ایزد منان خواستارم. 

موضوعات: 
تشکل هاي اقتصادي غلامحسین شافعی
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چهره پلنگی نفیسه روشن در مکان عمومی ! + عکس ها

منبع: رکناشماره خبر:  3  |  تاریخ: 1400/05/22

رکنا: نفیسه روشن بازیگر برخی سریال هاي تلویزیونی اخیرا عکسی از خود در شبکه اجتماعی منتشر کرده که باعث نظرات
مختلف کاربران شده است.

 

نفیسه روشن متولد 13 اردیبهشت 1361 است.نفیسه روشن در تهران متولد شد. نفیسه روشن هنرپیشه سینما، تلویزیون و تئاتر ایران
است .عکس جدید نفیسه روشن در شبکه هاي اجتماعی سوژه شد. نفیسه روشن بازیگر جوان سینما و تلویزیون است که در

اینستاگرام یک میلیون دنبال کننده دارد. 

به گزارش رکنا، نفیسه روشن در سیزدهم اردیبهشت سال 1361در محله باغ صبا تهران به دنیا آمد. او لیسانس حقوق اسلامی دارد. 

 

او فرزند اول خانواده است و دو برادر کوچکتر از خود دارد. 

نفیسه روشن از همان بچگی به بازیگري علاقمند بود و آرزویش این بود که روزي بتوانن بازیگر شود، و زمانی که خواست وارد دنیاي
بازیگري شود نه تنها مخالفتی با او نکردند بلکه او را بسیار تشویق کردند. 

تفریحات نفیسه روشن به اتومبیلرانی علاقه زیادي دارد و در وقت هاي بیکاریم سري به پیست رالی می زند. 

دنیاي بازیگري نفیسه روشن شروع فعالیت تلویزیونی او را می توان بازي در سریال ” روزهاي بیادماندنی ” به کارگردانی همایون
شهنواز در تابستان 1382 دانست .اشتغال به تحصیل در مقطع لیسانس علت اصلی کم کاري وي در این سالها بود ، اما پس از پایان
تحصیلات دانشگاهی خود ، دامنه فعالیتش را گسترش داد. در پائیز سال 1382 در سریال “بچه هاي خیابان ” به کارگردانی همایون
اسعدیان ایفاي نقش کرد که این تجربه را یکی از بیادماندنی ترین کارهایش می داند .پس از آن در پائیز 1383 ، پیشنهاد کیانوش

عیاري براي حضور در سریال ” روزگار غریب ” را پذیرفت و به گروه عیاري پیوست تا برگ زرین دیگري بر افتخارات خود بیافزاید. 

نفیسه روشن از آن گروه بازیگرانی محسوب می شود که کم کم پله هاي ترقی را طی کرد و کارش را در عرصه بازیگري با تئاترهاي
دانش آموزي آغاز کرد و به واسطه یکی از اقوام مادري اش براي بازي در سریال «روزهاي یادماندنی» دعوت به کار شد او هر چند که

قبل از سریال اغما در سریال هاي مختلف حضور داشت اما به واسطه آن سریال و نقش پري چهره شد. 

منبع: شماره یک 
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این مطلب از صفحه وبگردي تهیه شده و فقط جنبه سرگرمی دارد 

این مطلب از صفحه وبگردي تهیه شده و فقط جنبه سرگرمی دارد
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معرفی هنر پتینه کاري، که این روز ها تبدیل به یک شغل پرطرفدار شده است

منبع: شهرآرا آنلاینشماره خبر:  4  |  تاریخ: 1400/05/22

پتینه کاري و دکوپاژ دیگر محدود به زیباسازي گلدان، کوزه و وسایل قدیمی نیست و به واسطه مناظر زیبایی که با استفاده از
این هنر و البته توانایی هنرمندان ثبت می شود، اکنون در حوزه طراحی فضاي داخلی منازل و ساختمان ها هم بسیار پرطرف

دار است.

سید مصطفی بهشتی | شهرآرانیوز؛ وقتی هنري شکوفا می شود محدود به هیچ مرزي نیست و راه رشد خود را پیدا می کند.
پتینه کاري و دکوپاژ یکی از همین زمینه هاي هنري است که دیگر محدود به زیباسازي گلدان، کوزه و وسایل قدیمی نیست و به
واسطه مناظر زیبایی که با استفاده از این هنر و البته توانایی هنرمندان ثبت می شود، اکنون در حوزه طراحی فضاي داخلی منازل و
ساختمان ها هم بسیار پرطرف دار است. در ادامه گفتگو می کنیم با یکی از هنرمندان جوان پتینه کار و دکوپاژ موفق که توانسته با

توانمندسازي خود در این هنر به شغل محبوب خود نیز دست یابد. 

کهنه کاري با پتینه نیوشا مقدس متولد سال 1377 است و با وجود تحصیل در رشته علوم آزمایشگاهی مسیر متفاوتی را براي زندگی
خود انتخاب کرده است. او بیش از 3 سال است در رشته پتینه کاري و دکوپاژ فعالیت دارد. این بانوي جوان و هنرمند محله رحمانیه
درباره تاریخچه این هنر و نوع اجراي آن می گوید: «این هنر در زمان هاي بسیار دور و حدود بیش از 20 قرن پیش در اروپا وجود
داشته است، اما به شکل رسمی از حدود 50 سال قبل به عنوان رشته هنري دانشگاهی شناخته می شود که چند سالی است در کشور

ما نیز استقبال شده است و در دانشگاه با رشته مرمت سازي وسایل تدریس می شود. 

البته ما در مرحله اجراي پتینه کاري که اکنون انجام می دهیم، تکنیک هاي این هنر را روي وسایل و سطوح مختلف اجرا می کنیم.
به این معنا که برخی ظروف قدیمی را زیباسازي می کنیم و یا روي وسایل و ساخته هاي امروزي طرح هاي برخی ظروف سنتی را
ایجاد می کنیم. دکوپاژ کمی متفاوت است چرا که ما عکس و تصویر از پیش مشخص شده را روي سطوح مختلف از جمله شیشه،
چوب و گچ اجرا می کنیم که در سال هاي اخیر این هنر در طراحی داخلی ساختمان ها هم بسیار محبوب واقع شده است و روي

سطوح ساختمانی اجرا می شود.» 

بخش مهمی از کار پتینه کاري و دکوپاژ ساخت وسایل دکوري چندبعدي است که مقدس در این زمینه می گوید: «این زمینه از هنر
ما در واقع بخشی از بازار هدف هنرمند است که با تزریق رزین پلی استر در قالب هاي پیش ساخته انجام می شود و استقبال خوبی
هم از این تولیدات در بازار می شود. بخش مهم کار، اما زیباسازي این آثار است که توسط فرد پتینه کار انجام می شود چرا که به آن

وسیله، هویت و جان می بخشد که این کار شامل کهنه کاري یا دکوپاژ می شود.» 

پتینه کاري، هنر جان بخشیدن 

جسارت هنرمندبودن بانوي هنرمند منطقه در ادامه درباره توانایی لازم براي ورود به این حوزه هنري می گوید: «با توجه به اینکه این
فعالیت از زیرشاخه هاي هنر محسوب می شود یکی از شروط موفقیت در آن علاقه است. یعنی نباید به گونه اي باشد که فرد گمان
کند می تواند دوره اي از پتینه کاري و دکوپاژ را سپري کند و سپس وارد بازار کار شود و موفق باشد. بلکه باید با علاقه این کار را

آموخت. ذوق و سلیقه هم می تواند به خلاقیت فرد و بهبود هنرش کمک کند.» 
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نیوشا مقدس در کنار پتینه کاري و دکوپاژ، نقاشی را هم آموزش می دهد و درباره وجه مشترك این حرفه و بقیه زمینه هاي هنر می
گوید: «ظرافت و دقت زیاد در این هنر بسیار اهمیت دارد چرا که کیفیت کار را تعیین می کند، اما یک نکته هم وجود دارد. اینکه
پتینه کاري هنري است که باید با جسارت انجام داد و نباید از خراب شدن کار ترسید. چرا که جاي جبران دارد و در واقع این هنر

براي فرم دادن به وسایل قدیمی یا رنگ ورو رفته به کار می رود. پتینه کاري و دکوپاژ هنر جان بخشیدن به سطوح است.» 

بازار کار دیگر موضوعی است که مقدس به آن اشاره می کند و می گوید: «بهترین حوزه کار هنرمندان پتینه کار و دکوپاژ در حال
حاضر در حوزه طرح هاي ساختمانی و طراحی داخلی و فرم دهی مبلمان است که درآمد خوبی دارد. البته آنچه به نظر من درآمد و

موفقیت در این کار را تضمین می کند ذوق هنري و خلاقیتی است که یک هنرمند در کارش استفاده می کند.» 

کارآفرینی هنري هنرمند جوان منطقه انجام پتینه کاري و دکوپاژ را به طور کار گروهی یک ضرورت در مسیر موفقیت می داند: «در
حال حاضر اگر شما قصد انجام پتینه کاري براي ساختمان، مبلمان یا مجموعه ظروف داشته باشید نام چند گروه خاص را در شهر می
شنوید که نشان از موفقیت آن ها دارد. در کار پتینه کاري این یک ضرورت است که افراد گروهی با هم کار کنند چرا که می توانند
در پروژه هاي بزرگ قسمت هاي مختلف کار را بنا به توانایی هاي متنوعی که اعضاي گروه دارند پیش ببرند. به عنوان مثال در یک
طرح پتینه سقف واحد مسکونی، فردي از گروه، ورق پتینه را بهتر اجرا می کند و هنرمند دیگري نقاشی را می تواند به شکل مطلوبی
اجرا کند. در کارگاه هاي ساخت وسایل دکوري هم به این شکل است افراد تخصص هاي متفاوتی دارند بنابراین براي پیش بردن طرح

هاي موفق در این حوزه باید کار گروهی انجام داد.» 

پتینه کاري، هنر جان بخشیدن 

هنر خاطره بازي هنر پتینه کاري و دکوپاژ ظرفیت هاي بسیاري دارد و بسته به ذوق و خلاقیت هنرمند می تواند حس و پیام هاي
مختلفی را منتقل کند. به همین دلیل این هنر در مواقعی می تواند خاطراتی را براي مخاطب زنده کند که مقدم در این باره می گوید:
«خیلی از ما خاطراتی داریم که با دیدن وسایل قدیمی داخل کمد یا انبار زنده می شود. بسیاري از مواقع این وسایل در مرور زمان از
بین می روند یا گم می شوند. با استفاده از هنر پتینه کاري و دکوپاژ می توان شکل این وسایل را اصلاح کرد یا در مواردي مشابه این
وسایل را با همان ظاهر کهنه ساخت که بتواند حس متفاوت قدیم را منتقل کند، به عنوان مثال ما موادي در کار داریم که شکل زنگ
زده به کار می دهد یا با دکوپاژ می توان تصاویر برخی ظروف سنتی را در ظروف امروزي ایجاد کرد و کمی هم با هنر پتینه آن را

کهنه کاري کرد که در برخی موارد تشخیص قدیمی بودن یا نبودن آن ظرف را سخت می کند.»



8/13/2021 روابط عمومی صندوق کارآفرینی امید

news.karafariniomid.ir/news/print.aspx 15/403

هشت محله زنجان به عنوان سکونتگاه غیررسمی شناخته شده است

منبع: روزنامه ابتکارشماره خبر:  5  |  تاریخ: 1400/05/22

مدیرکل راه وشهرسازي زنجان گفت: در زنجان هشت محله به عنوان سکونتگاه غیررسمی شناخته شده و اسلام آباد و نجف
آباد بزرگ ترین سکونت گاه هاي ناکارآمد زنجان هستند. مسعود بیات منش در آئین تجلیل از خبرنگاران در محل اداره راه و

شهرسازي زنجان، به روند اجراي طرح اقدام ملی مسکن در استان زنجان اشاره کرد و ...

مدیرکل راه وشهرسازي زنجان گفت: در زنجان هشت محله به عنوان سکونتگاه غیررسمی شناخته شده و اسلام آباد و نجف آباد
بزرگ ترین سکونت گاه هاي ناکارآمد زنجان هستند. 

مسعود بیات منش در آئین تجلیل از خبرنگاران در محل اداره راه و شهرسازي زنجان، به روند اجراي طرح اقدام ملی مسکن در استان
زنجان اشاره کرد و گفت: براي 13 هزار و 300 متقاضی این طرح پروژه تخصیص داده شده و از این تعداد 9 هزار واحد پیمان سپاري

شده است که روند اجراي این طرح ها بیش از 30 درصد پیشرفت فیزیکی دارد. 
وي اظهار کرد: از این تعداد هم پنج هزار و 500 وحد فنداسیون و سایر کارهاي ساختمانی انجام شده است و استان زنجان در اجراي

طرح اقدام ملی تولید و عرضه مسکن در سطح کشور پیشتاز است. 
مدیرکل راه و شهرسازي زنجان گفت: با اجراي طرح اقدام ملی تاکنون 600 میلیارد تومان در صنعت ساختمان تزریق شده و این براي
استان خوب است و اجراي این طرح در هر واحد براي سه نفر اشتغال زایی ایجاد می کند، گفت: ما با اجراي این طرح اشتغال 45

هزار نفر زنجانی را تثبیت می کنیم. 
بیات منش در خصوص بهسازي و نوسازي سکونت گاه هاي غیر رسمی در استان زنجان، گفت: در چهار شهر زنجان یک هزار و 100
هکتار بافت ناکارآمد شناسایی شده و 15 درصد مساحت استان در محدوده بافت فرسوده است و این مناطق به لحاظ کالبدي،

زیردانگی و کمبود زیرساخت ها مشکل دارند و متاسفانه محلی براي آسیب هاي اجتماعی هستند. 
وي با بیان اینکه در زنجان هشت محله به عنوان سکونتگاه غیررسمی شناخته شده و اسلام آباد و نجف آباد بزرگ ترین سکونت گاه
هاي ناکارآمد زنجان هستند و 90 درصد کل بافت هاي ناکارآمد را در بر می گیرند، افزود: اسلام آباد مشکل سند دارد و باید با رفع
این مشکل ریزدانه ها تجمیع شود و مساحت نجف آباد نیز 80 هکتار است که بیش از 25 هزار نفر در آن ساکن هستند و بنیاد

مسکن مطالعات نوسازي و بهسازي این مناطق را انجام داده تا این منطقه ساماندهی شود. 
مدیرکل راه و شهرسازي زنجان به موضوع ساماندهی بافت هاي فرسوده اشاره کرد و یاد آورشد: شیت بازار زنجان یکی از کالبدهاي
مهم در پروژه نوسازي بافت فرسوده است که تاکنون میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی ضوابط ساماندهی آن را تعیین نکرده
و از دیروز تا سه ماه به آن ها مهلت داده شده تا ضوابط را ارائه دهند و در غیر این صورت شهرداري و راه و شهرسازي براي آن تصمیم
گیري می کند وتعریف و اجراي پروژه هاي محرك توسعه گامی در راستاي ایجاد ارزش افروده در محلات ناکارآمد است و اداره راه و

شهرسازي بر تحقق این مهم بسیار جدي است. 
وي افزود: باید با تسهیل گري دستگاه هاي مختلف این پروژه ها انجام شود و با اجراي این پروژه ها مردم نیز به نوسازي و بازسازي
تشویق می شوند و راه و شهرسازي براي ساماندهی محله اصغریه قیر رایگان در اختیار شهرداري قرار داده و بیش از 70 درصد تولید

آسفالت معابر این محله را تامین کرده است. 
مدیرکل راه وش هرسازي زنجان تصریح کرد: این استان ظرفیت هاي مختلفی در بخش هاي صنایع، کشاورزي، اجتماعی و فرهنگی
دارد، ابراز کرد: اگر بتوانیم مرکز سکونت گاه ها و شهرها را توسعه دهیم مرکز جذب سرمایه می شوند و نبود شهر توسعه یافته باعث

فرار سرمایه گذار می شود، گفت: نبود این مهم باعث شده تا سرمایه گذاران جذب استان ها دیگر شوند. 
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بیات منش افزود: سرمایه گذاران بزرگی در بخش صنایع روي داریم که از انرژي، زیرساخت ها و ظرفیت هاي استان استفاده کردند
ولی دستاورد و سود آن براي استان هاي دیگر است و شهر زنجان به شکل کاریکاتوري رشد کرده و توسعه متوازن نداشته است. 

وي ابراز کرد: در طرح جامع به این موضوع پرداخته که کاستی ها برطرف شده و منجر به توسعه متوازن و جذب سرمایه هاي استان
شود.
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رئیسی فهرست وزراي پیشنهادي را به مجلس معرفی کرد

منبع: روزنامه ابتکارشماره خبر:  6  |  تاریخ: 1400/05/22

سید ابراهیم رئیسی رئیس جمهور روز چهارشنبه در نامه اي به رئیس مجلس شوراي اسلامی فهرست وزراي دولت سیزدهم
را جهت اخذ راي اعتماد به مجلس معرفی کرد. به گزارش ایسنا، اسامی وزیران پیشنهادي رئیس جمهور براي دولت سیزدهم

به ترتیب حروف الفبا به این شرح است: 1- دکتر عیسی زارع پور (ارتباطات و فناوري اطلاعات) ...

سید ابراهیم رئیسی رئیس جمهور روز چهارشنبه در نامه اي به رئیس مجلس شوراي اسلامی فهرست وزراي دولت سیزدهم را
جهت اخذ راي اعتماد به مجلس معرفی کرد. 

به گزارش ایسنا، اسامی وزیران پیشنهادي رئیس جمهور براي دولت سیزدهم به ترتیب حروف الفبا به این شرح است: 
1- دکتر عیسی زارع پور (ارتباطات و فناوري اطلاعات) 

2- حجت الاسلام والمسلمین سید اسماعیل خطیب (اطلاعات) 
3- دکتر احسان خاندوزي (امور اقتصادي و دارایی) 

4- دکتر حسین باغگلی (آموزش و پرورش) 
5- دکتر بهرام عین اللهی (بهداشت، درمان و آموزش پزشکی) 

6- دکتر حجت االله عبدالملکی (تعاون، کار و رفاه اجتماعی) 
7- دکتر سیدجواد ساداتی نژاد (جهاد کشاورزي) 
8- دکتر حسین امیر عبداللهیان ( امور خارجه) 

9- دکتر امین حسین رحیمی (دادگستري) 
10- امیر سرتیپ ستاد دکتر محمد رضا آشتیانی (دفاع و پشتیبانی نیروهاي مسلح) 

11- مهندس رستم قاسمی (راه و شهرسازي) 
12- دکتر سیدرضا فاطمی امین (صنعت ،معدن و تجارت) 
13- دکتر محمدعلی زلفی گل (علوم، تحقیقات و فناوري) 

14- دکتر محمدمهدي اسماعیلی (فرهنگ و ارشاد اسلامی) 
15 دکتر احمد وحیدي (کشور) 

16- مهندس سید عزت االله ضرغامی (میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگري) 
17- مهندس جواد اوجی (نفت) 

18- مهندس علی اکبر محرابیان (نیرو) 
19- دکتر سیدحمید سجادي هزاوه (ورزش و جوانان) 
مختصري از سوابق وزیران پیشنهادي دولت سیزدهم 
دکتر عیسی زارع پور (ارتباطات و فناوري اطلاعات) 

وي متولد سال 1359 شهرستان اسلام آباد غرب و داراي مدرك دکتراي مهندسی کامپیوتر و دو مدرك پسادکتري در حوزه شبکه
هاي رایانه اي و عضو هیات علمی دانشکده مهندسی کامپیوتر دانشگاه علم و صنعت ایران است. وي به عنوان استاد دانشگاه و
متخصص در حوزه سیاستگذاري و برنامه ریزي کلان فناوري اطلاعات و فضاي مجازي، سوابق علمی و پژوهشی متعددي در حوزه
فناوري ارتباطات و اطلاعات دارد که از آن جمله می توان به انتشار ده ها مقاله علمی و پژوهشی به زبان انگلیسی در نشریات و
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کنفرانس هاي بین المللی در حوزه نسل جدید شبکه هاي رایانه اي و دریافت چندین جایزه علمی و پژوهشی بین المللی در دوران
تحصیل اشاره کرد. معاون رییس قوه قضاییه و رئیس مرکز آمار و فناوري اطلاعات قوه قضائیه، موسس و رئیس مرکز توسعه فناوري
اطلاعات و رسانه هاي دیجیتال وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی، عضو کمیسیون راهبردي شوراي عالی فناوري اطلاعات کشور، مجري
توسعه خدمات الکترونیک در وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی، عضو کارگروه فناوري اطلاعات دولت نهم و دهم، عضو کمیته ملی

اطلاعات براي همه «کمیسیون ملی یونسکو» از جمله سوابق اجرایی وي می باشد. 
حجت الاسلام والمسلمین سید اسماعیل خطیب (اطلاعات) 

وي متولد سال 1340 است و حضور در درس خارج فقه رهبر معظم انقلاب و آیات عظام فاضل لنکرانی، مکارم شیرازي و مرحوم آیت
االله حاج آقا مجتبی تهرانی، حضور و فعالیت در اطلاعات عملیات سپاه از سال 1359، فعالیت در وزارت اطلاعات با توجه به آشنایی با
موضوعات اطلاعاتی و امنیتی، حضور در دفتر مقام معظم رهبري، ریاست مرکز حفاظت و اطلاعات قوه قضائیه و رییس حراست آستان

قدس رضوي از جمله سوابق اجرایی، مدیریتی و فعالیت هاي وي می باشد. 
دکتر احسان خاندوزي (امور اقتصادي و دارایی) 

وي متولد سال 1359 در شهر گرگان و دانش آموخته دکتراي علوم اقتصادي است. 
وي که اکنون نماینده مجلس یازدهم، نایب رئیس کمیسیون اقتصادي مجلس و رئیس فراکسیون فضاي تولید و کسب و کار مجلس
است در سوابق مدیریتی خود مدیر گروه اقتصاد اسلامی دانشگاه علامه طباطبایی، دبیر شوراي اقتصادي سازمان صدا و سیما، مدیرکل

مرکز پژوهش هاي اقتصادي مجلس شوراي اسلامی و عضویت در هیات مقررات زدایی و تسهیل مجوزهاي کسب و کار را دارد. 
خاندوزي تالیف و ترجمه 5 عنوان کتاب و ده ها مقاله علمی و پژوهشی در حوزه اقتصاد را در کارنامه علمی و تحقیقاتی خود دارد. 

دکتر حسین امیر عبداللهیان (امور خارجه) 
وي متولد سال 1343 شهرستان دامغان و دانش آموخته کارشناسی روابط دیپلماتیک از دانشکده وزارت امور خارجه، کارشناسی ارشد
روابط بین الملل از دانشکده حقوق و علوم سیاسی دانشگاه تهران و دکتري تخصصی روابط بین الملل از دانشگاه تهران است که از

سوابق متعدد اجرایی و میدانی در حوزه دیپلماسی برخوردار است. 
دستیار ویژه رئیس مجلس و مدیرکل امور بین الملل مجلس شوراي اسلامی، معاون عربی و آفریقایی وزارت امور خارجه، مدیرکل
خلیج فارس و خاورمیانه وزارت امور خارجه، سفیر جمهوري اسلامی ایران در بحرین، رئیس ستاد ویژه عراق در وزارت امور خارجه،
معاون مدیرکل خلیج فارس وزارت امور خارجه، عضو کمیته سیاسی – امنیتی مذاکرات هسته اي ایران با تروئیکاي اروپایی، عضو
کمیته مذاکرات ایران و عراق و آمریکا در موضوع عراق از جمله مسئولیت هاي مهم اجرایی وي در حوزه سیاست خارجی و دیپلماسی

است. 
امیرعبداللهیان همچنین علاوه بر تدریس اصول دیپلماسی و سیاست خارجی در دانشگاه، تالیفات و مقالات متعدد علمی و پژوهشی

در این حوزه دارد. 
دکتر حسین باغگلی (آموزش و پرورش) 

وي متولد سال 1357 و داراي مدرك دکتراي علوم تربیتی (فلسفه تعلیم و تربیت) از دانشگاه فردوسی مشهد است. 
وي علاوه بر فعالیت علمی و پژوهشی در حوزه تعلیم و تربیت اسلامی در کسوت عضو هیئت علمی دانشگاه فردوسی مشهد سوابق و

تجربیات مدیریتی و اجرایی متعددي در حوزه تعلیم و تربیت در کارنامه خود دارد. 
دکتر بهرام عین اللهی (وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی) 

وي متولد 1337 سراب، متخصص چشم پزشکی، فلوشیپ قرنیه و استاد دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی است. 
معاون آموزشی وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی، دبیر انجمن آموزش علوم پزشکی، عضو پیوسته فرهنگستان علوم پزشکی
کشور، عضو شوراي عالی استعدادهاي وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی، دبیر شوراي گسترش دانشگاه ها، دبیر شوراي شوراي
آموزش پزشکی و تخصصی کشور، رئیس دفتر نظارت و ارزیابی معاونت آموزشی وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی، عضو
شوراي عالی مرکز تحقیقات چشم پزشکی کشور، مشاور سازمان بین المللی آموزش پزشکی اروپا، ریاست قطب چشم پزشکی از سال
1388 تاکنون، ریاست مرکز آموزشی، پژوهشی و درمانی شهید دکتر لبافی نژاد و عضو هیات ممیزه دانشگاه علوم پزشکی شهید
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بهشتی و عضو هیات جذب این دانشگاه از جمله سوابق علمی و اجرایی وي می باشد. 
دکتر حجت االله عبدالملکی (تعاون، کار و رفاه اجتماعی) 

وي متولد سال 1360 شهرري و دانش آموخته دکتراي اقتصاد از دانشگاه اصفهان، اقتصاددان و عضو هیات علمی دانشگاه است. عضو
هیات امناي کمیته امداد امام خمینی(ره) با حکم مقام معظم رهبري، معاون اشتغال و خودکفایی کمیته امداد، رئیس شوراي اطلاع
رسانی و رئیس هیات اندیشه ورز، رئیس کارگروه انتشار اوراق قرض الحسنه کمیته امام خمینی(ره)، عضو هیات مدیریه صندوق بیمه
اجتماعی روستائیان و عشایر، رئیس گروه مطالعات اسلامی بیمه و دبیر شوراي اقتصاد سازمان صدا و سیما از جمله سوابق اجرایی و

مدیریتی وي است. 
دکتر سید جواد ساداتی نژاد (جهاد کشاورزي) 

وي متولد سال 1351 کاشان و دکتراي آبخیزداري گرایش هیدرولوژي از دانشگاه دولتی مسکو و رئیس کمیسیون کشاورزي، آب و
منابع طبیعی در مجلس یازدهم است. 

وي فعالیت اجرایی خود را از سال 73 از جهاد سازندگی کاشان شروع کرده و از دوره دهم مجلس شوراي اسلامی نمایندگی مردم
کاشان و آران و بیدگل را برعهده دارد. 

دکتر امین حسین رحیمی (دادگستري) 
وي متولد سال 1347 ملایر و دانش آموخته دکتري در رشته فقه و حقوق جزا، قاضی دادگستري با بیش از 35 سال خدمت در

مشاغل مختلف قضایی است. 
معاون منابع انسانی و امور فرهنگی قوه قضائیه، نماینده مردم ملایر در مجلس هشتم، مشاور رئیس قوه قضائیه، دادستان دیوان
محاسبات کشور، رئیس کل دیوان محاسبات کشور، معاون سیاسی و امنیتی دادستان کل کشور و مشاور عالی رئیس قوه قضائیه و

رئیس مرکز امور هماهنگی مجلس از جمله سوابق مدیریتی و اجرایی وي است. 
امیر سرتیپ ستاد دکتر محمدرضا آشتیانی (دفاع و پشتیبانی نیروهاي مسلح) 

وي متولد سال 1339 تهران و داراي مدرك تحصیلی دکتري تخصصی علوم دفاعی راهبردي و عضو هیات علمی دانشگاه عالی دفاع
ملی با مرتبه دانشیاري است. 

جانشین رئیس ستاد کل نیروهاي مسلح، رئیس بازرسی و ایمنی ستاد کل نیروهاي مسلح، جانشین فرماندهی کل ارتش جمهوري
اسلامی ایران، عضو هیات رئیسه فرماندهی نیروي زمینی ارتش، فرماندهی یگان هاي رزمی در دوران دفاع مقدس و خدمت در مشاغل

راهبردي، فرماندهی، ستادي و اطلاعاتی کشور از جمله سوابق مدیریتی و اجرایی وي در حوزه دفاعی و نظامی است. 
مهندس رستم قاسمی (راه و شهرسازي) 

وي متولد سال 1343 لامرد کارشناسی ارشد مهندسی عمران از دانشگاه امیرکبیر و عضو هیئت علمی دانشگاه جامع امام حسین(ع)
است. فرمانده مهندسی نیروي دریایی سپاه، فرمانده قرارگاه سازندگی خاتم الانبیا(ص)، عضو هیئت مدیره سازمان گسترش و نوسازي
صنایع ایران،مدیرعامل شرکت قطارهاي شهري کشور، عضو اتاق بازرگانی ایران، وزیر نفت دولت دهم، عضو هیات عامل بانک مرکزي،

ریاست اوپک و عضو هیات عامل صندوق توسعه ملی از جمله سوابق وي است. 
دکتر سیدرضا فاطمی امین (صنعت، معدن و تجارت) 

وي متولد سال 1353 و داراي مدرك مهندسی الکترونیک، مهندسی سیستم هاي اقتصادي و اجتماعی (کارشناسی ارشد) و دکتراي
تخصصی مدیریت راهبردي دانش (در مرحله اخذ دانشنامه) است. 

وي تجربیات و سوابق اجرایی مهمی از جمله معاونت برنامه ریزي وزارت «صنعت، معدن و تجارت»، معاون برنامه ریزي توسعه و
فناوري وزارت صنایع و معادن و عضو هیئت عامل سازمان گسترش و نوسازي صنایع ایران، مشاور وزیر و رئیس ستاد تحول صنایع و

معادن، مدیر عامل سازمان اقتصادي رضوي و مجري طرح نوسازي خودروهاي فرسوده را دارد. 
دکتر محمدعلی زلفی گل (علوم، تحقیقات و فناوري) 

وي متولد سال 1345 روستاي صالح آباد از حومه شهرستان آشتیان استان مرکزي و دانش آموخته دکتري شیمی آلی از دانشگاه
شیراز و عضو هیئت علمی دانشگاه بوعلی سیناي همدان است. 
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قائم مقام معاون اول رئیس جمهوري در بنیاد نخبگان در دولت نهم، عضو کمیسیون مشورتی نخبگان و استعدادهاي درخشان شوراي
عالی انقلاب فرهنگی، معاون آموزشی دانشکده علوم پایه، ریاست و معاونت پژوهشی و فناوري دانشگاه بوعلی سینا همدان، دبیر و
نایب رئیس انجمن شیمی ایران (به صورت انتخابی به مدت چهارده سال که اکنون ادامه دارد) از جمله سوابق مدیریتی و اجرایی وي

در مراکز علمی، دانشگاهی و تحقیقاتی کشور است. 
دکتر محمد مهدي اسماعیلی (فرهنگ و ارشاد اسلامی) 

وي متولد سال 1354 در شهرستان کبودرآهنگ همدان و دانش آموخته دکتري علوم سیاسی از پژوهشگاه علوم انسانی و مطالعات
فرهنگی و عضو هیئت علمی دانشگاه تهران است، تحصیلات حوزوي را نیز تا پایان دوره سطح ادامه داده است. 

معاون فرهنگی مرکز برررسی هاي استراتژیک ریاست جمهوري در دولت نهم، معاون پژوهشی مرکز اسناد انقلاب اسلامی و تولید
بیش از 200 اثر در حوزه تاریخ، معاون استاندار اصفهان، عضو کارگروه تحول فرهنگی وزارت ارشاد در دولت نهم، مشاور فرهنگی
تولیت آستان قدس رضوي، مشاور فرهنگی و اجتماعی رئیس قوه قضائیه، مدیرکل نظارت سیماي صدا و سیما و مدیرکل برنامه ریزي

مرکز تحقیقات صدا و سیما از جمله سوابق اجرایی و مدیریتی وي است. 
اسماعیلی تالیفات متعددي اعم از کتاب و مقاله در حوزه فلسفه، اندیشه و فرهنگ از خود برجاي گذاشته است. 

دکتر احمد وحیدي (کشور) 
وي متولد سال 1337 شیراز و دانش آموخته دکتري تخصصی مدیریت راهبردي و رئیس و عضو هیات علمی دانشگاه عالی دفاع ملی

است. 
عضو حقیقی مجمع تشخیص مصلحت نظام، عضو و رئیس کمیسیون سیاسی، دفاعی و امنیتی مجمع تشخیص مصلحت نظام، از
مسئولین سپاه پاسداران انقلاب اسلامی در دوران دفاع مقدس، وزیر دفاع و پشتیبانی نیروهاي مسلح در دولت دهم، از جمله سوابق

اجرایی و مدیریتی وي می باشد. 
مهندس سید عزت االله ضرغامی (میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگري) 

وي متولد سال 1338 تهران و دانش آموخته مهندسی عمران از دانشگاه صنعتی امیرکبیر، کارشناس ارشد مدیریت صنعتی است و در
حال حاضر دانشجوي دکتراي ارتباطات می باشد. 

دو دوره ریاست سازمان صدا و سیما با حکم مقام معظم رهبري، برجسته ترین سابقه اجرایی اوست 
مهندس جواد اوجی (نفت) 

وي متولد سال 1345 شیراز و دانش آموخته رشته مهندسی نفت از دانشگاه صنعت نفت است، معاون وزیر و مدیرعامل شرکت ملی
گاز ایران در دولت دهم، رئیس هیات مدیره نظارت بر تولید و پالایشگاه هاي گازي، مدیرعامل و نایب رئیس هیات مدیره شرکت بهره
برداري نفت و گاز زاگرس جنوبی، رئیس هیات مدیره شرکت مهندسی توسعه گاز ایران، مدیرعامل گروه اقتصاد مفید، مدیرعامل
هلدینگ انرژي گستر سینا و مدیرعامل و نایب رئیس هیات مدیره هلدینگ نفت و گازي توسعه پترو مفید، عضو هیات امناي دانشگاه

صنعت نفت و عضو هیات رئیسه صندوق بازنشستگی صنعت نفت از جمله سوابق اجرایی و مدیریتی وي در حوزه نفت و گاز است. 
مهندس علی اکبر محرابیان (نیرو) 

وي متولد سال 1348 خوانسار و دانش آموخته مهندسی عمران از دانشگاه علم و صنعت ایران و کارشناسی ارشد اقتصاد از دانشگاه
تهران، درحال حاضر دانشجوي دکتراي اقتصاد واحد علوم تحقیقات و در مرحله دفاع از پایان نامه با موضوع: اثرات آزادسازي تعرفه

برق بر رشد اقتصادي و رفاه خانوار با رویکرد اقتصادي مقاومتی است. 
وزیر صنایع و معادن در دولت هاي نهم و دهم، دستیار ویژه رئیس جمهوربود. 

دکتر سیدحمید سجادي هزاوه (ورزش و جوانان) 
وي متولد سال 1348 تهران و دانش آموخته دکتراي تخصصی مدیریت و برنامه ریزي در تربیت بدنی است. 

معاون امور ورزشی سازمان تربیت بدنی و معاون ورزش قهرمانی و حرفه اي وزارت ورزش و جوانان در دولت دهم، عضویت در هیات
رئیسه و هیات هاي مختلف فدراسیون دو و میدانی، مدیرعامل و عضو هیات مدیره باشگاه فرهنگی ورزشی سایپا، مدیرعامل موسسه
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ورزش و تفریحات سالم منطقه آزاد کیش، عضو شوراي عالی سیاستگذاري ورزش سیما، مدیرکل تربیت بدنی دانشگاه آزاد و نایب
رئیس کمیته تربیت بدنی بین دول یونسکو از جمله مهمترین مسئولیت هاي اجرایی و مدیریتی وي در حوزه ورزش است.
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چالشهاي صنعت بیمه در وضعیت موجود اقتصادي و کرونا

منبع: آرمان اقتصاديشماره خبر:  7  |  تاریخ: 1400/05/22

به گفنه مدیر عامل بیمه البرز در حال حاضر و در وضعیت موجود اقتصادي و شیوع ویروس کرونا، صنعت بیمه با چالش هاي
بسیاري مواجه شده است. البته وي ابراز داشته که بیمه البرز در سال گذشته با افزایش جذب بیمه گذار و سوددهی روبه رو بوده

است. 

به گزارش آرمان اقتصادي، ورود و شیوع ویروس کرونا طی یک سال و نیم اخیر اقتصاد جهان را با مشکلات عدیده اي روبه رو کرده
است. یکی از این بخشها صنعت و به تبع آن صنعت بیمه بوده است که در بخشهاي مختلف از این عارضه بی نصیب نمانده است. در
ایران نیز شرکتهاي بیمه کم و بیش با این مشکل دست و پنجه نرم کرده اند. 28 تیر امسال شرکت بیمه البرز شصت و دومین سال
تاسیس خود را پشت سر گذاشت. به همین بهانه در گفت وگویی با محسن پورکیانی که از آبان سال 1398 سکان مدیریت این
شرکت را در دست گرفته، اوضاع این شرکت و چالش هاي آن در بخش جذب بیمه گذار، سوددهی و سایر مسائل را در میان گذاشتیم

که متن آن در ادامه آمده است.      

شیوع ویروس کرونا طی یک سال و نیم اخیر اقتصاد جهانی و به تبع آن صنعت بیمه را با چالش هاي جدي مواجه کرده است.
اوضاع صنعت بیمه در ایران طی این مدت چگونه بوده است؟ 

همانگونه که مستحضرید، در سال هاي اخیر، اقتصاد کشور با توجه به شرایط تحریمی، درحوزه اقتصادي با مشکلات زیادي درهر دو
زمینه عرضه و تقاضا مواجه بوده است که با اثرگذاري نامطلوب بر اشتغال ، تولید و فروش کالاها، شرایط رکود تورمی و ریسک هاي
جدیدي را براي فعالان اقتصادي ایجاد کرده است. از این رو، صنعت بیمه به عنوان یکی از مهمترین بخشهاي اقتصادي کشور در
پوشش ریسک هاي سایر صنایع که در خط مقدم مبارزه با این ناملایمات و مشکلات اقتصادي قرار دارد، بیش از سایرین نیاز به
هوشیاري و به روز رسانی الگوي تجاري خود داشته و دارد. لذا این شرایط اقتصادي و شیوع بیماري کرونا، آزمونی براي سنجش میزان
بلوغ صنعت بیمه و توانایی آن براي به روزرسانی و مواجهه موثر با چالش هاي جدید بوده و سربلندي در این آزمون در سال هاي

جاري، عامل افتخار این صنعت و فعالان آن بوده است. 

براي ارزیابی منصفانه عملکرد صنعت بیمه و بیمه البرز نیاز است شرایط و چالش ها مورد توجه قرار گیرد. اول اینکه شرایط تحریمی
کشور که حوزه قبولی و واگذاري اتکایی صنعت بیمه را با محدودیت اساسی مواجه کرده و چالش هاي اساسی در راه رشد و گسترش
فعالیت و بهینه سازي الگوي تجاري ایجاد کرده است. از سویی شیوع کرونا (کووید 19) الگوي ارائه خدمات به حوزه هاي اقتصادي و
اجتماعی و ارائه خدمات اطمینان بخش در حوزه سلامت را با چالش مواجه و اساساً تغییر درنحوه نگرش و تعامل با بیمه گزاران
وتغییر ارائه خدمات به آنان را ضروري کرده است. به نظر من، شرکت هاي بیمه در مجموع در انطباق سریع خود با این تغییرات موفق

بوده و عملکرد قابل قبولی داشته اند. 

واقعیت این است که همه گیري ویروس کرونا باعث توقف یا رکود در فعالیت برخی ازصنایع درحوزه هایی نظیر حمل ونقل، توریسم
وجهانگردي، خدمات رفاهی و نظایر آن شده است. از سوي دیگر، نابودي و ورشکستگی برخی از صنایع، کوچک ترشدن اقتصاد و
کاهش درآمد صنعت  بیمه را تشدید کرده و از این رو شرکت هاي بیمه را براي حفظ و افزایش سهم بازار با رقابت جدي مواجه
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کرده است. 

کاهش فروش مستقیم شبکه فروش و کارکنان شرکت هاي بیمه و نیاز به برقراري نشست هاي متعدد با بیمه گذاران بزرگ جهت
ایجاد ادراك متقابل و ارائه راه حل هاي مقتضی در شرایط جاري، افزایش هزینه هاي اداري وتشکیلاتی را براي شرکت هاي بیمه
ایجاد کرده و سطح کل بهره وري را با چالش مواجه کرده است. از سوي دیگر، شناسایی و بهره برداري ظرفیت هاي موجود براي
گسترش فعالیتها نظیر تحول دیجیتال، کانال هاي جدیدتر و بهینه تري را براي ارائه خدمات به وجود آورده است که باعث افزایش
بهره وري کلی در شرکت شده است. برآورد شخصی من از آثار کلی این اثر، رشد و ارتقاي الگوي تجاري شرکت و ایجاد پتانسیل بالاتر
براي رقابت با سایر شرکت هاي فعال در صنعت است که در جاي خود در ارزیابی کمّی نتایج فعالیت بیمه البرز به آن خواهم پرداخت.
با توجه به این موارد و در نظر گرفتن این واقعیت که رکود تورمی وکاهش ارزش پول ملی عموما منجر به عدم رشد متوازن پورتفوي
شرکتهاي بیمه متناسب با تغییرات تورمی شده و کوچکتر شدن حقیقی صنعت و شرکت هاي بیمه را موجب می شود، در مجموع 
عملکرد بیمه البرز را مثبت ارزیابی می کنم. دستیابی به رتبه دوم کسب سود در صنعت در شرایط کنونی که چالشهاي فراوانی را در
مسیر  حرکت و برنامه ریزي این شرکت ایجاد کرده بود تنها در سایه همت والاي مدیران، سختکوشی کارکنان و مجاهدت هاي شبکه
فروش میسر بوده است. بنابراین در مجموع می توان گفت که سال گذشته سال بسیار سختی براي صنعت بیمه کشور و شرکت بیمه
البرز بوده است، اما بررسی شاخص هاي عملکردي شرکت درسال گذشته بیانگر رشد مطلوب شرکت درحوزه عملکردي حتی درقیاس

با سنوات گذشته است. 
شاخص هاي عمده عملکردي بیمه البرز در سال گذشته چه وضعیتی داشتند؟ 

درپاسخ به این موضوع و براي دستیابی به تصویري واضح از عملکرد بیمه البرز ضرورت دارد عملکرد شرکت را در مقایسه با سال
گذشته وهمچنین درمقایسه با متوسط صنعت بیمه مورد بررسی قرار دهیم. در مقایسه با سال گذشته این شرکت درسال 1399 با
رشدي معادل 41 درصدي در پورتفوي موفق به جذب 43.739 میلیارد ریال (نزدیک به 4.4 میلیارد تومان) پورتفوي بیمه اي شده
است. شایان ذکر است که ترکیب پورتفوي این شرکت در سال گذشته شاهد تغییرات گسترده اي درمقایسه با سالهاي قبل تر بوده و

مبین حرکت درراستاي استراتژي هاي تدوینی براي شرکت بوده است. 

مهم ترین اصول در تغییر ترکیب پورتفوي، رشد حجم و سهم بیمه هاي زندگی و دستیابی به ترکیب بهینه پورتفوي با لحاظ ریسک
هاي نقدي وبیمه گري در هر رشته بوده است. این اقدام یکی از مهمترین حرکتهاي شرکت در مسیر تحول در بیمه داري بوده است.
همچنین نسبت خسارت شرکت بیمه البرز با کاهش 12 درصدي درسال 1399  از 62 درصد به 50 درصد کاهش یافته است که اولا

از نسبت خسارت صنعت پایین تر بوده و ثانیا کاهش بیش از سه برابري را نسبت به عملکرد صنعت بیمه نشان می دهد. 

این دستاورد حاصل توجه به دو موضوع در مدیریت خسارت در بیمه البرز بوده است؛ اول اینکه بخش عمده این موفقیت حاصل توجه
به مدیریت ریسک درزمان صدور بیمه نامه است که بیمه البرز را قادر ساخته با مدیریت بهینه ریسک، بیمه نامه هاي مناسب تري را
تحصیل کرده و کیفیت پورتفوي خود را بهبود بخشد. مهمترین اقدام کلان عملیاتی در زمینه بهینه سازي ترکیب پورتفوي شرکت،
تلاش در جهت کاهش سهم بیمه زیانده در سبد بیمه اي شرکت جهت حصول به نسبت مطلوب است که نتیجه خود را در ترکیب

مطلوب تر نسبت به متوسط صنعت و حصول جایگاه دوم در کسب سود در صنعت نشان داده است. 

از سویی سرعت بخشی به فرآیند ارزیابی وپرداخت شاخص عملکردي کلان دیگري است که مکمل مورد فوق بوده و وضعیت شرکت
را بهبود بخشیده است. در این راستا، علیرغم وجود شرایط کرونایی در سطح کشور و عدم امکان حضور 100 درصدي همکاران،
شرکت نسبت به ایجاد و بهره برداري مناسب از زیرساخت هاي تحول دیجیتال استفاده کرده است. نتیجه این اقدام افزایش بهره وري
سازمان با بکارگیري از مکانیزم هاي ارزیابی خسارت علمی، سریع ودقیق بوده که آثار بلافصل خود را کاهش طول دوره پرداخت
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خسارت به بیمه گذار نشان داده و اقدامی موثر براي افزایش میزان وفاداري بیمه گزاران به شرکت و ارزش برند آن بوده است. رشد
41 درصدي پورتفوي شرکت در زمانی حاصل شده که صنعت تنها 36 درصد رشد داشته و به تقویت موقعیت رقابتی شرکت در

صنعت انجامیده است. 

مقایسه کاهش 12 درصدي نسبت خسارت بیمه البرز با کاهش نزدیک به سه واحدي صنعت از 56.3 به 53.4 درصد، گویاي انجام
اقدامات جدي تر و موثرتر در بیمه البرز است که با توجه به توضیح این اقدامات در بخش پیشین، نیازي به تکرار مجدد آن نیست. 

  
آمار حاکی از عملکرد نسبتا موفق بیمه البرز در زمینه سرمایه گذاري ها است. ضمن تشریح این دستاوردها، دلایل آن را بیان کنید. 

نرخ بازدهی شرکت بیمه البرز درحوزه سرمایه گذاري ها از پنج شرکت بیمه اول کشور بالاتر بوده و به تعبیري در مقایسه با شرکت
هاي همتراز خود رتبه اول را کسب کرده است. این موضوع همانگونه که پیشتر نیز بیان کردم، مرهون همت والاي مدیران و

سختکوشی کارکنان شرکت و حرکت حرفه اي در راستاي استانداردهاي صنعت بوده است. 

همانگونه که مستحضرید، صورتهاي مالی حسابرسی شده بیمه البرز در سال گذشته بیانگر رشد 130 درصدي حجم سرمایه گذاریها
در پورتفوي بورسی و غیر بورسی وحوزه املاك بوده است که در نتیجه آن، بیمه البرز رقمی معادل 40.294 میلیارد ریال (بیش از 4
میلیارد تومان) سرمایه گذاري داشته و از نظر کمی عملکرد مطلوبی داشته است. با این وجود، آنچه براي من و سایر مدیران شرکت
مهمتر بوده و همواره مورد توجه قرار گرفته، توسعه کیفی سرمایه گذاري ها در راستاي استانداردهاي صنعت بوده است. بر این اساس
بیمه البرز چند مورد  را مورد توجه جدي قرار داده است. در بحث ترکیب پورتفوي سرمایه گذاري ها دقیقاً همسو با آئین نامه هاي
شورایعالی بیمه (1397) حرکت کرده است تا از یک سو کاملاً الزامات قانونی را برآورده کند و از سوي دیگر ریسک سرمایه گذاران و

ذینفعان شرکت را بر اساس ضوابط حاکم و استانداردهاي حاکم برشرکت هاي بیمه به حداقل ممکن تقلیل دهد. 

اقلام تشکیل دهنده سبد سرمایه گذاري هاي شرکت همواره به روز رسانی شده است تا با هموارسازي و ایجاد پوشش مناسب در برابر
نوسانات قیمتی، بیشترین بازده با حداقل ریسک کسب شود. در این زمینه شرکت  از یک سو با توجه به اقبال عمومی به بازار سهام،
توجه ویژه اي را به این بازار معطوف داشته و از سوي دیگر با سرمایه گذاري غیربورسی و ملکی خود، پتانسیل مواجهه به هیجانات
قیمتی منفی را کاهش داده است. نتیجه این اقدامات، کسب سودي معادل 12.649 میلیارد ریال (نزدیک به 1.3 میلیارد تومان) از
سرمایه گذاري ها بوده است که در مقایسه با سال قبل رشد 270 درصدي را نشان می دهد. خوشبختانه این میزان رشد که نتیجه
توسعه کمی و کیفی سرمایه گذاري ها بوده است، هم از متوسط صنعت بیمه کشور بالاتر بوده و هم اینکه بالاترین نرخ بازدهی را

دربین شرکت هاي بیمه و هم نوع در ترکیب پورتفوي بیمه اي نشان می دهد. 
  

براساس ارقام منتشره، شرکت بیمه البرز درسال 1399 رشد سودآوري داشته است. لطفاً نظرات خود را در این خصوص اعلام کنید. 

همانگونه که مستحضرید مهمترین وجه عملکردي شرکت ها براي سرمایه گذاران، شاخص سود آوري است و مقایسه میزان عایدي
شرکت براي سهامداران در مقایسه با گزینه هاي جایگزین، مهمترین عامل در جذب و برآورده ساختن انتظارات سرمایه گذاران در
شرکت است. سود شرکت بیمه البرز درسال 1399 معادل 16.835 میلیارد ریال (نزدیک به 1.7 میلیارد تومان) بود که بالاترین میزان
سود شرکت درطول 62 سال سابقه فعالیت شرکت است. با این وجود، سرمایه گذاران به صورت هوشمندانه عملکرد شرکت را بررسی
کرده و آگاهی کامل دارند که سود شرکت درمقایسه با سال گذشته 1546 درصد رشد داشته و حتی کرونا که  بخش وسیعی از
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فعالیت هاي اقتصادي کشور را با کندي حرکت مواجه و بخشی دیگر را نیز دچار مشکلات حاد اقتصادي ازجمله توقف فعالیت،
ورشکستگی و نظایر آن کرده و عدم امکان حضور مستمر کارکنان را در محل کار سازمانی خود موجب شده، نتوانسته بر عزم راسخ

بیمه البرز در رشد و کسب منافع ذینفعان خلل وارد کند. 

نکته دیگر این است که بیمه البرز هم از عملیات بیمه گري خود کسب سود کرده است وهم از عملیات سرمایه گذاري و طبیعتاً
تجمیع اهرم عملیاتی و مالی شرکت بوده که توانسته چنین تحول شگرفی در سودآفرینی را ایجاد کند. توجه به اهرم کل در شرکتهاي
بیمه نسبت به سایر صنایع از اهمیت بالاتري برخوردار است زیرا صنعت بیمه که در واقع تجارت انتقال ریسک را براي سایر فعالان به
انجام می رساند  باید توجهی ویژه به ماهیت هر دو نوع سود وترکیب بازدهی معطوف کند تا ریسک بقا وپایداري خود را به حداقل

برساند. 

بررسی ترکیب درآمدهاي شرکت نشان می دهد که بیمه البرز درسال گذشته در راستاي استراتژي هاي تدوینی و ابلاغی به صورتی
کاملاً حرفه اي رفتار کرده و تجسم بارز الگوي پایداري در شرکت ها بوده است. البته حرکت در این راستا ساده نبوده و نتیجه تلاش
وهمراهی تمامی مجموعه سهامداران، هیات مدیره، کارکنان، نمایندگان و سایر شرکاي تجاري شرکت است که جاي تقدیر فراوان

دارد. 

نکته قابل توجه دیگر در خصوص سودآوري، تایید شفافیت کامل بیمه البرز توسط سازمان حسابرسی و بیمه مرکزي جمهوري اسلامی
ایران است. براي روشن شدن موضوع لازم به ذکر است که شفافیت عملکردي شرکت هاي بیمه خود را درحوزه کفایت ذخایر بیمه اي
جهت ایفاي تعهدات شرکت نشان می دهد. بیمه البرز در سال گذشته ضمن ذخیره گیري کامل براي تمامی رشته هاي بیمه اي،
بازده قابل توجهی از این وجوه را براي سهامداران خود عاید ساخته و در واقع، الگوي پایداري شرکت هاي بیمه را به شکل تمام و

کمال پیاده کرده است. 

توجه شما را به این نکته جلب میکنم که میزان ذخایر حق بیمه سهم نگهداري شرکت بابت پوشش ریسک و تامین ذخیره خسارات
سال 1399 برابر با 39.186 میلیارد ریال (نزدیک به 4 میلیارد تومان) است و نسبت به سال 1398 معادل 37 در صد رشد داشته و
ذخایر مناسبی براي پوشش ریسک کلیه بیمه نامه هاي صادره در سال گذشته است؛ بنابراین با اتکا و پایبندي کامل بیمه البرز به
استانداردهاي صنعت و سیاست هاي تحول آفرین هیات مدیره، سهامداران محترم شرکت با اطمینان بسیار بیشتري از سایر شرکت
هاي بیمه درسهام شرکت بیمه البرز سرمایه گذاري می کنند و این مهمترین بخش عملکردي هیات مدیره شرکت ها درتعامل با

ذینفعان تلقی می شود. 

در ادامه پرسش قبلی بفرمائید درحوزه سود تقسیمی هرسهم براي سهامداران چه برنامه اي داشته اید؟ 

سود تقسیمی هر شرکتی تابع سیاست هاي سهامداران آن شرکت است. رسالت من به عنوان مدیر عامل این است که بر اساس
استانداردهاي صنعت حرکت کنم. فعالیت در صنعت بیمه ایجاب می کند که براي حفظ حقوق سهامداران همزمان در هر دو حوزه
مدیریت پرتفوي بیمه اي ومتوازن سازي سرمایه گذاري ها اقدام کرده و شرکت را به صورت پایدار اداره کنیم. حرکت در این مسیر
بوده که بیمه البرز را قادر کرده سود 16 برابري نسبت به سال قبل کسب کند؛ بنابراین دراین مسیر، ما با بیان نقطه نظرات خود
جهت شناخت وکارشناسی دقیق وضعیت اقتصادي و ماهیت کسب و کار و تغییرات پیش روي این صنعت برنامه هاي خود را به
مجمع عمومی ارائه می دهیم و سهامداران محترم با استناد به مفاد قانون تجارت پس از تصمیم گیري اقدام به تعیین تکلیف براي

هیات مدیره درحوزه تقسیم سود هم با لحاظ ساختارشرکت واهداف و  برنامه هاي آینده شرکت می کنند. 
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با این وجود، معتقدم که در شرایط فعلی که اقتصاد داراي وضعیت تورمی است، باقی ماندن وجوه در شرکت و سرمایه گذاري آن براي
کسب بازده و سهم بازار بیشتر در آینده نسبت به تقسیم نقدي آن ارجحیت دارد؛ زیرا اداره صحیح بنگاه اقتصادي بدون توجه به

شرایط خاص وکلان حوزه اقتصاد و ماهیت صنعت نمی تواند بقاء و رشد وتحول را براي سازمان به همراه داشته باشد. 

از این منظر، باور قلبی من این است که سهامداران شرکت به خصوص سهامداران عمده با درك منطق فعالیت در این صنعت و داشتن
رویکرد آینده نگر، بهترین تصمیم را براي تقسیم سود نقدي 150 ریالی و استفاده از سایر وجوه براي افزایش سرمایه اتخاذ کرده اند. 

با توجه به افزایش 260 درصدي سرمایه بیمه البرز در سال گذشته، پیشنهاد افزایش مجدد سرمایه شرکت بر چه اساس و با چه هدفی
از سوي هیات مدیره شرکت مطرح شد؟ 

اساساً حرکت در هر صنعتی مستلزم حرکت در راستاي ساختار هاي مالی وعملکردي مناسب در آن صنعت است. منطق حرکتی هیات
مدیره در بیمه البرز این است که ما به دنبال شرکتی هستیم که پایدار بوده و بیشترین منافع را براي سهامداران ایجاد کند. افتخار
هیات مدیره کنونی بیمه البرز این است که افزایش سرمایه تقریبا 900 درصدي از 4000 به 35 هزار میلیارد ریال طی دو مرحله از
بهترین طبقات افزایش سرمایه یعنی تجدید ارزیابی زمین و از محل سود شرکت بوده و در واقع کسب سود و رشد شرکت بدون هر

گونه آورده ریالی توسط سهامدار بوده است. 

ازاین رو به نظرم توجه به چند نکته ضروري است؛ همانگونه که مستحضرید در شرایط جاري بسیاري از شرکت ها به افزایش سرمایه
از محل آورده نقدي اقدام کرده و سهامداران نیز با توجه به پتانسیل آتی بازار سرمایه به خوبی از افزایش سرمایه استقبال می

کنند؛ حال آنکه بیمه البرز به صورت کاملاً خود اتکایی برنامه هاي توسعه خود را پیش برده است. 

منطق شرکت در رابطه با افزایش سرمایه این است بیمه البرز که روزي بالاترین میزان سرمایه در بین شرکت هاي بیمه خصوصی را
دارا بود، اکنون با توجه به افزایش سرمایه شرکت هاي دیگر، براي حفظ توان و جایگاه رقابتی، نیازمند سرمایه گذاري جدید است. از
سوي دیگر، در شرایط اقتصادي کنونی و با توجه به تورم فزاینده و افزایش پی در پی بهاي دارایی ها، علاوه بر اینکه افزایش سرمایه
جهت کسب قدرت رقابت پذیري، ظرفیت نگهداري و قبولی بالاتر و توسعه فعالیت، امري گریز ناپذیرو ضروري است، کاملاً عاقلانه و
هوشمندانه است زیرا سهامداران شرکت با سرمایه گذاري مجدد سود خود در شرکتی رو به رشد، قطعاً مزایاي قابل توجهی را در
سالهاي آتی کسب خواهند کرد. بر این اساس، افزایش سرمایه شرکت از 14.424 میلیارد ریال (نزدیک به 1.5 میلیارد تومان) به مبلغ
35 هزار میلیارد ریال (3.5 میلیارد تومان) طی دو مرحله مورد تایید و تصویب سهامداران قرار گرفت و امیدواریم بتوانیم با بهره گیري

و استفاده بهینه از این سرمایه و فرصت هاي موجود درصنعت بیمه و  بازارسرمایه موجب اعتلاي بیشترو بالاتر بیمه البرز شویم. 

البته تفاوت نگرش سهامداران خرد وکلان نیز باید مورد توجه قرار گیرد زیرا سهامداران کلان عموماً به حفظ وپایداري ورشد وتوسعه
شرکت و تقویت هرچه بیشتر جایگاه رقابتی توجه دارند ولی سهامداران خرد بعضاً ترجیح می دهند تا تقسیم سود نقدي بیشتر مورد
توجه قرار گیرد. با این وجود، اگر سهامدار خرد نیز در خصوص نحوه سرمایه گذاري وجوه خود تفکر کند، قطعاً سرمایه گذاري در
بیمه البرز را جذاب خواهد یافت زیرا با بررسی صورت هاي مالی بیمه البرز متوجه خواهد شد که این شرکت با وجود اینکه قادر است
بخشی از توسعه فعالیت خود را از طریق جذب پورتفوي اتکایی تأمین کرده و عملکرد شرکت در این حوزه نیز سودده بوده است، ولی
ترجیح می دهد که با گسترش فعالیت خود بر اساس الگوي پایداري و با محوریت سهامداران فعلی سهم بازار بیشتري را جذب کرده و

سودي را فراتر از سایر گزینه هاي رقیب براي ذینفعان خود فراهم کند. 

برنامه هاي  بیمه البرز در سال 1400 چیست و تا به امروز چه میزان به برنامه هاي خود دست یافته است؟ 
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برنامه هاي کلان بیمه البرز درسال 1400 تغییر خاصی نسبت به سال قبل ندارد و منطق شرکت همچنان حرکت در راستاي الگوي
پایداري است که خود را به شکل ادامه سیاست تمرکز بر سودآوري و بهینه کردن ترکیب پورتفوي بیمه اي همراه با حفظ و رشد سهم

بازار ، مدیریت بهینه منابع مالی و سرمایه گذاري و استفاده از فرصت ها و پتانسیل هاي بازار سرمایه نشان داده است. 

در همین راستا، توسعه زیر ساخت هاي فناوري اطلاعات و استفاده از بستر دیجیتال که امروزه از ضروریات بنیادین براي شرکت هاي
خدماتی است و خود را در مدیریت بهینه پورتفوي و بهبود الگوریتم مدیریت ریسک نشان می دهد، به موازات، توسعه کیفی سرمایه
انسانی و توسعه و تقویت شبکه فروش  در کشور از برنامه هاي عملیاتی دیگري است که با جدیت در شرکت در حال پیاده سازي است
و خوشبختانه طی چهار ماهه گذشته در همین مسیر حرکت کردیم و امیدواریم با افزایش ظرفیت نگهداري در نتیجه افزایش سرمایه،
بتوانیم شرکت را در راستاي گسترش هر چه بیشتر محصولات و سطح نفوذ در بازار پیش ببردیم و منافع ذینفعان را بیش از پیش

تامین کنیم. 

انتهاي پیام
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بیمارستان 220 تخت خوابی امام خمینی (ره) کرج؛ از کما تا احیاء/قوه قضائیه

258 پرسنل بیکار شده را بعد از 5 سال به مدار درمان برگرداند

منبع: تیتر 1شماره خبر:  8  |  تاریخ: 1400/05/22

این روزها چراغی بیمارستانی که 5 سال خاموش شده بود دوباره روشن شد تا امیدي باشد براي البرز نشینان، در بحبوحه
روزهاي کرونایی که حتی وجود یک تخت هم غنیمت است.

این روزها چراغی بیمارستانی که 5 سال خاموش شده بود دوباره روشن شد تا امیدي باشد براي البرز نشینان، در بحبوحه
روزهاي کرونایی که حتی وجود یک تخت هم غنیمت است. 

 

به گزارش گروه استانی تیتریک، پایان 5 سال کشمکش فرا رسید، تغییر و تحول مدیریتی و تحویل بیمارستان امام خمینی (ره) کرج
به شرکت شاهد به نمایندگی از بنیاد شهید صورت گرفت تا مرکز درمانی 220 تخت خوابی به چرخه درمانی استان البرز بازگردد. 

فتحی پور نماینده بنیاد شهید کشور در جمع خبرنگاران کرج می گوید؛ در مدت زمان یک ماه که حسابرسی هاي لازم انجام شود،
پرداختی ها آغاز می شود و نمی گذاریم حتی یک ریال حق کسی تضییع شود و بیمارستان امام خمینی (ره) کرج را با اقتدار اداره

خواهیم کرد. 

چراغی که 5 سال خاموش شده بود دوباره روشن شد تا امیدي باشد براي البرز نشینان، در بحبوحه روزهاي کرونایی که حتی وجود
یک تخت هم غنیمت است، کادر درمان اما با ذوق و شوق احیائ بیمارستان و استفاده از ظرفیت 100 درصدي براي درمان بیماران

کرونایی می گویند. 

حسن مددي دادستان کرج هم در جمع خبرنگاران، از نظارت بر این مجموعه سخن گفته و تاکید دارد که سرکشی و حضور مستمر را
در بیمارستان امام خمینی (ره) کرج خواهد داشت، وي می گوید؛ باید حضور بیماران در این مجموعه و خدمت رسانی به مردم را

شاهد باشیم. 

و اما در موج پنجم کووید 19 مقرر شد اولویت پذیرش بیمارستان مذکور، بیماران کرونایی باشد، این تصمیم بسیار مهمی بود که در
روزهاي رکوردزنی کرونا گرفته شد، با فراخوانی هم که داده می شود 258 پرسنلی که از کار بیکار شده بودند به سر کار خود باز می
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گردند. 

روز سه شنبه، بعد از 5 سال دیگر خبري از تجمع و گلایه پرسنل نبود، کادر درمان بیمارستان امام خمینی با توانی مضاعف از حمایت
هاي صورت گرفته فعالیت خود را از سر گرفتند اما شیرین تر از این مسئله، حضور حجت الاسلام اژه اي درست دو روز بعد از احیاء

این مرکز بود. 

بیمارستانی که از سال 95 به دلیل مشکلات مالی و مالکیتی تعطیل شده بود با تلاش هاي قوه قضائیه اکنون در حساس ترین شرایط
کرونایی به چرخه درمانی بازگشت، این در حالیست که به گفته یکی از پرستاران بیمارستان امام خمینی به خبرنگار تیتریک، مدتی

بود که پرستاران حضور نداشته و بیماري پذیرش نمی شد. 

رئیس قوه قضائیه به درد دل کادر درمان گوش داد و از نزدیک در جریان اقدامات صورت گرفته براي بازگشایی مجدد این مرکز
درمانی قرار گرفت، محسنی اژه اي می گوید باید حمایت لازم و پشتیبانی از پرستاران و عوامل این مجموعه شود تا به بیماران خدمت

رسانی داشته باشند. 

 
 

وي ضمن تقدیر از عوامل درمانی مجموعه مذکور ادامه می دهد؛ حقیقتا کادر درمان در برحه حساس کرونا مجاهدت خود را به کشور
ثابت کردند، در بخش آي سی یو و عمومی بیمارانی پذیرش شده و بیمارستان امام خمینی (ره) کرج به عنوان معین بیماران کرونایی

 
استان البرز فعالیت می کند. 

محسنی اژه اي در حاشیه بازدید از مرکز درمانی امام خمینی کرج به خبرنگاران می گوید؛ سزاوار نیست در این شرایط که کشور نیاز
شدیدي به بیمارستان و تخت هاي بیمارستانی دارد شاهد تعطیلی یک بیمارستان باشیم لذا با کمک رئیس کل دادگستري البرز و

 
دیگر عوامل مجموعه مجددا راه اندازي شد. 

و اما آغاز به کار بیمارستان امام خمینی (ره) کرج علاوه بر کمک به مشکلات درمانی و پزشکی مردم کرج در اشتغال زایی هم سهم
زیادي دارد به گونه اي که عکام رئیس این مجموعه به خبرنگار تیتریک، می گوید؛ ظرفیت بیمارستان 220 تخت بوده و هر تخت

 
براي 4 نفر اشتغال ایجاد کرده است. 

در خاتمه آنچه حائز اهمیت خواهد بود این است که روند ورود فنی و تخصصی و عملگرایانه رئیس قوه قضائیه به معضلات و مشکلات
موجود یک رویه ادامه دار و همراه با برنامه است که در کنار اجراي سند تحول قضائی می تواند به اصلاح رویه هاي غلط قبلی منجر

شود. 
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ستاره احمدي - تیتریک 

انتهاي پیام/ س
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اولین قرارداد طرح نگهداشت و افزایش تولید مناطق نفتخیز جنوب به ایستگاه پایانی رسید

منبع: کارونی هاشماره خبر:  9  |  تاریخ: 1400/05/22

به گزارش کارونی ها به نقل از پایگاه اطلاع رسانی نفتخیز، مهندس منصور نصاري پور اظهار داشت: طرح نگهداشت و افزایش
تولید میدان نرگسی شامل عملیات حفاري و نیز احداث خطوط لوله جریانی و توسعه هدر ورودي واحد بهره برداري در بخش

سطح الارض با هدف نگهداشت و افزایش تولید 8000 بشکه نفت در روز می باشد که با (...)

قائم مقام مدیر طرح هاي نگهداشت و افزایش تولید شرکت ملی مناطق نفتخیز جنوب از پایان عملیات حفاري در میدان
نرگسی خبرداد و بدین ترتیب اولین قرارداد طرح نگهداشت و افزایش تولید مناطق نفتخیز جنوب به ایستگاه پایانی رسید. 

به گزارش کارونی ها به نقل از پایگاه اطلاع رسانی نفتخیز، مهندس منصور نصاري پور اظهار داشت: طرح نگهداشت و افزایش تولید
میدان نرگسی شامل عملیات حفاري و نیز احداث خطوط لوله جریانی و توسعه هدر ورودي واحد بهره برداري در بخش سطح الارض
با هدف نگهداشت و افزایش تولید 8000 بشکه نفت در روز می باشد که با قراردادي به ارزش 207 میلیارد تومان به شرکت حفاري دانا

کیش واگذار و در ابتداي سال 98 وارد فاز اجرایی شد. 

وي با بیان اینکه حفاري آخرین چاه طرح نگهداشت و افزایش تولید میدان نرگسی که در 70 کیلومتري شمال شرقی بوشهر قرار دارد
در 13 مردادماه 1400 به پایان رسید و به این ترتیب عملیات اجرایی بخش تحت الارض این طرح تکمیل شد. وي در ادامه افزود:
بخش سطح الارضی طرح نیز پیشرفتی بالغ 75 درصدي داشته وپیش بینی می شود کل طرح تا آبان سال جاري تکمیل شده و به

بهره برداري برسد. 

مهندس نصاري پور با اشاره به الزام پیمانکاران طرح 28 مخزن به استفاده از تجهیزات ساخت داخل گفت: قریب 80 درصد کالاي
مورد نیاز طرح نرگسی توسط سازندگان داخلی ساخته شده است که در قیاس با طرح هاي مشابه پیشین یک حدنصاب محسوب می
گردد. وي در خصوص ایجاد فرصت هاي شغلی در این طرح نیز خاطرنشان ساخت: علاوه بر ایجاد اشتغال ایجادشده از طریق سفارش
گذاري عمده کالاي مورد نیاز طرح در داخل کشور، قریب 70 نفر نیروي بومی به صورت مستقیم در طول دوره اجراي این طرح

مشغول به کار شدند. 

روند اجراي قراردادهاي نگهداشت و افزایش تولید مناطق نفتخیز جنوب شتاب می گیرد 

مهندس نصاري پور در ادامه به اهتمام مناطق نفتخیز جنوب براي تسریع در تکمیل قراردادهاي نگهداشت و افزایش تولید مناطق
نفتخیز جنوب اشاره کرد و گفت: در ابتداي کار این طرح مقرر شد مناقصات بسته هاي قراردادي در 3 فاز پیگیري شود که فاز اول
قراردادها در ابتداي سال 1398 اجرایی شد. اما با وقوع موج جدید و شدید تحریم ها و کاهش تولید ناشی از آن و مشکلات کلان
اقتصادي که موجب کاهش توان مالی پیمانکاران طرح گردید، شیوه پرداخت هاي فاز اول بسته ها نیازمند اصلاح شد و فاز دوم و فاز

سوم قراردادها با توجه به شرایط محیطی بازار و با شیوه جدید پرداخت، در سال 1399 به پیمانکاران اجرایی واگذار گردید. 

وي افزود: همچنین وقوع سیل تاریخی ابتداي سال 1398 در جنوب و جنوب غرب کشور و آبگرفتگی برخی از کارگاه هاي طرح و نیز
وقوع پاندمی کرونا و چالش هاي ناشی از آن از جمله کاهش حضور کارکنان، کاهش ساعات کاري، منع تردد بین استانی و کاهش
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نیروي انسانی فعال در بدنه کارفرما و پیمانکاران نیز موجب کندي اجراي طرح شد، اما با تمهیدات جبرانی که در شرکت ملی مناطق
نفتخیز جنوب اندیشیده شده است، روند اجرایی شتاب بیشتري خواهد گرفت.
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مهارت هاي آموزشی ابزار توسعه و پیشرفت هرمزگان است

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  10  |  تاریخ: 1400/05/22

نایب رییس اتاق بازرگانی هرمزگان گفت : مهارت آموزي ابزاري براي توسعه و پیشرفت هرمزگان در زمینه هاي اجتماعی و
اقتصادي است.

نایب رییس اتاق بازرگانی هرمزگان مطرح کرد : مهارت
هاي آموزشی ابزار توسعه و پیشرفت هرمزگان است نایب
رییس اتاق بازرگانی هرمزگان گفت : مهارت آموزي ابزاري
براي توسعه و پیشرفت هرمزگان در زمینه هاي اجتماعی و

اقتصادي است. 

به گزارش خبرگزاري برنا در هرمزگان ؛ حسن روحانی در
نشست فعالان اقتصادي استان با معاون وزیر کار و رفاه
اجتماعی و رییس سازمان فنی و حرفه اي کشور اظهار
داشت : فراگیري آموزش هاي مهارتی توسط جوانان یک
ضرورت و زمینه ساز موفقیت در زندگی فردي و اجتماعی
و رفع مشکل بیکاري است و تا زمانی که در کشور به
ارتباط جدي آموزش با اقتصاد و اشتغال دقت نشود شاهد

اقتصاد ناپایدار و انبوه بیکاران خواهیم بود. 

روحانی ادامه داد : آموزش ها اگه بر اساس نیاز بازار کار استان و نوع سرمایه گذاري ها اعمال شود دیگر شاهد نیروهاي متخصص
بیکار نخواهیم بود. 

نایب رییس اتاق بازرگانی ، صنایع ، معادن و کشاورزي هرمزگان همچنین تاسیس دانشکده هاي فنی متناسب و بروز رسانی اموزش
ها را از مولفه هاي مهم و کلیدي در رونق بازار کسب و کار در استان عنوان کرد. 

نایب رییس اتحادیه آبزیان استان هرمزگان نیز در این نشست گفت : صنعت آبزیان به نیروي متخصص و آموزش دیده نیاز دارد و در
واقع این صنعت اشتغالزایی بسیار بالایی در بلندمدت خواهد داشت. 

محسن مرادي بیان داشت : بسیاري از صنایع تخصصی در استان نیاز به افراد با اموزش ها و مهارت هاي خاص دارند و باید نیاز
سنجی ها در این رابطه صورت گیرد. 

وي بیان داشت : 90 درصد محصولات آبزیان استان به خارج از کشور صادر می شود و بدون شک صنایع تخصصی به افراد متخصص
نیاز دارند و اگر آموزش ها به صورت تخصصی و استاندارد و بر اساس نیاز صنایع استان هدفدار شود بدون شک صنعت آبزیان خود به
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تنهایی اشتغالزایی عظیمی در استان ایجاد خواهد کرد. 

رییس کانون زنان بازرگان استان هرمزگان نیز در ادامه این مراسم گفت : کسب و کارهاي خانگی به عنوان راهکاري مهم براي ایجاد
اشتغال و درآمد در سراسر دنیا محسوب می شوند و قابلیت انجام این نوع کسب و کار در منزل با مزایاي بسیاري براي شاغلان آن

همراه است. 

فرحناز علوي با بیان اینکه باید از مشاغل خرد در مباحث آموزشی حمایت هاي ویژه اي شود ، افزود : امروزه مشاغل خانگی و خرد ،
نقش بسیار زیادي در رفع معضل بیکاري ایفا می کنند و با دریافت تسهیلاتی اندك می توانند اشتغال گسترده اي را در جامعه ایجاد

کنند. 

وي بیان داشت : تاثیر آموزش فنی و حرفه اي بر مشاغل خانگی به بهبود فشاي کسب و کار کمک شایانی میکند. 

علوي تصریح کرد : کانون زنان بازرگان استان هرمزگان خواستار انعقاد تفاهمنامه هاي همکاري با فنی و حرفه اي در راستاي آموزش
و حمایت از مشاغل خرد زنان است.
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بازدید مدیر صندوق کارآفرینی امید استان کهگیلویه و بویراحمد از منطقه

عشایري گرگو

منبع: صندوق کارآفرینی امیدشماره خبر:  11  |  تاریخ: 1400/05/22

 
بازدید مدیر صندوق کارآفرینی امید استان کهگیلویه و

بویراحمد از منطقه عشایري گرگو

به گزارش روابط عمومی صندوق کارآفرینی امید استان کهگیلویه و بویراحمد: 

حاجی پور مدیر صندوق کارآفرینی امید استان کهگیلویه و بویراحمد به همراه نظري مسئول فرهنگی، ورزشی اجتماعی صندوق
استان از منطقه روستایی عشایري گرگو بمنظور بررسی ظرفیتها، پتانسیلها و نیازمندیهاي آن منطقه بازدید کرد. 
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راه سخت متمایل کردن دانش آموزان و والدین به سمت رشته هاي فنی

منبع: ایسناشماره خبر:  12  |  تاریخ: 1400/05/22

معاون آموزش متوسطه وزارت آموزش و پرورش با اشاره به اینکه در حال حاضر 35 درصد دانش آموزان دبیرستانی به سمت
رشته هاي فنی و حرفه اي و کاردانش می روند در حالی که هدفگذاري قوانین توسعه اي، رسیدن به نرخ 50 درصدي بوده

است گفت: به نظر می رسد به سختی می توان به این نقطه رسید. اصلی ترین راهکار نیز فرهنگ ...

علیرضا کمرئی در گفت وگو با ایسنا، با اشاره به روند تحقق
سیاست توسعه متوازن شاخه ها و رشته هاي تحصیلی در
وزارت آموزش و پرورش اظهار کرد: به منظور رشد کمی
شاخه فنی و حرفه اي و کاردانش، هماهنگی هایی با اداره
کل مشاوره براي معرفی ظرفیت مناسب انتخاب رشته به
استان ها و همچنین شوراهاي آموزش و پرورش استان ها

صورت گرفته است. 

وي افزود: تصور می شود بتوانیم در صورت تحقق برنامه ها،
یک توسعه کمی را در این شاخه تحصیلی شاهد باشیم. 

معاون آموزش متوسطه وزارت آموزش و پرورش با اشاره به موانع رشد آموزش هاي مهارتی در کشور گفت: چندین متغیر در توسعه
آموزش هاي مهارتی نقش ایفا می کند که مورد نخست، توسعه فضاهاي هنرستانی و دوم نیروي انسانی است که به لحاظ کمی و

کیفی داراي کمبود است. تعداد قابل توجهی نیرو باید به این بخش اضافه شود. 

کمرئی افزود: عامل سوم به شان و منزلت رشته هاي فنی در جامعه و میزان استقبال دانش اموزان برمی گردد. علیرغم نیاز به این
رشته ها، شان و منزلتشان در جامعه آنطور که باید و شاید بالا نیست و هنوز شاخه نظري و رفتن به دانشگاه ها جزو آرمان ها و ایده

آل خانواده ها محسوب می شود. 

وي با بیان اینکه چهارمین عامل، تجهیزات هنرستانی است عنوان کرد: باید کیفیت هنرستان ها بالا برود تا فارغ التحصیلان آن توسط
نظام اشتغال جذب شوند. در کنار معلم و فضا باید تجهیزات نیز قابل قبول باشد که به علت تنگناهاي مالی با مشکلاتی در این بخش
رو به رو بوده ایم. البته در سال گذشته 230 میلیارد تومان به استان ها کمک کردیم و با برخی مراکز صنعتی هم تفاهم هایی داشتیم

که به ما کمک کنند. 

معاون آموزش متوسطه وزارت آموزش و پرورش ادامه داد: براي سال جاري نیز اعتبار قابل توجهی در بودجه سنواتی دیده شده که اگر
تامین و توزیع شود از نظر تجهیزات هم حرکت خوبی صورت می گیرد. 

کمرئی تاکید کرد: به دلیل محدودیت هاي ذکر شده، در حال حاضر سهم آموزش هاي مهارتی در جمعیت دانش آموزي، 35 درصد
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است و هرسال رشد کندي داریم. فاصله کنونی تا نرخ 50 درصدي آموزش هاي مهارتی که در برنامه ششم توسعه مورد تاکید قرار
گرفته زیاد است و به نظر می رسد به سختی می توان به این نقطه رسید. اصلی ترین راهکار نیز فرهنگ سازي براي افزایش تمایل و

استقبال خانواده ها به سمت رشته هاي فنی و کاردانش است. 

انتهاي پیام
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چالشهاي صنعت بیمه در وضعیت موجود اقتصادي و کرونا

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  13  |  تاریخ: 1400/05/22

فصل اقتصاد - به گفنه مدیر عامل بیمه البرز در حال حاضر و در وضعیت موجود اقتصادي و شیوع ویروس کرونا، صنعت بیمه
با چالش هاي بسیاري مواجه شده است. البته وي ابراز داشته که بیمه البرز در سال گذشته با افزایش جذب بیمه گذار و

سوددهی روبه رو بوده است.

فصل اقتصاد - به گفنه مدیر عامل بیمه البرز در حال
حاضر و در وضعیت موجود اقتصادي و شیوع ویروس کرونا،
صنعت بیمه با چالش هاي بسیاري مواجه شده است. البته
وي ابراز داشته که بیمه البرز در سال گذشته با افزایش

جذب بیمه گذار و سوددهی روبه رو بوده است. 

ورود و شیوع ویروس کرونا طی یک سال و نیم اخیر اقتصاد
جهان را با مشکلات عدیده اي روبه رو کرده است. یکی از این بخشها صنعت و به تبع آن صنعت بیمه بوده است که در بخشهاي
مختلف از این عارضه بی نصیب نمانده است. در ایران نیز شرکتهاي بیمه کم و بیش با این مشکل دست و پنجه نرم کرده اند. 28 تیر
امسال شرکت بیمه البرز شصت و دومین سال تاسیس خود را پشت سر گذاشت. به همین بهانه در گفت وگویی با محسن پورکیانی
که از آبان سال 1398 سکان مدیریت این شرکت را در دست گرفته، اوضاع این شرکت و چالش هاي آن در بخش جذب بیمه

گذار، سوددهی و سایر مسائل را در میان گذاشتیم که متن آن در ادامه آمده است. 
شیوع ویروس کرونا طی یک سال و نیم اخیر اقتصاد جهانی و به تبع آن صنعت بیمه را با چالش هاي جدي مواجه کرده است.

اوضاع صنعت بیمه در ایران طی این مدت چگونه بوده است؟ 
همانگونه که مستحضرید، در سال هاي اخیر، اقتصاد کشور با توجه به شرایط تحریمی، درحوزه اقتصادي با مشکلات زیادي درهر دو
زمینه عرضه و تقاضا مواجه بوده است که با اثرگذاري نامطلوب بر اشتغال ، تولید و فروش کالاها، شرایط رکود تورمی و ریسک هاي
جدیدي را براي فعالان اقتصادي ایجاد کرده است. از این رو، صنعت بیمه به عنوان یکی از مهمترین بخشهاي اقتصادي کشور در
پوشش ریسک هاي سایر صنایع که در خط مقدم مبارزه با این ناملایمات و مشکلات اقتصادي قرار دارد، بیش از سایرین نیاز به
هوشیاري و به روز رسانی الگوي تجاري خود داشته و دارد. لذا این شرایط اقتصادي و شیوع بیماري کرونا، آزمونی براي سنجش میزان
بلوغ صنعت بیمه و توانایی آن براي به روزرسانی و مواجهه موثر با چالش هاي جدید بوده و سربلندي در این آزمون در سال هاي

جاري، عامل افتخار این صنعت و فعالان آن بوده است. 
براي ارزیابی منصفانه عملکرد صنعت بیمه و بیمه البرز نیاز است شرایط و چالش ها مورد توجه قرار گیرد. اول اینکه شرایط تحریمی
کشور که حوزه قبولی و واگذاري اتکایی صنعت بیمه را با محدودیت اساسی مواجه کرده و چالش هاي اساسی در راه رشد و گسترش
فعالیت و بهینه سازي الگوي تجاري ایجاد کرده است. از سویی شیوع کرونا (کووید 19) الگوي ارائه خدمات به حوزه هاي اقتصادي و
اجتماعی و ارائه خدمات اطمینان بخش در حوزه سلامت را با چالش مواجه و اساساً تغییر درنحوه نگرش و تعامل با بیمه گزاران
وتغییر ارائه خدمات به آنان را ضروري کرده است. به نظر من، شرکت هاي بیمه در مجموع در انطباق سریع خود با این تغییرات موفق

بوده و عملکرد قابل قبولی داشته اند. 



8/13/2021 روابط عمومی صندوق کارآفرینی امید

news.karafariniomid.ir/news/print.aspx 40/403

واقعیت این است که همه گیري ویروس کرونا باعث توقف یا رکود در فعالیت برخی ازصنایع درحوزه هایی نظیر حمل ونقل، توریسم
وجهانگردي، خدمات رفاهی و نظایر آن شده است. از سوي دیگر، نابودي و ورشکستگی برخی از صنایع، کوچک ترشدن اقتصاد و
کاهش درآمد صنعت بیمه را تشدید کرده و از این رو شرکت هاي بیمه را براي حفظ و افزایش سهم بازار با رقابت جدي مواجه

کرده است. 
کاهش فروش مستقیم شبکه فروش و کارکنان شرکت هاي بیمه و نیاز به برقراري نشست هاي متعدد با بیمه گذاران بزرگ جهت
ایجاد ادراك متقابل و ارائه راه حل هاي مقتضی در شرایط جاري، افزایش هزینه هاي اداري وتشکیلاتی را براي شرکت هاي بیمه
ایجاد کرده و سطح کل بهره وري را با چالش مواجه کرده است. از سوي دیگر، شناسایی و بهره برداري ظرفیت هاي موجود براي
گسترش فعالیتها نظیر تحول دیجیتال، کانال هاي جدیدتر و بهینه تري را براي ارائه خدمات به وجود آورده است که باعث افزایش
بهره وري کلی در شرکت شده است. برآورد شخصی من از آثار کلی این اثر، رشد و ارتقاي الگوي تجاري شرکت و ایجاد پتانسیل بالاتر
براي رقابت با سایر شرکت هاي فعال در صنعت است که در جاي خود در ارزیابی کمّی نتایج فعالیت بیمه البرز به آن خواهم پرداخت.
با توجه به این موارد و در نظر گرفتن این واقعیت که رکود تورمی وکاهش ارزش پول ملی عموما منجر به عدم رشد متوازن پورتفوي
شرکتهاي بیمه متناسب با تغییرات تورمی شده و کوچکتر شدن حقیقی صنعت و شرکت هاي بیمه را موجب می شود، در مجموع
عملکرد بیمه البرز را مثبت ارزیابی می کنم. دستیابی به رتبه دوم کسب سود در صنعت در شرایط کنونی که چالشهاي فراوانی را در
مسیر حرکت و برنامه ریزي این شرکت ایجاد کرده بود تنها در سایه همت والاي مدیران، سختکوشی کارکنان و مجاهدت هاي شبکه
فروش میسر بوده است. بنابراین در مجموع می توان گفت که سال گذشته سال بسیار سختی براي صنعت بیمه کشور و شرکت بیمه
البرز بوده است، اما بررسی شاخص هاي عملکردي شرکت درسال گذشته بیانگر رشد مطلوب شرکت درحوزه عملکردي حتی درقیاس

با سنوات گذشته است. 
شاخص هاي عمده عملکردي بیمه البرز در سال گذشته چه وضعیتی داشتند؟ 

درپاسخ به این موضوع و براي دستیابی به تصویري واضح از عملکرد بیمه البرز ضرورت دارد عملکرد شرکت را در مقایسه با سال
گذشته وهمچنین درمقایسه با متوسط صنعت بیمه مورد بررسی قرار دهیم. در مقایسه با سال گذشته این شرکت درسال 1399 با
رشدي معادل 41 درصدي در پورتفوي موفق به جذب 43.739 میلیارد ریال (نزدیک به 4.4 میلیارد تومان) پورتفوي بیمه اي شده
است. شایان ذکر است که ترکیب پورتفوي این شرکت در سال گذشته شاهد تغییرات گسترده اي درمقایسه با سالهاي قبل تر بوده و

مبین حرکت درراستاي استراتژي هاي تدوینی براي شرکت بوده است. 
مهم ترین اصول در تغییر ترکیب پورتفوي، رشد حجم و سهم بیمه هاي زندگی و دستیابی به ترکیب بهینه پورتفوي با لحاظ ریسک
هاي نقدي وبیمه گري در هر رشته بوده است. این اقدام یکی از مهمترین حرکتهاي شرکت در مسیر تحول در بیمه داري بوده است.
همچنین نسبت خسارت شرکت بیمه البرز با کاهش 12 درصدي درسال 1399 از 62 درصد به 50 درصد کاهش یافته است که اولا از

نسبت خسارت صنعت پایین تر بوده و ثانیا کاهش بیش از سه برابري را نسبت به عملکرد صنعت بیمه نشان می دهد. 
این دستاورد حاصل توجه به دو موضوع در مدیریت خسارت در بیمه البرز بوده است؛ اول اینکه بخش عمده این موفقیت حاصل توجه
به مدیریت ریسک درزمان صدور بیمه نامه است که بیمه البرز را قادر ساخته با مدیریت بهینه ریسک، بیمه نامه هاي مناسب تري را
تحصیل کرده و کیفیت پورتفوي خود را بهبود بخشد. مهمترین اقدام کلان عملیاتی در زمینه بهینه سازي ترکیب پورتفوي شرکت،
تلاش در جهت کاهش سهم بیمه زیانده در سبد بیمه اي شرکت جهت حصول به نسبت مطلوب است که نتیجه خود را در ترکیب

مطلوب تر نسبت به متوسط صنعت و حصول جایگاه دوم در کسب سود در صنعت نشان داده است. 
از سویی سرعت بخشی به فرآیند ارزیابی وپرداخت شاخص عملکردي کلان دیگري است که مکمل مورد فوق بوده و وضعیت شرکت
را بهبود بخشیده است. در این راستا، علیرغم وجود شرایط کرونایی در سطح کشور و عدم امکان حضور 100 درصدي همکاران،
شرکت نسبت به ایجاد و بهره برداري مناسب از زیرساخت هاي تحول دیجیتال استفاده کرده است. نتیجه این اقدام افزایش بهره وري
سازمان با بکارگیري از مکانیزم هاي ارزیابی خسارت علمی، سریع ودقیق بوده که آثار بلافصل خود را کاهش طول دوره پرداخت
خسارت به بیمه گذار نشان داده و اقدامی موثر براي افزایش میزان وفاداري بیمه گزاران به شرکت و ارزش برند آن بوده است. رشد
41 درصدي پورتفوي شرکت در زمانی حاصل شده که صنعت تنها 36 درصد رشد داشته و به تقویت موقعیت رقابتی شرکت در
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صنعت انجامیده است. 
مقایسه کاهش 12 درصدي نسبت خسارت بیمه البرز با کاهش نزدیک به سه واحدي صنعت از 56.3 به 53.4 درصد، گویاي انجام

اقدامات جدي تر و موثرتر در بیمه البرز است که با توجه به توضیح این اقدامات در بخش پیشین، نیازي به تکرار مجدد آن نیست. 
آمار حاکی از عملکرد نسبتا موفق بیمه البرز در زمینه سرمایه گذاري ها است. ضمن تشریح این دستاوردها، دلایل آن را بیان کنید. 

نرخ بازدهی شرکت بیمه البرز درحوزه سرمایه گذاري ها از پنج شرکت بیمه اول کشور بالاتر بوده و به تعبیري در مقایسه با شرکت
هاي همتراز خود رتبه اول را کسب کرده است. این موضوع همانگونه که پیشتر نیز بیان کردم، مرهون همت والاي مدیران و

سختکوشی کارکنان شرکت و حرکت حرفه اي در راستاي استانداردهاي صنعت بوده است. 
همانگونه که مستحضرید، صورتهاي مالی حسابرسی شده بیمه البرز در سال گذشته بیانگر رشد 130 درصدي حجم سرمایه گذاریها
در پورتفوي بورسی و غیر بورسی وحوزه املاك بوده است که در نتیجه آن، بیمه البرز رقمی معادل 40.294 میلیارد ریال (بیش از 4
میلیارد تومان) سرمایه گذاري داشته و از نظر کمی عملکرد مطلوبی داشته است. با این وجود، آنچه براي من و سایر مدیران شرکت
مهمتر بوده و همواره مورد توجه قرار گرفته، توسعه کیفی سرمایه گذاري ها در راستاي استانداردهاي صنعت بوده است. بر این اساس
بیمه البرز چند مورد را مورد توجه جدي قرار داده است. در بحث ترکیب پورتفوي سرمایه گذاري ها دقیقاً همسو با آئین نامه هاي
شورایعالی بیمه (1397) حرکت کرده است تا از یک سو کاملاً الزامات قانونی را برآورده کند و از سوي دیگر ریسک سرمایه گذاران و

ذینفعان شرکت را بر اساس ضوابط حاکم و استانداردهاي حاکم برشرکت هاي بیمه به حداقل ممکن تقلیل دهد. 
اقلام تشکیل دهنده سبد سرمایه گذاري هاي شرکت همواره به روز رسانی شده است تا با هموارسازي و ایجاد پوشش مناسب در برابر
نوسانات قیمتی، بیشترین بازده با حداقل ریسک کسب شود. در این زمینه شرکت از یک سو با توجه به اقبال عمومی به بازار سهام،
توجه ویژه اي را به این بازار معطوف داشته و از سوي دیگر با سرمایه گذاري غیربورسی و ملکی خود، پتانسیل مواجهه به هیجانات
قیمتی منفی را کاهش داده است. نتیجه این اقدامات، کسب سودي معادل 12.649 میلیارد ریال (نزدیک به 1.3 میلیارد تومان) از
سرمایه گذاري ها بوده است که در مقایسه با سال قبل رشد 270 درصدي را نشان می دهد. خوشبختانه این میزان رشد که نتیجه
توسعه کمی و کیفی سرمایه گذاري ها بوده است، هم از متوسط صنعت بیمه کشور بالاتر بوده و هم اینکه بالاترین نرخ بازدهی را

دربین شرکت هاي بیمه و هم نوع در ترکیب پورتفوي بیمه اي نشان می دهد. 
براساس ارقام منتشره، شرکت بیمه البرز درسال 1399 رشد سودآوري داشته است. لطفاً نظرات خود را در این خصوص اعلام کنید. 

همانگونه که مستحضرید مهمترین وجه عملکردي شرکت ها براي سرمایه گذاران، شاخص سود آوري است و مقایسه میزان عایدي
شرکت براي سهامداران در مقایسه با گزینه هاي جایگزین، مهمترین عامل در جذب و برآورده ساختن انتظارات سرمایه گذاران در
شرکت است. سود شرکت بیمه البرز درسال 1399 معادل 16.835 میلیارد ریال (نزدیک به 1.7 میلیارد تومان) بود که بالاترین میزان
سود شرکت درطول 62 سال سابقه فعالیت شرکت است. با این وجود، سرمایه گذاران به صورت هوشمندانه عملکرد شرکت را بررسی
کرده و آگاهی کامل دارند که سود شرکت درمقایسه با سال گذشته 1546 درصد رشد داشته و حتی کرونا که بخش وسیعی از فعالیت
هاي اقتصادي کشور را با کندي حرکت مواجه و بخشی دیگر را نیز دچار مشکلات حاد اقتصادي ازجمله توقف فعالیت، ورشکستگی و
نظایر آن کرده و عدم امکان حضور مستمر کارکنان را در محل کار سازمانی خود موجب شده، نتوانسته بر عزم راسخ بیمه البرز در

رشد و کسب منافع ذینفعان خلل وارد کند. 
نکته دیگر این است که بیمه البرز هم از عملیات بیمه گري خود کسب سود کرده است وهم از عملیات سرمایه گذاري و طبیعتاً
تجمیع اهرم عملیاتی و مالی شرکت بوده که توانسته چنین تحول شگرفی در سودآفرینی را ایجاد کند. توجه به اهرم کل در شرکتهاي
بیمه نسبت به سایر صنایع از اهمیت بالاتري برخوردار است زیرا صنعت بیمه که در واقع تجارت انتقال ریسک را براي سایر فعالان به
انجام می رساند باید توجهی ویژه به ماهیت هر دو نوع سود وترکیب بازدهی معطوف کند تا ریسک بقا وپایداري خود را به حداقل

برساند. 
بررسی ترکیب درآمدهاي شرکت نشان می دهد که بیمه البرز درسال گذشته در راستاي استراتژي هاي تدوینی و ابلاغی به صورتی
کاملاً حرفه اي رفتار کرده و تجسم بارز الگوي پایداري در شرکت ها بوده است. البته حرکت در این راستا ساده نبوده و نتیجه تلاش
وهمراهی تمامی مجموعه سهامداران، هیات مدیره، کارکنان، نمایندگان و سایر شرکاي تجاري شرکت است که جاي تقدیر فراوان
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دارد. 
نکته قابل توجه دیگر در خصوص سودآوري، تایید شفافیت کامل بیمه البرز توسط سازمان حسابرسی و بیمه مرکزي جمهوري اسلامی
ایران است. براي روشن شدن موضوع لازم به ذکر است که شفافیت عملکردي شرکت هاي بیمه خود را درحوزه کفایت ذخایر بیمه اي
جهت ایفاي تعهدات شرکت نشان می دهد. بیمه البرز در سال گذشته ضمن ذخیره گیري کامل براي تمامی رشته هاي بیمه اي،
بازده قابل توجهی از این وجوه را براي سهامداران خود عاید ساخته و در واقع، الگوي پایداري شرکت هاي بیمه را به شکل تمام و

کمال پیاده کرده است. 
توجه شما را به این نکته جلب میکنم که میزان ذخایر حق بیمه سهم نگهداري شرکت بابت پوشش ریسک و تامین ذخیره خسارات
سال 1399 برابر با 39.186 میلیارد ریال (نزدیک به 4 میلیارد تومان) است و نسبت به سال 1398 معادل 37 در صد رشد داشته و
ذخایر مناسبی براي پوشش ریسک کلیه بیمه نامه هاي صادره در سال گذشته است؛ بنابراین با اتکا و پایبندي کامل بیمه البرز به
استانداردهاي صنعت و سیاست هاي تحول آفرین هیات مدیره، سهامداران محترم شرکت با اطمینان بسیار بیشتري از سایر شرکت
هاي بیمه درسهام شرکت بیمه البرز سرمایه گذاري می کنند و این مهمترین بخش عملکردي هیات مدیره شرکت ها درتعامل با

ذینفعان تلقی می شود. 
در ادامه پرسش قبلی بفرمائید درحوزه سود تقسیمی هرسهم براي سهامداران چه برنامه اي داشته اید؟ 

سود تقسیمی هر شرکتی تابع سیاست هاي سهامداران آن شرکت است. رسالت من به عنوان مدیر عامل این است که بر اساس
استانداردهاي صنعت حرکت کنم. فعالیت در صنعت بیمه ایجاب می کند که براي حفظ حقوق سهامداران همزمان در هر دو حوزه
مدیریت پرتفوي بیمه اي ومتوازن سازي سرمایه گذاري ها اقدام کرده و شرکت را به صورت پایدار اداره کنیم. حرکت در این مسیر
بوده که بیمه البرز را قادر کرده سود 16 برابري نسبت به سال قبل کسب کند؛ بنابراین دراین مسیر، ما با بیان نقطه نظرات خود
جهت شناخت وکارشناسی دقیق وضعیت اقتصادي و ماهیت کسب و کار و تغییرات پیش روي این صنعت برنامه هاي خود را به
مجمع عمومی ارائه می دهیم و سهامداران محترم با استناد به مفاد قانون تجارت پس از تصمیم گیري اقدام به تعیین تکلیف براي

هیات مدیره درحوزه تقسیم سود هم با لحاظ ساختارشرکت واهداف و برنامه هاي آینده شرکت می کنند. 
با این وجود، معتقدم که در شرایط فعلی که اقتصاد داراي وضعیت تورمی است، باقی ماندن وجوه در شرکت و سرمایه گذاري آن براي
کسب بازده و سهم بازار بیشتر در آینده نسبت به تقسیم نقدي آن ارجحیت دارد؛ زیرا اداره صحیح بنگاه اقتصادي بدون توجه به

شرایط خاص وکلان حوزه اقتصاد و ماهیت صنعت نمی تواند بقاء و رشد وتحول را براي سازمان به همراه داشته باشد. 
از این منظر، باور قلبی من این است که سهامداران شرکت به خصوص سهامداران عمده با درك منطق فعالیت در این صنعت و داشتن
رویکرد آینده نگر، بهترین تصمیم را براي تقسیم سود نقدي 150 ریالی و استفاده از سایر وجوه براي افزایش سرمایه اتخاذ کرده اند. 

با توجه به افزایش 260 درصدي سرمایه بیمه البرز در سال گذشته، پیشنهاد افزایش مجدد سرمایه شرکت بر چه اساس و با چه هدفی
از سوي هیات مدیره شرکت مطرح شد؟ 

اساساً حرکت در هر صنعتی مستلزم حرکت در راستاي ساختار هاي مالی وعملکردي مناسب در آن صنعت است. منطق حرکتی هیات
مدیره در بیمه البرز این است که ما به دنبال شرکتی هستیم که پایدار بوده و بیشترین منافع را براي سهامداران ایجاد کند. افتخار
هیات مدیره کنونی بیمه البرز این است که افزایش سرمایه تقریبا 900 درصدي از 4000 به 35 هزار میلیارد ریال طی دو مرحله از
بهترین طبقات افزایش سرمایه یعنی تجدید ارزیابی زمین و از محل سود شرکت بوده و در واقع کسب سود و رشد شرکت بدون هر

گونه آورده ریالی توسط سهامدار بوده است. 
ازاین رو به نظرم توجه به چند نکته ضروري است؛ همانگونه که مستحضرید در شرایط جاري بسیاري از شرکت ها به افزایش سرمایه
از محل آورده نقدي اقدام کرده و سهامداران نیز با توجه به پتانسیل آتی بازار سرمایه به خوبی از افزایش سرمایه استقبال می

کنند؛ حال آنکه بیمه البرز به صورت کاملاً خود اتکایی برنامه هاي توسعه خود را پیش برده است. 
منطق شرکت در رابطه با افزایش سرمایه این است بیمه البرز که روزي بالاترین میزان سرمایه در بین شرکت هاي بیمه خصوصی را
دارا بود، اکنون با توجه به افزایش سرمایه شرکت هاي دیگر، براي حفظ توان و جایگاه رقابتی، نیازمند سرمایه گذاري جدید است. از
سوي دیگر، در شرایط اقتصادي کنونی و با توجه به تورم فزاینده و افزایش پی در پی بهاي دارایی ها، علاوه بر اینکه افزایش سرمایه
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جهت کسب قدرت رقابت پذیري، ظرفیت نگهداري و قبولی بالاتر و توسعه فعالیت، امري گریز ناپذیرو ضروري است، کاملاً عاقلانه و
هوشمندانه است زیرا سهامداران شرکت با سرمایه گذاري مجدد سود خود در شرکتی رو به رشد، قطعاً مزایاي قابل توجهی را در
سالهاي آتی کسب خواهند کرد. بر این اساس، افزایش سرمایه شرکت از 14.424 میلیارد ریال (نزدیک به 1.5 میلیارد تومان) به مبلغ
35 هزار میلیارد ریال (3.5 میلیارد تومان) طی دو مرحله مورد تایید و تصویب سهامداران قرار گرفت و امیدواریم بتوانیم با بهره گیري

و استفاده بهینه از این سرمایه و فرصت هاي موجود درصنعت بیمه و بازارسرمایه موجب اعتلاي بیشترو بالاتر بیمه البرز شویم. 
البته تفاوت نگرش سهامداران خرد وکلان نیز باید مورد توجه قرار گیرد زیرا سهامداران کلان عموماً به حفظ وپایداري ورشد وتوسعه
شرکت و تقویت هرچه بیشتر جایگاه رقابتی توجه دارند ولی سهامداران خرد بعضاً ترجیح می دهند تا تقسیم سود نقدي بیشتر مورد
توجه قرار گیرد. با این وجود، اگر سهامدار خرد نیز در خصوص نحوه سرمایه گذاري وجوه خود تفکر کند، قطعاً سرمایه گذاري در
بیمه البرز را جذاب خواهد یافت زیرا با بررسی صورت هاي مالی بیمه البرز متوجه خواهد شد که این شرکت با وجود اینکه قادر است
بخشی از توسعه فعالیت خود را از طریق جذب پورتفوي اتکایی تأمین کرده و عملکرد شرکت در این حوزه نیز سودده بوده است، ولی
ترجیح می دهد که با گسترش فعالیت خود بر اساس الگوي پایداري و با محوریت سهامداران فعلی سهم بازار بیشتري را جذب کرده و

سودي را فراتر از سایر گزینه هاي رقیب براي ذینفعان خود فراهم کند. 
برنامه هاي بیمه البرز در سال 1400 چیست و تا به امروز چه میزان به برنامه هاي خود دست یافته است؟ 

برنامه هاي کلان بیمه البرز درسال 1400 تغییر خاصی نسبت به سال قبل ندارد و منطق شرکت همچنان حرکت در راستاي الگوي
پایداري است که خود را به شکل ادامه سیاست تمرکز بر سودآوري و بهینه کردن ترکیب پورتفوي بیمه اي همراه با حفظ و رشد سهم

بازار ، مدیریت بهینه منابع مالی و سرمایه گذاري و استفاده از فرصت ها و پتانسیل هاي بازار سرمایه نشان داده است. 
در همین راستا، توسعه زیر ساخت هاي فناوري اطلاعات و استفاده از بستر دیجیتال که امروزه از ضروریات بنیادین براي شرکت هاي
خدماتی است و خود را در مدیریت بهینه پورتفوي و بهبود الگوریتم مدیریت ریسک نشان می دهد، به موازات، توسعه کیفی سرمایه
انسانی و توسعه و تقویت شبکه فروش در کشور از برنامه هاي عملیاتی دیگري است که با جدیت در شرکت در حال پیاده سازي است
و خوشبختانه طی چهار ماهه گذشته در همین مسیر حرکت کردیم و امیدواریم با افزایش ظرفیت نگهداري در نتیجه افزایش سرمایه،
بتوانیم شرکت را در راستاي گسترش هر چه بیشتر محصولات و سطح نفوذ در بازار پیش ببردیم و منافع ذینفعان را بیش از پیش

تامین کنیم. 
انتهاي پیام
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چاره جویی براي مشکلات اقتصادي با اتکا به نگاه تخصصی و عقلانیت جمعی،

امکان پذیر است

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  14  |  تاریخ: 1400/05/22

فصل اقتصاد - غلامحسین شافعی رئیس اتاق ایران با صدور پیامی، روز «تشکل ها و مشارکت اجتماعی» را به فعالان
اقتصادي و اجتماعی تبریک گفت.

فصل اقتصاد - غلامحسین شافعی رئیس اتاق ایران با
صدور پیامی، روز «تشکل ها و مشارکت اجتماعی» را به

فعالان اقتصادي و اجتماعی تبریک گفت. 

غلامحسین شافعی رئیس اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و
کشاورزي ایران در پیامی ضمن تبریک روز «تشکل ها و
مشارکت اجتماعی» تاکید کرد که حل مشکلات از طریق

عقلانیت جمعی و توجه به نگاه تخصصی، امکان پذیر خواهد بود. 
متن کامل پیام رئیس اتاق ایران به شرح زیر است: 

22 مرداد ماه که به عنوان روز «تشکل ها و مشارکت اجتماعی» نام گذاري شده، یادآور اهمیت و نقش پررنگ فعالان اقتصادي و
تشکل ها در ابعاد مختلف اقتصادي، فرهنگی و اجتماعی است. به نحوي که میزان توسعه یافتگی هر جامعه را می توان با میزان
مشارکت مردم و فعالان اقتصادي در تشکل ها ارزیابی کرد. با رشد و توسعه جامعه، میزان تاثیرگذاري، نقش و جایگاه تشکل ها در
رفع موانع تولید، بهبود مستمر محیط کسب و کار و دستیابی به اهداف توسعه اقتصادي و اجتماعی نیز بیش از پیش خواهد بود. به
همین دلیل گسترش و تقویت مشارکت فعالان اقتصادي در تشکل ها و بهره مندي از ظرفیت تشکل هاي اقتصادي به عنوان بازوان
اجرایی و مشورتی در انجام ماموریت هاي قانونی خود، در زمره اولویت هاي اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزي ایران قرار گرفته

است. 
نگاه تخصصی و جنبه هاي مشورتی تشکل ها با اتکا بر تجربه، دانش و توان جمعی، فرصتی مغتنم است تا عقلانیت جمعی به کمک

گره گشایی و چاره جویی براي مشکلاتی که در بخش هاي مختلف اقتصادي وجود دارد، برآید. 
در سالی که توسط مقام معظم رهبري مزین به نام «تولید، پشتیبانی ها و مانع زدایی ها» شده است، مهمترین ابزار و پیش نیاز جهش
و شکوفایی اقتصادي، شناسایی موانع پیش روي فعالیت هاي اقتصادي، اولویت بندي و رفع این موانع خواهد بود. همفکري و مشارکت
حداکثري فعالان اقتصادي در تشکل ها به ساختن اقتصادي قوي و کارآمد منجر خواهد شد که علاوه بر همدلی و همفکري بخش

خصوصی با حاکمیت، به جهش تولید، توسعه صادرات و اشتغال زایی و نیز رفع موانع تولید خواهد انجامید. 
امید است دولت جدید با برنامه هاي جدید از مسیر همدلی و کسب مشورت از بخش خصوصی و تشکل هاي اقتصادي، بتواند در

تحقق اهداف و برنامه هاي توسعه اي خود موفق عمل کند. 
فرصت را مغتنم شمرده، روز «تشکل ها و مشارکت هاي اجتماعی» را به بخش خصوصی و فعالان فعالیت هاي تشکلی صمیمانه

تبریک و تهنیت عرض کرده و توفیق روز افزون ایشان را از درگاه ایزد منان خواستارم.
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افزایش تسهیلات اشتغالزایی توسط گل گهر در تفاهم با بنیاد برکت

منبع: سلام نوشماره خبر:  15  |  تاریخ: 1400/05/22

شرکت معدنی و صنعتی گل گهر و بنیاد برکتِ ستاد اجرایی فرمان حضرت امام(ره) به منظور اعطاي تسهیلات اشتغالزایی
براي حمایت از راه اندازي کسب و کارهاي خرد و خانگی در شهرستان هاي سیرجان و بردسیر، تفاهم نامه همکاري امضا

کردند.

شرکت معدنی و صنعتی گل گهر و بنیاد برکتِ ستاد اجرایی فرمان حضرت امام(ره) به منظور اعطاي تسهیلات اشتغالزایی براي
حمایت از راه اندازي کسب و کارهاي خرد و خانگی در شهرستان هاي سیرجان و بردسیر، تفاهم نامه همکاري امضا کردند. 

به گزارش سلام نو و به نقل از روابط عمومی و امور بین الملل
شرکت گل گهر، مدیرعامل شرکت گل گهر در این باره گفت: گل
گهر در عمل به مسئولیت هاي اجتماعی و در خدمت به مردم
شریف شهرستان هاي سیرجان و بردسیر به عنوان معین
اقتصادي این دو شهرستان، پرداخت تسهیلات اشتغالزایی در
قالب 2هزار فقره تسهیلات با شبکه اجتماعی رسالت را اخیرا آغاز
کرد و اکنون در اقدامی دیگر در قالب تفاهم نامه همکاري با
بنیاد برکت ستاد اجرایی فرمان حضرت امام(ره)، با تأمین
اعتباري معادل 1200 میلیارد ریال، پرداخت2500 فقره
تسهیلات اشتغالزایی در این دو شهرستان را در دستور کار دارد. 

مهندس ایمان عتیقی هدف اصلی این تفاهم را اجراي سیاست
هاي کلی اقتصاد مقاومتی و توانمندسازي اقتصادي و اجتماعی با

اولویت کسب و کارهاي خرد و خانگی برشمرد و اظهار امیدواري کرد با پرداخت مجموع 4500 فقره تسهیلات از محل منابع گل گهر
در بانک رسالت و تفاهم نامه بنیاد برکت شاهد رونق اقتصادي و بهبود وضعیت معیشت خانوارهاي ساکن در مناطق کمتر توسعه یافته

سیرجان و بردسیر باشیم. 

مدیرعامل بنیاد برکت نیز با اشاره به فعالیت هاي بنیاد برکت در حوزه اشتغال زایی در استان کرمان گفت: 50 مجري و تسهیل گر
بنیاد که در زمینه شناسایی متقاضیان اشتغال و ایجاد فرصت هاي کسب و کار در مناطق روستایی و محروم استان کرمان فعال

هستند، اجراي و عملیاتی کردن طرح هاي اشتغال زایی اجتماع محور پیش بینی شده در این تفاهم را نیز پیگیري خواهند کرد. 

امیرحسین مدنی افزود: مدت تفاهم نامه اشتغال زایی در مناطق محروم و روستایی شهرهاي سیرجان و بردسیر سه سال است و
مشاغل مورد نظر نیز با توجه به پتانسیل ها و مزیت هاي نسبی هر منطقه ایجاد خواهند شد. 
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گفتنی است بر اساس این تفاهم نامه، 2500فقره تسهیلات اشتغالزایی تا سقف 500 میلیون ریال (به ازاي هر شغل) با کارمزد 4درصد
و بازپرداخت 60 ماهه در شهرستان هاي سیرجان و بردسیر از طریق صندوق کارآفرینی امید پرداخت می شود.
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چه باید کرد؟! «گزاره دوم»

منبع: روزنامه اصفهان امروزشماره خبر:  16  |  تاریخ: 1400/05/22

ادامه بحث پیرامون یک سوأل بااهمیت از دولت، دو قوه مقننه و قضاییه و همچنین آحاد جامعه پیرامون برون رفت از بعضی
بن بست هاي موجود، زیرا به واقع انجام نظر مقام معظم رهبري براي ورود به چهل سال دوم انقلاب اسلامی امروز و پس از

دو سال وقفه با شروع دولت سیزدهم آغاز می شود تا در ابتدا به رتق وفتق اموري ...

 
ادامه بحث پیرامون یک سوأل بااهمیت از دولت، دو قوه مقننه و قضاییه و همچنین آحاد جامعه پیرامون برون رفت از بعضی بن بست
هاي موجود، زیرا به واقع انجام نظر مقام معظم رهبري براي ورود به چهل سال دوم انقلاب اسلامی امروز و پس از دو سال وقفه با
شروع دولت سیزدهم آغاز می شود تا در ابتدا به رتق وفتق اموري بپردازند که تبدیل به چالش هاي بزرگ شده و سد راه این مسیر

هستند. 

حسن روانشید| ادامه بحث پیرامون یک سوأل بااهمیت از دولت، دو قوه
مقننه و قضاییه و همچنین آحاد جامعه پیرامون برون رفت از بعضی بن بست هاي موجود، زیرا به واقع انجام نظر مقام معظم رهبري
براي ورود به چهل سال دوم انقلاب اسلامی امروز و پس از دو سال وقفه با شروع دولت سیزدهم آغاز می شود تا در ابتدا به رتق وفتق
اموري بپردازند که تبدیل به چالش هاي بزرگ شده و سد راه این مسیر هستند. شاید جواب پرسش «چه باید کرد»؟ را به نحوي
بتوان از محتواهاي موجود در این هشت سال سپري شده پیدا کرد که البته مقدار متنابهی نیز به دولت هاي قبل از آن و بخصوص
پنجم، ششم، هفتم، هشتم، نهم و دهم برمی گردد که این منبع عظیم مملو که در دو دولت یازدهم و دوازدهم سرازیر شد تا به
سیلابی قابل توجه تبدیل شوند. سال 96 و درست در بحبوحه انتخابات ریاست جمهوري دوازدهم در همین روزنامه سرمقاله اي تحت
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عنوان «هفتصد گام به کدامین سو» که تلخیصی از محتواي دفتر مطالعات ریاست جمهوري یازدهم بود را در هفت هزار و سیصد
کلمه که دو و نیم صفحه را در بر می گرفت منتشر شد و البته ضمن بازتاب فراوان با بازخوردهایی نیز مواجه شد، اما اگر همان
سرمقاله امروز بازنشر شود مخاطبان متوجه خواهند شد که چگونه اکثر آن نقادي ها با واقعیات این روزها مطابقت دارند. در نیمه دوم
همان سال یعنی چهارشنبه هشتم شهریور 96 رئیس جمهور دولت هاي یازدهم و دوازدهم در یک گفتگوي زنده تلویزیونی با مردم
ایران اسلامی اظهار داشت: «بسیاري از مشکلات آغاز کار دولت یازدهم برطرف شده و مسیر را می شناسیم و امیدوارتریم که بازگشت
تحریم هاي یکپارچه قبلی امکان پذیر نیست، نگاه جهانیان به ایران عوض شده و جوانان قادر به تحول آفرینی بزرگ هستند. دولت
دوازدهم به ویژه در اقتصاد هماهنگ تر است و مثل دولت یازدهم جناحی نیست و بر اصول و اصلاح و اعتدال ایستاده که فقر مطلق تا
پایان دولت دوازدهم ریشه کن شود، اولین خواسته ام از همه وزرا اشتغال آفرینی بوده است تا سود تسهیلات به نفع تولید و
کارآفرینی تعدیل شود. امیدوارم همه ما بتوانیم خدمتگزار خوبی براي ملت بزرگوار عزیزمان باشیم، ملتی که حماسه بزرگ 29
اردیبهشت را آفرید و آن حماسه بزرگ که بود دولت دوازدهم در سایه آن امروز مشروعیت دارد و می توان فعالیت خود را آغاز کند.
بزرگترین تفاوتی که بین دو دولت یازدهم و دوازدهم وجود دارد اینست که در کابینه اول افرادي بودند که با آن ها مستقیم یا
غیرمستقیم در 4 سال گذشته کار کردم، بنابراین شناخت دقیق تر و بیشتري دارم، نیمی از کابینه همان وزرا هستند که سمت هاي
خودشان را دارند و کارشان را ادامه می دهند، بقیه وزرا هم برخی معاونین وزراي سابق بودند، مثل وزیر ارتباطات، وزیر اقتصاد، وزیر
آموزش وپرورش، همه افرادي بودند که قبلاً معاونت وزیر را در همان وزارتخانه به عهده داشتند و برخی از آن ها افرادي بودند که با
آن ها مستقیم کار کردم یا معاون من بودند و یا وزیر دادگستري که رئیس ویژه بازرسی رئیس جمهوري بوده است. بنابراین با همه
این ها مستقیم در طول 4 سال گذشته کار کرده ام و شناخت بیشتري دارم و آن ها هم نظرات من را دقیق تر می دانند. چهار سال
پیش کابینه اي بود که با برخی تازه آشنا شده بودیم، تازه شروع به کار کرده بودیم و در اینجا از فرصت استفاده می کنم و از همه
وزرایی که در دولت یازدهم در خدمتشان بودیم و در دولت دوازدهم در خدمتشان نیستیم از آن ها سپاسگزاري و تشکر کنم زیرا
کارهاي بسیار شایسته اي در دولت یازدهم انجام دادند، همه آن هایی که امروز در مسئولیت هاي دیگر به ملت و کشور خدمت
خواهند کرد. بنابراین با مشورت بیشتر و با شناخت بیشتر، دولت دوازدهم کار خودش را آغاز کرده و چون نیمی از وزرا همان وزراي
سابق هستند، کاملاً بر مسیر و راهی که باید برویم، آشنا هستند به دلیل اینکه بسیاري از برنامه هایمان تکمیل برنامه هاي دولت
یازدهم است. ما در مسیر و نیمه راه بودیم و لذا به مردم می گفتیم ما راه را باید ادامه دهیم. مردم هم به بیانی می گفتند ما به عقب
برنمی گردیم، بنابراین امروز شرایط بهتري وجود دارد تا بتوانیم به مردم خدمت کنیم. در آغاز دولت یازدهم با مشکلات بسیار عظیم و
بزرگی روبرو بودیم، امروز آن مشکلات یا از بین رفته و یا خیلی کاهش پیدا کرده است. در آن دوران با تورم و بیکاري بزرگ و رشد
منفی روبرو بوده ایم. مردم ما سال ها با مذاکره هسته اي مواجه بودند که هر دو سه ماه در افکار عمومی مردم این مطرح می شد که
بالاخره مذاکرات چه می شود، گروه هایی می رفتند، مذاکره می کردند و برمی گشتند و بعد هم دوباره یک قطعنامه جدید علیه ملت
ما در شوراي امنیت سازمان ملل تصویب می شد، امروز دیگر آن نگرانی ها در آن زمینه ها کمتر شده است و البته معنایش این نیست
که مشکلات تمام شده است، مشکلات فراوانی پیش رو داریم و به معنی آن نیست که راه هموار شده زیرا هنوز سنگلاخ هایی پیش رو
داریم اما با اراده اي قوي تر و آشنایی بیشتر و با روشی بهتر مسیرمان را می شناسیم و امروز بسیار امیدوارتر از آغاز دولت یازدهم
براي موفقیت هستیم و حتماً با کمک و حمایت و حضور و مشارکت مردم، می توانیم مشکلات را پشت سر بگذاریم». البته همه این
حرف ها که در آغازین ماه هاي دولت دوازدهم زده شده به نوعی امیدآفرین بود اما ادامه چندانی نداشت که به نظر می رسید شخص
رئیس جمهور و اکثریت اعضاء کابینه برخلاف حرف هاي امیدوارکننده اي که براي جامعه زده شده بود اما تا حدودي کم آورده و خدا

خدا می کردند چهار سال دوم با سرعت بیشتر و چالش هاي کمتري سپري گردد که اینگونه نشد. 

ادامه دارد
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نوسازي 10 هزار تاکسی در تهران با اعتبار 900 میلیارد تومانی

منبع: شعار سالشماره خبر:  17  |  تاریخ: 1400/05/22

شعار سال: «فرهاد حکیم نیا» در نشستی خبري که در محل این صندوق برگزار شد، گفت: صندوق کار آفرینی امید با هدف
حمایت از متقاضیان دریافت تسهیلات که در گروه هاي تعریف شده وام دهی بانک ها جایی ندارند، تشکیل شد. وي افزود:

حوزه فعالیت صندوق کارآفرینی حمایت از اشتغال هاي خُرد و کوچک است و در این راستا 50 ...

شعار سال: «فرهاد حکیم نیا» در نشستی خبري که در محل این صندوق برگزار شد، گفت: صندوق کار آفرینی امید با هدف
حمایت از متقاضیان دریافت تسهیلات که در گروه هاي تعریف شده وام دهی بانک ها جایی ندارند، تشکیل شد. 

وي افزود: حوزه فعالیت صندوق کارآفرینی حمایت از اشتغال هاي خُرد و کوچک است و در این راستا 50 تفاهم نامه با دستگاه هاي
اجرایی مختلف براي پرداخت تسهیلات به متقاضیان در دست اقدام داریم. 

مدیر صندوق کارآفرینی امید در خصوص پرداخت تسهیلات در سال گذشته گفت: در سال 99 در حوزه اشتغال چهار هزار و 87
پرونده تسهیلات به مبلغ 211 میلیارد تومان تشکیل شد. 

وي افزود: سرانه اشتغال براي کسب و کارهاي خُرد 50 تا 70 میلیون تومان است در حالی که این رقم در صنایع بزرگ بیش از 1.5
میلیارد تومان برآورد شده است. 

حکیم نیا درباره اقدامات این صندوق در نوسازي ناوگان حمل و نقل عمومی گفت: برنامه هایی براي نوسازي حمل و نقل عمومی در
تهران به صندوق تکلیف شده است و براساس آن تفاهم نامه سه جانبه اي بین صندوق، شهرداري و سازمان برنامه و بودجه منعقد

شده است. 

وي افزود: براساس این تفاهم نامه 10 هزار تاکسی به مبلغ 900 میلیارد تومان در زمان یک تا یک سال و نیم باید نوسازي شود و
چهار هزار و 271 تاکسی نیز در دو سال گذشته نوسازي شده است. 

مدیرصندوق کارآفرینی تهران گفت: براساس تفاهم نامه منعقده یک هزار دستگاه اتوبوس به مبلغ 250 میلیارد تومان و 31 رام قطار
مترو به مبلغ 310 میلیارد تومان پرداخت می شود. 

وي ادامه داد: براي هر تاکسی 90 میلیون تومان و براي هر اتوبوس 250 میلیون تومان تسهیلات پنج ساله پرداخت می شود. 

شعارسال، با اندکی تلخیص و اضافات برگرفته از خبرگزاري ایرنا، تاریخ انتشار: 20 مرداد 1400، کدخبر: ،
www.irna.ir،84434314
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تسهیلات اشتغال به 19هزار نفر در استان کرمان پرداخت شد

منبع: شعار سالشماره خبر:  18  |  تاریخ: 1400/05/22

شعار سال: امید یوسف پورواجد در نشستی خبري بمناسبت روز خبرنگار افزود: صندوق کارآفرینی امید استان کرمان در
راستاي منویات رهبر معظم انقلاب اسلامی و تاکیدات دولت در راستاي سیاست هاي اقتصادمقاومتی در هفت سال خدمت

دولت تدبیر و امید اقدام به پرداخت 24هزار و 812فقره انواع تسهیلات قرض الحسنه به میزان ...

شعار سال: امید یوسف پورواجد در نشستی خبري بمناسبت روز خبرنگار افزود: صندوق کارآفرینی امید استان کرمان در راستاي
منویات رهبر معظم انقلاب اسلامی و تاکیدات دولت در راستاي سیاست هاي اقتصادمقاومتی در هفت سال خدمت دولت تدبیر و امید
اقدام به پرداخت 24هزار و 812فقره انواع تسهیلات قرض الحسنه به میزان 419میلیارد تومان پرداخت کرده که براي 24هزار و

812نفر اشتغال ایجاد شده است. 

وي افزود: تسهیلات تولید - اشتغال به سه بخش صنعت، خدمات و کشاورزي تقسیم شده که سهم بخش صنعت از این تسهیلات
شامل 2هزار و 856طرح با چهارهزار و 284فرصت شغلی، بخش کشاورزي را سه هزار و 117طرح با چهارهزار و 676فرصت شغلی و

بخش خدمات با هفت هزار 317طرح با 10هزار و 976فرصت شغلی بیشترین میزان اشتغال را به خود اختصاص داده است. 

مدیر صندوق کارآفرینی امید استان کرمان یادآور شد: در حوزه تسهیلات و رفع ضرورت هاي زندگی که شامل تسهیلات ازدواج،
درمان و سایر بخش ها است 11هزار و 236فقره وام با اعتباري بالغ بر 68میلیارد تومان پرداخت شده است. 

استمهال وام به تولیدکنندگان در شرایط کرونا 

وي با اشاره به تاثیر شیوع ویروس کرونا بر مشاغل گفت: در شرایط سخت کرونایی به سر می بریم بسیاري از دریافت کنندگان
تسهیلات این صندوق درخواست استمهال می دهند که در 2سال اخیر 2نوبت استمهال انجام شده و یک نوبت دیگر تا پایان مرداد

انجام می شود. 

مدیر صندوق کارآفرینی استان کرمان تصریح کرد: بخش عمده تسهیلات اشتغالزایی به حوزه هاي گردشگري، ورزشگاه ها و بوم
گردي ها پرداخت و از سوي دیگر بیشترین آسیب را از کرونا دیده اند نیز چندین نوبت استمهال به آن ها داده شده است. 

پورواجد با اشاره به اینکه رسالت اصلی صندوق کارآفرینی امید اشتغالزایی است و اگر بخواهیم اشتغال حفظ شود باید آن ها را
حمایت کنیم گفت: در شرایط کرونا براي بخشی از کارگاه هاي خیاطی با تغییر کاربري فرصت ایجاد کرده ایم و آن ها را به سمت

تولید ماسک سوق داده ایم. 

پرداخت بیش از یک هزار تسهیلات روستایی در استان کرمان 
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وي با اشاره به اینکه صندوق کارآفرینی استان کرمان رتبه سوم
کشور در بخش پرداخت تسهیلات روستایی به خود اختصاص
داده است تصریح کرد: در حوزه تسهیلات روستایی از ابتداي
سال97 تاکنون در کرمان یکهزار و 345فقره تسهیلات به مبلغ
128میلیارد تومان پرداخت و 2هزار و 101فرصت شغلی ایجاد
شده است و تا پایان شهریور میزان پرداختی در حوزه تسهیلات

روستایی به 168میلیارد تومان خواهد رسید. 

مدیر صندوق کارآفرینی امید استان کرمان با اشاره اینکه سقف
تسهیلات بخش کشاورزي در این استان تکمیل شده، اما در

حوزه خدمات، گردشگري و صنعت در حال پرداخت است گفت: عمده فعالیت، صندوق کارآفرینی امید در حوزه تسهیلات خرد و
اشتغال روستایی است، زیرا سپرده گذاري فردي ندارد و در حوزه تجهیز منابع استان کرمان رتبه دوم را به خود اختصاص داده است. 

اعلام آمادگی صندوق کارآفرینی امید کرمان براي انعقاد تفاهم نامه با صنایع و معادن 

پورواجد با بیان اینکه صندوق کارآفرینی امید استان کرمان آمادگی دارد در راستاي رسالت هاي اجتماعی شرکت ها و صنایع و معادن
براي اشتغال جوانان و حوزه هاي کم برخودار تفاهم نامه منعقد کنیم اظهار داشت: هر عددي را که در صندوق به عنوان سپرده گذاري

بگذارند و صندوق همان عدد را تسهیلات با بهره چهار درصد پرداخت می کند. 

راه اندازي بزرگترین فروشگاه محصولات مشاغل خانگی و روستایی در کرمان 

وي از راه اندازي بزرگترین فروشگاه محصولات مشاغل خانگی و روستایی با عنوان ‘سی سی’ در پارك شهید کرمان تا پایان مردادماه
جاري خبرداد و گفت: فروشگاه ‘سی سی’ یعنی یک محصول در 30 استان و محصول 30 استان در یک استان به فروش می رسد و

بعد از تهران دومین استان در راه اندازي فروشگاه هستیم. 

مدیر صندوق کارآفرینی امید کرمان با بیان اینکه بخشی از فروشگاه براي آموزش هاي بازار کار براي غرفه داران در نظر گرفته است
خاطرنشان کرد: این فروشگاه پنج سال در اختیار صندوق قرار می گیرد و بعد از آن به بخش خصوصی واگذار خواهد شد. 

پورواجد با اشاره به اینکه صندوق کارآفرینی امید در قالب تفاهم نامه با سازمان زندان ها 209 فقره تسهیلات به مبلغ سه میلیارد و
400 میلیون تومان پرداخت کرده است گفت: همچنین در قالب تفاهم نامه با بنیاد برکت 205 فقره تسهیلات به مبلغ 9 میلیارد

تومان و در حوزه ورزش و جوانان 66 فقره تسهیلات ب ه مبلغ 6 میلیارد تومان پرداخت شده است. 

وي گفت: در حوزه سفر ریاست جمهوري یکهزار و 130فقره تسهیلات به مبلغ 10 میلیارد تومان که پنج میلیارد تومان در حوزه
اشتغال و پنج میلیارد تومان در حوزه تسهیلات ضروري پرداخت شده است. 

مدیر صندوق کارآفرینی امید استان کرمان گفت: در سالجاري 790فقره تسهیلات در حوزه هاي کشاورزي، خدمات و صنعت به مبلغ
22میلیارد تومان که در این راستا 980فرصت شغلی ایجاد شده است. 
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پورواجد با اشاره به اینکه در سال گذشته نیز یک هزار و 35تسهیلات به مبلغ 70میلیارد تومان پرداخت شده است خاطرنشان کرد: با
همکاري بسیج، کمیته امداد و بهزیستی، پرداخت تسهیلات در قالب صندوق هاي خرد محلی داریم که تنها تضمین این تسهیلات،

سفته است. 

شعار سال، با اندکی تلخیص و اضافات برگرفته از خبرگزاري صدا و سیما، تاریخ انتشار: 21 مرداد 1400، کدخبر: 3191434،
www.iribnews.ir
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«حجت االله عبدالملکی» براي وزارت کار و رفاه معرفی شد/ یک استاد اقتصاد

با رویکرد اشتغال و کارآفرینی

منبع: رجانیوزشماره خبر:  19  |  تاریخ: 1400/05/22

معرفی مدیران جوان و کارآمد با سوابق اجرایی خوب به مجلس شوراي اسلامی جهت اخذ راي اعتماد مثل حجت االله
عبدالملکی به عنوان وزیر رفاه میزان خوشبینی مردم به عملکرد دولت جدید در راستاي ایجاد تغییر و تحولات گسترده را

افزایش می دهد.

گروه سیاسی-رجانیوز: حجت االله عبدالملکی یکی از جوانان دهه شصتی است که با سوابق مدیریتی مختلف، در حال حاضر
بعنوان معاون اشتغال و خودکفایی کمیته امداد امام خمینی ""ره"" مشغول به کار است. 

عبدالملکی فارغ التحصیل فوق لیسانس معارف اسلامی و اقتصاد از دانشگاه امام صادق و دکتري علوم اقتصادي از دانشگاه اصفهان
بوده و مولف چندین جلد کتاب با محتواي مختلف است. 

وي همچنین از فعالان اقتصادي نیز به شمار می رود و داراي مقالات متعددي در خصوص معایب و مزایاي ارز دولتی و نقش آن در
اقتصاد و معیشت مردم است. 

عبدالملکی در نظر بسیاري از صاحب نظران حوزه کار آفرینی به عنوان فردي متخصص در امور مشاوره کسب و کار شناخته شده است
و در برخی از برنامه هاي مرتبط با کارآفرینی به عنوان کارشناس اجراي بخشی از برنامه را بر عهده دارد. 

وزیر رفاه احتمالی دولت جدید تا به حال بیش از 200 سخنرانی در مجامع مختلف علمی به ویژه در موضوعات کاربردي اقتصاد
مقاومتی ارائه کرده است. 

عبدالمالکی بعد از اخد مدرك دکتري از سال 1389 در سن 29 سالگی تا 1391 عضو هیات مدیره صندوق بیمه اجتماعی روستاییان
و عشایر کشور بوده است و سابقه اجرایی خوبی در این حوزه دارد. 

این مدیر جوان زمانی که تنها 25 سال سن بیشتر نداشت به عنوان مشاور وزیر اقتصاد و دارایی مشغول به کار بود و رشته تحصیلی
وي نیز با موضوع اقتصاد با سمت آن روزرهایش هماهنگ بوده است. 

معرفی مدیران جوان و کارآمد با سوابق اجرایی خوب به مجلس شوراي اسلامی جهت اخذ راي اعتماد مثل حجت االله عبدالملکی به
عنوان وزیر رفاه میزان خوشبینی مردم به عملکرد دولت جدید در راستاي ایجاد تغییر و تحولات گسترده را افزایش می دهد و امید

که این خوشبینی سرآغاز شروع تحولات بزرگ جهت رفاه هر چه بیشتر عموم مردم باشد. 
منبع:خبرگزاري دانشجو
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افزایش تسهیلات اشتغالزایی توسط گل گهر در تفاهم با بنیاد برکت

منبع: ماین نیوزشماره خبر:  20  |  تاریخ: 1400/05/22

شرکت معدنی و صنعتی گل گهر و بنیاد برکتِ ستاد اجرایی فرمان حضرت امام(ره) به منظور اعطاي تسهیلات اشتغالزایی
براي حمایت از راه اندازي کسب و کارهاي خرد و خانگی در شهرستان هاي سیرجان و بردسیر، تفاهم نامه همکاري امضا

کردند.

شرکت معدنی و صنعتی گل گهر و بنیاد برکتِ ستاد اجرایی فرمان حضرت امام(ره) به منظور اعطاي تسهیلات اشتغالزایی براي
حمایت از راه اندازي کسب و کارهاي خرد و خانگی در شهرستان هاي سیرجان و بردسیر، تفاهم نامه همکاري امضا کردند. 

به گزارش ماین نیوز، مدیرعامل شرکت گل گهر در این باره گفت: گل گهر در عمل به مسئولیت هاي اجتماعی و در خدمت به مردم
شریف شهرستان هاي سیرجان و بردسیر به عنوان معین اقتصادي این دو شهرستان، پرداخت تسهیلات اشتغالزایی در قالب 2هزار
فقره تسهیلات با شبکه اجتماعی رسالت را اخیرا آغاز کرد و اکنون در اقدامی دیگر در قالب تفاهم نامه همکاري با بنیاد برکت ستاد
اجرایی فرمان حضرت امام(ره)، با تأمین اعتباري معادل 1200 میلیارد ریال، پرداخت2500 فقره تسهیلات اشتغالزایی در این دو

شهرستان را در دستور کار دارد. 

مهندس ایمان عتیقی هدف اصلی این تفاهم را اجراي سیاست هاي کلی اقتصاد مقاومتی و توانمندسازي اقتصادي و اجتماعی با
اولویت کسب و کارهاي خرد و خانگی برشمرد و اظهار امیدواري کرد با پرداخت مجموع 4500 فقره تسهیلات از محل منابع گل گهر
در بانک رسالت و تفاهم نامه بنیاد برکت شاهد رونق اقتصادي و بهبود وضعیت معیشت خانوارهاي ساکن در مناطق کمتر توسعه یافته

سیرجان و بردسیر باشیم. 

مدیرعامل بنیاد برکت نیز با اشاره به فعالیت هاي بنیاد برکت در حوزه اشتغال زایی در استان کرمان گفت: 50 مجري و تسهیل گر
بنیاد که در زمینه شناسایی متقاضیان اشتغال و ایجاد فرصت هاي کسب و کار در مناطق روستایی و محروم استان کرمان فعال

هستند، اجراي و عملیاتی کردن طرح هاي اشتغال زایی اجتماع محور پیش بینی شده در این تفاهم را نیز پیگیري خواهند کرد. 

امیرحسین مدنی افزود: مدت تفاهم نامه اشتغال زایی در مناطق محروم و روستایی شهرهاي سیرجان و بردسیر سه سال است و
مشاغل مورد نظر نیز با توجه به پتانسیل ها و مزیت هاي نسبی هر منطقه ایجاد خواهند شد. 

گفتنی است بر اساس این تفاهم نامه، 2500فقره تسهیلات اشتغالزایی تا سقف 500 میلیون ریال (به ازاي هر شغل) با کارمزد 4درصد
و بازپرداخت 60 ماهه در شهرستان هاي سیرجان و بردسیر از طریق صندوق کارآفرینی امید پرداخت می شود. 
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زنان و دختران جوان 40 درصد از تسهیل گران بنیاد برکت را تشکیل می دهند

منبع: آناشماره خبر:  21  |  تاریخ: 1400/05/22

به گفته مدیرعامل بنیاد برکت ستاد اجرایی فرمان امام، 40 درصد از طرح هاي اشتغال زایی این بنیاد به زنان و دختران
اختصاص دارد.

به گفته مدیرعامل بنیاد برکت ستاد اجرایی فرمان امام، 40 درصد از طرح هاي اشتغال زایی این بنیاد به زنان و دختران
اختصاص دارد. 

به گزارش گروه جامعه خبرگزاري آنا، امیرحسین مدنی
مدیرعامل بنیاد برکت همزمان با سالروز ولادت حضرت فاطمه
معصومه(س) گفت: 40 درصد از کارآفرینان بنیاد برکت را زنان و
دختران تشکیل می دهند و از 300 هزار شغل خرد و خانگی
ایجاد شده تا پایان سال 99، بیش از 120 هزار شغل به آن ها

تعلق داشته است. 

وي خاطرنشان کرد: همچنین از 70 هزار طرح اشتغال زایی
اجتماع محور پیش بینی شده براي سال جاري هم 28 هزار طرح

به زنان و دختران اختصاص دارد که ایجاد 84 هزار فرصت شغلی را براي آن ها به دنبال خواهد داشت. 
به گفته مدیرعامل بنیاد برکت، حجم کل سرمایه گذاري اشتغال زایی براي بانوان تا پایان سال گذشته، 36 هزار میلیارد ریال بوده

است. 

مدنی تاکید کرد: براي ایجاد 84 هزار شغل در دستور کار براي سال جاري نیز اعتبار 38 هزار میلیارد ریالی پیش بینی شده است. 

وي درباره رسته هاي مشاغل ایجاد شده براي زنان و دختران نیز توضیح داد: تولید پوشاك، صنایع دستی، فرش، محصولات گلخانه
اي، دام پروري و خدماتی بیشترین سهم را از این مشاغل به خود اختصاص می دهند. 

مدیرعامل بنیاد برکت در تشریح سهم و حضور زنان در میان تسهیل گران این بنیاد نیز گفت: زنان و دختران جوان 40 درصد از
تسهیل گران بنیاد را تشکیل می دهند و در حال حاضر، 320 تسهیل گر زن در سراسر کشور مشغول به فعالیت و خدمت رسانی به

محرومین هستند. 

مدنی خاطرنشان کرد: این تسهیل گران در سراسر کشور با حضور در مناطق روستایی و محروم اقدام به شناسایی زنان متقاضی
اشتغال و تشکیل پرونده براي آن ها می کنند. این زنان پس از اهلیت سنجی هاي فنی، براي دریافت تسهیلات قرض الحسنه به بانک

هاي عامل معرفی می شوند. 
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وي با تاکید بر حمایت همه جانبه بنیاد برکت از زنان و دختران گفت: بخش عمده اي از حمایت هاي ویژه بنیاد از اقشار خاص و
آسیب پذیر جامعه از جمله زنان سرپرست خانوار، کولبران، سوخت بران، خانواده زندانیان، معلولین و خانواده هاي داراي معلول،
سربازان و خانواده هاي کودکان بازمانده از تحصیل شامل زنان و دختران جوان می شود و به شکل ویژه از آن ها حمایت و پشتیبانی

صورت می گیرد. 

مدیرعامل بنیاد برکت افزود: بنیاد در حال برگزاري رویداد ملی «بانوي برکت» با هدف کارآفرینی در حوزه کسب وکارهاي خانگی و
خانوادگی براي بانوان است. طراحی مدل هاي بومی براي افزایش حضور بانوان در حوزه هاي اقتصاد خانواده و کسب وکارهاي خانگی،
افزایش مشارکت اقتصادي بانوان، تقویت شبکه اجتماعی بانوان کارآفرین بنیاد برکت و ارائه طرح هاي صنایع خلاق در کسب وکار

بانوان از جمله اهداف برگزاري این به شمار می رود. 

مدنی با تاکید بر ایجاد اشتغال پایدار براي زنان و دختران جوان عنوان کرد: بنیاد برکت با طراحی و تشکیل زنجیره تولید، سعی در راه
اندازي مشاغل پایدار و ماندگار براي کارآفرینان زن دارد و تسهیل گران تا ثبات و به سوددهی رسیدن طرح ها در کنار این زنان می

مانند. 

وي با اشاره به راه اندازي 70 هزار طرح اشتغال زایی اجتماع محور در سال جاري گفت: 350 شهرستان و 12 هزار روستا تحت
پوشش فعالیت هاي اشتغال زایی بنیاد برکت قرار دارند. 

مدیرعامل بنیاد برکت در پایان تاکید کرد: بنیاد برکت بر اساس منویات رهبر معظم انقلاب و سیاست هاي ابلاغی از سوي ستاد
اجرایی فرمان امام، ایجاد فرصت هاي شغلی در مناطق محروم را با هدف محرومیت زدایی، توانمندسازي اقتصادي و برقراري عدالت

اجتماعی در این مناطق به عنوان اولویت اصلی در راس برنامه ها و فعالیت هاي خود قرار داده است. 

انتهاي پیام/4161
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زنگنه: حرف هایی دارم که نه اکنون و نه فردا قابل بیان نیست

زنگنه: حرف هایی دارم که نه اکنون و نه فردا قابل بیان نیست

منبع: کرج رساشماره خبر:  22  |  تاریخ: 1400/05/21

وزیر نفت گفت: من در دوره کاري بیش از 40 ساله خود زیاد «زنده باد» براي یک عده و «مرده باد» براي همان عده یا
برعکس آن را دیدم، نه براي «زنده باد» ارزش قائلم نه براي «مرده باد»، نه براي «زنده باد» کار کردم نه براي «مرده باد»،

من براي آنچه اعتقادم بود کار کردم.

وزیر نفت گفت: من در دوره کاري بیش از 40 ساله خود زیاد «زنده باد» براي یک عده و «مرده باد» براي همان عده یا برعکس
آن را دیدم، نه براي «زنده باد» ارزش قائلم نه براي «مرده باد»، نه براي «زنده باد» کار کردم نه براي «مرده باد»، من براي آنچه

اعتقادم بود کار کردم. 

به گزارش کرج رسا به نقل از شاتا، بیژن زنگنه در مراسم تودیع خود که با حضور مدیران ارشد صنعت نفت برگزار شد، اظهار کرد: در
هشت سالی که گذشت ما در کنار هم روزهاي سخت، تلخ و شادمانی را سپري کردیم و از فراز و نشیب هاي بسیاري با هم عبور
کردیم، البته در این چهار سال دوم بیشتر روزها سخت و تلخ بود، اما با تلاش بسیار همسو با منافع مردم براي عبور از این دشواري ها
به معناي واقعی آن جهاد کردیم، افرادي این مجاهدت هاي خاموش و پنهان را دیدند و کسانی هم نه تنها نخواستند این مجاهدت ها

را ببیند بلکه آن را از مردم پوشاندند و حتی سعی در دگرگون جلوه دادن آنها کردند. 

وي ادامه داد: من نمی خواهم قضاوت درباره مجاهدت هاي همکارانم در این مدت را به تاریخ بسپارم زیرا احاله کار به درازمدت بی
انتهاست، اما اطمینان دارم که در کوتاه مدت مردم، منتقدان و وجدان هاي بیدار به واقعیت و حقیقت اعمال دست خواهند یافت.

دستاوردهایی که در این شرایط استثنایی و بی مانند به دست آمد واقعا بی نظیر و افتخارآمیز بوده است. 

گفتنی فراوان دارم وزیر نفت با بیان اینکه در پاره اي از روزهاي این چهار سال اخیر سخت ترین روزهاي دوران خدمتم را سپري
کردم و درد و رنج سوختن مغز استخوانم را احساس کردم، افزود: با توکل به خدا این روزها گذشت، امروز خرسندم و خداي متعال را
شکر می گویم که این بار سنگین از دوش ام برداشته می شود. براي همکارانم که در آینده مسئولیت را به عهده می گیرند هم از

صمیم قلب آرزوي توفیق می کنم. 

زنگنه ادامه داد: حرف هاي گفتنی فراوان دارم که نه اکنون و نه فردا قابل بیان نیست، البته آنها را خواهم نوشت، اما معلوم نیست چه
زمانی منتشر شود، خدا می داند، شاید به کار جوانان ما بیاید. 

وي با یادآوري اینکه در دوران مسئولیتم در وزارت نفت و دیگر بخش ها، سیاست هایی را با مشورت و فکر زیاد طراحی، تنظیم و
ابلاغ کردم، اظهار کرد: بزرگترین سرمایه انسان و مدیر، عمر و وقتش است. وقت نباید تلف شود. حرف اضافه زدن، تکرار بیهوده،

نوشتن و گفتن حرف هاي بی خاصیت آفتی است که گرفتار آن شدیم. 

وزیر نفت ادامه داد: همچنان از سیاست هایی که با مشورت تدوین شده است، دفاع می کنم. نه اینکه این سیاست مطلق باشد چون



8/13/2021 روابط عمومی صندوق کارآفرینی امید

news.karafariniomid.ir/news/print.aspx 59/403

محصول بشري است و قابل تغییر و اصلاح است اما هر سیاست و ایده جدیدي مخالف دارد. مگر می شود تصمیم هاي اثرگذار گرفت و
مخالف نداشت!؟ 

رفیق بازي نکردم، رودربایستی نداشتم زنگنه با این توصیه به ویژه به جوانان که «هرگز از کیسه دولت براي خود رفیق درست نکنید»،
گفت: من خیلی کم رفیق داشتم، رفیقان و دوستانم، همکارانم بودند. رفیق بازي نمی کردم، رفیق هزینه دارد، توقع دارد. یک مدیر

ارشد نمی تواند رفیق بازي کند. من به خاطر مردم روابط و رفت و آمدهاي خود را محدود کردم. 

وي با تأکید بر اینکه من با هیچ فردي در دوران خدمتم رودربایستی نداشتم، تصریح کرد: می پذیرم که اشتباه هاي رفتاري و شخصی
داشتم اما از سیاست هایی که اتخاذ کردیم دفاع می کنم، سیاست هایی که با عقل جمعی در زمانی که گرفته شد، درست بوده است. 

وزیر نفت با بیان اینکه من بیشتر وقت خود را صرف «فکر کردن» کردم و از شما هم می خواهم اگر می خواهید در کار خود موفق
باشید فکر کنید، طراحی مفهومی کنید، ایده پردازي کنید، افزود: ما در این مدت اینکارها را انجام دادیم و فکر می کنم مهم است. 

گریه خاموش فراوان دارم زنگنه به تعارض میان «محبوبیت» و «خدمت» اشاره کرد و با بیان اینکه من بین این دو «خدمت» را
انتخاب کردم، اظهار کرد: آبرو را خدا می دهد و خودش هم بخواهد می گیرد. من نیامدم از پول بیت المال براي خودم محبوبیت
درست کنم. من دربرابر 85 میلیون ایرانی مسئولیت دارم و بار آن را بر دوش خود حس می کردم. من فقیري را می بینم گریه ام می
گیرد، بارها گفته ام گریه خاموش فراوان دارم. آدم هایی که تب تندي دارند احساسات شان هم قوي است. به خاطر مردم گریه زیاد

می کردم و می کنم، من می بینم مردم چه گرفتاري هایی دارند. 

وي با بیان اینکه من خود را در تمام آنچه که در جمهوري اسلامی ایران از ابتداي پیروزي انقلاب اسلامی تاکنون اتفاق افتاده مسئول
می دانم، زیرا خودم را یک انقلابی می دانم و هستی، جوانی و زندگی ام را براي آرمان هاي انقلاب گذاشتم، تصریح کرد: من و نسل
من به دلیل بیکاري به دولت نیامدیم، به خاطر اعتقاد و آرمان هایمان آمدیم و حاضر نیستیم از آرمان هایمان بگذریم، سربلندي مردم

اصل آن آرمان ها بود. 

وزیر نفت ادامه داد: من می خواهم ایران در جایگاه نخست منطقه باشد، وقتی می بینم اینطور نیست کلافه می شوم و زجر می کشم. 

ناخواسته وارد «نبرد آخر» شدیم زنگنه با تأکید بر اینکه من حاضر نیستم از پول دولت و بیت المال با وجود آنکه پول محبوبیت می
آورد بگذرم و زیر بار آن نمی روم، یادآوري کرد: من در دوره کاري بیش از 40 ساله خود زیاد «زنده باد» براي یک عده و «مرده باد»
براي همان عده یابرعکس آن را دیدم، نه براي «زنده باد» ارزش قائلم نه براي «مرده باد»، نه براي «زنده باد» کار کردم نه براي «مرده

باد»، من براي آنچه اعتقادم بود کار کردم. 

وي ادامه داد: البته بدان معنا نیست که باید کاري انجام داد که همه با آن مخالف باشند. حکومت گري قواعد دارد و باید درقالب این
قواعد کار کرد و گرنه سبب اتلاف منابع می شویم و دود آن به چشم مردم می رود و درست نیست. 

وزیر نفت با بیان اینکه ما در این هشت سال دستاوردهاي بزرگی داشتیم، گفت: اواسط سال 1398 در جمع صمیمانه فرماندهان
مهندسی جنگ جهاد سازندگی بیان کردم که شرایط حاکم بر اقتصاد کشور از زمان جنگ هم سخت تر است. براي کسی در سن و

سال من، شاید این آخرین فرصت ها براي جنگ باشد و من اسم این جنگ را «آخرین نبرد» می گذارم. 
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زنگنه با بیان اینکه ما ناخوادآگاه و ناخواسته وارد نبرد آخر شدیم، افزود: سال 1396 براي نبرد با تحریم نیامده بودیم اما بر ما تحمیل
شد؛ ما مردانه با ابتکار و خلاقیت بر خلاف عده اي که تنها ادعا کردند، ایستادیم و توانستیم سربلند باشیم. 

بالاترین انضباط در مخفیانه ترین کار وي با بیان اینکه «ما در دوران تحریم بیش از 84 میلیارد دلار نفت و فرآورده نفتی فروختیم و
یک بابک زنجانی درست نشد» افزود: بله، بسیاري می خواستند نفت بفروشند، اما اگر با آن ترتیب پیش می رفتیم اکنون صد بابک
زنجانی روي دست ما نبود. در حالی که یک بابک زنجانی هم درست نشد. می گفتند شجاعت ندارید، جسارت ندارید، جسارت براي
چه؟ براي هدردادن پول مردم؟ زمانی 300 تا 400 میلیارد تومان و اکنون حدود هزار میلیارد تومان پول یک کشتی نفت است. روي
چه حسابی بدهیم عده اي ببرند؟ ما در مخفیانه ترین و پنهان ترین با بالاترین انضباط کار کردیم و هفت نفر از بالاترین رده ها پاي

همه اسناد را امضا می کردند و ما سربلند بودیم. این نبرد آخر ما بود که ان شاءاالله این مسیر ادامه می یابد. 

وزیر نفت به دیگر اقدام هاي انجام شده از جمله تحقق جهش هاي پتروشیمی، پوشش گسترده گازرسانی، شکل گیري ساختار جدید
و هدفمند کار با دانشگاه ها، همینطور راه اندازي پارك فناوري و نوآوري صنعت نفت، توسعه میدان هاي مشترك غرب کارون و پارس
جنوبی، ایفاي مسئولیت هاي اجتماعی نفت، شکل گیري شرکت هاي اکتشاف و تولید ایرانی، ساخت داخل و توجه به فناوري، بهبود
ظرفیت و افزایش تولید پالایشگاه هاي نفت، میعانات گازي و ... اشاره کرد و گفت: با توسعه گازرسانی، اقدام محیط زیستی بزرگی

برداشته شده است که در آینده، ثمره هایش بیشتر نمایان می شود، ضمن اینکه صدها شغل نیز به این واسطه ایجاد شده است. 

می گفتند IPC بد است و PSA خوب! زنگنه به تدوین الگوي جدید قراردادهاي نفتی هم اشاره کرد وگفت: کار زیادي در این زمینه
انجام شد و جالب آنکه برخی از آنان که زمانی دنبال قرارداد مشارکت در تولید بودند و به ما می گفتند چرا قرارداد توسعه میدان
گازي فرزاد را در این قالب امضا نمی کنید، با الگوي جدید قراردادهاي نفتی مخالفت می کردند. به زعم آنان، مشارکت در تولید
ایرادي نداشت، اما این الگوي قراردادي اشکال داشت. در آینده هم شخصا با هر قرارداد امتیازي و مشارکت در تولید در نفت مخالفت

خواهم کرد تا وقتی ظرفیت هاي مناسب تري وجود دارد، چرا قراردادهاي امتیازي؟ 

نفت باید به صورت «فرست کلاس» اداره شود وي در ادامه به بحث سرمایه انسانی پرداخت و گفت: انتقادهاي بسیاري مبنی بر اینکه
در این سال ها به سرمایه انسانی کمتر توجه شده، مطرح است. ابتدا درباره بازنشستگان عرض کنم که آنچه در توان مان بود انجام
دادیم. حداقل حقوق بازنشستگان امروز 8 میلیون تومان و میانگین حقوق شان نسبت به هشت سال پیش 10 برابر شد؛ نمی گوییم

ایده آل است اما تلاش مان را کردیم. 

وزیر نفت ادامه داد: من همیشه گفته ام و باز هم می گویم نفت باید به صورت «فرست کلاس» و «متمدنانه» اداره شود؛ نه باتفکر
ابتدایی. براي تشکیلات «فرست کلاس»، به افراد «فرست کلاس» نیاز است. مشکل اشتغال با استخدام دولتی رفع نمی شود. 

زنگنه تصریح کرد: براي ایجاد اشتغال باید همان کاري انجام شود که در عسلویه و گازرسانی روستایی انجام شد و صدهاهزار اشتغال
ایجاد کردیم و مردم دستشان در جیب خودشان بود و با عزت پول درآوردند نه اینکه به دولت تحمیل شوند. تولید 6 میلیون بشکه
نفت خام در روز، فعال کردن صنایع پتروشیمی، درست کردن پالایشگاه و صدها راه دیگر می تواند اشتغال زایی بالایی در کشور ایجاد
کند. پولی که از درآمد نفت اضافه می شود حدود سالی 140 تا 150 میلیارد دلار است که اگر سرمایه گذاري شود، مشکلی براي

اشتغال وجود ندارد. 

وي افزود: در عین حال تلاش هایی شد تا حقوق نیروهاي غیررسمی عملیاتی تا 80 درصد نیروهاي رسمی افزایش یابد، طرح طبقه
بندي مشاغل و همینطور بیمه تکمیلی براي نیروهاي ارکان ثالث اجرایی شد. تشکیل مرکز توسعه مدیریت صنعت نفت نیز از اقدام
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هاي بزرگی بود که با هدف ارزیابی و تقویت نهاد ساختار نفت انجام شد. دوره هاي دانشگاهی پاسخگوي بسیاري از نیازهاي ما نیست
و اگر درست کار شود، این مرکز می تواند در ساختن آینده اي بهتر براي صنعت نفت نقشی موثر ایفا کند. 

دولت رئیسی هم جاي مفسدان نیست وزیر نفت با این توصیه که نفت باید حرفه اي اداره شود و نباید جولانگاه احزاب و گروه هاي
سیاسی شود، تأکید کرد: سیاست هاي دولت به طور حتم باید در وزارت نفت پیاده شوند، اما معنایش آن نیست که اداره شرکت هاي
نفت به دست وابستگان و پیوستگان احزاب و گروه هاي سیاسی بیفتد؛ زیرا چنین رویه اي ضربه هاي جبران ناپذیري به صنعت نفت
وارد می کند. یکی دیگر  از وصیت هاي مهم حرفه اي من این است؛ در جاهایی مانند صنعت نفت که مبادلات مالی بزرگ دارد، باید
نسبت به فساد بسیار حساس بود. فساد مالی به فساد فرهنگی و اجتماعی و سیاسی هم منجر می شود. من با افرادي که فساد مالی یا
اخلاقی داشتند کنار نمی آمدم. حالا هم بعضی فاسدها فکر می کنند دولت آقاي رئیسی جاي مفسدان است؛ خیر، دولت آقاي رئیسی

هم جاي مفسدان نیست. باید دست از بیت المال کشید. 

زنگنه به بعضی مدیران که همواره از جایگاه یا حقوق و مزایاي خود گله دارند اشاره کرد و گفت: شما که در دولت مشغول به کار شده
اید به انتخاب خود آمده اید؛ پس خود را با دیگران مقایسه نکنید. وقتی به دولت آمده اي نمی توانی بگویی فلانی در فلان شرکت
خصوصی فلان قدر حقوق می گیرد. او آن راه را انتخاب کرده و شما این راه را. این نقطه آغاز فساد است. اگر گفتید حق ما بیش از

این است، معنایش این است که می توانیم از راه دیگري این حق را بگیریم و این رویه، نه اخلاقی است، نه دینی و نه قانونی. 

کارهایی که نتوانستیم انجام دهیم وي همچنین با بیان اینکه در این مدت کارهاي بسیاري انجام شد اما کارهایی هم نتوانستیم انجام
دهیم، اظهار کرد: برخی از کارها را شرایط بین المللی به ما اجازه نداد، برخی هم شرایط داخلی و عده اي از افراد نگذاشتند؛ ما شاهد
رشدیک چپ جدید غیرتئوریزه شده در کشور هستیم که در بعضی مناطق هم قوي هستند که این موضوع را در همین حد در اینجا

می گویم، شاید در جایی آنها را بنویسم. 

وزیر نفت با اشاره به اینکه من همیشه اعتقاد داشتم و دارم که باید افزایش جهشی تولید نفت خام را همراه با افزایش ضریب بازیافت
نفت انجام دهیم و رسیدن به تولید 6 میلیون و 500 هزار بشکه نفت خام در روز را کاري واجب براي کشور می دانم، تصریح کرد: ما
در این مرحله براي بازگشت کامل به بازار فرصت پیدا نکردیم، یک بار در سال 95  بازگشتیم و این بار دیگر فرصت نبود و نتوانستیم.

ان شاءاالله دوستان بعدي این کار را می کنند، ما هم زمینه هایش را ایجادکردیم. 

زنگنه با بیان اینکه فشارافزایی پارس جنوبی را در قرارداد با توتال و شرکت ملی نفت چین (سی ان پی سی) آغاز کردیم اما ناتمام
ماند، گفت: ما مقدمات این کار را با قراردادهایی با اوتی سی OTC آغاز و مطالعاتی تهیه کرده ایم و امیدوارم ادامه یابد. 

وي ادامه داد: شرایط تحریم اجازه اصلاح پایدار روابط مالی میان دولت و شرکت ملی نفت را به ما نداد زیرا روابط مالی بین دولت و
شرکت ملی نفت روابط مغشوشی است و ناکارآمد است و این باید درست شود و از واجبات است. 

وزیر نفت با تأکید بر اینکه براي سیستم توزیع سوخت و برندها بسیار تلاش شد اما خیلی موفق نشدیم، ادامه داد: من سیستم توزیع
سوخت کشور را شایسته این کشور نمی دانم و روزآمد نیست اما به دلایلی که بخشی هم منافع افراد بود، امکان پذیر نشد. 

دفنِ قانون رفع موانع تولید زنگنه با بیان اینکه گام بسیار بلندي که در تصویب ماده 12 رفع موانع تولید برداشته شد یک شاهکار براي
بهینه سازي بود، گفت: جز در گازرسانی به روستاها و صنایع به دلیل مشکلاتی که پیش آمده به ویژه یارانه ها، این قانون  در عمل
دفن شد. این از موضوعاتی بود که خدمت آقاي رئیسی هم عرض کردم که این قانون را احیا کنید؛ نزدیک به 80 میلیارد دلار در سال
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1398 یارانه انرژي پنهان به مردم داده شد و این موضوع بسیار مهمی است و باید از طریق سازوکار بهینه سازي کمک کنیم که
کاهش یابد. 

وي همچنین به پیگیري سیستم تعمیر و نگهداري تأسیسات نفت اشاره کرد که به دلایلی انجام نشد و افزود: نظر داشتیم که براي
هزینه کرد در بهداشت و درمان صنعت نفت کارفرما تعریف شود و از این وضع در آید که عده اي با جوسازي نگذاشتند. 

وزیر نفت با بیان اینکه بخش بزرگی از کارهاي امانی کاهش یافت اما بخشی از آن نشد، به موضوع ورزش هم اشاره کرد و گفت:
همکاران من در نفت و در حوزه ورزش بسیار تلاش کردند اما همراهی نداشتیم. 

زنگنه تصریح کرد: اصلاح اقماري در خشکی نیز از مسائلی بود که خیلی تلاش کردیم اما همه با هم متحد بودند که نگذارند این کار
شود؛ این کار در بلندمدت بسیار به ضرر خانواده ها و بهره برداري است اما متأسفانه آن طور که می خواستم نشد. 

وي با بیان اینکه در مجلس هر ساله نفت را شامل شماري قانون که مشمول آن نبود، کردند که با این قوانین نمی شود نفت را اداره
کرد، گفت: این موضوع را به تازگی هم در نامه اي به مقام معظم رهبري نوشتم. تولید 6 میلیون و 500 هزار بشکه نفت خام در روز با

این روش نمی شود و نفت به دلیل اینکه می تواند در کشور تحول ایجاد کند، باید مستثنی باشد. 

وزیر نفت ادامه داد: تجارب و جمع بندي هاي ما با بحث هاي زیادي که در داخل شرکت هاي مختلف انجام شده است در قالب چند
سند براي آیندگان تنظیم شده است و خدمت دولت بعدي دادیم. 

هر کمکی که بتوانم به دولت آینده می کنم زنگنه با اشاره به اینکه من بارها اعلام کردم و گفتم که هر کمکی که دولت آینده بخواهد
به خاطر ایران و سربلندي ایران انجام می دهم، تصریح کرد: شرایط کشور خطیر است، به خاطر وحدت ملی، به خاطر تمامیت ارضی،
به خاطر ملت و کاهش درد و رنج مردم که من مدت هاست دیگر نمی گویم بهبود زندگی مردم، می گویم کاهش درد و رنج مردم، هر

کمکی که بتوانم می کنم و هیچ توقعی هم ندارم. 

زنگنه با تأکید بر اینکه از هیچ کس دلخوري ندارم و هر کسی به من بدي کرده را می بخشم و حلال می کنم، افزود: اما کسانی که
مردم را نسبت به اعمال ما بدبین کردند و ما را دزد و خائن به کشور خطاب کردند و ذهن مردم را خراب کردند که این فقط یک
مسئله شخصی نیست، اینها یک نظام و ساختار را خراب کرده اند و این حق الناس است و حق عمومی را ضایع کردند؛ اینها فکر

نکنند با رضایت و حلال کردن من مسئله تمام می شود، راه سختی دارند و باید آن را حل کنند. 

حلالم کنید، نفت را به شما می سپارم وي با قدردانی از همه همکاران چه آنهایی که حاضرند و چه آنها که غایبند، گفت: از همه بابت
بداخلاقی هایی که دارم، عذرخواهی می کنم و خواهش می کنم من را حلال کنید و ببخشید. فردي که 70 سالش می شود دیگر
نمی تواند اخلاقش را تغییر دهد. ممکن است با افراد بداخلاقی یا نگاه تند کرده باشم یا برداشت دیگري از صحبت هایم شده باشد اما

من قصد توهینی نداشته ام. 

وزیر نفت با بیان اینکه می پرسند پس از وزارت نفت به چه کاري مشغول خواهید شد، ادامه داد: من یک معلم دانشگاه هستم و در
دانشکده مهندسی شیمی دانشگاه فنی تهران مستقر می شوم و اگر کلاسی گذاشته شد، تدریس خواهم کرد و خاطرات و تجربه هایم

را می نویسم. 



8/13/2021 روابط عمومی صندوق کارآفرینی امید

news.karafariniomid.ir/news/print.aspx 63/403

زنگنه  گفت: من نفت را به شما دوستان می سپارم و شما را به خدا می سپارم. خوشحالم که این بار سنگین را شرافتمندانه به زمین
گذاشتم، اما هم به آینده امیدوارم و هم نگران؛ زیرا مشکلات را می دانم. امیدوارم دولت بر چالش ها غلبه کند. همه شما هم به خاطر
سربلندي کشور همکاري کنید تا بتوانیم این دوران سخت را بگذرانیم و کشور را از مشکلات عبور دهیم. از لطف همه شما تشکر می

کنم، خدا به همه شما و خانواده هایتان سلامتی دهد.
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مدیر عامل شرکت پالایش نفت لاوان، تندیس مدیران برتر و ارزش آفرین ملی

را دریافت کرد

منبع: روزنامه صبح ساحلشماره خبر:  23  |  تاریخ: 1400/05/21

اجلاس سراسري تجلیل از مدیران برتر و ارزش آفرین ملی
در تحول و توسعه کسب و کارهاي ایران با حضور مدیران
برگزیده بخش هاي دولتی و خصوصی در حوزه صنعت ،
تجارت و صادرات ، نمایندگان محترم مجلس و اساتید
برجسته دانشگاه با رویکرد معرفی چهره هاي نامی صنعت
و اقتصاد کشور در مرکز همایش هاي بین المللی رایزن

برگزار شد. 

به گزارش صبح ساحل، بر اساس ارزیابی هاي انجام شده و
بررسی امتیازات کسب شده در دبیرخانه اجلاس ، تندیس مدیران برتر و ارزش آفرین ملی در این مراسم به «محمد علی اخباري»

مدیر عامل شرکت پالایش نفت لاوان و همچنین «امیر ترابی» مدیر بازرگانی این شرکت اهداء گردید. 

از جمله اهداف، رویکردها و محورهاي ارزیابی براي انتخاب مدیران برتر در این اجلاس سراسري: توسعه کسب و کار در فضاي ملی و
بین المللی، اهمیت مدیریت استراتژیک در کسب و کارها، نقش مهارت، خلاقیت و نوآوري در توسعه کسب و کار و اقدامات ابتکاري

مدیران در حوزه بازاریابی و فروش، عنوان شده است. 
از دیگر محورهاي ارزیابی مدیران در این اجلاس می توان به کارآفرینی، خلاقیت، استفاده از تکنولوژي برتر و بومی سازي، قابلیت

تجاري سازي و خلق ثروت اشاره کرد. 
نتایج بررسی ها و ارزیابی هاي اعلام شده در این اجلاس ، بیانگر همت و اراده استوار مدیران شرکت پالایش نفت لاوان در مسیر

دستیابی به شاخص هاي توسعه و تحقق استراتژي هاي مورد توجه در صنایع برتر کشور است. 

نظر کاربران ثبت نظر شما 
براي این مطلب تا کنون نظري ثبت نشده است. 

 200 / 0

ثبت نظر 

- نظر شما پس از بررسی و تایید منتشر خواهد شد. 
- لطفا از بکاربردن الفاظ رکیک، توهین و تهمت به اشخاص حقیقی و حقوقی خودداري کنید.
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اشتغال زایی آموزگار پیربکرانی براي دانش آموزان

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  24  |  تاریخ: 1400/05/21

 به گزارش خبرگزاري فارس از اصفهان به نقل از  اداره
اطلاع رسانی و روابط عمومی اداره کل آموزش و پرورش استان اصفهان، سارا هجري آموزگار دبستان سلمان فارسی، طرح اشتغال

 
زایی تولید جامدادي را براي دانش آموزان پایه هاي ششم، هفتم و هشتم اجرایی کرد. 

این معلم آموزش هاي لازم را به دانش آموزان داده و آنها از یک ماه پیش تا کنون در منزل، مدرسه و کارگاه به تولید مشغول

 
هستند.  

 
ضمن اینکه دانش آموزان در کنار تولید این محصولات، در حال ساختِ گیره هاي تزیینی با استفاده از چسب حرارتی نیز هستند. 

 
 

انتهاي پیام/63086/ج/
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قطعی برق در هفته هاي اخیر صاحبان صنایع را نگران کرده است

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  25  |  تاریخ: 1400/05/21

اشتهارد - فرماندار اشتهارد گفت: مشکل قطعی برق در هفته ها و ماه هاي اخیر موجب نگرانی جمعی از صاحبان صنایع شده
است.

اشتهارد - فرماندار اشتهارد گفت: مشکل قطعی برق در
هفته ها و ماه هاي اخیر موجب نگرانی جمعی از صاحبان

صنایع شده است. 

به گزارش خبرنگار مهر، فرهاد شیبک عصر پنجشنبه در
حاشیه بازدید از تصفیه خانه فاضلاب شهرك صنعتی
اشتهارد بر راه اندازي این مجموعه و استفاده بهینه از پس
آب آن براي شهرك صنعتی به ویژه فضاي سبز و صنایع

آب بر تأکید کرد. 

وي بیان کرد: باید از این مجموعه ظرفیت ها به ویژه بکارگیري افراد متخصص در کنار اعضاي هیئت مدیره شرکت خدماتی که در
میان صنعتگران اشتهاردي تعدادشان کم نیست، وضعیت فعلی شهرك را الحق زیبنده این شهرستان و شهرك نشینان آن نیست

تغییر داد. 

لزوم ایجاد تعامل سازنده با مدیران دولتی و صنعتگران 

فرماندار اشتهارد تصریح کرد: ایجاد تعامل سازنده با مدیران دولتی و صنعتگران از سوي شرکت خدماتی و همچنین برنامه ریزي هاي
دقیق و کارشناسی شده در مسیر حل مشکلات فعلی این شهرك یکی از مواردي است که شهرك صنعتی اشتهارد را از وضعیت فعلی

خارج می کند. 

وي خاطر نشان کرد: شهرك صنعتی اشتهارد نیاز به آرامش دارد آرامشی که به همه فعالین اقتصادي و صنعتگران امیدواري و توسعه
یافتگی را انتقال دهد. 

شیبک گفت: حجم بالاي کار در این شهرك بالاست و براي سهولت در انجام تکالیف و وظایف شرکت خدماتی و استفاده از منابع
موجود، نیازمند همدلی و یک صدایی اعضاي هیئت مدیره و تلاش براي اصلاح امور است. 

وي اظهار کرد: مشکل کمبود برق و قطعی آن در هفته ها و ماه هاي اخیر موجب نگرانی جمعی از صاحبان صنایع شده است که
پیگیري ها در سطح استانی توسط شخص استاندار و حتی در سطح کشوري در حال انجام است و امیدواریم این پیگیري ها به نتیجه
مطلوبی برسد و صاحبان صنایع و کارگران این شهرك با دلگرمی بیشتري، فقط به فعالیت تولیدي و ایجاد اشتغال بیش از پیش فکر

بکنند. 
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فرماندار اشتهارد بیان کرد: تعمیر، تجهیز و رفع مشکلات چاه هاي آب این شهرك همچنان ادامه داشته و تا بهینه سازي کامل نیز
ادامه خواهد داشت که خوشبختانه وضعیت فعلی منابع آبی شهرك صنعتی با تعویض پمپ و تعمیر و اصلاح برخی چاه هاي موجود

بهتر از قبل است و در ادامه بهتر نیز خواهد شد. 

احداث یک مرکز درمانی مجهز 

وي همچنین احداث یک مرکز درمانی مجهز و استقرار دائمی نیروي انتظامی و ساخت یک کلانتري را براي شهرك صنعتی یک
اولویت مهم قلمداد کرد و افزود: رایزنی ها براي تحقق این امر در حال انجام است چرا که اعتقاد داریم تولید و سرمایه گذاري در سایه

سلامت و امنیت معنا می یابد. 

شیبک متذکر شد: فرمانداري اشتهارد براي ایجاد این همدلی و مودت و رونق بیش از پیش این شهرك همه ظرفیت خود را به کار
خواهد گرفت، چرا که این خواست تمامی مدیران ارشد استانی به ویژه استاندار البرز نیز است.
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تورم موجود ناشی از چیست و چه کار باید کرد؟

منبع: روزنامه آرمان ملیشماره خبر:  26  |  تاریخ: 1400/05/21

اقتصاد کشور از یک تورم بسیار بالا رنج می برد و یکی از اصلی ترین چالش هاي پیش روي دولت جدید است. سوال اصلی
این است که این تورم از کجا ناشی می شود و دولت جدید براي رفع آن چه اقداماتی می تواند انجام دهد.

نسخه چاپی 

 
 

تورم موجود ناشی از چیست و چه کار باید کرد؟ اقتصاد کشور از یک تورم بسیار بالا رنج می برد و یکی از اصلی ترین چالش هاي
پیش روي دولت جدید است. سوال اصلی این است که این تورم از کجا ناشی می شود و دولت جدید براي رفع آن چه اقداماتی می

 
تواند انجام دهد. 

آرمان ملی آنلاین -یکی از معدود شاخص هاي اقتصادي کلان که به صورت مستقیم از وضعیت معیشت مردم حکایت دارد، نرخ تورم
است. تورم، چه به صورت سالانه باشد و چه به شکل نقطه به نقطه یا ماهانه به ما می گوید مردم بابت اقلام و کالاهاي مصرفی خود

 
هر سال و هر ماه چه مقدار پول بیشتري باید نسبت به سال و ماه قبل از آن بپردازند. 

هرچند تورم و گرانی تفاوت هایی دارند، اما مردم در زندگی روزمره خود تورم را همان گرانی می دانند. گرانی بر ابعاد مختلف زندگی
فرهنگی و اجتماعی مردم اثر می گذارد. نه تنها خورد و خوراك، مسکن پوشاك و به طور کلی کیفیت زندگی مردم را متأثر می کند،
بلکه مصرف فرهنگی و رفتارهاي فراغتی و تفریحی مردم را هم تغییر می دهد. گستردگی و اهمیت پیامدهاي تورم بر کسی پوشیده
نیست و آیت االله رئیسی، رئیس جمهور جدید نیز هم در مراسم تنفیذ حکم ریاست جمهوري و هم در جریان مراسم تحلیف در

 
مجلس شوراي اسلامی بر حل مشکل تورم تأکید کرد. 

طبق آخرین گزارش مرکز آمار ایران نرخ تورم نقطه اي در تیر ماه 1400 به عدد 43.6 درصد رسیده است؛ یعنی خانوارهاي کشور به

 
طور میانگین 43.6 درصد بیشتر از تیر 1399 براي خرید یک «مجموعه کالاها و خدمات یکسان» هزینه کرده اند. 

نرخ تورم نقطه اي تیر ماه 1400 در مقایسه با ماه قبل 4.0 واحد درصد کاهش یافته است. نرخ تورم نقطه اي گروه عمده «خوراکی



8/13/2021 روابط عمومی صندوق کارآفرینی امید

news.karafariniomid.ir/news/print.aspx 69/403

ها، آشامیدنی ها و دخانیات» با کاهش 5.4 واحد درصدي به 56.9 درصد و گروه «کالاهاي غیرخوراکی و خدمات» با کاهش 3.4 واحد
درصدي به 37.4 درصد رسیده است. 

 
 

هرچند کاهش اندکی در تورم نقطه اي وجود دارد اما در تورم سالانه با افزایش مواجه هستیم. منظور از نرخ تورم سالانه، درصد تغییر
میانگین اعداد شاخص قیمت در یک سال منتهی به ماه جاري، نسبت به دوره مشابه قبل از آن است. نرخ تورم سالانه تیر ماه 1400

 
براي خانوارهاي کشور به 44.2 درصد رسیده که نسبت به سال قبل، 1.2 واحد درصد افزایش نشان می دهد. 

هم چنین نرخ تورم سالانه براي خانوارهاي شهري و روستایی به ترتیب 43.7 درصد و 47.3 درصد است که براي خانوارهاي شهري

 
1.2 واحد درصد افزایش و براي خانوارهاي روستایی 1.7 واحد درصد افزایش داشته است. 

 
 

دو نکته مهم در بحث تورم سال جاري وجود دارد: اول بالا بودن نرخ تورم خوراکی ها نسبت به سایر گروه ها و دوم پایین بودن تورم
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در نقاط شهري نسبت به مناطق روستایی است. هرچند همه گروه هاي کالایی مهم است اما خوراکی ها و آشامیدنی ها با نیازهاي
اولیه انسان ارتباط مستقیم تري دارد و مردم تورم در این گروه را به صورت عینی تر لمس می کنند. از این رو کاهش تورم و تک
رقمی کردن آن به سرعت براي جامعه قابل تشخیص است. در صورتی که رشد اقتصادي وتقویت بخش تولید با این کاهش همراه

شود، مردم با سرعت بیشتري کاهش تورم را حس خواهند کرد. 

از آنجایی که درآمد سرانه شهرنشینان بیشتر از روستائیان است تورم بار مضاعفی بیشتري را بر ساکنین مناطق روستایی تحمیل
خواهد کرد؛ به زبان ساده این امر بدان معناست که «درآمد کمتر و گرانی بیشتر». پیامد این امر خود را در تسریع روند مهاجرت هاي

روستا-شهري و افزایش حاشیه نشینی در شهرها و ده ها مسائل و مشکلات اجتماعی متعاقب آن نشان خواهد داد. 

آیت االله سیدابراهیم رئیسی یکی از اولین اولویت هاي دولت سیزدهم را کنترل و مهار تورم اعلام کرده است اما موضوع این است که
تورم موجود ناشی از چیست و براي رفع آن چه کاري باید انجام داد؟ 

در این مورد «آلبرت بغزیان»، اقتصاددان و استاد دانشگاه تهران گفت: عددي که به عنوان تورم سالانه یا ماهانه و غیره اعلام می شود،
میانگین افزایش قیمت ها است. بنابراین اگر گفته می شود تورم 44.2 درصد است این احتمال وجود دارد که در یک کالایی با 60

درصد افزایش رو به رو باشیم و در کالاي دیگري با 30 درصد؛ در مورد کالاهاي دیگر هم چنین موضوعی مصداق دارد. 

وي افزود: در گروه هاي کالایی مانند خوراکی ها و آشامیدنی ها و غیره نیز به همین صورت است. یعنی تورم 54 درصدي در این
گروه یک رقم میانگین است و ممکن است قیمت برخی کالاها صد درصد و برخی دیگر هم 30 درصد افزایش داشته اند. 

این استاد دانشگاه با بیان اینکه موضوع تورم و چرایی پیدایش آن خیلی ساده است، اظهار داشت: تورم یا از جانب تقاضا می آید یا از
جانب عرضه. یعنی ممکن است زمانی هجوم مردم براي خرید یک یا چند قلم کالا میزان تقاضا را بالا ببرد و از این طریق تورم افزایش

پیدا کند. اما، زمانی هم به خاطر صعودي شدن هزینه هاي تولید، تورم از سمت عرضه بالا می رود. 

بغزیان با بیان اینکه اعتقاد دارد تورم کنونی ناشی از افزایش تقاضا نیست و مربوط به افزایش هزینه هاي تولید است، تصریح کرد: در
حال حاضر شاهد هجوم مردم براي خرید مسکن یا خودرو نیستیم ولی به دلیل آنکه نرخ تورم تولید کننده افزایش یافته، قیمت انواع
کالاها نیز با رشد مواجه شده است. براي مثال در موضوع مسکن وقتی به آمارها نگاه می کنیم تعداد معاملات کاهش داشته، اما قیمت

بالا رفته است. 

این اقتصاددان با بیان اینکه براي کاهش نرخ تورم در حال حاضر باید هزینه هاي تولید را کاهش داد، گفت: دولت می تواند همزمان با
تامین ارز تولید، بر فرایند تولید و توزیع نظارت دقیق داشته باشد و از این راه تورم را کاهش دهد. 

وي ادامه داد: براي مثال اگر در موضوع مسکن به جاي ورود به تولید کالاهاي مورد نیاز این حوزه و کاهش هزینه هاي تولید، به
متقاضیان و مصرف کنندگان وام بدهیم نه تنها تورم مسکن پایین نمی آید بلکه بیشتر هم خواهد شد. 

این تحلیلگر اقتصادي نظارت را موضوعی کلیدي در موفقیت مهار تورم و کنترل قیمت ها عنوان کرد و افزود: اعتقاد دارم دولت
سیزدهم باید نظارت دقیقی بر بازار و بخش تولید و توزیع اعمال کند. همیشه و در هر شرایطی محتکران، بازارسازها و سوءاستفاده
گرها حضور دارند و در صورتی که نظارت لازم اعمال نشود، این قبیل افراد از هر شرایطی و از اعمال هر سیاستی سوء استفاده خواهند

کرد. 
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به گزارش آرمان ملی آنلاین به نقل از ایرنا،وي همچنین در خصوص رشد نرخ ارز و رابطه آن با افزایش صادرات توضیح داد: نباید
دچار این اشتباه شویم که افزایش نرخ ارز و در نتیجه بالا رفتن میزان صادرات به تولید و اشتغال کمک خواهد کرد. این موضوع در
طرح «مارشال» در اروپا مطرح شد. گفته شد که با کاهش ارزش پول ملی و افزایش نرخ دلار زمینه براي تقویت تولید و اشتغال فراهم

می شود. اما این امر زمانی صادق است که در شرایط عادي اقتصادي باشیم و جلوي رشد هزینه هاي تولید را بگیریم.
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جذب 101 درصد اعتبارات روستایی صندوق کارآفرینی امید ایلام

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  27  |  تاریخ: 1400/05/21

مدیر صندوق کارآفرینی امید ایلام گفت: 101 درصد تسهیلات روستایی با پرداخت 920 میلیارد ریال اعتبار تاکنون در
استان ایلام جذب و پرداخت شده است.

به گزارش خبرگزاري صدا و سیما مرکز ایلام؛ همت اله ناصري گفت: بعد از تصویب قانون مجلس در شوراي اسلامی در خصوص
حمایت از کسب و کار هاي روستایی در سال 97 با عاملیت بانک
هاي عامل صندوق کارآفرینی امید، توسعه تعاون، کشاورزي و
پست بانک این مقدار اعتبار روستایی براي استان جذب شده

است. 

وي افزود: تسهیلات صندوق قرض الحسنه با هدف کارآفرینی و
اشتغال زایی و مخصوص طرح ها و ایده هاي اشتغال زا و با سود
چهار درصد است که در صورت عدول وام گیرنده از تعهدات
اشغال زایی خود و به علت عدم اجراي تعهدات طرح، درصد وام

اخذ شده از چهار درصد به 20 درصد افزایش خواهد یافت. 

ناصري با بیان اینکه باید وام در محل تعریف شده هزینه و فرد وام گیرنده طبق طرح و ایده خود باید تعهد اشتغال مشخص داشته
باشد، تاکید کرد: از سوي صندوق سامانه نظارت نقطه زن آنلاین و آفلاین براي پیگیري تعهدات اشتغال زایی افراد وام گیرنده طراحی
شده است و تا زمان اتمام پرداخت تسهیلات، به طور مکرر و دائمی طرح هاي اشتغال زاي وام گیرندگان مورد بررسی و پیگیري و در

این سامانه ثبت گزارش می شود.
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وزیر فرهنگ به مدیران بعدي صندوق هنر چه توصیه اي کرد؟

منبع: خبرگزاري قرآنشماره خبر:  28  |  تاریخ: 1400/05/21

وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی در مجمع عمومی صندوق اعتباري هنر به مدیران آینده این صندوق توصیه کرد که ضمن توجه
به تعامل با صنوف و ایده هاي توسعه اي در سرمایه گذاري، «هنر کارت» را در فضاي توسعه خدمات تقویت و حس توجه و

حمایت را در هنرمند زنده کنند.

وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی در مجمع عمومی صندوق اعتباري هنر به مدیران آینده این صندوق توصیه کرد که ضمن توجه به
تعامل با صنوف و ایده هاي توسعه اي در سرمایه گذاري، «هنر کارت» را در فضاي توسعه خدمات تقویت و حس توجه و حمایت را در

هنرمند زنده کنند. 

به گزارش ایکنا به نقل از روابط عمومی صندوق اعتباري هنر،
سیدعباس صالحی در مجمع عمومی سالانه صندوق اعتباري هنر
(سال 1399) با بیان اینکه این صندوق در چهار سال گذشته
نقطه تماس وزارتخانه با اصحاب فرهنگ، هنر و رسانه بوده، گفت:
از طریق مدیریت با انضباط مالی توسعه گرا و تعامل گرا شاهد
رشد قابل توجهی در حوزه هاي خدمات، مدیریت، تعامل و

ارتباط با اعضا و ارتقاي جایگاه آن هستیم. 

او با تقدیر از زحمات و خدمات مدیرعامل و کارکنان صندوق اعتباري هنر بیان کرد: توصیه هایی وجود دارد که می توان به عنوان
تجربه به مدیران آینده این صندوق منتقل کرد. به عنوان مثال وقتی هنرکارت در حال شکل گیري بود تاکید داشتیم که به شکل و
قالب یک کار نمایشی نباشد. بنابراین هنرکارت را باید در فضاي توسعه خدمات تقویت کرد زیرا توسعه خدمات آن امري مهم است به
گونه اي که هنرمند حس کند از سوي جامعه حکمران مورد توجه است. همچنین توجه به تعامل با صنوف از اهمیت زیادي برخوردار
است و این امر یک تجربه ماندگار است که مدیران آینده می توانند از آن بهره ببرند و توجه به ایده هاي توسعه اي سرمایه گذارانه که

قابلت اجرایی هم دارد مورد توجه مدیران آینده قرار بگیرد. 

صالحی با اشاره به اینکه «با توجه به شرایط حاکم در چهار سال گذشته از جمله بلایاي آسمانی، زلزله، کرونا، تحریم و ... صندوق
توانست نقطه تماس وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی با اصحاب فرهنگ، هنر و رسانه باشد و در این مدت در چهار محور روند رو به
تکامل و قابل قبول و قابل توجهی را طی کرده است» ادامه داد: اولین محور حوزه خدمات است. یکی از حلقه هاي قابل توجه صندوق
در این بخش خدمات آن است. در همه حوزه ها چه به صورت تاسیسی و چه به صورت تکمیلی روند رو به جلو و قابل توجهی داشت
و از آن جمله می توان به حوزه هاي بیمه، خدمات بلاعوض، تسهیلات بلاعوض، کارآفرینی و اقتصاد فرهنگ و هنر اشاره کرد که
خروجی این اقدامات هم در قالب هنرکارت نمایان شد. خدمات صندوق اعتباري هنر در قالب هنرکارت در قالب و ساختار روشنی

دنبال می شود. در این دوره توسعه کمی و کیفی شکل گرفت و پایه اي شد براي خدمات بعدي. 
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وزیر فرهنگ گفت: سازمان و مدیریت کار، محور دوم مسیر صندوق اعتباري هنر در این بازه زمانی است. در این بخش در جنبه هاي
مختلف قوام خود را پیدا کرده و از آن جمله می توان به انضباط مالی و جمع کردن بدهی ها و افزودن به اعتبار صندوق اشاره کرد. 

او تعامل و ارتباط را محور بعدي برشمرد و بیان کرد: مجموعه هایی مانند صندوق اعتباري هنر هر چند دو محور اول را رعایت کنند
ولی محور سوم را که تعامل و ارتباط است رعایت نکنند ضعیف می شوند و به مرور به گِل می نشینند. تعامل و ارتباط در صندوق
اعتباري هنر به شیوه هاي مختلف از جمله ارتباط چهره به چهره با هنرمندان، سفرهاي حمایتی و با سعه صدر و سنگ صبور بودن

مدیران این مجموعه شکل گرفت. 

صالحی چهارمین محور را ارتقاي منزلت صندوق برشمرد و افزود: یکی از شعارهایی که بر آن تاکید داشتیم این بود که هر مجموعه
اي باید مرجعیت خود را ارتقا بدهد. این مرجعیت در صندوق اعتباري هنر ارتقا یافته و در نزد هنرمندان شناخته شده و محترم است.
همچنین نزد دستگاه هاي اجرایی و مجموعه نظام حکمرانی هم مرجعیت پیدا کرده است. این چهار محور از طریق کاردانی مجموعه

مدیریتی این صندوق و همچنین کارکنان آن به دست آمده و در کنار آن حضور خانه هاي صنفی هم به کمک آن آمد. 

در ادامه این نشست سیدحسین سیدزاده، مدیرعامل صندوق اعتباري هنر ضمن ارائه گزارشی از مجموعه فعالیت ها و اقدامات دوره
چهار ساله این صندوق، گفت: صندوق اعتباري هنر در این بازه زمانی وظایف جدیدي را براي خود تعریف کرد و بازسازي ماموریتی

پیدا کرد و از حالت اداري خارج شد و بازخوردهایی که از جامعه هنري دریافت می کند نشان این مدعا است. 

او با تاکید بر اینکه کارها و اقدامات کوچک هم دیده می شود، ادامه داد: صندوق اعتباري هنر با هدف حمایت از اصحاب فرهنگ و
هنر تأسیس شد. رویکرد حمایتی صندوق در پنج بخش بیمه تأمین اجتماعی، بیمه درمان تکمیلی، طرح تکریم، کمک مستمري و
تسهیلات (قرض الحسنه، بلا عوض و کارآفرینی) متمرکز شده است. خوشبختانه با توسعه کمی و کیفی خدمات، شاهد رشد چشمگیر
در تمام این حوزه ها هستیم. به طوریکه طی دوره چهارساله تعداد اعضاي صندوق از 44 هزار و 500 نفر به بیش از 82 هزار نفر

رسید. 

سیدزاده با اشاره به اهمیت ارائه خدمات بیمه اي به جامعه فرهنگ و هنر گفت: گسترش خدمات بیمه اي یکی از مهمترین اهداف
صندوق اعتباري هنر طی این مدت بود. خوشبختانه در این حوزه دستاوردهاي خوبی به دست آوردیم. تعداد اعضاي معرفی شده به
سازمان تأمین اجتماعی در انتهاي سال 95، 18 هزار نفر بود که این تعداد با رشد 136 درصدي به 42 هزار و 700 هزار نفر در انتهاي
سال 99 رسید. همچنین تعداد اعضاي تحت پوشش بیمه درمان تکمیلی از 13 هزار و 611 نفر در سال 95 به بیش از 30 هزار نفر در

سال 99 رسیده است. 

وي افزود: در حوزه تسهیلات قرض الحسنه ضروري طی دوره چهارساله با رشد 470 درصدي و در بخش تسهیلات بلاعوض با رشد
بیش از 1000 درصد روبه رو هستیم. در سال 99 تعداد 1084 نفر از هنرمندان از تسهیلات بلا عوض بهره مند شدند که این تعداد در

سال 95، 110 نفر بود. 

سیدزاده پروژه هنرکارت را یکی از مهمترین دستاوردهاي صندوق برشمرد و اظهار کرد: هنرکارت یک کار هویتی براي اعضاي صندوق
اعتباري هنر است. طی سفرهاي حمایتی یکی از موضوعاتی که در دیدار با هنرمندان مطرح می شد مطالبه کارت شناسایی معتبر بود
که نشان از فعالیت حرفه اي افراد دارد. در این مدت هنرکارت به ثمر نشست که به لحاظ جامعه آماري تحت پوشش و قابلیت هاي

آن (کارت شناسایی و بانکی) دستاورد بزرگی است. 
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سیدزاده با اشاره به شبکه همرسانان صندوق گفت: ما به 22 استان سفر کردیم، سعی کردیم این سفرها جنبه اداري نداشته باشد و در
فضاي صمیمانه مطالبات اصحاب فرهنگ و هنر استان ها را پیگیري کنیم. طی این سفرها تقریبا 300 همرسان در قالب شبکه
همرسانان در استان ها شکل گرفت که مشکلات و مسائل هنرمندان هر استان از طریق اطلاع رسانی همرسان ها پیگیري می شود.
همرسانان در سفرهاي حمایتی کمک بسیاري در شناسایی و خدمت رسانی به هنرمندان مستعد و کمتر شناخته شده در استان ها

داشتند. 

سیدزاده ادامه داد: وظایف کلانی هم در صندوق داشتیم که آن را دنبال کردیم؛ از آن جمله می توان به عمومی سازي دسترسی
فرهنگی، رونق اقتصاد فرهنگ و هنر و ... اشاره کرد که تجربه هاي خوبی در این بخش به دست آوردیم. 

وي تاکید کرد: در حال حاضر صندوق اعتباري هنر هیچ بدهی به هیچ مجموعه و نهاد مالی ندارد و همه را تسویه کرده است و
پاسداري از اعتمادي که در جامعه هنري براي صندوق به وجود آمده بسیار مهم و ارزشمند است. 

در بخشی از این نشست، حسین انتظامی، رئیس سازمان سینمایی و سمعی و بصري گفت: در دوره حضور آقاي سیدزاده در صندوق
اعتباري هنر، پیشرفت را به خوبی احساس کردیم و من به عنوان عضوي از اعضاي هیات امناي آن بر خود می بالیدم. 

او با اشاره به حضور صنوف در این صندوق ادامه داد: در ابتدا براي این حضور مقاومت هایی در همه حوزه ها وجود دارد ولی تجربه
حضور صنوف در صندوق اعتباري هنر موفق بود و باید از آن پاسداري کنیم زیرا این حضور به هم افزایی و درك متقابل منجر شد. 

انتظامی افزود: صندوق اعتباري هنر در دو وجه کار جدیدي را آغاز کرد و آن دو شامل انضباط مالی و کرامت انسانی بود که به آن
نگاه جدي داشت و این امر در سایه دولت الکترونیک به وجود آمد زیرا هر چقدر دولت الکترونیک را مستقر کنیم انضباط مالی هم

حاکم می شود. 

وي ادامه داد: توجه به شهرستان ها اقدام دیگر صندوق اعتباري هنر در این مدت بود و تمرکز بر ارائه خدمات در قالب هنر کارت به
هنرمندان از سوي تمامی بخش هاي وزارتخانه یکی از این اقدامات است که مورد تاکید آقاي دکتر صالحی هم هست و این کار قدرت

صندوق هنر را به عنوان یک نهاد مرجع اجتماعی و فرهنگی افزایش می دهد و امیدواریم این اقدام تداوم یابد. 

همچنین محسن جوادي، معاون امور فرهنگی وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی، گفت: از حسن خلق و درك درست آقاي سیدزاده از
شرایط موجود تشکر می کنم و ایشان در مدت حضور خود کارهاي مفیدي در حوزه هاي مختلف از جمله کتاب کردند. لازم است
بخش هاي تخصصی تري در حوزه صندوق اعتباري هنر ایجاد شود و این صندوق می تواند در زمینه ارتقاي امور رفاهی خود از

ظرفیت هاي معاونت هاي دیگر که امکان استفاده از این ظرفیت ها را ندارند نیز بهره ببرد. 

در ادامه این نشست منوچهر شاهسواري، مدیرعامل خانه سینما گفت: یاد بگیریم که حق گزار باشیم. در مدت چهار سال گذشته
ارتباط صندوق اعتباري هنر به جامعه فرهنگی و هنري کشور از یک قاعده متفاوت برخوردار شد و این امر موجب شد که همه براي

همگرایی تلاش کنند و این موضوع دستاورد مهمی است که باید به آن توجه داشت. 

وي از خدمات سیدحسین سیدزاده تشکر کرد و ادامه داد: همراهی هاي دکتر سیدعباس صالحی هم در این مدت بسیار راهگشا بود و
ما ایشان را در زمره اصحاب فرهنگ کشور می دانیم و خدا قوت می گویم. 
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در ادامه حمیدرضا نوربخش مدیرعامل خانه موسیقی گفت: در هیچ دوره اي تجربه خدمت رسانی به اصحاب فرهنگ و هنر را نداشته
ایم و این دوره یک دوره شکوفایی و نورانی بود و آشنایی مجموعه فرهنگ و هنر کشور با صندوق اعتباري هنر و خدمات قابل ارائه آن

یکی از این اتفاقات بود. 

او افزود: در صندوق اعتباري هنر حس می کردیم در یک اتاق شیشه اي فعالیت می کنیم و همه اقدامات شفاف و روشن بود و در
حال حاضر فضاي آرامی بر عرصه فرهنگ و هنر کشور حاکم است و اعتماد در این حوزه به دست آمده است. 

در ادامه این نشست شهرام گیل آبادي مدیرعامل خانه تئاتر گفت: مدیران و معاونان وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی در این مدت یک
مدل را به ثبت رساندند و ادامه حرکت صندوق اعتباري هنر با این مدل به پایایی و پویایی آن کمک می کند و لازم است این مدل در

اسناد بازشناسی شود و در صورت جلسات هم ذکر شود. 

وي افزود: همه می دانیم که شرایط حاکم چقدر سخت بود ولی وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی با نگاه مردم گرا بودن و نخبگی توانستند
این مسیر را پیش ببرند و بهره گیري از انرژي هاي خارج دولت و دریافت وام هاي خارج از منابع صندوق اعتباري هنر یکی از این

موارد است. تاریخ از سیدحسین سیدزاده هم به نیکی یاد خواهد کرد و از زحمات ایشان سپاسگزارم. 

در ابتداي این نشست حسابرس صندوق اعتباري هنر گزارشی از عملکرد مالی و مالیاتی این صندوق در سال 1399 ارائه کرد. 

انتهاي پیام
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اجراي حدود 500 طرح هادي جدید در فارس

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  29  |  تاریخ: 1400/05/21

498 طرح جدید هادي روستایی با اعتبار بیش از 869 میلیارد ریال امسال در مناطق روستایی فارس اجرا می شود..

به گزارش خبرگزاري صدا و سیما، مرکز فارس،مدیرکل بنیاد مسکن
فارس گفت: اجراي 498 طرح جدید هادي روستایی با اعتبار 869
میلیارد و 500 میلیون ریال از اولویت هاي امسال بنیاد مسکن استان در

مناطق روستایی است. 
عطاءاالله زمانی افزود:محور توسعه و محرومیت زدایی در شهرستان هاي

شرق فارس شکل گرفته است. 
او ادامه داد: 106 میلیارد ریال اعتبار براي بازنگري طرح هاي هادي

استان اختصاص داده خواهد شد که این طرح ها تا پایان امسال عملیاتی می شوند و بخش قابل توجهی از این اعتبارات به شهرستان
داراب اختصاص یافته است. 

مدیرکل بنیاد مسکن فارس خاطرنشان کرد: 2 هزار و 400 روستاي بالاي 20 خانوار در استان طرح هادي روستایی دارند و تامین
اعتبار این طرح ها براي سایر روستا ها با پیگیري نمایندگان مجلس میسر می شود. 

زمانی با اشاره به موقعیت دهستان کوهستان در داراب گفت: این دهستان با داشتن قابلت توسعه گردشگري باید بیشتر مورد توجه
باشد و بازنگري طرح هاي هادي روستایی، زمینه اشتغال و اسکان جدیدي را در روستا ها ایجاد می کند و موجب مهاجرت معکوس به

روستا ها می شود. 
او ادامه داد: 39 طرح هدف گردشگري و یک طرح بهسازي بافت با ارزش روستایی در سال جاري با اعتباري معادل 31 هزار و 260
میلیارد ریال در استان تهیه شده و توجه به گردشگري روستایی در شهرستان ممسنی از اولویت هاي اصلی بنیاد مسکن فارس است. 

مدیرکل بنیاد مسکن فارس اعلام کرد: اجراي 498 طرح جدید هادي روستایی با اعتبار 869 میلیارد و 500 میلیون ریال و اجراي
طرح بهسازي بافت با ارزش روستایی در مناطق گسترده اي از استان با اعتبار 20 میلیارد ریال از اولویت هاي امسال بنیاد مسکن

فارس در مناطق روستایی استان است. 

زمانی از توسعه روستایی در روستاي «غوري» شهرستان نی ریز خبر داد و گفت: کارکرد هاي توسعه و محرومیت زدایی در روستا
هاي نی ریز به عنوان یک اولویت دنبال می شود و اقدامات جهادي در این زمینه براي تامین معیشت و ایجاد انگیزه ماندگاري و

کاهش مهاجرت ها بوده است. 
او ادامه داد: بنیاد مسکن فارس پارسال 291 واحد روستایی در نی ریز را مورد مقاوم سازي قرار داده، 291 فقره تسهیلات ساخت

مسکن با کارمزد اندك ارائه کرده و 80 فقره تسهیلات مسکن محرومین به ارزش 40 میلیارد ریال به متقاضیان پرداخت شده است. 
مدیرکل بنیاد مسکن فارس عنوان کرد:در روستا هاي خنج تعیین تکلیف قطعات تصرفی در پنج روستا به مقدار 140 قطعه انجام شده
و کارشناسی اولیه براي پرداخت تسهیلات بانکی در 27 روستا براي 400 واحد مسکونی در سال گذشته توسط بنیاد مسکن فارس به

انجام رسیده است. 
زمانی تاکید کرد: با همکاري اداره ثبت اسناد و املاك خنج در 21 روستا 70 جلد سند مالکیت صادر شده و صدور سند تملک روستا
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ها به میزان 32 هکتار دنبال شده و طرح اقدام ملی مسکن در شهر خنج در 2 فاز آغاز شده که بیش از 600 نفر تاکنون ثبت نام کرده
اند.
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73 درصد اشتغال استان سمنان در اختیار صنایع کوچک

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  30  |  تاریخ: 1400/05/21

مدیرعامل شرکت شهرك هاي صنعتی استان سمنان: صنایع کوچک در استان سمنان 73 درصد از اشتغال استان را به خود
اختصاص دادند.

به گزارش خبرگزاري صداوسیماي استان سمنان، حسن آل بویه با بیان اینکه واحد هاي صنعتی با زیر 50 نفر اشتغال جزو
صنایع کوچک محسوب می شوند افزود: از 1159 واحد صنعتی استان 5/90 آن را صنایع کوچک تشکیل می دهد. 

وي افزود: در سال گذشته 21694 میلیون ریال از صنایع کوچک حمایت مالی شد و امسال نیز 44619 میلیون ریال حمایت مالی در
نظر گرفته شده است. 

{sepehr_media_6838920_400_300$}
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اجراي طرح رزمایش احسان حسینی در فارس

منبع: گیتی آنلاینشماره خبر:  31  |  تاریخ: 1400/05/21

این مرحله از نهضت مواسات به مناسبت ماه محرم و صفر از 20 مردادماه آغاز شده و تا 15 مهر ادامه دارد.

رئیس بسیج سازندگی استان فارس از آغاز طرح
رزمایشاحسان حسینی در لبیک به فرمان رهبر معظم

انقلاب در فارس خبر داد. 
اسماعیل قزل سفلی با بیان اینکه این رزمایش با رویکرد
محله محور و مسجد محور برگزار می شود، گفت: این
مرحله نیز با همراهی خیرین، هیئات مذهبی، سازمان هاي
مردم نهاد، گروه هاي جهادي، پایگاه ها و حوزه هاي بسیج،
اقشار بسیج، دستگاه هاي حمایتی و اجرایی در سراسر

استان فارس انجام می شود. 
رئیس بسیج سازندگی استان فارس افزود: محور هاي این رزمایش بر تهیه بسته هاي معیشتی است و با توجه به اینکه به آغاز سال
تحصیلی نزدیک می شویم تهیه لوازم التحریر و وسایل کمک آموزشی مثل تبلت و گوشی هوشمند در قالب برنامه نذر هوشمند در

برنامه قرار دارد. 
قزل سفلی با اشاره به دیگر محور هاي این رزمایش بیان کرد: آزادسازي زندانیان جرایم مالی غیر عمد از جمله محور هاي این
رزمایش است که ششمین مرحله نذر رهایی در استان فارس براي زندانیان با جرایم مالی زیر 50 میلیون در نظر گرفته شده که در
این مرحله براي آزادسازي 81 نفر با محوریت ستاد دیه، اداره کل زندان ها، دادگستري، مجموعه سپاه و خیرین هدفگذاري شده است.
وي با اشاره به اینکه در این رزمایش دو ماهه احسان حسینی و نبوي در دهه اول محرم و دهه آخر صفر به صورت گسترده در استان
فارس انجام می شود، تصریح کرد: علاوه بر آن براي دانش آموزان بازمانده از تحصیل در قالب جهاد آموزشی و تربیتی برنامه ریزي

هایی صورت گرفته است. 
رئیس بسیج سازندگی استان فارس کمک به مرمت و بازسازي مسکن محرومان، اشتغال و عارضه یابی از کارگاه ها مراکز صنعتی و

تولیدي با محوریت اقشار مرتبط را از دیگر برنامه هاي این رزمایش اعلام کرد. 

قزل سفلی با تاکید بر اینکه نهضت مواسات و همدلی به یک بلوغ رسیده است، گفت: از ابتداي شیوع کرونا تاکنون بیش از 15 مرحله
رزمایش انجام شده که 10 مرحله در سال گذشته و 5 مرحله در امسال بوده و 20 نوع خدمت به مردم، نیازمندان و آسیب دیدگان از

کرونا ارائه شده است.
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فاطمی امین وزیر پیشنهادي ساختمان خیابان سمیه کیست؟ + بیوگرافی کامل

منبع: ایراسینشماره خبر:  32  |  تاریخ: 1400/05/21

سید رضا فاطمی امین وزیر پیشنهادي ابراهیم رئیسی براي تصدي پست وزارت صنعت، معدن و تجارت در سیزدهمین دوره
ریاست جمهوري ایران است که باید براي آغاز مسئولیت خود در این سمت از مجلس شوراي اسلامی راي اعتماد بگیرد.

 سید رضا فاطمی امین وزیر پیشنهادي ابراهیم رئیسی
براي تصدي پست وزارت صنعت، معدن و تجارت در سیزدهمین دوره ریاست جمهوري ایران است که باید براي آغاز مسئولیت خود

 
در این سمت از مجلس شوراي اسلامی راي اعتماد بگیرد. 

به گزارش خبرنگار ایراسین، سید رضا فاطمی امین، وزیر پیشنهادي ابراهیم رئیسی براي تصدي پست وزارت صنعت، معدن و تجارت

 
(صمت)، است که باید براي کسب این پست از مجلس راي اعتماد بگیرد. 

فاطمی امین متولد 1353 در شهر شاهرود بوده و اکنون دانشجوي دکتراي مدیریت راهبردي دانش از دانشگاه عالی دفاع ملی است
اما مدرك کارشناسی ارشد خود را در رشته مهندسی سیستم هاي اقتصادي اجتماعی از دانشگاه علم و صنعت ایران و مدرك

 
کارشناسی خود را از دانشگاه فردوسی مشهد در رشته الکترونیک دریافت کرده است. 

 
 

وزیر پیشنهادي صمت در دولت سیزدهم، مسئولیت هاي متعددي را نیز تجربه کرده است که از جمله آن ها می توان به موارد زیر

 
اشاره کرد: 
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1. مدیرعامل؛ موسسه نورالثقلین؛ 1375 – 1380 

2. مجري پروژه شهر سالم مشهد؛ از دي 1382 تا شهریور 1384 

3. مجري طرح نوسازي خودروهاي فرسوده کشور؛ از مرداد 1385 تا مرداد 1386 

4. معاون برنامه ریزي و ارزیابی ستاد تبصره 13؛ از مرداد 1386 تا بهمن 1386 

5. قائم مقام ستاد تبصره 13؛ از بهمن 1386 تا مرداد 1387 

6. مشاور وزیر صنایع و معادن در طرح تحول اقتصادي؛ از شهریور 1387 تا بهمن 1389 

7. رئیس ستاد تحول صنایع و معادن؛ از آذر 1387 تا شهریور 1392 

8. عضو هیئت عامل سازمان گسترش و نوسازي صنایع ایران؛ از آذرماه 1388 تا آبان 1391 

9. معاون برنامه ریزي، توسعه و فناوري وزارت صنایع و معادن؛ از بهمن 1389 تا شهریور 1390 

10. معاون برنامه ریزي وزارت صنعت، معدن و تجارت؛ از شهریور 1390 تا آبان 1391 

11. سخنگوي وزارت صنایع و معادن؛ فروردین 1390 

12. مجري طرح «تحقیقات اساسی بخش صنعت و معدن» و طرح «مطالعات کاربردي صنعتی و معدنی»؛ از اسفند 1389 تا آبان
 1391

13. مشاور وزیر صنعت، معدن و تجارت در راهبردهاي صنعتی، معدنی و تجاري؛ از آبان 1391 تا آبان 1392 

14. مجري پروژه طراحی و تدوین برنامه راهبردي صنعت، معدن و تجارت؛ از آبان 1391 تا آبان 1392 

15. مشاور دستیار ویژه رئیس جمهور و رئیس پروژه هاي اقتصادي – تولیدي؛ از آبان 1391 تا خرداد 1392 

16. مدیر مرکز سرمایه گذاري و مشارکت آستان قدس رضوي؛ از آبان 1396 تا اسفند 1398 

17. عضو هیات مدیره سازمان اقتصادي رضوي؛ از آبان ماه 1396 تا اسفندماه 1396 

18. مدیرعامل سازمان اقتصادي رضوي؛ از اسفند 1396 تا تابستان 1399 
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19. قائم مقام تولیت آستان قدس رضوي؛ از دي ماه 1397 تا خرداد 1398پ 

 

عضویت در شوراها و کارگروه ها عضو هیئت نمایندگان اتاق بازرگانی و صنایع و معادن تهران؛ از آذرماه 1388 تا شهریور 1392 عضو
هیئت نمایندگان اتاق بازرگانی و صنایع و معادن ایران؛ از آذرماه 1388 تا شهریور 1392 عضو شوراي عالی آموزش و پرورش؛ اسفند
1389 عضو شوراي پژوهشی سازمان هدفمندسازي یارانه ها؛ از شهریور 1390 تا شهریور 1391 عضو کارگروه تخصصی صنعتی سازي
ساختمان و مسکن (در سازمان گسترش و نوسازي صنایع ایران)؛ در سال 1389 رئیس کمیسیون صنایع، معادن و ارتباطات شوراي
عالی علوم، تحقیقات و فناوري؛ اسفند 1390 عضو و دبیر ستاد سرمایه گذاري و اشتغال وزارت صنایع و معادن؛ فروردین 1390 عضو
کارگروه اجراي قانون ارتقاء کیفی تولید خودرو و سایر تولیدات صنعتی؛ اسفند 1389 عضو کمیته عالی پدافند غیرعامل وزارت
صنعت، معدن و تجارت؛ اردیبهشت 1391 وي طی فعالیت هاي حرفه اي خود طی سال ها تجارب مختلفی را نیز کسب کرده که از

جمله آن ها می توان به موارد زیر اشاره کرد: 

طرح نوسازي خودروهاي فرسوده از ابتداي ورود خودرو به ایران تا مرداد سال 1385، درمجموع 45 هزار خودرو از رده خارج شده بود.
در طرح نوسازي خودروهاي فرسوده که از مرداد 1385 آغاز شده، در یک سال اول (تا مرداد 1386) 225 هزار خودرو از رده خارج

شد. یکی از ویژگی هاي این طرح اعطاي 225 هزار وام با یک ضامن بود. 

در این طرح 5 بانک با حدود 10 هزار شعبه، 2خودروساز با حدود 1000 نمایندگی فروش، 100 مرکز اسقاط (که 85 واحد در طول
این مدت راه اندازي شده بودند) و پلیس راهور با 31 واحد استانی مشارکت مستقیم داشتند که هماهنگی این عوامل توسط ستاد

نوسازي خودروهاي فرسوده انجام می شد. 

ستاد تبصره 13 ستاد تبصره 13 در سال 84 براي اجراي تبصره 13 قانون بودجه تشکیل شد و مأموریت هاي بسیار مهمی در حوزه
هاي مصرف انرژي و حمل ونقل به عهده داشت. این ستاد هماهنگ کننده دستگاه هاي متعددي مانند وزارت نفت، وزارت کشور،
وزارت راه و ترابري، وزارت صنایع و معادن و نیروي انتظامی بود و پروژه هاي مهمی مانند سهمیه بندي بنزین، از رده خارج کردن
خودروهاي فرسوده، گازسوز کردن خودروها، ایجاد جایگاه هاي سی ان جی، توسعه ناوگان اتوبوس رانی و مترو و… را به عهده داشت.

این ستاد بعدها به ستاد «مدیریت مصرف سوخت و حمل ونقل عمومی» تغییر نام داد. 

برخی از اقدامات در مدت تصدي معاونت و قائم مقامی ستاد تیصره 13 از این قرارند: 

تدوین آئین نامه هاي اجرایی تبصره 13: این آئین نامه ها شامل مصوباتی مانند الکترونیکی شدن خدمات بانکی، ایجاد دفاتر پیشخوان
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خدمات و … بود. تخصیص بودجه و نظارت بر اجراي مسئولیت هاي وزارتخانه ها و سایر دستگاه هاي اجرایی در اجراي قانون و
مقررات مصوب تدوین قانون توسعه حمل ونقل عمومی و مدیریت مصرف سوخت: این قانون یکی از مهم ترین مصوبات مجلس هفتم
بود که اختیارات و مسئولیت هاي مهمی براي دولت ایجاد کرد. این قانون به حدي کامل و دقیق بود که کل آن در ماده 162 قانون
برنامه پنجم توسعه تنفیذ شد. ستاد تحول صنایع و معادن ستاد تحول صنایع و معادن، کانون برنامه ریزي و اجراي برنامه هاي بخش

صنعت و معدن در طرح تحول اقتصادي بود. 

بر اساس بازدیدهاي متعددي که از صنایع مختلف و مطالعات و تحلیل هاي گسترده و عمیقی در حوزه انرژي انجام شد؛ پروژه هاي
متعددي در حوزه هاي بازسازي صنایع، کاهش مصرف انرژي و پرداخت تسهیلات بانکی طراحی و اجرا شد. 

با اجراي طرح هدفمند کردن یارانه ها، قیمت حامل هاي انرژي بخش صنعت و معدن به شدت افزایش یافت اما با پیش بینی ها و
اجراي برنامه هاي طراحی شده، واحدهاي صنعتی با کمترین چالش روبه رو شدند. 

به عنوان نمونه یکی از کارهاي انجام شده «اصلاح ساختار قیمت گذاري برق براي صنایع» بود که با اجراي آن؛ با وجود افزایش تعرفه
برق، هزینه برق بسیاري از بنگاه هاي کوچک کاهش یافت. 

معاونت وزارت «صنایع و معادن» و «صنعت، معدن و تجارت» 

وزارت صنایع و معادن یکی از مهم ترین دستگاه هاي اجرایی در سرمایه گذاري و اشتغال کشور است. با ادغام وزارت صنایع و معادن و
وزارت بازرگانی، «وزارت صنعت، معدن و تجارت» تشکیل شد که 38 درصد اقتصاد کشور (38 درصد تولید ناخالص داخلی با قیمت

ثابت) را پوشش می دهد. 

معاونت برنامه ریزي مسئول سرمایه گذاري، صدور جواز تأسیس، آمار و حمایت از صنایع نوین و پیشرفته است. 

برخی خدمات انجام شده در سمت معاون برنامه ریزي، فناوري و توسعه وزارت صنایع و معادن و معاونت برنامه ریزي وزارت صنعت،
معدن و تجارت: 

یکپارچه سازي پایگاه هاي اطلاعاتی و راه اندازي فرایندهاي الکترونیکی در حوزه هاي سرمایه گذاري و تأمین مالی (سامانه بهین
یاب) تدوین آیین نامه جدید سرمایه گذاري طراحی برنامه راهبردي صنعت، معدن و تجارت مشاور وزیر و مجري طراحی برنامه
راهبردي صنعت، معدن و تجارت پروژه طراحی «برنامه صنعت، معدن و تجارت» یک پروژه پژوهشی گسترده (به لحاظ تنوع و تعدد
موضوعات) است. در طراحی این برنامه حدود 100 کارشناس و پژوهشگر در حوزه هاي تخصصی متنوع مشارکت داشته و با بیش از

600 صنعتگر، معدن کار، بازرگان و متخصص مشورت شد. 

بخشی از محتواي این پروژه در قالب 5 کتاب به چاپ رسیده است. 

ستاد مهر ماندگار ستاد مهر ماندگار در اواخر سال 1390 در راستاي اولویت بندي و اتمام پروژه هاي نیمه تمام تشکیل شد که
مدیریت کلان بیش از 900 پروژه در 14 حوزه در سراسر کشور را به عهده داشت. حجم مالی پروژه هاي مهر ماندگار بیش از 170
هزار میلیارد تومان (برآورد ابتداي سال 1391 و با تجمیع هزینه هاي انجام شده در طول سالیان گذشته) بود و به لحاظ ظرفیت هایی

که ایجاد می کردند، بسیار قابل توجه بودند. 
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از مجموع 900 پروژه، بیش از 460 پروژه به اتمام رسیده که در این پروژه ها، 100% اهداف تعیین شده محقق شد. پیشرفت پروژه
هاي باقیمانده نیز به گونه اي است که تقریباً 60% اهداف تعیین شده محقق گردید. پیشرفت کلی پروژه هاي (مجموع پروژه هاي به

اتمام رسیده و در حال اجرا) مهر ماندگار 80% است. بهره برداري از این تعداد پروژه در طول حدود یک سال، بی سابقه بود. 

مهم ترین پروژه هاي مهر ماندگار عبارت بودند از: پتروشیمی (31 پروژه)؛ پالایشگاه (8 پروژه)؛ توسعه میدان هاي نفتی (20 پروژه)؛
گازرسانی (50 شهر و 1000 روستا)؛ نیروگاه (23 پروژه)؛ سد (38 پروژه)؛ شبکه هاي آبیاري (68 پروژه شبکه آبیاري و زهکشی شامل
236 هزار هکتار)؛ آب رسانی (43 پروژه)؛ آزادراه (11 پروژه)؛ بزرگراه (65 پروژه)؛ راه اصلی (11 پروژه)؛ راه آهن (17 پروژه)؛ قطار
شهري (6 پروژه)؛ واحدهاي صنعتی و معدنی (80 پروژه)؛ بندر (1پروژه)؛ مراکز بهداشتی و درمانی (172 پروژه)؛ ورزشگاه (39 پروژه) 

خدمات انجام شده در سمت معاونت ستاد عبارتند از: 

تعامل بین استانداران و دستگاه هاي اجرایی براي پیشبرد پروژه هاي ملی بازدید و کنترل پیشرفت پروژه ها سازمان اقتصادي رضوي
آستان قدس رضوي علاوه بر اینکه اعتبار و دارایی هاي نامشهود عظیمی دارد، از زیرساخت هاي قابل توجهی نیز برخوردار است.
سازمان اقتصادي رضوي با بهره مندي از این منابع، باید کارکردهایی فراتر از کسب و کارهاي معمول و در تراز آستان قدس رضوي

داشته باشد. 

با این رویکرد، ماموریت هاي سازمان اقتصادي رضوي از این قرارند: 

1. مدیریت دارایی ها و تأمین درآمد براي آستان قدس رضوي 

2. تعالی نظام اقتصادي در راستاي اقتصاد اسلامی 

 
 

تأمین درآمد براي آستان قدس رضوي در قالب خط مشی هاي تعیین شده (مانند اقتصاد مقاومتی، اقتصاد دانش بنیان، مردمی کردن
اقتصاد و کاهش تصدي گري) صرفا بر اساس معیارهاي سودآوري نبوده و حل مسائل اقتصادي کشور نیز اهمیت ویژه اي دارد. سازمان
اقتصادي رضوي یک سازمان پیشران است که اهداف «سودآوري» و «حل مسائل اقتصادي کشور» را به طور همزمان پیگیري می

 
کند. 
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در راستاي مأموریت هاي سازمان اقتصادي رضوي دستاوردهاي قابل توجهی در سال هاي 1397 و 1398 حاصل شد. در این سال
جهت گیري به سمت فعالیت هاي زیرساختی و عدم تصدي گري، شتاب گرفته و با ادغام و اصلاح مأموریت شرکت ها و مؤسسات،

زیرساخت هاي لازم براي جهش تولید فراهم شده است. 

سود تجمیعی شرکت ها و موسسات تحت پوشش سازمان اقتصادي رضوي در سال 1397 نسبت به سال 1396، بیش از 3 برابر شد و
در ادامه این روند، سود تجمعی در سال 1398 25 درصد بیشتر از سال 97 بوده است؛ در حالی که بعد از تورم شدید سال 1397

سود باید کاهش می یافت. 

انضباط مالی شرکت ها و موسسات تابعه در سال هاي اخیر رشد قابل توجهی داشته است. 89 درصد گزارش هاي حسابرسی شرکت
ها و موسسات تابعه براي سال مالی 1397، مقبول بوده و براي این سال هیچ شرکتی مردود نشده است؛ در حالی که سهم گزارش
هاي مقبول در سال 1395، 18% بوده است؛ علاوه بر این در سال 1398 مجامع تمام شرکت ها و موسسات فعال براي عملکرد سال

1397 در موعد قانونی برگزار شد. 

در پایان سال 1397 سامانه شفافیت سازمان اقتصادي رضوي راه اندازي شد. در این سامانه براي اولین بار اطلاعاتی مالی و مدیریتی
شرکت ها و موسسات وابسته و بودجه آنها براي اطلاع عموم مردم منتشر شد. 

در سال هاي 1397 و 1398 بخش هاي وسیعی از زیرسامانه هاي مدیریتی (شامل سامانه مالی، سامانه پایش، سامانه سازماندهی و
منابع انسانی، سامانه مدیریت عملکرد) در شرکت ها و مؤسسات تحت پوشش استقرار یافته و طراحی و اجراي برنامه هاي دقیق و در
راستاي ماموریت ها آغاز شده است. به عنوان نمونه، سامانه هاي مالی تا حدي پیشرفت داشتند که گزارش تفریغ بودجه در شرکت

بزرگی مانند شرکت کشاورزي رضوي، به صورت لحظه اي امکان پذیر شد. 

21 برنامه در سازمان اقتصادي رضوي طراحی شد که علاوه بر سودآوري مناسب، ظرفیت هاي بالایی براي ارتقاي اقتصاد کشور دارند. 

به عنوان مثال، یکی از برنامه هاي عملیاتی سال 1398 مدیریت زنجیره تامین بود. رویکرد مدیریت زنجیره تامین یکی از مهمترین و
موثرترین راه حل ها براي «افزایش تولید، اشتغال، صادرات، کاهش هزینه و قیمت تمام شده، افزایش و کنترل کیفیت محصولات و

بهبود توزیع درآمد بین عوامل زنجیره» است. 

در سال 1398، 60 پروژه مدیریت زنجیره تامین در شرکت مدیریت زنجیره تامین رضوي به عنوان اولین پروژه هاي «برنامه عملیاتی
مدیریت زنجیره تامین» با موفقیت انجام شد. بر اساس تجارب حاصل در مرحله پایلوت، پروژه هاي گسترش مدیریت زنجیره تامین در

سطح کشور با دقت بیشتري تنظیم شده و در سال 1399 اجرا خواهد شد. 

شایان ذکر است سود شرکت «مدیریت زنجیره تامین رضوي» در سال 1398، حدود 45% بوده و فعالیت هاي این شرکت باعث ایجاد
و تثبیت کسب و کارهاي متعددي شد؛ چنین عملکردي گویاي این است که «مدیریت زنجیره تامین» علاوه بر کارایی زیاد براي حل

مسائل اقتصاد کشور، یک «کسب و کار» سودآور نیز هست. 

سید رضا فاطمی امین همچنین مولف چندین کتاب است که مشخصات آن ها را در ادامه می خوانید: 

· کتاب برنامه راهبردي صنعت، معدن و تجارت، 1392، انتشارات جهاد دانشگاهی واحد شهید بهشتی 
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· کتاب برنامه راهبردي فراورده هاي غذایی، 1392، انتشارات جهاد دانشگاهی واحد شهید بهشتی 

· کتاب برنامه راهبردي تجهیزات حمل ونقل، 1392، انتشارات جهاد دانشگاهی واحد شهید بهشتی 

· کتاب برنامه راهبردي تجهیزات الکتریکی و الکترونیکی، 1392، انتشارات جهاد دانشگاهی واحد شهید بهشتی 

· کتاب مبانی مدیریت دانش هم افزا، 1393، نشر هم افزا 

· کتاب برنامه راهبردي حریان کالا، 1396، انجمن مهندسی حمل و نقل ریلی ایران
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نگاه ویژه مالیاتی لازمه حمایت از صنایع کوچک است

منبع: ایراسینشماره خبر:  33  |  تاریخ: 1400/05/21

رئیس خانه صنعت و معدن ایران گفت: اگرچه عمده اشتغال کشور توسط SME ها به وجود آمده است اما متاسفانه گردش
مالی عمده در اختیار صنایع بزرگ دولتی یا شبه دولتی است. امیدواریم براي تقویت و حمایت از این بخش در دولت جدید

نگاه مالیاتی ویژه اي به وجود آید.

رئیس خانه صنعت و معدن ایران گفت: اگرچه عمده
اشتغال کشور توسط SME ها به وجود آمده است اما
متاسفانه گردش مالی عمده در اختیار صنایع بزرگ دولتی
یا شبه دولتی است. امیدواریم براي تقویت و حمایت از این

بخش در دولت جدید نگاه مالیاتی ویژه اي به وجود آید. 

عبدالوهاب سهل آبادي در گفت وگو با خبرنگار ایراسین با
اشاره به روز صنایع کوچک اظهار کرد: اکثر واحدهاي
صنعتی یا کارخانه هاي تولیدي کشور جزو بنگاه هاي

کوچک و متوسط هستند. این واحدها که معمولا در شهرك هاي صنعتی مشغول به فعالیت هستند، بیشتر با نظارت و مسئولیت
معاونت صنایع کوچک وزارت صمت اداره می شود. 

وي افزود: عمده اشتغال کشور توسط SME ها به وجود آمده است در حالی که متاسفانه گردش مالی عمده در اختیار صنایع بزرگ
است که معمولا یا دولتی هستند و یا شبه دولتی. بنابراین توجه به صنایع کوچک و متوسط در ایران کم است. 

رئیس خانه صنعت و معدن ایران گفت: امروز 90 هزار واحد صنعتی کوچک و متوسط در ایران مشغول به فعالیت هستند و اصفهان
هم یکی از بزرگترین استان ها در حوزه شهرك هاي صنعتی به شمار می رود متاسفانه توجه لازم به این بخش نشده است. 

سهل آبادي افزود: امروز بسیاري از نیازهاي کشور باید در داخل تولید شود که این اتفاق باعث ایجاد رونق در واحدهاي کوچک شده
است. به علاوه این بخش با توجه به افزایش چشمگیر قیمت ارز و فعالیت هاي صادراتی که انجام شده، موفق شدند خود را از آب و

گل خارج کنند. 

وي ادامه داد: در سال گذشته و در مقطعی که کرونا همه دنیا را فرا گرفت، ایران موفق شد با وجود همین واحدها بسیاري از مشکلات
را حل کند. در حالی که فروشگاه ها در همه دنیا خالی شد، در ایران کسی کمبودي حس نمی کرد و این مسئله به دلیل وجود

واحدهاي کوچک و متوسط در کشور بود. 

رئیس خانه صنعت و معدن ایران گفت: از دولت بارها خواسته ام که توجه بیشتري به واحدهاي کوچک و متوسط داشته باشد.
امیدواریم که نگاه مالیاتی ویژه اي نسبت به این بخش به وجود آید و در سایر بخش ها نظیر تامین اجتماعی از اختیاراتی که در

چارچوب قانون وجود دارد در جهت حمایت از این بخش استفاده شود. 
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کارگران صنایع کوچک امنیت درمانی ندارند سهل آبادي افزود: متاسفانه امروز کارگران ما از امنیت خوبی در حوزه بهداشت و درمان
برخوردار نیستند؛ دارو در کشور به خوبی پیدا نمی شود و کارگران واحدهاي کوچک و متوسط از نظر درمانی امنیت روانی ندارند. 

وي ادامه داد: باید توجه داشت که بخش عمده تولید به عهده کارگران است اما این بخش بسیار مظلوم واقع شده است. در حالی که با
این شرایط گرانی موجود حقوق کارگران ممکن است کفاف مخارج زندگی را ندهد، دولت هیچ بسته حمایتی در اختیار کارگران

واحدهاي کوچک و متوسط قرار نداده است. 

رئیس خانه صنعت و معدن ایران اظهار کرد: امیدواریم نامگذاري چنین روزي براي صنایع کوچک و متوسط تنها محدود به یک نام
نباشد بلکه پتانسیل ها، قوت ها، قدرت ها، ضعف ها و نیازها توسط این جامعه بیان شود و مسئولان نیز با توجه به آن در جهت بهبود

و تقویت آن ها حرکت کنند. 

سهل خاطرنشان کرد: به عقیده من یادآوري این روزها به این جهت است که قدرتمندي واحدهاي کوچک و متوسط به رخ دنیا
کشیده شود و مردم مطمئن شوند که نیازهاي خود را می توانند در داخل کشور برطرف کنند.



8/13/2021 روابط عمومی صندوق کارآفرینی امید

news.karafariniomid.ir/news/print.aspx 90/403

پیام خداحافظی زنگنه: نه براي «زنده باد» کار کردم نه «مرده باد»

منبع: ایران نیوز 24شماره خبر:  34  |  تاریخ: 1400/05/21

یژن زنگنه در آیین تودیع خود که با حضور مدیران ارشد صنعت نفت برگزار شد، اظهار کرد: در هشت سالی که گذشت، ما در
کنار هم روزهاي سخت، تلخ و شادمانی را سپري کردیم و از فراز و نشیب هاي بسیاري با هم عبور کردیم، البته در این چهار

سال دوم بیشتر روزها سخت و تلخ (...)

 

 
 

ایران نیوز 24: وزیر نفت گفت: من در دوره کاري بیش از 40 ساله خود زیاد «زنده باد» براي یک عده و «مرده باد» براي همان عده یا

 
برعکس آن را دیدم، نه براي «زنده باد» ارزش قائلم نه براي «مرده باد». 

یژن زنگنه در آیین تودیع خود که با حضور مدیران ارشد صنعت نفت برگزار شد، اظهار کرد: در هشت سالی که گذشت، ما در کنار
هم روزهاي سخت، تلخ و شادمانی را سپري کردیم و از فراز و نشیب هاي بسیاري با هم عبور کردیم، البته در این چهار سال دوم
بیشتر روزها سخت و تلخ بود، اما با تلاش بسیار همسو با منافع مردم براي عبور از این دشواري ها به معناي واقعی آن جهاد کردیم،
افرادي این مجاهدت هاي خاموش و پنهان را دیدند و کسانی هم نه تنها نخواستند این مجاهدت ها را ببیند بلکه آن را از مردم
پوشاندند و حتی سعی در دگرگون جلوه دادن آنها کردند.وي ادامه داد: من نمی خواهم قضاوت درباره مجاهدت هاي همکارانم در این
مدت را به تاریخ بسپارم زیرا احاله کار به درازمدت بی انتهاست، اما اطمینان دارم که در کوتاه مدت مردم، منتقدان و وجدان هاي
بیدار به واقعیت و حقیقت اعمال دست خواهند یافت. دستاوردهایی که در این شرایط استثنایی و بی مانند به دست آمد واقعاً بی نظیر
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و افتخارآمیز بوده است. 

گفتنی فراوان دارم 

وزیر نفت با بیان اینکه در پاره اي از روزهاي این چهار سال اخیر سخت ترین روزهاي دوران خدمتم را سپري کردم و درد و رنج
سوختن مغز استخوانم را احساس کردم، افزود: با توکل به خدا این روزها گذشت، امروز خرسندم و خداي متعال راشکر می گویم که
این بار سنگین از دوش ام برداشته می شود. براي همکارانم که در آینده مسئولیت را به عهده می گیرند هم از صمیم قلب آرزوي
توفیق می کنم.زنگنه ادامه داد: حرف هاي گفتنی فراوان دارم که نه اکنون و نه فردا قابل بیان نیست، البته آنها را خواهم نوشت، اما

معلوم نیست چه زمانی منتشر شود، خدا می داند، شاید به کار جوانان ما بیاید. 

وي با یادآوري اینکه در دوران مسئولیتم در وزارت نفت و دیگر بخش ها، سیاست هایی را با مشورت و فکر زیاد طراحی، تنظیم و
ابلاغ کردم، اظهار کرد: بزرگترین سرمایه انسان و مدیر، عمر و وقتش است. وقت نباید تلف شود. حرف اضافه زدن، تکرار بیهوده،
نوشتن و گفتن حرف هاي بی خاصیت آفتی است که گرفتار آن شدیم. وزیر نفت ادامه داد: همچنان از سیاست هایی که با مشورت
تدوین شده است، دفاع می کنم. نه اینکه این سیاست مطلق باشد چون محصول بشري است و قابل تغییر و اصلاح است اما هر

سیاست و ایده جدیدي مخالف دارد. مگر می شود تصمیم هاي اثرگذار گرفت و مخالف نداشت !؟ 

رفیق بازي نکردم، رودربایستی نداشتم 

زنگنه با این توصیه به ویژه به جوانان که «هرگز از کیسه دولت براي خود رفیق درست نکنید»، گفت: من خیلی کم رفیق داشتم،
رفیقان و دوستانم، همکارانم بودند. رفیق بازي نمی کردم، رفیق هزینه دارد، توقع دارد. یک مدیر ارشد نمی تواندرفیق بازي کند. من
به خاطر مردم روابط و رفت و آمدهاي خود را محدود کردم.وي با تأکید بر اینکه من با هیچ فردي در دوران خدمتم رودربایستی
نداشتم، تصریح کرد: می پذیرم که اشتباه هاي رفتاري وشخصی داشتم اما از سیاست هایی که اتخاذ کردیم دفاع می کنم، سیاست
هایی که با عقل جمعی در زمانی که گرفته شد، درست بوده است.وزیر نفت با بیان اینکه من بیشتر وقت خود را صرف «فکر کردن»
کردم و از شما هم می خواهم اگر می خواهید در کار خود موفق باشید فکر کنید، طراحی مفهومی کنید، ایده پردازي کنید، افزود: ما

در این مدت اینکارها را انجام دادیم و فکر می کنم مهم است. 

گریه خاموش فراوان دارم 

زنگنه به تعارض میان «محبوبیت» و «خدمت» اشاره کرد و با بیان اینکه من بین این دو «خدمت» را انتخاب کردم، اظهار کرد: آبرو را
خدا می دهد و خودش هم بخواهد می گیرد. من نیامدم از پول بیت المال براي خودم محبوبیت درست کنم. من دربرابر 85 میلیون
ایرانی مسئولیت دارم و بار آن را بر دوش خود حس می کردم. من فقیري را می بینم گریه ام می گیرد، بارهاگفته ام گریه خاموش
فراوان دارم. آدم هایی که تب تندي دارند احساسات شان هم قوي است. به خاطر مردم گریه زیاد می کردم و می کنم، من می بینم

مردم چه گرفتاري هایی دارند. 

وي با بیان اینکه من خود را در تمام آنچه که در جمهوري اسلامی ایران از ابتداي پیروزي انقلاب اسلامی تاکنون اتفاق افتاده مسئول
می دانم، زیرا خودم را یک انقلابی می دانم و هستی، جوانی و زندگی ام را براي آرمان هاي انقلاب گذاشتم، تصریح کرد: من و نسل
من به دلیل بیکاري به دولت نیامدیم، به خاطر اعتقاد و آرمان هایمان آمدیم و حاضر نیستیم از آرمان هایمان بگذریم، سربلندي مردم
اصل آن آرمان ها بود. وزیر نفت ادامه داد: من می خواهم ایران در جایگاه نخست منطقه باشد، وقتی می بینم اینطور نیست کلافه می
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شوم و زجر می کشم. 

ناخواسته وارد «نبرد آخر» شدیم 

زنگنه با تأکید بر اینکه من حاضر نیستم از پول دولت و بیت المال با وجود آنکه پول محبوبیت می آورد بگذرم و زیر بار آن نمی روم،
یادآوري کرد: من در دوره کاري بیش از 40 ساله خود زیاد «زنده باد» براي یک عده و «مرده باد» براي همان عده یابرعکس آن را
دیدم، نه براي «زنده باد» ارزش قائلم نه براي «مرده باد»، نه براي «زنده باد» کار کردم نه براي «مرده باد»، من براي آنچه اعتقادم بود

کار کردم. 

وي ادامه داد: البته بدان معنا نیست که باید کاري انجام داد که همه با آن مخالف باشند. حکومت گري قواعد دارد و باید درقالب این
قواعد کار کرد و گرنه سبب اتلاف منابع می شویم و دود آن به چشم مردم می رود و درست نیست.وزیر نفت با بیان اینکه ما در این
هشت سال دستاوردهاي بزرگی داشتیم، گفت: اواسط سال 98 در جمع صمیمانه فرماندهان مهندسی جنگ جهاد سازندگی بیان
کردم که شرایط حاکم بر اقتصاد کشور از زمان جنگ هم سخت تر است. براي کسی در سن و سال من، شاید این آخرین فرصت ها
براي جنگ باشد و من اسم این جنگ را «آخرین نبرد» می گذارم.زنگنه با بیان اینکه ما ناخوادآگاه و ناخواسته وارد نبرد آخر شدیم،
افزود: سال 96 براي نبرد با تحریم نیامده بودیم اما بر ما تحمیل شد؛ ما مردانه با ابتکار و خلاقیت بر خلاف عده اي که تنها ادعا

کردند، ایستادیم و توانستیم سربلند باشیم. 

بالاترین انضباط در مخفیانه ترین کار 

وي با بیان اینکه «ما در دوران تحریم بیش از 84 میلیارد دلار نفت و فرآورده نفتی فروختیم و یک بابک زنجانی درست نشد» افزود:
بله، بسیاري می خواستند نفت بفروشند، اما اگر با آن ترتیب پیش می رفتیم اکنون صد بابک زنجانی روي دست ما نبود. در حالی که
یک بابک زنجانی هم درست نشد. می گفتند شجاعت ندارید، جسارت ندارید، جسارت براي چه؟ براي هدردادن پول مردم؟ زمانی
300 تا 400 میلیارد تومان و اکنون حدود هزار میلیارد تومان پول یک کشتی نفت است. روي چه حسابی بدهیم عده اي ببرند؟ ما در
مخفیانه ترین و پنهان ترین با بالاترین انضباط کار کردیم و هفت نفر از بالاترین رده ها پاي همه اسناد را امضا می کردند و ما سربلند

بودیم. این نبرد آخر ما بود که ان شاءاالله این مسیر ادامه می یابد. 

وزیر نفت به دیگر اقدام هاي انجام شده از جمله تحقق جهش هاي پتروشیمی، پوشش گسترده گازرسانی، شکل گیري ساختار جدید
و هدفمند کار با دانشگاه ها، همینطور راه اندازي پارك فناوري و نوآوري صنعت نفت، توسعه میدان هاي مشترك غرب کارون و پارس
جنوبی، ایفاي مسئولیت هاي اجتماعی نفت، شکل گیري شرکت هاي اکتشاف و تولید ایرانی، ساخت داخل و توجه به فناوري، بهبود
ظرفیت و افزایش تولید پالایشگاه هاي نفت، میعانات گازي و … اشاره کرد و گفت: با توسعه گازرسانی، اقدام محیط زیستی بزرگی

برداشته شده است که در آینده، ثمره هایش بیشتر نمایان می شود، ضمن اینکه صدها شغل نیز به این واسطه ایجاد شده است. 

می گفتند IPC بد است و PSA خوب! 

زنگنه به تدوین الگوي جدید قراردادهاي نفتی هم اشاره و اظهار کرد: کار زیادي در این زمینه انجام شد و جالب آنکه برخی از آنان که
زمانی دنبال قرارداد مشارکت در تولید بودند و به ما می گفتند چرا قرارداد توسعه میدان گازي فرزاد را در این قالب امضا نمی کنید، با
الگوي جدید قراردادهاي نفتی مخالفت می کردند. به زعم آنان، مشارکت در تولید ایرادي نداشت، اما این الگوي قراردادي اشکال
داشت. در آینده هم شخصاً با هر قرارداد امتیازي، و مشارکت در تولید در نفت مخالفت خواهم کرد تا وقتی ظرفیت هاي مناسب تري



8/13/2021 روابط عمومی صندوق کارآفرینی امید

news.karafariniomid.ir/news/print.aspx 93/403

وجود دارد، چرا قراردادهاي امتیازي؟ 

نفت باید به صورت «فرست کلاس» اداره شود 

وي در ادامه به بحث سرمایه انسانی پرداخت و گفت: انتقادهاي بسیاري مبنی بر اینکه در این سال ها به سرمایه انسانی کمتر توجه
شده، مطرح است. ابتدا درباره بازنشستگان عرض کنم که آنچه در توان مان بود انجام دادیم. حداقل حقوق بازنشستگان امروز 8

میلیون تومان و میانگین حقوق شان نسبت به هشت سال پیش 10 برابر شد؛ نمی گوییم ایده آل است اما تلاش مان را کردیم. 

وزیر نفت ادامه داد: من همیشه گفته ام و باز هم می گویم نفت باید به صورت «فرست کلاس» و «متمدنانه» اداره شود؛ نه باتفکر
ابتدایی. براي تشکیلات «فرست کلاس»، به افراد «فرست کلاس» نیاز است. مشکل اشتغال با استخدام دولتی رفع نمی شود.زنگنه
تصریح کرد: براي ایجاد اشتغال باید همان کاري انجام شود که در عسلویه و گازرسانی روستایی انجام شد و صدهاهزار اشتغال ایجاد
کردیم و مردم دستشان در جیب خودشان بود و با عزت پول درآوردند نه اینکه به دولت تحمیل شوند. تولید 6 میلیون بشکه نفت خام
در روز، فعال کردن صنایع پتروشیمی، درست کردن پالایشگاه و صدها راه دیگر می تواند اشتغال زایی بالایی در کشور ایجاد کند.
پولی که از درآمد نفت اضافه می شود حدود سالی 140 تا 150 میلیارد دلار است که اگر سرمایه گذاري شود، مشکلی براي اشتغال

وجود ندارد. 

وي افزود: در عین حال تلاش هایی شد تا حقوق نیروهاي غیررسمی عملیاتی تا 80 درصد نیروهاي رسمی افزایش یابد، طرح طبقه
بندي مشاغل و همینطور بیمه تکمیلی براي نیروهاي ارکان ثالث اجرایی شد. تشکیل مرکز توسعه مدیریت صنعت نفت نیز از اقدام
هاي بزرگی بود که با هدف ارزیابی و تقویت نهاد ساختار نفت انجام شد. دوره هاي دانشگاهی پاسخگوي بسیاري از نیازهاي ما نیست

و اگر درست کار شود، این مرکز می تواند در ساختن آینده اي بهتر براي صنعت نفت نقشی موثر ایفا کند. 

دولت رئیسی هم جاي مفسدان نیست 

وزیر نفت با این توصیه که نفت باید حرفه اي اداره شود و نباید جولانگاه احزاب و گروه هاي سیاسی شود، تأکید کرد: سیاست هاي
دولت به طور حتم باید در وزارت نفت پیاده شوند، اما معنایش آن نیست که اداره شرکت هاي نفت به دست وابستگان و پیوستگان
احزاب و گروه هاي سیاسی بیفتد؛ زیرا چنین رویه اي ضربه هاي جبران ناپذیري به صنعت نفت وارد می کند. یکی دیگر از وصیت
هاي مهم حرفه اي من این است؛ در جاهایی مانند صنعت نفت که مبادلات مالی بزرگ دارد، باید نسبت به فساد بسیار حساس بود.
فساد مالی به فساد فرهنگی و اجتماعی و سیاسی هم منجر می شود. من با افرادي که فساد مالی یا اخلاقی داشتند کنار نمی آمدم.
حالا هم بعضی فاسدها فکر می کنند دولت آقاي رئیسی جاي مفسدان است؛ خیر، دولت آقاي رئیسی هم جاي مفسدان نیست. باید

دست از بیت المال کشید. 

زنگنه به بعضی مدیران که همواره از جایگاه یا حقوق و مزایاي خود گله دارند اشاره کرد و گفت: شما که در دولت مشغول به کار شده
اید به انتخاب خود آمده اید؛ پس خود را با دیگران مقایسه نکنید. وقتی به دولت آمده اي نمی توانی بگویی فلانی در فلان شرکت
خصوصی فلان قدر حقوق می گیرد. او آن راه را انتخاب کرده و شما این راه را. این نقطه آغاز فساد است. اگر گفتید حق ما بیش از

این است، معنایش این است که می توانیم از راه دیگري این حق را بگیریم و این رویه، نه اخلاقی است، نه دینی و نه قانونی. 

کارهایی که نتوانستیم انجام دهیم 
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وي همچنین با بیان اینکه در این مدت کارهاي بسیاري انجام شد اما کارهایی هم نتوانستیم انجام دهیم، اظهار کرد: برخی از کارها را
شرایط بین المللی به ما اجازه نداد، برخی هم شرایط داخلی و عده اي از افراد نگذاشتند؛ ما شاهد رشدیک چپ جدید غیرتئوریزه شده
در کشور هستیم که در بعضی مناطق هم قوي هستند که این موضوع را در همین حد در اینجا می گویم، شاید در جایی آنها را

بنویسم. 

وزیر نفت با اشاره به اینکه من همیشه اعتقاد داشتم و دارم که باید افزایش جهشی تولید نفت خام را همراه با افزایش ضریب بازیافت
نفت انجام دهیم و رسیدن به تولید 6 میلیون و 500 هزار بشکه نفت خام در روز را کاري واجب براي کشور می دانم، تصریح کرد: ما
در این مرحله براي بازگشت کامل به بازار فرصت پیدا نکردیم، یک بار در سال 95 بازگشتیم و این بار دیگر فرصت نبود و نتوانستیم.
ان شاءاالله دوستان بعدي این کار را می کنند، ما هم زمینه هایش را ایجادکردیم.زنگنه با بیان اینکه فشارافزایی پارس جنوبی را در
قرارداد با توتال و شرکت ملی نفت چین (سی ان پی سی) آغاز کردیم اما ناتمام ماند، گفت: ما مقدمات این کار را با قراردادهایی با

اوتی سی OTC آغاز و مطالعاتی تهیه کرده ایم و امیدوارم ادامه یابد. 

وي ادامه داد: شرایط تحریم اجازه اصلاح پایدار روابط مالی میان دولت و شرکت ملی نفت را به ما نداد زیرا روابط مالی بین دولت و
شرکت ملی نفت روابط مغشوشی است و ناکارآمد است و این باید درست شود و از واجبات است.وزیر نفت با تأکید بر اینکه براي
سیستم توزیع سوخت و برندها بسیار تلاش شد اما خیلی موفق نشدیم، ادامه داد: من سیستم توزیع سوخت کشور را شایسته این

کشور نمی دانم و روزآمد نیست اما به دلایلی که بخشی هم منافع افراد بود، امکان پذیر نشد. 

دفنِ قانون رفع موانع تولید 

زنگنه با بیان اینکه گام بسیار بلندي که در تصویب ماده 12 رفع موانع تولید برداشته شد یک شاهکار براي بهینه سازي بود، گفت: جز
در گازرسانی به روستاها و صنایع به دلیل مشکلاتی که پیش آمده به ویژه یارانه ها، این قانون در عمل دفن شد. این از موضوعاتی بود
که خدمت آقاي رئیسی هم عرض کردم که این قانون را احیا کنید؛ نزدیک به 80 میلیارد دلار در سال 98 یارانه انرژي پنهان به مردم

داده شد و این موضوع بسیار مهمی است و باید از طریق سازوکار بهینه سازي کمک کنیم که کاهش یابد. 

وي همچنین به پیگیري سیستم تعمیر و نگهداري تأسیسات نفت اشاره کرد که به دلایلی انجام نشد و افزود: نظر داشتیم که براي
هزینه کرد در بهداشت و درمان صنعت نفت کارفرما تعریف شود و از این وضع در آید که عده اي با جوسازي نگذاشتند.وزیر نفت با
بیان اینکه بخش بزرگی از کارهاي امانی کاهش یافت اما بخشی از آن نشد، به موضوع ورزش هم اشاره کرد و گفت: همکاران من در

نفت و در حوزه ورزش بسیار تلاش کردند اما همراهی نداشتیم. 

زنگنه تصریح کرد: اصلاح اقماري در خشکی نیز از مسائلی بود که خیلی تلاش کردیم اما همه با هم متحد بودند که نگذارند این کار
شود؛ این کار در بلندمدت بسیار به ضرر خانواده ها و بهره برداري است اما متأسفانه آن طور که می خواستم نشد.وي با بیان اینکه در
مجلس هر ساله نفت را شامل شماري قانون که مشمول آن نبود، کردند که با این قوانین نمی شود نفت را اداره کرد، گفت: این
موضوع را به تازگی هم در نامه اي به نوشتم. تولید 6 میلیون و 500 هزار بشکه نفت خام در روز با این روش نمی شود و نفت به دلیل
اینکه می تواند در کشور تحول ایجاد کند، باید مستثنی باشد.وزیر نفت ادامه داد: تجارب و جمع بندي هاي ما با بحث هاي زیادي که

در داخل شرکت هاي مختلف انجام شده است در قالب چند سند براي آیندگان تنظیم شده است و خدمت دولت بعدي دادیم. 

هر کمکی که بتوانم به دولت آینده می کنم 
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زنگنه با اشاره به اینکه من بارها اعلام کردم و گفتم که هر کمکی که دولت آینده بخواهد به خاطر ایران و سربلندي ایران انجام می
دهم، تصریح کرد: شرایط کشور خطیر است، به خاطر وحدت ملی، به خاطر تمامیت ارضی، به خاطر ملت و کاهش درد و رنج مردم که
من مدت هاست دیگر نمی گویم بهبود زندگی مردم، می گویم کاهش درد و رنج مردم، هر کمکی که بتوانم می کنم و هیچ توقعی هم
ندارم.زنگنه با تأکید بر اینکه از هیچ کس دلخوري ندارم و هر کسی به من بدي کرده را می بخشم و حلال می کنم، افزود: اما کسانی
که مردم را نسبت به اعمال ما بدبین کردند و ما را دزد و خائن به کشور خطاب کردند و ذهن مردم را خراب کردند که این فقط یک
مسئله شخصی نیست، اینها یک نظام و ساختار را خراب کرده اند و این حق الناس است و حق عمومی را ضایع کردند؛ اینها فکر

نکنند با رضایت و حلال کردن من مسئله تمام می شود، راه سختی دارند و باید آن را حل کنند. 

حلالم کنید، نفت را به شما می سپارم 

وي با قدردانی از همه همکاران چه آنهایی که حاضرند و چه آنها که غایبند، گفت: از همه بابت بداخلاقی هایی که دارم، عذرخواهی
می کنم و خواهش می کنم من را حلال کنید و ببخشید. فردي که 70 سالش می شود دیگر نمی تواند اخلاقش را تغییر دهد. ممکن
است با افراد بداخلاقی یا نگاه تند کرده باشم یا برداشت دیگري از صحبت هایم شده باشد اما من قصد توهینی نداشته ام.وزیر نفت با
بیان اینکه می پرسند پس از وزارت نفت به چه کاري مشغول خواهید شد، ادامه داد: من یک معلم دانشگاه هستم و در دانشکده
مهندسی شیمی دانشگاه فنی تهران مستقر می شوم و اگر کلاسی گذاشته شد، تدریس خواهم کرد و خاطرات و تجربه هایم را می
نویسم. زنگنه گفت: من نفت را به شما دوستان می سپارم و شما را به خدا می سپارم. خوشحالم که این بار سنگین را شرافتمندانه به
زمین گذاشتم، اما هم به آینده امیدوارم و هم نگران؛ زیرا مشکلات را می دانم. امیدوارم دولت بر چالش ها غلبه کند. همه شما هم به
خاطر سربلندي کشور همکاري کنید تا بتوانیم این دوران سخت را بگذرانیم و کشور را از مشکلات عبور دهیم. از لطف همه شما

تشکر می کنم، خدا به همه شما و خانواده هایتان سلامتی دهد. 

 -
-
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صنایع کوچک سنگ بناي اشتغالزایی

منبع: کارونی هاشماره خبر:  35  |  تاریخ: 1400/05/21

به گزارش کارونی ها به نقل از روابط عمومی ستاد نظارت گمرکات خوزستان، غلامرضا بلوطی میرزا با صدور پیامی فرارسیدن
سالروز ملی صنایع کوچک و شهرك هاي صنعتی را به فعالان صنایع کوچک تبریک و تهنیت گفت. متن پیام ناظر گمرکات

خوزستان بدین شرح است: ز صنعت آبادي و عمران همی به کار آید ز (...)

ناظر گمرکات خوزستان در پیامی فرارسیدن سالروز ملی صنایع
کوچک و شهرك هاي صنعتی را به صنعتگران و جامعه و فعالان

صنایع کوچک تبریک گفت. 

به گزارش کارونی ها به نقل از روابط عمومی ستاد نظارت گمرکات
خوزستان، غلامرضا بلوطی میرزا با صدور پیامی فرارسیدن سالروز ملی
صنایع کوچک و شهرك هاي صنعتی را به فعالان صنایع کوچک

تبریک و تهنیت گفت. 

متن پیام ناظر گمرکات خوزستان بدین شرح است: 
ز صنعت آبادي و عمران همی به کار آید 

ز عمران و آبادي ملک خوشی زاید 
نکو باشد همت مردان کار 

بلند همتان را نشاید تن زار 

نقش بی بدیل شما صنعتگران، کارآفرینان و نخبگان اقتصادي حوزه صنایع کوچک در خنثی کردن تحریم هاي ناجوانمردانه علیه
کشور از اهمیت ویژه اي برخوردار است و می تواند در خودکفایی کشور و تحقق رونق اقتصادي، افزایش تولید ملی، اشتغال پایدار

جوانان نقش کلیدي و موثري ایفا نماید. 

در وضعیت حساس کنونی کشور که ایجاد اشتغال، حمایت از تولید و خرید کالاي ایرانی از دغدغه هاي مهم مقام معظم رهبري و
رییس جمهوري بوده قطعاً توجه به صنایع کوچک و دانش بنیان از اهمیت بسیار زیادي برخوردار است و باید مورد توجه و عنایت

جدي قرار گیرد. 

اینجانب روز ملی حمایت از صنایع کوچک را به مدیران حوزه صنایع کوچک و شهرك هاي صنعتی استان تبریک و اعلام می دارم که
ستاد نظارت گمرکات خوزستان از هیچ تلاشی براي حل مشکلات صنایع اولیه چه در بحث صادرات و چه بحث واردات مواد اولیه و
مواد خام مورد نیاز آنها فروگذار نمی کند و همه توان و ظرفیت خود را براي حل مشکلات صنایع در حوزه گمرکی و تامین مواد اولیه

و خام و تسهیل شرایط ترخیص کالاهاي مورد نیاز به کار می گیرد.
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اجراي طرح توسعه اي شهرك هاي صنعتی قم

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  36  |  تاریخ: 1400/05/21

مساحت شهرك هاي صنعتی استان قم تا پایان امسال به بیش از 5 هزار هکتار میرسد.

به گزارش خبرگزاري صدا و سیما؛ مرکز قم ،در استان قم بیش از دو
هزار و 500 واحد صنعتی کوچک و متوسط با اشتغال زایی 34 هزار

نفر فعال است. 
مساحت شهرك هاي صنعتی استان قم چهار هزار هکتار است که با
اجراي طرح هاي توسعه تا پایان امسال پیش بینی می شود این رقم

به بیش از 5 هزار هکتار افزایش یابد . 

به گفته میثاقی مدیرعامل شرکت شهرك هاي صنعتی استان قم با توجه به نزدیک بودن به پایتخت و معافیت هاي مالیاتی متقاضیان
زیادي براي احداث واحدهاي تولیدي در شهرك هاي صنعتی استان قم اعلام آمادگی کردند که متاسفانه به علت کمبود زمین

نتوانستیم پاسخگوي این مراجعان باشیم. 

میثاقی افزود: براي تامین زمین براي سرمایه گذاران واحدهاي صنعتی یک 1375 هکتار اراضی جدید تملک و در حال آماده سازي
الحاق آن به شهرك هاي صنعتی است. 

و ي یادآور شد با الحاق این مقدار زمین مشکلات مراجعان براي احداث طرح هاي صنعتی تا 10 سال آینده رفع خواهد شد. 

{sepehr_media_6838918_400_300$}
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اشتغال 19هزار نفر با تسهیلات صندوق کارآفرینی امید کرمان

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  37  |  تاریخ: 1400/05/21

مدیر صندوق کارآفرینی امید استان کرمان گفت: این صندوق در دولت یازدهم و دوازدهم موفق به پرداخت تسهیلات به
19هزار نفر در قالب 24هزار و 812 فقره پرونده شده است.

به گزارش خبرگزاري صداوسیما مرکز کرمان، امید یوسف پورواجد در نشستی خبري بمناسبت روز خبرنگار افزود: صندوق
کارآفرینی امید استان کرمان در راستاي منویات رهبر معظم انقلاب اسلامی و تاکیدات دولت در راستاي سیاست هاي اقتصادمقاومتی
در هفت سال خدمت دولت تدبیر و امید اقدام به پرداخت 24هزار و 812فقره انواع تسهیلات قرض الحسنه به میزان 419میلیارد

تومان پرداخت کرده که براي 24هزار و 812نفر اشتغال ایجاد شده است. 

وي افزود: تسهیلات تولید - اشتغال به سه بخش صنعت، خدمات
و کشاورزي تقسیم شده که سهم بخش صنعت از این تسهیلات
شامل 2هزار و 856طرح با چهارهزار و 284فرصت شغلی، بخش
کشاورزي را سه هزار و 117طرح با چهارهزار و 676فرصت شغلی
و بخش خدمات با هفت هزار 317طرح با 10هزار و 976فرصت

شغلی بیشترین میزان اشتغال را به خود اختصاص داده است. 

مدیر صندوق کارآفرینی امید استان کرمان یادآور شد: در حوزه
تسهیلات و رفع ضرورت هاي زندگی که شامل تسهیلات ازدواج،

درمان و سایر بخش ها است 11هزار و 236فقره وام با اعتباري بالغ بر 68میلیارد تومان پرداخت شده است. 

استمهال وام به تولیدکنندگان در شرایط کرونا 
وي با اشاره به تاثیر شیوع ویروس کرونا بر مشاغل گفت: در شرایط سخت کرونایی به سر می بریم بسیاري از دریافت کنندگان
تسهیلات این صندوق درخواست استمهال می دهند که در 2سال اخیر 2نوبت استمهال انجام شده و یک نوبت دیگر تا پایان مرداد

انجام می شود. 

مدیر صندوق کارآفرینی استان کرمان تصریح کرد: بخش عمده تسهیلات اشتغالزایی به حوزه هاي گردشگري، ورزشگاه ها و بوم
گردي ها پرداخت و از سوي دیگر بیشترین آسیب را از کرونا دیده اند نیز چندین نوبت استمهال به آنها داده شده است. 

پورواجد با اشاره به اینکه رسالت اصلی صندوق کارآفرینی امید اشتغالزایی است و اگر بخواهیم اشتغال حفظ شود باید آنها را حمایت
کنیم گفت: در شرایط کرونا براي بخشی از کارگاه هاي خیاطی با تغییر کاربري فرصت ایجاد کرده ایم و آنها را به سمت تولید ماسک

سوق داده ایم. 

پرداخت بیش از یکهزار تسهیلات روستایی در استان کرمان 
وي با اشاره به اینکه صندوق کارآفرینی استان کرمان رتبه سوم کشور در بخش پرداخت تسهیلات روستایی به خود اختصاص داده
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است تصریح کرد: در حوزه تسهیلات روستایی از ابتداي سال97 تاکنون در کرمان یکهزار و 345فقره تسهیلات به مبلغ 128میلیارد
تومان پرداخت و 2هزار و 101فرصت شغلی ایجاد شده است و تا پایان شهریور میزان پرداختی در حوزه تسهیلات روستایی به

168میلیارد تومان خواهد رسید. 

مدیر صندوق کارآفرینی امید استان کرمان با اشاره اینکه سقف تسهیلات بخش کشاورزي در این استان تکمیل شده، اما در حوزه
خدمات، گردشگري و صنعت در حال پرداخت است گفت: عمده فعالیت، صندوق کارآفرینی امید در حوزه تسهیلات خرد و اشتغال

روستایی است، زیرا سپرده گذاري فردي ندارد و در حوزه تجهیز منابع استان کرمان رتبه دوم را به خود اختصاص داده است. 

اعلام آمادگی صندوق کارآفرینی امید کرمان براي انعقاد تفاهم نامه با صنایع و معادن 
پورواجد با بیان اینکه صندوق کارآفرینی امید استان کرمان آمادگی دارد در راستاي رسالت هاي اجتماعی شرکت ها و صنایع و معادن
براي اشتغال جوانان و حوزه هاي کم برخودار تفاهم نامه منعقد کنیم اظهار داشت : هر عددي را که در صندوق به عنوان سپرده

گذاري بگذارند و صندوق همان عدد را تسهیلات با بهره چهار درصد پرداخت می کند. 

راه اندازي بزرگترین فروشگاه محصولات مشاغل خانگی و روستایی در کرمان 
وي از راه اندازي بزرگترین فروشگاه محصولات مشاغل خانگی و روستایی با عنوان ‘سی سی’ در پارك شهید کرمان تا پایان مردادماه
جاري خبرداد و گفت: فروشگاه ‘سی سی’ یعنی یک محصول در 30 استان و محصول 30 استان در یک استان به فروش می رسد و

بعد از تهران دومین استان در راه اندازي فروشگاه هستیم. 

مدیر صندوق کارآفرینی امید کرمان با بیان اینکه بخشی از فروشگاه براي آموزش هاي بازار کار براي غرفه داران در نظر گرفته است
خاطرنشان کرد: این فروشگاه پنج سال در اختیار صندوق قرار می گیرد و بعد از آن به بخش خصوصی واگذار خواهد شد. 

پورواجد با اشاره به اینکه صندوق کارآفرینی امید در قالب تفاهم نامه با سازمان زندان ها 209 فقره تسهیلات به مبلغ سه میلیارد و
400 میلیون تومان پرداخت کرده است گفت: همچنین در قالب تفاهم نامه با بنیاد برکت 205 فقره تسهیلات به مبلغ 9 میلیارد

تومان و در حوزه ورزش و جوانان 66 فقره تسهیلات ب ه مبلغ 6 میلیارد تومان پرداخت شده است. 

وي گفت : در حوزه سفر ریاست جمهوري یکهزار و 130فقره تسهیلات به مبلغ 10 میلیارد تومان که پنج میلیارد تومان در حوزه
اشتغال و پنج میلیارد تومان در حوزه تسهیلات ضروري پرداخت شده است. 

مدیر صندوق کارآفرینی امید استان کرمان گفت: در سالجاري 790فقره تسهیلات در حوزه هاي کشاورزي، خدمات و صنعت به مبلغ
22میلیارد تومان که در این راستا 980فرصت شغلی ایجاد شده است. 

پورواجد با اشاره به اینکه در سال گذشته نیز یک هزار و 35تسهیلات به مبلغ 70میلیارد تومان پرداخت شده است خاطرنشان کرد: با
همکاري بسیج، کمیته امداد و بهزیستی، پرداخت تسهیلات در قالب صندوق هاي خرد محلی داریم که تنها تضمین این تسهیلات،

سفته است.
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کارآفرینی با تولید نشاء و محصولات سالم و ارگانیک

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  38  |  تاریخ: 1400/05/21

جوان کارآفرین دارابی با تولید نشا گیاهان استوایی و محصولات سالم و ارگانیک توانسته علاوه بر تامین نیاز شهرستان و شهر
هاي مجاور بیشترین سطح گلخانه اي شهرستان را نیز به خود اختصاص دهد

{sepehr_media_6838772_400_300$}
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طرح موضوع اشتغال ایثارگران در دیدار با رئیس کمیته امداد امام خمینی

شماره خبر:  39  |  تاریخ: 1400/05/21
منبع: بنیاد شهید و امور

ایثارگران

مدیر کل بنیاد شهید و امور ایثارگران استان قم در دیدار با رئیس کمیته امداد امام خمینی (ره)کشور بر گسترش فرهنگ
احسان، ایثار و شهادت و تعامل و همکاري هرچه بیشتر در راستاي خدمت به خانواده شهدا تاکید کرد.

به گزارش ایثار واحد استان قم، مهندس بختیاري در این
دیدار با گرامیداشت یاد و خاطره شهدا، خدمت رسانی به
خانواده معظم شهدا و ایثارگران و تکریم ایشان را از اولویت

هاي مسئولان برشمرد. 

حجت الاسلام حسن هنرمند نیز در این دیدار ضمن تشکر
از تعاملات مدیر کل کمیته امداد استان قم، گفت: تعامل با

دستگاه هاي مختلف به منظور گسترش کمی و کیفی و خدمت رسانی به جامعه ایثارگر در دستور کار بنیاد استان است. 

وي ادامه داد: امید است با این تعاملات بتوانیم خدمت شایسته به جامعه ایثارگر ارائه نمایید . 

در این دیدار مسائلی چون اشتغال فرزندان جانبازان زیر 25درصد، اشتغال ایثارگران اتباع و بحث وام اشتغال در راستاي اشتغال زایی
جامعه ایثارگر مطرح شد.
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کمبود دانشگاه هاي دولتی در لرستان

منبع: ایسناشماره خبر:  40  |  تاریخ: 1400/05/21

رئیس دانشگاه آیت االله العظمی بروجردي (ره) با اشاره به کمبود دانشگاه هاي دولتی در لرستان گفت: رسانه ها محور آرامش
در جامعه هستند.

حسن مروتی در نشست خبري با اصحاب خبر که امروز 21
مردادماه برگزار شد، اظهار کرد: خبرنگاران چشم بینا براي

انتقال مشکلات جامعه هستند. 

وي تصریح کرد: باید یک چشم بینا در داخل مردم نظارت
کند که این کنترل و آزادي عمل موجب پیشرفت جوامع

می شود. 

رئیس دانشگاه آیت االله العظمی بروجردي (ره) خاطرنشان
کرد: خبرنگاري شغلی بسیار ارزشمند بوده و در وجود
خیلی از خبرنگاران عشق و علاقه است و می تواند تمام

شئونات جامعه را منتقل کنند. 

مروتی اضافه کرد: رسیدگی به امور و مشکلات مردم و انتقال آن ها از سوي خبرنگاران کار صوابی است و طی فرایند طبیعی دنیا
بازخورد آن به خبرنگاران خواهد رسید. 

وي بیان کرد: رسانه ها محور آرامش در جامعه هستند، خبرنگاران با ارائه اطلاعات آزاد و بیان درست می توانند کارساز باشند. 

رئیس دانشگاه آیت االله العظمی بروجردي (ره) ادامه داد: دانشگاه ها مبدأ تحول در جامعه هستند و یکی از مهمترین دغدغه جوانان
مجهز شدن به سلاح علم است. 

مروتی عنوان کرد: لرستان از نظر آموزشی بسیار محروم است، باید در لرستان دانشگاه دولتی تأسیس شود تا جوانان بتواند تحصیلات
خود را ادامه دهند، کمبود دانشگاه هاي دولتی در لرستان نسبت به استان هاي دیگر باعث شده که جوانان کمتري تحصیلات خود را

ادامه دهند. 

وي اظهار کرد: سالانه بیش از 10 هزار پایان نامه در کشور تولید می شود که اگر این 10 هزار پایان نامه 10 هزار مشکل کشور را حل
کند دیگر مشکلی باقی نخواهد ماند و دانشگاه باید دانش خود را به جامعه صادر کند و با این روش می شود مشکل تولید و اشتغال را

حل کرد. 
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رئیس دانشگاه آیت االله العظمی بروجردي (ره) تصریح کرد: ایجاد مراکز تحقیق و توسعه در جوار صنایع و برخی ادارات مرتبط می
تواند به تولید کمک کند. 

انتهاي پیام
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سرکشی از خانواده هاي زندانیان زندانهاي گیلان ادامه دارد

منبع: پویشگران گیلشماره خبر:  41  |  تاریخ: 1400/05/21

پویشگران گیل: در راستاي تاکیدات ریاست سازمان زندانهاي کشور، مدیر کل، رئیس مرکز مراقبت و رئیس حفاظت اداره کل
زندان هاي گیلان امروز با هدف رفع مشکلات و حمایت از چند خانواده زندانیان شهرستان رشت بازدید کردند.

پویشگران گیل: در راستاي تاکیدات ریاست سازمان
زندانهاي کشور، مدیر کل، رئیس مرکز مراقبت و رئیس
حفاظت اداره کل زندان هاي گیلان امروز با هدف رفع
مشکلات و حمایت از چند خانواده زندانیان شهرستان

رشت بازدید کردند. 

پویشگران گیل: در راستاي تاکیدات ریاست سازمان
زندانهاي کشور،مدیرکل، رئیس مرکز مراقبت و رئیس حفاظت اداره کل زندان هاي گیلان با هدف رفع مشکلات و حمایت از چند

خانواده زندانیان شهرستان رشت بازدید کردند. 
به گزارش روابط عمومی اداره کل زندانهاي گیلان محمدي اصل، مدیر کل زندان هاي گیلان با اشاره به لزوم آسان کردن شرایط
زندگی خانواده هاي زندانیان در زمانی که سرپرست خانواده در حبس است، افزود:در این بازدید هاي هفتگی از خانواده هاي مددجو،

مسایل و مشکلات اعضاي خانواده مطرح شده و براي حل مشکلات اقتصادي، فرهنگی، تربیتی و تحصیلی این افراد تلاش می شود. 
وي اضافه کرد:همچنین مسئولان این اداره کل براي بهبود وضعیت معیشتی این خانواده ها، اموري از قبیل اجاره مسکن، پرداخت

قبوض مصارف انرژي ، تهیه وسایل منزل را پیگیري و در دستور کار قرار می دهند. 
مدیر کل زندان هاي گیلان با اشاره به کمک به خانواده زندانیان در خصوص فراهم شدن آزادي سرپرست خانوار، گفت:در این دیدارها

بسته هاي معیشتی و کارت هدیه هم به اعضاي خانواده زندانیان اهدا می شود. 
رضا محمدي اصل با اشاره به کمک به زندانیان آزاد شده براي ایجاد اشتغال سالم و حلال افزود:زندانیانی که آزاد می شوند با مراجعه

به مرکز مراقبت بعد از خروج ،وسایل اولیه لازم ، براي شروع یک کسب و کار دریافت را می کنند.
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فعلا براي امسال هیچ گونه تغییري شهریه اي در نظر گرفته نشده است

منبع: پویشگران گیلشماره خبر:  42  |  تاریخ: 1400/05/21

پویشگران گیل:کلاسهاي این دانشگاه از ابتداي مهر ماه امسال به صورت حضوري براي دروس عملی و عملی، نظري هم
چنین به صورت مجازي براي دروس نظري برگزار خواهد شد.

پویشگران گیل:کلاسهاي این دانشگاه از ابتداي مهر ماه امسال به صورت
حضوري براي دروس عملی و عملی، نظري هم چنین به صورت مجازي براي

دروس نظري برگزار خواهد شد. 

پویشگران گیل:رئیس دانشگاه جامع استان گیلان در نشست خبري ویدیو
کنفرانسی اعلام کرد: کلاسهاي این دانشگاه از ابتداي مهر ماه امسال به

صورت حضوري براي دروس عملی و عملی، نظري هم چنین به صورت مجازي براي دروس نظري برگزار خواهد شد. 
دکتر بابک نوروزي در این نشست خبري با تبریک روز خبرنگار و تجلیل از اصحاب رسانه درراستاي اطلاع رسانی و آگاهی بخشی
جامعه در باره اهداف دانشگاه جامع علمی کاربردي توضیح داد،هدف اصلی این دانشگاه کاربردي کردن رشته هاي دانشگاهی و فراهم

آوردن زمینه هاي اشتغال مهارتی و کارآفرینی موثر است. 
دکتر نوروزي در خصوص جذب مدرس براي نیمسال اول 1400 گفت:جذب مدرسان که از سال 1398 در دانشگاه به شکل فراخوان
آغاز شده است، براي سال تحصیلی جدید هم این فراخوان از اول شهریور انجام و متقاضیان می توانند با مراجعه به سایت دانشگاه فرم
هاي مربوطه را تکمیل و مستندات مورد نیاز را بارگذاري کنند تا با بررسیهاي لازم و در مرحله بعد انجام مصاحبه افراد واجد شرایط

جذب شوند. 
رئیس دانشگاه جامع گیلان گفت:مدارك تحصیلی مرتبط با رشته مورد نیاز براي تدریس،معدل، محل اخذ مدرك و سوابق آموزشی و

پژوهشی ازجمله مستندات براي بارگذاري در تکمیل فرم فراخوان است. 
وي در بخش دیگري از این نشست خبري آنلاین ""مجازي"" به فصل پذیرش دانشجو اشاره کرد و افزود:از 24 تیرماه ""یکشنبه

هفته آینده ""به مدت یک هفته ثبت نام دانشجویان در دانشگاه علمی،کاربردي انجام می شود. 
در این ثبت نام در 16 مرکزآموزشی فعال استان گیلان با 91 رشته کاردانی و51 رشته کارشناسی متقاضیان با داشتن شرایط لازم از

طریق آدرس اینترنتی مرکز مربوطه وارد شده و ثبت نام می کنند. 
دکتر نوروزي یاد آور شد:فعلا براي امسال هیچ گونه تغییري شهریه اي در نظر گرفته نشده و هر گونه تغییري به طور طبیعی به

اطلاع مراکز و دانشجویان می رسد. 
رئیس دانشگاه جامع گیلان افزود:هدف این دانشگاه توجه ویژه به رشد کیفی و تقویت رشته هاي مهارتی است و به موازات فعالیت

هاي معمول در دانشگاه ،براي برگزاري دوره هاي کوتاه مدت براي بخش صنعت و خدمات هم برنامه ریزي لازم صورت گرفته است. 
وي رشته هاي کشاورزي"" پروش قارچ و کاشت برنج ،طراحی عدسی و فریم، ایمنی در کار،حقوق ورزشی و خبرنگاري را از جمله

رشته هاي تازه دانشگاه جامع استان در ترم جدید نام برد. 
به گفته رئیس دانشگاه جامع براساس سیاست هاي مدون دانشگاه براي تاسیس مراکز آموزشی جدید و یا اخذ رشته هاي عملی و
نظري و عملی باید محیط آموزشی و امکانات و استانداردهاي لازم به طور کامل مهیا شود و کارشناس هاي بخش آموزش از استان و



8/13/2021 روابط عمومی صندوق کارآفرینی امید

news.karafariniomid.ir/news/print.aspx 106/403

تهران این محیط ها،استانداردها و امکانات را بازدید، بررسی و پس از تایید مجوز صادر خواهد شد. 
دکتر نوروزي در پایان این نشست خبري عنوان کرد:براي امسال هیچ مرکز آموزشی جدیدي در استان تاسیس نمی شود اما دو واحد
دانشگاهی""تاید واتر""انزلی مربوط به بنادراستان وچوکا مجوز راه اندازي مجدد را دریافت کرده اند که با پذیرش دانشجو می توانند

به فعالیت خود ادامه بدهند.در عین حال براي سال تحصیلی آینده به تاسیس یک مرکز آموزشی جدید امیداورهستیم.
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راهکار حل بحران مسکن چیست؟

منبع: صبحانه آنلاینشماره خبر:  43  |  تاریخ: 1400/05/21

مشاور سابق وزیر راه و شهرسازي،که با موضوع " حال مسکن در دولت سیزدهم خوب می شود؟"برگزار شد؛ گفت:متاسفانه
پیش فروش مسکن در ایران هنوز به صورت سنتی است و بیشترین دعواهایی که در دادگستري مطرح است بر به این پیش

فروش ها تعلق دارد.

به گزارش صبحانه،غلامرضا سلامی، در ادامه افزود:
کارشناسان معمولا بازه زمانی کوتاه مدتی را در نظر می
گیرند و می گویند مسکن در این مدت فراي نرخ تورم
عمومی رشد داشته است در حالی که اگر کمی بازه زمانی
را گسترش دهند متوجه خواهند شد که بازار مسکن نیز
همسو با اقتصاد در حرکت است به عنوان مثال در دهه 90
چند سال با رکود در قیمت مسکن مواجه بودیم و زمانی

که فنر فشرده شده پرید جهش قیمتی رخ داد. 

سلامی در ادامه افزود: مسئله مسکن را نمی توانیم از کل اقتصاد جدا کنیم و حل بحران مسکن به تنهایی امکان پذیر نیست و بحث
بر سر این است که هیچ زمانی در عرضه به استثناي منطقه اي در عرضه کل کشور مشکل وجود نداشته است و اگر که مسکن لوکس
درست شده است دلیل آن چیز دیگري است ولی به هر حال عرضه مسکن و تناسب بین مسکن و جمعیت نیازمند مسکن رو به بهبود
رفته است شاید یک به یک شده است و مسئله بر سر این است که مسکن براي مخاطبین خود ساخته نمی شود و علل این اتفاق

اقتصادي است. 

وي در ادامه افزود: در حال حاضر مشکل تامین درآمد لازم براي خرید مسکن وجود دارد و تازمانی که نتوانیم سیستم را از پس انداز
گذشته به سمت پس انداز آینده، مانند تمام کشورهاي پیشرفته، سوق دهیم مشکل مسکن حل نخواهد شد. همواره فکر می کنیم که
باید 70 تا 80 درصد پول مسکن را پس انداز داشته باشیم و 10 تا 20 درصد آن را با وام جفت و جور کنیم در حالی که در دنیا
وضعیت به این شکل است که شما کافی است ده درصد پول مسکن را داشته باشید و 90 درصد آن را از پس انداز آینده بپردازید اما
پس انداز آینده منوط به درآمد است و پس انداز بدون درآمد معنایی ندارد و ما در حال حاضر به پس انداز آینده اطمینانی نداریم و
40 تا 50 سال اخیر نشان داده است که درآمد مردم در این مدت کاهش نیزیافته است و در ده سال دهه نود یک سوم درآمد سرانه
مردم کم شده است ضمن اینکه توزیع درآمد نیز منطقی نبوده است و براي طبقه متوسط و کم درآمد کاهش بیشتر درآمد سرانه را
شاهد بودیم و تا زمانی که فکري به حال درآمد مردم نکنیم هیچ چاره دیگري نداریم و مشکل مسکن ما حل نخواهد شد مگر

بخواهیم مانند کشورهاي کمونیستی عمل کنیم. 

سلامی در ادامه افزود: با این تفکراتی که حاکم است وضعیت مسکن بدتر نیز خواهد شد و آن وعده رئیس جمهور از نظر توان ساخت
در ایران امکان آن وجود دارد و بخش خصوصی می تواند خود را به این مقدار برساند ضمن اینکه ما نهادهایی نظیر توسعه گر را در
ایران کم داریم اما بخش خصوصی نشان داده است که توان این کار را دارد و در خصوص تولید مصالح نیز در حال حاضر ما در برخی
از حوزه ها صادر کننده هستیم و همان می تواند در داخل کشور مصرف شود اما اگر که ما بخواهیم یک میلیون واحد مسکن بسازیم و
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500 میلیون تومان به هر واحد وام دهیم نزدیک به 500 هزار میلیارد تومان باید از منابع بانکی بپردازیم که هیچ منبعی براي آن
وجود ندارد مگر مانند زمان آقاي احمدي نژاد خلق پول کنیم و تورم آن را نیز شاهد باشیم و حال فرض کنیم که بانک ها توانایی
پرداخت وام را داشته باشند توان بازپرداخت وام براي وام گیرنده وجود ندارد چرا که نرخ بهره بالا است و حال فرض کنیم که دولت
تفا وت بهره را نیز پرداخت کند که می شود سالی 50 هزار میلیارد تومان به این معنا که 50 هزار میلیارد تومان بیشتر از کسري 400

هزار میلیارد تومانی بودجه به ما تحمیل می شود. 

وي در ادامه افزود: از طریق مجلس شوراي فعلی یک سري قوانین و مقراراتی وضع می کنند و سران قوا می گویند اجاره 25 درصد
بیشتر نباید برود بالا اما با سرکوب قیمت هیچگاه ما موفق نشده ایم و حتی اگر به صورت کوتاه مدت موفق شویم در بلند مدت آسیب
هاي آن بیشتر است. ما در ایران زمانی که مسکن رونق دارد عزا میگیریم و زمانی که مسکن رکود دارد نیز عزا می گیریم وقتی رکود
دارد سرمایه گذاري در این حوزه کم می شود و خدمات ساختمان سازي راکد می شوند و تمام کارخانه هاي مرتبط هستند متوقف
می شوند و آن زمانی که رونق است قیمت ها بالا میروند و می گوییم چرا عده اي در این بازار سرمایه گذاري می کنند؛ خوب در
شرایط تورمی اگر کسی بخواهد پول خود را حفظ بکند باید چنین اقداماتی انجام دهد و دولتی که خود تورم ایجاد می کند خود
انتقاد می کند که چرا قدرت خرید خود را حفظ می کنی. به هرحال در هر دومورد عزا می گیریم و اینکه هیچ وقت برنامه بلند مدت
براي اقتصاد نداشته ایم؛ در زمینه مرغ و گوشت مردم از مصرف خود کم گرده اند اما در مسکن که نمی شود از آن کم کرد و کارتن

خواب شد و این کاملا آثارش مشهود می شود و عکس العمل هایی که به وجود می آید نیز طبیعی است. 

سلامی در ادامه افزود: براي اینکه براي دولت سیزدهم نیز بتوانیم راهکاري را پیشنهاد بکنیم به نظر بنده ما باید مسئله آمایش
سرزمین را جدي تر در پیش بگیریم؛ به عنوان مثال ما در عسلویه کارخانه هاي صنایع پتروشیمی بزرگی را ایجاد کردیم و صنایع
پایین دستی آن هنوز تکمیل نشده است اما همین حالا نیز میانگین قیمت مسکن در این مناطق کمتر از تهران نیست و حداقل
درآمد افرادي که در آنجا کار میکنند تضمین شده است و براي آنها باید مسکن ساخته می شود و آنها نه به وسیله دولت بلکه دولت
می توانست منابع خود را در اختیار توسعه گران بگذارد و کمک هاي دیگر از نظر مدرسه و بیمارستان و پاسگاه را نیز خود بخش
خصوص قادر بود خیلی سریع براي آنها اقدام کند و اگر که در منطقه چابهار نیز این وضعیت را مورد بررسی قرار دهیم به همین نتایج

خواهیم رسید. 

وي در ادامه افزود: هفتاد سال قبل،همزمان با ایجاد پالایشگاه در آبادان، ساخت و مسکن کارگران نیز در این شهر طبق اصول
شهرسازي اصولی انجام شد و کار به جایی رسید که آبادان قطب گردشگري آن زمان شد و خیلی از کارکنان شرکت نفت ترجیح می
دادند آبادان زندگیکنند تا تهران. این الگو را ما در گذشته داشته ایم اما از این الگو پیروي نکرده ایم و در حال حاضر نیز دولت باید به
سمت آمایش سرزمین برود و صنایع را هرچه زودتر به سمت دریاي عمان و خلیج فارس و ... سوق دهد و همزمان بخش خصوصی را

تشویق کند که به آنجا بروند و سرمایه گذاري دقیقی همزمان بر سماله شهرسازي صورت گیرد. 

سلامی در ادامه افزود: صنعت که ایجاد می شود در پی آن خدمات نیز ایجاد می شود و اگر توسعه صنعت را 20 درصد در نظر بگیریم
50 درصد بخش خدمات توسعه پیدا خواهد کرد و با یک استغال 20 درصدي می توانیم 100 درصد اشتغال ایجاد کنیم و با 20 هزار

نفر ایجاد شغل صنعتی می توانیم 400 هزار نفر را اسکان دهیم و دولت باید این امر را سرلوحه فعالیت هاي خود قرار دهد. 

وي در ادامه افزود: به هر حال با توجه به آنچه گفته شد با سرکوب قیمت و مالیات و بگیر و ببند مساله مسکن حل نخواهد شد و این
کارها غیر از ضرر زدن هاي طولانی مدت در صنعت ساحتمان هیچ نتیجه اي نخواهد داشت و دولت هاي ما متاسفانه کوتاه نگاه می

کنند و این طرز تفکر باعث شده است که امروز به این جایگاه برسیم و دولت باید بلند مدت فکر کند. 
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سلامی در ادامه افزود: محور اول که باید به آن توجه کنیم بافت هاي فرسوده و نامناسب است؛ براي نوسازي بافت فرسوده و بافت
هاي نامناسب که الان در ایران است باید یک برنامه 20 ساله براي آن بگذاریم و سالی 500 هزار میلیون تومان براي اینکار هزینه
کنیم تا این بافت ها را قابل استفاده کنیم اما در این مسئله اتفاق نظر ممکن است وجود نداشته باشد و در برخی از بافت هاي فرسوده
امکان تراکم بیشتر وجود ندارد و در برخی از بافت هاي فرسوده که تقاضا براي آن نیز می تواند به وجود آید امکان تراکم بیشتر وجود
دارد. در خصوص بافت هاي فرسوده و نامناسب در حاشیه شهرها نیز در دوره وزیر سابق مسکن یک طرحی تصویب شد که با توجه به
اینکه تعداد زیادي از این حاشیه هاي شهر ها توسط عده اي تصرف شده بود در آنجا تصویب نامه اي گذرانده شد که به هرکسی که
200 متر تصرف کرده است سند مالکیت داده شود مشروط بر این که اجازه نوسازي بدهد و خود این طرح می تواند مقدار زیادي به
ایجاد واحد ها کمک کند و نوسازي را محله محور کند و یکسري واحد هاي اضافی نیز ایجاد شود که براي مالکین آنجا درآمد ایجاد

کند وکسانی که مسکن اولی هستند نیز میتوانند به این سمت ها بروند. 

وي در ادامه افزود: محور دوم بخش هایی است براي آنها سرمایه گذاري صنعتی می شود مانند سواحل بندرعباس، عسلویه، بندر امام
و بوشهر و در اینجاها بایستی که یک برنامه مسکن مدون و مشخصی ایجاد شود که کسانی که با هواپیما به سر کار می روند نیز مایل
شوند که در شهرك هاي صنعتی جدید این مناطق زندگی کنند در حال حاضر نیز شهر جم را در این منطقه داریم که شهر مدرنی

است و خیلی ها علاقه دارند در آنجا زندگی کنند. 

سلامی در ادامه گفت: و محور سوم نیز بحث مسکن براي مسکن اولی ها است که مهمترین قسمت آن ارتباط دادن بین سازنده و
خریدار است و ما متاسفانه این ارتباط را هیچ گاه نتوانستیم ایجاد کنیم اما در همه جاي دنیا نهاد توسعه گار مستقیم با متقاضی سر و
کار دارد و برا یآن ساخت و ساز را انجام می دهد. در ایران اما متاسفانه یک قانون پیش فروش تدوین شد که مانند تمام قوانین ما نگاه
آن عناد آمیز به سازنده بود و اینگونه طراحی شد که همه سازندگان می خواهند کلاهبرداري کنند وقانون باید عوض شود و قانون برد
برد براي متقاضی و سازنده ایجاد شود و بین کسی که می خواهد مسکن اولی داشته باشد و کسی که مسکن میسازد ارتباط مستثقیم
وجود داشته باشد به این معنا که از روز اول قرار داد پیش فروش باشد و براي خریدار ریسک افزایش قیمت را می گیرد و براي
فروشنده ریسک نقدینگی را از بین می برد و خیال فروشنده راحت است مسکنی که ساخته است روي دستش نمی ماند و در نتیجه
قیمت تمام شده نیز پایین می آید جراکه مبلغی از آن را به صورت پیش دریافت می کند و مبلغی از آن را به صورت وام و مبلغی از
آن را نیز به صورت پیش فروش هاي بعدي دریافت می کند و اصولا با ده تا بیست درصد سرمایه لازم می تواند حرکت کند و مجتمع

بزرگی را ایجاد کند. 

وي در آخر گفت: متاسفانه در ایران ما این ارتباط ها را نداریم و پیش فروش ها به صورت سنتی است و بیشترین دعواهایی که در
دادگستري مطرح است بر روي این پیش فروش ها مطرح است.به گفتهوي این مساله باید مورد رسیدگی قرار گیرد و پیش فروش

قانونی، بدون مشکل طبق قواعد و قوانین جدید مد نظر قرار گیرد./خبرآنلاین
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حمایت از صنایع کوچک از مهمترین راهبردهاي اعتباري بانک توسعه تعاون

بوده است

منبع: روزنامه آرمان ملیشماره خبر:  44  |  تاریخ: 1400/05/21

مدیرعامل بانک توسعه تعاون حمایت از صنایع کوچک را از مهمترین راهبردهاي اعتباري این بانک توسعه اي عنوان نمود.

نسخه چاپی 

حمایت از صنایع کوچک از مهمترین راهبردهاي اعتباري بانک
توسعه تعاون بوده است مدیرعامل بانک توسعه تعاون حمایت از
صنایع کوچک را از مهمترین راهبردهاي اعتباري این بانک

توسعه اي عنوان نمود. 

آرمان ملی آنلاین -حجت اله مهدیان مدیرعامل بانک توسعه
تعاون ضمن تبریک به مناسبت روز حمایت از صنایع کوچک اعلام داشت: صنایع کوچک نقش مهمی در توسعه اقتصادي کشور بر
عهده دارند و پیشرفت هاي فناوري و موفقیت هاي اقتصادي در این صنایع می تواند منجر به راه اندازي صنایع راهبردي و بزرگ شود.

وي افزود: در حال حاضر جمعیت بزرگی از تعاونی هاي کشور در رسته هاي مربوط به صنایع کوچک مشغول به فعالیت هستند و
بسیاري از واحدهاي تعاونی زیر مجموعه اتحادیه شرکت هاي تعاونی آهن کاران و پروفیل سازي ایران، صنایع آلومینوم کاران در
ساختمان ایران، درودگران و مبلسازان، تولید کنندگان فرآورده هاي لبنی پاستوریزه، چاپخانه داران، تعاونی هاي تولیدي، صنایع

دامپروري، تعاونی هاي تخصصی فولاد و معدن از زمره صنایع کوچک حاضر در بخش تعاون به شمار می روند. 

مهدیان سهم بخش صنعت و معدن را در پرتفوي تسهیلاتی بانک توسعه تعاون را بسیار بالا برشمرد و گفت: 46 درصد تسهیلات بانک
توسعه تعاون در سال گذشته در بخش صنعت و معدن پرداخت شده است و پرداخت 119 هزار میلیارد ریال تسهیلات در این بخش

زمینه ساز رشد 2.2 برابري حجم تسهیلات اعطایی در این بانک گردیده است. 

وي در ادامه به عاملیت بانک توسعه تعاون در پرداخت تسهیلات موضوع بند الف تبصره 18 قانون بودجه سال 97 و ماده 52 قانون
بودجه سال 98 اشاره نمود و گفت: آمارها بیانگر این است که 45 درصد پرتفوي تسهیلاتی بانک در اجراي این دو ماده قانونی مهم نیز

به بخش صنعت و معدن اختصاص یافته است. 

مدیرعامل بانک توسعه تعاون در ادامه به نقش مهم بنگاه هاي کوچک و متوسط در ایجاد اشتغال و ارتقاي سطح تولید در مناطق
جغرافیایی کشور اشاره نمود و گفت: طی سال گذشته حدود 10 هزار میلیارد ریال تسهیلات از سوي بانک توسعه تعاون به 267 بنگاه
کوچک و متوسط معرفی شده از سوي وزارت صنعت، معدن و تجارت پرداخت شده است، که در سال جاري نیز استان هاي داراي

نسبت مصارف به منابع پایین تر در اولویت پرداخت این تسهیلات می باشند.
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افزایش تسهیلات اشتغالزایی توسط گل گهر در تفاهم با بنیاد برکت

منبع: روزنامه آرمان ملیشماره خبر:  45  |  تاریخ: 1400/05/21

شرکت معدنی و صنعتی گل گهر و بنیاد برکتِ ستاد اجرایی فرمان حضرت امام(ره) به منظور اعطاي تسهیلات اشتغالزایی
براي حمایت از راه اندازي کسب و کارهاي خرد و خانگی در شهرستان هاي سیرجان و بردسیر، تفاهم نامه همکاري امضا

کردند.

نسخه چاپی 

در ادامه طرح هاي اعطاي تسهیلات اشتغالزایی گل گهر؛ 
افزایش تسهیلات اشتغالزایی توسط گل گهر در تفاهم با بنیاد
برکت شرکت معدنی و صنعتی گل گهر و بنیاد برکتِ ستاد
اجرایی فرمان حضرت امام(ره) به منظور اعطاي تسهیلات
اشتغالزایی براي حمایت از راه اندازي کسب و کارهاي خرد و
خانگی در شهرستان هاي سیرجان و بردسیر، تفاهم نامه

همکاري امضا کردند. 

آرمان ملی آنلاین - به گزارش روابط عمومی و امور بین الملل شرکت گل گهر، مدیرعامل شرکت گل گهر در این باره گفت: گل گهر
در عمل به مسئولیت هاي اجتماعی و در خدمت به مردم شریف شهرستان هاي سیرجان و بردسیر به عنوان معین اقتصادي این دو
شهرستان، پرداخت تسهیلات اشتغالزایی در قالب 2هزار فقره تسهیلات با شبکه اجتماعی رسالت را اخیرا آغاز کرد و اکنون در اقدامی
دیگر در قالب تفاهم نامه همکاري با بنیاد برکت ستاد اجرایی فرمان حضرت امام(ره)، با تأمین اعتباري معادل 1200 میلیارد ریال،

پرداخت2500 فقره تسهیلات اشتغالزایی در این دو شهرستان را در دستور کار دارد. 

مهندس ایمان عتیقی هدف اصلی این تفاهم را اجراي سیاست هاي کلی اقتصاد مقاومتی و توانمندسازي اقتصادي و اجتماعی با
اولویت کسب و کارهاي خرد و خانگی برشمرد و اظهار امیدواري کرد با پرداخت مجموع 4500 فقره تسهیلات از محل منابع گل گهر
در بانک رسالت و تفاهم نامه بنیاد برکت شاهد رونق اقتصادي و بهبود وضعیت معیشت خانوارهاي ساکن در مناطق کمتر توسعه یافته

سیرجان و بردسیر باشیم. 

مدیرعامل بنیاد برکت نیز با اشاره به فعالیت هاي بنیاد برکت در حوزه اشتغال زایی در استان کرمان گفت: 50 مجري و تسهیل گر
بنیاد که در زمینه شناسایی متقاضیان اشتغال و ایجاد فرصت هاي کسب و کار در مناطق روستایی و محروم استان کرمان فعال

هستند، اجراي و عملیاتی کردن طرح هاي اشتغال زایی اجتماع محور پیش بینی شده در این تفاهم را نیز پیگیري خواهند کرد. 

امیرحسین مدنی افزود: مدت تفاهم نامه اشتغال زایی در مناطق محروم و روستایی شهرهاي سیرجان و بردسیر سه سال است و
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مشاغل مورد نظر نیز با توجه به پتانسیل ها و مزیت هاي نسبی هر منطقه ایجاد خواهند شد. 

گفتنی است بر اساس این تفاهم نامه، 2500فقره تسهیلات اشتغالزایی تا سقف 500 میلیون ریال (به ازاي هر شغل) با کارمزد 4درصد
و بازپرداخت 60 ماهه در شهرستان هاي سیرجان و بردسیر از طریق صندوق کارآفرینی امید پرداخت می شود.
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پیام خداحافظی زنگنه/ نه براي «زنده باد» کار کردم نه «مرده باد»

منبع: نبض نفتشماره خبر:  46  |  تاریخ: 1400/05/21

وزیر نفت گفت: من در دوره کاري بیش از 40 ساله خود زیاد «زنده باد» براي یک عده و «مرده باد» براي همان عده یا
برعکس آن را دیدم، نه براي «زنده باد» ارزش قائلم نه براي «مرده باد».

وزیر نفت گفت: من در دوره کاري بیش از 40 ساله خود زیاد «زنده باد» براي یک عده و «مرده باد» براي همان عده یا برعکس
آن را دیدم، نه براي «زنده باد» ارزش قائلم نه براي «مرده باد». 

به گزارش نبض نفت؛ به نقل از وزارت نفت، بیژن زنگنه شامگاه
سه شنبه (19 مردادماه) در آیین تودیع خود که با حضور مدیران
ارشد صنعت نفت برگزار شد، اظهار کرد: در هشت سالی که
گذشت، ما در کنار هم روزهاي سخت، تلخ و شادمانی را سپري
کردیم و از فراز و نشیب هاي بسیاري با هم عبور کردیم، البته در
این چهار سال دوم بیشتر روزها سخت و تلخ بود، اما با تلاش
بسیار همسو با منافع مردم براي عبور از این دشواري ها به
معناي واقعی آن جهاد کردیم، افرادي این مجاهدت هاي خاموش
و پنهان را دیدند و کسانی هم نه تنها نخواستند این مجاهدت ها

را ببیند بلکه آن را از مردم پوشاندند و حتی سعی در دگرگون جلوه دادن آنها کردند. وي ادامه داد: من نمی خواهم قضاوت درباره
مجاهدت هاي همکارانم در این مدت را به تاریخ بسپارم زیرا احاله کار به درازمدت بی انتهاست، اما اطمینان دارم که در کوتاه مدت
مردم، منتقدان و وجدان هاي بیدار به واقعیت و حقیقت اعمال دست خواهند یافت. دستاوردهایی که در این شرایط استثنایی و بی

مانند به دست آمد واقعاً بی نظیر و افتخارآمیز بوده است. 

گفتنی فراوان دارم 

وزیر نفت با بیان اینکه در پاره اي از روزهاي این چهار سال اخیر سخت ترین روزهاي دوران خدمتم را سپري کردم و درد و رنج
سوختن مغز استخوانم را احساس کردم، افزود: با توکل به خدا این روزها گذشت، امروز خرسندم و خداي متعال راشکر می گویم که
این بار سنگین از دوش ام برداشته می شود. براي همکارانم که در آینده مسئولیت را به عهده می گیرند هم از صمیم قلب آرزوي

توفیق می کنم. 

زنگنه ادامه داد: حرف هاي گفتنی فراوان دارم که نه اکنون و نه فردا قابل بیان نیست، البته آنها را خواهم نوشت، اما معلوم نیست چه
زمانی منتشر شود، خدا می داند، شاید به کار جوانان ما بیاید. 

وي با یادآوري اینکه در دوران مسئولیتم در وزارت نفت و دیگر بخش ها، سیاست هایی را با مشورت و فکر زیاد طراحی، تنظیم و
ابلاغ کردم، اظهار کرد: بزرگترین سرمایه انسان و مدیر، عمر و وقتش است. وقت نباید تلف شود. حرف اضافه زدن، تکرار بیهوده،
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نوشتن و گفتن حرف هاي بی خاصیت آفتی است که گرفتار آن شدیم. 

وزیر نفت ادامه داد: همچنان از سیاست هایی که با مشورت تدوین شده است، دفاع می کنم. نه اینکه این سیاست مطلق باشد چون
محصول بشري است و قابل تغییر و اصلاح است اما هر سیاست و ایده جدیدي مخالف دارد. مگر می شود تصمیم هاي اثرگذار گرفت و

مخالف نداشت!؟ 

رفیق بازي نکردم، رودربایستی نداشتم 

زنگنه با این توصیه به ویژه به جوانان که «هرگز از کیسه دولت براي خود رفیق درست نکنید»، گفت: من خیلی کم رفیق داشتم،
رفیقان و دوستانم، همکارانم بودند. رفیق بازي نمی کردم، رفیق هزینه دارد، توقع دارد. یک مدیر ارشد نمی تواندرفیق بازي کند. من

به خاطر مردم روابط و رفت و آمدهاي خود را محدود کردم. 

وي با تأکید بر اینکه من با هیچ فردي در دوران خدمتم رودربایستی نداشتم، تصریح کرد: می پذیرم که اشتباه هاي رفتاري وشخصی
داشتم اما از سیاست هایی که اتخاذ کردیم دفاع می کنم، سیاست هایی که با عقل جمعی در زمانی که گرفته شد، درست بوده است. 

وزیر نفت با بیان اینکه من بیشتر وقت خود را صرف «فکر کردن» کردم و از شما هم می خواهم اگر می خواهید در کار خود موفق
باشید فکر کنید، طراحی مفهومی کنید، ایده پردازي کنید، افزود: ما در این مدت اینکارها را انجام دادیم و فکر می کنم مهم است. 

گریه خاموش فراوان دارم 

زنگنه به تعارض میان «محبوبیت» و «خدمت» اشاره کرد و با بیان اینکه من بین این دو «خدمت» را انتخاب کردم، اظهار کرد: آبرو را
خدا می دهد و خودش هم بخواهد می گیرد. من نیامدم از پول بیت المال براي خودم محبوبیت درست کنم. من دربرابر 85 میلیون
ایرانی مسئولیت دارم و بار آن را بر دوش خود حس می کردم. من فقیري را می بینم گریه ام می گیرد، بارهاگفته ام گریه خاموش
فراوان دارم. آدم هایی که تب تندي دارند احساسات شان هم قوي است. به خاطر مردم گریه زیاد می کردم و می کنم، من می بینم

مردم چه گرفتاري هایی دارند. 

وي با بیان اینکه من خود را در تمام آنچه که در جمهوري اسلامی ایران از ابتداي پیروزي انقلاب اسلامی تاکنون اتفاق افتاده مسئول
می دانم، زیرا خودم را یک انقلابی می دانم و هستی، جوانی و زندگی ام را براي آرمان هاي انقلاب گذاشتم، تصریح کرد: من و نسل
من به دلیل بیکاري به دولت نیامدیم، به خاطر اعتقاد و آرمان هایمان آمدیم و حاضر نیستیم از آرمان هایمان بگذریم، سربلندي مردم

اصل آن آرمان ها بود. 

وزیر نفت ادامه داد: من می خواهم ایران در جایگاه نخست منطقه باشد، وقتی می بینم اینطور نیست کلافه می شوم و زجر می کشم. 

ناخواسته وارد «نبرد آخر» شدیم 

زنگنه با تأکید بر اینکه من حاضر نیستم از پول دولت و بیت المال با وجود آنکه پول محبوبیت می آورد بگذرم و زیر بار آن نمی روم،
یادآوري کرد: من در دوره کاري بیش از 40 ساله خود زیاد «زنده باد» براي یک عده و «مرده باد» براي همان عده یابرعکس آن را
دیدم، نه براي «زنده باد» ارزش قائلم نه براي «مرده باد»، نه براي «زنده باد» کار کردم نه براي «مرده باد»، من براي آنچه اعتقادم بود
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کار کردم. 

وي ادامه داد: البته بدان معنا نیست که باید کاري انجام داد که همه با آن مخالف باشند. حکومت گري قواعد دارد و باید درقالب این
قواعد کار کرد و گرنه سبب اتلاف منابع می شویم و دود آن به چشم مردم می رود و درست نیست. 

وزیر نفت با بیان اینکه ما در این هشت سال دستاوردهاي بزرگی داشتیم، گفت: اواسط سال 98 در جمع صمیمانه فرماندهان
مهندسی جنگ جهاد سازندگی بیان کردم که شرایط حاکم بر اقتصاد کشور از زمان جنگ هم سخت تر است. براي کسی در سن و

سال من، شاید این آخرین فرصت ها براي جنگ باشد و من اسم این جنگ را «آخرین نبرد» می گذارم. 

زنگنه با بیان اینکه ما ناخوادآگاه و ناخواسته وارد نبرد آخر شدیم، افزود: سال 96 براي نبرد با تحریم نیامده بودیم اما بر ما تحمیل
شد؛ ما مردانه با ابتکار و خلاقیت بر خلاف عده اي که تنها ادعا کردند، ایستادیم و توانستیم سربلند باشیم. 

بالاترین انضباط در مخفیانه ترین کار 

وي با بیان اینکه «ما در دوران تحریم بیش از 84 میلیارد دلار نفت و فرآورده نفتی فروختیم و یک بابک زنجانی درست نشد» افزود:
بله، بسیاري می خواستند نفت بفروشند، اما اگر با آن ترتیب پیش می رفتیم اکنون صد بابک زنجانی روي دست ما نبود. در حالی که
یک بابک زنجانی هم درست نشد. می گفتند شجاعت ندارید، جسارت ندارید، جسارت براي چه؟ براي هدردادن پول مردم؟ زمانی
300 تا 400 میلیارد تومان و اکنون حدود هزار میلیارد تومان پول یک کشتی نفت است. روي چه حسابی بدهیم عده اي ببرند؟ ما در
مخفیانه ترین و پنهان ترین با بالاترین انضباط کار کردیم و هفت نفر از بالاترین رده ها پاي همه اسناد را امضا می کردند و ما سربلند

بودیم. این نبرد آخر ما بود که ان شاءاالله این مسیر ادامه می یابد. 

وزیر نفت به دیگر اقدام هاي انجام شده از جمله تحقق جهش هاي پتروشیمی، پوشش گسترده گازرسانی، شکل گیري ساختار جدید
و هدفمند کار با دانشگاه ها، همینطور راه اندازي پارك فناوري و نوآوري صنعت نفت، توسعه میدان هاي مشترك غرب کارون و پارس
جنوبی، ایفاي مسئولیت هاي اجتماعی نفت، شکل گیري شرکت هاي اکتشاف و تولید ایرانی، ساخت داخل و توجه به فناوري، بهبود
ظرفیت و افزایش تولید پالایشگاه هاي نفت، میعانات گازي و … اشاره کرد و گفت: با توسعه گازرسانی، اقدام محیط زیستی بزرگی

برداشته شده است که در آینده، ثمره هایش بیشتر نمایان می شود، ضمن اینکه صدها شغل نیز به این واسطه ایجاد شده است. 

می گفتند IPC بد است و PSA خوب! 

زنگنه به تدوین الگوي جدید قراردادهاي نفتی هم اشاره و اظهار کرد: کار زیادي در این زمینه انجام شد و جالب آنکه برخی از آنان که
زمانی دنبال قرارداد مشارکت در تولید بودند و به ما می گفتند چرا قرارداد توسعه میدان گازي فرزاد را در این قالب امضا نمی کنید، با
الگوي جدید قراردادهاي نفتی مخالفت می کردند. به زعم آنان، مشارکت در تولید ایرادي نداشت، اما این الگوي قراردادي اشکال
داشت. در آینده هم شخصاً با هر قرارداد امتیازي، و مشارکت در تولید در نفت مخالفت خواهم کرد تا وقتی ظرفیت هاي مناسب تري

وجود دارد، چرا قراردادهاي امتیازي؟ 

نفت باید به صورت «فرست کلاس» اداره شود 

وي در ادامه به بحث سرمایه انسانی پرداخت و گفت: انتقادهاي بسیاري مبنی بر اینکه در این سال ها به سرمایه انسانی کمتر توجه
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شده، مطرح است. ابتدا درباره بازنشستگان عرض کنم که آنچه در توان مان بود انجام دادیم. حداقل حقوق بازنشستگان امروز 8
میلیون تومان و میانگین حقوق شان نسبت به هشت سال پیش 10 برابر شد؛ نمی گوییم ایده آل است اما تلاش مان را کردیم. 

وزیر نفت ادامه داد: من همیشه گفته ام و باز هم می گویم نفت باید به صورت «فرست کلاس» و «متمدنانه» اداره شود؛ نه باتفکر
ابتدایی. براي تشکیلات «فرست کلاس»، به افراد «فرست کلاس» نیاز است. مشکل اشتغال با استخدام دولتی رفع نمی شود. 

زنگنه تصریح کرد: براي ایجاد اشتغال باید همان کاري انجام شود که در عسلویه و گازرسانی روستایی انجام شد و صدهاهزار اشتغال
ایجاد کردیم و مردم دستشان در جیب خودشان بود و با عزت پول درآوردند نه اینکه به دولت تحمیل شوند. تولید 6 میلیون بشکه
نفت خام در روز، فعال کردن صنایع پتروشیمی، درست کردن پالایشگاه و صدها راه دیگر می تواند اشتغال زایی بالایی در کشور ایجاد
کند. پولی که از درآمد نفت اضافه می شود حدود سالی 140 تا 150 میلیارد دلار است که اگر سرمایه گذاري شود، مشکلی براي

اشتغال وجود ندارد. 

وي افزود: در عین حال تلاش هایی شد تا حقوق نیروهاي غیررسمی عملیاتی تا 80 درصد نیروهاي رسمی افزایش یابد، طرح طبقه
بندي مشاغل و همینطور بیمه تکمیلی براي نیروهاي ارکان ثالث اجرایی شد. تشکیل مرکز توسعه مدیریت صنعت نفت نیز از اقدام
هاي بزرگی بود که با هدف ارزیابی و تقویت نهاد ساختار نفت انجام شد. دوره هاي دانشگاهی پاسخگوي بسیاري از نیازهاي ما نیست

و اگر درست کار شود، این مرکز می تواند در ساختن آینده اي بهتر براي صنعت نفت نقشی موثر ایفا کند. 

دولت رئیسی هم جاي مفسدان نیست 

وزیر نفت با این توصیه که نفت باید حرفه اي اداره شود و نباید جولانگاه احزاب و گروه هاي سیاسی شود، تأکید کرد: سیاست هاي
دولت به طور حتم باید در وزارت نفت پیاده شوند، اما معنایش آن نیست که اداره شرکت هاي نفت به دست وابستگان و پیوستگان
احزاب و گروه هاي سیاسی بیفتد؛ زیرا چنین رویه اي ضربه هاي جبران ناپذیري به صنعت نفت وارد می کند. یکی دیگر از وصیت
هاي مهم حرفه اي من این است؛ در جاهایی مانند صنعت نفت که مبادلات مالی بزرگ دارد، باید نسبت به فساد بسیار حساس بود.
فساد مالی به فساد فرهنگی و اجتماعی و سیاسی هم منجر می شود. من با افرادي که فساد مالی یا اخلاقی داشتند کنار نمی آمدم.
حالا هم بعضی فاسدها فکر می کنند دولت آقاي رئیسی جاي مفسدان است؛ خیر، دولت آقاي رئیسی هم جاي مفسدان نیست. باید

دست از بیت المال کشید. 

زنگنه به بعضی مدیران که همواره از جایگاه یا حقوق و مزایاي خود گله دارند اشاره کرد و گفت: شما که در دولت مشغول به کار شده
اید به انتخاب خود آمده اید؛ پس خود را با دیگران مقایسه نکنید. وقتی به دولت آمده اي نمی توانی بگویی فلانی در فلان شرکت
خصوصی فلان قدر حقوق می گیرد. او آن راه را انتخاب کرده و شما این راه را. این نقطه آغاز فساد است. اگر گفتید حق ما بیش از

این است، معنایش این است که می توانیم از راه دیگري این حق را بگیریم و این رویه، نه اخلاقی است، نه دینی و نه قانونی. 

کارهایی که نتوانستیم انجام دهیم 

وي همچنین با بیان اینکه در این مدت کارهاي بسیاري انجام شد اما کارهایی هم نتوانستیم انجام دهیم، اظهار کرد: برخی از کارها را
شرایط بین المللی به ما اجازه نداد، برخی هم شرایط داخلی و عده اي از افراد نگذاشتند؛ ما شاهد رشدیک چپ جدید غیرتئوریزه شده
در کشور هستیم که در بعضی مناطق هم قوي هستند که این موضوع را در همین حد در اینجا می گویم، شاید در جایی آنها را

بنویسم. 
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وزیر نفت با اشاره به اینکه من همیشه اعتقاد داشتم و دارم که باید افزایش جهشی تولید نفت خام را همراه با افزایش ضریب بازیافت
نفت انجام دهیم و رسیدن به تولید 6 میلیون و 500 هزار بشکه نفت خام در روز را کاري واجب براي کشور می دانم، تصریح کرد: ما
در این مرحله براي بازگشت کامل به بازار فرصت پیدا نکردیم، یک بار در سال 95 بازگشتیم و این بار دیگر فرصت نبود و نتوانستیم.

ان شاءاالله دوستان بعدي این کار را می کنند، ما هم زمینه هایش را ایجادکردیم. 

زنگنه با بیان اینکه فشارافزایی پارس جنوبی را در قرارداد با توتال و شرکت ملی نفت چین (سی ان پی سی) آغاز کردیم اما ناتمام
ماند، گفت: ما مقدمات این کار را با قراردادهایی با اوتی سی OTC آغاز و مطالعاتی تهیه کرده ایم و امیدوارم ادامه یابد. 

وي ادامه داد: شرایط تحریم اجازه اصلاح پایدار روابط مالی میان دولت و شرکت ملی نفت را به ما نداد زیرا روابط مالی بین دولت و
شرکت ملی نفت روابط مغشوشی است و ناکارآمد است و این باید درست شود و از واجبات است. 

وزیر نفت با تأکید بر اینکه براي سیستم توزیع سوخت و برندها بسیار تلاش شد اما خیلی موفق نشدیم، ادامه داد: من سیستم توزیع
سوخت کشور را شایسته این کشور نمی دانم و روزآمد نیست اما به دلایلی که بخشی هم منافع افراد بود، امکان پذیر نشد. 

دفنِ قانون رفع موانع تولید 

زنگنه با بیان اینکه گام بسیار بلندي که در تصویب ماده 12 رفع موانع تولید برداشته شد یک شاهکار براي بهینه سازي بود، گفت: جز
در گازرسانی به روستاها و صنایع به دلیل مشکلاتی که پیش آمده به ویژه یارانه ها، این قانون در عمل دفن شد. این از موضوعاتی بود
که خدمت آقاي رئیسی هم عرض کردم که این قانون را احیا کنید؛ نزدیک به 80 میلیارد دلار در سال 98 یارانه انرژي پنهان به مردم

داده شد و این موضوع بسیار مهمی است و باید از طریق سازوکار بهینه سازي کمک کنیم که کاهش یابد. 

وي همچنین به پیگیري سیستم تعمیر و نگهداري تأسیسات نفت اشاره کرد که به دلایلی انجام نشد و افزود: نظر داشتیم که براي
هزینه کرد در بهداشت و درمان صنعت نفت کارفرما تعریف شود و از این وضع در آید که عده اي با جوسازي نگذاشتند. 

وزیر نفت با بیان اینکه بخش بزرگی از کارهاي امانی کاهش یافت اما بخشی از آن نشد، به موضوع ورزش هم اشاره کرد و گفت:
همکاران من در نفت و در حوزه ورزش بسیار تلاش کردند اما همراهی نداشتیم. 

زنگنه تصریح کرد: اصلاح اقماري در خشکی نیز از مسائلی بود که خیلی تلاش کردیم اما همه با هم متحد بودند که نگذارند این کار
شود؛ این کار در بلندمدت بسیار به ضرر خانواده ها و بهره برداري است اما متأسفانه آن طور که می خواستم نشد. 

وي با بیان اینکه در مجلس هر ساله نفت را شامل شماري قانون که مشمول آن نبود، کردند که با این قوانین نمی شود نفت را اداره
کرد، گفت: این موضوع را به تازگی هم در نامه اي به مقام معظم رهبري نوشتم. تولید 6 میلیون و 500 هزار بشکه نفت خام در روز با

این روش نمی شود و نفت به دلیل اینکه می تواند در کشور تحول ایجاد کند، باید مستثنی باشد. 

وزیر نفت ادامه داد: تجارب و جمع بندي هاي ما با بحث هاي زیادي که در داخل شرکت هاي مختلف انجام شده است در قالب چند
سند براي آیندگان تنظیم شده است و خدمت دولت بعدي دادیم. 
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هر کمکی که بتوانم به دولت آینده می کنم 

زنگنه با اشاره به اینکه من بارها اعلام کردم و گفتم که هر کمکی که دولت آینده بخواهد به خاطر ایران و سربلندي ایران انجام می
دهم، تصریح کرد: شرایط کشور خطیر است، به خاطر وحدت ملی، به خاطر تمامیت ارضی، به خاطر ملت و کاهش درد و رنج مردم که
من مدت هاست دیگر نمی گویم بهبود زندگی مردم، می گویم کاهش درد و رنج مردم، هر کمکی که بتوانم می کنم و هیچ توقعی هم

ندارم. 

زنگنه با تأکید بر اینکه از هیچ کس دلخوري ندارم و هر کسی به من بدي کرده را می بخشم و حلال می کنم، افزود: اما کسانی که
مردم را نسبت به اعمال ما بدبین کردند و ما را دزد و خائن به کشور خطاب کردند و ذهن مردم را خراب کردند که این فقط یک
مسئله شخصی نیست، اینها یک نظام و ساختار را خراب کرده اند و این حق الناس است و حق عمومی را ضایع کردند؛ اینها فکر

نکنند با رضایت و حلال کردن من مسئله تمام می شود، راه سختی دارند و باید آن را حل کنند. 

حلالم کنید، نفت را به شما می سپارم 

وي با قدردانی از همه همکاران چه آنهایی که حاضرند و چه آنها که غایبند، گفت: از همه بابت بداخلاقی هایی که دارم، عذرخواهی
می کنم و خواهش می کنم من را حلال کنید و ببخشید. فردي که 70 سالش می شود دیگر نمی تواند اخلاقش را تغییر دهد. ممکن

است با افراد بداخلاقی یا نگاه تند کرده باشم یا برداشت دیگري از صحبت هایم شده باشد اما من قصد توهینی نداشته ام. 

وزیر نفت با بیان اینکه می پرسند پس از وزارت نفت به چه کاري مشغول خواهید شد، ادامه داد: من یک معلم دانشگاه هستم و در
دانشکده مهندسی شیمی دانشگاه فنی تهران مستقر می شوم و اگر کلاسی گذاشته شد، تدریس خواهم کرد و خاطرات و تجربه هایم

را می نویسم. 

زنگنه گفت: من نفت را به شما دوستان می سپارم و شما را به خدا می سپارم. خوشحالم که این بار سنگین را شرافتمندانه به زمین
گذاشتم، اما هم به آینده امیدوارم و هم نگران؛ زیرا مشکلات را می دانم. امیدوارم دولت بر چالش ها غلبه کند. همه شما هم به خاطر
سربلندي کشور همکاري کنید تا بتوانیم این دوران سخت را بگذرانیم و کشور را از مشکلات عبور دهیم. از لطف همه شما تشکر می

کنم، خدا به همه شما و خانواده هایتان سلامتی دهد. 

برچسب ها: زنگنه ، وزیر نفت ، نبض نفت
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مردان اقتصادي رئیسی

منبع: صداي بورسشماره خبر:  47  |  تاریخ: 1400/05/21

از زمانی که سید ابراهیم رئیسی به عنوان نامزد سیزدهمین دوره انتخاب ریاست جمهوري انتخاب شد تا امروز که به طور
رسمی پا به ساختمان پاستور گذاشته است، افراد زیادي براي حضور در کابینه اقتصادي دولت در آمد و شد بودند.

 از زمانی که سید ابراهیم رئیسی به عنوان نامزد
سیزدهمین دوره انتخاب ریاست جمهوري انتخاب شد تا امروز که به طور رسمی پا به ساختمان پاستور گذاشته است، افراد زیادي

 
براي حضور در کابینه اقتصادي دولت در آمد و شد بودند. 

ارمغان جوادنیا- خبرنگار؛ در طول یک هفته اي که گذشت، به دلیل آنچه که اختلاف نظر میان رئیس دولت و معاون اولش نامیده
شد، چینش و ترکیب تیم اقتصادي دولت آنطور که قرار بود پیش نرفت و نام هاي قدیمی یکی پس از دیگري از لیست هاي کاغذي
خط خورد و نام افراد جدیدي به آن اضافه شد. همین هم علت آن شد تا تعیین کابینه اقتصادي دولت سیزدهم به درازا بکشد. با این
حال و در کش و قوس برخی هجمه ها براي ورود کابینه اقتصادي و تغییر چند باره اعضاي کابینه، بعد از ظهر روز چهارشنبه
جدیدترین خبرها حاکی از ارسال نامه رئیس جمهوري به رئیس مجلس براي کسب راي اعتماد مجلس به وزیران پیشنهادي بود. در
این لیست که براي تائید نهایی راهی بهارستان شده است، نام افرادي همچون احسان خاندوزي براي وزارت اقتصاد، حجت عبدالملکی
براي وزارت کار، رضا فاطمی امین براي وزارت صنعت، معدن و تجارت، جواد اوجی براي وزارت نفت و علی اکبر محرابیان براي وزارت
نیرو دیده می شود. با همه این کش و قوس ها باید دید بهارستانی ها به چند نفر از این لیست راي اعتماد می دهند و وزراي تائید
شده در صورتی که به کابینه دولت راه یابند، چه سیاست ها و برنامه هایی را براي رهایی اقتصاد از مشکلاتی که از دولت قبل برایش
به ارث رسیده در سر دارند. در این گزارش به بررسی سیاست هاي اعضاي کابینه اقتصادي دولت سیزدهم پرداخته شده که می

 
خوانید: 

 
گزینه وزارت امور اقتصادي و دارایی 
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 سید احسان خاندوزي سید احسان خاندوزي یکی از وزرایی
است که به عنوان وزیر پیشنهادي امور اقتصادي و دارایی به مجلس معرفی شده است. او زاده 23 شهریور 1359، گرگان است و در
یازدهمین انتخابات مجلس شوراي اسلامی به عنوان نفر هفتم از حوزه انتخابیه تهران، ري، شمیرانات، اسلامشهر و پردیس از استان
تهران انتخاب شد. علاوه بر این، او عضویت در هیأت مدیره دیده بان شفافیت و عدالت، هسته اندیشه ورزي وزارت امور اقتصادي و
دارایی، شوراي پژوهشی سازمان امور مالیاتی و نایب رئیسی کمیسیون اقتصادي مجلس را در کارنامه خود دارد. خاندوزي که پیش از
این مدیرکل اقتصادي مرکز پژوهش هاي مجلس بوده، از جمله افرادي است که به مصوبات بورسی سازمان بورس و اوراق بهادار
واکنش جدي نشان داده است. او هر چند تلاش مجلس و دولت را در این خصوص ارزشمند می داند اما معتقد است که رئیس بانک
مرکزي باید در برابر تخصیص منابع صندوق توسعه ملی و ممنوعیت استفاده از وام بانکی ایستادگی می کرد. چرا که از نگاه او،
تسهیلاتی که به بورس اختصاص داده شد، بیش ازتسهیلاتی بود که صرف مقابله با کرونا شده بود. از سوي دیگر، دست بردن به سهم
میلیون ها نفر زمانی که کشور با کمبود ارز روبه روست، به دور از انصاف بوده است. او هر چند اعتقاد دارد که نوسان و ریسک در ذات

 
بورس است اما تاکید دارد که نوسانات نباید محصول تشتت سیاست گذار و شکست هماهنگی باشد. 

 
حذف قیمت گذاري دستوري فولاد و سیمان 

یکی دیگر از مواردي که خاندوزي به آن اعتقاد دارد و در مجلس هم به نتیجه رسیده است، موضوع حذف قیمت گذاري دستوري
فولاد و سیمان است که آن را اتفاق مبارکی براي دو صنعت مهم بورسی می داند. او که معتقد است به جاي دستور باید نقاط ضعف
سازوکار بورس کالا اصلاح شود، تاکید دارد براي از بین رفتن رانت باید سازوکارهاي اقتصادي مشخص شود چرا که بی توجهی به این

 
مسئله، گاه با نیت خوب به تشدید رانت دامن می زند. 

 
سهام عدالت 

وزیر اقتصاد پیشنهادي دولت سیزدهم، فروش سهام دولت در بانک ها و پالایشگاه هاي کشور را مصداق مشخص سرمایه فروشی می
داند. براساس آنچه او گفته است، در 9 ماهه سال قبل 19 هزار میلیارد تومان، سهام شرکت هاي دولتی فروخته شده این درحالی
است که در 9 ماهه ابتدایی امسال بیش از 33 هزار میلیارد تومان اموال و دارایی هاي دولت فروخته شده است. با توجه به این آمارها،
اگر وزارت اقتصاد در ماه هاي ابتدایی سال و در شرایط رونق بورس سریع تر اقدام می کرد، می توانست سهام بیشتري را به فروش
برساند. این روند نشان می دهد که عملا کشور با فروش اموال و دارایی ها و یا استقراض و فروش اوراق اداره می شود و ظاهرا بنا

 
نیست نظام مالیات ستانی کشور اصلاح شود. 

 
نقدینگی 
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سیاست خاندوزي در مورد نقدینگی نیز مشخص است. دولت براي حل ریشه اي معضل نقدینگی باید سه راه را در نظر می گرفت؛
یکی کاهش دور موتور کسري بودجه دولت و کاهش دور موتور ناترازي بانک ها و دیگري ایجاد سرعت گیر براي ورود این سیلاب
نقدینگی به فعالیت هاي نامولد از طریق اخذ مالیات بر عایدي سرمایه و مجموعه درآمد و سوم مدیریت انتظارات حول عدم کاهش
ارزش پول ملی تا پول در دستان مردم داغ نشود. او بر این باور است که هر چند مسکن هاي رونق بازار خوب است ولی تمرکز بر

تزریق ذخایر ملت ایران براي رونق کوتاه مدت یک چاره اندیشی پایدار به شمار نمی رود. 

مالیات بر عایدي سرمایه 

ضرورت وضع مالیات بر عایدي سرمایه در اقتصاد از دیگر مواردي است که خاندوزي به آن اعتقاد دارد. از نگاه او، این موضوع یکی از
ابزارهاي کنترل سوداگري در بازارهاي دارایی است که تجربه جهانی بسیار مفصلی دارد. با این وجود او معتقد است که با وضعیت
خاص اقتصاد امروز ما کارکرد مالیات بر عایدي سرمایه فعلا باید کاملا تنظیم گرایانه باشد. علاوه بر این، این مالیات در گام هاي اول
باید کاملا سخت گیرانه و تنظیمی باشد تا بتوان در آینده از این مالیات استفاده درآمدي کرد. او همچنین تاکید دارد که مالیات بر
عایدي سرمایه می تواند به عنوان سرعت گیر در مسیر حرکت نقدینگی به سمت بازارهاي دارایی مانند خودرو و مسکن قرار گیرد.

ضمن اینکه سرعت رشد قیمت خودرو و مسکن را نیز کاهش خواهد داد. 

گزینه وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی  حجت االله عبدالملکی
حجت االله عبدالملکی وزیر پیشنهادي تعاون، کار و رفاه اجتماعی یکی از جوانان دهه شصتی است که با سوابق مدیریتی مختلف؛ در
حال حاضر به عنوان معاون اشتغال و خودکفایی کمیته امداد امام خمینی «ره» مشغول به کار است. او متولد چهارم فروردین ماه سال
1360 است و مدرك دکترا اقتصاد خود را از دانشگاه اصفهان گرفته و اکنون عضو هیأت علمی دانشگاه امام صادق است. او بین سال
هاي 89 تا 91 عضو هیأت مدیره صندوق بیمه اجتماعی روستاییان و عشایر کشور بوده و از سال 85 تا 88 سمت مشاور وزارت امور

 
اقتصادي و دارایی را بر عهده داشته است. 

او که سابقه نمایندگی جمهوري اسلامی ایران در اجلاس بین المللی بانک جهانی- فرانسه در سال 2010 و دبیر سمینار بین المللی
بازنگري در «گزارش توسعه جهانی 2009» را در کارنامه خود دارد، خود را نظریه پرداز ملی در خصوص اقتصاد مقاومتی معرفی می
کند. عبدالملکی که موضع گیري هاي تندي در مورد FATF داشته و پذیرش FATF را به فاش شدن اطلاعات محرمانه کشور تعبیر
می کند، معتقد است که تصویب آن سودي براي ایران ندارد و موجب می شود ایران شرکاي تجاري خود را براي دور زدن تحریم از
دست بدهد. او همچنین لوایح دولت درباره FATF را صددرصد به ضرر کشور می داند و معتقد است که این لوایح باعث می شود

 
ایران شرکاي تجاري خود را از دست بدهد. 

 
برجام 

موضع عبدالملکی در مقابل برجام نیز همانند FATF است. از نگاه او، نتیجه برجام هاي نفتی، بانکی، هسته اي، زیست محیطی و
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فرهنگی، بردگی نسل آینده است. او که پیش از این گفته بود که در سال 1400 مردم با روي کار آمدن یک دولت انقلابی شاهد
انقلاب در حوزه اقتصادي باشند، حالا نامش بر کرسی وزارت کار مطرح است. خواستگاه فکري حجت عبدالملکی به تحصیل در
«دانشگاه امام صادق» برمی گردد و از این لحاظ برخلاف رهبر، خاندوزي و فاطمی امین، دولتگراست و از سیاست هاي ضد اقتصاد

بازار حمایت می کند. 
او که معتقد است اقتصاد ایران از اقتصاد چین هم بازتر است، قصد دارد مردم را با چارچوب اقتصاد مقاومتی آشنا کند. 

با توجه به اینکه گفته می شود او طرفدار سیاست آزادسازي زمین ها براي گسترش کار و سرمایه گذاري مردم است، باید دید این
نظریه پرداز اقتصاد مقاومتی از چه طریق می خواهد از این روش در وزارت کار بهره ببرد. عبدالملکی در صورتی که قرار باشد سکان
هدایت وزارت کار را عهده دار شود باید هم زمان بر مسائل چهار صندوق بیمه اي و بازنشستگی تامین اجتماعی، کشاورزان، روستاییان
و عشایر، کشوري و فولاد نظارت کند اما سئوالی که مطرح می شود این است که با توجه به اینکه او تجربه چندانی در حوزه فعالیت

این وزارتخانه ندارد، آیا می تواند بار سخت آن را به دوش بکشد. 

گزینه وزارت نیرو  علی اکبر محرابیان با انتخاب محمود احمدي
نژاد به عنوان رئیس دولت نهم، فردي با نام «علی اکبر محرابیان» که گفته می شد خواهرزاده محمود احمدي نژاد است و رئیس دولت
آن را رد کرده بود، به عنوان دومین وزیر پس از «علیرضا طهماسبی» در سال 86، بر صندلی وزارت صنایع و معادن تکیه زد و تا

 
زمانی که این وزارتخانه منحل نشده بود، بر بخش صنعت کشور مدیریت کرد. 

او که در دولت دهم نیز دوباره سکان هدایت این وزارتخانه را به دست گرفت، با حواشی زیادي روبه رو شد. دادگاه عمومی تهران در
سال 1388 با صدور حکمی او را به تقلب در ثبت اختراع اتاق امن زلزله محکوم کرد و در این حکم، ثبت اختراع به نام محرابیان باطل
اعلام شد. او که اقدامات زیادي را در دوره وزارتش عملیاتی کرد و پس از آن به عنوان دستیار ویژه رئیس جمهور و رئیس ستاد مهر

 
ماندگار دولت دهم معرفی شد، حالا گزینه اي مطرح براي وزارت «نیرو» است. 

علی اکبر محرابیان در مدت زمانی که سکان هدایت وزارت صنایع و معادن را به عهده گرفت، فراز و نشیب هاي زیادي را تجربه کرد
که برخی از آن مرتبط با صنعت خودرو بود. وزیر تازه نفس وزارت صنایع و معادن از همان ابتدا رویارویی سختی را با صنعتی داشت
که از آن با عنوان غول بزرگ خودروسازي یاد می شود. صنعتی که بیش از سایر بخش ها با پیچیدگی هاي زیادي روبه رو بود با
رویکرد انتقادي از سوي محرابیان مواجه شد. یکی از انتقادهاي وارده او، پایین بودن تولید خودروهاي حمل و نقل عمومی و پرمصرف
بودن تولیدات داخلی بود. شاید همین هم دلیلی شد تا تغییر مدیران دو غول بزرگ خودروسازي از سوي محرابیان یکی از اتفاق هاي

 
بزرگی باشد که در صنعت خودروسازي به ثبت رسید. 

البته موانعی که پیش روي محرابیان بود تنها به این موارد منتهی نشد بلکه احداث کارخانه ایران خودرو در بابل و سایت هاي خارجی،
تولید خودروي مشترك چینی ها و ایران خودرو در ایران، وضعیت پر نقد خدمات پس از فروش خودرو در ایران، نوسان قیمت خودرو
در بازار داخلی، چالش بر سر تغییر تعرفه واردات خودرو، امضاي قرارداد سایپا و پروتون و در سایه قرار گرفتن زاگرس خودرو،
مشکلات اخیر مالی در ایران خودرو، تولید تیراژ پایین تندر90 و همچنین حواشی تشکیل شوراي سیاست گذاري خودرو از دیگر

 
مسائلی بودند که او با آنها دست به گریبان بود. 
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حمایت آقاي وزیر از شرکت هاي بورسی 

یکی از اتفاقات مهمی که در دوره دوم وزارت محرابیان رخ داد، واکنش مثبتی بود که بورس به انتخاب مجدد او داشت. چرا که از نگاه
مدیران بورسی آن دوره از جمله حسن قالیباف اصل، تصمیمات وزارت صنایع و معادن بر حوزه کسب و کار، سوددهی و در نهایت
ارزش سهام شرکت هاي اثرگذار بازار بسیار تاثیرگذار بود و بسیاري از شرکت هاي بورسی تحت تاثیر این سیاست ها قرار گرفته بودند.
به گونه اي که تلاش هاي وزارت صنایع در فروش شرکت هاي زیرمجموعه اش در قالب اجراي اصل 44 قانون اساسی مناسب خوانده
شده بود. حتی از نگاه دبیرکل کانون کارگزاران آن دوره، وزارت صنایع و معادن در میان دیگر وزارتخانه ها بهترین نمره را در
خصوصی سازي به دست آورده بود. همچنین این اقدامات از سوي کارشناسان نیز مورد تقدیر قرار گرفت چرا که از نگاه آنها این
وزارتخانه توانسته بود به منظور اجراي اصل 44 قانون اساسی شرکت هاي بزرگی را وارد بازار کرده و سهام آنها را به دست بخش
خصوصی برساند. در واقع می توان گفت در آن دوره تمامی صنایع از جمله صنایع حاضر در بورس تهران در شرایط حساس و بحرانی

از حمایت وزارت صنایع برخوردار شدند. 
علاوه بر این، بورس ایران در آن دوره رشد قابل توجهی را به ثبت رساند تا جایی که به گفته محرابیان، بورس ایران در میان 360
بورس برتر دنیا بالاترین میزان رشد را به خود اختصاص داده بود. همچنین ترازنامه شرکت هاي حاضر در بورس و شرکت هاي فعال

در معدن و صنایع معدنی بیشترین رشد را داشتند. 
گفته می شود در دوره اي که علی اکبر محرابیان، متصدي وزارت صنعت و معدن بود، بیش از 95 درصد واگذاري ها انجام شد. به
گونه اي که می توان از وزارت صنایع به عنوان وزارتخانه اي نام برد که مقام اول را در واگذاري هاي مشمول اصل 44 از آن خود کرده
بود. به بیانی دیگر در این دوره، تمام بنگاه هاي زیرمجموعه وزارت صنایع و معادن در لیست واگذاري قرار گرفتند که بخش عمده اي
از آنها واگذار شد. دراین میان، واگذاري شرکت هاي خودروسازي نیز از سوي محرابیان دنبال شد و استقبال زیادي از آن صورت
گرفت. او سعی کرد این دو شرکت خودروسازي را متقاعد کند تا ساختار خود را اصلاح کنند تا بتوانند در لیست واگذاري قرار بگیرند

که از میان آنها تنها شرکت سایپا تا حدودي توانست در این خصوص گام بردارد. 

صنایع معدنی 

از دیگر اقدامات مهم محرابیان توجه به صنایع مزیت دار از جمله سیمان، سنگ آهن و فولاد، کاهش تنش هاي موجود بین
تولیدکنندگان مواد اولیه و محصولات نهایی، ایجاد کمیته هاي کارشناسی در سطوح مختلف با هدف تداوم وضعیت مثبت واحدهاي
تولیدي بود. به بیانی دیگر توجه به صنایع معدنی از محورهاي مهم مورد تاکید وزارت صنایع و معادن بود. البته در این میان، حمایت
از قانون معادن، طرح آمایش سرزمین و فعال کردن بانک صنعت و معدن به عنوان بانک تخصصی صنایع و معادن نیز در دوره وزارت

او دنبال شد. 

رکورد سیمان 

یکی از صنایعی که در دوران علی اکبر محرابیان توانست رکوردهاي کم نظیري ثبت کند، صنعت تولید کلینکر و سیمان بود. ظرفیت
تولید سیمان از سال 1386 تا پایان سال 1390 از رشد 66 درصدي برخوردار شد. ظرفیت تولید سیمان کشور در سال 1386 برابر با
45٬907٬212 تن بوده که در پایان سال 1390 به عدد 76٬220٬282 تن رسید. همچنین روند تولید سیمان نیز رشد 66 درصدي
داشته است. تولید کل صنعت سیمان کشور برابر با 40٬003٬573 میلیون تن بوده که با جهش قابل ملاحظه در سال 1390 به

66٬460٬952 تن رسید. 
وزیر وقت صنایع و معادن، اقدامات دیگري هم در این صنعت انجام داد. او از همان ابتدا با تشکیل ستاد راه اندازي طرح هاي سیمانی
موفق شد زمینه را براي افزایش ظرفیت تولید سیمان در کشور فراهم کند. پس از آن نیز سیمان از سبد حمایتی خارج و صادرات هم
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چند ماه بعد از آن آزاد شد. 

جهش خیره کننده فولاد 

دستاوردهاي محرابیان تنها به صنعت خودرو و سیمان خلاصه نشد بلکه در دوران مسئولیت او، ظرفیت فولاد خام کشور با جهش
خیره کننده اي به دو برابر افزایش یافت. در زمان شروع فعالیت او در سال 86 ظرفیت فولاد خام کشور 10٫835 هزار تن بوده که در
زمان تودیع او در سال 1390 به 20٫665 هزار رسید. این در حالی بود که ظرفیت فولاد کشور از سال 1390 تا 1394 تنها از رشد 6
درصدي برخوردار بود. همچنین، تولید فولاد نیز در این دوره از رشد 41 درصدي برخوردار بود به گونه اي که میزان تولید فولاد خام

از 9٫944 هزار تن در سال 1385 به 14٫037 هزار تن در سال 1390 رسید. 
علاوه بر این، برنامه هاي عملیاتی نیز براي صنعت فولاد کشور تدوین شد و راه اندازي کارخانجات در کنار معادن، توجه به آب مصرفی

کافی، بررسی بازار مصرف و نگاه دقیق به مقوله صادرات و سرمایه گذاري در این طرح ها نیز دیده شد. 
محرابیان حتی در زمینه اجراي طرح هاي فولادي نیز رویکرد تازه اي دنبال کرد و براي معادن تا گندله سازي، آهن اسفنجی، فولاد
خام و به طور کلی محصولات فولادي، برنامه عملیاتی دقیقی تعریف کرد تا علاوه بر پیگیري طرح هاي قبلی، برخی از طرح ها نیز در
راستاي این برنامه شروع شود. او حتی براي پروژه هایی که با کندي پیش می رفتند اما سودآوري خوبی داشتند، هم فکر چاره کرد و
از آنجا که مشکل این پروژه ها تامین مالی بود پیشنهاد عرضه اوراق مشارکت را داد. وزیر صنایع وقت حتی سروسامانی هم به اجراي
طرح هاي استانی فولاد داد تا جایی که این طرح ها نیز هر چند براي مدتی متوقف ماند و نحوه تامین مالی آنها مورد تایید

کارشناسان اقتصادي نبود، اما بار دیگر از سرگرفته شد. 

خطوط اعتباري به صنایع 

از آنجا که صنعت براي رشد و توسعه نیازمند سرمایه در گردش و ارائه تسهیلات است، وزیر صنعت وقت در زمینه ارائه خطوط
اعتباري و اعطاي تسهیلات به صنایع نیز پیش قدم شد و در سال 87 خط اعتباري 5 میلیارد دلاري را به صنایع اختصاص داد. البته
ناگفته نماند که برخی صنایع به دلیل آنچه که سخت گیري نظام بانکی نامیده شد، نتوانستند از این منابع بهره ببرند و همین موضوع

موجی از انتقاد مدیران این صنایع را به دنبال داشت. 
فروش اعتباري مواد اولیه و مهمتر از همه استمهال بدهی 6700 واحد صنعتی داراي بدهی زیر 20 میلیارد ریال به مدت یک سال از

اقدامات بی سابقه اي بود که در این دوره انجام شد. 

گزینه وزارت صنعت، معدن و تجارت  رضا فاطمی امین از رضا
فاطمی امین به عنوان گزینه پیشنهادي براي وزارت صمت یاد می شود. 

او که پست هایی همچون معاون وزیر صنعت، معدن و تجارت، رئیس ستاد تحول صنایع و معادن و مشاور و مدیر سرمایه گذاري و
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مشارکت هاي آستان قدس رضوي، عضو هیأت مدیره سازمان گسترش، رئیس ستاد تحول صنایع و معادن، معاون برنامه ریزي وزارت
صمت و دبیر کارگروه سرمایه گزارش و اشتغال وزارت صنایع و معادن را در کارنامه خود دارد، حالا قرار است در صورت تایید مجلس

راهی وزارت صمت شود. 
فاطمی امین از جمله مدیران رده میانی دولت احمدي نژاد است که در طول فعالیتش سعی کرده سري در میان سرها درآورد. او که
در طول انتخابات به عنوان نماینده رئیسی در همایش ها حاضر می شد و گفته می شود بخشی از برنامه صنعتی و معدنی او را نوشته

است، رویکردش تاکید بر قیمت گذاري کالاها و خدمات است. 
او که با تبصره 13 و ماجراي هدفمندي یارانه ها شناخته می شود، نگاهش به اقتصاد دولتی است و بر مسئله خودکفایی و حمایت از
تولید داخل تاکید دارد. گفته می شود در صورتی که او بر صندلی وزارت صمت تکیه بزند، شاهد ممنوعیت و محدودیت بیشتر واردات
خودروهاي خارجی و حمایت از خودروسازان داخلی و به نوعی خودکفایی در صنعت خودرو باشیم. حال با توجه به اینکه او یکی از این

همراهان قدیمی رئیسی در مشهد بوده باید دید می تواند در صورت کسب راي اعتماد مجلس، کلیدي ترین وزارتخانه را اداره کند. 

گزینه وزارت نفت  جواد اوجی از معاون وزیر نفت احمدي نژاد به
عنوان گزینه وزارت نفت دولت رئیسی یاد می شود. جواد اوجی که از مدیران بنیاد مستضعفان بوده و چهره مورد اعتماد دولت بهار
براي دور زدن تحریم هاست، پیش از این، توسعه میادین گازي و تقویت ارزآوري از این حوزه را به عنوان مهم ترین دغدغه خود
مطرح کرده است. او در زمان مدیریت در شرکت ملی نفت طرح هاي توسعه اي مانند خط لوله اسلامی را راه اندازي کرد اما طرح هاي
او تاثیرات چندانی برجاي نداشت. اوجی همچنین تلاش کرد مسیر جدیدي براي انتقال گاز ایران از سوریه به اروپا تعریف کند که در

 
این خصوص نیز موفق نشد. 

اوجی که در سمت معاون وزیر و مدیرعامل شرکت ملی گاز ایران نیز فعالیت داشته است، بیشترین دغدغه اش توسعه میادین گازي و
تقویت ارزآوري از این حوزه بوده است. گفته می شود او در زمان دولت محمود احمدي نژاد مأمور انتقال شمش هاي طلا به کشورهاي
همسایه براي تهاتر کالا به کالا و دور زدن تحریم بوده است. او همچنین پیش از این از متنوع نبودن نیروگاه هاي ایران خبر داده و بر
توسعه نیروگاه هاي اتمی و بادي تاکید کرده بود. با این وجود اوجی در شرایطی براي تصدي وزارت نفت پیشنهاد شده است که ایران
یکی از بدترین شرایط فروش نفت خود در چهار دهه اخیر را پشت سر می گذارد. با این حال باید دید که در صورت راي اعتماد

مجلس او می تواند مشکلات این بخش را مرتفع کند.
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صنایع کوچک باید بیش از پیش مورد توجه قرار گیرد

منبع: ایراسینشماره خبر:  48  |  تاریخ: 1400/05/21

رئیس خانه صنعت و معدن ایران گفت: اگرچه عمده اشتغال کشور توسط SME ها به وجود آمده است اما متاسفانه گردش
مالی عمده در اختیار صنایع بزرگی است که معمولا یا دولتی هستند و یا شبه دولتی بنابراین توجه به صنایع کوچک و

متوسط در ایران کم است و باید تقویت شود.

رئیس خانه صنعت و معدن ایران گفت: اگرچه عمده
اشتغال کشور توسط SME ها به وجود آمده است اما
متاسفانه گردش مالی عمده در اختیار صنایع بزرگی است
که معمولا یا دولتی هستند و یا شبه دولتی بنابراین توجه
به صنایع کوچک و متوسط در ایران کم است و باید تقویت

شود. 

عبدالوهاب سهل آبادي در گفت وگو با خبرنگار ایراسین با
اشاره به روز صنایع کوچک اظهار کرد: اکثر واحدهاي

صنعتی یا کارخانه هاي تولیدي کشور جزو بنگاه هاي کوچک و متوسط هستند. این واحدها که معمولا در شهرك هاي صنعتی
مشغول به فعالیت هستند، بیشتر با نظارت و مسئولیت معاونت صنایع کوچک وزارت صمت اداره می شود. 

وي افزود: عمده اشتغال کشور توسط SME ها به وجود آمده است در حالی که متاسفانه گردش مالی عمده در اختیار صنایع بزرگ
است که معمولا یا دولتی هستند و یا شبه دولتی. بنابراین توجه به صنایع کوچک و متوسط در ایران کم است. 

رئیس خانه صنعت و معدن ایران گفت: امروز 90 هزار واحد صنعتی کوچک و متوسط در ایران مشغول به فعالیت هستند و اصفهان
هم یکی از بزرگترین استان ها در حوزه شهرك هاي صنعتی به شمار می رود متاسفانه توجه لازم به این بخش نشده است. 

سهل آبادي افزود: امروز بسیاري از نیازهاي کشور باید در داخل تولید شود که این اتفاق باعث ایجاد رونق در واحدهاي کوچک شده
است. به علاوه این بخش با توجه به افزایش چشمگیر قیمت ارز و فعالیت هاي صادراتی که انجام شده، موفق شدند خود را از آب و

گل خارج کنند. 

وي ادامه داد: در سال گذشته و در مقطعی که کرونا همه دنیا را فرا گرفت، ایران موفق شد با وجود همین واحدها بسیاري از مشکلات
را حل کند. در حالی که فروشگاه ها در همه دنیا خالی شد، در ایران کسی کمبودي حس نمی کرد و این مسئله به دلیل وجود

واحدهاي کوچک و متوسط در کشور بود. 

رئیس خانه صنعت و معدن ایران گفت: از دولت بارها خواسته ام که توجه بیشتري به واحدهاي کوچک و متوسط داشته باشد.
امیدواریم که نگاه مالیاتی ویژه اي نسبت به این بخش به وجود آید و در سایر بخش ها نظیر تامین اجتماعی از اختیاراتی که در

چارچوب قانون وجود دارد در جهت حمایت از این بخش استفاده شود. 
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کارگران صنایع کوچک امنیت درمانی ندارند سهل آبادي افزود: متاسفانه امروز کارگران ما از امنیت خوبی در حوزه بهداشت و درمان
برخوردار نیستند؛ دارو در کشور به خوبی پیدا نمی شود و کارگران واحدهاي کوچک و متوسط از نظر درمانی امنیت روانی ندارند. 

وي ادامه داد: باید توجه داشت که بخش عمده تولید به عهده کارگران است اما این بخش بسیار مظلوم واقع شده است. در حالی که با
این شرایط گرانی موجود حقوق کارگران ممکن است کفاف مخارج زندگی را ندهد، دولت هیچ بسته حمایتی در اختیار کارگران

واحدهاي کوچک و متوسط قرار نداده است. 

رئیس خانه صنعت و معدن ایران اظهار کرد: امیدواریم نامگذاري چنین روزي براي صنایع کوچک و متوسط تنها محدود به یک نام
نباشد بلکه پتانسیل ها، قوت ها، قدرت ها، ضعف ها و نیازها توسط این جامعه بیان شود و مسئولان نیز با توجه به آن در جهت بهبود

و تقویت آن ها حرکت کنند. 

سهل خاطرنشان کرد: به عقیده من یادآوري این روزها به این جهت است که قدرتمندي واحدهاي کوچک و متوسط به رخ دنیا
کشیده شود و مردم مطمئن شوند که نیازهاي خود را می توانند در داخل کشور برطرف کنند.
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توسعه صنایع کوچک؛ موانع و راهکارها

منبع: شبکه خبرشماره خبر:  49  |  تاریخ: 1400/05/21

مدیر عامل سازمان صنایع کوچک و شهرك هاي صنعتی گفت: بیش از 76 هزار واحد صنعتی کوچک و متوسط در کشور
وجود دارد.

مدیر عامل سازمان صنایع کوچک و شهرك هاي صنعتی گفت: بیش از 76 هزار واحد صنعتی کوچک و متوسط در کشور وجود
دارد. 

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی شبکه خبر، "علی رسولیان" در روز حمایت از صنایع کوچک در گفتگو با 18:30 گفت: در سال گذشته
بیش از 7 درصد با رشد صنایع کوچک و متوسط (SME ها) کشور مواجه بودیم. 

او تعداد واحد هاي راکد را 17.5 درصد اعلام کرد و گفت: این تعداد در حال کاهش است و واحد هاي صنعتی به مرور به چرخه تولید
بازمی گردند. 

مدیر عامل سازمان صنایع کوچک و شهرك هاي صنعتی گفت: بیش از 829 شهرك و ناحیه صنعتی فعال در کشور وجود دارد. 
رسولیان گفت: قرار است شوراي عارضه یابی تشکیل شود. 

او گفت: ایجاد اشتغال و توجه به معشیت مردم از اهم مسائل کشور است، نقش بی بدیل صنایع کوچک و متوسط با طیف متنوعی از
تولید محصولات و خدمات در ایجاد فرصت هاي شغلی، جذب جوانان و بومی نمودن فناوري، رفع نیاز بازار هاي داخلی و بخش زیادي
از صادرات به بازار هاي هدف با استفاده از امکانات موجود در نیل به خودکفایی اقتصادي در مسیر توسعه کشور بسیار مؤثر می باشد. 

 

کد ویدیو دانلود فیلم اصلی 

"نوده فراهانی" عضو هیئت مدیره شهرك صنعتی شمس آباد گفت: نباید کارگاه هاي صنعتی تعطیل می شدند تا امروز نیاز به احیاء
دوباره داشته باشیم. 

0:00
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تاثیر کرونا بر الگوي غذایی خانوارهاي اصفهانی

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  50  |  تاریخ: 1400/05/21

در طرحی تحقیقاتی الگوي غذایی خانوارهاي اصفهان، قبل و حین دوران کرونا بررسی می شود.

به گزارش گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران جوان از
اصفهان، مرجان منوچهري مدیر گروه بهبود تغذیه معاونت
بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی اصفهان گفت: تغییر الگوي
غذایی خانوار هاي اصفهان، قبل و حین دوران کرونا در یک
طرح تحقیقاتی و از طریق پرسشنامه آنلاین (برخط)

بررسی می شود. 

وي افزود: در این طرح تحقیقاتی، الگوي غذایی خانوار هاي
22 شهرستان زیر پوشش دانشگاه علوم پزشکی اصفهان قبل و حین دوران همه گیري بیماري کووید-19 بررسی و از نتایج آن براي

طراحی برنامه هاي مداخله اي مناسب استفاده خواهد شد. 

منوچهري با اشاره به اینکه کشورمان از حدود 2 سال گذشته درگیر شیوع ویروس کرونا شده است، اظهار کرد: این موضوع تاثیر منفی
بر امنیت غذایی جامعه داشته و به تغییر الگوي غذایی خانوار ها منجر شده است. 

مدیر گروه بهبود تغذیه معاونت بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی اصفهان با بیان اینکه دوران کرونا تاثیر زیادي بر جامعه به ویژه بر
سبک زندگی مردم گذاشته است، اضافه کرد: تحرك مردم در این مدت کاهش یافته و از طرف دیگر مصرف مواد غذایی و تنقلات فاقد

ارزش غذایی افزایش یافته است. 

وي ادامه داد: با توجه به اینکه آمار و ارقام مشخصی از چگونگی الگوي غذایی مردم در 2 سال گذشته نداشتیم، طرحی تحقیقاتی
مذکور را براي مشخص کردن تغییرات الگوي تغذیه مردم طراحی و اجرا کردیم. 

منوچهري گفت: با اجراي این طرح می توانیم تغییرات الگوي تغذیه و میزان خانوار هایی که در زمینه امنیت غذایی دچار مشکل
شدند را شناسایی و با جلب مشارکت سیاستگزاران و برنامه ریزان استان و شهرستان ها، براي بهبود وضعیت موجود، برنامه ریزي و

اقدام کنیم. 

وي با اشاره به اینکه در دوران کرونا برخی از خانوار ها به دلیل مسائل اقتصادي ناشی از این شرایط و تاثیر آن بر اشتغال و گروه هاي
آسیب پذیر با مشکلاتی مواجه شدند، اضافه کرد: تغذیه مردم بویژه کودکان، مادران باردار و شیرده و سالمندان بسیار مهم است و در

این طرح تحقیقاتی می کوشیم تا تغییرات آن در 2 سال اخیر را بررسی کنیم. 
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مدیر گروه بهبود تغذیه جامعه معاونت بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی اصفهان خاطرنشان کرد: از نتایج این طرح تحقیقاتی در هر
شهرستان براي تامین نیاز هاي اولیه خانوار ها به ویژه گروه هاي آسیب پذیر اقدام و نسبت به رفع مشکلات موجود، برنامه ریزي

خواهد شد.
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اشتغال 19 هزار نفر با تسهیلات صندوق کارآفرینی امید کرمان

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  51  |  تاریخ: 1400/05/21

مدیر صندوق کارآفرینی امید استان کرمان گفت: این صندوق در دولت یازدهم و دوازدهم موفق به پرداخت تسهیلات به 19
هزار نفر در قالب 24 هزار و 812 فقره پرونده شده است.

به گزارش خبرگزاري صداو سیماي مرکز کرمان امید یوسف پورواجد در نشستی خبري بمناسبت روز خبرنگار افزود: صندوق
کارآفرینی امید استان کرمان در راستاي منویات رهبر معظم انقلاب اسلامی و تاکیدات دولت در راستاي سیاست هاي اقتصاد مقاومتی
در هفت سال خدمت دولت تدبیر و امید اقدام به پرداخت 24 هزار و 812 فقره انواع تسهیلات قرض الحسنه به میزان 419 میلیارد

تومان پرداخت کرده که براي 24 هزار و 812 نفر اشتغال ایجاد شده است. 

وي افزود: تسهیلات تولید - اشتغال به سه بخش صنعت، خدمات
و کشاورزي تقسیم شده که سهم بخش صنعت از این تسهیلات
شامل 2 هزار و 856 طرح با چهار هزار و 284 فرصت شغلی،
بخش کشاورزي را سه هزار و 117 طرح با چهار هزار و 676
فرصت شغلی و بخش خدمات با هفت هزار 317 طرح با 10هزار
و 976 فرصت شغلی بیشترین میزان اشتغال را به خود اختصاص

داده است. 

مدیر صندوق کارآفرینی امید استان کرمان یادآور شد: در حوزه
تسهیلات و رفع ضرورت هاي زندگی که شامل تسهیلات ازدواج، درمان و سایر بخش ها است 11هزار و 236 فقره وام با اعتباري بالغ

بر 68 میلیارد تومان پرداخت شده است. 

استمهال وام به تولیدکنندگان در شرایط کرونا 

وي با اشاره به تاثیر شیوع ویروس کرونا بر مشاغل گفت: در شرایط سخت کرونایی به سر می بریم بسیاري از دریافت کنندگان
تسهیلات این صندوق درخواست استمهال می دهند که در 2 سال اخیر 2 نوبت استمهال انجام شده و یک نوبت دیگر تا پایان مرداد

انجام می شود. 

مدیر صندوق کارآفرینی استان کرمان تصریح کرد: بخش عمده تسهیلات اشتغالزایی به حوزه هاي گردشگري، ورزشگاه ها و بوم
گردي ها پرداخت و از سوي دیگر بیشترین آسیب را از کرونا دیده اند نیز چندین نوبت استمهال به آن ها داده شده است. 

پورواجد با اشاره به اینکه رسالت اصلی صندوق کارآفرینی امید اشتغالزایی است و اگر بخواهیم اشتغال حفظ شود باید آن ها را
حمایت کنیم گفت: در شرایط کرونا براي بخشی از کارگاه هاي خیاطی با تغییر کاربري فرصت ایجاد کرده ایم و آن ها را به سمت

تولید ماسک سوق داده ایم. 
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پرداخت بیش از یکهزار تسهیلات روستایی در استان کرمان 

وي با اشاره به اینکه صندوق کارآفرینی استان کرمان رتبه سوم کشور در بخش پرداخت تسهیلات روستایی به خود اختصاص داده
است تصریح کرد: در حوزه تسهیلات روستایی از ابتداي سال 97 تاکنون در کرمان یکهزار و 345 فقره تسهیلات به مبلغ 128 میلیارد
تومان پرداخت و 2هزار و 101 فرصت شغلی ایجاد شده است و تا پایان شهریور میزان پرداختی در حوزه تسهیلات روستایی به 168

میلیارد تومان خواهد رسید. 

مدیر صندوق کارآفرینی امید استان کرمان با اشاره اینکه سقف تسهیلات بخش کشاورزي در این استان تکمیل شده، اما در حوزه
خدمات، گردشگري و صنعت در حال پرداخت است گفت: عمده فعالیت، صندوق کارآفرینی امید در حوزه تسهیلات خرد و اشتغال

روستایی است، زیرا سپرده گذاري فردي ندارد و در حوزه تجهیز منابع استان کرمان رتبه دوم را به خود اختصاص داده است. 

اعلام آمادگی صندوق کارآفرینی امید کرمان براي انعقاد تفاهم نامه با صنایع و معادن 

پورواجد با بیان اینکه صندوق کارآفرینی امید استان کرمان آمادگی دارد در راستاي رسالت هاي اجتماعی شرکت ها و صنایع و معادن
براي اشتغال جوانان و حوزه هاي کم برخودار تفاهم نامه منعقد کنیم اظهار داشت : هر عددي را که در صندوق به عنوان سپرده

گذاري بگذارند و صندوق همان عدد را تسهیلات با بهره چهار درصد پرداخت می کند. 

راه اندازي بزرگترین فروشگاه محصولات مشاغل خانگی و روستایی در کرمان 

وي از راه اندازي بزرگترین فروشگاه محصولات مشاغل خانگی و روستایی با عنوان ‘سی سی’ در پارك شهید کرمان تا پایان مردادماه
جاري خبرداد و گفت: فروشگاه ‘سی سی’ یعنی یک محصول در 30 استان و محصول 30 استان در یک استان به فروش می رسد و

بعد از تهران دومین استان در راه اندازي فروشگاه هستیم. 

مدیر صندوق کارآفرینی امید کرمان با بیان اینکه بخشی از فروشگاه براي آموزش هاي بازار کار براي غرفه داران در نظر گرفته است
خاطرنشان کرد: این فروشگاه پنج سال در اختیار صندوق قرار می گیرد و بعد از آن به بخش خصوصی واگذار خواهد شد. 

پورواجد با اشاره به اینکه صندوق کارآفرینی امید در قالب تفاهم نامه با سازمان زندان ها 209 فقره تسهیلات به مبلغ سه میلیارد و
400 میلیون تومان پرداخت کرده است گفت: همچنین در قالب تفاهم نامه با بنیاد برکت 205 فقره تسهیلات به مبلغ 9 میلیارد

تومان و در حوزه ورزش و جوانان 66 فقره تسهیلات ب ه مبلغ 6 میلیارد تومان پرداخت شده است. 

وي گفت : در حوزه سفر ریاست جمهوري یکهزار و 130 فقره تسهیلات به مبلغ 10 میلیارد تومان که پنج میلیارد تومان در حوزه
اشتغال و پنج میلیارد تومان در حوزه تسهیلات ضروري پرداخت شده است. 

مدیر صندوق کارآفرینی امید استان کرمان گفت: در سالجاري 790 فقره تسهیلات در حوزه هاي کشاورزي، خدمات و صنعت به مبلغ
22 میلیارد تومان که در این راستا 980 فرصت شغلی ایجاد شده است. 

پورواجد با اشاره به اینکه در سال گذشته نیز یک هزار و 35 تسهیلات به مبلغ 70 میلیارد تومان پرداخت شده است خاطرنشان کرد:
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با همکاري بسیج، کمیته امداد و بهزیستی، پرداخت تسهیلات در قالب صندوق هاي خرد محلی داریم که تنها تضمین این تسهیلات،
سفته است.
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نیمی از ظرفیت اشتغال زنجان در صنایع کوچک

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  52  |  تاریخ: 1400/05/21

در استان زنجان صنایع کوچک نیمی از ظرفیت اشتغال را به خود اختصاص داده است.

به گزارش گروه اقتصادي خبرگزاري صداوسیماي مرکز
زنجان، 21 مردادماه، روز صنایع کوچک بهانه اي است
براي ارج نهادن به زحمات تلاشگران جبهه تولید و شنیدن

مشکلات ودغدغه هایشان. 
صنایعی که تنوع و تولید کالاي باکیفیت در زمینه هاي
مختلف، اشتغال پایدار، صادرات و ارز آوري از مهمترین
ویژگی هایشان است و با کمترین سرمایه و در سریعترین
زمان،با تولید محصولات متنوع نقش بی بدیلی را در زمینه

ایجاد اشتغال و رشد اقتصادي هر منطقه ایفا می کنند. 
آمار ها حاکی از آن است که حدود 50 درصد اشتغال کشور در همین صنایع رقم خورده است و در استان زنجان هم صنایع کوچک

نیمی از ظرفیت اشتغال را به خود اختصاص داده است. 
اما فعالان این عرصه در مسیر تولید و اشتغال با مشکلاتی نیز دست و پنجه نرم می کنند. 

افشاري گزارش می دهد: 

{sepehr_media_6838727_400_300$}
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فرمانده نیروي انتظامی فومن در نشست خبري مطرح کرد: خط قرمز کاري ام

،برخورد با متخلفین و ارازل اوباش در شهرستان فومن است

منبع: عصر کاسپینشماره خبر:  53  |  تاریخ: 1400/05/21

سرهنگ حمیدرضا فیضی در نشست خبري با اصحاب رسانه شهرستان فومن ضمن ابراز تسلیت به مناسبت فرا رسیدن ماه
محرم فعالیت شبانه روزي خبرنگاران را قابل تقدیر و قدردانی دانست. عصر کاسپین/ فرمانده نیروي انتظامی شهرستان فومن

با تاکید بر اینکه قلم اصحاب رسانه در راستاي حفظ سلامت روانی و اجتماعی جامعه بسیار ...

سرهنگ حمیدرضا فیضی در نشست خبري با اصحاب رسانه شهرستان فومن ضمن ابراز تسلیت به مناسبت فرا رسیدن ماه
محرم فعالیت شبانه روزي خبرنگاران را قابل تقدیر و قدردانی دانست. 

عصر کاسپین/ فرمانده نیروي انتظامی شهرستان فومن با تاکید بر اینکه قلم اصحاب رسانه در راستاي حفظ سلامت روانی و اجتماعی
جامعه بسیار تاثیر گذار است، افزود: از خبرنگاران درخواست می شود در انتقال اخبار به ویژه اخبار حوادث ؛ صراحت ، شفاف سازي و

حقیقت در دستور کار قرار دهند. 

وي در ادامه گفت: انتشار اخبار غیر واقع و انتقال آن به مردم مصداق بارز تشویق اذهان عمومی است که منافع عمومی جامعه را به
خطر می اندازد. 

سرهنگ فیضی برخورد با متخلفین و ارازل و اوباش که نظم عمومی در شهرستان فومن به خطر اندازند را خط قرمز حوزه فعالیت خود
عنوان کرد و افزود: زرد نویسی و انتقال اخبار جذب خوراك رسانه هاي غربی است که خبرنگاران باید تلاش کنند در انتقال درست و

صحیح اخبار هوشمندانه عمل کنند. 

سرهنگ فیضی با تاکید بر اینکه شهروندان براي اجاره ویلا و منازل به گردشگران دقت و حساسیت لازم را بکار گیرند، تصریح کرد:
افرا دي که تحت عنوان مسافر مبالغ هنگفتی براي اجازه ویلا پیشنهاد می دهند سارقنی هستند که طی یک شبانه روز وسایل منزل

را به سرقت برده وامنیت شهر را به خطر می اندازند. 

فرمانده نیروي انتظامی شهرستان فومن از صاحبین خانه کاشانه ها خواست پس از دریافت مجوز از نهاد هاي مربوطه منازل و ویلاهاي
خود را در اختیار گردشگران بگذارند. 

وي با اشاره به فعالیت شرکت هاي شبهگلد کوئست به شکلی جدید، عنوان کرد: این شرکت ها که بصورت هرمی فعالیت دارند به
بهانه اشتغال زایی از مردم اخاذي می کنند. 

وي با تاکید بر اینکه شهر مذهبی فومن جولان گاه دزدان سارقین نیست، خاطرنشان کرد:افرادي که بعنوان توریست در سطح شهر با
لباس هاي غیر متعارف ظاهر می شوند عفت عمومی را زیر سوال می برند. 

سرهنگ فیضی با بیان اینکه از شهروندان درخواست می شود در صورت مشاهده افرادي با لباس هاي غیر متعارف به پلیس اطلاع
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دهند، گفت: از ارایه خدمات عمومی به هنجارشکنان پرهیز شود 

وي در پایان از دهیار ان و اعضاي شورا اسلامی در سطح روستا خواست در خصوص سرقت همکاري لازم با مجموعه نیروي انتظامی را
در الویت کاري خود قرار دهند 
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صنایع کوچک و متوسط به حال خود رها شدند!

منبع: بهار نیوزشماره خبر:  54  |  تاریخ: 1400/05/21

گروه اقتصادي: یک پژوهشگر و مشاور اقتصادي و صنعتی
معتقد است کشور دچار یک وضعیتی به نام شکاف متوسط
است که یعنی واحدهاي کوچک و متوسط به نسبت
کشورهاي دیگر، در ایران کم است و تمرکز دولت و مجلس
عموما بر صنایع بزرگ، خصولتی و شبه دولتی بوده و
صنایع کوچک و متوسط تقریبا به حال خود رها شده اند. 

احسان سلطانی اظهار کرد: مشکل اصلی این است که
تعداد قابل توجهی صنایع بزرگ و بالادستی انواع و اقسام رانت، مواد معدنی، گاز، برق، نفت و به طور کلی انواع حمایت ها را دریافت

می کنند. همچنین تعداد زیادي واحد خرد در کشور وجود دارد، اما تعداد واحدهاي کوچک و متوسط در این میان کم است. 
بنابراین به گفته وي کشور دچار یک وضعیتی به نام شکاف متوسط است که یعنی تعداد واحدهاي کوچک و متوسط در ایران نسبت
به کشورهاي اروپایی، آسیایی و غیره کم است. در عین حال همه توجه و تمرکز دولت ها در دو دهه اخیر روي واحدهاي بزرگ
بالادستی متکی رانت منابع مانند فولاد، پتروشیمی، نفت و گاز و سایر صنایع بزرگ بوده است. رشد این واحدهاي بزرگ نیر سه تا
چهار برابر واحدهاي کوچک و متوسط بوده است. این کارشناس اقتصادي با بیان اینکه ایران در مورد صنایع کوچک و متوسط نسبت
به کشورهاي توسعه یافته و در حال توسعه وضع خوبی ندارد و دچار خلاء است، تصریح کرد: علت خلاء یاد شده این است که تمرکز
دولت و مجلس عموما بر صنایع بزرگ، خصولتی و شبه دولتی بوده و صنایع کوچک و متوسط تقریبا به حال خود رها شده اند. براي
مثال آقاي روحانی - رییس جمهور - طی هشت سال اخیر فقط یک یا دو بار در مراسم روز صنعت و معدن شرکت کرده، اما در افتتاح

تمام طرح هاي فولادي و معدنی حاضر بوده است. 
وي با بیان اینکه نتیجه روند تشریح شده این است که اشتغال صنعتی طی 10 سال اخیر کمتر شده که بیشتر نشده است، اظهار کرد:
راهکار این است که به صنایع کوچک و متوسط توجه شود و حتی پیشنهاد من این است که وزارت صنایع کوچک و متوسط تشکیل
شود، چرا که وزارت صنعت عملاً به این صنایع توجه نمی کند. براي مثال تولید فولاد در دولت یازدهم و دوازدهم دو برابر شد، اما
صنایع کوچک و متوسط افول کردند. این یک فاجعه است که بر اشتغال و ارزش افزوده اثرگذار است. به گفته این کارشناس اقتصادي
استان هاي اصفهان، یزد، سمنان، قزوین و سایر استان هایی که داراي ساختار قوي صنایع کوچک و متوسط هستند، تولید ناخالص،
سرانه سپرده بانکی و در مجموع ثروت و قدرت اقتصاد بالاتري نسبت به استان هاي فاقد ساختار قوي در این بخش دارند. به طور کلی
توسعه صنایع کوچک و متوسط به افزایش ثروت، کاهش نابرابري، ایجاد اشتغال، توزیع درآمد و توسعه اقتصاد محلی منجر خواهد شد.
وي با بیان اینکه همه دولت ها به ویژه دولت دهم و یازدهم به صنایع کوچک و متوسط بی توجه بودند، گفت: راهکار اصلی توسعه
صنایع کوچک و متوسط در قالب خوشه هاي صنعتی است و این خوشه ها باید در هر استانی بر اساس مزیت هاي نسبی، تاریخچه و
سایر پارامترها رشد کند. براي مثال می توان خوشه هاي صنعتی صنایع غذایی را در خراسان گسترش داد. البته واحدهاي کوچک و
متوسط می توانند حول یک واحد بزرگ پیشران نیز شکل بگیرند.سلطانی همچنین در پاسخ به سوالی درباره اینکه تمرکز براي توسعه
باید بر صنایع بزرگ باشد یا صنایع کوچک و متوسط، اظهار کرد: اطلاعات کشور هاي عضو سازمان همکاري و توسعه اقتصادي که
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همه کشورهاي توسعه یافته هستند نشان می دهد سهم واحدهاي کوچک و متوسط در در تولید ناخالص داخلی و صادرات بیشتر
است. البته واحد کوچک و متوسط در این کشورها در قالب خوشه هاي صنعتی هستند. نمی توان فقط یک کشور مانند کره که زیاد
هم به آن استناد می شود را ملاك در نظر بگیریم. ساختار توسعه در زمینه هاي مختلف متفاوت است و نمی توانیم بدون در نظر

گرفتن سایر پارامترها فقط در بخش واحدهاي بزرگ خصولتب خود را با کره مقایسه کنیم، بلکه باید همه کشورها بررسی شود. 
وي با بیان اینکه کمتر از 10 درصد واحدهاي بزرگ، بخش خصوصی واقعی است، گفت: ساختار کشورها متفاوت است. در آمریکا، کره
و ژاپن هم بیشتر تمرکز بر صنایع بزرگ است، اما در ایتالیا، آلمان، انگلیس و چین صنایع بزرگ به این شدت حضور ندارند. ما با
واحدهاي بزرگ مخالفتی نداریم، اما هر چیز باید جاي خودش باشد. در ساختار اقتصاد رانتی و خصولتی ایران، واحدهاي بزرگ براي
عموم فایده اي نخواهند داشت. بزرگترین بنگاه کشور فولاد مبارکه است که تحت مدیریت ایمیدرو فعالیت می کند و ایمیدرو هم زیر
مجموعه وزارت صمت است که همواره رانت از جمله برق، آب و کارگر ارزان دریافت می کند و در نهایت شاهد برپا شدن فساد در این

مجموعه ها هستیم؛ بنابراین بهتر از واحدهاي خصوصی یعنی کوچک و متوسط ها رشد کنند. 
به گفته وي اگر به دنبال مردمی شدن اقتصاد، توزیع ثروت ایجاد اشتغال و رفاه و حل مشکلات مناطق محروم هستیم راهی جز رشد

واحدهاي کوچک و متوسط و بخش خصوصی نداریم. 
این کارشناس اقتصادي همچنین راهکارهاي حمایت از صنایع کوچک و متوسط را گفت رانت منابعی که همه بزنه بالادست اختصاص
پیدا می کند باید به صنایع پایین دستی هم ارائه شود در زمینه تحقیق و توسعه آموزش صادرات از آن حمایت کنند.به گزارش ایسنا،
سازمان صنایع کوچک و شهرك هاي صنعتی ایران و شرکت هاي استانی تابعه آن اکنون با دارا بودن 505 شهرك و 324 ناحیه
صنعتی و سه منطقه ویژه اقتصادي درحال بهره برداري، 81 شهرك و ناحیه صنعتی تخصصی، 6 شهرك فناوري، 40 مرکز خدمات
فناوري و کسب و کار، 2 مجتمع فناوري اطلاعات و خدمات نرم افزاري، 93 هزار و 923 قرارداد منعقده و بهره برداري از 48 هزار و
12 واحد صنعتی و سه هزار و 145 واحد کارگاهی، زمینه اشتغال مستقیم 962 هزار و 243 نفر را در سراسر کشور فراهم کرده است.
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کار بزرگ سخاوت اسدي براي مردم استان بوشهر

منبع: مشعل نیوزشماره خبر:  55  |  تاریخ: 1400/05/21

بازنگري و عقد تفاهم نامه جدید طرح توانمندسازي نیروي انسانی و تربیت نیروي ماهر در سطح استان بوشهر، میان سازمان
منطقه ویژه و اداره کل آموزش فنی حرفه اي استان 

 
 

طی 10 سال گذشته، بیش از 15 هزار نفر از کارجویان پارس جنوبی تحت آموزش فنی و حرفه اي قرار گرفته اند. به گزارش پایگاه

 
اطلاع رسانی مشعل نیوز، مدیر عامل سازمان منطقه ویژه پارس با مدیر کل آموزش فنی و حرفه اي استان بوشهر دیدار کرد. 

سخاوت اسدي در این دیدار گفت: در 10 سال گذشته بیش از 15 هزار نفر از متفاضیان کار در منطقه ویژه پارس از طریق تفاهم نامه
همکاري ما بین سازمان منطقه ویژه پارس و سازمان فنی و حرفه اي استان بوشهر تحت آموزش فنی قرار گرفته اند و اکثر این افراد

 
نیز جذب بازار کار شده اند. 

مدیر عامل سازمان منطقه ویژه پارس در ادامه افزود: در حال پی ریزي چارچوب همکاري با سازمان فنی و حرفه اي استان بوشهردر
سال جاري هستیم تا بتوانیم افراد بیشتري، با میزان آموزش بیشتري را تحت آموزش قرار دهیم که این مجموعه آموزشها بتواند تعداد

 
تخصص جامع تر ي از نیاز صنایع پارس جنوبی را پوشش دهد. 

اسدي در ادامه افزود: اولویت موارد آموزشی، رفع نیاز طرح هاي صنعتی در حال اجرا و طرح هاي بهره برداري شده در پارس جنوبی

 
است و امیدواریم بتوانیم رسالت خود در زمینه توانمند سازي جوانان منطقه جهت ورود به بازار کار را تسریع نماییم. 

مدیر کل آموزش فنی و حرفه اي استان بوشهر نیز در این دیدار ضمن تقدیر از توجه مدیر عامل سازمان منطقه ویژه پارس به مقوله

 
آموزش، گفت: در 10 سال گذشته افراد آموزش دیده متناسب با 90 حرفه متناسب سازي شده است. 

دراهکی در ادامه افزود: تعداد زیادي از افراد آموزش دیده طی سامانه مشترکی که با اداره اشتغال منطقه ویژه پارس راه اندازي شده
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بود جذب بازار کار شدند و بخشی از این افراد هم به عنوان کار آفرین، کسب و کارهایی را ایجاد کردند. 

وي ادامه داد: تفاهم نامه اي که امروز امضا شد دو بخش دارد؛ یک بخش آموزش جهت مهیا نمودن نیروهاي عملیاتی و بهره برداري و
بخش دیگر آموزش و توانمندسازي کارآفرینان منطقه در 4 شهرستان جنوبی استان بوشهر است. 

مدیر کل آموزش فنی و حرفه اي استان بوشهر در پایان افزود: بخش اعظم تجهیزات و ساختمان فنی و حرفه اي شهرستان عسلویه
نیز تکمیل شده و افتتاح رسمی این مرکز در دهه فجر امسال صورت خواهد گرفت. 
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افزایش سرمایه 360 درصدي «پترول»

منبع: مشعل نیوزشماره خبر:  56  |  تاریخ: 1400/05/21

افزایش سرمایه 360 درصدي شرکت گروه پتروشیمی
سرمایه گذاري ایرانیان از مبلغ 2500 میلیارد ریال به
11500 میلیارد ریال از محل دیگر اندوخته ها در مجمع

عمومی عادي سالانه این شرکت تصویب شد. 

به گزارش مشعل نیوز به نقل از شرکت گروه پتروشیمی
سرمایه گذاري ایرانیان (پترول)، مجمع عمومی سالانه این
شرکت براي سال منتهی به 31 اردیبهشت ماه 1400

برگزار و در این مجمع گزارش فعالیت هیئت مدیره بررسی و تصویب و 400 ریال سود نقدي به ازاي هر سهم تقسیم شد. رسول
اشرف زاده، مدیرعامل شرکت نیز در ابتداي مجمع گزارش عملکرد شرکت را قرائت کرد و به پرسش هاي بیشتر سهامداران پاسخ داد. 

در این مجمع، افزایش سرمایه 360 درصدي شرکت گروه پتروشیمی سرمایه گذاري ایرانیان از مبلغ 2500 میلیارد ریال به 11500
میلیارد ریال از محل دیگر اندوخته ها با طی دو مرحله موافقت و اختیار عملی کردن آن به مدت یک سال به هیئت مدیره تفویض

شد. 

ایلام به بورس می آید 

کریم بروفرد، معاونت مالی و سرمایه گذاري پترول در این مجمع اظهار کرد: پترول بر سه حوزه اصلی متمرکز است که این سه حوزه
توسعه طرح هاي جدید، خرید و رصد سهام، توسعه شرکت هاي موجود که ظرفیت دارند و تکمیل زنجیره تولید ثروت در شرکت هاي

بالادست است. 

وي افزود: از اتفاق هاي خوب پارسال واگذاري مدبران، عرضه پتروشیمی ارومیه در بورس و پذیرش شرکت پتروشیمی ایلام در بازار
فرابورس بوده است که پتروشیمی ایلام تا پایان امسال وارد بازار سرمایه می شود. 

معاونت مالی و سرمایه گذاري پترول درباره اقدام هاي شرکت گفت: در حوزه ذي نفعان سودآوري و عملکرد مالی، بازدهی دارایی و
حقوق مالکانه، بازدهی سهام شرکت، افزایش درآمدهاي حاصل از سرمایه گذاري و در حوزه مالی و سرمایه گذاري نیز اصلاح ساختار
سرمایه و کاهش ریسک ساختار مالی، تسویه بدهی ها و مدیریت ریسک ارزي، تأمین مالی ریالی و ارزي افزایش سرمایه انجام شده

است. 
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به گفته وي، افتتاح رسمی شرکت هاي تولیدي، اجرایی شدن طرح هاي پترول، 6 طرح توسعه اي جدید، تکمیل زنجیره ارزش،
حمایت از تولید داخل، ارتقاي ایمنی و بهداشت، طبقه بندي مشاغل و به کارگیري نیروي متخصص از دیگر اقدام هاي پترول در سال

مالی گذشته بوده است. 

بروفرد در خصوص پیشرفت طرح هاي در دست اجراي پترول گفت: هم اکنون طرح کریستال ملامین لردگان با ظرفیت سالانه 30
هزار تن 35 درصد، طرح صدف پتروشیمی خلیج فارس با 136 هزار تن ظرفیت 52.84 درصد، طرح پلی پروپیلن ارغوان گستر با
ظرفیت سالانه 150 هزار تن 60.1 درصد، طرح متیل آمین سنقر با ظرفیت سالانه 22.6 هزار تن 10.39 درصد، طرح سود پرك

ماهشهر با ظرفیت سالانه 45 هزار تن سه درصد پیشرفت فیزیکی دارند. 

بازدهی 59 درصدي سهام 

معاونت مالی و سرمایه گذاري پترول با اشاره به اینکه بازدهی سهام پترول از ابتداي سال مالی تا 10 مرداد 1400، 59 درصد بوده
است، تصریح کرد: سود خالص شرکت رشدي 5 برابري را نسبت به سال گذشته تجربه کرده و درآمدهاي تلفیقی نیز رشدي 1.5

برابري و سود تلفیقی رشدي بیش از 5 برابر را داشته است. 

وي افزود: در سالی که گذشت پترول توانست 2 میلیون و 600 هزار تن به ظرفیت محصولات پتروشیمی کشور اضافه کند. 

پترول در سالی که گذشت در حوزه مدیریتی فعالیت هایی همچون به کارگیري نیروهاي جوان و نخبه، راه اندازي و افتتاح سه طرح
بزرگ ملی با ظرفیت 2590 میلیون تن، اجرایی شدن 6 طرح توسعه اي تکمیلی جدید با ظرفیت 256 هزارتن و سرمایه گذاري 364
میلیون یورو، تکمیل زنجیره ارزش، جلوگیري از خام فروشی ، ایجاد اشتغال پایدار، تولید محصول جدید و توسعه مناطق کمتر توسعه
یافته، تعرف و تصویب پنج پارك صنعتی پایین دستی با ظرفیت 381 هزارتن ومجموع سرمایه گذاري 10.460 میلیارد تومان با
مشارکت بخش خصوصی، به کارگیري بیش از 92 درصد کارکنان بومی در شرکت هاي تابعه، ایجاد شفافیت مالی با انجام کنترل هاي
مدیریتی و حسابرسی هاي داخلی، تدوین نقشه راه و راهبرد توسعه پنج ساله شرکت و افزایش سرمایه را در کارنامه خود داشته است.
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تورم موجود ناشی از چیست و چه کار باید کرد؟

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  57  |  تاریخ: 1400/05/21

فصل اقتصاد - اقتصاد کشور از یک تورم بسیار بالا رنج می برد و یکی از اصلی ترین چالش هاي پیش روي دولت جدید است.
سوال اصلی این است که این تورم از کجا ناشی می شود و دولت جدید براي رفع آن چه اقداماتی می تواند انجام دهد.

 
 

فصل اقتصاد - اقتصاد کشور از یک تورم بسیار بالا رنج می برد و یکی از اصلی ترین چالش هاي پیش روي دولت جدید است. سوال

 
اصلی این است که این تورم از کجا ناشی می شود و دولت جدید براي رفع آن چه اقداماتی می تواند انجام دهد. 

به گزارش روز چهارشنبه ایرنا، یکی از معدود شاخص هاي اقتصادي کلان که به صورت مستقیم از وضعیت معیشت مردم حکایت
دارد، نرخ تورم است. تورم، چه به صورت سالانه باشد و چه به شکل نقطه به نقطه یا ماهانه به ما می گوید مردم بابت اقلام و کالاهاي

 
مصرفی خود هر سال و هر ماه چه مقدار پول بیشتري باید نسبت به سال و ماه قبل از آن بپردازند. 

هرچند تورم و گرانی تفاوت هایی دارند، اما مردم در زندگی روزمره خود تورم را همان گرانی می دانند. گرانی بر ابعاد مختلف زندگی
فرهنگی و اجتماعی مردم اثر می گذارد. نه تنها خورد و خوراك، مسکن پوشاك و به طور کلی کیفیت زندگی مردم را متأثر می کند،
بلکه مصرف فرهنگی و رفتارهاي فراغتی و تفریحی مردم را هم تغییر می دهد. گستردگی و اهمیت پیامدهاي تورم بر کسی پوشیده
نیست و آیت االله رئیسی، رئیس جمهور جدید نیز هم در مراسم تنفیذ حکم ریاست جمهوري و هم در جریان مراسم تحلیف در

 
مجلس شوراي اسلامی بر حل مشکل تورم تأکید کرد. 

طبق آخرین گزارش مرکز آمار ایران نرخ تورم نقطه اي در تیر ماه 1400 به عدد 43.6 درصد رسیده است؛ یعنی خانوارهاي کشور به

 
طور میانگین 43.6 درصد بیشتر از تیر 1399 براي خرید یک «مجموعه کالاها و خدمات یکسان» هزینه کرده  اند. 

نرخ تورم نقطه اي تیر ماه 1400 در مقایسه با ماه قبل 4.0 واحد درصد کاهش یافته است. نرخ تورم نقطه اي گروه عمده «خوراکی
ها، آشامیدنی  ها و دخانیات» با کاهش 5.4 واحد درصدي به 56.9 درصد و گروه «کالاهاي غیرخوراکی و خدمات» با کاهش 3.4 واحد

 
درصدي به 37.4 درصد رسیده است. 
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هرچند کاهش اندکی در تورم نقطه اي وجود دارد اما در تورم سالانه با افزایش مواجه هستیم. منظور از نرخ تورم سالانه، درصد تغییر
میانگین اعداد شاخص قیمت در یک سال منتهی به ماه جاري، نسبت به دوره مشابه قبل از آن است. نرخ تورم سالانه تیر ماه 1400

 
براي خانوارهاي کشور به 44.2 درصد رسیده که نسبت به سال قبل، 1.2 واحد درصد افزایش نشان می دهد. 

هم چنین نرخ تورم سالانه براي خانوارهاي شهري و روستایی به ترتیب 43.7 درصد و 47.3 درصد است که براي خانوارهاي شهري

 
1.2 واحد درصد افزایش و براي خانوارهاي روستایی 1.7 واحد درصد افزایش داشته است. 

 
 

دو نکته مهم در بحث تورم سال جاري وجود دارد: اول بالا بودن نرخ تورم خوراکی ها نسبت به سایر گروه ها و دوم پایین بودن تورم
در نقاط شهري نسبت به مناطق روستایی است. هرچند همه گروه هاي کالایی مهم است اما خوراکی ها و آشامیدنی ها با نیازهاي
اولیه انسان ارتباط مستقیم تري دارد و مردم تورم در این گروه را به صورت عینی تر لمس می کنند. از این رو کاهش تورم و تک
رقمی کردن آن به سرعت براي جامعه قابل تشخیص است. در صورتی که رشد اقتصادي وتقویت بخش تولید با این کاهش همراه

 
شود، مردم با سرعت بیشتري کاهش تورم را حس خواهند کرد. 

از آنجایی که درآمد سرانه شهرنشینان بیشتر از روستائیان است تورم بار مضاعفی بیشتري را بر ساکنین مناطق روستایی تحمیل
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خواهد کرد؛ به زبان ساده این امر بدان معناست که «درآمد کمتر و گرانی بیشتر». پیامد این امر خود را در تسریع روند مهاجرت هاي
روستا-شهري و افزایش حاشیه نشینی در شهرها و ده ها مسائل و مشکلات اجتماعی متعاقب آن نشان خواهد داد. 

آیت االله سیدابراهیم رئیسی یکی از اولین اولویت هاي دولت سیزدهم را کنترل و مهار تورم اعلام کرده است اما موضوع این است که
تورم موجود ناشی از چیست و براي رفع آن چه کاري باید انجام داد؟ 

در این مورد «آلبرت بغزیان»، اقتصاددان و استاد دانشگاه تهران در مصاحبه با خبرنگار ایرنا گفت: عددي که به عنوان تورم سالانه یا
ماهانه و غیره اعلام می شود، میانگین افزایش قیمت ها است. بنابراین اگر گفته می شود تورم 44.2 درصد است این احتمال وجود
دارد که در یک کالایی با 60 درصد افزایش رو به رو باشیم و در کالاي دیگري با 30 درصد؛ در مورد کالاهاي دیگر هم چنین

موضوعی مصداق دارد. 
وي افزود: در گروه هاي کالایی مانند خوراکی ها و آشامیدنی ها و غیره نیز به همین صورت است. یعنی تورم 54 درصدي در این

گروه یک رقم میانگین است و ممکن است قیمت برخی کالاها صد درصد و برخی دیگر هم 30 درصد افزایش داشته اند. 
این استاد دانشگاه با بیان اینکه موضوع تورم و چرایی پیدایش آن خیلی ساده است، اظهار داشت: تورم یا از جانب تقاضا می آید یا از
جانب عرضه. یعنی ممکن است زمانی هجوم مردم براي خرید یک یا چند قلم کالا میزان تقاضا را بالا ببرد و از این طریق تورم افزایش

پیدا کند. اما، زمانی هم به خاطر صعودي شدن هزینه هاي تولید، تورم از سمت عرضه بالا می رود. 
بغزیان با بیان اینکه اعتقاد دارد تورم کنونی ناشی از افزایش تقاضا نیست و مربوط به افزایش هزینه هاي تولید است، تصریح کرد: در
حال حاضر شاهد هجوم مردم براي خرید مسکن یا خودرو نیستیم ولی به دلیل آنکه نرخ تورم تولید کننده افزایش یافته، قیمت انواع
کالاها نیز با رشد مواجه شده است. براي مثال در موضوع مسکن وقتی به آمارها نگاه می کنیم تعداد معاملات کاهش داشته، اما قیمت

بالا رفته است. 
این اقتصاددان با بیان اینکه براي کاهش نرخ تورم در حال حاضر باید هزینه هاي تولید را کاهش داد، گفت: دولت می تواند همزمان با

تامین ارز تولید، بر فرایند تولید و توزیع نظارت دقیق داشته باشد و از این راه تورم را کاهش دهد. 
وي ادامه داد: براي مثال اگر در موضوع مسکن به جاي ورود به تولید کالاهاي مورد نیاز این حوزه و کاهش هزینه هاي تولید، به

متقاضیان و مصرف کنندگان وام بدهیم نه تنها تورم مسکن پایین نمی آید بلکه بیشتر هم خواهد شد. 
این تحلیلگر اقتصادي نظارت را موضوعی کلیدي در موفقیت مهار تورم و کنترل قیمت ها عنوان کرد و افزود: اعتقاد دارم دولت
سیزدهم باید نظارت دقیقی بر بازار و بخش تولید و توزیع اعمال کند. همیشه و در هر شرایطی محتکران، بازارسازها و سوءاستفاده
گرها حضور دارند و در صورتی که نظارت لازم اعمال نشود، این قبیل افراد از هر شرایطی و از اعمال هر سیاستی سوء استفاده خواهند

کرد. 
وي همچنین در خصوص رشد نرخ ارز و رابطه آن با افزایش صادرات توضیح داد: نباید دچار این اشتباه شویم که افزایش نرخ ارز و در
نتیجه بالا رفتن میزان صادرات به تولید و اشتغال کمک خواهد کرد. این موضوع در طرح «مارشال» در اروپا مطرح شد. گفته شد که
با کاهش ارزش پول ملی و افزایش نرخ دلار زمینه براي تقویت تولید و اشتغال فراهم می شود. اما این امر زمانی صادق است که در

شرایط عادي اقتصادي باشیم و جلوي رشد هزینه هاي تولید را بگیریم.
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توسعه اقتصاد دیجیتال از نیازهاي امروز کشور است

منبع: ایرناشماره خبر:  58  |  تاریخ: 1400/05/21

کرج -ایرنا - عضو شوراي اسلامی شهر کرج توسعه اقتصاد دیجیتال را از نیازهاي امروز کشور خواند و گفت: باید بسترها براي
توسعه این نوع فعالیت ها هرچه بیشتر فراهم شود.

کرج -ایرنا - عضو شوراي اسلامی شهر کرج توسعه اقتصاد
دیجیتال را از نیازهاي امروز کشور خواند و گفت: باید
بسترها براي توسعه این نوع فعالیت ها هرچه بیشتر فراهم

شود. 

محمد اسدیان روز پنجشنبه در بازدید از کارخانه نوآوري و
صنایع خلاق البرز افزود: اقتصاد دیجیتال یک مقوله بسیار
مهم در عرصه انقلاب هاي دیجبتال است که می توان با

توجه به آن، بسیاري از مشکلات را حل کرد. 

وي ادامه داد: با این نوع اقتصاد شاهد گسترش اقتصاد مقاومتی در جامعه خواهیم بود و این موضوع از مهمترین نیازهاي جامعه امروز
است که نیازمند مطالعه تخصصی و برنامه ریزي مناسب است . 

اسدیان افزود: کارخانه نوآوري و صنایع خلاق البرز نیز که به همت و سرمایه گذاري دانش بنیان سیوان آماده شده است می تواند
نقش اساسی در این نگاه تخصصی به موضوع فناوري و نوآوري داشته باشد. 

وي بر توجه هرچه بیشتر به فعالیت شتاب دهنده ها و استارت اپ ها در کرج براي حل مشکلات تاکید کرد. 

رییس کمیسیون شهر هوشمند،اقتصادشهري و مشارکت هاي شوراهاي اسلامی شهر کرج نیز در این بازدیداظهار داشت: این مکان
جایگاه مناسبی براي استقرار مراکز نوآوري، شتاب دهنده ها و استارتاپ ها است که باید با نگاهی ملی براي توسعه آن اقدام کرد تا
علاوه بر جذب نخبگان و فعالان حوزه فن آوري در شهر کرج، امکان حضور فعالان اکوسیستم نوآوري را از استانهاي اطراف همچنین

شهرهاي اطراف کرج را فراهم کند. 

عمار ایزدیار بیان داشت: سوابق تخصصی شرکت دانش بنیان سیوان، زمینه مناسبی براي توسعه این کارخانه فراهم کرده است و می
توان به زودي شاهد آغاز فعالیت این کارخانه و استقرار اینفلونسرها و دیگر علاقمندان به فعالیت در موضوعات حوزه دیجیتال در این

مرکز بود. 

بر اساس تفاهم نامه همکاري سه جانبه معاونت علمی ریاست جمهوري، شهرداري کرج و استانداري البرز راه اندازي کارخانه نوآوري
در زمینی با زیر بناي حدود 14 هزار متر مربع با تلاش و سرمایه گذاري بخش خصوصی در حال انجام است که براساس برنامه ریزي
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هاي انجام شده فاز اول این کارخانه در مرداد ماه به بهره برداري رسیده و اولین گروه هاي استارتاپی در آن استقرار پیدا کنند،
همچنین براساس توافق هاي صورت گرفته با شرکت شتابدهنده دانش بنیان سیوان، به عنوان مجري طرح، ارتباط بیشتر بین همه

زنجیره اکوسیستم نوآوري و کارآفرینی استان در دستور کار قرار گرفته است. 

برچسب ها 
- استارتاپ 

- دانش بنیان ها 
- استان البرز
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یاد د اشت روز:تشکل هاي اجتماعی د ر کنار د ولتی نوپا

منبع: روزنامه خبر جنوبشماره خبر:  59  |  تاریخ: 1400/05/21

فرد ا 22 مرد اد به نام روز تشکل ها و مشارکت هاي اجتماعی نام گذاري شد ه است. نام گذاري یک روز به نام روز تشکل ها و
مشارکت هاي اجتماعی، گامی کوچک د ر جهت قد رد انی از همراهی افراد نیک اند یشی است که با د ستان پرمهرشان د نیا را تبد
یل به مکان بهتري براي زند گی همه افراد می کنند و به این ترتیب کژي ها هر روز کم رنگ تر می شود . د ر تعریف مسئولیت
اجتماعی د و بحث مسئولیت اجتماعی فرد ي و مسئولیت اجتماعی گروهی قابل تأمل است. مسئولیت اجتماعی فرد ي د ر مقایسه با
مسئولیت اجتماعی گروهی مفهومی جد ید است اما قد متی برابر با قانون طلایی «با د یگران طوري رفتار کنید که د وست د ارید با
شما رفتار شود ،» د ارد . با این که چند ي است رئیس جمهور سیزد هم ایران بر روي کار آمد ه نمی توان انتظاري فوق العاد ه و
سریع از او د اشت و لازم است براي حل مشکلات جامعه از مرد م کمک بگیرد . بارها اعلام شد ه د ولت به تنهایی قاد ر به حل همه
کمبود هاي جامعه نیست ولی چون د ر کشور ما قرن ها حاکمان، صاحب اختیار جان و مال مرد م و همه مواهب کشور بود ه اند هنوز
پس زمینه هایی د ر ضمیر ما ایرانیان وجود د ارد که همه امور باید به د ست د ولت حل شود لذا برخی بر این باورند که مرد م نهایتاً
د ر انتخابات شرکت کنند و پس از انتخاب، منتخبین امور را اد اره می کنند ؛ اما این تصور اشتباه است. براي د ستیابی به آن چه که
حق شهروند ي ماست می توان خواسته ها را از مجاري خود مان هم پیگیري کرد . به موارد این چنینی که د ر فارس بد ان تأکید
شد ه د قت کنید : «مد یرکل د فتر امور زنان و خانواد ه استاند اري گفت: فعال کرد ن تشکل هاي د انشجویی د ر حوزه زنان و
خانواد ه ضروري است»، «امام جمعه شیراز با اشاره به اینکه تشکل قوي د ر زمینه رسانه استان فارس تشکیل شود گفت: تشکیل این
تشکل د ر برطرف کرد ن مطالبات اصحاب رسانه نقش مهمی د ارد »، «مبارزه با سرطان نیازمند یک همکاري وتعامل مشترك بین د
ولت و مؤسسات خیریه فعال د راین حوزه می باشد لذا به منظور هم افزایی وتوسعه ظرفیت مؤسسات خیریه حوزه سرطان، شبکه ملی
تشکل هاي مرد می و مؤسسات خیریه این حوزه ایجاد می گرد د و فارس یکی از گزینه هاست». این ها موارد کوچکی از صد ها
مشکلی است که د ر حوزه هاي محیط زیست، کار و اشتغال، مسکن، د رمان، فقر، و آسیب هاي اجتماعی می توان بد ان پرد اخت

پس از همین امروز د ستانمان را بالا بگیریم و مشارکت جد ي د ر تشکل هاي اجتماعی د اشته باشیم. 
محمد جلالی- «خبرجنوب» 

/انتهاي متن/



8/13/2021 روابط عمومی صندوق کارآفرینی امید

news.karafariniomid.ir/news/print.aspx 152/403

«فملی» پیشرو در سرمایه گذاري اثرگذار

منبع: دنیاي معدنشماره خبر:  60  |  تاریخ: 1400/05/21

دنیاي معدن - شرکت ملی صنایع مس ایران، به عنوان یکی از شرکت هاي پیشرو در زمینه سرمایه گذاري هاي اثرگذار،
سیاست خود را بر پایه حفظ منابع و منافع بومی به همراه توسعه و اشتغال فراگیر قرار داده است.

به گزارش دنیاي معدن، این شرکت با همراهی سایر شرکت هاي تابعه، علاوه بر حمایت از تولید داخل و همکاري با شرکت هاي
دانش بنیان، توسعه زیرساخت هاي مناطق معدنی و محلی را به گونه اي بازتعریف کرده است که بتواند زمینه تحول در مسائل

اجتماعی، ورزشی و فرهنگی را به وجود آورد. 
بر این اساس سیاست گذاري هاي کلان مدیریتی شرکت مس در مسیري گام برداشته است که به اعتقاد بسیاري از کارشناسان و
متخصصان داخلی، نمی توان نامی جز سرمایه گذاري اثرگذار به مثابه رشد و توسعه همزمان تولید محصول معدنی، مناطق بومی و

جامعه بر روي آن گذاشت. 
تاکید مدیریت شرکت مس بر توسعه سرمایه گذاري به منظور کاهش چالش ها و مشکلات نسل هاي آینده، به همراه ایجاد فرصت
طلایی براي مردمان سرزمین ایران، از دلایل مهم موفقیت سیاست گذاري هاي این شرکت در بخش سرمایه گذاري اثرگذار شناخته

می شوند 

شکی نیست که تغییر ماهیت سرمایه گذاري سنتی به سرمایه گذاري تاثیرگذار یکی از پیشامدهاي مثبت در تحقق برنامه هاي
بلندمدت شرکت هاي بزرگ صنعتی و معدنی دنیا به حساب می آید. اهمیت این موضوع به گونه اي است که شرکت هاي بزرگ،
ضمن اولویت بخشی به ساختارهاي زیست محیطی حوزه استحفاظی معادن و فرآوري محصول معدنی ـ صنعتی در مناطق بومی،
توسعه اکتشاف، استخراج، تولید، زیرساخت، فناوري و مسئولیت هاي اجتماعی را به عنوان مولفه هاي مهم سرمایه گذاري اثرگذار در

نظر می گیرند. 
صنایع معدنی و سرمایه گذاري در این حوزه جزو ارکان مهم توسعه یافتگی در جوامع مدرن است. این موضوع تا آنجا اهمیت می یابد
که بتوان به فهم اثرگذاري محصولات این بخش پی برد. یکی از بخش هاي مهم در صنایع معدنی، محصول صنایع مس است که بدون

آن، توسعه بسیاري از ممالک دنیا با چالش و وقفه مواجه خواهد شد. 
تاثیرگذاري محصولات و مشتقات فلز مس در زیرساخت هاي به کاررفته در جامعه شهري شامل حمل ونقل، عمران، تجهیزات و
ماشین آلات، لوازم بادوام مصرفی، برق، مخابرات، فناوري و... آن چنان عمیق و قابل ردیابی است که بدون در نظر گرفتن اهمیت و

کارکرد سرمایه گذاري در این زمینه، اختلال جدي در مسیر تحول و توسعه شهرنشینی هوشمند به وجود خواهد آمد. 
بنابراین توجه به سرمایه گذاري و میزان اثرگذاري آن به عنوان وجه تمایز این مفهوم در ساختارهاي سنت گرا با ساختارهاي مدرن،

یکی از رهیافت هاي مهم در صنایع مختلف، به ویژه صنایع مس، در سراسر دنیاست. 
بدون اغراق می توان بر پایه ادله علمی گفت که فلز مس ایران جزو باکیفیت ترین محصولات دنیا به حساب می آید. کیفیت این
محصول ایرانی، با عیار 99/999درصدي، در میان سایر محصولات مشابه در دنیا به گونه اي است که قابلیت رقابت با ده کشور برتر

دنیا را دارد. 
متولیان صنعت مس ایران، به ویژه شرکت ملی صنایع مس ایران، سه پارامتر مهم را براي دستیابی به سرمایه گذاري اثرگذار در این
صنعت، طراحی و تبیین کرده اند: ظرفیت هاي بالقوه و بالفعل معدنی داخل کشور، اقتصادي بودن فرایندهاي کارکردي در این بخش

بر اساس اقتصاد آزاد بین الملل، امکان تامین مالی و اقتصادي طرح هاي توسعه اي. 
ارزیابی هاي صورت گرفته در شرکت مس نشان می دهند که صنعت مس، به عنوان یک صنعت راهبردي و داراي ارزآوري بسیار،
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همواره از پیشران هاي سرمایه گذاري اثرگذار در منطقه خاورمیانه بوده است. بررسی جزئیات این موضوع، ضمن تاکید بر شکوفایی
این نوع سرمایه گذاري طی یک دهه اخیر در کشور، مصداقی از اثرگذاري اقدامات شرکت ملی صنایع مس ایران در راستاي تحول

اقتصادي و رفاهی کشور محسوب می شود. 
تجربه راهبرديِ مدیریت در شرکت ملی صنایع مس ایران یکی از نقاط ثقل توسعه یافتگی در صنایع معدنی کشور به حساب می آید.
مفهوم توسعه یافتگی در قامت سرمایه گذاري اثرگذار در زیرساخت ها به واسطه تولید محصولات شرکت ملی مس، همواره نقطه

اشتراك سازمان ها، نهادها و متخصصان بخش دولتی و خصوصی بوده است. 
تاکید مدیریت شرکت ملی مس ایران بر توسعه سرمایه گذاري به ویژه در زمینه سرمایه گذاري از جنس تاثیرگذار به منظور کاهش
چالش ها و مشکلات نسل هاي آینده، به همراه ایجاد فرصت طلایی براي مردمان سرزمین ایران، از دلایل مهم موفقیت سیاست

گذاري هاي این شرکت در بخش سرمایه گذاري اثرگذار شناخته می شوند. 
ایجاد طرح هاي بزرگ توسعه در زمینه اکتشاف، استخراج، تولید، زیرساخت ها، فناوري، خدمات اجتماعی و رفاهی، به همراه حفاظت
از منافع سهام داران و تضمین سوددهی در بلندمدت، جزو نتایج ملموس شرکت ملی مس ایران در زمینه سرمایه گذاري اثرگذار

هستند.
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ایجاد مرکز ساماندهی مشاغل خانگی در البرز

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  61  |  تاریخ: 1400/05/21

2 هزار و 500 نفر فعال حوزه مشاغل خانگی در اجراي طرح ملی توسعه و ساماندهی مشاغل خانگی تحت پوشش قرار
گرفتند.

به گزارش خبرگزاري صدا و سیما، مرکز البرز، طرح ملی
توسعه و ساماندهی مشاغل خانگی مرکزي در خیابان
برزنت حصارك کرج با همکاري شهرداري و جهاد
دانشگاهی استان ایجاد شد، تا با ساماندهی مشاغل خانگی
و در معرض نمایش قرار دادن تولیدات، این حوزه پلی
ارتباطی بین تولید کنندگان محصولات خانگی و بازار باشد.
مدیر دفتر تجاري سازي ،فناروري و اشتغال دانش
آموختگان جهاد دانشگاهی استان در خصوص ایجاد این

مرکز گفت: در راستاي اجراي طرح ملی توسعه و ساماندهی مشاغل خانگی با همکاري شهرداري کرج، مکانی با تغییر کاربري در
اختیار جهاد دانشگاهی استان قرار گرفت تا این محل به منظور مرکز توسعه و ساماندهی مشاغل خانگی استان استفاده شود. 

ابوالحسن قاسم پور افزود: قرار است در اجراي طرح ملی توسعه و ساماندهی مشاغل خانگی بالغ بر 54 هزار و 300 نفر فعال در این
حوزه در کشور تحت پوشش قرار گیرند که از این تعداد 2500 نفر در البرز از این شرایط بهرمند خواهند شد . 

قاسم پور همچنین اضافه کرد : در این مرکز به دنبال جذب فعالان مشاخل خانگی هستیم تا با ارائه مشاوره رایگان و راهنمایی هاي
لازم در خصوص توانمند کردن آنان و آشنایی بیشترشان با بازار فروش در حد توان از این چرخه اقتصادي حمایت کنیم . 

وي ادامه داد : این مرکز در واقع با ارائه فضاي نمایشگاهی و فروش، پل ارتباطی بین تولید کنندگان خانگی و خریداران خواهد بود تا
این افراد بتوانند با انگیزه بیشتري به فعالیت بپردازند و بخشی از مشکلات و دغدغه هاي آنان همچون بازار فروش برطرف شود .
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تورم موجود ناشی از چیست و چه کار باید کرد؟

منبع: ایراسینشماره خبر:  62  |  تاریخ: 1400/05/21

اقتصاد کشور از یک تورم بسیار بالا رنج می برد و یکی از اصلی ترین چالش هاي پیش روي دولت جدید است. سوال اصلی
این است که این تورم از کجا ناشی می شود و دولت جدید براي رفع آن چه اقداماتی می تواند انجام دهد.

 اقتصاد کشور از یک تورم بسیار بالا رنج می برد و یکی از
اصلی ترین چالش هاي پیش روي دولت جدید است. سوال اصلی این است که این تورم از کجا ناشی می شود و دولت جدید براي رفع

 
آن چه اقداماتی می تواند انجام دهد. 

به گزارش ایراسین به نقل از ایرنا، یکی از معدود شاخص هاي اقتصادي کلان که به صورت مستقیم از وضعیت معیشت مردم حکایت
دارد، نرخ تورم است. تورم، چه به صورت سالانه باشد و چه به شکل نقطه به نقطه یا ماهانه به ما می گوید مردم بابت اقلام و کالاهاي

 
مصرفی خود هر سال و هر ماه چه مقدار پول بیشتري باید نسبت به سال و ماه قبل از آن بپردازند. 

هرچند تورم و گرانی تفاوت هایی دارند، اما مردم در زندگی روزمره خود تورم را همان گرانی می دانند. گرانی بر ابعاد مختلف زندگی
فرهنگی و اجتماعی مردم اثر می گذارد. نه تنها خورد و خوراك، مسکن پوشاك و به طور کلی کیفیت زندگی مردم را متأثر می کند،
بلکه مصرف فرهنگی و رفتارهاي فراغتی و تفریحی مردم را هم تغییر می دهد. گستردگی و اهمیت پیامدهاي تورم بر کسی پوشیده
نیست و آیت االله رئیسی، رئیس جمهور جدید نیز هم در مراسم تنفیذ حکم ریاست جمهوري و هم در جریان مراسم تحلیف در

 
مجلس شوراي اسلامی بر حل مشکل تورم تأکید کرد. 

طبق آخرین گزارش مرکز آمار ایران نرخ تورم نقطه اي در تیر ماه 1400 به عدد 43.6 درصد رسیده است؛ یعنی خانوارهاي کشور به

 
طور میانگین 43.6 درصد بیشتر از تیر 1399 براي خرید یک «مجموعه کالاها و خدمات یکسان» هزینه کرده  اند. 

نرخ تورم نقطه اي تیر ماه 1400 در مقایسه با ماه قبل 4.0 واحد درصد کاهش یافته است. نرخ تورم نقطه اي گروه عمده «خوراکی
ها، آشامیدنی  ها و دخانیات» با کاهش 5.4 واحد درصدي به 56.9 درصد و گروه «کالاهاي غیرخوراکی و خدمات» با کاهش 3.4 واحد

 
درصدي به 37.4 درصد رسیده است. 
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هرچند کاهش اندکی در تورم نقطه اي وجود دارد اما در تورم سالانه با افزایش مواجه هستیم. منظور از نرخ تورم سالانه، درصد تغییر
میانگین اعداد شاخص قیمت در یک سال منتهی به ماه جاري، نسبت به دوره مشابه قبل از آن است. نرخ تورم سالانه تیر ماه 1400

 
براي خانوارهاي کشور به 44.2 درصد رسیده که نسبت به سال قبل، 1.2 واحد درصد افزایش نشان می دهد. 

هم چنین نرخ تورم سالانه براي خانوارهاي شهري و روستایی به ترتیب 43.7 درصد و 47.3 درصد است که براي خانوارهاي شهري

 
1.2 واحد درصد افزایش و براي خانوارهاي روستایی 1.7 واحد درصد افزایش داشته است. 

 
 

دو نکته مهم در بحث تورم سال جاري وجود دارد: اول بالا بودن نرخ تورم خوراکی ها نسبت به سایر گروه ها و دوم پایین بودن تورم
در نقاط شهري نسبت به مناطق روستایی است. هرچند همه گروه هاي کالایی مهم است اما خوراکی ها و آشامیدنی ها با نیازهاي
اولیه انسان ارتباط مستقیم تري دارد و مردم تورم در این گروه را به صورت عینی تر لمس می کنند. از این رو کاهش تورم و تک
رقمی کردن آن به سرعت براي جامعه قابل تشخیص است. در صورتی که رشد اقتصادي وتقویت بخش تولید با این کاهش همراه
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شود، مردم با سرعت بیشتري کاهش تورم را حس خواهند کرد. 

از آنجایی که درآمد سرانه شهرنشینان بیشتر از روستائیان است تورم بار مضاعفی بیشتري را بر ساکنین مناطق روستایی تحمیل
خواهد کرد؛ به زبان ساده این امر بدان معناست که «درآمد کمتر و گرانی بیشتر». پیامد این امر خود را در تسریع روند مهاجرت هاي

روستا-شهري و افزایش حاشیه نشینی در شهرها و ده ها مسائل و مشکلات اجتماعی متعاقب آن نشان خواهد داد. 

آیت االله سیدابراهیم رئیسی یکی از اولین اولویت هاي دولت سیزدهم را کنترل و مهار تورم اعلام کرده است اما موضوع این است که
تورم موجود ناشی از چیست و براي رفع آن چه کاري باید انجام داد؟ 

در این مورد «آلبرت بغزیان»، اقتصاددان و استاد دانشگاه تهران در مصاحبه با ایرنا گفت: عددي که به عنوان تورم سالانه یا ماهانه و
غیره اعلام می شود، میانگین افزایش قیمت ها است. بنابراین اگر گفته می شود تورم 44.2 درصد است این احتمال وجود دارد که در
یک کالایی با 60 درصد افزایش رو به رو باشیم و در کالاي دیگري با 30 درصد؛ در مورد کالاهاي دیگر هم چنین موضوعی مصداق

دارد. 

وي افزود: در گروه هاي کالایی مانند خوراکی ها و آشامیدنی ها و غیره نیز به همین صورت است. یعنی تورم 54 درصدي در این
گروه یک رقم میانگین است و ممکن است قیمت برخی کالاها صد درصد و برخی دیگر هم 30 درصد افزایش داشته اند. 

این استاد دانشگاه با بیان اینکه موضوع تورم و چرایی پیدایش آن خیلی ساده است، اظهار داشت: تورم یا از جانب تقاضا می آید یا از
جانب عرضه. یعنی ممکن است زمانی هجوم مردم براي خرید یک یا چند قلم کالا میزان تقاضا را بالا ببرد و از این طریق تورم افزایش

پیدا کند. اما، زمانی هم به خاطر صعودي شدن هزینه هاي تولید، تورم از سمت عرضه بالا می رود. 

بغزیان با بیان اینکه اعتقاد دارد تورم کنونی ناشی از افزایش تقاضا نیست و مربوط به افزایش هزینه هاي تولید است، تصریح کرد: در
حال حاضر شاهد هجوم مردم براي خرید مسکن یا خودرو نیستیم ولی به دلیل آنکه نرخ تورم تولید کننده افزایش یافته، قیمت انواع
کالاها نیز با رشد مواجه شده است. براي مثال در موضوع مسکن وقتی به آمارها نگاه می کنیم تعداد معاملات کاهش داشته، اما قیمت

بالا رفته است. 

این اقتصاددان با بیان اینکه براي کاهش نرخ تورم در حال حاضر باید هزینه هاي تولید را کاهش داد، گفت: دولت می تواند همزمان با
تامین ارز تولید، بر فرایند تولید و توزیع نظارت دقیق داشته باشد و از این راه تورم را کاهش دهد. 

وي ادامه داد: براي مثال اگر در موضوع مسکن به جاي ورود به تولید کالاهاي مورد نیاز این حوزه و کاهش هزینه هاي تولید، به
متقاضیان و مصرف کنندگان وام بدهیم نه تنها تورم مسکن پایین نمی آید بلکه بیشتر هم خواهد شد. 

این تحلیلگر اقتصادي نظارت را موضوعی کلیدي در موفقیت مهار تورم و کنترل قیمت ها عنوان کرد و افزود: اعتقاد دارم دولت
سیزدهم باید نظارت دقیقی بر بازار و بخش تولید و توزیع اعمال کند. همیشه و در هر شرایطی محتکران، بازارسازها و سوءاستفاده
گرها حضور دارند و در صورتی که نظارت لازم اعمال نشود، این قبیل افراد از هر شرایطی و از اعمال هر سیاستی سوء استفاده خواهند

کرد. 

وي همچنین در خصوص رشد نرخ ارز و رابطه آن با افزایش صادرات توضیح داد: نباید دچار این اشتباه شویم که افزایش نرخ ارز و در
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نتیجه بالا رفتن میزان صادرات به تولید و اشتغال کمک خواهد کرد. این موضوع در طرح «مارشال» در اروپا مطرح شد. گفته شد که
با کاهش ارزش پول ملی و افزایش نرخ دلار زمینه براي تقویت تولید و اشتغال فراهم می شود. اما این امر زمانی صادق است که در

شرایط عادي اقتصادي باشیم و جلوي رشد هزینه هاي تولید را بگیریم.
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90 درصد از صنایع استان قزوین متوسط و کوچک هستند + فیلم

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  63  |  تاریخ: 1400/05/21

90 درصد از صنایع استان قزوین متوسط و کوچک هستند و حمایت از آن ها نقش مهمی در تحقق اقتصاد مقاومتی دارد.

به گزارش خبرگزاري صدا و سیما مرکز قزوین؛ کارگاه هاي کوچک، به خاطر نیاز به سرمایه محدود، بازدهی سریع، قابلیت
انعطاف پذیري در مقابل تغییرات بازار و انگیزه کارگران، محرك

اصلی کارآفرینی محسوب می شوند. 

صنایع کوچک هم نقش مهمی در اشتغالزایی و خودکفایی اقتصاد
دارند. 

بیش از 90 درصد از واحد هاي تولیدي در استان قزوین جزء
صنایع کوچک و متوسط محسوب می شوند. 

کارشناس ها می گویند حمایت از صنایع کوچک، تلاش در مسیر
اقتصاد مقاومتی و بهبود فضاي کسب و کار است. 

{sepehr_media_6838684_565_316$}
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نقص اطلاعات در حوزه اشتغال فضاي مجازي امکان راهبري
جامع را از بین برده است

نقص اطلاعات در حوزه اشتغال فضاي مجازي امکان راهبري جامع را از بین

برده است

منبع: اقتصاد تهرانشماره خبر:  64  |  تاریخ: 1400/05/21

اقتصادتهران: رییس سازمان مدیریت و برنامه ریزي استان تهران با تاکید بر لزوم راهبري جامع در حوزه اشتغال فضاي
مجازي گفت: نقص اطلاعات در حوزه اشتغال فضاي مجازي امکان راهبري جامع را از بین برده است. مسعود شفیعی در گفت

وگو با ایسنا، در تشریح روند ایجاد راهبرد جامع براي اشتغال در فضاي مجازي گفت: ...

اقتصادتهران: رییس سازمان مدیریت و برنامه ریزي استان
تهران با تاکید بر لزوم راهبري جامع در حوزه اشتغال فضاي مجازي گفت: نقص اطلاعات در حوزه اشتغال فضاي مجازي امکان

راهبري جامع را از بین برده است. 

مسعود شفیعی در گفت وگو با ایسنا، در تشریح روند ایجاد راهبرد جامع براي اشتغال در فضاي مجازي گفت: اطلاعات به دست آمده
از میزان اشتغال ایجاد شده در فضاي مجازي اطلاعات دقیق و کاملی نیست. نقص اطلاعات در این حوزه سبب شده نتوان راهبري

جامع و کاملی در این حوزه داشت و براي توسعه این حوزه اقدام اساسی در چارچوب قانون انجام داد. 

وي ادامه داد: وظیفه قانونی سازمان مدیریت و برنامه ریزي استان تهران این است که در حوزه اشتغال راهبري داشته باشد اما با وجود
اشتغال هاي بی شمار ایجاد شده در فضاي مجازي نمی توان رصدي از این فضا داشت و راهکارهایی براي بهبود کسب و کارهاي

اینترنتی ارائه داد. 

شفیعی تاکید کرد: این که فضاي مجازي و حوزه ICT، در حوزه اشتغال به آسانی مورد استفاده قرار می گیرد و برخی بروکراسی هاي
اداري را ندارد، نقطه قوت این فضاست و ما به دنبال ایجاد محدودیت و سنگ اندازي در فضاي تجارت الکترونیک نیستیم. 

وي ادامه داد: یکی از ماموریت هاي معاونت آمار و اطلاعات سازمان مدیریت اجراي طرح هاي آماري در خصوص اشتغال براي رصد
میزان اثربخشی برنامه هاي اشتغال در استان است و در حوزه ICT نیز نیازمند رصد فعالیت ها و میزان اشتغال هستیم تا بتوانیم اثر

بخشی طرح هاي اشتغال در این حوزه را مورد بررسی قرار دهیم.
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آغاز رزمایش "احسان حسینی" در لبیک به فرمان رهبر معظم انقلاب در فارس

منبع: سحاب پرسشماره خبر:  65  |  تاریخ: 1400/05/21

اسماعیل قزل سفلی صبح امروز با اشاره به اجراي پنجمین مرحله نهضت مواسات، همدلی و کمک هاي مومنانه در لبیک به
فرمان مجدد مقام معظم رهبري با عنوان "احسان حسینی" مبنی بر اینکه این نهضت بار دیگر به اوج خود برسد، اظهار

داشت: این مرحله از نهضت مواسات به مناسبت ماه محرم و صفر از 20 مردادماه آغاز شده و تا ...

رئیس بسیج سازندگی استان فارس؛ آغاز رزمایش "احسان
حسینی" در لبیک به فرمان رهبر معظم انقلاب در فارس
اسماعیل قزل سفلی صبح امروز با اشاره به اجراي پنجمین
مرحله نهضت مواسات، همدلی و کمک هاي مومنانه در
لبیک به فرمان مجدد مقام معظم رهبري با عنوان
""احسان حسینی"" مبنی بر اینکه این نهضت بار دیگر به
اوج خود برسد، اظهار داشت: این مرحله از نهضت مواسات
به مناسبت ماه محرم و صفر از 20 مردادماه آغاز شده و تا

15 مهر ادامه دارد.  
وي با بیان اینکه این رزمایش با رویکرد محله محور و مسجدمحور برگزار می شود، گفت: این مرحله نیز با همراهی خیرین، هیئات
مذهبی، سازمان هاي مردم نهاد، گروه هاي جهادي، پایگاه ها و حوزه هاي بسیج، اقشار بسیج، دستگاه هاي حمایتی و اجرایی در

سراسر استان فارس انجام می شود. 

رئیس بسیج سازندگی استان فارس افزود: محورهاي این رزمایش بر تهیه بسته هاي معیشتی است و با توجه به اینکه به آغاز سال
تحصیلی نزدیک می شویم تهیه لوازم التحریر و وسایل کمک آموزشی مثل تبلت و گوشی هوشمند در قالب برنامه نذر هوشمند در

برنامه قرار دارد. 

قزل سفلی با اشاره به دیگر محورهاي این رزمایش بیان کرد: آزادسازي زندانیان جرائم مالی غیر عمد از جمله محورهاي این رزمایش
است که ششمین مرحله نذر رهایی در استان فارس براي زندانیان با جرائم مالی زیر 50 میلیون در نظر گرفته شده که در این مرحله

براي آزادسازي 81 نفر با محوریت ستاد دیه، اداره کل زندان ها، دادگستري، مجموعه سپاه و خیرین هدفگذاري شده است. 

وي با اشاره به اینکه در این رزمایش دو ماهه "احسان حسینی" و نبوي در دهه اول محرم و دهه آخر صفر به صورت گسترده در
استان فارس انجام می شود، تصریح کرد: علاوه بر آن براي دانش آموزان بازمانده از تحصیل در قالب جهاد آموزشی و تربیتی برنامه

ریزي هایی صورت گرفته است. 

رئیس بسیج سازندگی استان فارس کمک به مرمت و بازسازي مسکن محرومان، اشتغال و عارضه یابی از کارگاه ها مراکز صنعتی و
تولیدي با محوریت اقشار مرتبط را از دیگر برنامه هاي این رزمایش اعلام کرد. 

قزل سفلی با تاکید بر اینکه نهضت مواسات و همدلی به یک بلوغ رسیده است، گفت: از ابتداي شیوع کرونا تاکنون بیش از 15 مرحله
رزمایش انجام شده که 10 مرحله در سال گذشته و 5 مرحله در امسال بوده و 20 نوع خدمت به مردم، نیازمندان و آسیب دیدگان از
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کرونا ارائه شده است. 

وي با بیان اینکه نهضت مواسات و همدلی در واقع یک مسابقه خدمت رسانی با محوریت مردم و خیرین و لبیک به فرمایش رهبري
است، تصریح کرد: امید است با همراهی نیک اندیشان و دستگاه هاي اجرایی و حمایتی این خدمت رسانی در استان فارس به اوج

خود برسد.



8/13/2021 روابط عمومی صندوق کارآفرینی امید

news.karafariniomid.ir/news/print.aspx 163/403

ارائه بیش از 3 هزار فقره تسهیلات به مددجویان و واجدین
شرایط استان فارس

ارائه بیش از 3 هزار فقره تسهیلات به مددجویان و واجدین شرایط استان فارس

منبع: سحاب پرسشماره خبر:  66  |  تاریخ: 1400/05/21

در 4 ماهه امسال 3863 فقره تسهیلات قرض الحسنه از محل صندوق امداد ولایت، بانک مهر ایران و بانک رسالت به
مددجویان و اقشار آسیب پذیر استان ارائه شد. The post ارائه بیش از 3 هزار فقره تسهیلات به مددجویان و واجدین

شرایط استان فارس appeared first on پایگاه خبري سحاب پرس.

مدیرکل کمیته امداد فارس خبر داد؛ ارائه بیش از 3 هزار
فقره تسهیلات به مددجویان و واجدین شرایط استان فارس
در 4 ماهه امسال 3863 فقره تسهیلات قرض الحسنه از

محل صندوق امداد ولایت، بانک مهر ایران و بانک رسالت به مددجویان و اقشار آسیب پذیر استان ارائه شد. 
به گزارش سحاب پرس، محمد بذرافشان، مدیر کل کمیته امداد فارس با تعلام اینکه در 4 ماهه امسال 3863 فقره تسهیلات به
مددجویان و اقشار آسیب پذیر استان در سرفصل هاي مختلف پرداخت شده است، گفت: این تعداد تسهیلات با اعتبار 311 میلیارد و

623 میلیون ریال به واجدین شرایط ارائه شده است. 
بذرافشان افزود: در سرفصل حمایتی تعداد 2040 فقره تسهیلات با اعتبار 126 میلیارد و 650 میلیون ریال تسهیلات و در سرفصل

مسکن نیز 1014 فقره تسهیلات با اعتبار 102 میلیارد و 740 میلیون ریال پرداخت شده است. 
او در پایان یادآور شد: 314 فقره وام اشتغال زایی به مبلغ 50 میلیارد و 505 میلیون ریال و 214 فقره تسهیلات در سرفصل هاي
درمان، آموزش کسب و کار و فرهنگی به ارزش 12 میلیارد و 970 میلیون ریال به خانوارهاي تحت حمایت این نهاد در استان و
متقاضیان واجد شرایط پرداخت شده است.مابقی نیز از محل سپرده ویژه خیران در جهت کارگشایی به نیازمندان استان ارائه شده

است.
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عمده مشکل منطقه ارسباران، بیکاري و اشتغال جوانان است

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  67  |  تاریخ: 1400/05/21

نماینده مردم اهر و هریس در مجلس شوراي اسلامی مشکل عمده و اساسی منطقه ارسباران را بیکاري و اشتغال جوانان
عنوان کرد وگفت:امیدواریم با تلاش و کوشش مسئولان استانی و شهرستانی و ایجاد پروژه هاي کاري، بزودي این مشکل حل

شود و فرصتی براي اشتغال و کار جوانان در این منطقه فراهم شود.

به گزارش خبرنگار گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران
جوان از تبریز،احمد محرم زاده نماینده مردم اهر و هریس
در مجلس شوراي اسلامی گفت:متاسفانه با شیوع بیماري
کرونا در کشور و وجود تحریم هاي ظالمانه دشمنان طی
چند سال اخیر، شاهد مشکلات معیشتی و بیکاري زیاد در
کشور بودیم؛ به طوري که از ثمرات شیوع کرونا در ایران،
بیکاري بیش از یک میلیون و 300 هزار نفر از مردم بود که
امیدواریم با همراهی مسئولان و مردم بزودي شاهد از بین

رفتن این ویروس منحوس در سطح کشور باشیم. 

او در خصوص ایجاد اشتغال در شهرستان اهرافزود: خوشبختانه منطقه ارسباران و به خصوص شهرستان اهر داراي پتانسیل هاي قوي
در بخش معدن، گردشگري، دامداري، کشاورزي و ... است که امیدواریم با پشتیبانی دولت جدید و حمایت مسئولان استانی بتوانیم

گام بزرگی در ایجاد اشتغال و درآمدزایی براي جوانان این شهرستان برداریم. 

او از جذب حدود 2000 نفر نیروي کار در مجتمع مس سونگون طی چند ماه آینده خبر داد و گفت: این مجتمع بزرگ معدنی که
متشکل از چندین شرکت و کارخانجات خصوصی و مرکز مجتمع مس است، اقدام به جذب نیرو در چند مرحله خواهد کرد که تلاش
داریم با موافقت دست اندرکاران این امر مجوز حضور بیشتر جوانان منطقه ارسباران در کنار جوانان شهرستان ورزقان را در این

مجتمع معدنی فراهم کنیم. 

نماینده مردم اهر و هریس در مجلس شوراي اسلامی افزود: امسال حدود 11 درصد بودجه 1400 به بخش عمرانی و اجرایی تخصیص
یافته که اگر 50 درصد این اعتبارات به پروژه هاي عمرانی اختصاص یابد به طور قطع بیکاري جوانان نیز به شدت کاهش یافته و این

امر باعث اشتغال و ایجاد کار در کشور را فراهم خواهد کرد. 

محرم زاده بر تکمیل و نصب قطعات دستگاه" ام آر آي" در بیمارستان باقرالعلوم شهرستان اهر تاکید کرد و افزود: با مساعدت وزیر
بهداشت، قطعات باقیمانده این دستگاه خریداري و آماده ورود به ایران است و به زودي شاهد تکمیل و نصب قطعات دستگاه "ام آر

آي" در این شهرستان باشیم. 

او بر ضرورت ایجاد سی تی اسکن در بیمارستان امام حسین (ع) شهرستان هریس تاکید کرد و گفت: با دستوري که از وزیر بهداشت
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صادر شده امیدواریم به زودي این امر محقق شود. 

اواز ایجاد دانشکده پرستاري در اهر نیز خبر داد و افزود: در کنار دانشکده پرستاري، دانشکده فرهنگیان نیز ایجاد شده و انشاله از نیمه
دوم امسال شاهد پذیرش دانشجو در این دو دانشکده خواهیم بود. 

نماینده مردم اهر و هریس در مجلس شوراي اسلامی ایجاد دانشکده فرهنگیان براي ارتقاي دانش و سطح آگاهی مردم و جوانان بسیار
با اهمیت برشمرد و افزود: ایجاد این دانشکده به مرکزیت شهرستان اهر می تواند براي شهر هاي منطقه ارسباران بسیار مهم باشد. 

محرم زاده حضور آگاهانه مردم ارسباران به خصوص مردم شهرستان هاي اهر و هریس در انتخابات 1400 را یک افتخار و برگ زرینی
دیگري براي تاریخ این شهرستان ها برشمرد و افزود: امیدواریم این دولت که برخاسته از بطن مردم و ولایی است بتواند با تلاش

صادقانه خود گرهی از مشکلات اقتصادي، معیشتی و بیکاري مردم بردارد و این امر حتما امکان پذیر است. 

او در پایان ضمن تبریک روز خبرنگار، گفت: با توجه به سابقه، پیشینه و تمدن فرهنگ بیش از 7000 ساله منطقه ارسباران می توان
این منطقه را مهد تربیت و پرورش عالمان، دانشمندان، بزرگان علمی، خبرنگاران و علمایی بزرگی ذکر کرد که نقش مهم و

تاثیرگذاري در فرهنگ تاریخ منطقه و حتی کشور ایفا کرده اند.
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سایه روشن تیم اقتصادي کابینه رئیسی

منبع: نسیمشماره خبر:  68  |  تاریخ: 1400/05/21

بعد از اعلام وصول لیست کابینه دولت سیزدهم در مجلس، روزمه، عملکرد و سابقه افراد پیشنهاد شده در کمیسیون هاي
تخصصی ظرف مدت یک هفته بررسی شده و بعد از آن نیز مراحل گرفتن راي اعتماد به صورت علنی آغاز خواهد شد. گمانه

زنی هاي متفاوتی در مورد کابینه دولت سیزدهم شده بود و بعد از اعلام این لیست، برخی از ...

بعد از اعلام وصول لیست کابینه دولت سیزدهم در مجلس، روزمه، عملکرد و سابقه افراد پیشنهاد شده در کمیسیون هاي
تخصصی ظرف مدت یک هفته بررسی شده و بعد از آن نیز مراحل گرفتن راي اعتماد به صورت علنی آغاز خواهد شد. گمانه زنی هاي
متفاوتی در مورد کابینه دولت سیزدهم شده بود و بعد از اعلام این لیست، برخی از گزینه هاي جدي و محتمل حضور نداشتند و در

عوض جاي خود را به گزینه هاي دیگر داده بودند. 

فهرست وزراي پیشنهادي سیدابراهیم رئیسی براي اداره دولت
سیزدهم، روز گذشته به صورت غیرعلنی به مجلس شوراي
اسلامی تقدیم شده است. هر چند تا زمانی که این لیست به
صورت علنی در هیات رئیسه مجلس وصول نشود امکان تغییر
وجود دارد، اما بعید است که ابراهیم رئیسی در این فرصت اندك
و البته شرایط سخت چنین تصمیمی بگیرد. مثلث مهم اقتصادي
این لیست؛ وزارت اقتصاد، سازمان برنامه وبودجه و بانک مرکزي
است که هدایت این سازمان ها براساس آنچه که تحت عنوان

لیست غیررسمی منتشر شده به ترتیب به آقایان احسان خاندوزي، مسعود میرکاظمی و اکبر کمیجانی سپرده شده است. از طرف
دیگر وزارت راه و شهرسازي، وزارت نفت، نیرو، صمت، جهاد کشاورزي و وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی که وزارتخانه هاي مرتبط با
امور اقتصادي و معیشتی مردم هستند نیز به ترتیب به آقایان؛ رستم قاسمی، جواد اوجی، علی اکبر محرابیان، سیدرضا فاطمی امین،
سیدجواد ساداتی نژاد و حجت االله عبدالمالکی سپرده شده است. براساس قانون ابراهیم رئیسی دو هفته پس از مراسم تحلیف می
توانست کابینه پیشنهادي خود را به مجلس معرفی کند اما یک هفته مانده به پایان مهلت قانونی این کار انجام شد. از طرف دیگر بعد
از اعلام وصول این لیست در مجلس، روزمه، عملکرد و سابقه افراد پیشنهاد شده در کمیسیون هاي تخصصی ظرف مدت یک هفته
بررسی شده و بعد از آن نیز مراحل گرفتن راي اعتماد به صورت علنی آغاز خواهد شد. گمانه زنی هاي متفاوتی در مورد کابینه دولت
سیزدهم شده بود و بعد از اعلام این لیست، برخی از گزینه هاي جدي و محتمل حضور نداشتند و در عوض جاي خود را به گزینه
هاي دیگر داده بودند. در این نوشتار گزینه هاي پیشنهاد شده براي وزارتخانه ها و سازمان هایی که مستیقم و غیرمستقیم بر تصمیم

هاي اقتصادي تاثیرگذارند، بررسی خواهد شد. 

گزینه مناسب براي وزارت اقتصاد 

قبل از احسان خاندوزي از نام هایی چون محمدهادي زاهدي وفا و همچنین محمدرضا فرزین به عنوان گزینه هاي جدي وزارت
اقتصاد نام برده می شد اما درنهایت این احسان خاندوزي، نماینده فعلی مجلس شوراي اسلامی است که سکان وزارت اقتصاد را به
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عهده خواهد گرفت. حقیقتا برعهده گرفتن مسئولیت وزارتخانه اي که در سال هاي اخیر کلکسیونی از سیاست هاي نابه جاست و آثار
آن بر معیشت مردم نمود زیادي داشته و خواهد داشت، کار سختی است. خاندوزي، نماینده فعلی مجلس شوراي اسلامی از حوزه
تهران، متولد 1359 در گرگان بوده که به عنوان هیات علمی گروه اقتصاد در دانشگاه علامه طباطبایی نیز فعالیت دارد. به جرات می
توان گفت با توجه به سوابق و عملکرد و حوزه مطالعاتی، سیداحسان خاندوزي بهترین گزینه از تیم اقتصادي ابراهیم رئیسی براي
وزارتخانه اقتصاد است. وي سال ها مدیرکل اقتصادي مرکز پژوهش هاي مجلس بوده و درحال حاضر نیز نایت رئیس کمیسیون
اقتصادي مجلس است. محور اصلی پژوهشی خاندوزي عدالت اقتصادي است و از این بابت به موضوع مالیات و خصوصی سازي و
شفافیت دقت نظر داشته است. خاندوزي از منتقدان عملکرد اقتصادي دولت قبل بوده و بارها در مسائلی مانند تورم، ارز 4200 و
تسهیل مجوز کسب وکار ها این مهم را نشان داده است. احسان خاندوزي را در دسته بندي هاي اقتصادي می توان، اقتصاددانی
نهادگرا و البته نزدیک به جریان اصلی اقتصاد خواند. حمایت از طرح مالیات بر عایدي سرمایه، تلاش حداکثري در تصویب قانون
مالیات بر خانه هاي خالی، طرح استقلال بانک مرکزي، تلاش براي حذف ارز 4200 تومانی از مهم ترین اقدامات او در مجلس شوراي
اسلامی بوده است. احسان خاندوزي منتقد یارانه پنهان است و در اظهارنظر هاي خود از لزوم کاهش هزینه هاي دولت براي کنترل
کسري بودجه صحبت کرده است. با توجه به مقالات و گفته هاي خاندوزي می توان دیدگاه اقتصادي ایشان را این چنین خلاصه کرد؛
دولتی چابک اما اثر گذار بر فعالیت هاي اقتصادي مقدم تر از دخالت هاي بی حد و حصر در اقتصاد است. هر چند خاندوزي به نظر
طرفدار اصلاحات اقتصادي و برخی آزادسازي هاي اقتصادي است اما باید منتظر ماند و دید آیا شرایط فعلی اقتصاد، موضع ایشان را

محافظه کار تر خواهد کرد یا خیر. 

میرکاظمی به سازمان برنامه وبودجه می رود 

روز گذشته رئیس جمهور با صدور حکمی سیدمسعود میرکاظمی را به سمت معاون رئیس جمهور و رئیس سازمان برنامه وبودجه
کشور منصوب کرد. سیدمسعود میرکاظمی، متولد 1339 تهران داراي مدرك تحصیلی دکتري مهندسی صنایع است و پیش از این
مسئولیت هایی همچون وزیر نفت در دولت نهم و رئیس سازمان اپک(2011)، وزیر بازرگانی در دولت دهم، نماینده تهران در مجلس
نهم و رئیس کمیسیون انرژي مجلس را داشته است. میرکاظمی در دانشگاه امام حسین و امام صادق تدریس می کند و در دوران
وزارت بازرگانی خود (1388-1384) با مسائلی چون واردات بی رویه شکر و افزایش قیمت مواد غذایی روبه رو شد. مسائلی که منجر
به جمع آوري امضاي براي استیضاح او شد، اما درنهایت این طرح عملیاتی نشد. در دو سال عمر فعالیت ایشان در وازت نفت نیز
دیدگاه هاي متفاوتی وجود دارد. بسیاري توسعه پارس جنوبی را مدیون قرارداد ها در دوره مدیریت ایشان می دانند. ظاهرا قبل از
وزارت میرکاظمی در نفت، پروژه هاي نفتی به صورت فاز به فاز قرارداد بسته می شد و بعد از اتمام یک فاز، فاز دیگري آغاز می شد.
اما میرکاظمی در دوره مدیرت خود تمامی فاز هاي ساخت پارس جنوبی را به مناقصه گذاشت و به عقیده بسیاري بهره برداري هاي
صورت گرفته در سال هاي اخیر از عملکرد ایشان بوده است. 6 سال سابقه وزارت و 4 سال نمایندگی مجلس شوراي اسلامی تجربه
سیاستگذاري خوبی به مسعود میرکاظمی داده و به زعم نزدیکان، میرکاظمی گوش شنوایی براي نظرات کارشناسی و تعامل با بدنه
نخبه دارد. با توجه به کسري بیش از 450 هزار میلیارد تومانی بودجه و عدم اصلاح ساختاري بودجه در سال هاي اخیر، به نظر می
رسد که این سازمان درحال حاضر مهم ترین ضلع مثلث اقتصادي دولت براي احیاي مسیر اقتصادي کشور باشد. مخالفان انتصاب
میرکاظمی از عدم ارتباط سوابق وي با مسئولیت تازه او می گویند و معتقدند که ایشان احاطه علمی و سیاستگذاري بر بودجه و
جزئیات آن را نخواهد داشت. سازمان برنامه وبودجه به عنوان طراح فرادستی ترین برنامه هاي بودجه و توسعه اي کشور در سال هاي
اخیر عملکرد مناسبی نداشته و نتایج آن نیز به صورت تورم و چاپ پول نمود داشته است. از همین رو کار از آزمون و خطا گذشته و

تیم جدید فرصت زیادي براي اشتباه نخواهد داشت. 

گزینه اي غریب براي وزارت راه 
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رستم قاسمی گزینه پیشنهادي رئیسی براي وزارت راه و شهرسازي، وزیر سابق نفت در سال هاي 90 تا 92 بوده و علاوه بر آن
فرماندهی قرارگاه سازندگی خاتم الانبیاء(ص) در سال هاي 86 تا 90 را در کارنامه داشته است. قاسمی دانش آموخته کارشناسی ارشد
مهندسی عمران از دانشگاه صنعتی امیرکبیر واحد گرمسار استان سمنان است که حتی در سیزدهمین انتخابات ریاست جمهوري نیز
اعلام کاندیداتوري کرد. ایشان در یکی از مصاحبه هاي خود پیرامون مساله ریاست جمهوري بخشی از تخصص اقتصادي خود را این
گونه معرفی می کند: «دو نیاز اصلی کشور براي حکمرانی مناسب، اقتدار و سازوکار است و در عین حال بر این مساله تاکید دارد که
لازمه تحقق عدالت و رفع تبعیض ها در کشور، تغییر ریل گذاري اقتصاد کشور است. من به عنوان فردي که در این سال ها تمرکز
اصلی ام را روي دور زدن تحریم ها در حوزه اقتصادي معطوف کرده ام تاکید می کنم دورزدن تحریم ها یک اقدام تاکتیکی است نه
یک اقدام دائمی و استراتژیک.» قاسمی مدیر اجرایی است و پیگیري هاي هفتگی وي از روند توسعه پارس جنوبی و همچنین امضاي
قرارداد توسعه میادین مشترك و تمرکز بر اجراي آن از دیگر عملکردهاي مثبت وي در وزارت نفت تلقی می شود. یکی از شعار هاي
محوري ابراهیم رئیسی پیش از برگزاري انتخابات، ساخت یک میلیون واحد مسکونی در سال بوده است. با توجه به کاهش ساخت
وساز مسکن در دولت گذشته به نظر می رسد در حوزه مسکن به فردي فعال نیاز باشد. اما با توجه به محدودیت هاي مالی بسیار و راه
دشوار ساختن واحد هاي مسکونی براي تامین تقاضاي فعلی و کنترل بازار به فردي با تخصص بالا در این زمینه نیاز است. رستم
قاسمی با وجود فعالیت در قرارگاه خاتم الانبیا و همچنین تحصیل در رشته عمران، با این حال سابقه طولانی و قابل توجهی در زمینه

شهرسازي، مسکن و... نداشته و همین مساله محل شکی در انتخاب قاسمی است. 

وزیر صنایع احمدي نژاد این بار در وزارت نیرو 

علی اکبر محرابیان مدرك کارشناسی ارشد علوم اقتصادي خود را از دانشگاه تهران اخذ کرده و در مقطع کارشناسی نیز در رشته
مهندسی عمران در دانشگاه علم و صنعت تحصیل کرده است. محرابیان دستیار ویژه رئیس جمهور ایران در دولت دهم و رئیس ستاد
مهر ماندگار کشور و وزیر صنایع و معادن در دو کابینه محمود احمدي نژاد بوده که در مرداد ماه 1386 پس از استعفاي علیرضا
طهماسبی از وزارت صنایع در دولت احمدي نژاد به این سمت منصوب شد و پس از انحلال این وزارتخانه از کابینه خارج شد.
محرابیان، مدیر فروشگاه شهروند و معاون سیماچوب در دوران شهرداري احمدي نژاد بوده و سابقه اداره یک شرکت خصوصی
سدسازي و فروشگاه رفاه را دارد. به رغم وجود چالش هاي فراوان در حوزه برق و انرژي و مسائل حل نشده اي مانند؛ استهلاك
تکنولوژي هاي انرژي، یارانه هاي دولتی در این بخش و مشکلات زیست محیطی، انتخاب محرابیان کار سختی بوده است. عملکرد
محرابیان در وزارت صنایع در دولت نهم و دهم مخصوصا در زمینه فولاد و سیمان مثبت ارزیابی می شود. قطعی آب و برق ازجمله
چالش هایی است که محرابیان در وزارت نیرو باید براي آنها چاره اندیشی کند. یکی دیگر از چالش هاي بسیار اساسی که در بخش
حامل هاي انرژي با آن روبه رو هستیم، عدم راندمان بالاي تکنولوژي ها و تجهیزات موجود در این بخش است که منجر به افزایش
هدررفت انرژي و همچنین انتخاب سیاست هاي اشتباه شده است. باید دید محرابیان در این زمینه تصمیم هاي جدي خواهد گرفت یا

همانند وزراي قبل به فکر روزمرگی ها خواهد بود. 

اوجی از بدنه نفت است 

تا زمانی که بیش از 60 درصد درآمد هاي غیر نفتی را صادرات محصولات پتروشیمی تشکیل می دهد و درآمد هاي نفتی نیز مهم
ترین منبع درآمد هاي ارزي در طول دهه هاي اخیر محسوب می شود یعنی تاثیر این وزارتخانه بر نرخ ارز و مسائل اقتصادي زیاد
است. چه رسد به شرایط که در تحریم هاي نفتی قرار داریم و به لطف وزارت قبلی نفت جناب زنگنه، راه هاي فرار از تحریم ها و دور
زدن آن تقریبا مسدود است. همه اینها حساسیت ها براي انتخاب وزیر نفت دولت سیزدهم را بالا برده و پیشاپیش انتظارات بالایی را
شکل داده است. جواد اوجی گزینه در نظر گرفته شده براي این پست است که به قول بچه هاي نفتی؛ «سابقه گازي دارد.» وي داراي
مدرك تحصیلی لیسانس مهندسی نفت از دانشگاه صنعت نفت اهواز است. از سوابق اجرایی اوجی می توان به مدیرعاملی و عضو هیات
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مدیره شرکت انرژي گستر سینا، مدیرعاملی گروه اقتصاد مفید، مدیرعاملی و نایب رئیس هیات مدیره هلدینگ توسعه پترو مفید،
رئیس هیات مدیره هلدینگ سرمایه گذاري صنایع پتروشیمی، رئیس هیات مدیره شرکت مهندسی توسعه گاز ایران، معاون وزیر نفت
و مدیرعامل شرکت ملی گاز ایران و عضو هیات امناي دانشگاه صنعت نفت اشاره کرد. در مورد حواشی اخیر اعتراض ها و اعتصابات
نیرو هاي صنعت نفت و پتروشیمی کشور، اوجی نظراتی را مطرح و عنوان کرده بود: «من در صنعت حفاري کار کردم، هم دریا و هم
خشکی... من می دانم کار در صنعت حفاري چقدر است و باید به نیروي انسانی این صنعت بها داد.» اوجی روز گذشته پس از اعلام
نام او به عنوان وزیر پیشنهادي نفت، پیامی به کارکنان این صنعت داد: «اینجانب تربیت یافته دانشگاه صنعت نفت و از جنس جنوب،
دیار گرما و شرجی، سختی و صعوبت، علم و عملیات، پژوهش و پژوهشگاه هستم و با گذراندن مراتب کارشناسی و مدیریتی در صف و
ستاد، از شمال نفت شهر تا جنوب آبادان، از شمال شرق و نواحی غرب گرفته تا دریاي نیلگون خلیج فارس، در سخت ترین شرایط
عملیاتی و اقلیمی یار و همراه و همکار دیرینه شما بوده و خواهم بود. و نیک می دانم که راهبري این صنعت بزرگ فقط با قدرشناسی

و به مدد توان و آگاهی شما عزیزان و زحمتکشان این مرز و بوم میسر است.» 

فاطمی امین وزیر قابل پیش بینی صمت 

سیدرضا فاطمی امین در سال 1353 در شاهرود به دنیا آمده و تحصیلات دانشگاهی خود را در رشته الکترونیک دانشگاه فردوسی
مشهد و دکتراي مدیریت راهبردي دانش به پایان رسانده است. بعد از اتمام تحصیلات به یکی از فعالان اجتماعی و سرشناس
مدیریتی کشور تبدیل شد که سوابق اجرایی بسیار زیادي را در کارنامه فعالیت هاي خود دارد. از سوابق اجرایی او می توان به عضو
هیات نمایندگان اتاق بازرگانی، صنایع و معادن کشور، معاون وزیر صنعت، معدن و تجارت، رئیس ستاد تحول صنایع و معادن و مشاور
و مدیر سرمایه گذاري و قائم مقام آستان قدس رضوي اشاره کرد. فاطمی امین جز وزراي پیشنهادي محسوب می شود که از همان
روز هاي اول نیز نام وي براي تصدي وزارت صمت آمده بود و در گمانه زنی هاي متفاوت هم تنها نقطه اشتراك هم همین فاطمی
امین بود. به لحاظ سابقه و عملکردي، فاطمی معاونت وزارت مذکور را داشته و به هیچ وجه با معضلات صنعت، معدن و تجارت ایران
بیگانه نبوده است. باید منتظر ماند تا نگاه وي درخصوص مساله تولید و برنامه ایشان براي احیا و رونق منتشر شود تا بتوان در مورد
وي بیشتر بحث کرد. عدم تاکید بر خودکفایی در تولید تمام محصولات، قید بزرگی است که فاطمی امین پیش رو خواهد داشت و
پیشاپیش باید بدانند که دخالت هاي پلیسی وزارتخانه صمت در سال هاي اخیر شکت خورده و باید به فکر تحول عظمیم در آن

باشند. 

وزارت رفاه آزمایشگاه ایده هاي خطرناك عبدالملکی نشود 

شاید بتوان حجت عبدالملکی را پرسروصداترین گزینه براي وزارتخانه اي پرماجرا خواند. اقتصاددان جوانی که بین سال هاي 89 تا 91
عضو هیات مدیره صندوق بیمه اجتماعی روستاییان و عشایر کشور بوده و از سال 85 تا 88 سمت مشاور وزارت امور اقتصادي و
دارایی را برعهده داشته است. وي درحال حاضر معاون اشتغال و خودکفایی کمیته امداد و عضو هیات امناي این نهاد است. عبدالملکی
گفته است که در طول سال هاي 97 تا 99 کمیته امداد 495 هزار شغل ایجاد کرده و در سال 1398 نیز از کل اشتغال ایجاد شده
کشور، 40 درصد آن را کمیته امداد ایجاد کرده است. سهم 40 درصدي کمیته امداد از کل مشاغل ایجاد شده کشور در سال گذشته
ادعاي سنگینی است، اما عبدالملکی به الگوهاي نوینی اشاره می کند که اجرا کرده اند و قابلیت تسري به کل سیستم اشتغال زایی
کشور را دارد. ایده اصلی ایشان خودکفایی کامل و البته هدایت اقتصاد به سمت بنگاه هاي کوچک و خانگی به سبک کشور هایی
مانند پاکستان است. فعالیت هاي عبدالملکی تاکنون عمدتا در حوزه کار بوده است، درحالی که این وزارتخانه شامل رفاه و موارد
گسترده دیگري مانند؛ توزیع یارانه ها، شناسایی نیازمندان، تامین نیازهاي مستمري بیگران و بازنشستگان و مدیریت منابع صندوق
هاي بازنشستگی نیز خواهد شد. از 16 صندوق بازنشستگی کشور (بدون درنظر گرفتن صندوق هاي بازنشستگی نیروهاي مسلح) در
13 صندوق نسبت پشتیبانی بسیار پایین است و اغلب صندوق هاي بازنشستگی یا در پرداخت حقوق و مستمري از منابع خودشان با
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چالش مواجهند و یا اینکه مثل صندوق بازنشستگی کشوري و بازنشستگی فولاد دست شان در جیب دولت است. منابع و کمک هاي
دولت به صندوق ها براي همسان سازي و پرداخت مستمري در سال جاري بیش از 350 هزار میلیارد تومان بوده است. همسان سازي
حقوق هاي بازنشستگان، تعیین دستمزد هاي کارگري و همه موارد گفته شده، موضوعات حساسی هستند که نشان از گستردگی
فعالیت هاي این وزارتخانه و ارتباط آن با معیشت مردم دارد. بنا به همین دلیل عبدالملکی باید مراقب اظهارات عجیب و غریب خود
باشد؛ چراکه ممکن است این بار به قیمت به خیابان آمدن بازنشستگان و یا کارگران تمام شود. عبدالملکی یک سال پیش در فضاي
مجازي اعلام کرده بود که؛ «با یک میلیون تومان هم می توان شغل ایجاد کرد. حق دارید بپرسید چگونه، یاد نداده ایم.» یا مثلا
ایشان در گفت وگوي زنده تلویزیونی با استنادي غلط عنوان کرده بود که ایران زیادي باز است و درجه باز بودن ایران (فعالیت هاي
تجاري) از چین هم بالاتر است. همین هاست که انتخاب حجت عبدالملکی را براي این جایگاه ترسناك می کند. وي باید بداند که
اولین چالش در این وزارتخانه اصلاح اساسی فعالیت هاي صندوق هاي بازنشستگی است. همچنین عبدالملکی اوایل بهار 1400 در
یک رشته توئیتی عنوان کرده بود: «در انقلاب اقتصادي 1400 تغییر کاربري زمین هاي کشاورزي آزاد و در اختیار مالک خواهد بود.
یعنی مالک زمین کشاورزي می تواند روي زمینش فعالیت صنعتی، دامپروري، پرورش طیور و ماهی و حتی ساخت وساز کند. به ازاي
هر یک درصد تغییر زمین کشاورزي به صنعت، دامپروري یا ساخت وساز، 12 میلیون شغل جدید ایجاد خواهد شد.» این دیدگاه هاي
وي واکنش هاي متعددي بین صاحب نظران و حتی کاربران عادي شبکه هاي اجتماعی داشت؛ چراکه دست کم در ظاهر با همه
تاکیدهایی که طی سال هاي اخیر براي جلوگیري از تغییر کاربري زمین هاي کشاورزي به ویژه در شمال کشور می شد با سخنان وي

در تضاد است. 

گزینه گمنام در وزارت کشاورزي 

سیدجواد ساداتی نژاد متولد 1351 کاشان است. وي عضو هیات علمی دانشگاه تهران و نماینده دوره دهم و یازدهم مجلس شوراي
اسلامی از حوزه انتخابیه کاشان است. ساداتی نژاد از ابتداي آغاز به کار مجلس یازدهم ریاست کمیسیون کشاورزي مجلس را برعهده
داشته است. وي مقاطع کارشناسی را در رشته مهندسی منابع طبیعی آبخیزداري، کارشناسی ارشد را در رشته مهندسی منابع طبیعی
آبخیزداري و دکتري را در رشته مهندسی هیدرولوژي، به ترتیب در دانشگاه هاي مازندران، دانشگاه تربیت مدرس و دانشگاه دولتی
مسکو طی کرد. از سوابق اجرایی وي می توان به عضویت در شوراي تحقیقات آب کشور 94-1393، دبیر کمیسیون آب، کشاورزي و
منابع طبیعی شوراي عالی عتف 93-1389، عضویت در هیات ممیزه دانشگاه علوم کشاورزي و منابع طبیعی ساري 93-1390 و
ریاست فراکسیون آب مجلس دهم اشاره کرد. ساداتی نژاد از همان ابتداي مسئولیت خود با چالش هاي زیادي مواجه خواهد بود. در
سالی که خشکسالی منجر به کاهش شدید تولید گندم و نهاده هاي دامی شده، فروش گسترده دام و از جمله دام مولد چالشی است
که درصورت ادامه دار شدن آن، باید در سال آینده منتظر قیمت هاي نجومی براي گوشت قرمز و لبنیات شد. تامین ارز دولتی نهاده
هاي دامی هم از دیگر چالش هاي این وزارتخانه است. توزیع عادلانه نهاده هاي دامی بین دامداران سراسر کشور، تدوین الگوي کشت،
تدوین الگوهاي آبیاري مدرن و مدیریت منابع آب و خاك از جمله ضرورت هاي آتی این وزارتخانه است. اگر ساداتی نژاد یک فرد

تحول خواه نباشد، به جرات می توان گفت هم وي و هم وزارتخانه کشاورزي با شکست سنگینی روبه رو خواهند شد. 

عزت در وزارت گردشگري 

پس از نام هاي متعدد و مختلفی که به عنوان گزینه وزارت میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی مطرح شده بود، سرانجام قرعه
به نام «سیدعزت االله ضرغامی» افتاد؛ رئیس اسبق صداوسیماي جمهوري اسلامی ایران که نامزد سیزدهمین دوره انتخابات ریاست
جمهوري هم بود. عزت االله ضرغامی هم اکنون به عنوان یکی از اعضاي شوراي عالی فضاي مجازي و شوراي عالی انقلاب فرهنگی
فعالیت می کند. علاوه بر این ضرغامی به مدت 10 سال، در فاصله سال هاي 1383 تا 1393 ریاست سازمان صداوسیما را برعهده
داشت. ضرغامی دانش آموخته کارشناسی مهندسی عمران از دانشگاه صنعتی امیرکبیر و کارشناسی ارشد مدیریت صنعتی از دانشگاه
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آزاد اسلامی است و فعالیت سیاسی خود را از سال 1361 در سپاه پاسداران و در برنامه رادیویی آن آغاز کرد. او از سال 1371 تا
1372 معاون وزیر فرهنگ و ارشاد در امور مجلس بود و از سال 1374 تا 1376 نیز معاونت امور سینمایی وزیر فرهنگ را برعهده
داشت. ضرغامی در سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوي هم نامزد شده بود، اما موفق نشد از فیلتر شوراي نگهبان گذر کند و در
توئیتی هم به ردصلاحیتش واکنش نشان داد و نوشت: «بخش هایی از طرح مسکن، برنامه هاي بدون بودجه، اصلاح نظام بانکی، نظام
مالیاتی، گمرك، تجارت خارجی و نظام یارانه ها در همین جا منتشر شده است. با تشکر از دو سال تلاش شبانه روزي مشاوران و
کارشناسان و تیم هاي اقتصادي ام، به تدریج بقیه طرح هاي آماده شده را براي مدیران آینده ارائه خواهم کرد.» وزارت پیشنهاد شده
به ضرغامی، وظایف سنگینی را در بحث هاي گردشگري و صنایع دستی دارد که در سال هاي اخیر مهجور مانده اند. احیاي صنعت
گردشگري ایران و همچنین رونق صنایع دستی که صادرات آن در سال هاي اخیر سقوط کرده، دو وظیفه بسیار مهم وزارت میراث
فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی است که باید منتظر برنامه هاي ضرغامی ماند. وي خود را متصل به بدنه کارشناسی نشان داده و
همچنین در اظهارنظر ها، دیدگاه هاي بازتري در مقایسه با بسیاري از مسئولان فرهنگی کشور داشته و صداوسیما در دوره ایشان یکی
از موفق ترین دوره هاي خود را گذرانده است. از همین رو درصورت برنامه ریزي دقیق و البته با محوریت اقتصاد از آمدن ضرغامی

استقبال خواهیم کرد.
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نقش صنایع کوچک در ایجاد اشتغال مولد و پایدار بی بدیل است

منبع: خبر آنلاینشماره خبر:  69  |  تاریخ: 1400/05/21

هدایت االله جمالی پور، استاندار قزوین با صدور پیامی فرارسیدن 21مرداد ماه روز ملی حمایت از صنایع کوچک را تبریک
گفت.

هدایت االله جمالی پور، استاندار قزوین با صدور پیامی
فرارسیدن 21مرداد ماه روز ملی حمایت از صنایع کوچک

را تبریک گفت. 

به گزارش خبرگزاري خبرآنلاین از قزوین؛ در پیام هدایت
االله جمالی پور استاندار قزوین به مدیران محترم صنایع
کوچک، سرمایه گذاران و تولید کنندگان ارجمند و

گرانقدرآمده است: 

نام گذاري یک روز در تقویم جمهوري اسلامی بعنوان روز
حمایت از صنایع کوچک، نشان از اهمیت و جایگاه این صنایع کوچک در توسعه و پیشرفت کشور دارد. 

او در ادامه این پیام افزود: امروزه نقش صنایع کوچک و متوسط در ایجاد اشتغال مولد و پایدار، رونق تولید و خودکفایی اقتصادي بی
بدیل است، یقیناً توجه به توسعه این صنایع و حمایت از ایجاد آنها می تواند، ایران را به قدرت اقتصادي اول منطقه تبدیل و عزت و

اقتدار ایران اسلامی را به رخ جهانیان بکشد. 

استاندار قزوین در پایان این بخش از پیام آورده است: اینجانب ضمن گرامیداشت روز بیست و یکم مردادماه بعنوان روز ملی حمایت از
صنایع کوچک وتبریک این روز خجسته به همه جهادگران خط مقدم جبهه اقتصادي وهمچنین کارکنان و مدیران عزیز شرکت
شهرکهاي صنعتی استان، لازم می دانم مراتب سپاس و قدردانی خودم را از زحمات و تلاشهاي همه جهادگران عرصه تولید و

کارآفرینی اعلام نمایم. 

امیدوارم در سالی که توسط مقام معظم رهبري مزین به نام تولید، پشتیبانی ها، مانع زدایی ها نام گذاري شده است بتوانیم گامهاي
استوار و بلندي در جهت بهبود کمیت و کیفیت تولید برداریم، موفقیت و سربلندي همه شما عزیزان را از درگاه خداوند متعال مسئلت

دارم. 

48
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اجراي قریب به 500 طرح هادي جدید در فارس

منبع: مطبوعات فارسشماره خبر:  70  |  تاریخ: 1400/05/21

مدیرکل بنیاد مسکن فارس گفت: اجراي 498 طرح جدید هادي روستایی با اعتبار 869 میلیارد و 500 میلیون ریال از
اولویت هاي امسال بنیاد مسکن استان در مناطق روستایی است.

مدیرکل بنیاد مسکن فارس گفت: اجراي 498 طرح جدید هادي روستایی با اعتبار 869 میلیارد و 500 میلیون ریال از اولویت
هاي امسال بنیاد مسکن استان در مناطق روستایی است. 

پایگاه خبري مطبوعات فارس:عطاءاالله زمانی در بازدید از طرح
هاي محرومیت زدایی داراب با اشاره به محرومیت زدایی بنیاد
مسکن فارس در این شهرستان، گفت: محور توسعه و محرومیت

زدایی در شهرستان هاي شرق فارس شکل گرفته است. 

او افزود: 106 میلیارد ریال اعتبار براي بازنگري طرح هاي هادي
استان اختصاص داده خواهد شد که این طرح ها تا پایان امسال

عملیاتی می شوند و بخش قابل توجهی از این اعتبارات به شهرستان داراب اختصاص یافته است. 

مدیرکل بنیاد مسکن فارس خاطرنشان کرد: 2 هزار و 400 روستاي بالاي 20 خانوار در استان طرح هادي روستایی دارند و تامین
اعتبار این طرح ها براي سایر روستاها با پیگیري نمایندگان مجلس میسر می شود. 

زمانی با اشاره به موقعیت دهستان «کوهستان» در داراب گفت: این دهستان با داشتن قابلت توسعه گردشگري باید بیشتر مورد توجه
باشد و بازنگري طرح هاي هادي روستایی، زمینه اشتغال و اسکان جدیدي را در روستاها ایجاد می کند و موجب مهاجرت معکوس به

روستاها می شود. 

او ادامه داد: 39 طرح هدف گردشگري و یک طرح بهسازي بافت با ارزش روستایی در سال جاري با اعتباري معادل 31 هزار و 260
میلیارد ریال در استان تهیه شده و توجه به گردشگري روستایی در شهرستان ممسنی از اولویت هاي اصلی بنیاد مسکن فارس است. 

مدیرکل بنیاد مسکن فارس اعلام کرد: اجراي 498 طرح جدید هادي روستایی با اعتبار 869 میلیارد و 500 میلیون ریال و اجراي
طرح بهسازي بافت با ارزش روستایی در مناطق گسترده اي از استان با اعتبار 20 میلیارد ریال از اولویت هاي امسال بنیاد مسکن

فارس در مناطق روستایی استان است. 

زمانی از توسعه روستایی در روستاي «غوري» شهرستان نی ریز خبر داد و گفت: کارکردهاي توسعه و محرومیت زدایی در روستاهاي
نی ریز به عنوان یک اولویت دنبال می شود و اقدامات جهادي در این زمینه براي تامین معیشت و ایجاد انگیزه ماندگاري و کاهش
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مهاجرت ها بوده است. 

او ادامه داد: بنیاد مسکن فارس پارسال 291 واحد روستایی در نی ریز را مورد مقاوم سازي قرار داده، 291 فقره تسهیلات ساخت
مسکن با کارمزد اندك ارائه کرده و 80 فقره تسهیلات مسکن محرومین به ارزش 40 میلیارد ریال به متقاضیان پرداخت شده است. 

مدیرکل بنیاد مسکن فارس عنوان کرد: در دوران جدید مدیریتی تمام مدیران باید با انگیزه بیشتر و شوق خدمت براي زدودن غبار
محرومیت تلاش کنند و در روستاهاي خنج تعیین تکلیف قطعات تصرفی در پنج روستا به مقدار 140 قطعه انجام شده و کارشناسی
اولیه براي پرداخت تسهیلات بانکی در 27 روستا براي 400 واحد مسکونی در سال گذشته توسط بنیاد مسکن فارس به انجام رسیده

است. 

زمانی تاکید کرد: با همکاري اداره ثبت اسناد و املاك خنج در 21 روستا 70 جلد سند مالکیت صادر شده و صدور سند تملک
روستاها به میزان 32 هکتار دنبال شده و طرح اقدام ملی مسکن در شهر خنج در 2 فاز آغاز شده که بیش از 600 نفر تاکنون ثبت نام

کرده اند.
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زنگنه: نه براي زنده باد کار کردم نه مرده باد

منبع: خلیج فارس نیوزشماره خبر:  71  |  تاریخ: 1400/05/21

خلیج فارس: وزیر نفت گفت: من در دوره کاري بیش از 40
ساله خود زیاد «زنده باد» براي یک عده و «مرده باد» براي
همان عده یا برعکس آن را دیدم، نه براي «زنده باد» ارزش
قائلم نه براي «مرده باد»، نه براي «زنده باد» کار کردم نه

براي «مرده باد»، من براي آنچه اعتقادم بود کار کردم. 

به گزارش ایسنا، بیژن زنگنه شامگاه سه شنبه (19 مردادماه) در مراسم تودیع خود که با حضور مدیران ارشد صنعت نفت برگزار شد،
اظهار کرد: در هشت سالی که گذشت ما در کنار هم روز هاي سخت، تلخ و شادمانی را سپري کردیم و از فراز و نشیب هاي بسیاري با
هم عبور کردیم، البته در این چهار سال دوم بیشتر روز ها سخت و تلخ بود، اما با تلاش بسیار همسو با منافع مردم براي عبور از این
دشواري ها به معناي واقعی آن جهاد کردیم، افرادي این مجاهدت هاي خاموش و پنهان را دیدند و کسانی هم نه تنها نخواستند این

مجاهدت ها را ببیند بلکه آن را از مردم پوشاندند و حتی سعی در دگرگون جلوه دادن آن ها کردند. 

وي ادامه داد: من نمی خواهم قضاوت درباره مجاهدت هاي همکارانم در این مدت را به تاریخ بسپارم، زیرا احاله کار به درازمدت بی
انتهاست، اما اطمینان دارم که در کوتاه مدت مردم، منتقدان و وجدان هاي بیدار به واقعیت و حقیقت اعمال دست خواهند یافت.

دستاورد هایی که در این شرایط استثنایی و بی مانند به دست آمد واقعا بی نظیر و افتخارآمیز بوده است. 

گفتنی فراوان دارموزیر نفت با بیان اینکه در پاره اي از روز هاي این چهار سال اخیر سخت ترین روز هاي دوران خدمتم را سپري
کردم و درد و رنج سوختن مغز استخوانم را احساس کردم، افزود: با توکل به خدا این روز ها گذشت، امروز خرسندم و خداي متعال
راشکر می گویم که این بار سنگین از دوش ام برداشته می شود. براي همکارانم که در آینده مسئولیت را به عهده می گیرند هم از

صمیم قلب آرزوي توفیق می کنم. 

بنا بر اعلام شاتا زنگنه ادامه داد: حرف هاي گفتنی فراوان دارم که نه اکنون و نه فردا قابل بیان نیست، البته آن ها را خواهم نوشت،
اما معلوم نیست چه زمانی منتشر شود، خدا می داند، شاید به کار جوانان ما بیاید. 

وي با یادآوري اینکه در دوران مسئولیتم در وزارت نفت و دیگر بخش ها، سیاست هایی را با مشورت و فکر زیاد طراحی، تنظیم و
ابلاغ کردم، اظهار کرد: بزرگترین سرمایه انسان و مدیر، عمر و وقتش است. وقت نباید تلف شود. حرف اضافه زدن، تکرار بیهوده،

نوشتن و گفتن حرف هاي بی خاصیت آفتی است که گرفتار آن شدیم. 

وزیر نفت ادامه داد: همچنان از سیاست هایی که با مشورت تدوین شده است، دفاع می کنم. نه اینکه این سیاست مطلق باشد، چون
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محصول بشري است و قابل تغییر و اصلاح است، اما هر سیاست و ایده جدیدي مخالف دارد. مگر می شود تصمیم هاي اثرگذار گرفت
و مخالف نداشت؟! 

رفیق بازي نکردم، رودربایستی نداشتمزنگنه با این توصیه به ویژه به جوانان که «هرگز از کیسه دولت براي خود رفیق درست نکنید»،
گفت: من خیلی کم رفیق داشتم، رفیقان و دوستانم، همکارانم بودند. رفیق بازي نمی کردم، رفیق هزینه دارد، توقع دارد. یک مدیر

ارشد نمی تواندرفیق بازي کند. من به خاطر مردم روابط و رفت و آمد هاي خود را محدود کردم. 

وي با تأکید بر اینکه من با هیچ فردي در دوران خدمتم رودربایستی نداشتم، تصریح کرد: می پذیرم که اشتباه هاي رفتاري و شخصی
داشتم، اما از سیاست هایی که اتخاذ کردیم دفاع می کنم، سیاست هایی که با عقل جمعی در زمانی که گرفته شد، درست بوده است.

وزیر نفت با بیان اینکه من بیشتر وقت خود را صرف «فکر کردن» کردم و از شما هم می خواهم اگر می خواهید در کار خود موفق
باشید فکر کنید، طراحی مفهومی کنید، ایده پردازي کنید، افزود: ما در این مدت اینکار ها را انجام دادیم و فکر می کنم مهم است. 

گریه خاموش فراوان دارمزنگنه به تعارض میان «محبوبیت» و «خدمت» اشاره کرد و با بیان اینکه من بین این دو «خدمت» را انتخاب
کردم، اظهار کرد: آبرو را خدا می دهد و خودش هم بخواهد می گیرد. من نیامدم از پول بیت المال براي خودم محبوبیت درست کنم.
من دربرابر 85 میلیون ایرانی مسئولیت دارم و بار آن را بر دوش خود حس می کردم. من فقیري را می بینم گریه ام می گیرد،
بارهاگفته ام گریه خاموش فراوان دارم. آدم هایی که تب تندي دارند احساسات شان هم قوي است. به خاطر مردم گریه زیاد می کردم

و می کنم، من می بینم مردم چه گرفتاري هایی دارند. 

وي با بیان اینکه من خود را در تمام آنچه که در جمهوري اسلامی ایران از ابتداي پیروزي انقلاب اسلامی تاکنون اتفاق افتاده مسئول
می دانم، زیرا خودم را یک انقلابی می دانم و هستی، جوانی و زندگی ام را براي آرمان هاي انقلاب گذاشتم، تصریح کرد: من و نسل
من به دلیل بیکاري به دولت نیامدیم، به خاطر اعتقاد و آرمان هایمان آمدیم و حاضر نیستیم از آرمان هایمان بگذریم، سربلندي مردم

اصل آن آرمان ها بود. 

وزیر نفت ادامه داد: من می خواهم ایران در جایگاه نخست منطقه باشد، وقتی می بینم اینطور نیست کلافه می شوم و زجر می کشم. 

ناخواسته وارد «نبرد آخر» شدیمزنگنه با تأکید بر اینکه من حاضر نیستم از پول دولت و بیت المال با وجود آنکه پول محبوبیت می
آورد بگذرم و زیر بار آن نمی روم، یادآوري کرد: من در دوره کاري بیش از 40 ساله خود زیاد «زنده باد» براي یک عده و «مرده باد»
براي همان عده یابرعکس آن را دیدم، نه براي «زنده باد» ارزش قائلم نه براي «مرده باد»، نه براي «زنده باد» کار کردم نه براي «مرده

باد»، من براي آنچه اعتقادم بود کار کردم. 

وي ادامه داد: البته بدان معنا نیست که باید کاري انجام داد که همه با آن مخالف باشند. حکومت گري قواعد دارد و باید درقالب این
قواعد کار کرد و گرنه سبب اتلاف منابع می شویم و دود آن به چشم مردم می رود و درست نیست. 

وزیر نفت با بیان اینکه ما در این هشت سال دستاورد هاي بزرگی داشتیم، گفت: اواسط سال 1398 در جمع صمیمانه فرماندهان
مهندسی جنگ جهاد سازندگی بیان کردم که شرایط حاکم بر اقتصاد کشور از زمان جنگ هم سخت تر است. براي کسی در سن و

سال من، شاید این آخرین فرصت ها براي جنگ باشد و من اسم این جنگ را «آخرین نبرد» می گذارم. 
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زنگنه با بیان اینکه ما ناخوادآگاه و ناخواسته وارد نبرد آخر شدیم، افزود: سال 1396 براي نبرد با تحریم نیامده بودیم، اما بر ما تحمیل
شد؛ ما مردانه با ابتکار و خلاقیت بر خلاف عده اي که تنها ادعا کردند، ایستادیم و توانستیم سربلند باشیم. 

بالاترین انضباط در مخفیانه ترین کاروي با بیان اینکه «ما در دوران تحریم بیش از 84 میلیارد دلار نفت و فرآورده نفتی فروختیم و
یک بابک زنجانی درست نشد» افزود: بله، بسیاري می خواستند نفت بفروشند، اما اگر با آن ترتیب پیش می رفتیم اکنون صد بابک
زنجانی روي دست ما نبود. در حالی که یک بابک زنجانی هم درست نشد. می گفتند شجاعت ندارید، جسارت ندارید، جسارت براي
چه؟ براي هدردادن پول مردم؟ زمانی 300 تا 400 میلیارد تومان و اکنون حدود هزار میلیارد تومان پول یک کشتی نفت است. روي
چه حسابی بدهیم عده اي ببرند؟ ما در مخفیانه ترین و پنهان ترین با بالاترین انضباط کار کردیم و هفت نفر از بالاترین رده ها پاي

همه اسناد را امضا می کردند و ما سربلند بودیم. این نبرد آخر ما بود که ان شاءاالله این مسیر ادامه می یابد. 

وزیر نفت به دیگر اقدام هاي انجام شده از جمله تحقق جهش هاي پتروشیمی، پوشش گسترده گازرسانی، شکل گیري ساختار جدید
و هدفمند کار با دانشگاه ها، همینطور راه اندازي پارك فناوري و نوآوري صنعت نفت، توسعه میدان هاي مشترك غرب کارون و پارس
جنوبی، ایفاي مسئولیت هاي اجتماعی نفت، شکل گیري شرکت هاي اکتشاف و تولید ایرانی، ساخت داخل و توجه به فناوري، بهبود
ظرفیت و افزایش تولید پالایشگاه هاي نفت، میعانات گازي و ... اشاره کرد و گفت: با توسعه گازرسانی، اقدام محیط زیستی بزرگی

برداشته شده است که در آینده، ثمره هایش بیشتر نمایان می شود، ضمن اینکه صد ها شغل نیز به این واسطه ایجاد شده است. 

می گفتند IPC بد است و PSA خوب!زنگنه به تدوین الگوي جدید قرارداد هاي نفتی هم اشاره و اظهار کرد: کار زیادي در این زمینه
انجام شد و جالب آنکه برخی از آنان که زمانی دنبال قرارداد مشارکت در تولید بودند و به ما می گفتند چرا قرارداد توسعه میدان
گازي فرزاد را در این قالب امضا نمی کنید، با الگوي جدید قرارداد هاي نفتی مخالفت می کردند. به زعم آنان، مشارکت در تولید
ایرادي نداشت، اما این الگوي قراردادي اشکال داشت. در آینده هم شخصا با هر قرارداد امتیازي، و مشارکت در تولید در نفت مخالفت

خواهم کرد تا وقتی ظرفیت هاي مناسب تري وجود دارد، چرا قرارداد هاي امتیازي؟ 

نفت باید به صورت «فرست کلاس» اداره شودوي در ادامه به بحث سرمایه انسانی پرداخت و گفت: انتقاد هاي بسیاري مبنی بر اینکه
در این سال ها به سرمایه انسانی کمتر توجه شده، مطرح است. ابتدا درباره بازنشستگان عرض کنم که آنچه در توان مان بود انجام
دادیم. حداقل حقوق بازنشستگان امروز 8 میلیون تومان و میانگین حقوق شان نسبت به هشت سال پیش 10 برابر شد؛ نمی گوییم

ایده آل است، اما تلاش مان را کردیم. 

وزیر نفت ادامه داد: من همیشه گفته ام و باز هم می گویم نفت باید به صورت «فرست کلاس» و «متمدنانه» اداره شود؛ نه باتفکر
ابتدایی. براي تشکیلات «فرست کلاس»، به افراد «فرست کلاس» نیاز است. مشکل اشتغال با استخدام دولتی رفع نمی شود. 

زنگنه تصریح کرد: براي ایجاد اشتغال باید همان کاري انجام شود که در عسلویه و گازرسانی روستایی انجام شد و صدهاهزار اشتغال
ایجاد کردیم و مردم دستشان در جیب خودشان بود و با عزت پول درآوردند نه اینکه به دولت تحمیل شوند. تولید 6 میلیون بشکه
نفت خام در روز، فعال کردن صنایع پتروشیمی، درست کردن پالایشگاه و صد ها راه دیگر می تواند اشتغال زایی بالایی در کشور
ایجاد کند. پولی که از درآمد نفت اضافه می شود حدود سالی 140 تا 150 میلیارد دلار است که اگر سرمایه گذاري شود، مشکلی

براي اشتغال وجود ندارد. 

وي افزود: در عین حال تلاش هایی شد تا حقوق نیرو هاي غیررسمی عملیاتی تا 80 درصد نیرو هاي رسمی افزایش یابد، طرح طبقه
بندي مشاغل و همینطور بیمه تکمیلی براي نیرو هاي ارکان ثالث اجرایی شد. تشکیل مرکز توسعه مدیریت صنعت نفت نیز از اقدام
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هاي بزرگی بود که با هدف ارزیابی و تقویت نهاد ساختار نفت انجام شد. دوره هاي دانشگاهی پاسخگوي بسیاري از نیاز هاي ما نیست
و اگر درست کار شود، این مرکز می تواند در ساختن آینده اي بهتر براي صنعت نفت نقشی موثر ایفا کند. 

دولت رئیسی هم جاي مفسدان نیستوزیر نفت با این توصیه که نفت باید حرفه اي اداره شود و نباید جولانگاه احزاب و گروه هاي
سیاسی شود، تأکید کرد: سیاست هاي دولت به طور حتم باید در وزارت نفت پیاده شوند، اما معنایش آن نیست که اداره شرکت هاي
نفت به دست وابستگان و پیوستگان احزاب و گروه هاي سیاسی بیفتد؛ زیرا چنین رویه اي ضربه هاي جبران ناپذیري به صنعت نفت

وارد می کند. 

یکی دیگر از وصیت هاي مهم حرفه اي من این است؛ در جا هایی مانند صنعت نفت که مبادلات مالی بزرگ دارد، باید نسبت به فساد
بسیار حساس بود. فساد مالی به فساد فرهنگی و اجتماعی و سیاسی هم منجر می شود. من با افرادي که فساد مالی یا اخلاقی داشتند
کنار نمی آمدم. حالا هم بعضی فاسد ها فکر می کنند دولت آقاي رئیسی جاي مفسدان است؛ خیر، دولت آقاي رئیسی هم جاي

مفسدان نیست. باید دست از بیت المال کشید. 

زنگنه به بعضی مدیران که همواره از جایگاه یا حقوق و مزایاي خود گله دارند اشاره کرد و گفت: شما که در دولت مشغول به کار شده
اید به انتخاب خود آمده اید؛ پس خود را با دیگران مقایسه نکنید. وقتی به دولت آمده اي نمی توانی بگویی فلانی در فلان شرکت
خصوصی فلان قدر حقوق می گیرد. او آن راه را انتخاب کرده و شما این راه را. این نقطه آغاز فساد است. اگر گفتید حق ما بیش از

این است، معنایش این است که می توانیم از راه دیگري این حق را بگیریم و این رویه، نه اخلاقی است، نه دینی و نه قانونی. 

کار هایی که نتوانستیم انجام دهیموي همچنین با بیان اینکه در این مدت کار هاي بسیاري انجام شد، اما کار هایی هم نتوانستیم
انجام دهیم، اظهار کرد: برخی از کار ها را شرایط بین المللی به ما اجازه نداد، برخی هم شرایط داخلی و عده اي از افراد نگذاشتند؛ ما
شاهد رشدیک چپ جدید غیرتئوریزه شده در کشور هستیم که در بعضی مناطق هم قوي هستند که این موضوع را در همین حد در

اینجا می گویم، شاید در جایی آن ها را بنویسم. 

وزیر نفت با اشاره به اینکه من همیشه اعتقاد داشتم و دارم که باید افزایش جهشی تولید نفت خام را همراه با افزایش ضریب بازیافت
نفت انجام دهیم و رسیدن به تولید 6 میلیون و 500 هزار بشکه نفت خام در روز را کاري واجب براي کشور می دانم، تصریح کرد: ما
در این مرحله براي بازگشت کامل به بازار فرصت پیدا نکردیم، یک بار در سال 95 بازگشتیم و این بار دیگر فرصت نبود و نتوانستیم.

ان شاءاالله دوستان بعدي این کار را می کنند، ما هم زمینه هایش را ایجادکردیم. 

زنگنه با بیان اینکه فشارافزایی پارس جنوبی را در قرارداد با توتال و شرکت ملی نفت چین (سی ان پی سی) آغاز کردیم، اما ناتمام
ماند، گفت: ما مقدمات این کار را با قرارداد هایی با اوتی سی OTC آغاز و مطالعاتی تهیه کرده ایم و امیدوارم ادامه یابد. 

وي ادامه داد: شرایط تحریم اجازه اصلاح پایدار روابط مالی میان دولت و شرکت ملی نفت را به ما نداد، زیرا روابط مالی بین دولت و
شرکت ملی نفت روابط مغشوشی است و ناکارآمد است و این باید درست شود و از واجبات است. 

وزیر نفت با تأکید بر اینکه براي سیستم توزیع سوخت و برند ها بسیار تلاش شد، اما خیلی موفق نشدیم، ادامه داد: من سیستم توزیع
سوخت کشور را شایسته این کشور نمی دانم و روزآمد نیست، اما به دلایلی که بخشی هم منافع افراد بود، امکان پذیر نشد. 

دفنِ قانون رفع موانع تولیدزنگنه با بیان اینکه گام بسیار بلندي که در تصویب ماده 12 رفع موانع تولید برداشته شد یک شاهکار براي
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بهینه سازي بود، گفت: جز در گازرسانی به روستا ها و صنایع به دلیل مشکلاتی که پیش آمده به ویژه یارانه ها، این قانون در عمل
دفن شد. این از موضوعاتی بود که خدمت آقاي رئیسی هم عرض کردم که این قانون را احیا کنید؛ نزدیک به 80 میلیارد دلار در سال
1398 یارانه انرژي پنهان به مردم داده شد و این موضوع بسیار مهمی است و باید از طریق سازوکار بهینه سازي کمک کنیم که

کاهش یابد. 

وي همچنین به پیگیري سیستم تعمیر و نگهداري تأسیسات نفت اشاره کرد که به دلایلی انجام نشد و افزود: نظر داشتیم که براي
هزینه کرد در بهداشت و درمان صنعت نفت کارفرما تعریف شود و از این وضع در آید که عده اي با جوسازي نگذاشتند. 

وزیر نفت با بیان اینکه بخش بزرگی از کار هاي امانی کاهش یافت، اما بخشی از آن نشد، به موضوع ورزش هم اشاره کرد و گفت:
همکاران من در نفت و در حوزه ورزش بسیار تلاش کردند، اما همراهی نداشتیم. 

زنگنه تصریح کرد: اصلاح اقماري در خشکی نیز از مسائلی بود که خیلی تلاش کردیم، اما همه با هم متحد بودند که نگذارند این کار
شود؛ این کار در بلندمدت بسیار به ضرر خانواده ها و بهره برداري است، اما متأسفانه آن طور که می خواستم نشد. 

وي با بیان اینکه در مجلس هر ساله نفت را شامل شماري قانون که مشمول آن نبود، کردند که با این قوانین نمی شود نفت را اداره
کرد، گفت: این موضوع را به تازگی هم در نامه اي به مقام معظم رهبري نوشتم. تولید 6 میلیون و 500 هزار بشکه نفت خام در روز با

این روش نمی شود و نفت به دلیل اینکه می تواند در کشور تحول ایجاد کند، باید مستثنی باشد. 

وزیر نفت ادامه داد: تجارب و جمع بندي هاي ما با بحث هاي زیادي که در داخل شرکت هاي مختلف انجام شده است در قالب چند
سند براي آیندگان تنظیم شده است و خدمت دولت بعدي دادیم. 

هر کمکی که بتوانم به دولت آینده می کنمزنگنه با اشاره به اینکه من بار ها اعلام کردم و گفتم که هر کمکی که دولت آینده بخواهد
به خاطر ایران و سربلندي ایران انجام می دهم، تصریح کرد: شرایط کشور خطیر است، به خاطر وحدت ملی، به خاطر تمامیت ارضی،
به خاطر ملت و کاهش درد و رنج مردم که من مدت هاست دیگر نمی گویم بهبود زندگی مردم، می گویم کاهش درد و رنج مردم، هر

کمکی که بتوانم می کنم و هیچ توقعی هم ندارم. 

زنگنه با تأکید بر اینکه از هیچ کس دلخوري ندارم و هر کسی به من بدي کرده را می بخشم و حلال می کنم، افزود: اما کسانی که
مردم را نسبت به اعمال ما بدبین کردند و ما را دزد و خائن به کشور خطاب کردند و ذهن مردم را خراب کردند که این فقط یک
مسئله شخصی نیست، این ها یک نظام و ساختار را خراب کرده اند و این حق الناس است و حق عمومی را ضایع کردند؛ این ها فکر

نکنند با رضایت و حلال کردن من مسئله تمام می شود، راه سختی دارند و باید آن را حل کنند. 

حلالم کنید، نفت را به شما می سپارموي با قدردانی از همه همکاران چه آن هایی که حاضرند و چه آن ها که غایبند، گفت: از همه
بابت بداخلاقی هایی که دارم، عذرخواهی می کنم و خواهش می کنم من را حلال کنید و ببخشید. فردي که 70 سالش می شود
دیگر نمی تواند اخلاقش را تغییر دهد. ممکن است با افراد بداخلاقی یا نگاه تند کرده باشم یا برداشت دیگري از صحبت هایم شده

باشد، اما من قصد توهینی نداشته ام. 

وزیر نفت با بیان اینکه می پرسند پس از وزارت نفت به چه کاري مشغول خواهید شد، ادامه داد: من یک معلم دانشگاه هستم و در
دانشکده مهندسی شیمی دانشگاه فنی تهران مستقر می شوم و اگر کلاسی گذاشته شد، تدریس خواهم کرد و خاطرات و تجربه هایم
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را می نویسم. 

زنگنه در پایان گفت: من نفت را به شما دوستان می سپارم و شما را به خدا می سپارم. خوشحالم که این بار سنگین را شرافتمندانه به
زمین گذاشتم، اما هم به آینده امیدوارم و هم نگران؛ زیرا مشکلات را می دانم. امیدوارم دولت بر چالش ها غلبه کند. همه ش 

ما هم به خاطر سربلندي کشور همکاري کنید تا بتوانیم این دوران سخت را بگذرانیم و کشور را از مشکلات عبور دهیم. از لطف همه
شما تشکر می کنم، خدا به همه شما و خانواده هایتان سلامتی دهد.
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مدیرعامل بانک توسعه تعاون حمایت از صنایع کوچک را از مهمترین

راهبردهاي اعتباري این بانک توسعه اي عنوان نمود

منبع: تفاهم آنلاینشماره خبر:  72  |  تاریخ: 1400/05/21

مدیرعامل بانک توسعه تعاون حمایت از صنایع کوچک را از مهمترین راهبردهاي اعتباري این بانک توسعه اي عنوان نمود
حجت اله مهدیان مدیرعامل بانک توسعه تعاون ضمن تبریک به مناسبت روز حمایت از صنایع کوچک اعلام داشت: صنایع

کوچک نقش مهمی در توسعه اقتصادي کشور بر عهده دارند و پیشرفت هاي فناوري و موفقیت هاي ...

مدیرعامل بانک توسعه تعاون حمایت از صنایع کوچک را از
مهمترین راهبردهاي اعتباري این بانک توسعه اي عنوان

نمود 

حجت اله مهدیان مدیرعامل بانک توسعه تعاون ضمن
تبریک به مناسبت روز حمایت از صنایع کوچک اعلام
داشت: صنایع کوچک نقش مهمی در توسعه اقتصادي

کشور بر عهده دارند و پیشرفت هاي فناوري و موفقیت هاي اقتصادي در این صنایع می تواند منجر به راه اندازي صنایع راهبردي و
بزرگ شود. 

وي افزود: در حال حاضر جمعیت بزرگی از تعاونی هاي کشور در رسته هاي مربوط به صنایع کوچک مشغول به فعالیت هستند و
بسیاري از واحدهاي تعاونی زیر مجموعه اتحادیه شرکت هاي تعاونی آهن کاران و پروفیل سازي ایران، صنایع آلومینوم کاران در
ساختمان ایران، درودگران و مبلسازان، تولید کنندگان فرآورده هاي لبنی پاستوریزه، چاپخانه داران، تعاونی هاي تولیدي، صنایع

دامپروري، تعاونی هاي تخصصی فولاد و معدن از زمره صنایع کوچکحاضر در بخش تعاون به شمار می روند. 

مهدیان سهم بخش صنعت و معدن را در پرتفوي تسهیلاتی بانک توسعه تعاون را بسیار بالا برشمرد و گفت: 46 درصد تسهیلات بانک
توسعه تعاون در سال گذشته در بخش صنعت و معدن پرداخت شده است و پرداخت 119 هزار میلیارد ریال تسهیلات در این بخش

زمینه ساز رشد 2٫2 برابري حجم تسهیلات اعطایی در این بانک گردیده است. 

وي در ادامه به عاملیت بانک توسعه تعاون در پرداخت تسهیلات موضوع بند الف تبصره 18 قانون بودجه سال 97 و ماده 52 قانون
بودجه سال 98 اشاره نمود و گفت: آمارها بیانگر این است که 45 درصد پرتفوي تسهیلاتی بانک در اجراي این دو ماده قانونی مهم نیز

به بخش صنعت و معدن اختصاص یافته است. 

مدیرعامل بانک توسعه تعاون در ادامه به نقش مهم بنگاه هاي کوچک و متوسط در ایجاد اشتغال و ارتقاي سطح تولید در مناطق
جغرافیایی کشور اشاره نمود و گفت: طی سال گذشته حدود 10 هزار میلیارد ریال تسهیلات از سوي بانک توسعه تعاون به 267 بنگاه
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کوچک و متوسط معرفی شده از سوي وزارت صنعت، معدن و تجارت پرداخت شده است، که در سال جاري نیز استان هاي داراي
نسبت مصارف به منابع پایین تر در اولویت پرداخت این تسهیلات می باشند.
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زنگنه: گریه خاموش فراوان دارم

منبع: نفت امروزشماره خبر:  73  |  تاریخ: 1400/05/21

وزیر نفت گفت: من در دوره کاري بیش از 40 ساله خود زیاد "زنده باد" براي یک عده و "مرده باد" براي همان عده یا
برعکس آن را دیدم، نه براي "زنده باد" ارزش قائلم نه براي "مرده باد"، نه براي "زنده باد" کار کردم نه براي "مرده باد".

زنگنه: گریه خاموش فراوان دارم 

وزیر نفت گفت: من در دوره کاري بیش از 40 ساله خود زیاد "زنده باد"
براي یک عده و "مرده باد" براي همان عده یا برعکس آن را دیدم، نه براي
"زنده باد" ارزش قائلم نه براي "مرده باد"، نه براي "زنده باد" کار کردم نه

براي "مرده باد". 
به گزارش نفت امروز به نقل از ایسنا، بیژن زنگنه در مراسم تودیع خود که با
حضور مدیران ارشد صنعت نفت برگزار شد، اظهار کرد: در هشت سالی که
گذشت ما در کنار هم روزهاي سخت، تلخ و شادمانی را سپري کردیم و از

فراز و نشیب هاي بسیاري با هم عبور کردیم، البته در این چهار سال دوم بیشتر روزها سخت و تلخ بود، اما با تلاش بسیار همسو با
منافع مردم براي عبور از این دشواري ها به معناي واقعی آن جهاد کردیم، افرادي این مجاهدت هاي خاموش و پنهان را دیدند و

کسانی هم نه تنها نخواستند این مجاهدت ها را ببیند بلکه آن را از مردم پوشاندند و حتی سعی در دگرگون جلوه دادن آنها کردند. 

وي ادامه داد: من نمی خواهم قضاوت درباره مجاهدت هاي همکارانم در این مدت را به تاریخ بسپارم زیرا احاله کار به درازمدت بی
انتهاست، اما اطمینان دارم که در کوتاه مدت مردم، منتقدان و وجدان هاي بیدار به واقعیت و حقیقت اعمال دست خواهند یافت.

دستاوردهایی که در این شرایط استثنایی و بی مانند به دست آمد واقعا بی نظیر و افتخارآمیز بوده است. 

گفتنی فراوان دارم 

وزیر نفت با بیان اینکه در پاره اي از روزهاي این چهار سال اخیر سخت ترین روزهاي دوران خدمتم را سپري کردم و درد و رنج
سوختن مغز استخوانم را احساس کردم، افزود: با توکل به خدا این روزها گذشت، امروز خرسندم و خداي متعال راشکر می گویم که
این بار سنگین از دوش ام برداشته می شود. براي همکارانم که در آینده مسئولیت را به عهده می گیرند هم از صمیم قلب آرزوي

توفیق می کنم. 

بنا بر اعلام شاتا زنگنه ادامه داد: حرف هاي گفتنی فراوان دارم که نه اکنون و نه فردا قابل بیان نیست، البته آنها را خواهم نوشت، اما
معلوم نیست چه زمانی منتشر شود، خدا می داند، شاید به کار جوانان ما بیاید. 

وي با یادآوري اینکه در دوران مسئولیتم در وزارت نفت و دیگر بخش ها، سیاست هایی را با مشورت و فکر زیاد طراحی، تنظیم و
ابلاغ کردم، اظهار کرد: بزرگترین سرمایه انسان و مدیر، عمر و وقتش است. وقت نباید تلف شود. حرف اضافه زدن، تکرار بیهوده،
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نوشتن و گفتن حرف هاي بی خاصیت آفتی است که گرفتار آن شدیم. 

وزیر نفت ادامه داد: همچنان از سیاست هایی که با مشورت تدوین شده است، دفاع می کنم. نه اینکه این سیاست مطلق باشد چون
محصول بشري است و قابل تغییر و اصلاح است اما هر سیاست و ایده جدیدي مخالف دارد. مگر می شود تصمیم هاي اثرگذار گرفت و

مخالف نداشت!؟ 

رفیق بازي نکردم، رودربایستی نداشتم 

زنگنه با این توصیه به ویژه به جوانان که «هرگز از کیسه دولت براي خود رفیق درست نکنید»، گفت: من خیلی کم رفیق داشتم،
رفیقان و دوستانم، همکارانم بودند. رفیق بازي نمی کردم، رفیق هزینه دارد، توقع دارد. یک مدیر ارشد نمی تواندرفیق بازي کند. من

به خاطر مردم روابط و رفت و آمدهاي خود را محدود کردم. 

وي با تأکید بر اینکه من با هیچ فردي در دوران خدمتم رودربایستی نداشتم، تصریح کرد: می پذیرم که اشتباه هاي رفتاري وشخصی
داشتم اما از سیاست هایی که اتخاذ کردیم دفاع می کنم، سیاست هایی که با عقل جمعی در زمانی که گرفته شد، درست بوده است. 

وزیر نفت با بیان اینکه من بیشتر وقت خود را صرف «فکر کردن» کردم و از شما هم می خواهم اگر می خواهید در کار خود موفق
باشید فکر کنید، طراحی مفهومی کنید، ایده پردازي کنید، افزود: ما در این مدت اینکارها را انجام دادیم و فکر می کنم مهم است. 

گریه خاموش فراوان دارم 

زنگنه به تعارض میان «محبوبیت» و «خدمت» اشاره کرد و با بیان اینکه من بین این دو «خدمت» را انتخاب کردم، اظهار کرد: آبرو را
خدا می دهد و خودش هم بخواهد می گیرد. من نیامدم از پول بیت المال براي خودم محبوبیت درست کنم. من دربرابر 85 میلیون
ایرانی مسئولیت دارم و بار آن را بر دوش خود حس می کردم. من فقیري را می بینم گریه ام می گیرد، بارهاگفته ام گریه خاموش
فراوان دارم. آدم هایی که تب تندي دارند احساسات شان هم قوي است. به خاطر مردم گریه زیاد می کردم و می کنم، من می بینم

مردم چه گرفتاري هایی دارند. 

وي با بیان اینکه من خود را در تمام آنچه که در جمهوري اسلامی ایران از ابتداي پیروزي انقلاب اسلامی تاکنون اتفاق افتاده مسئول
می دانم، زیرا خودم را یک انقلابی می دانم و هستی، جوانی و زندگی ام را براي آرمان هاي انقلاب گذاشتم، تصریح کرد: من و نسل
من به دلیل بیکاري به دولت نیامدیم، به خاطر اعتقاد و آرمان هایمان آمدیم و حاضر نیستیم از آرمان هایمان بگذریم، سربلندي مردم

اصل آن آرمان ها بود. 

وزیر نفت ادامه داد: من می خواهم ایران در جایگاه نخست منطقه باشد، وقتی می بینم اینطور نیست کلافه می شوم و زجر می کشم. 

ناخواسته وارد «نبرد آخر» شدیم 

زنگنه با تأکید بر اینکه من حاضر نیستم از پول دولت و بیت المال با وجود آنکه پول محبوبیت می آورد بگذرم و زیر بار آن نمی روم،
یادآوري کرد: من در دوره کاري بیش از 40 ساله خود زیاد «زنده باد» براي یک عده و «مرده باد» براي همان عده یابرعکس آن را
دیدم، نه براي «زنده باد» ارزش قائلم نه براي «مرده باد»، نه براي «زنده باد» کار کردم نه براي «مرده باد»، من براي آنچه اعتقادم بود
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کار کردم. 

وي ادامه داد: البته بدان معنا نیست که باید کاري انجام داد که همه با آن مخالف باشند. حکومت گري قواعد دارد و باید درقالب این
قواعد کار کرد و گرنه سبب اتلاف منابع می شویم و دود آن به چشم مردم می رود و درست نیست. 

وزیر نفت با بیان اینکه ما در این هشت سال دستاوردهاي بزرگی داشتیم، گفت: اواسط سال 1398 در جمع صمیمانه فرماندهان
مهندسی جنگ جهاد سازندگی بیان کردم که شرایط حاکم بر اقتصاد کشور از زمان جنگ هم سخت تر است. براي کسی در سن و

سال من، شاید این آخرین فرصت ها براي جنگ باشد و من اسم این جنگ را «آخرین نبرد» می گذارم. 

زنگنه با بیان اینکه ما ناخوادآگاه و ناخواسته وارد نبرد آخر شدیم، افزود: سال 1396 براي نبرد با تحریم نیامده بودیم اما بر ما تحمیل
شد؛ ما مردانه با ابتکار و خلاقیت بر خلاف عده اي که تنها ادعا کردند، ایستادیم و توانستیم سربلند باشیم. 

بالاترین انضباط در مخفیانه ترین کار 

وي با بیان اینکه «ما در دوران تحریم بیش از 84 میلیارد دلار نفت و فرآورده نفتی فروختیم و یک بابک زنجانی درست نشد» افزود:
بله، بسیاري می خواستند نفت بفروشند، اما اگر با آن ترتیب پیش می رفتیم اکنون صد بابک زنجانی روي دست ما نبود. در حالی که
یک بابک زنجانی هم درست نشد. می گفتند شجاعت ندارید، جسارت ندارید، جسارت براي چه؟ براي هدردادن پول مردم؟ زمانی
300 تا 400 میلیارد تومان و اکنون حدود هزار میلیارد تومان پول یک کشتی نفت است. روي چه حسابی بدهیم عده اي ببرند؟ ما در
مخفیانه ترین و پنهان ترین با بالاترین انضباط کار کردیم و هفت نفر از بالاترین رده ها پاي همه اسناد را امضا می کردند و ما سربلند

بودیم. این نبرد آخر ما بود که ان شاءاالله این مسیر ادامه می یابد. 

وزیر نفت به دیگر اقدام هاي انجام شده از جمله تحقق جهش هاي پتروشیمی، پوشش گسترده گازرسانی، شکل گیري ساختار جدید
و هدفمند کار با دانشگاه ها، همینطور راه اندازي پارك فناوري و نوآوري صنعت نفت، توسعه میدان هاي مشترك غرب کارون و پارس
جنوبی، ایفاي مسئولیت هاي اجتماعی نفت، شکل گیري شرکت هاي اکتشاف و تولید ایرانی، ساخت داخل و توجه به فناوري، بهبود
ظرفیت و افزایش تولید پالایشگاه هاي نفت، میعانات گازي و ... اشاره کرد و گفت: با توسعه گازرسانی، اقدام محیط زیستی بزرگی

برداشته شده است که در آینده، ثمره هایش بیشتر نمایان می شود، ضمن اینکه صدها شغل نیز به این واسطه ایجاد شده است. 

می گفتند IPC بد است و PSA خوب! 

زنگنه به تدوین الگوي جدید قراردادهاي نفتی هم اشاره و اظهار کرد: کار زیادي در این زمینه انجام شد و جالب آنکه برخی از آنان که
زمانی دنبال قرارداد مشارکت در تولید بودند و به ما می گفتند چرا قرارداد توسعه میدان گازي فرزاد را در این قالب امضا نمی کنید، با
الگوي جدید قراردادهاي نفتی مخالفت می کردند. به زعم آنان، مشارکت در تولید ایرادي نداشت، اما این الگوي قراردادي اشکال
داشت. در آینده هم شخصا با هر قرارداد امتیازي، و مشارکت در تولید در نفت مخالفت خواهم کرد تا وقتی ظرفیت هاي مناسب تري

وجود دارد، چرا قراردادهاي امتیازي؟ 

نفت باید به صورت «فرست کلاس» اداره شود 

وي در ادامه به بحث سرمایه انسانی پرداخت و گفت: انتقادهاي بسیاري مبنی بر اینکه در این سال ها به سرمایه انسانی کمتر توجه
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شده، مطرح است. ابتدا درباره بازنشستگان عرض کنم که آنچه در توان مان بود انجام دادیم. حداقل حقوق بازنشستگان امروز 8
میلیون تومان و میانگین حقوق شان نسبت به هشت سال پیش 10 برابر شد؛ نمی گوییم ایده آل است اما تلاش مان را کردیم. 

وزیر نفت ادامه داد: من همیشه گفته ام و باز هم می گویم نفت باید به صورت «فرست کلاس» و «متمدنانه» اداره شود؛ نه باتفکر
ابتدایی. براي تشکیلات «فرست کلاس»، به افراد «فرست کلاس» نیاز است. مشکل اشتغال با استخدام دولتی رفع نمی شود. 

زنگنه تصریح کرد: براي ایجاد اشتغال باید همان کاري انجام شود که در عسلویه و گازرسانی روستایی انجام شد و صدهاهزار اشتغال
ایجاد کردیم و مردم دستشان در جیب خودشان بود و با عزت پول درآوردند نه اینکه به دولت تحمیل شوند. تولید 6 میلیون بشکه
نفت خام در روز، فعال کردن صنایع پتروشیمی، درست کردن پالایشگاه و صدها راه دیگر می تواند اشتغال زایی بالایی در کشور ایجاد
کند. پولی که از درآمد نفت اضافه می شود حدود سالی 140 تا 150 میلیارد دلار است که اگر سرمایه گذاري شود، مشکلی براي

اشتغال وجود ندارد. 

وي افزود: در عین حال تلاش هایی شد تا حقوق نیروهاي غیررسمی عملیاتی تا 80 درصد نیروهاي رسمی افزایش یابد، طرح طبقه
بندي مشاغل و همینطور بیمه تکمیلی براي نیروهاي ارکان ثالث اجرایی شد. تشکیل مرکز توسعه مدیریت صنعت نفت نیز از اقدام
هاي بزرگی بود که با هدف ارزیابی و تقویت نهاد ساختار نفت انجام شد. دوره هاي دانشگاهی پاسخگوي بسیاري از نیازهاي ما نیست

و اگر درست کار شود، این مرکز می تواند در ساختن آینده اي بهتر براي صنعت نفت نقشی موثر ایفا کند. 

دولت رئیسی هم جاي مفسدان نیست 

وزیر نفت با این توصیه که نفت باید حرفه اي اداره شود و نباید جولانگاه احزاب و گروه هاي سیاسی شود، تأکید کرد: سیاست هاي
دولت به طور حتم باید در وزارت نفت پیاده شوند، اما معنایش آن نیست که اداره شرکت هاي نفت به دست وابستگان و پیوستگان
احزاب و گروه هاي سیاسی بیفتد؛ زیرا چنین رویه اي ضربه هاي جبران ناپذیري به صنعت نفت وارد می کند. یکی دیگر از وصیت
هاي مهم حرفه اي من این است؛ در جاهایی مانند صنعت نفت که مبادلات مالی بزرگ دارد، باید نسبت به فساد بسیار حساس بود.
فساد مالی به فساد فرهنگی و اجتماعی و سیاسی هم منجر می شود. من با افرادي که فساد مالی یا اخلاقی داشتند کنار نمی آمدم.
حالا هم بعضی فاسدها فکر می کنند دولت آقاي رئیسی جاي مفسدان است؛ خیر، دولت آقاي رئیسی هم جاي مفسدان نیست. باید

دست از بیت المال کشید. 

زنگنه به بعضی مدیران که همواره از جایگاه یا حقوق و مزایاي خود گله دارند اشاره کرد و گفت: شما که در دولت مشغول به کار شده
اید به انتخاب خود آمده اید؛ پس خود را با دیگران مقایسه نکنید. وقتی به دولت آمده اي نمی توانی بگویی فلانی در فلان شرکت
خصوصی فلان قدر حقوق می گیرد. او آن راه را انتخاب کرده و شما این راه را. این نقطه آغاز فساد است. اگر گفتید حق ما بیش از

این است، معنایش این است که می توانیم از راه دیگري این حق را بگیریم و این رویه، نه اخلاقی است، نه دینی و نه قانونی. 

کارهایی که نتوانستیم انجام دهیم 

وي همچنین با بیان اینکه در این مدت کارهاي بسیاري انجام شد اما کارهایی هم نتوانستیم انجام دهیم، اظهار کرد: برخی از کارها را
شرایط بین المللی به ما اجازه نداد، برخی هم شرایط داخلی و عده اي از افراد نگذاشتند؛ ما شاهد رشدیک چپ جدید غیرتئوریزه شده
در کشور هستیم که در بعضی مناطق هم قوي هستند که این موضوع را در همین حد در اینجا می گویم، شاید در جایی آنها را

بنویسم. 
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وزیر نفت با اشاره به اینکه من همیشه اعتقاد داشتم و دارم که باید افزایش جهشی تولید نفت خام را همراه با افزایش ضریب بازیافت
نفت انجام دهیم و رسیدن به تولید 6 میلیون و 500 هزار بشکه نفت خام در روز را کاري واجب براي کشور می دانم، تصریح کرد: ما
در این مرحله براي بازگشت کامل به بازار فرصت پیدا نکردیم، یک بار در سال 95 بازگشتیم و این بار دیگر فرصت نبود و نتوانستیم.

ان شاءاالله دوستان بعدي این کار را می کنند، ما هم زمینه هایش را ایجادکردیم. 

زنگنه با بیان اینکه فشارافزایی پارس جنوبی را در قرارداد با توتال و شرکت ملی نفت چین (سی ان پی سی) آغاز کردیم اما ناتمام
ماند، گفت: ما مقدمات این کار را با قراردادهایی با اوتی سی OTC آغاز و مطالعاتی تهیه کرده ایم و امیدوارم ادامه یابد. 

وي ادامه داد: شرایط تحریم اجازه اصلاح پایدار روابط مالی میان دولت و شرکت ملی نفت را به ما نداد زیرا روابط مالی بین دولت و
شرکت ملی نفت روابط مغشوشی است و ناکارآمد است و این باید درست شود و از واجبات است. 

وزیر نفت با تأکید بر اینکه براي سیستم توزیع سوخت و برندها بسیار تلاش شد اما خیلی موفق نشدیم، ادامه داد: من سیستم توزیع
سوخت کشور را شایسته این کشور نمی دانم و روزآمد نیست اما به دلایلی که بخشی هم منافع افراد بود، امکان پذیر نشد. 

دفنِ قانون رفع موانع تولید 

زنگنه با بیان اینکه گام بسیار بلندي که در تصویب ماده 12 رفع موانع تولید برداشته شد یک شاهکار براي بهینه سازي بود، گفت: جز
در گازرسانی به روستاها و صنایع به دلیل مشکلاتی که پیش آمده به ویژه یارانه ها، این قانون در عمل دفن شد. این از موضوعاتی بود
که خدمت آقاي رئیسی هم عرض کردم که این قانون را احیا کنید؛ نزدیک به 80 میلیارد دلار در سال 1398 یارانه انرژي پنهان به

مردم داده شد و این موضوع بسیار مهمی است و باید از طریق سازوکار بهینه سازي کمک کنیم که کاهش یابد. 

وي همچنین به پیگیري سیستم تعمیر و نگهداري تأسیسات نفت اشاره کرد که به دلایلی انجام نشد و افزود: نظر داشتیم که براي
هزینه کرد در بهداشت و درمان صنعت نفت کارفرما تعریف شود و از این وضع در آید که عده اي با جوسازي نگذاشتند. 

وزیر نفت با بیان اینکه بخش بزرگی از کارهاي امانی کاهش یافت اما بخشی از آن نشد، به موضوع ورزش هم اشاره کرد و گفت:
همکاران من در نفت و در حوزه ورزش بسیار تلاش کردند اما همراهی نداشتیم. 

زنگنه تصریح کرد: اصلاح اقماري در خشکی نیز از مسائلی بود که خیلی تلاش کردیم اما همه با هم متحد بودند که نگذارند این کار
شود؛ این کار در بلندمدت بسیار به ضرر خانواده ها و بهره برداري است اما متأسفانه آن طور که می خواستم نشد. 

وي با بیان اینکه در مجلس هر ساله نفت را شامل شماري قانون که مشمول آن نبود، کردند که با این قوانین نمی شود نفت را اداره
کرد، گفت: این موضوع را به تازگی هم در نامه اي به مقام معظم رهبري نوشتم. تولید 6 میلیون و 500 هزار بشکه نفت خام در روز با

این روش نمی شود و نفت به دلیل اینکه می تواند در کشور تحول ایجاد کند، باید مستثنی باشد. 

وزیر نفت ادامه داد: تجارب و جمع بندي هاي ما با بحث هاي زیادي که در داخل شرکت هاي مختلف انجام شده است در قالب چند
سند براي آیندگان تنظیم شده است و خدمت دولت بعدي دادیم. 
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هر کمکی که بتوانم به دولت آینده می کنم 

زنگنه با اشاره به اینکه من بارها اعلام کردم و گفتم که هر کمکی که دولت آینده بخواهد به خاطر ایران و سربلندي ایران انجام می
دهم، تصریح کرد: شرایط کشور خطیر است، به خاطر وحدت ملی، به خاطر تمامیت ارضی، به خاطر ملت و کاهش درد و رنج مردم که
من مدت هاست دیگر نمی گویم بهبود زندگی مردم، می گویم کاهش درد و رنج مردم، هر کمکی که بتوانم می کنم و هیچ توقعی هم

ندارم. 

زنگنه با تأکید بر اینکه از هیچ کس دلخوري ندارم و هر کسی به من بدي کرده را می بخشم و حلال می کنم، افزود: اما کسانی که
مردم را نسبت به اعمال ما بدبین کردند و ما را دزد و خائن به کشور خطاب کردند و ذهن مردم را خراب کردند که این فقط یک
مسئله شخصی نیست، اینها یک نظام و ساختار را خراب کرده اند و این حق الناس است و حق عمومی را ضایع کردند؛ اینها فکر

نکنند با رضایت و حلال کردن من مسئله تمام می شود، راه سختی دارند و باید آن را حل کنند. 

حلالم کنید، نفت را به شما می سپارم 

وي با قدردانی از همه همکاران چه آنهایی که حاضرند و چه آنها که غایبند، گفت: از همه بابت بداخلاقی هایی که دارم، عذرخواهی
می کنم و خواهش می کنم من را حلال کنید و ببخشید. فردي که 70 سالش می شود دیگر نمی تواند اخلاقش را تغییر دهد. ممکن

است با افراد بداخلاقی یا نگاه تند کرده باشم یا برداشت دیگري از صحبت هایم شده باشد اما من قصد توهینی نداشته ام. 

وزیر نفت با بیان اینکه می پرسند پس از وزارت نفت به چه کاري مشغول خواهید شد، ادامه داد: من یک معلم دانشگاه هستم و در
دانشکده مهندسی شیمی دانشگاه فنی تهران مستقر می شوم و اگر کلاسی گذاشته شد، تدریس خواهم کرد و خاطرات و تجربه هایم

را می نویسم. 

زنگنه در پایان گفت: من نفت را به شما دوستان می سپارم و شما را به خدا می سپارم. خوشحالم که این بار سنگین را شرافتمندانه به
زمین گذاشتم، اما هم به آینده امیدوارم و هم نگران؛ زیرا مشکلات را می دانم. امیدوارم دولت بر چالش ها غلبه کند. همه شما هم به
خاطر سربلندي کشور همکاري کنید تا بتوانیم این دوران سخت را بگذرانیم و کشور را از مشکلات عبور دهیم. از لطف همه شما

تشکر می کنم، خدا به همه شما و خانواده هایتان سلامتی دهد.
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برداشت خربزه تلخ گلخانه اي در ارومیه آغاز شد

منبع: کرد پرسشماره خبر:  74  |  تاریخ: 1400/05/21

سرویس آذربایجان غربی- سرپرست معاونت بهبود تولیدات گیاهی سازمان جهاد کشاورزي آذربایجان غربی گفت: در راستاي
توسعه کشت گیاهان دارویی و افزایش ارزش افزوده تولیدات در بخش کشاورزي، برداشت خربزه تلخ از یک واحد گلخانه اي

در شهرستان ارومیه آغاز شد.

سرویس آذربایجان غربی- سرپرست معاونت بهبود تولیدات
گیاهی سازمان جهاد کشاورزي آذربایجان غربی گفت: در
راستاي توسعه کشت گیاهان دارویی و افزایش ارزش
افزوده تولیدات در بخش کشاورزي، برداشت خربزه تلخ از

یک واحد گلخانه اي در شهرستان ارومیه آغاز شد. 

به گزارش کردپرس، به نقل از جهاد کشاورزي، جعفر
وحدت در حاشیه بازدید از روند برداشت محصول گلخانه

اي خربزه تلخ ( کارلا) در ارومیه با اعلام این خبر اظهار کرد: 207 واحد گلخانه اي در استان فعال است که 60 هکتار مساحت
زیرکشت این وحدها است. 

وحدت ادامه داد: علاوه بر کشت محصولات سبزي و صیفی و گل شاخه بریده...، گیاهان دارویی نیز در این واحدها کشت می شود که
واحد مذکور در زمینه تولید خربزه تلخ فعالیت می کند. 

او تاکید کرد: این گلخانه در سطح 800 متر مربع احداث شده است که در هر متر مربع حدود 16 تا 20 کیلو محصول تولید می شود
و در هر دوره نیز می توان 16 تا 18 تن محصول برداشت کرد. 

سرپرست معاونت بهبود تولیدات گیاهی سازمان جهاد کشاورزي گفت: در این واحد زنجیره تولید اعم از تولید نشا ،کشت، پرورش و
تولید محصول،بسته بندي، فرآوري نیز وجود دارد. 

به گفته وحدت؛ محصولات فرآوري شده از خربزه تلخ در واحد مذکور عبارتند از هسته خشک شده، برگ و میوه خشک شده ،
مارمالات و روغن که براي مصارف دارویی مورد استفاده قرار می گیرد. 

او اظهار داشت: میوه اي که در برخی از کشورهاي آسیایی با نام کدو و خربزه تلخ شناخته شده، این روزها در فضایی به وسعت 800
متر مربع در روستایی واقع در 9 کیلومتري شهرستان ارومیه با همت یک سرمایه گذار، مرکز رشد جهاد دانشگاهی و نیز سازمان جهاد
کشاورزي به عنوان یک واحد فن آور و دانش بنیان به مرحله تولید و فرآوري رسیده است تا فصل دیگري در رونق تولید و اشتغال با

محوریت گیاهان دارویی در شهرستان ارومیه آغاز شود.
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فعال بودن صنایع کوچک فیروزکوه حتی در ایام شیوع کرونا

منبع: تهران نیوزشماره خبر:  75  |  تاریخ: 1400/05/21

رئیس اداره صنعت، معدن و تجارت شهرستان فیروزکوه گفت: اکثر صنایع کوچک ما در شهرستان فیروزکوه در بخش هاي
برق و الکترونیک، صنایع چوبی، صنایع نساجی، آرایشی بهداشتی و غیره در این زمینه ها فعالیت میکنند.

رئیس اداره صنعت، معدن و تجارت شهرستان فیروزکوه
گفت: اکثر صنایع کوچک ما در شهرستان فیروزکوه در
بخش هاي برق و الکترونیک، صنایع چوبی، صنایع نساجی،
آرایشی بهداشتی و غیره در این زمینه ها فعالیت میکنند. 

سید امین حسینی رئیس اداره صنعت، معدن و تجارت
شهرستان فیروزکوه در گفتگو با شبکه خبري تهران نیوز،
درباره وضعیت صنایع کوچک در شهرستان، گفت: اکثر

صنایع کوچک ما در شهرستان فیروزکوه در بخش هاي برق و الکترونیک، صنایع چوبی، صنایع نساجی، آرایشی بهداشتی، در
واحدهاي کوچک در زمینه شیمیایی تولیدکننده محلول هاي ضد خوردگی چاه هاي نفت پیمانکاران شرکت نفت هستند و ... در این

زمینه ها فعالیت میکنند. 

وي با بیان اینکه صنایع کوچک صنایعی هستند که بین 15 الی 20 شغل ایجاد میکنند، تصریح کرد: ما براي صنایع کوچک خود
براساس اشتغالی که ایجاد میکنند تعاریف داریم، ما معتقد هستیم صنایع کوچک صنایعی هستند که بین 15 الی 20 شغل ایجاد
میکنند؛ صنایع کوچک ما مشکلات زیادي ندارند، میشود از این صنایع حمایت بیشتري کرد و این صنایع را در راسته تولید نگه

داشت، صنایعی را هم که با کمترین ظرفیت کار میکنند میشود با کمترین منبع دوباره راه اندازي کرد. 

حسینی اظهار داشت: صنایع کوچک از نظر ما صنایع کارگاهی تعریف شده است که ما براي سال 1400 در سه قالب "طرح تام"،
"جهش تولید" و "رونق تولید" داریم از این صنایع حمایت میکنیم تا ان شاءاالله بتوانیم این صنایع را راه اندازي کنیم. 

وي خاطر نشان کرد: ما در قراردادهاي خود، بین 120 تا 150 قرارداد سرمایه گذار داریم که در شهرستان فیروزکوه کار سرمایه
گذاري و تولید را انجام میدهند، تعدادي از این سرمایه گذاران کار خود را به بهره برداري رسانده اند و تعدادي هم طرح هاي نیمه
تمام است که منتظر حمایت هاي دولت هستند یا مسائل و مشکلات دیگري براي اینها به وجود آمده که باید هموار شود، تا زودتر این

بناهاي نیمه تمام را به بهره برداري برسانند. 

رئیس اداره صمت شهرستان فیروزکوه درخصوص میزان رشد صنایع کوچک شهرستان در یک سال گذشته گفت: با توجه به رصدي
که در سامانه اشتغال انجام میدهیم، شاهد آن هستیم که در ایام شیوع ویروس کرونا نه تنها اکثر صنایع کوچک ما تعدیل نیرو
نداشتند، بلکه توانستند اشتغال خود را حفظ کنند؛ واحد کوچک ما واحدي است که از سال 1360 و 1370 پروانه بهره برداري گرفته
و تاکنون فعال است و کمتر به منابع دولت وابسته بوده است و آن صنعت سعی کرده به تنهایی مواد مورد نیاز و حقوق پرسنل خود را

تامین کند. 
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انتهاي پیام/
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طرح توسعه اقتصادي و اشتغال زایی روستایی استان کردستان تدوین شد

منبع: اخبار علمیشماره خبر:  76  |  تاریخ: 1400/05/21

دانشگاه کردستان

 طرح "برنامه توسعه اقتصادي و اشتغال زایی روستایی

 
استان کردستان" تهیه و تدوین شد. 

به گزارش روابط عمومی دانشگاه کردستان، طرح "برنامه توسعه اقتصادي و اشتغال زایی روستایی استان کردستان"  پس از 3 سال
تلاش توسط هیئت علمی دانشگاه کردستان تهیه و تدوین شد.  این طرح در قالب جزء الف ماده 27، برنامه ششم توسعه اقتصادي،
اجتماعی و فرهنگی ایران می باشد و در آن دولت موظف است به منظور تحقق سیاست کلی برنامه و اقتصاد مقاومتی، شناسایی و
بهره  برداري از ظرفیت  هاي موجود در نواحی روستایی و ارتقاي منزلت اجتماعی روستاییان و جایگاه روستاهاي ملی و ایجاد بستر

 
لازم براي شکوفایی و پیشرفت عدالت  محور روستاها اقداماتی را مطابق با قوانین و در قالب بودجه سنواتی انجام دهد. 

در طول اجراي این قانون هر ساله در پنج هزار روستا با توجه به استعدادها و ظرفیت  هاي بومی و محیطی آن منطقه، و با استفاده از
حمایت هاي دولتی و بخش خصوصی و مشارکت نیروهاي محلی و بهره  گیري از تسهیلات بانکی، برنامه توسعه اقتصادي و اشتغال

 
زایی آن روستاها (روستاهاي بالاي 40 خانوار) تهیه و به تصویب شوراي توسعه و برنامه  ریزي استان مربوطه برسد. 

لازم به ذکر است که از این میزان سهم استان کردستان سالانه 167 روستا در پهنه هاي 10 گانه ي استان است که تا پایان برنامه

 
ششم توسعه (1400)، اسناد توسعه 835 روستا تهیه گردد. 

این طرح با کارفرماي سازمان مدیریت و برنامه ریزي استان کردستان و مشاور طرح معاونت پژوهش و فناوري دانشگاه کردستان، با
عاملیت پژوهشکده کردستان شناسی است که فاز اول در سال 1396 در قالب 167 روستا با مدیریت دکتر کیومرث ایراندوست و فاز
دوم و سوم در سال هاي 1397 و 1398 در قالب 334 روستا با مدیریت دکتر حسین دانش مهر عضو هئیت علمی دانشگاه کردستان

 
در اسفندماه 1399 با موفقیت در شوراي برنامه ریزي استان تصویب شد. 

شایان ذکر است در این طرح 11 مشاور بومی، هر کدام حداقل با 5 نفر نیروي متخصص در راستاي پوشش شرح خدمات طرح، به
مدت 3 سال مشغول برداشت هاي میدانی، برگزاري کارگاه هاي آموزشی و توجیهی، مباحثات گروهی و تدوین گزارشات بوده اند.



8/13/2021 روابط عمومی صندوق کارآفرینی امید

news.karafariniomid.ir/news/print.aspx 193/403



8/13/2021 روابط عمومی صندوق کارآفرینی امید

news.karafariniomid.ir/news/print.aspx 194/403



8/13/2021 روابط عمومی صندوق کارآفرینی امید

news.karafariniomid.ir/news/print.aspx 195/403

خبري بد براي بازنشستگان / کاهش حقوق بازمانده دختر صحت دارد؟

منبع: اتاق خبرشماره خبر:  77  |  تاریخ: 1400/05/21

چند سالی است که سازمان تامین اجتماعی قصد دارد حقوق بازماندگان دختر بازنشستگان را کاهش دهد .

چند سالی است که سازمان تامین اجتماعی قصد دارد حقوق بازماندگان دختر بازنشستگان را کاهش دهد . 

به گزارش اتاق خبر، نقل از فردا، هر تعهدي در قوانین جاري
کشور، حق ایجاد می کند. با اینکه نظام هاي حقوقی حقی را که
به این اعتبار ایجاد شده، موقت و تا زمان حیات افراد مشروع می
شمارند، اما برخی حقوق به واسطه ساز و کارهاي متضمن اجراي
قوانین به صورت «بین النسلی» حفظ می شوند. از باب نمونه می
توان به تکالیف در تعهد نظام تامین اجتماعی اشاره کرد؛
مستمري و هر آنچه به آن تعلق می گیرد، از طریق تامین

اجتماعی به بازماندگان بازنشستگان منتقل و تا زمانی که شروط حفظ آن در یک خانواده وجود داشته باشد، نظام تامین اجتماعی آن
را تضمین می کند. 

در حال حاضر، 18 صندوق بازنشستگی کوچک و بزرگ که بزرگترین آن ها سازمان تامین اجتماعی است، حقوق یا مستمري را براي
بازماندگان بی کم و کاست منتقل می کنند؛ هرچند با توجه به اینکه باید مسائلی مانند «انحصار وراث» انجام شود تا سهم هر یک از
بازماندگان از حقوق و مستمريِ پدر، مادر یا پدربزرگ روشن شود. به همین دلیل، بر اساس قوانین، این پول میان وراث تقسیم می

شود؛ اما مبناي آن همان 100 درصد است. 

شرایط حاکم بر قانون تامین اجتماعی 

در این مورد و به طور خاص در سازمان تامین اجتماعی، فرزندان دختر مجرد که اشتغال ندارند یا طبق نظر کمیسیون هاي بدوي و
تجدید نظر پزشکی (ماده 91 قانون تامین اجتماعی) از کارافُتاده محسوب می شوند و زنان مطلقه یا زنانی که همسر بازنشسته خود را
از دست داده اند و همسر جدید اختیار نکرده اند، می توانند به عنوان وارث از مستمري بازنشستگی پدر یا همسر خود استفاده کنند. 

در همین حال نوادگان دختري هم امکان به ارث بردن مستمري پدربزرگ تحت پوشش تامین اجتماعی خود را دارند. در مجموع
صندوق هاي بازنشستگی کشور که در دل نظام غیرمتمرکز تامین اجتماعی ایران، شکل گرفته اند؛ طبق قوانین خود باید حقوق

بازنشستگی را به عنوان ارث به وراث از جمله دختران یا همسران بازمانده منتقل کنند. 

آیا حقوق بازماندگان دختر کاهش می یابد؟ 

در این فضا، چند سالی است که شایعاتی در مورد کاهش حقوق بازماندگان دختر شنیده می شود؛ بویژه اینکه گفته می شود؛
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دخترانی که پدران بازنشسته خود را از دست داده اند، از همسرانشان به صورت صوري طلاق می گیرند تا بتوانند از حقوق پدرشان
استفاده کنند؛ یا اینکه ازدواج هاي اول یا دوم خود را به صورت رسمی ثبت نمی کنند تا به مشکل قطع شدن حقوق بازنشستگی پدر

یا همسر اولشان برخورد نکنند. 

سازمان تامین اجتماعی هم چند سالی است که براي قطع حقوق چنین افرادي آستین بالا زده است. بر اساس بخشنامه این صندوق
بیمه اي و بازنشستگی، چنانچه دو نفر به ادارات استانی شهادت بدهند طلاق چنین افرادي صوري است، گزارش آن به سازمان مرکزي

ارسال و مجوز متوقف شدن مستمري صادر می شود. 

برخورد با طلاق هاي صوري 

علی حسینی (مدیرکل تامین اجتماعی استان کرمان) در این مورد گفته «بعضا افرادي با دور زدن قانون و سوءاستفاده، طلاق صوري
گرفته و سند طلاق ارائه می دهند و وانمود می کنند همسر ندارند، شغل ندارند و می خواهند از مستمري پدرش استفاده کنند. اگر
مردم اطلاع دارند که فردي با همسرش زندگی می کند اما با طلاق صوري، مستمري پدرش را دریافت می کنند، گزارش دهند تا

سازمان، بازرس و شعب بررسی ها را انجام بدهند و وضعیت تعیین تکلیف شود.» 

با این همه، اقدام براي جلوگیري از برقراري مستمري براي بازمانده ي دختر و نوه یا کم کردن میزان سهم آن ها از 100 درصد
آخرین مستمري، غیرقانونی است و نمی توان با استناد به اقدام خلاف عده اي، بخش یا تمام حقوق افرادي را که به دلیل مشکلات
خانوادگی طلاق گرفته اند یا حتی به انتخاب خود مجرد مانده اند را حذف کرد. اساسا از دید قانونگذار، پرداخت حقوق به بازماندگانی

که در معرض آسیب هاي اجتماعی قرار دارند، به مثابه یک حق، بر ذمه ي صندوق هاي بازنشستگی دولتی و غیردولتی است. 

قانون حمایت از خانواده و سهم وراث 

در این زمینه «قانون حمایت خانواده» مواردي را براي حمایت از «زوجه دائم متوفی»، فرزندان دختر و پسر و سایر وراث قانونی تعیین
کرده است. در فصل ششم این قانون با عنوان «حقوق وظیفه و مستمري» قید شده که اگر همسر دائم یک زن فوت کند و وي مجدد
ازدواج کند و همسر دوم هم فوت کند، این زن می تواند مستمري هر کدام از این همسران را که بیشتر بود براي ادامه دریافت آن

درخواست کند؛ در نتیجه نمی تواند بیشتر از یک مستمري دریافت کند. 

در همین حال اگر بازنشسته اي فوت کند و چند همسر داشته باشد، حقوق و مستمري وي به تساوي میان آن ها تقسیم می شود.
قانونگذار همچنین قید کرده که اگر زنی خود حقوق بگیر یکی از صندوق هاي بازنشستگی باشد، می تواند حقوق یا مستمري
همسرش را هم دریافت کند؛ البته مشروط به این است که این دو حقوق یا مستمري از دو صندوق بازنشستگی متفاوت پرداخت شود.

بر اساس بند (3) این فصل از قانون حمایت خانواده فرزندان دختر در صورت نداشتن شغل یا شوهر و فرزندان پسر تا سن 20 سالگی
و بعد از آن در صورتی که معلول از کارافُتاده نیازمند باشند یا به تحصیلات دانشگاهی مشغول باشند، حسب مورد از کمک هزینه
اولاد، بیمه و مستمري بازماندگان یا حقوق وظیفه والدین خود برخوردار می شوند. برابر بند (4) این فصل، تقسیم حقوق میان
بازماندگان اعم از همسر، فرزند (دختر و پسر) و والدین (پدر یا مادر) بر اساس قوانین موجود از جمله قانون استخدام کشوري انجام

می شود.
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الگوي غذایی خانوارهاي اصفهان قبل و حین دوران کرونا بررسی می شود

منبع: قم پرسشماره خبر:  78  |  تاریخ: 1400/05/21

مرجان منوچهري روز پنجشنبه در گفت و گو با خبرنگار ایرنا افزود: در این طرح تحقیقاتی، الگوي غذایی خانوارهاي 22
شهرستان زیر پوشش دانشگاه علوم پزشکی اصفهان قبل و حین دوران همهگیري بیماري کووید-19 بررسی و از نتایج آن

براي طراحی برنامههاي مداخله اي...

مرجان منوچهري روز پنجشنبه در گفت و گو با خبرنگار ایرنا افزود: در این طرح تحقیقاتی، الگوي غذایی خانوارهاي 22
شهرستان زیر پوشش دانشگاه علوم پزشکی اصفهان قبل و حین دوران همهگیري بیماري کووید-19 بررسی و از نتایج آن براي

طراحی برنامههاي مداخله اي مناسب استفاده خواهد شد. 

وي با اشاره به اینکه کشورمان از حدود 2 سال گذشته درگیر شیوع ویروس کرونا شده است، اظهار داشت: این موضوع تاثیر منفی بر
امنیت غذایی جامعه داشته و به تغییر الگوي غذایی خانوارها منجر شده است. 

این کارشناس با بیان اینکه دوران کرونا تاثیر زیادي بر جامعه بویژه بر سبک زندگی مردم گذاشته است، اضافه کرد: تحرك مردم در
این مدت کاهش یافته و از طرف دیگر مصرف مواد غذایی و تنقلات فاقد ارزش غذایی افزایش یافته است. 

وي ادامه داد: با توجه به اینکه آمار و ارقام مشخصی از چگونگی الگوي غذایی مردم در 2 سال گذشته نداشتیم، طرحی تحقیقاتی
مذکور را براي مشخص کردن تغییرات الگوي تغذیه مردم طراحی و اجرا کردیم. 

منوچهري گفت: با اجراي این طرح می توانیم تغییرات الگوي تغذیه و میزان خانوارهایی که در زمینه امنیت غذایی دچار مشکل شدند
را شناسایی و با جلب مشارکت سیاستگزاران و برنامه ریزان استان و شهرستان ها، براي بهبود وضعیت موجود، برنامه ریزي و اقدام

کنیم. 

وي با اشاره به اینکه در دوران کرونا برخی از خانوارها بدلیل مسائل اقتصادي ناشی از این شرایط و تاثیر آن بر اشتغال و گروه هاي
آسیب پذیر با مشکلاتی مواجه شدند، اضافه کرد: تغذیه مردم بویژه کودکان، مادران باردار و شیرده و سالمندان بسیار مهم است و در

این طرح تحقیقاتی می کوشیم تا تغییرات آن در 2 سال اخیر را بررسی کنیم. 

مدیر گروه بهبود تغذیه جامعه معاونت بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی اصفهان خاطرنشان کرد: از نتایج این طرح تحقیقاتی در هر
شهرستان براي تامین نیازهاي اولیه خانوارها بویژه گروه هاي آسیب پذیر اقدام و نسبت به رفع مشکلات موجود، برنامه ریزي خواهد

شد. 

منوچهري با اشاره به اینکه براي اجراي این طرح تحقیقاتی از پرسشنامه آنلاین طراحی شده توسط انستیتو تحقیقات تغذیه کشور
استفاده شد، اظهار داشت: علاقه مندان براي شرکت در این طرح می توانند با مراجعه به نشانی

https://survey.porsline.ir/s/bQne8ZA براي تکمیل پرسشنامه اقدام کنند. 
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آپلود عکس

همه گیري بیماري کووید-19 از اسفند سال 98 در اصفهان آغاز شد و امروز این استان در موج پنجم کرونا و وضعیت قرمز قرار دارد. 

در استان اصفهان، امور بهداشتی و درمانی 22 شهرستان با حدود چهار میلیون و 800 هزار نفر زیر نظر دانشگاه علوم پزشکی اصفهان
است. 

منبع : ایرنا 

قم پرس منتظر دریافت اخبار و پیام هاي هموطنان عزیز می باشد. 
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آوار و زباله هاي موجود در بندر بیروت چه می شود؟

منبع: دیپلماسی ایرانیشماره خبر:  79  |  تاریخ: 1400/05/21

ضایعات فلزي، مواد سمی، آزبست...در بندر بیروت هزاران تن زباله بعد از گذشت یک سال از انفجار چهارم آگوست، هنوز
منتظر رسیدگی هستند. چندین ابتکار عملی بین المللی تصمیم گرفته اند تا به داد دولت درمانده لبنان بیایند و امور را در

دست بگیرند.

ضایعات فلزي، مواد سمی، آزبست...در بندر بیروت هزاران تن زباله بعد از گذشت یک سال از انفجار چهارم آگوست، هنوز منتظر
رسیدگی هستند. چندین ابتکار عملی بین المللی تصمیم گرفته اند تا به داد دولت درمانده لبنان بیایند و امور را در دست بگیرند. 

نویسنده: رِمی آمالوي - بیروت 

دیپلماسی ایرانی: چهارم آگوست 2020، لبنان در آستانه یکی از
بدترین بلایایی است که در سال هاي اخیر شاهد آن بوده. حوالی
ساعت 6 بعد از ظهر، آتش سوزي در یک انبار حاوي - به طور
رسمی - حدود 2750 تن نیترات آمونیوم باعث انفجاري شد که
بندر بیروت و محله هاي مسکونی منطقه را ویران کرد. نتیجه:
دست کم 210 نفر کشته و بیش از 6500 نفر دیگر زخمی شدند
که حال برخی از آنها بسیار وخیم گزارش شد. حدود 300 هزار

نفر هم بی خانمان شدند. 

علاوه بر پیامدهاي بسیار جدي انسانی، خسارات مادي گسترده اي هم به وجود آمده است. در پایان ماه اکتبر، گزارش برنامه توسعه
سازمان ملل متحد که به مقامات لبنانی ارائه شد، حاکی از آن است که بیش از یک میلیون تن مصالح ساختمانی، بیش از چهارده

هزار تن شیشه و حدود دویست و چهار هزار متر مکعب زباله از همه نوع در سراسر مناطق آسیب دیده پخش شده است.  

این ضربه اي نهایی براي کشور سروها است که اقتصاد آن از اکتبر 2019 به شدت تحت تاثیر بحران داخلی و بعد از آن هم تحت
تاثیر بحران جهانی کرونا بوده است. 

دولت لبنان که تقریبا هیچ دریافت کننده خدماتی ندارد، به سرعت توسط انجمن ها، سازمان هاي غیردولتی و دیگر سازمان هاي بین
المللی مورد پشتیبانی قرار گرفت و حتی توسط آن ها جایگزین شد. این انجمن ها و سازمان ها در حال حاضر مشغول اسکان مجدد

آسیب دیدگان و پاکسازي خیابان ها هستند. 

بندر بیروت براي عموم بسته است و از این همبستگی سود چندانی نمی برد. توده هاي آوار به مرور زمان در جاي خود سفت می
شوند و بی حرکت می مانند. یک سال بعد، ما در کجا قرار داریم؟ 
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مواد اولیه را جمع آوري و بازیافت کنید 

یکی از مقامات برنامه توسعه سازمان ملل متحد در لبنان که نمی خواهد نامش فاش شود، به میدل ایست آي می گوید: «بیشتر
مصالح ساختمانی حاصل از تخریب مناطق مسکونی جمع آوري شده و در باکالیان، منطقه اي در مجاورت بندر، انبار و ذخیره شده تا

رسیدگی به آن ها یک روزي انجام شود.» 

وي اظهار تاسف می کند که «با این وجود، هنوز هیچ تصمیمی در داخل بندر گرفته نشده و هیچ چیزي تغییر نکرده است.» حدود
30 هزار تن زباله از هر نوع - ضایعات فلزي، لاشه و مصالح ساختمانی - از آگوست 2020 روي هم انباشته شده است. 

هنوز چیزي تغییر نکرده ... در ژانویه 2021، دولت لبنان با شرکت ریساي-گروپ، که یک گروه فرانسوي مستقر در منطقه لیل و
متخصص در مدیریت پسماند است، قراردادي امضا کرد. ارزش این قرارداد بیش از هشتصد هزار یورو است که به طور کامل توسط

فرانسه تامین شده است و شامل مطالعه اي در رابطه با بازیافت و رسیدگی به آوار واقع در بندر است. 

جرمی کودري، رئیس و بنیانگذار ریساي-گروپ به میدل ایست آي می گوید: «اولین قدم، تعیین نوع و مقدار زباله در محل است.
سپس ما باید نحوه استفاده موثر از آنها را پیدا کنیم، به ویژه با بازیافت و استفاده مجدد از مواردي که ممکن باشد.» 

براي این مقصود، گروه فرانسوي امیدوار است که بتواند حلقه هاي محلی اقتصادي تشکیل بدهد. در حال حاضر، این حلقه ها یا وجود
دارند و یا تشکیل شده اند و کار جمع آوري و بازیافت زباله را، قبل از فروش دوباره آن به شرکت ها و به ویژه بخش ساخت و ساز بر

عهده خواهند گرفت. پروژه اي بلند پروازانه که نتایج نهایی آن باید تا پایان ماه اوت به مقامات لبنانی ارائه شود. 

گروه ریساي-گروپ همچنین در ماه مه 2021 قرارداد دوم را براي سیلوهاي بندر بیروت به دست آورد. انفجار این سیلوها باعث
ریختن حدود 30 هزار تن غله شد که هم اکنون بر روي زمین در حال پوسیدن است. 

جرمی کودري می افزاید: «اولین قدم این است که غلات را ضدعفونی کنیم، یعنی این که از شر موش ها و شپش ها خلاص شویم.
سپس آزمایشاتی انجام می شود که عملیاتی با هدف حذف زباله هاي معدنی از بخش کمپوست است.» 

همانند قرارداد اول، تمرکز بر روي اشتغال محلی خواهد بود و در صورت لزوم کارکنان لبنانی آموزش خواهند دید. در تاریخ دوم ژوئیه
یک مرکز آزمایش براي این کار در بندر 

بیروت افتتاح شد. این پروژه که بار دیگر هزینه آن توسط فرانسه به مبلغ 1٫4 میلیون یورو پرداخت می شود، قرار است تا در زمستان
2021 به پایان برسد. 

زباله هاي بسیار سمی بیروت را ترك کردند 

انفجار روز چهارم آگوست باعث فاش شدن وجود مقدار زیادي از مواد بسیار خطرناك دیگر شد که در بندر بیروت ن گهداري می شد،
بدون این که کسی بداند براي چه مدتی این مواد در آن جا بودند. 

در ماه نوامبر 2020، لبنان قراردادي را با شرکت آلمانی کمبی-لیفت که براي از بین بردن لاشه یک کشتی در بندر بیروت حضور
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داشت به امضا رساند.  
به گزارش لوریان لوژور در تاریخ 9 فوریه 2021، این شرکت آلمانی تاکنون موفق به یافتن 59 کانتینر حاوي مواد خطرناك شده است
که در فضاي باز و بدون رعایت موارد ایمنی انبار شده بودند. در داخل این کانتینرها مواد خورنده، مواد قابل اشتعال و منفجره از جمله
برومتان که یک نوع سم دفع آفت است که استفاده از آن از سال 2011 در اروپا ممنوع اعلام شده است، متانول، هیدروکسید سدیم و

اسیدهاي مختلف بوده است. به گفته کارشناسان، این مواد توانایی ایجاد انفجاري دیگر را داشته اند. 

مبلغ 2 میلیون از 3٫6 میلیون دلار قرارداد با این شرکت توسط لبنان و مابقی توسط خود شرکت تامین شده است. 

در حالی که این کانتینرها از ماه فوریه آماده بودند، تنها در روز ششم مه از بیروت به سمت آلمان به حرکت درآمدند چرا که دولت
لبنان در پرداخت هزینه به این شرکت چندین ماه بیش تر از زمان انتظار تاخیر داشت. 

مسئول مورد مصاحبه ما در برنامه توسعه سازمان ملل می گوید: «خبر خوبی است که این مواد بیروت را ترك کرده اند، اما این بدان
معنی نیست که تمامی زباله هاي سمی یا آلوده از بین رفته اند.» 

لازم به ذکر است که شرکت کمبی-لیفت از پاسخ گویی خودداري کرده و وزارت اقتصاد هم جوابی به ما نداده است. 

مشکل آزبست 

هنوز یک مشکل عمده وجود دارد: آزبست! در تئوري، تمام مواد معدنی فیبري موجود در مناطق مسکونی به همراه بقیه آوار به
باکالیان ارسال شده اند. «اگرچه ما هنوز نمی توانیم مقدار آن را تعیین کنیم، اما بیش تر مواد آزبست هنوز در بندر است، بدون این

که بار دیگر تصمیمی براي مراقبت از آن گرفته شود.» مسئول برنامه توسعه سازمان ملل این را می گوید و اظهار تاسف می کند. 

سازمان ملل در حال بررسی چندین راه حل است. اولین آن ها جمع آوري همه مواد آلوده و ارسال آن ها به کشوري است که قادر به
رسیدگی و مراقبت از این مواد باشد. راه حل دوم شامل ایجاد محلی مخصوص براي دفن زباله است. براي مثال، محافظت در برابر باد
و باران و هوا اجازه می دهد تا آزبست براي مدتی طولانی نگه داري شود. آخرین پیشنهاد، همکاري یک شرکت متخصص در آلودگی

زدایی است. 

به گفته همین مسئول، «این یک کار پیچیده و خطرناك است. بسیاري از اقدامات احتیاطی انسانی و زیست محیطی باید از قبل انجام
شود، به ویژه این که آزبست باید به منطقه اي مناسب براي رسیدگی منتقل شود. هریک از این گزینه ها به پول زیادي احتیاج

دارد...فعلا نیاز است تا دولت لبنان در این زمینه تصمیمی بگیرد.» 

بار دیگر، راه حل می تواند در ریساي-گروپ باشد. در مطالعه خود، این شرکت فرانسوي قصد دارد تا قبل از ارائه طرحی براي
رسیدگی به مصالح ساختمانی و مواد باقی مانده، تمام آوارهاي آلوده به آزبست را شناسایی و مقدار آن ها را تعیین کند. 

جرمی کودري می گوید: «هر بار که یک تکه فیبر را در جایی تشخیص می دهیم، آن را در گزارشی یادداشت می کنیم. همه چیز
جمع شده و در حفره هاي نفوذ ناپذیر در مقابل آب و هوا قرار می گیرند تا توسط شرکتی در گروه ما که مجاز به کار با آزبست است

مورد رسیدگی قرار گیرد.» 
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هدف باز هم پیدا کردن کارآمدترین گزینه از نظر اقتصادي و ایمنی خواهد بود.براي مثال، آلودگی زدایی مواد در محل انجام خواهد
شد، چرا که فرستادن آن ها به فرانسه بسیار هزینه بر خواهد بود.» به گفته کودري «بسته به قیمت بازار و مقادیر بازیابی شده، فروش
ضایعات فلزي موجود در بندر به شرکت هاي لبنانی می تواند هزینه عملیات آلودگی زدایی را تامین کند.» وي در خاتمه می گوید:

«واقعا امیدواریم که پس از اتمام کار ما، یک بازار واقعی بازیافت و بازیابی ایجاد شود.» 

منبع: میدل ایست آي / ترجمه: علی مفتح
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وقتی اشک کادر درمان با بی توجهی ها جاري می شود/شرایط ورود مسافر از

عراق چیست؟/ طعم شیرین خربزه زیر دندان دلالان

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  80  |  تاریخ: 1400/05/21

جذاب ترین اخبار استان هاي باشگاه خبرنگاران جوان در روز پنجشنبه بیست و یکم مردادماه سال 1400 را اینجا مشاهده
کنید.

به گزارش گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران جوان، جذاب
ترین اخبار استان هاي باشگاه خبرنگاران جوان در روز
پنجشنبه بیست و یکم مردادماه سال 1400 را اینجا

مشاهده کنید. 

در بسته امروز خبر هاي متنوعی از سراسر کشور را
مشاهده می کنید. 

از ارسال نشدن پیامک براي واکسن کرونا تا وضعیت وخیم آرامستان هاي مشهد از جمله عناوین خبرهایی هستند که می توانید امروز
در سایت استان هاي باشگاه خبرنگاران جوان مشاهده کنید. 

ماجراي ارسال نشدن پیامک واکسن کرونا به برخی از شهروندان هرمزگانی چه بود؟ 

 
 

 
کارآفرینی جوان سروستانی با پرورش گاومیش/ وقتی اراده، انگیزه می آفریند 
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دلتنگ آئین، دلواپس سلامت 

 
 

 
شرایط ورود مسافر از عراق چیست؟ 

 
 

 
وضعیت وخیم آرامستان هاي مشهد در روزهاي سیاه کرونایی+ تصاویر 
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لبریز شدن بیمارستان هاي آبیک از بیماران کرونایی 

 
 

 
خنده کشاورزان با رسیدن پسته هاي خندان/ وجود هفت رقم پسته در خراسان جنوبی 

 
 

 
روایتی مکتوب از لحظه جان دادن بیمار مبتلا به کرونا/ وقتی اشک کادر درمان با بی توجهی مردم جاري می شود 
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تلخ و شیرین کشت هاي جالیزي / طعم شیرین خربزه زیر دندان دلالان 

 
 

 
هنر بام ایران بر قله دنیا/ از این «نمد» کلاه جهانی شدن بافته می شود 
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نوسازي 10هزار تاکسی در تهران / لزوم توجه به کسب و کارهاي خرد در

دولت سیزدهم

منبع: اقتصاد آنلاینشماره خبر:  81  |  تاریخ: 1400/05/21

مدیر صندوق کارآفرینی امید گفت: با تکلیف سازمان برنامه و بودجه مبلغ 900میلیارد براي نوسازي 10هزارتاکسی در تهران
تسهیلات پرداخت می شود.

مدیر صندوق کارآفرینی امید گفت: با تکلیف سازمان برنامه
و بودجه مبلغ 900میلیارد براي نوسازي 10هزارتاکسی در

تهران تسهیلات پرداخت می شود. 

به گزارش اقتصادآنلاین ؛ فرهاد حکیم نیا مدیر صندوق
کارآفرینی امید تهران گفت: صندوق کارفرینی امید 

در سال 84 با ادعام سه صندوق ایجاد شد و هدف
ازتشکیل آن این بود که متقاضیان و کارفرینان را حمایت کند و از همان ابتدا هم حوزه صندوق کسب وکارهاي خرد بود. 

وي افزود: با توجه فعالیت هاي خود میتوان گفت تنها صندوقی هستیم که از کسب وکارهاي خرد و کوچک را حمایت می کند و به
صورت قرض الحسنه بیش از پنجاه تفاهم نامه با بخش خصوصی و دولتی در دست انجام صندوق است و متقاضیان دارند پذیرش می

شوند. 

وي در خصوص برنامه هاي این صندوق ادامه داد: تا یک سال و نیم آینده 10 هزار تاکسی در استان تهران با اعتبار 900 میلیارد
تومان نوسازي می شود و چهار هزار و 271 تاکسی نیز در دو سال گذشته نوسازي شده است. 

حکیم نیا یادآور شد: براي هر تاکسی 90 میلیون تومان و براي هر اتوبوس 250 میلیون تومان تسهیلات پنج ساله پرداخت می شود. 

مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید خاطرنشان کرد: همچنین براساس تفاهم میان این صندوق، سازمان برنامه و شهرداري، تسهیلاتی
براي هزار دستگاه اتوبوس به مبلغ 250 میلیارد تومان و 31 رام قطار مترو به مبلغ 310 میلیارد تومان پرداخت می شود. 

به گفته حکیم نیا در سال 99 در حوزه اشتغال چهار هزار و 87 پرونده تسهیلات به مبلغ 211 میلیارد تومان تشکیل شد و سرانه
اشتغال براي کسب و کارهاي خُرد 50 تا 70 میلیون تومان است در حالی که این رقم در صنایع بزرگ بیش از 1.5 میلیارد تومان

برآورد شده است. 

وي در پایان تاکید کرد: تضاد طبقاتی امروز مهم ترین چیزي است که از آن رنج میبریم و امیدواریم در دولت سیزدهم به کسب
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وکارهاي خرد توجه شود. 

پربیننده ترین جزییات پذیرش رشته هاي جدید در دانشگاه فرهنگیان توصیه مهم به فرهنگیان در آستانه بازنشستگی برگزاري آزمون
جدید آموزش و پرورش در 22مرداد دستور فوري فرمانده کل قوا به نیروهاي مسلح رتبه بندي معلمان منتظر نظر مجلس!
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تفاهم نامه سازمان فنی و حرفه اي و منطقه آزاد قشم به امضا رسید

منبع: تابناكشماره خبر:  82  |  تاریخ: 1400/05/21

تفاهم نامه سازمان فنی و حرفه اي و منطقه آزاد قشم به امضا رسید 
تابناك-سازمان فنی و حرفه اي و منطقه آزاد قشم تفاهم نامه همکاري مشترك جهت افزایش مهارت در جزیره امضا کردند. 

به گزارش خبرنگار تابناك از قشم ؛ عصر امروز علی اوسط
هاشمی معاون وزیر، تعاون، کار و رفاه اجتماعی و رئیس سازمان
آموزش فنی حرفه اي کشور در سومین روز از سفر خود به

هرمزگان راهی جزیره قشم شد. 

وي در نشستی با علی درویش پور مدیرعامل منطقه آزاد قشم؛
تفاهم نامه همکاري مشترك با سازمان منطقه آزاد قشم را با

حضور نصري فرماندار قشم امضا کرد. 

توسعه همکاري هاي دو جانبه به منظور فراهم نمودن زمینه هاي
ارتقاء مهارت ها و آموزش هاي فنی و حرفه اي در منطقه آزاد

قشم ؛ توسعه و ترویج آموزش هاي فنی و حرفه اي معطوف به اشتغال با هدف کاهش نرخ بیکاري و بهبود سطح معشیت اهالی منطقه
آزاد قشم از طریق مهارت آموزي ؛هم افزایی در ایجاد زیر ساخت هاي نرم افزاري و سخت افزاري و تدوین مقررات براي توسعه و

صدور مجوزهاي کسب و کارهاي بین المللی از اهداف این تفاهم نامه است. 

 
مدت این تفاهم نامه از تاریخ 21/05/1400 لغایت 21/05/1403 به مدت سه سال شمسی می باشد. 

انتهاي پیام/
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پیام خداحافظی زنگنه: نه براي «زنده باد» کار کردم نه «مرده باد»

منبع: آسا خبرشماره خبر:  83  |  تاریخ: 1400/05/21

آسا خبر : وزیر نفت گفت: من در دوره کاري بیش از 40 ساله خود زیاد «زنده باد» براي یک عده و «مرده باد» براي همان
عده یا برعکس آن را دیدم، نه براي «زنده باد» ارزش قائلم نه براي «مرده باد». نوشته پیام خداحافظی زنگنه: نه براي «زنده

باد» کار کردم نه «مرده باد» اولین بار در آساخبر. پدیدار شد.

 آسا خبر : وزیر نفت گفت: من در دوره کاري بیش از 40
ساله خود زیاد «زنده باد» براي یک عده و «مرده باد» براي همان عده یا برعکس آن را دیدم، نه براي «زنده باد» ارزش قائلم نه براي

«مرده باد». 

پرینت خبر 
بیژن زنگنه شامگاه سه شنبه (19 مردادماه) در آیین تودیع خود که با حضور مدیران ارشد صنعت نفت برگزار شد، اظهار کرد: در
هشت سالی که گذشت، ما در کنار هم روزهاي سخت، تلخ و شادمانی را سپري کردیم و از فراز و نشیب هاي بسیاري با هم عبور
کردیم، البته در این چهار سال دوم بیشتر روزها سخت و تلخ بود، اما با تلاش بسیار همسو با منافع مردم براي عبور از این دشواري ها
به معناي واقعی آن جهاد کردیم، افرادي این مجاهدت هاي خاموش و پنهان را دیدند و کسانی هم نه تنها نخواستند این مجاهدت ها

را ببیند بلکه آن را از مردم پوشاندند و حتی سعی در دگرگون جلوه دادن آنها کردند. 

وي ادامه داد: من نمی خواهم قضاوت درباره مجاهدت هاي همکارانم در این مدت را به تاریخ بسپارم زیرا احاله کار به درازمدت بی
انتهاست، اما اطمینان دارم که در کوتاه مدت مردم، منتقدان و وجدان هاي بیدار به واقعیت و حقیقت اعمال دست خواهند یافت.

دستاوردهایی که در این شرایط استثنایی و بی مانند به دست آمد واقعاً بی نظیر و افتخارآمیز بوده است. 

گفتنی فراوان دارم 

وزیر نفت با بیان اینکه در پاره اي از روزهاي این چهار سال اخیر سخت ترین روزهاي دوران خدمتم را سپري کردم و درد و رنج
سوختن مغز استخوانم را احساس کردم، افزود: با توکل به خدا این روزها گذشت، امروز خرسندم و خداي متعال راشکر می گویم که
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این بار سنگین از دوش ام برداشته می شود. براي همکارانم که در آینده مسئولیت را به عهده می گیرند هم از صمیم قلب آرزوي
توفیق می کنم. 

زنگنه ادامه داد: حرف هاي گفتنی فراوان دارم که نه اکنون و نه فردا قابل بیان نیست، البته آنها را خواهم نوشت، اما معلوم نیست چه
زمانی منتشر شود، خدا می داند، شاید به کار جوانان ما بیاید. 

وي با یادآوري اینکه در دوران مسئولیتم در وزارت نفت و دیگر بخش ها، سیاست هایی را با مشورت و فکر زیاد طراحی، تنظیم و
ابلاغ کردم، اظهار کرد: بزرگترین سرمایه انسان و مدیر، عمر و وقتش است. وقت نباید تلف شود. حرف اضافه زدن، تکرار بیهوده،

نوشتن و گفتن حرف هاي بی خاصیت آفتی است که گرفتار آن شدیم. 

وزیر نفت ادامه داد: همچنان از سیاست هایی که با مشورت تدوین شده است، دفاع می کنم. نه اینکه این سیاست مطلق باشد چون
محصول بشري است و قابل تغییر و اصلاح است اما هر سیاست و ایده جدیدي مخالف دارد. مگر می شود تصمیم هاي اثرگذار گرفت و

مخالف نداشت!؟ 

رفیق بازي نکردم، رودربایستی نداشتم 

زنگنه با این توصیه به ویژه به جوانان که «هرگز از کیسه دولت براي خود رفیق درست نکنید»، گفت: من خیلی کم رفیق داشتم،
رفیقان و دوستانم، همکارانم بودند. رفیق بازي نمی کردم، رفیق هزینه دارد، توقع دارد. یک مدیر ارشد نمی تواندرفیق بازي کند. من

به خاطر مردم روابط و رفت و آمدهاي خود را محدود کردم. 

وي با تأکید بر اینکه من با هیچ فردي در دوران خدمتم رودربایستی نداشتم، تصریح کرد: می پذیرم که اشتباه هاي رفتاري وشخصی
داشتم اما از سیاست هایی که اتخاذ کردیم دفاع می کنم، سیاست هایی که با عقل جمعی در زمانی که گرفته شد، درست بوده است. 

وزیر نفت با بیان اینکه من بیشتر وقت خود را صرف «فکر کردن» کردم و از شما هم می خواهم اگر می خواهید در کار خود موفق
باشید فکر کنید، طراحی مفهومی کنید، ایده پردازي کنید، افزود: ما در این مدت اینکارها را انجام دادیم و فکر می کنم مهم است. 

گریه خاموش فراوان دارم 

زنگنه به تعارض میان «محبوبیت» و «خدمت» اشاره کرد و با بیان اینکه من بین این دو «خدمت» را انتخاب کردم، اظهار کرد: آبرو را
خدا می دهد و خودش هم بخواهد می گیرد. من نیامدم از پول بیت المال براي خودم محبوبیت درست کنم. من دربرابر 85 میلیون
ایرانی مسئولیت دارم و بار آن را بر دوش خود حس می کردم. من فقیري را می بینم گریه ام می گیرد، بارهاگفته ام گریه خاموش
فراوان دارم. آدم هایی که تب تندي دارند احساسات شان هم قوي است. به خاطر مردم گریه زیاد می کردم و می کنم، من می بینم

مردم چه گرفتاري هایی دارند. 

وي با بیان اینکه من خود را در تمام آنچه که در جمهوري اسلامی ایران از ابتداي پیروزي انقلاب اسلامی تاکنون اتفاق افتاده مسئول
می دانم، زیرا خودم را یک انقلابی می دانم و هستی، جوانی و زندگی ام را براي آرمان هاي انقلاب گذاشتم، تصریح کرد: من و نسل
من به دلیل بیکاري به دولت نیامدیم، به خاطر اعتقاد و آرمان هایمان آمدیم و حاضر نیستیم از آرمان هایمان بگذریم، سربلندي مردم

اصل آن آرمان ها بود. 
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وزیر نفت ادامه داد: من می خواهم ایران در جایگاه نخست منطقه باشد، وقتی می بینم اینطور نیست کلافه می شوم و زجر می کشم. 

ناخواسته وارد «نبرد آخر» شدیم 

زنگنه با تأکید بر اینکه من حاضر نیستم از پول دولت و بیت المال با وجود آنکه پول محبوبیت می آورد بگذرم و زیر بار آن نمی روم،
یادآوري کرد: من در دوره کاري بیش از 40 ساله خود زیاد «زنده باد» براي یک عده و «مرده باد» براي همان عده یابرعکس آن را
دیدم، نه براي «زنده باد» ارزش قائلم نه براي «مرده باد»، نه براي «زنده باد» کار کردم نه براي «مرده باد»، من براي آنچه اعتقادم بود

کار کردم. 

وي ادامه داد: البته بدان معنا نیست که باید کاري انجام داد که همه با آن مخالف باشند. حکومت گري قواعد دارد و باید درقالب این
قواعد کار کرد و گرنه سبب اتلاف منابع می شویم و دود آن به چشم مردم می رود و درست نیست. 

وزیر نفت با بیان اینکه ما در این هشت سال دستاوردهاي بزرگی داشتیم، گفت: اواسط سال 98 در جمع صمیمانه فرماندهان
مهندسی جنگ جهاد سازندگی بیان کردم که شرایط حاکم بر اقتصاد کشور از زمان جنگ هم سخت تر است. براي کسی در سن و

سال من، شاید این آخرین فرصت ها براي جنگ باشد و من اسم این جنگ را «آخرین نبرد» می گذارم. 

زنگنه با بیان اینکه ما ناخوادآگاه و ناخواسته وارد نبرد آخر شدیم، افزود: سال 96 براي نبرد با تحریم نیامده بودیم اما بر ما تحمیل
شد؛ ما مردانه با ابتکار و خلاقیت بر خلاف عده اي که تنها ادعا کردند، ایستادیم و توانستیم سربلند باشیم. 

بالاترین انضباط در مخفیانه ترین کار 

وي با بیان اینکه «ما در دوران تحریم بیش از 84 میلیارد دلار نفت و فرآورده نفتی فروختیم و یک بابک زنجانی درست نشد» افزود:
بله، بسیاري می خواستند نفت بفروشند، اما اگر با آن ترتیب پیش می رفتیم اکنون صد بابک زنجانی روي دست ما نبود. در حالی که
یک بابک زنجانی هم درست نشد. می گفتند شجاعت ندارید، جسارت ندارید، جسارت براي چه؟ براي هدردادن پول مردم؟ زمانی
300 تا 400 میلیارد تومان و اکنون حدود هزار میلیارد تومان پول یک کشتی نفت است. روي چه حسابی بدهیم عده اي ببرند؟ ما در
مخفیانه ترین و پنهان ترین با بالاترین انضباط کار کردیم و هفت نفر از بالاترین رده ها پاي همه اسناد را امضا می کردند و ما سربلند

بودیم. این نبرد آخر ما بود که ان شاءاالله این مسیر ادامه می یابد. 

وزیر نفت به دیگر اقدام هاي انجام شده از جمله تحقق جهش هاي پتروشیمی، پوشش گسترده گازرسانی، شکل گیري ساختار جدید
و هدفمند کار با دانشگاه ها، همینطور راه اندازي پارك فناوري و نوآوري صنعت نفت، توسعه میدان هاي مشترك غرب کارون و پارس
جنوبی، ایفاي مسئولیت هاي اجتماعی نفت، شکل گیري شرکت هاي اکتشاف و تولید ایرانی، ساخت داخل و توجه به فناوري، بهبود
ظرفیت و افزایش تولید پالایشگاه هاي نفت، میعانات گازي و … اشاره کرد و گفت: با توسعه گازرسانی، اقدام محیط زیستی بزرگی

برداشته شده است که در آینده، ثمره هایش بیشتر نمایان می شود، ضمن اینکه صدها شغل نیز به این واسطه ایجاد شده است. 

می گفتند IPC بد است و PSA خوب! 

زنگنه به تدوین الگوي جدید قراردادهاي نفتی هم اشاره و اظهار کرد: کار زیادي در این زمینه انجام شد و جالب آنکه برخی از آنان که
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زمانی دنبال قرارداد مشارکت در تولید بودند و به ما می گفتند چرا قرارداد توسعه میدان گازي فرزاد را در این قالب امضا نمی کنید، با
الگوي جدید قراردادهاي نفتی مخالفت می کردند. به زعم آنان، مشارکت در تولید ایرادي نداشت، اما این الگوي قراردادي اشکال
داشت. در آینده هم شخصاً با هر قرارداد امتیازي، و مشارکت در تولید در نفت مخالفت خواهم کرد تا وقتی ظرفیت هاي مناسب تري

وجود دارد، چرا قراردادهاي امتیازي؟ 

نفت باید به صورت «فرست کلاس» اداره شود 

وي در ادامه به بحث سرمایه انسانی پرداخت و گفت: انتقادهاي بسیاري مبنی بر اینکه در این سال ها به سرمایه انسانی کمتر توجه
شده، مطرح است. ابتدا درباره بازنشستگان عرض کنم که آنچه در توان مان بود انجام دادیم. حداقل حقوق بازنشستگان امروز 8

میلیون تومان و میانگین حقوق شان نسبت به هشت سال پیش 10 برابر شد؛ نمی گوییم ایده آل است اما تلاش مان را کردیم. 

وزیر نفت ادامه داد: من همیشه گفته ام و باز هم می گویم نفت باید به صورت «فرست کلاس» و «متمدنانه» اداره شود؛ نه باتفکر
ابتدایی. براي تشکیلات «فرست کلاس»، به افراد «فرست کلاس» نیاز است. مشکل اشتغال با استخدام دولتی رفع نمی شود. 

زنگنه تصریح کرد: براي ایجاد اشتغال باید همان کاري انجام شود که در عسلویه و گازرسانی روستایی انجام شد و صدهاهزار اشتغال
ایجاد کردیم و مردم دستشان در جیب خودشان بود و با عزت پول درآوردند نه اینکه به دولت تحمیل شوند. تولید 6 میلیون بشکه
نفت خام در روز، فعال کردن صنایع پتروشیمی، درست کردن پالایشگاه و صدها راه دیگر می تواند اشتغال زایی بالایی در کشور ایجاد
کند. پولی که از درآمد نفت اضافه می شود حدود سالی 140 تا 150 میلیارد دلار است که اگر سرمایه گذاري شود، مشکلی براي

اشتغال وجود ندارد. 

وي افزود: در عین حال تلاش هایی شد تا حقوق نیروهاي غیررسمی عملیاتی تا 80 درصد نیروهاي رسمی افزایش یابد، طرح طبقه
بندي مشاغل و همینطور بیمه تکمیلی براي نیروهاي ارکان ثالث اجرایی شد. تشکیل مرکز توسعه مدیریت صنعت نفت نیز از اقدام
هاي بزرگی بود که با هدف ارزیابی و تقویت نهاد ساختار نفت انجام شد. دوره هاي دانشگاهی پاسخگوي بسیاري از نیازهاي ما نیست

و اگر درست کار شود، این مرکز می تواند در ساختن آینده اي بهتر براي صنعت نفت نقشی موثر ایفا کند. 

دولت رئیسی هم جاي مفسدان نیست 

وزیر نفت با این توصیه که نفت باید حرفه اي اداره شود و نباید جولانگاه احزاب و گروه هاي سیاسی شود، تأکید کرد: سیاست هاي
دولت به طور حتم باید در وزارت نفت پیاده شوند، اما معنایش آن نیست که اداره شرکت هاي نفت به دست وابستگان و پیوستگان
احزاب و گروه هاي سیاسی بیفتد؛ زیرا چنین رویه اي ضربه هاي جبران ناپذیري به صنعت نفت وارد می کند. یکی دیگر از وصیت
هاي مهم حرفه اي من این است؛ در جاهایی مانند صنعت نفت که مبادلات مالی بزرگ دارد، باید نسبت به فساد بسیار حساس بود.
فساد مالی به فساد فرهنگی و اجتماعی و سیاسی هم منجر می شود. من با افرادي که فساد مالی یا اخلاقی داشتند کنار نمی آمدم.
حالا هم بعضی فاسدها فکر می کنند دولت آقاي رئیسی جاي مفسدان است؛ خیر، دولت آقاي رئیسی هم جاي مفسدان نیست. باید

دست از بیت المال کشید. 

زنگنه به بعضی مدیران که همواره از جایگاه یا حقوق و مزایاي خود گله دارند اشاره کرد و گفت: شما که در دولت مشغول به کار شده
اید به انتخاب خود آمده اید؛ پس خود را با دیگران مقایسه نکنید. وقتی به دولت آمده اي نمی توانی بگویی فلانی در فلان شرکت
خصوصی فلان قدر حقوق می گیرد. او آن راه را انتخاب کرده و شما این راه را. این نقطه آغاز فساد است. اگر گفتید حق ما بیش از
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این است، معنایش این است که می توانیم از راه دیگري این حق را بگیریم و این رویه، نه اخلاقی است، نه دینی و نه قانونی. 

کارهایی که نتوانستیم انجام دهیم 

وي همچنین با بیان اینکه در این مدت کارهاي بسیاري انجام شد اما کارهایی هم نتوانستیم انجام دهیم، اظهار کرد: برخی از کارها را
شرایط بین المللی به ما اجازه نداد، برخی هم شرایط داخلی و عده اي از افراد نگذاشتند؛ ما شاهد رشدیک چپ جدید غیرتئوریزه شده
در کشور هستیم که در بعضی مناطق هم قوي هستند که این موضوع را در همین حد در اینجا می گویم، شاید در جایی آنها را

بنویسم. 

وزیر نفت با اشاره به اینکه من همیشه اعتقاد داشتم و دارم که باید افزایش جهشی تولید نفت خام را همراه با افزایش ضریب بازیافت
نفت انجام دهیم و رسیدن به تولید 6 میلیون و 500 هزار بشکه نفت خام در روز را کاري واجب براي کشور می دانم، تصریح کرد: ما
در این مرحله براي بازگشت کامل به بازار فرصت پیدا نکردیم، یک بار در سال 95 بازگشتیم و این بار دیگر فرصت نبود و نتوانستیم.

ان شاءاالله دوستان بعدي این کار را می کنند، ما هم زمینه هایش را ایجادکردیم. 

زنگنه با بیان اینکه فشارافزایی پارس جنوبی را در قرارداد با توتال و شرکت ملی نفت چین (سی ان پی سی) آغاز کردیم اما ناتمام
ماند، گفت: ما مقدمات این کار را با قراردادهایی با اوتی سی OTC آغاز و مطالعاتی تهیه کرده ایم و امیدوارم ادامه یابد. 

وي ادامه داد: شرایط تحریم اجازه اصلاح پایدار روابط مالی میان دولت و شرکت ملی نفت را به ما نداد زیرا روابط مالی بین دولت و
شرکت ملی نفت روابط مغشوشی است و ناکارآمد است و این باید درست شود و از واجبات است. 

وزیر نفت با تأکید بر اینکه براي سیستم توزیع سوخت و برندها بسیار تلاش شد اما خیلی موفق نشدیم، ادامه داد: من سیستم توزیع
سوخت کشور را شایسته این کشور نمی دانم و روزآمد نیست اما به دلایلی که بخشی هم منافع افراد بود، امکان پذیر نشد. 

دفنِ قانون رفع موانع تولید 

زنگنه با بیان اینکه گام بسیار بلندي که در تصویب ماده 12 رفع موانع تولید برداشته شد یک شاهکار براي بهینه سازي بود، گفت: جز
در گازرسانی به روستاها و صنایع به دلیل مشکلاتی که پیش آمده به ویژه یارانه ها، این قانون در عمل دفن شد. این از موضوعاتی بود
که خدمت آقاي رئیسی هم عرض کردم که این قانون را احیا کنید؛ نزدیک به 80 میلیارد دلار در سال 98 یارانه انرژي پنهان به مردم

داده شد و این موضوع بسیار مهمی است و باید از طریق سازوکار بهینه سازي کمک کنیم که کاهش یابد. 

وي همچنین به پیگیري سیستم تعمیر و نگهداري تأسیسات نفت اشاره کرد که به دلایلی انجام نشد و افزود: نظر داشتیم که براي
هزینه کرد در بهداشت و درمان صنعت نفت کارفرما تعریف شود و از این وضع در آید که عده اي با جوسازي نگذاشتند. 

وزیر نفت با بیان اینکه بخش بزرگی از کارهاي امانی کاهش یافت اما بخشی از آن نشد، به موضوع ورزش هم اشاره کرد و گفت:
همکاران من در نفت و در حوزه ورزش بسیار تلاش کردند اما همراهی نداشتیم. 

زنگنه تصریح کرد: اصلاح اقماري در خشکی نیز از مسائلی بود که خیلی تلاش کردیم اما همه با هم متحد بودند که نگذارند این کار
شود؛ این کار در بلندمدت بسیار به ضرر خانواده ها و بهره برداري است اما متأسفانه آن طور که می خواستم نشد. 
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وي با بیان اینکه در مجلس هر ساله نفت را شامل شماري قانون که مشمول آن نبود، کردند که با این قوانین نمی شود نفت را اداره
کرد، گفت: این موضوع را به تازگی هم در نامه اي به  نوشتم. تولید 6 میلیون و 500 هزار بشکه نفت خام در روز با این روش نمی

شود و نفت به دلیل اینکه می تواند در کشور تحول ایجاد کند، باید مستثنی باشد. 

وزیر نفت ادامه داد: تجارب و جمع بندي هاي ما با بحث هاي زیادي که در داخل شرکت هاي مختلف انجام شده است در قالب چند
سند براي آیندگان تنظیم شده است و خدمت دولت بعدي دادیم. 

هر کمکی که بتوانم به دولت آینده می کنم 

زنگنه با اشاره به اینکه من بارها اعلام کردم و گفتم که هر کمکی که دولت آینده بخواهد به خاطر ایران و سربلندي ایران انجام می
دهم، تصریح کرد: شرایط کشور خطیر است، به خاطر وحدت ملی، به خاطر تمامیت ارضی، به خاطر ملت و کاهش درد و رنج مردم که
من مدت هاست دیگر نمی گویم بهبود زندگی مردم، می گویم کاهش درد و رنج مردم، هر کمکی که بتوانم می کنم و هیچ توقعی هم

ندارم. 

زنگنه با تأکید بر اینکه از هیچ کس دلخوري ندارم و هر کسی به من بدي کرده را می بخشم و حلال می کنم، افزود: اما کسانی که
مردم را نسبت به اعمال ما بدبین کردند و ما را دزد و خائن به کشور خطاب کردند و ذهن مردم را خراب کردند که این فقط یک
مسئله شخصی نیست، اینها یک نظام و ساختار را خراب کرده اند و این حق الناس است و حق عمومی را ضایع کردند؛ اینها فکر

نکنند با رضایت و حلال کردن من مسئله تمام می شود، راه سختی دارند و باید آن را حل کنند. 

حلالم کنید، نفت را به شما می سپارم 

وي با قدردانی از همه همکاران چه آنهایی که حاضرند و چه آنها که غایبند، گفت: از همه بابت بداخلاقی هایی که دارم، عذرخواهی
می کنم و خواهش می کنم من را حلال کنید و ببخشید. فردي که 70 سالش می شود دیگر نمی تواند اخلاقش را تغییر دهد. ممکن

است با افراد بداخلاقی یا نگاه تند کرده باشم یا برداشت دیگري از صحبت هایم شده باشد اما من قصد توهینی نداشته ام. 

وزیر نفت با بیان اینکه می پرسند پس از وزارت نفت به چه کاري مشغول خواهید شد، ادامه داد: من یک معلم دانشگاه هستم و در
دانشکده مهندسی شیمی دانشگاه فنی تهران مستقر می شوم و اگر کلاسی گذاشته شد، تدریس خواهم کرد و خاطرات و تجربه هایم

را می نویسم. 

زنگنه گفت: من نفت را به شما دوستان می سپارم و شما را به خدا می سپارم. خوشحالم که این بار سنگین را شرافتمندانه به زمین
گذاشتم، اما هم به آینده امیدوارم و هم نگران؛ زیرا مشکلات را می دانم. امیدوارم دولت بر چالش ها غلبه کند. همه شما هم به خاطر
سربلندي کشور همکاري کنید تا بتوانیم این دوران سخت را بگذرانیم و کشور را از مشکلات عبور دهیم. از لطف همه شما تشکر می

کنم، خدا به همه شما و خانواده هایتان سلامتی دهد. 

منبع: خبرآنلاین
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رسانه ها چشم و گوش مردم و مسئولان هستند

منبع: آرمان کرمانشماره خبر:  84  |  تاریخ: 1400/05/21

حجت الاسلام محمود محمدي رئیس دادگستري شهرستان زرند گفت: رسانه ها چشم و گوش مسئولان و مردم هستند و بنا
بر این، نقد منصفانه، مطالبه گري و پرسشگري باید از اولویت کار فعالان این حوزه باشد.

به گزارش راه آرمان، حجت الاسلام محمود محمدي رئیس
دادگستري شهرستان زرند در آیین تجلیل از خبرنگاران
شهرستان زرند، افزود: رسانه ها چشم و گوش مسئولان و
مردم هستند و بنا بر این، نقد منصفانه، مطالبه گري و

پرسشگري باید از اولویت کار فعالان این حوزه باشد. 

این مقام قضایی گفت: دستگاه قضایی از خبرنگاران و رسانه هایی که انتقاد سازنده سعی در اصلاح امور جامعه می کنند، حمایت
خواهد کرد. 

حجت الاسلام محمدي نقش رسانه در کاهش آسیب هاي اجتماعی را بسیار اهمیت دانست و گفت با کمک رسانه ها می توان براي
کاهش آسیبهاي اجتماعی بیش از پیش تلاش کرد. 

رئیس دستگاه قضا شهرستان زرند با بیان اینکه خدمات ارائه شده در این انجمن براي کمک به خانواده هاي نیازمند زندانیان تحت
پوشش انجمن قابل تقدیر است، ادامه داد انجمن حمایت زندانیان کمبود منابع مالی دارد، لذا نیازمند مساعدت مسئولان بویژه خیران

هستند تا بتوانند خدمات مطلوبتري را به خانواده هاي زندانیان بی بضاعت ارایه دهند. 

محمدي تاکید کرد: لازم است با سرمایه گذاري و ایجاد منابع درآمد پایدار براي انجمن حمایت از زندانیان ، زمینه اشتغال براي
خانواده ها فراهم شده و به گونه اي سرمایه گذاري صورت گیرد که منابع درآمدي به صورت مستمر و پایدار، و اولویت اصلی این

انجمن باشد. 

در این آیین از خبرنگاران با اهدا لوح تقدیر و هدایایی تجلیل شد. 

انتهاي پیام/زرند
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رسانه ها در کاهش آسیب هاي اجتماعی نقش بسزایی دارند

منبع: آرمان کرمانشماره خبر:  85  |  تاریخ: 1400/05/21

بلوچ زاده دادستان عمومی و انقلاب شهرستان زرند گفت: باید به بحث آسیب هاي اجتماعی در رسانه ها بیش از پیش توجه
کرد و با همکاري رسانه ها در راستاي کاهش آسیب هاي اجتماعی در جامعه تلاش کرد.

به گزارش راه آرمان، بلوچ زاده دادستان عمومی و انقلاب
شهرستان زرند در مراسم تجلیل از خبرنگاران این
شهرستان با تسلیت فرا رسیدن ایام سوگواري شهادت
سرور و سالار شهیدان حضرت ابا عبداالله الحسین(ع) افزود
باید به بحث آسیب هاي اجتماعی در رسانه ها بیش از
پیش توجه کرد و با همکاري رسانه ها در راستاي کاهش

آسیب هاي اجتماعی در جامعه تلاش کرد. 

دادستان عمومی و انقلاب شهرستان زرند با قدردانی از خدمات ارزشمند مدیریت جدید انجمن حمایت از زندانیان گفت در طول یک
و نیم سال گذشته اقدامات بسیار ارزشمندي در حمایت از خانواده هاي زندانیان صورت گرفته است. 

دادستان و رئیس هیئت مدیره انجمن حمایت از زندانیان گفت: مدیر عامل جدید انجمن و دیگر اعضا تلاشهاي بسیاري در راستاي
حمایت از زندانیان و خانواده آنها داشته، اهدا کمکهاي نقدي و بسته هاي معیشتی به خانواده هاي زندانیان از جمله اقدامات انجام

شده می توان نام برد. 

بلوچ زاده اظهار کرد، اقدامات خوبی در جهت اشتغال زندانیان صورت گرفته که به زودي اطلاع رسانی می شود. 

آقاي بلوچ زاده با بیان اینکه، اگر فرد زندانی بزه اي مرتکب شده، خود اوست که مقصر است، نه خانواده زندانی، لذا زندانی نیز
متاسفانه به خانواده خود نیز ستم روا داشته و آن ها را به چنین روزي دچار کرده است. بنا بر این وجود انجمن حمایت زندانیان چراغ

راهی در راستاي حمایت از قشر بزه دیده است، تا نگذارند خدایی ناکرده به مسائل و مشکلات بیشتري دچار شوند. 

رضا یزدان پناه مدیرعامل انجمن حمایت زندانیان شهرستان زرند هم با قدردانی از همکاري رسانه ها در برنامه هاي این انجمن گفت:
250 میلیون تومان در قالب کمک هاي نقدي و غیر نقدي به خانواده زندانیان این این شهرستان پرداخت شده همچنین در یک سال

گذشته 120 میلیون تومان کمک هاي خیرین جذب شده است. 

او حمایت از خانواده هاي زندانیان حرکتی در راستاي جلوگیري از ناهنجاري هاي اجتماعی و آسیب پذیري اقشار در معرض خطر
دانست. 
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او یادآور شد: در سرکشی از خانواده هاي زندانیان با حضور رئیس محترم دادگستري ، دادستان محترم ، و رئیس زندان ، به صورت
مستمر از نزدیک وضعیت خانواده ها را بررسی و تلاش ما بر این است که مشکلات این خانواده ها را مرتفع نماییم. 

در این آیین از خبرنگاران با اهدا لوح تقدیر و هدایایی تجلیل شد. 

انتهاي پیام/زرند
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خبر مهم براي بازنشستگان/حقوق بازمانده دختر، کاهش می یابد؟

منبع: ایمناشماره خبر:  86  |  تاریخ: 1400/05/21

چند سالی است که شایعاتی در مورد کاهش حقوق بازماندگان دختر بازنشستگان شنیده می شود؛ به ویژه اینکه گفته می
شود دخترانی که پدران خود را از دست داده اند، به صورت صوري از همسرانشان طلاق می گیرند تا بتوانند از حقوق به ارث

مانده پدر، استفاده کنند.

خبر مهم براي بازنشستگان/حقوق بازمانده دختر، کاهش می یابد؟ 

چند سالی است که شایعاتی در مورد کاهش حقوق بازماندگان
دختر بازنشستگان شنیده می شود؛ به ویژه اینکه گفته می شود
دخترانی که پدران خود را از دست داده اند، به صورت صوري از
همسرانشان طلاق می گیرند تا بتوانند از حقوق به ارث مانده

پدر، استفاده کنند. 

به گزارش ایمنا، هر تعهدي در قوانین جاري کشور، حق ایجاد
می کند. با اینکه نظام هاي حقوقی حقی را که به این اعتبار

ایجاد شده، موقت و تا زمان حیات افراد مشروع می شمارند، اما برخی حقوق به واسطه ساز و کارهاي متضمن اجراي قوانین به صورت
«بین النسلی» حفظ می شوند. از باب نمونه می توان به تکالیف در تعهد نظام تأمین اجتماعی اشاره کرد؛ مستمري و هر آنچه به آن
تعلق می گیرد، از طریق تأمین اجتماعی به بازماندگان بازنشستگان منتقل و تا زمانی که شروط حفظ آن در یک خانواده وجود داشته

باشد، نظام تأمین اجتماعی آن را تضمین می کند. 

در حال حاضر، 18 صندوق بازنشستگی کوچک و بزرگ که بزرگترین آن ها سازمان تأمین اجتماعی است، حقوق یا مستمري را براي
بازماندگان بی کم و کاست منتقل می کنند؛ هرچند با توجه به اینکه باید مسائلی مانند «انحصار وراث» انجام شود تا سهم هر یک از
بازماندگان از حقوق و مستمريِ پدر، مادر یا پدربزرگ روشن شود. به همین دلیل، بر اساس قوانین، این پول میان وراث تقسیم می

شود؛ اما مبناي آن همان 100 درصد است. 

شرایط حاکم بر قانون تأمین اجتماعی 

در این مورد و به طور خاص در سازمان تأمین اجتماعی، فرزندان دختر مجرد که اشتغال ندارند یا طبق نظر کمیسیون هاي بدوي و
تجدید نظر پزشکی (ماده 91 قانون تأمین اجتماعی) از کارافُتاده محسوب می شوند و زنان مطلقه یا زنانی که همسر بازنشسته خود را
از دست داده اند و همسر جدید اختیار نکرده اند، می توانند به عنوان وارث از مستمري بازنشستگی پدر یا همسر خود استفاده کنند. 

در همین حال نوادگان دختري هم امکان به ارث بردن مستمري پدربزرگ تحت پوشش تأمین اجتماعی خود را دارند. در مجموع
صندوق هاي بازنشستگی کشور که در دل نظام غیرمتمرکز تأمین اجتماعی ایران، شکل گرفته اند؛ طبق قوانین خود باید حقوق

بازنشستگی را به عنوان ارث به وراث از جمله دختران یا همسران بازمانده منتقل کنند. 
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آیا حقوق بازماندگان دختر کاهش می یابد؟ 

در این فضا، چند سالی است که شایعاتی در مورد کاهش حقوق بازماندگان دختر شنیده می شود؛ بویژه اینکه گفته می شود؛
دخترانی که پدران بازنشسته خود را از دست داده اند، از همسرانشان به صورت صوري طلاق می گیرند تا بتوانند از حقوق پدرشان
استفاده کنند؛ یا اینکه ازدواج هاي اول یا دوم خود را به صورت رسمی ثبت نمی کنند تا به مشکل قطع شدن حقوق بازنشستگی پدر

یا همسر اولشان برخورد نکنند. 

سازمان تأمین اجتماعی هم چند سالی است که براي قطع حقوق چنین افرادي آستین بالا زده است. بر اساس بخشنامه این صندوق
بیمه اي و بازنشستگی، چنانچه دو نفر به ادارات استانی شهادت بدهند طلاق چنین افرادي صوري است، گزارش آن به سازمان مرکزي

ارسال و مجوز متوقف شدن مستمري صادر می شود. 

برخورد با طلاق هاي صوري 

علی حسینی (مدیرکل تأمین اجتماعی استان کرمان) در این مورد گفته «بعضا افرادي با دور زدن قانون و سوءاستفاده، طلاق صوري
گرفته و سند طلاق ارائه می دهند و وانمود می کنند همسر ندارند، شغل ندارند و می خواهند از مستمري پدرش استفاده کنند. اگر
مردم اطلاع دارند که فردي با همسرش زندگی می کند، اما با طلاق صوري، مستمري پدرش را دریافت می کنند، گزارش دهند تا

سازمان، بازرس و شعب بررسی ها را انجام بدهند و وضعیت تعیین تکلیف شود.» 

با این همه، اقدام براي جلوگیري از برقراري مستمري براي بازمانده ي دختر و نوه یا کم کردن میزان سهم آن ها از 100 درصد
آخرین مستمري، غیرقانونی است و نمی توان با استناد به اقدام خلاف عده اي، بخش یا تمام حقوق افرادي را که به دلیل مشکلات
خانوادگی طلاق گرفته اند یا حتی به انتخاب خود مجرد مانده اند را حذف کرد. اساساً از دید قانونگذار، پرداخت حقوق به بازماندگانی

که در معرض آسیب هاي اجتماعی قرار دارند، به مثابه یک حق، بر ذمه ي صندوق هاي بازنشستگی دولتی و غیردولتی است. 

قانون حمایت از خانواده و سهم وراث 

در این زمینه «قانون حمایت خانواده» مواردي را براي حمایت از «زوجه دائم متوفی»، فرزندان دختر و پسر و سایر وراث قانونی تعیین
کرده است. در فصل ششم این قانون با عنوان «حقوق وظیفه و مستمري» قید شده که اگر همسر دائم یک زن فوت کند و وي مجدد
ازدواج کند و همسر دوم هم فوت کند، این زن می تواند مستمري هر کدام از این همسران را که بیشتر بود براي ادامه دریافت آن

درخواست کند؛ در نتیجه نمی تواند بیشتر از یک مستمري دریافت کند. 

در همین حال اگر بازنشسته اي فوت کند و چند همسر داشته باشد، حقوق و مستمري وي به تساوي میان آن ها تقسیم می شود.
قانونگذار همچنین قید کرده که اگر زنی خود حقوق بگیر یکی از صندوق هاي بازنشستگی باشد، می تواند حقوق یا مستمري
همسرش را هم دریافت کند؛ البته مشروط به این است که این دو حقوق یا مستمري از دو صندوق بازنشستگی متفاوت پرداخت شود.

بر اساس بند (3) این فصل از قانون حمایت خانواده فرزندان دختر در صورت نداشتن شغل یا شوهر و فرزندان پسر تا سن 20 سالگی
و بعد از آن در صورتی که معلول از کارافُتاده نیازمند باشند یا به تحصیلات دانشگاهی مشغول باشند، حسب مورد از کمک هزینه
اولاد، بیمه و مستمري بازماندگان یا حقوق وظیفه والدین خود برخوردار می شوند. برابر بند (4) این فصل، تقسیم حقوق میان



8/13/2021 روابط عمومی صندوق کارآفرینی امید

news.karafariniomid.ir/news/print.aspx 222/403

بازماندگان اعم از همسر، فرزند (دختر و پسر) و والدین (پدر یا مادر) بر اساس قوانین موجود از جمله قانون استخدام کشوري انجام
می شود. 

منبع: تجارت نیوز
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خبر مهم براي بازنشستگان/حقوق بازمانده دختر، کاهش می یابد؟

منبع: صبا ایرانشماره خبر:  87  |  تاریخ: 1400/05/21

چند سالی است که شایعاتی در مورد کاهش حقوق بازماندگان دختر بازنشستگان شنیده می شود؛ به ویژه اینکه گفته می
شود دخترانی که پدران خود را از دست داده اند، به صورت صوري از همسرانشان طلاق می گیرند تا بتوانند از حقوق به ارث

مانده پدر، استفاده کنند.

هر تعهدي در قوانین جاري کشور، حق ایجاد می کند. با
اینکه نظام هاي حقوقی حقی را که به این اعتبار ایجاد
شده، موقت و تا زمان حیات افراد مشروع می شمارند، اما
برخی حقوق به واسطه ساز و کار هاي متضمن اجراي
قوانین به صورت «بین النسلی» حفظ می شوند. از باب
نمونه می توان به تکالیف در تعهد نظام تامین اجتماعی
اشاره کرد؛ مستمري و هر آنچه به آن تعلق می گیرد، از
طریق تامین اجتماعی به بازماندگان بازنشستگان منتقل و
تا زمانی که شروط حفظ آن در یک خانواده وجود داشته

باشد، نظام تامین اجتماعی آن را تضمین می کند. 

در حال حاضر، 18 صندوق بازنشستگی کوچک و بزرگ که بزرگترین آن ها سازمان تامین اجتماعی است، حقوق یا مستمري را براي
بازماندگان بی کم و کاست منتقل می کنند؛ هرچند با توجه به اینکه باید مسائلی مانند «انحصار وراث» انجام شود تا سهم هر یک از
بازماندگان از حقوق و مستمريِ پدر، مادر یا پدربزرگ روشن شود. به همین دلیل، بر اساس قوانین، این پول میان وراث تقسیم می

شود؛ اما مبناي آن همان 100 درصد است. 

شرایط حاکم بر قانون تامین اجتماعی 

در این مورد و به طور خاص در سازمان تامین اجتماعی، فرزندان دختر مجرد که اشتغال ندارند یا طبق نظر کمیسیون هاي بدوي و
تجدید نظر پزشکی (ماده 91 قانون تامین اجتماعی) از کارافُتاده محسوب می شوند و زنان مطلقه یا زنانی که همسر بازنشسته خود را
از دست داده اند و همسر جدید اختیار نکرده اند، می توانند به عنوان وارث از مستمري بازنشستگی پدر یا همسر خود استفاده کنند. 

در همین حال نوادگان دختري هم امکان به ارث بردن مستمري پدربزرگ تحت پوشش تامین اجتماعی خود را دارند. در مجموع
صندوق هاي بازنشستگی کشور که در دل نظام غیرمتمرکز تامین اجتماعی ایران، شکل گرفته اند؛ طبق قوانین خود باید حقوق

بازنشستگی را به عنوان ارث به وراث از جمله دختران یا همسران بازمانده منتقل کنند. 

آیا حقوق بازماندگان دختر کاهش می یابد؟ 

در این فضا، چند سالی است که شایعاتی در مورد کاهش حقوق بازماندگان دختر شنیده می شود؛ بویژه اینکه گفته می شود؛
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دخترانی که پدران بازنشسته خود را از دست داده اند، از همسرانشان به صورت صوري طلاق می گیرند تا بتوانند از حقوق پدرشان
استفاده کنند؛ یا اینکه ازدواج هاي اول یا دوم خود را به صورت رسمی ثبت نمی کنند تا به مشکل قطع شدن حقوق بازنشستگی پدر

یا همسر اولشان برخورد نکنند. 

سازمان تامین اجتماعی هم چند سالی است که براي قطع حقوق چنین افرادي آستین بالا زده است. بر اساس بخشنامه این صندوق
بیمه اي و بازنشستگی، چنانچه دو نفر به ادارات استانی شهادت بدهند طلاق چنین افرادي صوري است، گزارش آن به سازمان مرکزي

ارسال و مجوز متوقف شدن مستمري صادر می شود. 

برخورد با طلاق هاي صوري 

علی حسینی (مدیرکل تامین اجتماعی استان کرمان) در این مورد گفته «بعضا افرادي با دور زدن قانون و سوءاستفاده، طلاق صوري
گرفته و سند طلاق ارائه می دهند و وانمود می کنند همسر ندارند، شغل ندارند و می خواهند از مستمري پدرش استفاده کنند. اگر
مردم اطلاع دارند که فردي با همسرش زندگی می کند، اما با طلاق صوري، مستمري پدرش را دریافت می کنند، گزارش دهند تا

سازمان، بازرس و شعب بررسی ها را انجام بدهند و وضعیت تعیین تکلیف شود.» 

با این همه، اقدام براي جلوگیري از برقراري مستمري براي بازمانده ي دختر و نوه یا کم کردن میزان سهم آن ها از 100 درصد
آخرین مستمري، غیرقانونی است و نمی توان با استناد به اقدام خلاف عده اي، بخش یا تمام حقوق افرادي را که به دلیل مشکلات
خانوادگی طلاق گرفته اند یا حتی به انتخاب خود مجرد مانده اند را حذف کرد. اساسا از دید قانونگذار، پرداخت حقوق به بازماندگانی

که در معرض آسیب هاي اجتماعی قرار دارند، به مثابه یک حق، بر ذمه ي صندوق هاي بازنشستگی دولتی و غیردولتی است. 

قانون حمایت از خانواده و سهم وراث 

در این زمینه «قانون حمایت خانواده» مواردي را براي حمایت از «زوجه دائم متوفی»، فرزندان دختر و پسر و سایر وراث قانونی تعیین
کرده است. در فصل ششم این قانون با عنوان «حقوق وظیفه و مستمري» قید شده که اگر همسر دائم یک زن فوت کند و وي مجدد
ازدواج کند و همسر دوم هم فوت کند، این زن می تواند مستمري هر کدام از این همسران را که بیشتر بود براي ادامه دریافت آن

درخواست کند؛ در نتیجه نمی تواند بیشتر از یک مستمري دریافت کند. 

در همین حال اگر بازنشسته اي فوت کند و چند همسر داشته باشد، حقوق و مستمري وي به تساوي میان آن ها تقسیم می شود.
قانونگذار همچنین قید کرده که اگر زنی خود حقوق بگیر یکی از صندوق هاي بازنشستگی باشد، می تواند حقوق یا مستمري
همسرش را هم دریافت کند؛ البته مشروط به این است که این دو حقوق یا مستمري از دو صندوق بازنشستگی متفاوت پرداخت شود.

بر اساس بند (3) این فصل از قانون حمایت خانواده فرزندان دختر در صورت نداشتن شغل یا شوهر و فرزندان پسر تا سن 20 سالگی
و بعد از آن در صورتی که معلول از کارافُتاده نیازمند باشند یا به تحصیلات دانشگاهی مشغول باشند، حسب مورد از کمک هزینه
اولاد، بیمه و مستمري بازماندگان یا حقوق وظیفه والدین خود برخوردار می شوند. برابر بند (4) این فصل، تقسیم حقوق میان
بازماندگان اعم از همسر، فرزند (دختر و پسر) و والدین (پدر یا مادر) بر اساس قوانین موجود از جمله قانون استخدام کشوري انجام

می شود. 

منبع: تجارت نیوز
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افتتاح کارگاه هاي اشتغال وحرفه آموزي در زندان شماره 2 یزد

منبع: یزدي نیوزشماره خبر:  88  |  تاریخ: 1400/05/21

کارگاه هاي اشتغال وحرفه آموزي در زندان شماره 2 یزد با هدف ایجاد اشتغال ودرآمد براي مددجویان افتتاح شد.

افتتاح کارگاه هاي اشتغال وحرفه آموزي در زندان شماره 2 یزد 
کارگاه هاي اشتغال وحرفه آموزي در زندان شماره 2 یزد با هدف ایجاد اشتغال ودرآمد

براي مددجویان افتتاح شد. 

به گزارش یزدي نیوز ، مدیرکل زندان هاي یزد در مراسم افتتاح این کارگاه گفت :یکی از
اولویت هاي مهم و اصلی زندان هاي یزد ورود مددجویان با شرایط،به بخش راي باز در

جهت رونق اشتغال است که با توجه به تأکیدات سازمان زندانها در جهت تحقق اشتغال 80 درصدي ، با افتتاح این کارگاهها تعداد 50
نفر از مدد جویان می توانند به صورت حرفه اي با آموزش هاي معتبر که تحت نظارت ارگانهاي مربوطه انجام می شود ،ایجاد درآمد

زایی کرده و همچنین فرا گیري یک شغل جدید را انجام دهند. 

سبزواري افزود:در کارگاه هاي اشتغال و حرفه آموزي زندان شماره 2 مهارت هاي میناکاري،چرم دوزي و خیاطی به مددجویان
آموزش داده می شود. 

منبع: خبرگزاري صداوسیما
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جوان ترین عضو کابینه پیشنهادي از خطه کردستان/حجت االله عبدالملکی

کیست؟

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  89  |  تاریخ: 1400/05/21

پس از کش و قوس هاي فراوان روز گذشته کابینه پیشنهادي رییس جمهوري منتخب، تقدیم هیئت رییسه مجلس شوراي
اسلامی شد.

به گزارش خبرنگار گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران
جوان از سنندج،در میان اسامی معرفی شده نام حجت االله
عبدالملکی به عنوان جوان ترین عضو کابینه به چشم می
آید، جوان انقلابی که همواره نام او را همراه با دغدغه
اشتغال و جریان جهادي و انقلابی در جهت رشد و توسعه

زیر ساخت هاي کار و اشتغال شنیده ایم. 

معاون اشتغال و خودکفایی کمیته امداد امام خمینی (ره) که بر خلاف گمانه زنی هاي خلاف واقع که وي را در وزارت کشاورزي
متصور می کردند، از همان روز هاي اول بعد از انتخابات گزینه اصلی و جدي وزارت کار، تعاون و رفاه اجتماعی بود، در خاتمه به

عنوان سکان دار ساختمان بلند خیابان آزادي به مجلس شوراي اسلامی معرفی گردید. 

زندگینامه و تحصیلات 
حجت االله عبدالملکی داراي اصالتی کردستانی و زاده چهارم فروردین ماه سال 1360 است. 

کارشناس ارشد معارف اسلامی و اقتصاد از دانشگاه امام صادق علیه السلام. 

استاد دانشگاه و عضو هیأت علمی دانشگاه امام صادق علیه السلام. 

وي از اعضاي هیئت علمی دانشگاه امام صادق (ع) است که دکتري اقتصاد خود را در سال 1388 به عنوان نفر اول دوره از دانشگاه
اصفهان دریافت کرد. 

سوابق اجرایی 

مشاور وزیر اقتصاد از 85 تا 88 

عضو هیئت مدیره صندوق بیمه تامین اجتماعی روستاییان و عشایر از 89 تا 91 
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عضو شوراي فقهی صنعت بیمه1391 

دبیر اندیشکده آمایش بنیادین مرکز الگوي ایرانی اسلامی پیشرفت 1392 

نماینده ایران در اجلاس بانک جهانی فرانسه 2010 

دبیر سمینار بین المللی بازنگري در گزارش توسعه جهانی سال هاي 2009 و 2010 

دبیر شوراي اقتصاد رسانه ملی 1394 

مدیر بنیاد دانشنامه اقتصاد اسلامی 1390 

دبیر همایش بین المللی وقف و تمدن اسلامی 2008 

معاون اشتغال و خود کفایی کمیته امداد امام خمینی (ره) از 1396 تا کنون ادامه دارد. 

تالیفات 

وي تا کنون پنج جلد کتاب در موضوعات اقتصاد مقاومتی، بیمه و تکافل و الگوي ایرانی اسلامی پیشرفت نگارش و بیش از 37 مقاله
علمی و پژوهشی در مجلات علمی و همایش هاي بین المللی ارائه وچاپ کرده است. 

بی شک می توان نقطه عطف سوابق اجرایی عبدالملکی را در معاونت اشتغال کمیته امداد کشور دانست. معاونتی که به تعبیر رهبر
معظم انقلاب اسلامی به مثابه اتاق جنگ در دوران جنگ، نام برد که باید کار کند و شب و روز نشناسد. 

بی شک مدیري با تفکري جهادي می توانددر چنین معاونتی اثر گذاري مطلوب را داشته باشد مدیري که باید به درد محرومین آشنا
باشد، تا بتواند خانواده هاي تهیدست را توانمند کرده با رعایت کرامت نیازمندان درآمد با ثبات براي آن ها محقق کند. 

نگاهی کوتاه به عملکرد حجت االله عبدالملکی در معاونت امداد 

عبدالملکی در معاونت اشتغال و خود کفایی کمیته امداد، تشکیلات منسجمی با استفاده از ظرفیت هزار و 100 نفر کارشناس و کمک
کارشناس اشتغال و خود کفایی، 650 نفر کارشناس فنی اشتغال، هزار و 553 نفر راهبر شغلی، هزار و 350 نفر جهادگر کارآفرین و

517 مرکز نیکوکاري پایه گذاري کرد. 

این تشکیلات موجب ایجاد اشتغال به میزان 154 هزار و 797نفر در سال 96، 149 هزار و 968 هزار در سال 97، 170 هزار در سال
98 و 197 هزار در سال 99 بوده که این مهم فقط با نیم درصد منابع تسهیلات بانکی کشور انجام شده و به تنهایی یک سوم مجموع

ایجاد اشتغال ناخالص کشور را شامل می شود. 

مجموع میزان اشتغال ایجاد شده با نیم درصد منابع بانکی در این چهار سال که معادل 671 هزار و 765 شغل بوده و امید به ایجاد
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یک میلیون شغل در سال با استفاده از همه ظرفیت ها را دو چندان می کند؛ و ایجاد چنین فرصت هاي شغلی صرفه جویی عظیم در
هزینه هاي کشوررا موجب شده است. 

قطعا این آمار که در شرایط جنگ اقتصادي و تورم افسارگسیخته و فشار معیشتی بر دهک هاي پایین اتفاق افتاده است، رییس
جمهوري منتخب را مجاب کرده که وي را به عنوان یکی از وزراي کابینه اش براي وزارت خانه اي مهم انتخاب کند.
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هیئت رئیسه کمیسیون هاي مجمع جوانان استان هرمزگان معرفی شدند

منبع: هرمزشماره خبر:  90  |  تاریخ: 1400/05/21

هیئت رئیسه کمیسیون هاي مجمع جوانان استان هرمزگان با حضور معاون سیاسی امنیتی و اجتماعی استاندار، مدیرکل
ورزش و جوانان هرمزگان، مدیرکل امور اجتماعی و فرهنگی استانداري هرمزگان معرفی شدند. نوشته هیئت رئیسه کمیسیون

هاي مجمع جوانان استان هرمزگان معرفی شدند اولین بار در شبکه اطلاع رسانی هرمز|اخبار ...

به گزارش شبکه اطلاع رسانی هرمز؛ علی رئوفی معاون سیاسی امنیتی و اجتماعی استانداري هرمزگان در این نشست اظهار
کرد: از طریق این کمیسیون ها مشکلات، کمبودها و نیازهاي جوانان را پیگیري و در سطحوح بالاتر مشکلات مربوط به جوانان را

بتوان حل نمود. 

وي افزود: هرجا که به مردم اعتماد کردیم موفق شدیم و در واقع با حضور جوانان در انقلاب و جنگ را توانستیم مدیریت کنیم و
موفق هم شدیم و نتایج تاثیرگذارآن را مشاهده نمودیم. 

رئوفی بیان داشت: با ایجاد کمیسیون هاي تخصصی جوانان ؛قطعا جوانان خواهند توانست با گام هاي تخصصی خود براي حل
مشکلات کشور پا به میدان بگذارند و امور روزمره کشور با نگاه تخصصی و حرفه اي آنها پیش رود. 

مدیرکل ورزش و جوانان هرمزگان در جلسه معارفه هیئت رئیسه کمیسیون مجمع جوانان استان هرمزگان، با اشاره به روز ملی تشکل
ها و مشارکتهاي اجتماعی اظهار داشت: امروزه مشارکت هاي مردمی لازمه امر توسعه در هر جامعه اي است و بدون آن توسعه ممکن

نیست و ضرورت تشکل گرایی براي تحقق مطالبات گروه هاي مختلف اجتماعی نیز بر کسی پوشیده نیست. 

محمودرضا امیاري ادامه داد: اجراي طرح هاي مختلف با روحیه جهادي جوانان و در مسیر تحقق شعار سال به نتایج و اقدامات موثري
منتهی خواهد شد. 

وي ادامه داد:سازمان غیر دولتی (سمن یا NGO) به طور خاص در افزایش مشارکت هاي اجتماعی شهروندان نقش ایفا می کنندو در
این مدت کارهاي بسیار خوبی در حوزه جوانان انجام شده است و سمن ها همیشه در کارها و مسئولیتهاي مختلف اجتماعی حضور

چشمگیري از خود نشان داده اند وهرساله افزایش سمن ها را در اداره کل ورزش و جوانان استان شاهد هستیم. 

امیاري با اشاره به جذب اعتبار جهت تکمیل شدن خانه جوان بندرعباس بیان کرد: امیدوارم اعتبارات لازم جهت به اتمام رسیدن این
خانه انجام شودو درحال حاضر در حوزه هاي مختلف 68 سمن در استان فعال هستند . 

وي یادآورشد: سمن ها به صورت داوطلبانه و نیت خیرخواهانه براي سامان بخشی امور، همراهی در بخش ها و حوزه هاي مختلف
براي اداي دین پاي کار آمدند و در بخش هاي مختلف ورود کرده و مشارکت می کنند و براي شناسایی اولویت ها بدون هیچ چشم
داشتی پا به عرصه گذاشتند و در راستاي همراهی و  همکاري با ادارات و بخش هاي مختلف، در بخش هاي مختلف اجتماعی،
گردشگري،آسیبهاي اجتماعی، بهداشتی، زیست محیطی و فرهنگی هرمزگان فعالیت می کنند. ✅ مدیرکل ورزش و جوانان استان

هرمزگان تاکید کرد: کیفی سازي فعالیت هاي سمن هاي استان هرمزگان دغدغه مسوولان و از اولویت هاي کاري ما است. 
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امیاري در پایان ضمن تشکر از دکتر رئوفی معاون سیاسی امنیتی و اجتماعی استانداري هرمزگان درهمکاري و مشارکت حوزه ورزش
و جوانان و ستاد ساماندهی امور جوانان بیان داشت:طرح سه شنبه هاي با جوانان هر سه شنبه دیدار با جوانان داریم  که توجه به
جوانان و شنیدن سوالات و مشکلات آنها از موارد مهمی است که وزارت ورزش و جوانان نیز توجه ویژه اي به آن دارد و ما نیز با
اختصاص دادن سه شنبه ها با جوانان پاسخگوي سوالات و مشکلات آنها خواهیم بود وسمن هاي استان ثابت کرده اند که می توانند

کارهاي بزرگی را در سطوح مختلف ملی و استانی انجام دهند. 

لازم به ذکر است در این میان هیئت رئیسه کمیسیون هاي 12 گانه مجموعه جوانان نیز معرفی شدند. 

هیات رییسه کمیسیون هاي 12گانه مجمع جوانان 

به ترتیب 

رئیس 

نائب رئیس 

دبیر 

امداد و نجات و مدیریت بحران 

محسن غریبی 

حبیب نصروي 

سعید خادمی 

اعتقادي و مذهبی 

زهرا جامعی 

مهدي راستین 

مهدي شهابی 

ورزش 
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حاجب نژاد 

میلاد رمضانپور 

محمد رضا سلیمی 

علمی و پژوهشی 

مهدي کهنسال 

امیر محمد غلامی 

احمد دریس 

گردشگري و میراث فرهنگی 

یگانه غریبی 

محمد پشتیبان 

فرزانه حسن زاده 

زنان و امور خانواده 

مرضیه کاظمی 

فاطمه عبداله زاده 

زهره جوذري 

آسیب هاي اجتماعی 

آمنه تراهی 

امیر احسانی پور 

خانم جعفري 
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کسب و کار و کارآفرینی 

امیر حسین طاهري فر 

ایمان شهریاري 

زینب غریبی 

انتهاي پیام/
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صنایع تبدیلی محصولات کشاورزي در گیلان مغفول مانده است

منبع: لاهیگشماره خبر:  91  |  تاریخ: 1400/05/21

دبیر کمیته صادرات محصولات کشاورزي اتاق بازرگانی ایران گفت: گیلان به عنوان قطب تولیدات کشاورزي در صنایع
تبدیلی پیشرفتی نداشته است.

صنایع تبدیلی محصولات کشاورزي در گیلان مغفول مانده است 
دبیر کمیته صادرات محصولات کشاورزي اتاق بازرگانی ایران گفت: گیلان به عنوان قطب تولیدات کشاورزي در صنایع تبدیلی

پیشرفتی نداشته است. 
به گزارش گروه خبري لاهیگ به نقل از باشگاه خبرنگاران جوان ، مهدي پرورش، دبیر کمیته صادرات محصولات کشاورزي و صنایع
غذایی اتاق بازرگانی ایران گفت: استان گیلان قطب تولیدات کشاورزي است، اما در صنایع تبدیلی و بسته بندي متأسفانه مغفول مانده

و آنچنان که باید متناسب با ظرفیت تولیدي موجود پیشرفتی نداشته است. 

او افزود: اکثر محصولات کشاورزي گیلان به صورت خام یا با بسته بندي هایی بسیار معمولی و نام هاي تجاري غیر کارشناسی از
استان خارج می شود. 

دبیر کمیته صادرات محصولات کشاورزي اتاق بازرگانی اظهار داشت: صنایع تبدیلی و بسته بندي امروز نقش مهمی در صادرات
محصولات کشاورزي دارد و می تواند معرف کیفیت محصول و اصالت آن باشد. 

پرورش ادامه داد: با سرمایه گذاري در بخش بسته بندي و صنایع تبدیلی در استان گیلان با توجه به تولیدات کشاورزي متنوع و با
کیفیت می توان شاهد اشتغال زایی و محرومیت زدایی بود. 

او با بیان اینکه در بعُد ملی و منطقه اي هم شاهد ارزآور مناسب خواهیم بود، تصریح کرد: در نتیجه از خام فروشی جلوگیري کرده و
ارزش افزوده حاصله از صنایع تبدیلی و بسته بندي، سبد صادرات غیرنفتی کشور را سنگین تر می کند.
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نشست همزمان کارگروه اشتغال و سرمایه گذاري و تسهیل و رفع موانع تولید درگیلان

منبع: لاهیگشماره خبر:  92  |  تاریخ: 1400/05/21

استاندار گیلان گفت: اشتغال و سرمایه گذاري، در کنار رفع موانع تولید، اصول مهم عملی شدن شعار تولید، پشتیبانی ها و
مانع زدایی ها خواهد بود.

نشست همزمان کارگروه اشتغال و سرمایه گذاري و تسهیل و رفع موانع تولید درگیلان 
استاندار گیلان گفت: اشتغال و سرمایه گذاري، در کنار رفع موانع تولید، اصول مهم عملی شدن شعار تولید، پشتیبانی ها و مانع زدایی

ها خواهد بود. 
به گزارش گروه خبري لاهیگ به نقل از باشگاه خبرنگاران جوان ، ارسلان زارع ، استاندار گیلان در نشست کارگروه اشتغال و سرمایه
گذاري و همچنین کارگروه تسهیل و رفع موانع تولید گیلان با اشاره به نامگذاري سال 1400 از سوي رهبر معظم انقلاب گفت :
نامگذاري امسال با نام تولید ، پشتیبانی ها و مانع زدایی ها ، مسئولیت مدیران اجرایی و اقتصادي را براي حمایت از تولید دوچندان

می کند. 

او به پرداخت 174 مورد تسهیلات رونق تولید و اشتغال در گیلان اشاره کرد و افزود : با پرداخت بیش از 384 میلیارد تومان
تسهیلات از ابتداي امسال ، استان گیلان در تعداد پرداخت ، رتبه نخست کشور را به خود اختصاص داده است. 

استاندار گیلان با اشاره به اهمیت میزان عملکرد بانکها در پرداخت تسهیلات رونق تولید تصریح کرد : کارآفرینان و تولیدکنندگان هر
چه زودتر و به موقع تسهیلات را دریافت کنند ، در روند تولید و رونق محصولات شان تاثیر بسزایی خواهد داشت.
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رسانه ها در کاهش آسیب هاي اجتماعی نقش بسزایی دارند

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  93  |  تاریخ: 1400/05/21

حجت الاسلام بلوچ زاده گفت:باید به بحث آسیب هاي اجتماعی در رسانه ها بیش از پیش توجه شود و با همکاري رسانه ها
براي کاهش آنها در جامعه تلاش کرد.

به گزارش خبرنگار گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران
جوان از کرمان، حجت الاسلام بلوچ زاده ، دادستان عمومی
و انقلاب شهرستان زرند در مراسم تجلیل از خبرنگاران
شهرستان زرند با تسلیت فرا رسیدن ایام سوگواري شهادت
سرور و سالار شهیدان حضرت ابا عبداالله الحسین (ع)
گفت: باید به بحث آسیب هاي اجتماعی در رسانه ها بیش

از پیش توجه کرد و با همکاري رسانه ها در راستاي کاهش آسیب هاي اجتماعی در جامعه تلاش کرد. 

دادستان عمومی و انقلاب شهرستان زرند با قدردانی از خدمات ارزشمند مدیریت جدید انجمن حمایت از زندانیان گفت: در طول یک
و نیم سال گذشته اقدامات بسیار ارزشمندي در حمایت از خانواده هاي زندانیان صورت گرفته است. 

دادستان و رئیس هیات مدیره انجمن حمایت از زندانیان افزود: مدیر عامل جدید انجمن و دیگر اعضا تلاش هاي بسیاري در راستاي
حمایت از زندانیان و خانواده آن ها داشته که اهدا کمک هاي نقدي و بسته هاي معیشتی به خانواده هاي زندانیان از جمله اقدامات

انجام شده است. 

حجت الاسلام بلوچ زاده اظهار کرد: اقدامات خوبی در جهت اشتغال زندانیان صورت گرفته که به زودي اطلاع رسانی می شود. 

او با بیان اینکه، اگر فرد زندانی بزه اي مرتکب شده، خود او است که مقصر است، نه خانواده زندانی، لذا زندانی نیز متاسفانه به خانواده
خود نیز ستم روا داشته و آن ها را به چنین روزي دچار کرده است. گفت: بنا بر این وجود انجمن حمایت از زندانیان چراغ راهی در

راستاي حمایت از قشر بزه دیده است، تا نگذارند خدایی ناکرده به مسائل و مشکلات بیشتري دچار شوند. 

رضا یزدان پناه مدیرعامل انجمن حمایت زندانیان شهرستان زرند هم با قدردانی از همکاري رسانه ها در برنامه هاي این انجمن گفت:
250 میلیون تومان در قالب کمک هاي نقدي و غیر نقدي به خانواده زندانیان این شهرستان پرداخت شده همچنین در یک سال

گذشته 120 میلیون تومان کمک هاي خیران جذب شده است . 

او حمایت از خانواده هاي زندانیان را حرکتی در راستاي جلوگیري از ناهنجاري هاي اجتماعی و آسیب پذیري اقشار در معرض خطر
دانست. 
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یزدان پناه گفت: سرکشی از خانواده هاي زندانیان با حضور رئیس دادگستري، دادستان و رئیس زندان، به صورت مستمر انجام و از
نزدیک وضعیت خانواده ها را بررسی و سعی بر رفع مشکلات این خانواده ها کرده ایم. 

در این آیین از خبرنگاران با اهدا لوح تقدیر و هدایایی تجلیل شد.
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ارزش فروش محصولات شرکت هاي دانش بنیان به بیش از 130 میلیارد تومان

رسید

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  94  |  تاریخ: 1400/05/21

رئیس پارك علم و فناوري آذربایجان غربی گفت:ارزش فروش محصولات 39 شرکت دانش بنیان به بیش از 130 میلیارد
تومان رسید.

به گزارش خبرنگار گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران
جوان از ارومیه، منصورفر رئیس پارك علم و فناوري
آذربایجان غربی با اشاره به استقرار 69 هسته و واحد فناور
در مرکز رشد جامع پارك علم و فناوري استان، افزود:
تعداد 49 شرکت نیز عضو حوزه موسسات پارك می باشند
که از تسهیلات و خدمات ارائه شده از سوي پارك بهره

مند می شوند. 

رئیس پارك علم و فناوري آذربایجان غربی با بیان اینکه تعداد کل شرکت هاي دانش بنیان استان 39 واحد می باشد، اظهار کرد: از
این تعداد، 22 شرکت دانش بنیان عضو پارك هستند که این رقم براي استان بسیار کم بوده و باید تعداد شرکت هاي دانش بنیان در

سطح استان افزایش پیدا کند. 

منصورفر افزود: تعداد شاغلین در شرکت هاي پارك علم و فناوري 824 نفر بوده که همه فارغ التحصیل از مدارج بالاي دانشگاهی
هستند و این امید رو داریم با توسعه فعالیت ها و افزایش تعداد شرکت ها و رشد واحد هاي موجود، تعداد شاغلان افزایش پیدا کند. 

وي با بیان اینکه مجموع فروش این واحد ها نیز در یک سال گذشته بیش از 130 میلیارد تومان بوده است، گفت: پیش بینی ما این
است که ان شاءاالله این عدد تا پایان سال رشد قابل توجه اي خواهد داشت. 

رئیس پارك علم و فناوري آذربایجان غربی با بیان اینکه شرکت هاي مستقر در پارك مبتنی بر ایده هاي نو هستند توضیح داد: این
واحد هاي فناور می توانند نقش بی بدیلی در توسعه اقتصادي منطقه خودشان و متعقابا در سطح کشور ایفا بکنند. 

منصورفر با اشاره به اینکه سقف اعتبارات تسهیلاتی به واحد هاي فناور دتا سقف 2 میلیارد ریال افزایش یافته است، توضیح داد: واحد
هاي فناور مطابق با آیین نامه ارزیابی در پارك، هر سال ارزیابی می شوند و مطابق با گروه بندي به دست آمده شامل حمایت هاي

مالی پارك می شوند. 

وي با اشاره به اینکه اقدامات مناسبی هم در طول حضور بنده در پارك رقم خورده است که پیگیري موضوع راه اندازي کارخانه
نوآوري در شهرستان ارومیه، آغاز به فعالیت صندوق پژوهش و فناوري در استان، برنامه ریزي براي راه اندازي مرکز رشد در سه

شهرستان خوي، میاندوآب و ماکو، پیگیري راه اندازي پردیس فناوري در شهرستان خوي از جمله برخی از این اقدامات می باشد. 
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رئیس پارك علم و فناوري آذربایجان غربی درباره چالش هاي پیش روي این مجموعه نیز تشریح کرد: ما باید قبول کنیم در چه
مختصاتی داریم فعالیت می کنیم اگر به این باور برسیم مهمترین مشکلی که در حال حاضر کشور ما با آن روبه رو است مشکلات
اقتصادي می باشد و به تبع آن مشکل اشتغال جوانان و بهبود معیشت مردم می باشد و در عرصه این مشکلات فعالیت واحد هاي
تولیدي حرف اول را می زنند و در عرصه تولید نیز تولید هاي که مشتمل بر فعالیت هاي دانش بنیان هستندف پیشران توسعه

اقتصادي ما خواهند بود. 

منصور فر ادامه داد: کشور هاي توسعه یافته، یکی از موارد که مورد توجه خود قرار داده اند توجه به مقوله دانش بنیان است و این باید
در کشور و استان ما نیز شکل بگیرد. 

وي افزود: چالش پارك علم وفناوري همان چالش واحد هاي فناور مستقر در این مجموعه است و میتوان گفت فناوري و نوآوري از
اولویت هاي اول استان ما نیست و ما فاصله داریم از جایگاهی که مستحق این واحد ها است. 

به گفته ي منصورفر تعامل شرکت هاي تحت پوشش پارك با ادارات و سازمان هاي مختلف استان با مشکل روبه رو هستند و شرکت
هاي فناور ما محصولات خود را در سایر استان ها بفروش می رسانند و با استقبال آن ها نیز رو به رو هستند. 

محمد فتحعلی لو معاون فناوري و نوآوري پارك نیز در مورد ورود شرکت هاي دانش بنیان در حوزه بهداشت و درمان توضیح داد:
ایجاد مرکز رشد مشترك با همکاري دانشگاه علوم پزشکی می تواند این نوع فعالیت ها را توسعه دهد و یکی از رسالت هاي پارك هاي

فناوري بطور کلی کمک به بهداشت و سلامت جامعه است. 

وي ادامه داد: ما شرکت هاي موفقی در زمینه تولید محصولات بهداشتی داریم و واحد هاي ما در دوران اوج کرونا و پیک اول که
مشکلاتی از قبیل تولید ماسک و مواد ضدعفونی کننده بود، دست به تولید این دست محصولات زدند. 

فتحعلی لو درباره عملکرد فن بازار منطقه اي نیز، با ابراز امیدواري از گسترش مفهوم آن در اکوسیستم نوآوري و فناوري استان توضیح
داد: بروکر هاي فناوري براي کاتالیست بودن در زمینه ایده به ثروت فعالیت می کنند. 

وي افزود: فن بازار منطقه اي مجموعه نوپایی می باشد و بحث فعالیت در این زمینه ترویجی می باشد که بایستی در ادارات دولتی،
بخش خصوصی و صنعتی شناخته شود. 

مدیرفن بازار منطقه اي استان افزود: تقویت فن بازار منطقه اي در رئوس فعالیت هاي ما می باشد و حل مشکلات این مجموعه نیز
یکی از دغدغه هاي ما می باشد.
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هرگز از کیسه دولت براي خود رفیق درست نکنید

منبع: شعار سالشماره خبر:  95  |  تاریخ: 1400/05/21

شعارسال: وزیر نفت گفت: من در دوره کاري بیش از 40 ساله خود زیاد «زنده باد» براي یک عده و «مرده باد» براي همان
عده یا برعکس آن را دیدم، نه براي «زنده باد» ارزش قائلم نه براي «مرده باد»، نه براي «زنده باد» کار کردم نه براي «مرده

باد»، من براي آنچه اعتقادم بود کار کردم. بیژن زنگنه در مراسم تودیع ...

شعارسال: وزیر نفت گفت: من در دوره کاري بیش از 40 ساله خود زیاد «زنده باد» براي یک عده و «مرده باد» براي همان عده
یا برعکس آن را دیدم، نه براي «زنده باد» ارزش قائلم نه براي «مرده باد»، نه براي «زنده باد» کار کردم نه براي «مرده باد»، من براي

آنچه اعتقادم بود کار کردم. 

بیژن زنگنه در مراسم تودیع خود که با حضور مدیران ارشد صنعت نفت برگزار شد، اظهار کرد: در هشت سالی که گذشت ما در کنار
هم روز هاي سخت، تلخ و شادمانی را سپري کردیم و از فراز و نشیب هاي بسیاري با هم عبور کردیم، البته در این چهار سال دوم
بیشتر روز ها سخت و تلخ بود، اما با تلاش بسیار همسو با منافع مردم براي عبور از این دشواري ها به معناي واقعی آن جهاد کردیم،
افرادي این مجاهدت هاي خاموش و پنهان را دیدند و کسانی هم نه تنها نخواستند این مجاهدت ها را ببیند بلکه آن را از مردم

پوشاندند و حتی سعی در دگرگون جلوه دادن آن ها کردند. 

وي ادامه داد: من نمی خواهم قضاوت درباره مجاهدت هاي همکارانم در این مدت را به تاریخ بسپارم، زیرا احاله کار به درازمدت بی
انتهاست، اما اطمینان دارم که در کوتاه مدت مردم، منتقدان و وجدان هاي بیدار به واقعیت و حقیقت اعمال دست خواهند یافت.

دستاورد هایی که در این شرایط استثنایی و بی مانند به دست آمد واقعا بی نظیر و افتخارآمیز بوده است. 

گفتنی فراوان دارم 

وزیر نفت با بیان اینکه در پاره اي از روز هاي این چهار سال اخیر سخت ترین روز هاي دوران خدمتم را سپري کردم و درد و رنج
سوختن مغز استخوانم را احساس کردم، افزود: با توکل به خدا این روز ها گذشت، امروز خرسندم و خداي متعال راشکر می گویم که
این بار سنگین از دوش ام برداشته می شود. براي همکارانم که در آینده مسئولیت را به عهده می گیرند هم از صمیم قلب آرزوي

توفیق می کنم. 

بنا بر اعلام شاتا زنگنه ادامه داد: حرف هاي گفتنی فراوان دارم که نه اکنون و نه فردا قابل بیان نیست، البته آن ها را خواهم نوشت،
اما معلوم نیست چه زمانی منتشر شود، خدا می داند، شاید به کار جوانان ما بیاید. 

وي با یادآوري اینکه در دوران مسئولیتم در وزارت نفت و دیگر بخش ها، سیاست هایی را با مشورت و فکر زیاد طراحی، تنظیم و
ابلاغ کردم، اظهار کرد: بزرگترین سرمایه انسان و مدیر، عمر و وقتش است. وقت نباید تلف شود. حرف اضافه زدن، تکرار بیهوده،

نوشتن و گفتن حرف هاي بی خاصیت آفتی است که گرفتار آن شدیم. 

وزیر نفت ادامه داد: همچنان از سیاست هایی که با مشورت تدوین شده است، دفاع می کنم. نه اینکه این سیاست مطلق باشد، چون
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محصول بشري است و قابل تغییر و اصلاح است، اما هر سیاست و ایده جدیدي مخالف دارد. مگر می شود تصمیم هاي اثرگذار گرفت
و مخالف نداشت؟! 

رفیق بازي نکردم، رودربایستی نداشتم 

زنگنه با این توصیه به ویژه به جوانان که «هرگز از کیسه دولت براي خود رفیق درست نکنید»، گفت: من خیلی کم رفیق داشتم،
رفیقان و دوستانم، همکارانم بودند. رفیق بازي نمی کردم، رفیق هزینه دارد، توقع دارد. یک مدیر ارشد نمی تواندرفیق بازي کند. من

به خاطر مردم روابط و رفت و آمد هاي خود را محدود کردم. 

وي با تأکید بر اینکه من با هیچ فردي در دوران خدمتم رودربایستی نداشتم، تصریح کرد: می پذیرم که اشتباه هاي رفتاري وشخصی
داشتم، اما از سیاست هایی که اتخاذ کردیم دفاع می کنم، سیاست هایی که با عقل جمعی در زمانی که گرفته شد، درست بوده است.

وزیر نفت با بیان اینکه من بیشتر وقت خود را صرف «فکر کردن» کردم و از شما هم می خواهم اگر می خواهید در کار خود موفق
باشید فکر کنید، طراحی مفهومی کنید، ایده پردازي کنید، افزود: ما در این مدت اینکار ها را انجام دادیم و فکر می کنم مهم است. 

گریه خاموش فراوان دارم 

زنگنه به تعارض میان «محبوبیت» و «خدمت» اشاره کرد و با بیان اینکه من بین
این دو «خدمت» را انتخاب کردم، اظهار کرد: آبرو را خدا می دهد و خودش هم
بخواهد می گیرد. من نیامدم از پول بیت المال براي خودم محبوبیت درست کنم.
من دربرابر 85 میلیون ایرانی مسئولیت دارم و بار آن را بر دوش خود حس می

کردم. من فقیري را می بینم گریه ام می گیرد، بارهاگفته ام گریه خاموش فراوان دارم. آدم هایی که تب تندي دارند احساسات شان
هم قوي است. به خاطر مردم گریه زیاد می کردم و می کنم، من می بینم مردم چه گرفتاري هایی دارند. 

وي با بیان اینکه من خود را در تمام آنچه که در جمهوري اسلامی ایران از ابتداي پیروزي انقلاب اسلامی تاکنون اتفاق افتاده مسئول
می دانم، زیرا خودم را یک انقلابی می دانم و هستی، جوانی و زندگی ام را براي آرمان هاي انقلاب گذاشتم، تصریح کرد: من و نسل
من به دلیل بیکاري به دولت نیامدیم، به خاطر اعتقاد و آرمان هایمان آمدیم و حاضر نیستیم از آرمان هایمان بگذریم، سربلندي مردم

اصل آن آرمان ها بود. 

وزیر نفت ادامه داد: من می خواهم ایران در جایگاه نخست منطقه باشد، وقتی می بینم اینطور نیست کلافه می شوم و زجر می کشم. 

ناخواسته وارد «نبرد آخر» شدیم 

زنگنه با تأکید بر اینکه من حاضر نیستم از پول دولت و بیت المال با وجود آنکه پول محبوبیت می آورد بگذرم و زیر بار آن نمی روم،
یادآوري کرد: من در دوره کاري بیش از 40 ساله خود زیاد «زنده باد» براي یک عده و «مرده باد» براي همان عده یابرعکس آن را
دیدم، نه براي «زنده باد» ارزش قائلم نه براي «مرده باد»، نه براي «زنده باد» کار کردم نه براي «مرده باد»، من براي آنچه اعتقادم بود
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کار کردم. 

وي ادامه داد: البته بدان معنا نیست که باید کاري انجام داد که همه با آن مخالف باشند. حکومت گري قواعد دارد و باید درقالب این
قواعد کار کرد و گرنه سبب اتلاف منابع می شویم و دود آن به چشم مردم می رود و درست نیست. 

وزیر نفت با بیان اینکه ما در این هشت سال دستاورد هاي بزرگی داشتیم، گفت: اواسط سال 1398 در جمع صمیمانه فرماندهان
مهندسی جنگ جهاد سازندگی بیان کردم که شرایط حاکم بر اقتصاد کشور از زمان جنگ هم سخت تر است. براي کسی در سن و

سال من، شاید این آخرین فرصت ها براي جنگ باشد و من اسم این جنگ را «آخرین نبرد» می گذارم. 

زنگنه با بیان اینکه ما ناخوادآگاه و ناخواسته وارد نبرد آخر شدیم، افزود: سال 1396 براي نبرد با تحریم نیامده بودیم، اما بر ما تحمیل
شد؛ ما مردانه با ابتکار و خلاقیت بر خلاف عده اي که تنها ادعا کردند، ایستادیم و توانستیم سربلند باشیم. 

بالاترین انضباط در مخفیانه ترین کار 

وي با بیان اینکه «ما در دوران تحریم بیش از 84 میلیارد دلار نفت و فرآورده نفتی فروختیم و یک بابک زنجانی درست نشد» افزود:
بله، بسیاري می خواستند نفت بفروشند، اما اگر با آن ترتیب پیش می رفتیم اکنون صد بابک زنجانی روي دست ما نبود. در حالی که
یک بابک زنجانی هم درست نشد. می گفتند شجاعت ندارید، جسارت ندارید، جسارت براي چه؟ براي هدردادن پول مردم؟ زمانی
300 تا 400 میلیارد تومان و اکنون حدود هزار میلیارد تومان پول یک کشتی نفت است. روي چه حسابی بدهیم عده اي ببرند؟ ما در
مخفیانه ترین و پنهان ترین با بالاترین انضباط کار کردیم و هفت نفر از بالاترین رده ها پاي همه اسناد را امضا می کردند و ما سربلند

بودیم. این نبرد آخر ما بود که ان شاءاالله این مسیر ادامه می یابد. 

وزیر نفت به دیگر اقدام هاي انجام شده از جمله تحقق جهش هاي پتروشیمی، پوشش گسترده گازرسانی، شکل گیري ساختار جدید
و هدفمند کار با دانشگاه ها، همینطور راه اندازي پارك فناوري و نوآوري صنعت نفت، توسعه میدان هاي مشترك غرب کارون و پارس
جنوبی، ایفاي مسئولیت هاي اجتماعی نفت، شکل گیري شرکت هاي اکتشاف و تولید ایرانی، ساخت داخل و توجه به فناوري، بهبود
ظرفیت و افزایش تولید پالایشگاه هاي نفت، میعانات گازي و ... اشاره کرد و گفت: با توسعه گازرسانی، اقدام محیط زیستی بزرگی

برداشته شده است که در آینده، ثمره هایش بیشتر نمایان می شود، ضمن اینکه صد ها شغل نیز به این واسطه ایجاد شده است. 

می گفتند IPC بد است و PSA خوب! 

زنگنه به تدوین الگوي جدید قرارداد هاي نفتی هم اشاره و اظهار کرد: کار زیادي در این زمینه انجام شد و جالب آنکه برخی از آنان
که زمانی دنبال قرارداد مشارکت در تولید بودند و به ما می گفتند چرا قرارداد توسعه میدان گازي فرزاد را در این قالب امضا نمی
کنید، با الگوي جدید قرارداد هاي نفتی مخالفت می کردند. به زعم آنان، مشارکت در تولید ایرادي نداشت، اما این الگوي قراردادي
اشکال داشت. در آینده هم شخصا با هر قرارداد امتیازي، و مشارکت در تولید در نفت مخالفت خواهم کرد تا وقتی ظرفیت هاي

مناسب تري وجود دارد، چرا قرارداد هاي امتیازي؟ 

نفت باید به صورت «فرست کلاس» اداره شود 

وي در ادامه به بحث سرمایه انسانی پرداخت و گفت: انتقاد هاي بسیاري مبنی بر اینکه در این سال ها به سرمایه انسانی کمتر توجه
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شده، مطرح است. ابتدا درباره بازنشستگان عرض کنم که آنچه در توان مان بود انجام دادیم. حداقل حقوق بازنشستگان امروز 8
میلیون تومان و میانگین حقوق شان نسبت به هشت سال پیش 10 برابر شد؛ نمی گوییم ایده آل است، اما تلاش مان را کردیم. 

وزیر نفت ادامه داد: من همیشه گفته ام و باز هم می گویم نفت باید به صورت «فرست کلاس» و «متمدنانه» اداره شود؛ نه باتفکر
ابتدایی. براي تشکیلات «فرست کلاس»، به افراد «فرست کلاس» نیاز است. مشکل اشتغال با استخدام دولتی رفع نمی شود. 

زنگنه تصریح کرد: براي ایجاد اشتغال باید همان کاري انجام شود که در عسلویه و گازرسانی روستایی انجام شد و صدهاهزار اشتغال
ایجاد کردیم و مردم دستشان در جیب خودشان بود و با عزت پول درآوردند نه اینکه به دولت تحمیل شوند. تولید 6 میلیون بشکه
نفت خام در روز، فعال کردن صنایع پتروشیمی، درست کردن پالایشگاه و صد ها راه دیگر می تواند اشتغال زایی بالایی در کشور
ایجاد کند. پولی که از درآمد نفت اضافه می شود حدود سالی 140 تا 150 میلیارد دلار است که اگر سرمایه گذاري شود، مشکلی

براي اشتغال وجود ندارد. 

وي افزود: در عین حال تلاش هایی شد تا حقوق نیرو هاي غیررسمی عملیاتی تا 80 درصد نیرو هاي رسمی افزایش یابد، طرح طبقه
بندي مشاغل و همینطور بیمه تکمیلی براي نیرو هاي ارکان ثالث اجرایی شد. تشکیل مرکز توسعه مدیریت صنعت نفت نیز از اقدام
هاي بزرگی بود که با هدف ارزیابی و تقویت نهاد ساختار نفت انجام شد. دوره هاي دانشگاهی پاسخگوي بسیاري از نیاز هاي ما نیست

و اگر درست کار شود، این مرکز می تواند در ساختن آینده اي بهتر براي صنعت نفت نقشی موثر ایفا کند. 

دولت رئیسی هم جاي مفسدان نیست 

وزیر نفت با این توصیه که نفت باید حرفه اي اداره شود و نباید جولانگاه احزاب و گروه هاي سیاسی شود، تأکید کرد: سیاست هاي
دولت به طور حتم باید در وزارت نفت پیاده شوند، اما معنایش آن نیست که اداره شرکت هاي نفت به دست وابستگان و پیوستگان
احزاب و گروه هاي سیاسی بیفتد؛ زیرا چنین رویه اي ضربه هاي جبران ناپذیري به صنعت نفت وارد می کند. یکی دیگر از وصیت
هاي مهم حرفه اي من این است؛ در جا هایی مانند صنعت نفت که مبادلات مالی بزرگ دارد، باید نسبت به فساد بسیار حساس بود.
فساد مالی به فساد فرهنگی و اجتماعی و سیاسی هم منجر می شود. من با افرادي که فساد مالی یا اخلاقی داشتند کنار نمی آمدم.
حالا هم بعضی فاسد ها فکر می کنند دولت آقاي رئیسی جاي مفسدان است؛ خیر، دولت آقاي رئیسی هم جاي مفسدان نیست. باید

دست از بیت المال کشید. 

زنگنه به بعضی مدیران که همواره از جایگاه یا حقوق و مزایاي خود گله دارند اشاره کرد و گفت: شما که در دولت مشغول به کار شده
اید به انتخاب خود آمده اید؛ پس خود را با دیگران مقایسه نکنید. وقتی به دولت آمده اي نمی توانی بگویی فلانی در فلان شرکت
خصوصی فلان قدر حقوق می گیرد. او آن راه را انتخاب کرده و شما این راه را. این نقطه آغاز فساد است. اگر گفتید حق ما بیش از

این است، معنایش این است که می توانیم از راه دیگري این حق را بگیریم و این رویه، نه اخلاقی است، نه دینی و نه قانونی. 

کار هایی که نتوانستیم انجام دهیم 

وي همچنین با بیان اینکه در این مدت کار هاي بسیاري انجام شد، اما کار هایی هم نتوانستیم انجام دهیم، اظهار کرد: برخی از کار ها
را شرایط بین المللی به ما اجازه نداد، برخی هم شرایط داخلی و عده اي از افراد نگذاشتند؛ ما شاهد رشدیک چپ جدید غیرتئوریزه
شده در کشور هستیم که در بعضی مناطق هم قوي هستند که این موضوع را در همین حد در اینجا می گویم، شاید در جایی آن ها

را بنویسم. 



8/13/2021 روابط عمومی صندوق کارآفرینی امید

news.karafariniomid.ir/news/print.aspx 244/403

وزیر نفت با اشاره به اینکه من همیشه اعتقاد داشتم و دارم که باید افزایش جهشی تولید نفت خام را همراه با افزایش ضریب بازیافت
نفت انجام دهیم و رسیدن به تولید 6 میلیون و 500 هزار بشکه نفت خام در روز را کاري واجب براي کشور می دانم، تصریح کرد: ما
در این مرحله براي بازگشت کامل به بازار فرصت پیدا نکردیم، یک بار در سال 95 بازگشتیم و این بار دیگر فرصت نبود و نتوانستیم.

ان شاءاالله دوستان بعدي این کار را می کنند، ما هم زمینه هایش را ایجادکردیم. 

زنگنه با بیان اینکه فشارافزایی پارس جنوبی را در قرارداد با توتال و شرکت ملی نفت چین (سی ان پی سی) آغاز کردیم، اما ناتمام
ماند، گفت: ما مقدمات این کار را با قرارداد هایی با اوتی سی OTC آغاز و مطالعاتی تهیه کرده ایم و امیدوارم ادامه یابد. 

وي ادامه داد: شرایط تحریم اجازه اصلاح پایدار روابط مالی میان دولت و شرکت ملی نفت را به ما نداد، زیرا روابط مالی بین دولت و
شرکت ملی نفت روابط مغشوشی است و ناکارآمد است و این باید درست شود و از واجبات است. 

وزیر نفت با تأکید بر اینکه براي سیستم توزیع سوخت و برند ها بسیار تلاش شد، اما خیلی موفق نشدیم، ادامه داد: من سیستم توزیع
سوخت کشور را شایسته این کشور نمی دانم و روزآمد نیست، اما به دلایلی که بخشی هم منافع افراد بود، امکان پذیر نشد. 

دفنِ قانون رفع موانع تولید 

زنگنه با بیان اینکه گام بسیار بلندي که در تصویب ماده 12 رفع موانع تولید برداشته شد یک شاهکار براي بهینه سازي بود، گفت: جز
در گازرسانی به روستا ها و صنایع به دلیل مشکلاتی که پیش آمده به ویژه یارانه ها، این قانون در عمل دفن شد. این از موضوعاتی
بود که خدمت آقاي رئیسی هم عرض کردم که این قانون را احیا کنید؛ نزدیک به 80 میلیارد دلار در سال 1398 یارانه انرژي پنهان

به مردم داده شد و این موضوع بسیار مهمی است و باید از طریق سازوکار بهینه سازي کمک کنیم که کاهش یابد. 

وي همچنین به پیگیري سیستم تعمیر و نگهداري تأسیسات نفت اشاره کرد که به دلایلی انجام نشد و افزود: نظر داشتیم که براي
هزینه کرد در بهداشت و درمان صنعت نفت کارفرما تعریف شود و از این وضع در آید که عده اي با جوسازي نگذاشتند. 

وزیر نفت با بیان اینکه بخش بزرگی از کار هاي امانی کاهش یافت، اما بخشی از آن نشد، به موضوع ورزش هم اشاره کرد و گفت:
همکاران من در نفت و در حوزه ورزش بسیار تلاش کردند، اما همراهی نداشتیم. 

زنگنه تصریح کرد: اصلاح اقماري در خشکی نیز از مسائلی بود که خیلی تلاش کردیم، اما همه با هم متحد بودند که نگذارند این کار
شود؛ این کار در بلندمدت بسیار به ضرر خانواده ها و بهره برداري است، اما متأسفانه آن طور که می خواستم نشد. 

وي با بیان اینکه در مجلس هر ساله نفت را شامل شماري قانون که مشمول آن نبود، کردند که با این قوانین نمی شود نفت را اداره
کرد، گفت: این موضوع را به تازگی هم در نامه اي به مقام معظم رهبري نوشتم. تولید 6 میلیون و 500 هزار بشکه نفت خام در روز با

این روش نمی شود و نفت به دلیل اینکه می تواند در کشور تحول ایجاد کند، باید مستثنی باشد. 

وزیر نفت ادامه داد: تجارب و جمع بندي هاي ما با بحث هاي زیادي که در داخل شرکت هاي مختلف انجام شده است در قالب چند
سند براي آیندگان تنظیم شده است و خدمت دولت بعدي دادیم. 
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هر کمکی که بتوانم به دولت آینده می کنم 

زنگنه با اشاره به اینکه من بار ها اعلام کردم و گفتم که هر کمکی که دولت آینده بخواهد به خاطر ایران و سربلندي ایران انجام می
دهم، تصریح کرد: شرایط کشور خطیر است، به خاطر وحدت ملی، به خاطر تمامیت ارضی، به خاطر ملت و کاهش درد و رنج مردم که
من مدت هاست دیگر نمی گویم بهبود زندگی مردم، می گویم کاهش درد و رنج مردم، هر کمکی که بتوانم می کنم و هیچ توقعی هم

ندارم. 

زنگنه با تأکید بر اینکه از هیچ کس دلخوري ندارم و هر کسی به من بدي کرده را می بخشم و حلال می کنم، افزود:، اما کسانی که
مردم را نسبت به اعمال ما بدبین کردند و ما را دزد و خائن به کشور خطاب کردند و ذهن مردم را خراب کردند که این فقط یک
مسئله شخصی نیست، این ها یک نظام و ساختار را خراب کرده اند و این حق الناس است و حق عمومی را ضایع کردند؛ این ها فکر

نکنند با رضایت و حلال کردن من مسئله تمام می شود، راه سختی دارند و باید آن را حل کنند. 

حلالم کنید، نفت را به شما می سپارم 

وي با قدردانی از همه همکاران چه آن هایی که حاضرند و چه آن ها که غایبند، گفت: از همه بابت بداخلاقی هایی که دارم،
عذرخواهی می کنم و خواهش می کنم من را حلال کنید و ببخشید. فردي که 70 سالش می شود دیگر نمی تواند اخلاقش را تغییر
دهد. ممکن است با افراد بداخلاقی یا نگاه تند کرده باشم یا برداشت دیگري از صحبت هایم شده باشد، اما من قصد توهینی نداشته

ام. 

وزیر نفت با بیان اینکه می پرسند پس از وزارت نفت به چه کاري مشغول خواهید شد، ادامه داد: من یک معلم دانشگاه هستم و در
دانشکده مهندسی شیمی دانشگاه فنی تهران مستقر می شوم و اگر کلاسی گذاشته شد، تدریس خواهم کرد و خاطرات و تجربه هایم

را می نویسم. 

زنگنه در پایان گفت: من نفت را به شما دوستان می سپارم و شما را به خدا می سپارم. خوشحالم که این بار سنگین را شرافتمندانه به
زمین گذاشتم، اما هم به آینده امیدوارم و هم نگران؛ زیرا مشکلات را می دانم. امیدوارم دولت بر چالش ها غلبه کند. همه شما هم به
خاطر سربلندي کشور همکاري کنید تا بتوانیم این دوران سخت را بگذرانیم و کشور را از مشکلات عبور دهیم. از لطف همه شما

تشکر می کنم، خدا به همه شما و خانواده هایتان سلامتی دهد. 

شعارسال، بااندکی تلخیص واضافات برگرفته ازپایگاه خبري عصرایران، تاریخ انتشار:21 مرداد 1400، کدخبر:797783،
www.asriran.com
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نرخ مشارکت اقتصادي هرمزگان به 49درصد رسید

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  96  |  تاریخ: 1400/05/21

به گزارش خبرگزاري فارس از بندرعباس، هادي ابراهیمی
در نشست شوراي مهارت استان هرمزگان با حضور علی
اوسط هاشمی معاون وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی و
همچنین استاندار هرمزگان اظهار داشت: استان هرمزگان
در چند سال اخیر دچار تحولات خاصی شده است  که هم
در تاریخ استان در بازارکار و هم در سطح کشور بی سابقه

است. 

 وي افزود: این تحولات خاص افزایش بی سابقه نرخ مشارکت اقتصادي در استان هرمزگان است که با وجود مشکلات مختلف ایجاد
شده است. 

ابراهیمی بیان کرد: این روند رو به رشد نرخ مشارکت اقتصادي در استان هرمزگان  نشان دهنده افزایش تقاضا در بازار کار و همچنین
افزایش نرخ مشارکت احتمالی صنایع ایجاد شده است. 

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی هرمزگان تصریح کرد: نرخ مشارکت اقتصادي در کشور  41.2 درصد ثبت شده است اما این نرخ
در هرمزگان به 49 درصد رسیده است  

وي اضافه کرد: در حالی که نسبت اشتغال کشور با کاهش روبرو بوده است ما در استان هرمزگان شاهد افزایش این نرخ بوده ایم که
نشان از ظرفیت بالاي استان هرمزگان دارد. 

ابراهیمی ابرازداشت: در بحث بیمه شدگان اصلی در  استان هرمزگان نسبت به سال 98 جمعیت تحت پوشش  از 326 هزار بیمه شده
به 331 هزار نفر افزایش پیدا کرده است. 

مدیرکل کار، تعاون و رفاه هرمزگان عنوان کرد: سعی کرده ایم آموزشگاه ها را در استان به سمت تقاضامحوري ببریم و آموزشگاه هاي
آزاد را نیز وارد امر آموزش و مهارت افزایی کنیم تا بیش از پیش شاهد پیشرفت و توسعه در استان باشیم. 

نرخ مشارکت اقتصادي (نرخ فعالیت)، به معنی نسبت جمعیت فعال (شاغل و بیکار) به جمعیت در سن کار است. 

انتهاي پیام/ 88055
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وزیر ارشاد واظهاراتش از عملکرد مالی یک مجموعه/هنرکارت نمایشی نبود

منبع: قم پرسشماره خبر:  97  |  تاریخ: 1400/05/21

به گزارش قم پرس به نقل از روابط عمومی صندوق اعتباري هنر، وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی در مجمع عمومی سالانه
صندوق اعتباري هنر (سال 1399) با بیان اینکه این صندوق در 4 سال گذشته توانست نقطه تماس وزارت فرهنگ و ارشاد...

به گزارش قم پرس به نقل از روابط عمومی صندوق اعتباري هنر، وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی در مجمع عمومی سالانه صندوق
اعتباري هنر (سال 1399) با بیان اینکه این صندوق در 4 سال گذشته توانست نقطه تماس وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی با اصحاب
فرهنگ، هنر و رسانه باشد گفت: از طریق مدیریت با انضباط مالی توسعه گرا و تعامل گرا شاهد رشد قابل توجهی در حوزه هاي

خدمات، مدیریت، تعامل و ارتباط با اعضا و ارتقا جایگاه آن هستیم. 

صالحی با قدردانی از زحمات و خدمات مدیرعامل و کارکنان صندوق اعتباري هنر ادامه داد: این صندوق بخش مهمی براي وزارت
فرهنگ و ارشاد اسلامی به شمار می آید و نقطه تماس با زندگی روزمره هنرمندان است. از سوي دیگر با توجه به شرایط حاکم در 4
سال گذشته از جمله بلایاي آسمانی، زلزله، کرونا، تحریم این مجموعه توانست نقطه تماس وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی با اصحاب

فرهنگ، هنر و رسانه باشد و در این مدت در 4 محور روند رو به تکامل و قابل قبول و قابل توجهی را طی کرده است. 

توجه به انضباط مالی و جمع کردن بدهی ها 

وي تصریح کرد: اولین محور حوزه خدمات است. که خوشبخانه عملکرد صندوق چه به صورت تاسیسی و چه به صورت تکمیلی روند
رو به جلو و قابل توجهی داشت و از آن جمله می توان به حوزه هاي بیمه، خدمات بلا عوض، تسهیلات بلا عوض، کارآفرینی، اقتصاد
فرهنگ و هنر اشاره کرد. خروجی این اقدامات هم در قالب هنرکارت نمایان شد. به هر صورت خدمات صندوق اعتباري هنر در قالب
هنرکارت در قالب و ساختار روشنی دنبال می شود. در این دوره توسعه کمی و کیفی شکل گرفت و پایه اي براي خدمات بعدي شد. 

وزیر فرهنگ و ارشاداسلامی گفت: سازمان و مدیریت کار، محور دوم مسیر صندوق اعتباري هنر در این بازه زمانی است. در این بخش
در جنبه هاي مختلف قوام خود را پیدا کرده و از آن جمله می توان به انضباط مالی و جمع کردن بدهی ها و افزودن به اعتبار صندوق

اشاره کرد. 

وي تعامل و ارتباط را محور بعدي برشمرد و ادامه داد: مجموعه هایی مانند صندوق اعتباري هنر هر چند دو محور اول را رعایت کنند
ولی اگر محور سوم که تعامل و ارتباط است را رعایت نکنند ضعیف می شوند و به مرور به گل می نشینند. تعامل و ارتباط در صندوق
اعتباري هنر به شیوه هاي مختلف از جمله ارتباط چهره به چهره با هنرمندان، سفرهاي حمایتی و با سعه صدر و سنگ صبور بودن

مدیران این مجموعه شکل گرفت. 

توصیه هاي آقاي وزیر به مدیران آینده و نمایشی نبودن «هنرکارت» 

صالحی چهارمین محور را ارتقاي منزلت صندوق برشمرد و افزود: یکی از شعارهایی که بر آن تاکید داشتیم این بود که هر مجموعه
اي باید مرجعیت خود را ارتقا بدهد. این مرجعیت در صندوق اعتباري هنر ارتقا یافته و در نزد هنرمندان شناخته شده و محترم است.
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همچنین نزد دستگاه هاي اجرایی و مجموعه نظام حکمرانی هم مرجعیت پیدا کرده است. به هر حال این 4 محور از طریق کاردانی
مجموعه مدیریتی این صندوق و همچنین کارکنان آن به دست آمده و در کنار آن حضور خانه هاي صنفی هم به کمک آن آمد. 

صالحی در پایان گفت: توصیه هایی وجود دارد که می توان به عنوان تجربه به مدیران آینده این صندوق منتقل کرد. به عنوان مثال
وقتی هنرکارت در حال شکل گیري بود تاکید داشتیم که به شکل و قالب یک کار نمایشی نباشد. بنابراین هنرکارت را باید در فضاي
توسعه خدمات تقویت کرد زیرا توسعه خدمات آن امري مهم است به گونه اي که هنرمند حس کند از سوي جامعه حکمران مورد
توجه است. همچنین توجه به تعامل با صنوف از اهمیت زیادي برخوردار است و این امر یک تجربه ماندگاري است که مدیران آینده
می توانند از آن بهره ببرند. توجه به ایده هاي توسعه اي سرمایه گذارانه که قابلت اجرایی هم دارد مورد توجه مدیران آینده قرار

بگیرد. 

گزارش آقاي مدیرعامل و وظایف جدید صندوق اعتباري هنر 

سیدحسین سیدزاده مدیرعامل صندوق اعتباري هنر نیز در بخش دیگري از این برنامه ضمن ارائه گزارشی از مجموعه فعالیت ها و
اقدامات دوره 4 ساله این صندوق، گفت: صندوق اعتباري هنر در این بازه زمانی وظایف جدیدي را براي خود تعریف کرد و بازسازي

همیتی و ماموریتی پیدا کرد و از حالت اداري خارج شد و بازخوردهایی که از جامعه هنري دریافت می کند نشان این مدعا است. 

وي با تاکید بر اینکه کارها و اقدامات کوچک هم دیده می شود، ادامه داد: صندوق اعتباري هنر با هدف حمایت از اصحاب فرهنگ و
هنر تأسیس شد. رویکرد حمایتی صندوق در 5 بخش بیمه تأمین اجتماعی، بیمه درمان تکمیلی، طرح تکریم، کمک مستمري و
تسهیلات (قرض الحسنه، بلا عوض و کارآفرینی) متمرکز شده است. خوشبختانه با توسعه کمی و کیفی خدمات، شاهد رشد چشمگیر
در تمام این حوزه ها هستیم. به طوري که طی دوره 4 ساله تعداد اعضاي صندوق از 44 هزار 500 نفر به بیش از 82 هزار نفر رسید. 

رشد کمی تعداد تسهیلات به نسبت به سالهاي قبل 

سیدزاده با اشاره به اهمیت ارائه خدمات بیمه اي به جامعه فرهنگ و هنر گفت: گسترش خدمات بیمه اي یکی از مهمترین اهداف
صندوق اعتباري هنر طی این مدت بود. خوشبختانه در این حوزه دستاوردهاي خوبی به دست آوردیم. تعداد اعضاي معرفی شده به
سازمان تأمین اجتماعی در انتهاي سال 95، 18 هزار نفر بود که این تعداد با رشد 136 درصدي به 42 هزار و 700 هزار نفر در انتهاي
سال 99 رسید. همچنین تعداد اعضاي تحت پوشش بیمه درمان تکمیلی از 13 هزار و 611 نفر در سال 95 به بیش از 30 هزار نفر در

سال 99 رسیده است. 

مدیرعامل صندوق اعتباري هنر در ادامه افزود: در حوزه تسهیلات قرض الحسنه ضروري طی دوره 4 ساله با رشد 470 درصدي و در
بخش تسهیلات بلاعوض رشد بیش از 1000 درصد روبرو هستیم. در سال 99 تعداد 1084 نفر از هنرمندان از تسهیلات بلا عوض

بهره مند شدند که این تعداد در سال 95 اماري نزدیک به 110 نفر بود. 

تلاش براي انجام سفرهاي غیراداري! 

وي پروژه هنرکارت را یکی از مهم ترین دستاوردهاي صندوق برشمرد و اظهار داشت: هنرکارت یک کار هویتی براي اعضاي صندوق
اعتباري هنر است. طی سفرهاي حمایتی یکی از موضوعاتی که در دیدار با هنرمندان مطرح می شد مطالبه کارتی شناسایی معتبر بود
که نشان از فعالیت حرفه اي افراد دارد بود. در این مدت هنرکارت به ثمر نشست که به لحاظ جامعه آماري تحت پوشش و قابلیت
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هاي آن (کارت شناسایی و بانکی) دستاورد بزرگی است. 

سیدزاده با اشاره به شبکه همرسانان صندوق گفت: ما به 22 استان سفر کردیم سعی کردیم این سفرها جنبه اداري نداشته باشد و در
فضاي صمیمانه مطالبات اصحاب فرهنگ و هنر استان ها را پیگیري نماییم. طی این سفرها تقریباً 300 همرسان در قالب شبکه
همرسانان در استان ها شکل گرفت که مشکلات و مسائل هنرمندان هر استان از طریق اطلاع رسانی همرسان ها پیگیري می شود.
همرسانان در سفرهاي حمایتی کمک بسیاري در شناسایی وخدمت رسانی به هنرمندان مستعد و کمتر شناخته شده در استان ها
داشتند. ما وظایف کلانی هم در صندوق داشتیم که آن را دنبال کردیم؛ از آن جمله می توان به عمومی سازي، دسترسی فرهنگی،

رونق اقتصاد فرهنگ و هنر و … اشاره کرد که تجربه هاي خوبی در این بخش به دست آوردیم. 

وي تاکید کرد: در حال حاضر صندوق اعتباري هنر هیچ بدهی به هیچ مجموعه و نهاد مالی ندارد و همه را تسویه کرده است و
پاسداري از اعتمادي که در جامعه هنري براي صندوق به وجود آمده بسیار مهم و ارزشمند است. 

وزیر ارشاد: وقتی هنرکارت در حال شکل گیري بود تاکید داشتیم که به شکل و قالب یک کار نمایشی نباشد. بنابراین هنرکارت را
باید در فضاي توسعه خدمات تقویت کرد زیرا توسعه خدمات آن امري مهم است به گونه اي که هنرمند حس کند از سوي جامعه

حکمران مورد توجه است طرح چند نکته از رییس سازمان سینمایی از عملکرد صندوق اعتباري هنر 

در بخشی از این نشست حسین انتظامی رئیس سازمان سینمایی و سمعی و بصري گفت: در دوره حضور آقاي سیدزاده در صندوق
اعتباري هنر پیشرفت را به خوبی احساس کردیم و من به عنوان عضوي از اعضاي هیات امناي آن بر خود می بالیدم. 

وي با اشاره به حضور صنوف در این صندوق ادامه داد: در ابتدا براي این حضور مقاومت هایی در همه حوزه ها وجود دارد ولی تجربه
حضور صنوف در صندوق اعتباري هنر موفق بود و باید از آن پاسداري کنیم زیرا این حضور به هم افزایی و درك متقابل منجر شد. 

انتظامی افزود: صندوق اعتباري هنر در دو وجه کاري جدیدي را آغاز کرد و آن دو شامل انضباط مالی و کرامت انسانی بود که به آن
نگاه جدي داشت و این امر در سایه دولت الکترونیک به وجود آمد زیرا هر چقدر دولت الکترونیک را مستقر کنیم انضباط مالی هم

حاکم می شود. 

وي ادامه داد: توجه به شهرستان ها اقدام دیگر صندوق اعتباري هنر در این مدت بود و تمرکز بر ارائه خدمات در قالب هنر کارت به
هنرمندان از سوي تمامی بخش هاي وزارتخانه یکی از این اقدامات است که مورد تاکید آقاي دکتر صالحی هم هست و این کار قدرت

صندوق هنر را به عنوان یک نهاد مرجع اجتماعی و فرهنگی افزایش می دهد و امیدواریم این اقدام تداوم یابد. 

در بخش دیگري از این نشست، محسن جوادي معاون امور فرهنگی وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی، گفت: از حسن خلق و درك
درست آقاي سیدزاده از شرایط موجود تشکر می کنم و ایشان در مدت حضور خود کارهاي مفیدي در حوزه هاي مختلف از جمله

کتاب کردند. 

وي ادامه داد: لازم است بخش هاي تخصصی تري در حوزه صندوق اعتباري هنر ایجاد شود و این صندوق می تواند در زمینه ارتقاي
امور رفاهی خود از ظرفیت هاي معاونت هاي دیگر که امکان استفاده از این ظرفیت ها را ندارند نیز بهره ببرد. 

دیدگاه مدیران عامل سه نهاد صنفی درباره شیوه هاي مدیریتی یک مجموعه 
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آپلود عکس

در بخش دیگري از این نشست منوچهر شاهسواري مدیرعامل خانه سینما گفت: یاد بگیریم که حق گذار باشیم. در مدت 4 سال
گذشته ارتباط صندوق اعتباري هنر به جامعه فرهنگی و هنري کشور از یک قاعده متفاوتی برخوردار شد و این امر موجب شد که

همه براي همگرایی تلاش کنند و این موضوع دستاورد مهمی است که باید به آن توجه داشت. 

وي از خدمات سیدحسین سیدزاده تشکر کرد و ادامه داد: همراهی هاي سیدعباس صالحی هم در این مدت بسیار راهگشا بود و ما
ایشان را در زمره اصحاب فرهنگ کشور می دانیم و خدا قوت می گویم. 

در ادامه حمیدرضا نوربخش مدیرعامل خانه موسیقی گفت: در هیچ دوره اي تجربه خدمت رسانی به اصحاب فرهنگ و هنر را نداشته
ایم و این دوره یک دوره شکوفایی و نورانی بود و آشنایی مجموعه فرهنگ و هنر کشور با صندوق اعتباري هنر و خدمات قابل ارائه آن

یکی از این اتفاقات بود. 

مدیر عامل خانه موسیقی افزود: در صندوق اعتباري هنر حس می کردیم در یک اتاق شیشه اي فعالیت می کنیم و همه اقدامات
شفاف و روشن بود و در حال حاضر فضاي آرامی بر عرصه فرهنگ و هنر کشور حاکم است و اعتماد در این حوزه به دست آمده است. 

بهره گیري از انرژي هاي خارج دولت و دریافت وام هاي خارج از منابع 

در ادامه این نشست شهرام گیل آبادي مدیرعامل خانه تئاتر گفت: مدیران و معاونان وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی در این مدت یک
مدل را به ثبت رساندند و ادامه حرکت صندوق اعتباري هنر با این مدل به پایایی و پویایی آن کمک می کند و لازم است این مدل در

اسناد بازشناسی شود و در صورتجلسات هم ذکر شود. 

وي افزود: همه می دانیم که شرایط حاکم چقدر سخت بود ولی وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی با نگاه مردم گرا بودن و نخبگی توانستند
این مسیر را پیش ببرند و بهره گیري از انرژي هاي خارج دولت و دریافت وام هاي خارج از منابع صندوق اعتباري هنر یکی از این

موارد است. به هر حال تاریخ تاریخ از جناي آقاي سیدحسین سیدزاده هم به نیکی یاد خواهد کرد و از زحمات ایشان سپاسگزارم. 

در ابتداي این نشست حسابرس صندوق اعتباري هنر گزارشی از عملکرد مالی و مالیاتی این صندوق در سال 1399 ارائه کرد. 

منبع : مهر 

قم پرس منتظر دریافت اخبار و پیام هاي هموطنان عزیز می باشد. 
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پیام خداحافظی زنگنه/ نه براي «زنده باد» کار کردم نه «مرده باد»

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  98  |  تاریخ: 1400/05/21

فصل اقتصاد - وزیر نفت گفت: من در دوره کاري بیش از 40 ساله خود زیاد «زنده باد» براي یک عده و «مرده باد» براي
همان عده یا برعکس آن را دیدم، نه براي «زنده باد» ارزش قائلم نه براي «مرده باد».

فصل اقتصاد - وزیر نفت گفت: من در دوره کاري بیش از
40 ساله خود زیاد «زنده باد» براي یک عده و «مرده باد»
براي همان عده یا برعکس آن را دیدم، نه براي «زنده باد»

ارزش قائلم نه براي «مرده باد». 

به گزارش فصل اقتصاد به نقل از وزارت نفت، بیژن زنگنه
شامگاه سه شنبه (19 مردادماه) در آیین تودیع خود که با

حضور مدیران ارشد صنعت نفت برگزار شد، اظهار کرد: در هشت سالی که گذشت، ما در کنار هم روزهاي سخت، تلخ و شادمانی را
سپري کردیم و از فراز و نشیب هاي بسیاري با هم عبور کردیم، البته در این چهار سال دوم بیشتر روزها سخت و تلخ بود، اما با تلاش
بسیار همسو با منافع مردم براي عبور از این دشواري ها به معناي واقعی آن جهاد کردیم، افرادي این مجاهدت هاي خاموش و پنهان
را دیدند و کسانی هم نه تنها نخواستند این مجاهدت ها را ببیند بلکه آن را از مردم پوشاندند و حتی سعی در دگرگون جلوه دادن

آنها کردند. 
وي ادامه داد: من نمی خواهم قضاوت درباره مجاهدت هاي همکارانم در این مدت را به تاریخ بسپارم زیرا احاله کار به درازمدت بی
انتهاست، اما اطمینان دارم که در کوتاه مدت مردم، منتقدان و وجدان هاي بیدار به واقعیت و حقیقت اعمال دست خواهند یافت.

دستاوردهایی که در این شرایط استثنایی و بی مانند به دست آمد واقعاً بی نظیر و افتخارآمیز بوده است. 
گفتنی فراوان دارم 

وزیر نفت با بیان اینکه در پاره اي از روزهاي این چهار سال اخیر سخت ترین روزهاي دوران خدمتم را سپري کردم و درد و رنج
سوختن مغز استخوانم را احساس کردم، افزود: با توکل به خدا این روزها گذشت، امروز خرسندم و خداي متعال راشکر می گویم که
این بار سنگین از دوش ام برداشته می شود. براي همکارانم که در آینده مسئولیت را به عهده می گیرند هم از صمیم قلب آرزوي

توفیق می کنم. 
زنگنه ادامه داد: حرف هاي گفتنی فراوان دارم که نه اکنون و نه فردا قابل بیان نیست، البته آنها را خواهم نوشت، اما معلوم نیست چه

زمانی منتشر شود، خدا می داند، شاید به کار جوانان ما بیاید. 
وي با یادآوري اینکه در دوران مسئولیتم در وزارت نفت و دیگر بخش ها، سیاست هایی را با مشورت و فکر زیاد طراحی، تنظیم و
ابلاغ کردم، اظهار کرد: بزرگترین سرمایه انسان و مدیر، عمر و وقتش است. وقت نباید تلف شود. حرف اضافه زدن، تکرار بیهوده،

نوشتن و گفتن حرف هاي بی خاصیت آفتی است که گرفتار آن شدیم. 
وزیر نفت ادامه داد: همچنان از سیاست هایی که با مشورت تدوین شده است، دفاع می کنم. نه اینکه این سیاست مطلق باشد چون
محصول بشري است و قابل تغییر و اصلاح است اما هر سیاست و ایده جدیدي مخالف دارد. مگر می شود تصمیم هاي اثرگذار گرفت و

مخالف نداشت!؟ 
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رفیق بازي نکردم، رودربایستی نداشتم 
زنگنه با این توصیه به ویژه به جوانان که «هرگز از کیسه دولت براي خود رفیق درست نکنید»، گفت: من خیلی کم رفیق داشتم،
رفیقان و دوستانم، همکارانم بودند. رفیق بازي نمی کردم، رفیق هزینه دارد، توقع دارد. یک مدیر ارشد نمی تواندرفیق بازي کند. من

به خاطر مردم روابط و رفت و آمدهاي خود را محدود کردم. 
وي با تأکید بر اینکه من با هیچ فردي در دوران خدمتم رودربایستی نداشتم، تصریح کرد: می پذیرم که اشتباه هاي رفتاري وشخصی
داشتم اما از سیاست هایی که اتخاذ کردیم دفاع می کنم، سیاست هایی که با عقل جمعی در زمانی که گرفته شد، درست بوده است. 
وزیر نفت با بیان اینکه من بیشتر وقت خود را صرف «فکر کردن» کردم و از شما هم می خواهم اگر می خواهید در کار خود موفق

باشید فکر کنید، طراحی مفهومی کنید، ایده پردازي کنید، افزود: ما در این مدت اینکارها را انجام دادیم و فکر می کنم مهم است. 
گریه خاموش فراوان دارم 

زنگنه به تعارض میان «محبوبیت» و «خدمت» اشاره کرد و با بیان اینکه من بین این دو «خدمت» را انتخاب کردم، اظهار کرد: آبرو را
خدا می دهد و خودش هم بخواهد می گیرد. من نیامدم از پول بیت المال براي خودم محبوبیت درست کنم. من دربرابر 85 میلیون
ایرانی مسئولیت دارم و بار آن را بر دوش خود حس می کردم. من فقیري را می بینم گریه ام می گیرد، بارهاگفته ام گریه خاموش
فراوان دارم. آدم هایی که تب تندي دارند احساسات شان هم قوي است. به خاطر مردم گریه زیاد می کردم و می کنم، من می بینم

مردم چه گرفتاري هایی دارند. 
وي با بیان اینکه من خود را در تمام آنچه که در جمهوري اسلامی ایران از ابتداي پیروزي انقلاب اسلامی تاکنون اتفاق افتاده مسئول
می دانم، زیرا خودم را یک انقلابی می دانم و هستی، جوانی و زندگی ام را براي آرمان هاي انقلاب گذاشتم، تصریح کرد: من و نسل
من به دلیل بیکاري به دولت نیامدیم، به خاطر اعتقاد و آرمان هایمان آمدیم و حاضر نیستیم از آرمان هایمان بگذریم، سربلندي مردم

اصل آن آرمان ها بود. 
وزیر نفت ادامه داد: من می خواهم ایران در جایگاه نخست منطقه باشد، وقتی می بینم اینطور نیست کلافه می شوم و زجر می کشم. 

ناخواسته وارد «نبرد آخر» شدیم 
زنگنه با تأکید بر اینکه من حاضر نیستم از پول دولت و بیت المال با وجود آنکه پول محبوبیت می آورد بگذرم و زیر بار آن نمی روم،
یادآوري کرد: من در دوره کاري بیش از 40 ساله خود زیاد «زنده باد» براي یک عده و «مرده باد» براي همان عده یابرعکس آن را
دیدم، نه براي «زنده باد» ارزش قائلم نه براي «مرده باد»، نه براي «زنده باد» کار کردم نه براي «مرده باد»، من براي آنچه اعتقادم بود

کار کردم. 
وي ادامه داد: البته بدان معنا نیست که باید کاري انجام داد که همه با آن مخالف باشند. حکومت گري قواعد دارد و باید درقالب این

قواعد کار کرد و گرنه سبب اتلاف منابع می شویم و دود آن به چشم مردم می رود و درست نیست. 
وزیر نفت با بیان اینکه ما در این هشت سال دستاوردهاي بزرگی داشتیم، گفت: اواسط سال 98 در جمع صمیمانه فرماندهان
مهندسی جنگ جهاد سازندگی بیان کردم که شرایط حاکم بر اقتصاد کشور از زمان جنگ هم سخت تر است. براي کسی در سن و

سال من، شاید این آخرین فرصت ها براي جنگ باشد و من اسم این جنگ را «آخرین نبرد» می گذارم. 
زنگنه با بیان اینکه ما ناخوادآگاه و ناخواسته وارد نبرد آخر شدیم، افزود: سال 96 براي نبرد با تحریم نیامده بودیم اما بر ما تحمیل

شد؛ ما مردانه با ابتکار و خلاقیت بر خلاف عده اي که تنها ادعا کردند، ایستادیم و توانستیم سربلند باشیم. 
بالاترین انضباط در مخفیانه ترین کار 

وي با بیان اینکه «ما در دوران تحریم بیش از 84 میلیارد دلار نفت و فرآورده نفتی فروختیم و یک بابک زنجانی درست نشد» افزود:
بله، بسیاري می خواستند نفت بفروشند، اما اگر با آن ترتیب پیش می رفتیم اکنون صد بابک زنجانی روي دست ما نبود. در حالی که
یک بابک زنجانی هم درست نشد. می گفتند شجاعت ندارید، جسارت ندارید، جسارت براي چه؟ براي هدردادن پول مردم؟ زمانی
300 تا 400 میلیارد تومان و اکنون حدود هزار میلیارد تومان پول یک کشتی نفت است. روي چه حسابی بدهیم عده اي ببرند؟ ما در
مخفیانه ترین و پنهان ترین با بالاترین انضباط کار کردیم و هفت نفر از بالاترین رده ها پاي همه اسناد را امضا می کردند و ما سربلند

بودیم. این نبرد آخر ما بود که ان شاءاالله این مسیر ادامه می یابد. 
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وزیر نفت به دیگر اقدام هاي انجام شده از جمله تحقق جهش هاي پتروشیمی، پوشش گسترده گازرسانی، شکل گیري ساختار جدید
و هدفمند کار با دانشگاه ها، همینطور راه اندازي پارك فناوري و نوآوري صنعت نفت، توسعه میدان هاي مشترك غرب کارون و پارس
جنوبی، ایفاي مسئولیت هاي اجتماعی نفت، شکل گیري شرکت هاي اکتشاف و تولید ایرانی، ساخت داخل و توجه به فناوري، بهبود
ظرفیت و افزایش تولید پالایشگاه هاي نفت، میعانات گازي و … اشاره کرد و گفت: با توسعه گازرسانی، اقدام محیط زیستی بزرگی

برداشته شده است که در آینده، ثمره هایش بیشتر نمایان می شود، ضمن اینکه صدها شغل نیز به این واسطه ایجاد شده است. 
می گفتند IPC بد است و PSA خوب! 

زنگنه به تدوین الگوي جدید قراردادهاي نفتی هم اشاره و اظهار کرد: کار زیادي در این زمینه انجام شد و جالب آنکه برخی از آنان که
زمانی دنبال قرارداد مشارکت در تولید بودند و به ما می گفتند چرا قرارداد توسعه میدان گازي فرزاد را در این قالب امضا نمی کنید، با
الگوي جدید قراردادهاي نفتی مخالفت می کردند. به زعم آنان، مشارکت در تولید ایرادي نداشت، اما این الگوي قراردادي اشکال
داشت. در آینده هم شخصاً با هر قرارداد امتیازي، و مشارکت در تولید در نفت مخالفت خواهم کرد تا وقتی ظرفیت هاي مناسب تري

وجود دارد، چرا قراردادهاي امتیازي؟ 
نفت باید به صورت «فرست کلاس» اداره شود 

وي در ادامه به بحث سرمایه انسانی پرداخت و گفت: انتقادهاي بسیاري مبنی بر اینکه در این سال ها به سرمایه انسانی کمتر توجه
شده، مطرح است. ابتدا درباره بازنشستگان عرض کنم که آنچه در توان مان بود انجام دادیم. حداقل حقوق بازنشستگان امروز 8

میلیون تومان و میانگین حقوق شان نسبت به هشت سال پیش 10 برابر شد؛ نمی گوییم ایده آل است اما تلاش مان را کردیم. 
وزیر نفت ادامه داد: من همیشه گفته ام و باز هم می گویم نفت باید به صورت «فرست کلاس» و «متمدنانه» اداره شود؛ نه باتفکر

ابتدایی. براي تشکیلات «فرست کلاس»، به افراد «فرست کلاس» نیاز است. مشکل اشتغال با استخدام دولتی رفع نمی شود. 
زنگنه تصریح کرد: براي ایجاد اشتغال باید همان کاري انجام شود که در عسلویه و گازرسانی روستایی انجام شد و صدهاهزار اشتغال
ایجاد کردیم و مردم دستشان در جیب خودشان بود و با عزت پول درآوردند نه اینکه به دولت تحمیل شوند. تولید 6 میلیون بشکه
نفت خام در روز، فعال کردن صنایع پتروشیمی، درست کردن پالایشگاه و صدها راه دیگر می تواند اشتغال زایی بالایی در کشور ایجاد
کند. پولی که از درآمد نفت اضافه می شود حدود سالی 140 تا 150 میلیارد دلار است که اگر سرمایه گذاري شود، مشکلی براي

اشتغال وجود ندارد. 
وي افزود: در عین حال تلاش هایی شد تا حقوق نیروهاي غیررسمی عملیاتی تا 80 درصد نیروهاي رسمی افزایش یابد، طرح طبقه
بندي مشاغل و همینطور بیمه تکمیلی براي نیروهاي ارکان ثالث اجرایی شد. تشکیل مرکز توسعه مدیریت صنعت نفت نیز از اقدام
هاي بزرگی بود که با هدف ارزیابی و تقویت نهاد ساختار نفت انجام شد. دوره هاي دانشگاهی پاسخگوي بسیاري از نیازهاي ما نیست

و اگر درست کار شود، این مرکز می تواند در ساختن آینده اي بهتر براي صنعت نفت نقشی موثر ایفا کند. 
دولت رئیسی هم جاي مفسدان نیست 

وزیر نفت با این توصیه که نفت باید حرفه اي اداره شود و نباید جولانگاه احزاب و گروه هاي سیاسی شود، تأکید کرد: سیاست هاي
دولت به طور حتم باید در وزارت نفت پیاده شوند، اما معنایش آن نیست که اداره شرکت هاي نفت به دست وابستگان و پیوستگان
احزاب و گروه هاي سیاسی بیفتد؛ زیرا چنین رویه اي ضربه هاي جبران ناپذیري به صنعت نفت وارد می کند. یکی دیگر از وصیت
هاي مهم حرفه اي من این است؛ در جاهایی مانند صنعت نفت که مبادلات مالی بزرگ دارد، باید نسبت به فساد بسیار حساس بود.
فساد مالی به فساد فرهنگی و اجتماعی و سیاسی هم منجر می شود. من با افرادي که فساد مالی یا اخلاقی داشتند کنار نمی آمدم.
حالا هم بعضی فاسدها فکر می کنند دولت آقاي رئیسی جاي مفسدان است؛ خیر، دولت آقاي رئیسی هم جاي مفسدان نیست. باید

دست از بیت المال کشید. 
زنگنه به بعضی مدیران که همواره از جایگاه یا حقوق و مزایاي خود گله دارند اشاره کرد و گفت: شما که در دولت مشغول به کار شده
اید به انتخاب خود آمده اید؛ پس خود را با دیگران مقایسه نکنید. وقتی به دولت آمده اي نمی توانی بگویی فلانی در فلان شرکت
خصوصی فلان قدر حقوق می گیرد. او آن راه را انتخاب کرده و شما این راه را. این نقطه آغاز فساد است. اگر گفتید حق ما بیش از

این است، معنایش این است که می توانیم از راه دیگري این حق را بگیریم و این رویه، نه اخلاقی است، نه دینی و نه قانونی. 
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کارهایی که نتوانستیم انجام دهیم 
وي همچنین با بیان اینکه در این مدت کارهاي بسیاري انجام شد اما کارهایی هم نتوانستیم انجام دهیم، اظهار کرد: برخی از کارها را
شرایط بین المللی به ما اجازه نداد، برخی هم شرایط داخلی و عده اي از افراد نگذاشتند؛ ما شاهد رشدیک چپ جدید غیرتئوریزه شده
در کشور هستیم که در بعضی مناطق هم قوي هستند که این موضوع را در همین حد در اینجا می گویم، شاید در جایی آنها را

بنویسم. 
وزیر نفت با اشاره به اینکه من همیشه اعتقاد داشتم و دارم که باید افزایش جهشی تولید نفت خام را همراه با افزایش ضریب بازیافت
نفت انجام دهیم و رسیدن به تولید 6 میلیون و 500 هزار بشکه نفت خام در روز را کاري واجب براي کشور می دانم، تصریح کرد: ما
در این مرحله براي بازگشت کامل به بازار فرصت پیدا نکردیم، یک بار در سال 95 بازگشتیم و این بار دیگر فرصت نبود و نتوانستیم.

ان شاءاالله دوستان بعدي این کار را می کنند، ما هم زمینه هایش را ایجادکردیم. 
زنگنه با بیان اینکه فشارافزایی پارس جنوبی را در قرارداد با توتال و شرکت ملی نفت چین (سی ان پی سی) آغاز کردیم اما ناتمام

ماند، گفت: ما مقدمات این کار را با قراردادهایی با اوتی سی OTC آغاز و مطالعاتی تهیه کرده ایم و امیدوارم ادامه یابد. 
وي ادامه داد: شرایط تحریم اجازه اصلاح پایدار روابط مالی میان دولت و شرکت ملی نفت را به ما نداد زیرا روابط مالی بین دولت و

شرکت ملی نفت روابط مغشوشی است و ناکارآمد است و این باید درست شود و از واجبات است. 
وزیر نفت با تأکید بر اینکه براي سیستم توزیع سوخت و برندها بسیار تلاش شد اما خیلی موفق نشدیم، ادامه داد: من سیستم توزیع

سوخت کشور را شایسته این کشور نمی دانم و روزآمد نیست اما به دلایلی که بخشی هم منافع افراد بود، امکان پذیر نشد. 
دفنِ قانون رفع موانع تولید 

زنگنه با بیان اینکه گام بسیار بلندي که در تصویب ماده 12 رفع موانع تولید برداشته شد یک شاهکار براي بهینه سازي بود، گفت: جز
در گازرسانی به روستاها و صنایع به دلیل مشکلاتی که پیش آمده به ویژه یارانه ها، این قانون در عمل دفن شد. این از موضوعاتی بود
که خدمت آقاي رئیسی هم عرض کردم که این قانون را احیا کنید؛ نزدیک به 80 میلیارد دلار در سال 98 یارانه انرژي پنهان به مردم

داده شد و این موضوع بسیار مهمی است و باید از طریق سازوکار بهینه سازي کمک کنیم که کاهش یابد. 
وي همچنین به پیگیري سیستم تعمیر و نگهداري تأسیسات نفت اشاره کرد که به دلایلی انجام نشد و افزود: نظر داشتیم که براي

هزینه کرد در بهداشت و درمان صنعت نفت کارفرما تعریف شود و از این وضع در آید که عده اي با جوسازي نگذاشتند. 
وزیر نفت با بیان اینکه بخش بزرگی از کارهاي امانی کاهش یافت اما بخشی از آن نشد، به موضوع ورزش هم اشاره کرد و گفت:

همکاران من در نفت و در حوزه ورزش بسیار تلاش کردند اما همراهی نداشتیم. 
زنگنه تصریح کرد: اصلاح اقماري در خشکی نیز از مسائلی بود که خیلی تلاش کردیم اما همه با هم متحد بودند که نگذارند این کار

شود؛ این کار در بلندمدت بسیار به ضرر خانواده ها و بهره برداري است اما متأسفانه آن طور که می خواستم نشد. 
وي با بیان اینکه در مجلس هر ساله نفت را شامل شماري قانون که مشمول آن نبود، کردند که با این قوانین نمی شود نفت را اداره
کرد، گفت: این موضوع را به تازگی هم در نامه اي به مقام معظم رهبري نوشتم. تولید 6 میلیون و 500 هزار بشکه نفت خام در روز با

این روش نمی شود و نفت به دلیل اینکه می تواند در کشور تحول ایجاد کند، باید مستثنی باشد. 
وزیر نفت ادامه داد: تجارب و جمع بندي هاي ما با بحث هاي زیادي که در داخل شرکت هاي مختلف انجام شده است در قالب چند

سند براي آیندگان تنظیم شده است و خدمت دولت بعدي دادیم. 
هر کمکی که بتوانم به دولت آینده می کنم 

زنگنه با اشاره به اینکه من بارها اعلام کردم و گفتم که هر کمکی که دولت آینده بخواهد به خاطر ایران و سربلندي ایران انجام می
دهم، تصریح کرد: شرایط کشور خطیر است، به خاطر وحدت ملی، به خاطر تمامیت ارضی، به خاطر ملت و کاهش درد و رنج مردم که
من مدت هاست دیگر نمی گویم بهبود زندگی مردم، می گویم کاهش درد و رنج مردم، هر کمکی که بتوانم می کنم و هیچ توقعی هم

ندارم. 
زنگنه با تأکید بر اینکه از هیچ کس دلخوري ندارم و هر کسی به من بدي کرده را می بخشم و حلال می کنم، افزود: اما کسانی که
مردم را نسبت به اعمال ما بدبین کردند و ما را دزد و خائن به کشور خطاب کردند و ذهن مردم را خراب کردند که این فقط یک
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مسئله شخصی نیست، اینها یک نظام و ساختار را خراب کرده اند و این حق الناس است و حق عمومی را ضایع کردند؛ اینها فکر
نکنند با رضایت و حلال کردن من مسئله تمام می شود، راه سختی دارند و باید آن را حل کنند. 

حلالم کنید، نفت را به شما می سپارم 
وي با قدردانی از همه همکاران چه آنهایی که حاضرند و چه آنها که غایبند، گفت: از همه بابت بداخلاقی هایی که دارم، عذرخواهی
می کنم و خواهش می کنم من را حلال کنید و ببخشید. فردي که 70 سالش می شود دیگر نمی تواند اخلاقش را تغییر دهد. ممکن

است با افراد بداخلاقی یا نگاه تند کرده باشم یا برداشت دیگري از صحبت هایم شده باشد اما من قصد توهینی نداشته ام. 
وزیر نفت با بیان اینکه می پرسند پس از وزارت نفت به چه کاري مشغول خواهید شد، ادامه داد: من یک معلم دانشگاه هستم و در
دانشکده مهندسی شیمی دانشگاه فنی تهران مستقر می شوم و اگر کلاسی گذاشته شد، تدریس خواهم کرد و خاطرات و تجربه هایم

را می نویسم. 
زنگنه گفت: من نفت را به شما دوستان می سپارم و شما را به خدا می سپارم. خوشحالم که این بار سنگین را شرافتمندانه به زمین
گذاشتم، اما هم به آینده امیدوارم و هم نگران؛ زیرا مشکلات را می دانم. امیدوارم دولت بر چالش ها غلبه کند. همه شما هم به خاطر
سربلندي کشور همکاري کنید تا بتوانیم این دوران سخت را بگذرانیم و کشور را از مشکلات عبور دهیم. از لطف همه شما تشکر می

کنم، خدا به همه شما و خانواده هایتان سلامتی دهد.
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آخرین آمار وضعیت اشتغال دانش آموختگان دانشگاهی از زبان وزیر علوم/

واکسیناسیون تمامی دانشجویان کارشناسی از مهر آغاز می شود

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  99  |  تاریخ: 1400/05/21

دانشگاه ها در هفته اي که گذشت با اخبار متعددي همراه بودند.

به گزارش خبرنگار حوزه دانشگاهی گروه علمی پزشکی
باشگاه خبرنگاران جوان، دانشگاه ها در هفته اي که گذشت
با اخبار متعددي مانند «بیش از 50 درصد فارغ التحصیلان
کارشناسی شاغل هستند/ آخرین آمار وضعیت اشتغال
دانش آموختگان دانشگاهی از زبان وزیر علوم»، «30 درصد
به وام هاي دانشجویی اضافه شد»، «تمرکز جهاددانشگاهی
روي مهارت محور شدن آموزش دانشجویان»،
«واکسیناسیون جامعه دانشگاهی شهیدبهشتی هفته آینده

به اتمام می رسد»، «واکسیناسیون تمامی دانشجویان کارشناسی از مهر آغاز می شود» همراه بود. 

بیش از 50 درصد فارغ التحصیلان کارشناسی شاغل هستند/ آخرین آمار وضعیت اشتغال دانش آموختگان دانشگاهی از زبان وزیر
علوم 

منصور غلامی وزیر علوم، تحقیقات و فناوري در گفت وگو با خبرنگار حوزه دانشگاهی گروه علمی پزشکی باشگاه خبرنگاران جوان،
درباره کارآمدي دانشگاه ها در اشتغال فارغ التحصیلان اظهار کرد: دانشگاه ها به تربیت دانشجویان خود در زمینه هاي مختلف و

محیط هاي اجرایی و فعالیت هاي اجتماعی و براي تحصیل و تحقیق و حضور در جوامع علمی آینده می پردازند. 

او افزود: به تدریج فارغ التحصیلان دانشگاهی در مشاغل مختلف قرار می گیرند. ما در دو الی سه سال گذشته پایش و رصدي براي
اشتغال دانش آموختگان دانشگاهی انجام داده ایم، یعنی از فارغ التحصیلان دانشگاهی سال هاي 92 به بعد و وضعیت اشتغالشان از

روي اینکه آیا براي آن ها بیمه پرداخت می شود یا خیر، رصد کردیم و آمار خوبی را از آن به دست آوردیم. 

غلامی تصریح کرد: این آمار نگرانی هاي موجود از اشتغال فارغ التحصیلان دانشگاهی را تا حدودي کاهش داد. به صورتی که بیش از
50 درصد فارغ التحصیلان کارشناسی دانشگاه ها شاغل بودند و بخشی از آن ها به علت ادامه تحصیل دنبال شغل نبودند و درس را

ترجیح می دادند. 

وزیر علوم، تحقیقات و فناوري با بیان اینکه بیش از 75 درصد دانشجویان و فارغ التحصیلان تحصیلات تکمیلی شاغل هستند، تاکید
کرد: آمار اشتغال رشته هاي مختلف در میان فارغ التحصیلان دانشگاهی با یک دیگر متفاوت است، لذا این موضوع یک رصد عمومی و
کلی بود که توانستیم انجام دهیم، اما کشف اینکه چه کسی در رشته تخصصی خود درس خوانده و به سرکار رفته به خصوص در

بخش کارشناسی بسیار سخت است. 
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او گفت: در مقاطع تحصیلات تکمیلی دانش آموختگان مناسب با رشته تحصیلی خود شاغل شده اند و این موضوع میان محصلان و
استادان امیدواري ایجاد می کند، این موضوع باعث شد تا وزارت علوم تصمیم به برگزاري دوره هاي اشتغال پذیري و مهارت افزایی

براي دانشجویان در دوران تحصیلشان بگیرد. 

وزیر علوم، تحقیقات و فناوري اضافه کرد: این دوره ها کمک می کنند تا محصلان در ارتباط با رشته تحصیلیشان به منظور دست یابی
به رشته متناسب با آن به راحتی دست یابند و در مشاغل موفق باشند که این وضعیت آمار خوبی را به ما رساند و امیدواریم که انشاالله

ادامه یابد. 

غلامی درباره کیفیت آموزش ها در دوران همه گیري ویروس کرونا اظهار کرد: در دوران کرونا به ناچار به سمت آموزش هاي از راه
دور یا آموزش هاي مجازي حرکت کردیم. 

او افزود: استفاده از آموزش هاي مجازي در دوران کرونا یک کار بسیار ارزشمند و مهمی بود، در واقع ما با آمادگی حداقلی و بسیار کم
به سمت آن پیش رفتیم. 

غلامی تصریح کرد: به علت اجباري که در استفاده از آموزش هاي مجازي پیش آمد، تمامی دانشگاه هاي کشور در ماه هاي اول به
خوبی توانستند پوشش وسیعی را در خصوص آموزش هاي مجازي براي دانشجویان خود ایجاد کنند. 

وزیر علوم، تحقیقات و فناوري ادامه داد: استفاده زودهنگام از آموزش هاي مجازي براي وزارت علوم نشانه خوبی بود؛ چرا که دانشگاه
هاي کشور توانسته بودند با ظرفیت بسیار بالا خود را با شرایط سخت در دوران ویروس کرونا انطباق دهند و از آن شرایط ویژه عبور

کنند. 

30 درصد به وام هاي دانشجویی اضافه شد 

ناصر مطیعی رئیس صندوق رفاه دانشجویان وزارت علوم، تحقیقات و فناوري در گفت وگو با خبرنگار حوزه دانشگاهی گروه علمی
پزشکی باشگاه خبرنگاران جوان، درباره اضافه شدن میزان مبلغ 4 وام دانشجویی از مهر 1400 اظهار کرد: سالانه براي سال تحصیلی
جدید به دلیل افزایش قیمت ها و درك زندگی دانشجویی تصمیم می گیریم تا متناسب با منابع مالی، مبالغی را به وام هاي
دانشجویی اضافه کنیم و از آن جایی که این افزایش باید منطبق با مصوبه هیئت امنا باشد؛ بنابراین پیشنهاداتی از سوي صندوق رفاه
انجام می شود و بعد از بررسی هاي هیئت امنا در این زمینه موافقت صورت می گیرد یا حتی از این میزان احتمال دارد که کمتر

شود. 

مطیعی تصریح کرد: پیشنهاد افزایش وام براي 4 وام تحصیلی مانند: وام تحصیلی، وام ضروري، وام شهریه، وام ودیعه مسکن به هیئت
امناي وزارت علوم، تحقیقات و فناوري ارائه شده است که از مهر ماه 30 درصد به هر کدام آن ها براي تمامی مقاطع تحصیلی اضافه

خواهد شد. 

رئیس صندوق رفاه دانشجویان وزارت علوم، تحقیقات و فناوري ادامه داد: ترمی که گذشت حدود 200 میلیارد تومان اعتبار براي وام
هاي دانشجویی در نظر گرفته شده بود که به دانشجویان پرداخت شد. 



8/13/2021 روابط عمومی صندوق کارآفرینی امید

news.karafariniomid.ir/news/print.aspx 258/403

مطیعی بیان کرد: مصوبات هیئت امنا براي افزایش میزان 4 وام دانشجویی از اول سال تحصیلی جدید یعنی مهر 1400 قابل اجراست
و اعتبار هر کدام از آن ها 30 درصد افزایش می یابد. 

تمرکز جهاددانشگاهی روي مهارت محور شدن آموزش دانشجویان 

حمیدرضا طیبی رئیس جهاددانشگاهی کشور در گفت وگو با خبرنگار حوزه دانشگاهی گروه علمی پزشکی باشگاه خبرنگاران جوان،
درباره اظهار کرد: به این حد از توانایی رسیده ایم که با توجه به سابقه گذشته خود در بحث ژنتیک روي اصلاح نژاد دامی کار کنیم تا

بتوانیم به تقویت خصوصیات و ویژگی هاي ضعیف آن بپردازیم. 

او افزود: در حال حاضر 4 بذر هیبریدي از قبیل کاهو، خیار، فلفل و گوجه فرنگی را تولید کرده ایم و به اسم خود ثبت خواهیم کرد. 

طیبی تصریح کرد: تمامی این موارد نشان می دهد که توانایی انجام کار هاي بزرگ در کشور وجود دارد و باید خود را باور داشته
باشیم و با حمایت هاي مناسب در زمان درست فعالیت هاي خود را آغاز کنیم تا بتوانیم به فناوري هاي مورد نیاز دست یابیم. 

رئیس جهاددانشگاهی کشور ادامه داد: در حوزه فرهنگی فعالیت هاي خود را در چند زمینه ادامه دادیم و 2 انتخابات حضور ماموریت
محور داشته ایم، به اینصورت که قرار شد خبرگزاري ایسنا روي تشکیل دولت کارآمد تمرکز کند و سازمان دانشجویان ما روي بحث
بسیار مهم مسابقات ملی مناظره دانشجویی فعالیت داشتند تا بتوانیم فرهنگ مناظره صحیح را بین دانشجویان آینده ترویح کنیم و
آن ها بتوانند در مسائل مهم کشور کار کارشناسی و علمی انجام دهند و بر اساس نتایج آن تصمیم گیري کنند و اگر در مناظره اي

سخنرانی کردند حتما بر مبناي کار علمی باشد. 

طیبی گفت: یکی دیگر از فعالیت هاي جهاددانشگاهی کتابخوانی 3 دقیقه اي بود، به این معنا که دانشجو بتواند در طول 3 دقیقه از
پایان نامه خود در برابر استاد مربوطه دفاع کند تا به توانمندي مطلوبی دست یابد. 

رئیس جهاددانشگاهی کشور اضافه کرد: در حوزه آموزش عالی، معاونت آموزشی جهاددانشگاهی کشور را به معاونت آموزشی و
کارآفرینی تغییر دادیم تا 3 سطح آموزش کشور در حوزه عالی، کاربردي و کوتاه مدت کاملا روي آموزش مهارت محور تمرکز کنند و

به توسعه آن بپردازند تا فارغ التحصیلان کارآفرین خوب یا کارشناسان کارآمدي باشند. 

طیبی ادامه داد: در حوز آموزش عالی ارتباط خوبی بین موسسات آموزش عالی و موسسات پژوهشی شکل گرفت و تجربیات بسیار
خوبی از آن حاصل شد. همچنین، در پژوهشگاه رویان و در حوزه علوم سلولی دانشجویان کارشناسی ارشد و دکتري تربیت می کنیم
که فوق العاده مورد استقبال دانشجویان دیگر هستند و علی رغم اینکه مجموعه ما غیر انتفاعی است، اما استادان آن فهم خوبی از
فیزیک علم دارند و به راحتی آن را بیان کرده و خوب تبدیل به کاربرد می کنند و دانشجویان هم در آزمایشگاه ها پروژه خود را انجام

می دهند و به یک محقق کارآمد تبدیل می شوند و به آسانی می توانند در جامعه فعالیت داشته باشند. 

واکسیناسیون جامعه دانشگاهی شهیدبهشتی هفته آینده به اتمام می رسد 

مفید، رئیس اداره بهداشت دانشگاه شهید بهشتی در گفت وگو با خبرنگار حوزه دانشگاهی گروه علمی پزشکی باشگاه خبرنگاران
جوان، درباره واکسیناسیون جامعه دانشگاهی شهید بهشتی اظهار کرد: طبق هماهنگی هاي به عمل آمده با دانشگاه علوم پزشکی
شهید بهشتی واکسیناسیون جامعه هدف دانشگاه شهید بهشتی از قبیل اعضاي هیئت علمی و کارکنان دانشگاه در تمام رده هاي
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سنی به تعداد بیش از 2300نفر از تاریخ 12مرداد ماه توسط همکاران اداره بهداشت و درمان دانشگاه در حال انجام است. 

او افزود: تا اکنون 1044 دوز واکسن کرونا (484 دز سینوفارم، 660دز آسترازنکا) به جامعه دانشگاهی شهید بهشتی تزریق شده است
و طبق برنامه ریزي هاي انجام شده در هفته آینده به اتمام می رسد. 

مفید تصریح کرد: همچنین در حال هماهنگی و برنامه ریزي براي واکسیناسیون دانشجویان تحصیلات تکمیلی علی الخصوص
دانشجویان ساکن خوابگاه هستیم تا انشاالله هرچه زودتر امکان آموزش حضوري محقق شود. 

واکسیناسیون تمامی دانشجویان کارشناسی از مهر آغاز می شود 

رضا مهدي معاون دانشجویی و فرهنگی دانشگاه فنی و حرفه اي کشور در گفت وگو با خبرنگار حوزه دانشگاهی گروه علمی پزشکی
باشگاه خبرنگاران جوان، درباره واکسیناسیون جامعه دانشگاهی فنی و حرفه اي اظهار کرد: واکسیناسیون کارکنان و اعضاي هیئت

علمی دانشگاه هاي فنی و حرفه اي در سراسر کشور در حال انجام است. 

او افزود: واکسیناسیون جامعه دانشگاهی بر اساس رده سنی و شرایط جدول انجام می شود که باید طبق گفته ستاد ملی مقابله با
کرونا و وزارت بهداشت بعد از دریافت نوبت به مراکز واکسیناسیون مراجعه کنند که مشکلی از این بابت نداریم. 

مهدي تصریح کرد: شاید شهر تهران جزو استان هایی باشد که از نظر واکسیناسیون عقب تر هستیم و آن هم به علت شرایط خاص
بوده که در همه حوزه ها و اقشار و سنین تعریف شده است. 

معاون دانشجویی و فرهنگی دانشگاه فنی و حرفه اي کشور ادامه داد: مسئله اصلی ما واکسیناسیون دانشجویان است که بر اساس
برنامه ریزي هاي وزارت علوم، وزارت بهداشت و ستاد ملی مقابله با کرونا، دانشجویان بایستی طبق برنامه ریزي ها از مهر ماه براي
دریافت واکسن آماده شوند. به اینصورت دانشجویان کارشناسی و کارشناسی ناپیوسته و پیوسته در اولویت تزریق واکسن قرار خواهند

گرفت. 

مهدي گفت: عمدتا دانشجویان دانشگاه فنی و حرفه اي که کاردانی هستند و حدود 40 درصدي که از مهر ماه به عنوان دانشجویان
نوورود شناخته می شوند از آذرماه واکسینه خواهند شد. گفتنی است که حدود دو ماهی می شود در حال پیگیري جدي براي
واکسیناسیون دانشجویان هستیم تا تزریق واکسن براي آن ها زودتر انجام شود و بتوانند هرچه سریع تر کلاس هاي عملی خود را به

شیوه حضوري بگذرانند. 

معاون دانشجویی و فرهنگی دانشگاه فنی و حرفه اي کشور اضافه کرد: با توجه به وضع موجود و جمعیت دانشجویی کشور امید زیادي
به واکسیناسیون دانشجویان زودتر از زمان مقرر نداریم، اما طبق برنامه ریزي ها از شهریورماه واکسیناسیون دانشجویان تحصیلات

تکمیلی در اولویت خواهد بود که به اینصورت دانشجویان کارشناسی سراسر کشور از مهر باید پذیراي دریافت واکسن باشند. 

مهدي مطرح کرد: ترم آینده یعنی بعید است که حضوري برگزار شود و به همین علت تمامی آموزش ها مجازي ادامه پیدا می کند،
مگر اینکه کرونا فروکش کند و به اینصورت بتوانیم دانشجویان را به صورت گروهی یا با جمعیت محدود به کارگاه ها و کلاس ها

دعوت کنیم و به شیوه فشرده آن ها را برگزار کنیم. 
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معاون دانشجویی و فرهنگی دانشگاه فنی و حرفه اي کشور با بیان اینکه امیدواریم آموزش ها از بهمن حضوري باشند، تاکید کرد: از
بهمن ماه بایستی کیفیت آموزش ها را ارتقا ببخشیم و برنامه هاي جامعی براي دانشجویان اختصاص دهیم تا بتوانیم با توجه به
وضعیت کرونایی و اثرگذاري واکسیناسیون روي دانشجویان از بهمن ماه آغاز خوب و رسمی خود را در خصوص آموزش هاي حضوري

داشته باشیم. 

مهدي تاکید کرد: واکسیناسیون دانشجویان نو ورود هنوز مشخص نیست؛ چرا که تعداد و کمیت آن ها هنوز در دسترس هیچ
دانشگاهی قرار گرفته، اما با این حال با کمک وزارت علوم و وزارت بهداشت به دنبال تزریق واکسن براي آن ها هستیم. 

او تصریح کرد: هیچ دغدغه اي براي واکسیناسیون استادان و کارکنان دانشگاه فنی و حرفه اي نداریم؛ چرا که برنامه آن ها بر اساس
سن و گروه استانی آغاز شده است. 

مهدي گفت: قبل از شروع ترم جدید واکسیناسیون تمامی استادان و کارکنان به پایان می رسد و بعد از آن همکاران پیمانی و
خدماتی واکسینه می شوند تا هیچ فردي بدون واکسیناسیون در مراکز ما حضور نداشته باشد.
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کمبود شرکت هاي دانش بنیان در آذربایجان غربی/راه اندازي 3 مرکز رشد

در سه شهرستان استان

منبع: خبرگزاري علم و فناوريشماره خبر:  100  |  تاریخ: 1400/05/21

رئیس پارك علم و فناوري آذربایجان غربی از کمبود شرکت هاي دانش بنیان در استان خبر داد و گفت:این چالش مهم باید
هر چه سریعتر رفع شود.

کمبود شرکت هاي دانش بنیان در آذربایجان غربی/راه
اندازي 3 مرکز رشد در سه شهرستان استان رئیس پارك
علم و فناوري آذربایجان غربی از کمبود شرکت هاي دانش
بنیان در استان خبر داد و گفت:این چالش مهم باید هر چه
سریعتر رفع شود. رئیس پارك علم و فناوري آذربایجان
غربی در گفت و گو با خبرنگار خبرگزاري علم و فناوري
آذربایجان غربی با اشاره به استقرار 69 هسته و واحد فناور
در مرکز رشد جامع پارك علم و فناوري استان، افزود:
تعداد49 شرکت نیز عضو حوزه موسسات پارك می باشند
که از تسهیلات و خدمات ارائه شده از سوي پارك بهره

مند می شوند. 

رئیس پارك علم و فناوري آذربایجان غربی با بیان اینکه تعداد کل شرکتهاي دانش بنیان استان 39 واحد می باشد، اظهار کرد: از این
تعداد، 22 شرکت دانش بنیان عضو پارك هستند که این رقم براي استان بسیار کم بوده و باید تعداد شرکت هاي دانش بنیان در

سطح استان افزایش پیدا کند. 

دکتر منصورفر افزود: تعداد شاغلین در شرکتهاي پارك علم و فناوري 824 نفر بوده که همه فارغ التحصیل از مدارج بالاي دانشگاهی
هستند و این امید رو داریم با توسعه فعالیت ها و افزایش تعداد شرکت ها و رشد واحدهاي موجود، تعداد شاغلان افزایش پیدا کند. 

وي با بیان اینکه مجموع فروش این واحدها نیز در یک سال گذشته بیش از 130 میلیارد تومان بوده است، گفت: پیش بینی ما این
است که ان شاءاالله این عدد تا پایان سال رشد قابل توجه اي خواهد داشت. 

رئیس پارك علم و فناوري آذربایجان غربی با بیان اینکه شرکت هاي مستقر در پارك مبتنی بر ایده هاي نو هستند توضیح داد: این
واحدهاي فناور می توانند نقش بی بدیلی در توسعه اقتصادي منطقه خودشان و متعقابا در سطح کشور ایفا بکنند. 

دکتر منصورفر با اشاره به اینکه سقف اعتبارات تسهیلاتی به واحد هاي فناور دتا سقف 2 میلیارد ریال افزایش یافته است، توضیح داد:
واحد هاي فناور مطابق با آیین نامه ارزیابی در پارك، هر سال ارزیابی می شوند و مطابق با گروه بندي به دست آمده شامل حمایت

هاي مالی پارك می شوند. 
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وي با اشاره به اینکه اقدامات مناسبی هم در طول حضور بنده در پارك رقم خورده است که پیگیري موضوع راه اندازي کارخانه
نوآوري در شهرستان ارومیه، آغاز به فعالیت صندوق پژوهش و فناوري در استان، برنامه ریزي براي راه اندازي مرکز رشد در سه

شهرستان خوي، میاندوآب و ماکو، پیگیري راه اندازي پردیس فناوري در شهرستان خوي از جمله برخی از این اقدامات می باشد. 

رئیس پارك علم و فناوري آذربایجان غربی درباره چالش هاي پیش روي این مجموعه نیز تشریح کرد: ما باید قبول کنیم در چه
مختصاتی داریم فعالیت می کنیم اگر به این باور برسیم مهمترین مشکلی که در حال حاضر کشور ما با آن روبه رو است مشکلات
اقتصادي می باشد و به تبع آن مشکل اشتغال جوانان و بهبود معیشت مردم می باشد و در عرصه این مشکلات فعالیت واحدهاي
تولیدي حرف اول را می زنند و در عرصه تولید نیز تولیدهاي که مشتمل بر فعالیت هاي دانش بنیان هستندف پیشران توسعه

اقتصادي ما خواهند بود. 

دکتر منصور فر ادامه داد: کشورهاي توسعه یافته، یکی از موارد که مورد توجه خود قرار داده اند توجه به مقوله دانش بنیان است و
این باید در کشور و استان ما نیز شکل بگیرد. 

وي افزود: چالش پارك علم وفناوري همان چالش واحدهاي فناور مستقر در این مجموعه است و میتوان گفت فناوري و نوآوري از
اولویت هاي اول استان ما نیست و ما فاصله داریم از جایگاهی که مستحق این واحدها است. 

به گفته ي دکتر منصورفر تعامل شرکت هاي تحت پوشش پارك با ادارات و سازمان هاي مختلف استان با مشکل روبه رو هستند و
شرکت هاي فناور ما محصولات خود را در سایر استان ها بفروش می رسانند و با استقبال آن ها نیز رو به رو هستند. 

دکتر محمد فتحعلی لو معاون فناوري و نوآوري پارك نیز در گفت و گو با خبرنگار خبرگزاري علم و فناوري استان در مورد ورود
شرکت هاي دانش بنیان در حوزه بهداشت و درمان توضیح داد: ایجاد مرکز رشد مشترك با همکاري دانشگاه علوم پزشکی می تواند

این نوع فعالیت ها را توسعه دهد و یکی از رسالت هاي پارك هاي فناوري بطور کلی کمک به بهداشت و سلامت جامعه است. 

وي ادامه داد: ما شرکت هاي موفقی در زمینه تولید محصولات بهداشتی داریم و واحدهاي ما در دوران اوج کرونا و پیک اول که
مشکلاتی از قبیل تولید ماسک و مواد ضدعفونی کننده بود ، دست به تولید این دست محصولات زدند. 

دکتر فتحعلی لو درباره عملکرد فن بازار منطقه اي نیز، با ابراز امیدواري از گسترش مفهوم آن در اکوسیستم نوآوري و فناوري استان
توضیح داد: بروکرهاي فناوري براي کاتالیست بودن در زمینه ایده به ثروت فعالیت می کنند. 

وي افزود: فن بازار منطقه اي مجموعه نوپایی می باشد و بحث فعالیت در این زمینه ترویجی می باشد که بایستی در ادارات دولتی،
بخش خصوصی و صنعتی شناخته شود. 

مدیرفن بازار منطقه اي استان افزود: تقویت فن بازار منطقه اي در رئوس فعالیت هاي ما می باشد و حل مشکلات این مجموعه نیز
یکی از دغدغه هاي ما می باشد..
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توسعه پایدار با هم افزایی دستگاه هاي اجرایی محقق می شود

منبع: ایرناشماره خبر:  101  |  تاریخ: 1400/05/21

بیرجند - ایرنا - استاندار خراسان جنوبی گفت: با هم افزایی مثبت بین کمیته ها و دستگاه هاي مرتبط با بحث هاي اقتصادي
و توسعه اي در ستاد توسعه خاوران، می توان به توسعه همه جانبه، پایدار و متوازن استان خوشبین باشیم.

بیرجند - ایرنا - استاندار خراسان جنوبی گفت: با هم
افزایی مثبت بین کمیته ها و دستگاه هاي مرتبط با بحث
هاي اقتصادي و توسعه اي در ستاد توسعه خاوران، می
توان به توسعه همه جانبه، پایدار و متوازن استان خوشبین

باشیم. 

به گزارش روز پنجشنبه روابط عمومی استانداري خراسان
جنوبی حمید ملانوري در ستاد توسعه خاوران افزود: یکی
از محورهاي اصلی اقتصادي استان، بخش کشاورزي و

دامداري است که آب بر نیز هستند. 

وي ادامه داد: از طرفی نیاز اصلی صنعت دامداري استان، تأمین نهاده هاي دامی است لذا کشت هیدروپونیک می تواند به تولید کم آبر
کمک کرده و نیاز دامداران را برطرف کند و در مجموع به یکی از مهمترین بخش هاي اقتصادي و اشتغالزاي استان کمک کند. 

استاندار خراسان جنوبی حضور بخش خصوصی را مایه روشنایی جلسات ستاد توسعه خاوران دانست و اظهار داشت: تلاش ما بر این
است که در قالب این نشست ها، فرش قرمز واقعی را براي سرمایه گذاران بخش خصوصی پهن کنیم تا آنها بتوانند بهتر فعالیت کنند. 

وي عنوان کرد: همانطور که در اهداف و دستورالعمل هاي ستاد توسعه خاوران آمده، پایه و اساس کار در این ستاد بر مبناي تولیدات
علمی است تا ما بتوانیم با سرعت بیشتر و هزینه کمتر به نتایج مثبتی برسیم. 

ملانوري یادآور شد: در خصوص پرداختن به ایده هاي دانش آموزي و براي آنکه بتوانیم نسل جوان امروزي را به مدیران و انسان هایی
خلاق، داراي اعتماد به نفس و خود باور تبدیل کنیم تا آنها بتوانند منابع استان و دانش و اطلاعات خود را فعال کنند، امروز بخشی از

ایده هاي دانش آموزان در قالب نمایشگاهی از اقدامات و اختراعات دانش آموزي در حاشیه ستاد توسعه خاوران، بر پا شد. 

وي ادامه داد: بر اساس مصوبه این جلسه، مقرر شد از میان ایده هاي ارائه شده، دو ایده آمپول بدون درد و پمپ آب کولرهاي آبی که
هزینه ها و مصرف برق را کاهش می دهد، براي حمایت و بهره برداري در دستور کار سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قرار گیرد.

استاندار خراسان جنوبی در خصوص موارد مطرح شده توسط جهاد دانشگاهی استان نیز گفت: محصولاتی که دانش آنها براي ایجاد
واحد تولیدي آماده شده به دبیرخانه ستاد ارائه شوند تا در کمیته ها مورد بحث و تبادل نظر قرار گیرد. 
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به گفته وي؛ ما می توانیم با اطلاع رسانی در خصوص این محصولات، نسبت به جذب سرمایه گذار در راستاي بهره برداري از آنها
اقدام کنیم. 

ملانوري تصریح کرد: براي طرح ایجاد واحدهاي تولیدي مشاغل خانگی بر پایه محصولات استراتژیک استان نیز لازم است در مرحله
اول با کمک فرمانداران، بخشداران، دهیاران، شهرداري ها و دستگاه هاي متولی مثل جهاد کشاورزي اطلاعات مطالعاتی در این

خصوص نهایی شود. 

وي شروع طرح کشت هیدرو پونیک را انقلابی بزرگ در استان خواند و افزود: با عنایت به این که خراسان جنوبی، یکی از کم بارش
ترین استان هاي کشور محسوب می شود باید بخش خصوصی با حمایت هاي جهاد کشاورزي و دیگر دستگاه ها بتوانند به موضوع

کشت هیدروپونیک ورود جدي تري داشته باشند. 

استاندار خراسان جنوبی ادامه داد: ما باید بتوانیم در آینده اي نزدیک در باب تأمین علوفه، با فرمول غنی سازي خاص با مصرف آب
کم، مطابق با مفاد سند سازگاري با سند کم آبی، هزینه هاي تولید نهاده را تا 50 درصد کاهش دهیم و با تأمین نهاده هاي دامی به

صنعت دامپروري استان کمک کنیم. 

وي گفت: در ستاد توسعه خاوران تأکید بر این است که بر اساس تفاهم نامه هاي صورت گرفته در زمینه بهره برداري از ظرفیت هاي
معدنی استان بتوانیم با فرآوري محصولات معدنی زمینه اشتغالزایی و ارزش افزوده بیشتر را ایجاد کنیم. 

2 تفاهم نامه سرمایه گذاري ایجاد گلخانه هیروپونیک جو و فرآوري و غنی سازي خوراك دام با سرمایه گذاري هزار و 430 میلیارد
ریال اشتغال 250 نفر و واحد تولیدي 100 هزار تنی کنستانتره سنگ آهن با سرمایه گذاري 600 میلیارد ریال و اشتغالزایی 47 نفر

در شهرستان زیرکوه در خراسان جنوبی مبادله و امضا شد. 

برچسب ها 
- توسعه اقتصادي 
- خراسان جنوبی 

- سرمایه گذاري
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افتتاح یک کارگاه تولید گلیم در بوئین زهرا

منبع: خبر آنلاینشماره خبر:  102  |  تاریخ: 1400/05/21

رئیس اداره میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی شهرستان بوئین زهرا از افتتاح یک واحد کارگاه و آموزشگاه تخصصی
گلیم بافی با هدف حمایت از صنعتگران و ایجاد بستر مناسب براي اشتغال زایی در این شهرستان خبر داد.

رئیس اداره میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی
شهرستان بوئین زهرا از افتتاح یک واحد کارگاه و آموزشگاه
تخصصی گلیم بافی با هدف حمایت از صنعتگران و ایجاد
بستر مناسب براي اشتغال زایی در این شهرستان خبر داد. 

به گزارش خبرگزاري خبرآنلاین از قزوین؛ حسین اینانلو،
رییس اداره میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی
شهرستان بوئین زهرا با اعلام این خبر گفت: «این کارگاه
تولیدي در راستاي تحقق شعار «تولید، پشتیبانی ها و مانع
زدایی ها» به منظور حمایت از تولیدکنندگان و فعالان

عرصه صنایع دستی داراي مجوز از میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی شهرستان بوئین زهرا و ایجاد اشتغال براي علاقمندان
به فعالیت در این حوزه به ویژه بانوان خانه دار این شهرستان به بهره برداري رسید.» 

رئیس اداره میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی شهرستان بوئین زهرا با بیان اینکه این کارگاه ظرفیت اشتغال زایی براي هفت
نفر به صورت مستقیم و غیرمستقیم را داراست، اظهار کرد: «در این کارگاه که با مدیریت بانو سمیه تره کار از هنرمندان فعال در
عرصه صنایع دستی شهرستان اداره می شود، آموزش به صورت استادشاگردي بوده و پس از اتمام دوره ها، هنرجویان می توانند ضمن

دریافت پروانه تولید انفرادي از مزایا و تسهیلات کم بهره این حوزه نیز بهره مند شوند.» 

48
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استرالیا نقش عصاي دست را براي استارت اپ ها بازي می کند

منبع: بانکداري الکترونیکشماره خبر:  103  |  تاریخ: 1400/05/21

شهر ملبورن قطب تکنولوژي اول استرالیا است و به عنوان یک قطب نوآوري جهانی و اکوسیستم نوآوري و استارت آپی،
همواره در حال رشد و تکامل است.

به گزارش پایگاه خبري بانکداري الکترونیک، ملبورن می داند که براي تبدیل شدن به یک قطب جهانی، نمی توان فقط به
موفقیت هاي داخلی اکتفا کرد و باید از استعدادهاي جهانی درس گرفت و آنها را در داخل به کار برد. به همین دلیل، این شهر از سال
ها پیش طرح هایی را براي تبدیل شدن به یک شهر جهانی آغاز کرده و به مقصد جذابی براي بهترین شرکت هاي بزرگ جهان تبدیل
شده است. تعدادي از شرکت هاي بزرگ بین المللی مثل اسلک، اسکوئر، زندسک (Zendesk)، هایرد، استرایپ و گوپرو، پایگاه هاي

خود در آسیا-اقیانوسیه را در این شهر بنیان گذاري کرده اند. حمایت دولت استرالیا، مهم ترین محرك این اقدام بوده است. 

یکی از مهم ترین این تلاش ها، اعطاي کمک بلاعوض به استارت آپ هاي تکنولوژي از طریق «برنامه ووچر تکنولوژي» بوده است که
شرکت ها را تشویق می کند بیشتر به تکنولوژي هاي جدید روي آورند؛ زمین هاي ارزان تر ملبورن را براي ساخت وساز و توسعه
صنعتی مورد استفاده قرار می دهد؛ و به شرکت ها کمک می کند موانع قانونی تاسیس را راحت تر پشت سر بگذارند و با افراد
مناسبی ارتباط برقرار کنند. استارت آپ ها می توانند ارتباط بهتري با صنایع برقرار کنند تا دارایی فکري را تجاري سازي کنند و از

ارتباطات بین المللی شهر براي کمک به جهانی شدن خود استفاده کنند. 

علاوه بر اینها، رشد قابل توجهی در تعداد شتاب دهنده ها و فضاهاي مشارکتی در منطقه ایجاد شده است. در نتیجه این رشد، به ازاي
هر 41 استارت آپ تکنولوژي در این منطقه، یک شتاب دهنده و براي هر 100 استارت آپ تکنولوژي، 15 فضاي مشارکتی وجود

دارد. 

ملبورن بیش از 34 میلیارد دلار درآمد سالانه از صنعت تکنولوژي دیجیتال دارد که این شهر را به بزرگ ترین قطب ابري منطقه
آسیا-اقیانوسیه تبدیل کرده است. همچنین یکی از بهترین شبکه هاي پهناي باند دنیا را در اختیار دارد که 99درصد جمعیت را

پوشش می دهد. 

این شرکت هاي تکنولوژي بین المللی، به جز اینکه در داخل استرالیا اشتغال زایی کرده اند، بهترین تجربیات خود را در محصول،
طراحی، بازاریابی و عملیات افزایش مقیاس جهانی به داخل این کشور آورده اند. همچنین آنها گزینه هاي بیشتري در اختیار فارغ

التحصیلان جوان قرار می دهند تا وارد عرصه تکنولوژي شوند. 

یکی از جنجالی ترین بحث ها در ساخت اکوسیستم هاي استارت آپی رو به رشد، این است که دولت ها چقدر باید مداخله کنند و
نقش داشته باشند. در پاسخ باید گفت دولت ها در این حوزه مثل عصاهایی هستند که جامعه به آن تکیه می کند. 

یک مدل جدید نوآورانه در ایالت ویکتوریاي استرالیا، شرکتی با کارآیی دوگانه به نام 

LaunchVic است که هم مستقل است و هم از حمایت دولت برخوردار است. در پایان سال 2015 وزیر کسب وکارهاي کوچک،
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نوآوري و تجارت در ایالت ویکتوریا، این بدنه استارت آپی را با سرمایه 60 میلیون دلار راه اندازي کرد تا در چهار سال آینده، شتاب
استارت آپ ها را بیشتر کند، ایده هاي جدید بیافریند و مشاغل تازه ایجاد کند. 

این مبلغ سرمایه در دوره هاي متعدد تامین سرمایه توزیع می شود. در دور اول 5/ 6 میلیون دلار به 18 پروژه در این ایالت اختصاص
یافت. این پروژه ها برنامه هایی در بخش هاي مختلف را براي ترویج کارآفرینی شامل می شوند. به عنوان مثال، یکی از این برنامه ها
بر کارآفرینی زنان متمرکز است، یا برنامه اي دیگر موسوم به «شبکه تکنولوژي هاي ورزشی استرالیا» بر تکنولوژي هاي ورزش حرفه

اي متمرکز است. 

یکی از موفق ترین دریافت کنندگان سرمایه LaunchVic، بخش تکنولوژي مالی یا فین تک است که ذي نفعان را در اکوسیستم
تکنولوژي مالی استرالیا گرد هم می آورد. این بدنه از 140 شرکت عضو در این حوزه تشکیل شده که بزرگ ترین بدنه فین تک خارج

از آمریکا و بریتانیا محسوب می شود. 

پرورش دهندگان موثر 

انکوباتورهاي (سازمانی که از استارت آپ ها و کسب وکارهاي کوچک با ارائه خدمات مختلف حمایت می کند) مرکز نوآوري ملبورن، با
ارائه فضاهاي کار و آموزش هاي لازم، از کسب وکارها حمایت می کنند. این انکوباتورها محیطی پرورش دهنده براي رشد و توسعه

کسب وکارها فراهم می کنند. 

یک انکوباتور کسب وکار، می تواند بین 20 تا 50 کسب وکار جدید را با توجه به اندازه دارایی هاي آن، تحت پوشش قرار دهد. برنامه
هاي انکوباتورهاي کسب وکار، به شدت در ایجاد اشتغال، تجاري سازي تکنولوژي هاي جدید و توسعه اقتصادهاي محلی، موثر هستند.

یک انکوباتور عملیاتی، به طور میانگین 15 کسب وکار را در هر سال به استقلال می رساند. بنابراین، در یک دوره 10 ساله، یک
انکوباتور بیش از 150 کسب وکار جدید را پرورش می دهد و باعث اشتغال 600 تا 900 نفر می شود. 

تعدادي از کسب وکارهایی که در مرکز نوآوري ملبورن پرورش یافته اند، عبارتند از: 

فارم وال (Farmwall): یک بنگاه اجتماعی جامعه محور است که هدفش پرورش محصولات تازه و طبیعی و محلی و رساندن
مستقیم آن به مصرف کننده است. مفهوم پیشگامانه این کسب وکار، طراحی، نصب و پشتیبانی از مزارع عمودي در شهرها و سیستم

هاي پشتیبانی تولید محصولات تازه براي رستوران ها است. 

اسکن-اکسپرس: این شرکت که در حوزه صنعت اسکن سه بعدي فعالیت می کند به واحدهاي طراحی، تولید و مهندسی شرکت هاي
کوچک و بزرگ و طیفی از مشتریان شخصی سرویس می دهد. 

استار آرکیتکچر: استودیوي معماري با محوریت طراحی است که در آن طراحی هاي مینیمال معاصر با معیارهاي پایداري ترکیب می
شود. این شرکت در سال 2014 تاسیس شده است.
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استقبال مردم از برنامه هاي ماه محرم کانون هاي مساجد چهارمحال و

بختیاري

منبع: شبستانشماره خبر:  104  |  تاریخ: 1400/05/21

مظاهري با اشاره به اجراي برنامه هاي مختلف در ماه محرم توسط کانون هاي مساجد چهارمحال و بختیاري افزود: امسال به
دلیل شیوع ویروس کرونا قالب برنامه هاي ماه محرم در بستر فضاي مجازي برگزار می شود که مورد استقبال مردم به ویژه

جوانان قرار گرفته است.

مظاهري با اشاره به اجراي برنامه هاي مختلف در ماه محرم
توسط کانون هاي مساجد چهارمحال و بختیاري افزود:
امسال به دلیل شیوع ویروس کرونا قالب برنامه هاي ماه
محرم در بستر فضاي مجازي برگزار می شود که مورد

استقبال مردم به ویژه جوانان قرار گرفته است. 

«محمدرضا مظاهري» در گفت و گو با خبرنگار خبرگزاري
شبستان در شهرکرد اظهار داشت: امسال به دلیل شیوع

ویروس کرونا قالب برنامه هاي ماه محرم در بستر فضاي مجازي برگزار می شود که مورد استقبال مردم به ویژه جوانان قرار گرفته
است. 

مدیر ستاد هماهنگی کانون هاي فرهنگی هنري مساجد چهارمحال و بختیاري ادامه داد: با فرارسیدن ایام سوگواري سرور آزادگان
جهان حضرت اباعبداالله الحسین (ع) کانون هاي فرهنگی هنري مساجد استان چهارمحال و بختیاري میزبان برگزاري ویژه برنامه هایی

براي پاسداشت حماسه حسینی هستند. 

وي گفت: فعالیت ها و برنامه هاي کانون هاي فرهنگی هنري مساجد چهارمحال و بختیاري در ایام سوگواري اباعبداالله الحسین(ع)
امسال و در شرایط کنونی که بیماري کرونا شیوع پیدا کرده، بیشتر به صورت مجازي برگزار شده و خدمت رسانی به نیازمندان با
جمع آوري و توزیع کمک ها و نذورات مردمی بین خانواده هاي آسیب دیده از کرونا در قالب جهاد خدمت رسانی به مردم انجام می

شود. 

مظاهري افزود: برنامه هاي کانون هاي فرهنگی هنري مساجد چهارمحال وبختیاري در ایام سوگواري اباعبداالله الحسین(ع) امسال در
قالب رواق هاي 12 گانه نور، کتاب، همدلی، دانش، رسانه، کارآفرینی، سرود، فیلم، نمایش، ترنج، قلم و فن آوري سومین رویداد ملی
فهماي سال 1400 تعریف شده و مدیران کانون ها پس از برگزاري برنامه ها، اقدامات کانون را در سامانه بچه هاي مسجد به

نشانیbachehayemasjed.ir بارگذاري می کنند. 

این مقام مسئول با اشاره به فعالیت هاي کانون ها در رواق نور افزود: اهداي ثواب تلاوت نور به شهداي کربلا، برگزاري محل انس با
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قرآن کریم و برگزاري جلسات معرفتی و بیان اهداف و ثمرات قیام امام حسین (ع) از جمله برنامه هاي پیشنهادي براي رواق «نور»
است و در رواق «کتاب» نیز برنامه هاي با عنوان معرفی کتاب با موضوعات مرتبط با قیام امام حسین (ع)، مسابقات کتابخوانی با

موضوع حماسه حسینی برگزار می شود. 

وي ادامه داد: برگزاري منابر مجازي و پخش زنده در فضاي مجازي و شبکه هاي اجتماعی و برگزاري نشست هاي بصیرت افزایی براي
تشریح حماسه حسینی، برگزاري مسابقات نشریه دیواري و فراخوان مقالات عاشورایی از برنامه هاي رواق «دانش» و پوشش
اخبارمسجد و کانون و برگزاري مسابقه تولید محتواي چندرسانه اي محرم در فضاي مجازي و اعطاي جایزه به پربیننده ترین ها از

برنامه هاي رواق «رسانه» است. 

مدیر ستاد هماهنگی کانون هاي فرهنگی هنري مساجد استان چهارمحال وبختیاري افزود: خدمت رسانی به نیازمندان با جمع آوري،
توزیع کمک ها و نذورات مردمی بین خانواده هاي آسیب دیده از کرونا در قالب جهاد خدمت رسانی به مردم در رواق «همدلی» و

تجلیل از پیر غلامان اهل بیت عصمت و طهارت (ع) در قالب طرح ملی سه شنبه هاي تکریم انجام خواهد شد. 

وي ادامه داد: در رواق «کارآفرینی» برپایی فروشگاه محصولات فرهنگی هنري ویژه محرم و صفر پیش بینی شده است و اجراي
سرودهاي میدانی و پاتوقی و تولید سرود و آلبوم هاي عاشورایی از مهمترین برنامه هاي رواق «سرود» است. 

مظاهري با بیان اینکه فضاسازي مساجد و معابر و اجراي طرح هر خانه یک پرچم با نصب بیرق هاي عزاي حسینی در سدرب منازل و
برپایی نمایشگاه هاي عکس محرم را از برنامه هاي پیش بینی شده براي انجام در رواق «ترنج» دانست و افزود: در رواق «قلم» مسابقه
سرودن شعرهاي حماسی، مسابقه دلنوشته اي به امام حسین(ع) و شهداي کربلا و برگزاري محافل ادبی و عصر شعر عاشورایی به

صورت مجازي با حضور شاعران برجسته و پیشکسوت استان و پخش زنده در شبکه هاي اجتماعی انجام می شود. 

وي افزود: معرفی و انتشار نرم افزارهاي موبایلی با موضوع حماسه حسینی و انتشار آثار و فعالیت هاي کانون در فضاي مجازي از جمله
برنامه هاي کانون هاي فرهنگی هنري مساجد استان چهارمحال و بختیاري در ایام سوگواري اباعبداالله الحسین(ع) در رواق «فن

آوري» است. 

مدیر ستاد هماهنگی کانون هاي فرهنگی هنري مساجد چهارمحال و بختیاري ادامه داد: در رواق «فیلم» برنامه هاي تولید فیلم کوتاه
و اکران فیلم هاي عاشورایی و در رواق «نمایش» اجراي تعزیه توسط بچه هاي مسجد انجام خواهد شد. 

وي افزود: قرائت روزانه زیارت عاشورا توسط اعضاي کانون هاي فرهنگی هنري مساجد، قرائت سوره فجر در شب عاشورا در مساجد و
منازل، سیاهپوش کردن مساجد و محلات از سوي اعضاي کانون هاي فرهنگی هنري مساجد، توجه ویژه به عملیاتی شدن شعار سال
با توجه به ظرفیت هاي بالقوه و بالفعل مساجد و محلات از دیگر فعالیت هاي کانون هاي فرهنگی هنري مساجد در ایام سوگواري

اباعبداالله الحسین(ع) است.
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207 واحد گلخانه اي در آذربایجان غربی فعالیت می کند

منبع: روزنامه آراز آذربایجانشماره خبر:  105  |  تاریخ: 1400/05/21

آراز آذربایجان-سرپرست معاونت بهبود تولیدات گیاهی سازمان جهاد کشاورزي آذربایجان غربی گفت: در حال حاضر 207
واحد گلخانه اي به مساحت 60 هکتار در استان فعالیت می کند.جعفر وحدت در بازدید از روند برداشت محصول گلخانه اي

خربزه تلخ (کارلا) در ارومیه با اعلام این خبر اظهار کرد: 207 واحد گلخانه اي در استان ...

آراز آذربایجان-سرپرست معاونت بهبود تولیدات گیاهی سازمان جهاد کشاورزي آذربایجان غربی گفت: در حال حاضر 207 واحد
گلخانه اي به مساحت 60 هکتار در استان فعالیت می کند. 

جعفر وحدت در بازدید از روند برداشت محصول گلخانه اي خربزه تلخ (کارلا) در ارومیه با اعلام این خبر اظهار کرد: 207 واحد گلخانه
اي در استان فعال است که 60 هکتار مساحت زیرکشت این واحدها است. 

وي ادامه داد: در راستاي توسعه کشت گیاهان دارویی و افزایش ارزش افزوده تولیدات در بخش کشاورزي، برداشت خربزه تلخ از یک
واحد گلخانه اي در شهرستان ارومیه آغاز شد. 

وحدت افزود: علاوه بر کشت محصولات سبزي و صیفی و گل شاخه بریده…، گیاهان دارویی نیز در این واحدها کشت می شود که
واحد مذکور در زمینه تولید خربزه تلخ فعالیت می کند. 

سرپرست معاونت بهبود تولیدات گیاهی سازمان جهاد کشاورزي آذربایجان غربی تاکید کرد: این گلخانه در سطح 800 متر مربع
احداث شده است که در هر متر مربع حدود 16 تا 20 کیلو محصول تولید می شود و در هر دوره نیز می توان 16 تا 18 تن محصول

برداشت کرد. 
وي خاطر نشان کرد: در این واحد زنجیره تولید اعم از تولید نشا، کشت، پرورش و تولید محصول، بسته بندي، فرآوري و … نیز وجود

دارد. 
محصولات فرآوري شده از خربزه تلخ در واحد مذکور عبارتند از هسته خشک شده، برگ و میوه خشک شده، مارمالات و روغن بوده

که براي مصارف دارویی مورد استفاده قرار می گیرد. 
میوه اي که در برخی از کشورهاي آسیایی با نام کدو و خربزه تلخ شناخته شده، این روزها در فضایی به وسعت 800 متر مربع در
روستایی واقع در 9 کیلومتري شهرستان ارومیه با همت یک سرمایه گذار، مرکز رشد جهاد دانشگاهی و نیز سازمان جهاد کشاورزي به
عنوان یک واحد فن آور و دانش بنیان به مرحله تولید و فرآوري رسیده است تا فصل دیگري در رونق تولید و اشتغال با محوریت

گیاهان دارویی در شهرستان ارومیه آغاز شود.
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عدم اولویت صنایع دستی در برنامه 5 ساله کشور

منبع: شعار سالشماره خبر:  106  |  تاریخ: 1400/05/21

شعارسال: صنایع دستی و هنر هاي سنتی همواره جلوه ي بدیعی از خلاقیت انسان ایرانی را در ادوار مختلف بروز داده که
مورد تحسین و توجه همگان قرار داشته است. عرصه اي مهم که هم واجد ارزش هاي اقتصادي و هم داراي قابلیت هاي

سازنده اي براي ایجاد اشتغال پایدار است. با وجود تمامی این خصلت ها در سال هاي اخیر ...

شعارسال: صنایع دستی و هنر هاي سنتی همواره جلوه ي بدیعی از خلاقیت انسان ایرانی را در ادوار مختلف بروز داده که مورد
تحسین و توجه همگان قرار داشته است. عرصه اي مهم که هم واجد ارزش هاي اقتصادي و هم داراي قابلیت هاي سازنده اي براي

ایجاد اشتغال پایدار است. 

با وجود تمامی این خصلت ها در سال هاي اخیر این هنرصنعت کهن گرفتار مصائب و چالش هاي زیادي شده که بدلیل بی توجهی
هر سال به حجم آن ها اضافه شده و خسران هاي زیادي را به آن تحمیل کرده است. چالش هایی که آسیب هاي زیادي به این عرصه

وارد ساخته و در مواردي نفس این هنرصنعت کهن را به شماره انداخته است. 

با این وجود ریشه هاي مختلفی را می توان براي بوجود آمدن شرایط مهلک فعلی برشمرد و مورد تحلیل و بررسی قرار داد. از جمله
علل مهم این وضعیت نابسامان می شود به آمارسازي هاي مدیریت دولتی صنایع دستی در وزارتخانه میراث فرهنگی گردشگري و
صنایع دستی در دولت تدبیر و امید اشاره کرد که شاید در مواجهه نخست چندان مساله مهمی نباشد، اما با تحلیل بیشتر خواهیم

دید که این آمارسازي ها چه تاثیر مخربی بر ساختار صنایع دستی و هنر هاي سنتی ایران بجاي گذاشته است. 

در دنیاي امروز گردآوري و تحلیل داده هاي آماري اصیل یکی از مبنا هاي مهم سیاستگذاري و برنامه ریزي هاي کلان کشور ها
محسوب می شود و این علم سهم بسزایی در تحقق توسعه واقعی داشته و از این منظر آمار را به علم بیان علوم دیگر تبدیل کرده
است. با وجود این جایگاه مهم آمار و نقش راهبردي آن در مدیریت کلان، متولیان دولتی صنایع دستی بدون توجه به آسیب ها و

خسران هاي آمار سازي در سال هاي اخیر، دست به انتشار آمار هاي غیر واقعی در خصوص وضعیت مطلوب صنایع دستی زدند. 

در نتیجه با بیان ارقام نجومی فروش بازار داخلی و صادرات خارجی، تصوري بدور از واقعیت براي مدیران ارشد کشور و تصمیم گیران
دستگاه هاي اجرایی ذي نفوذ مانند سازمان مدیریت و برنامه ریزي و وزارت اقتصاد ایجاد کردند. این در حالی است که نظریات و
روش هاي جدید آماري از حد ساختن نمودار و جدول اعداد بسیار فرا رفته است و نقشی محوري در به نتیجه رساندن اهداف و برنامه

ها دارد، نه صرفا ابزاري براي روتوش کردن عملکرد یک نهاد یا سازمان. 

اگر بخواهیم به طور کامل به آسیب هایی که آمارسازي به صنایع دستی و
هنر هاي سنتی ایران وارد ساخته، بپردازیم، مبحثی بسیار مفصل خواهد
شد. اما در اینجا به موارد مهم سال هاي اخیر اشاره خواهد شد، تا با
بررسی مصداق هاي واقعی این موضوع بهتر بیان گردد. یکی از نمونه هاي
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این خسران ها پیشنهاد حذف معافیت مالیات بر درآمد فعالان صنایع دستی و فرش دستباف از سوي دفتر پژوهش سازمان امور
مالیاتی بود. 

در اتفاقی که در آبان 1398 و در جریان پیشنویس اصلاحیه قانون مالیاتی مستقیم، ماده 142 این قانون حذف شد. بر اساس ماده
142 قانون مالیات مستقیم، درآمد کارگاه هاي صنایع دستی و فرش دستباف و شرکت هاي تعاونی و اتحادیه هاي تولیدي مربوط به

آن ها از پرداخت کردن مالیات معاف هستند. 

قابل پیش بینی است که دفتر پژوهش هاي سازمان امور مالیاتی با استناد به آمار هاي فروش و صادرات منتشر شده از سوي معاونت
صنایع دستی کشور، اینطور تحلیل کرده بود که حال این هنر صنعت بسیار خوب است و چرا فعالان آن مالیات ندهند؟ در حالی که
واقعیت چیز دیگري بود و کارگاه هاي صنایع دستی چه در آن مقطع زمانی و چه پس از آن با وقوع پاندمی کرونا شرایط بسیار بد و
ناخوشایندي را سپري کرده و می کنند. اتفاقی که بعد 9 ماه پیگیري فعالان و تشکل هاي صنایع دستی در بخش غیر دولتی، در

نهایت وزیر میراث فرهنگی در مردادماه 1399 اعلام کرد که ماده 142 به حال قبل برگشته است. 

مورد دیگر شاید عدم اولویت صنایع دستی در برنامه 5 ساله کشور و نیز پروژه هاي ملی ستاد فرماندهی اقتصادي مقاومتی باشد.
مسئله اي که اگر پیگیر مناسبی از سوي وزارتخانه صورت می گرفت، می توانست فرصتی ذي قیمت براي صنایع دستی و فعالان این
حوزه فراهم آورد، ولی متاسفانه از دست رفت. شاید ستاد فرماندهی اقتصاد مقاومتی نیز با توجه به ارقام و آمار چشمگیر فروش و

صادرات صنایع دستی، ترجیح دادند در شرایط سختی فعلی حوزه هاي دیگري را تحت پوشش خود قرار دهند. 

تعارض دیگر به آمار هاي صادرات صنایع دستی مثلا در سال 1396 بازمیگردد. در آن سال میان آمار هاي رسمی صادرات صنایع
دستی و فرش دستباف که از سوي معاونت صنایع دستی کشور و مرکز ملی فرش ایران منتشر شد با آمار رسمی اعلام شده از سوي

سازمان توسعه تجارت ایران تناقض آشکاري در حدود 243 میلیون دلار وجود داشت. 

به عبارت دیگر مجموع آمار معاونت صنایع دستی و مرکز ملی فرش 243 میلیون دلار بیشتر از آمار سازمان توسعه تجارت بود. در
حالیکه مرجع آماري هر سه نهاد گمرك جمهوري اسلامی اعلام شده بود. این در حالی است که امروزه آمار موضوعی علمی و مهم
است که در تمام بررسی هایی که مستلزم گردآوري داده ها، تحلیل و انجام استنباط و نتیجه گیري و تجزیه و تحلیل هستند، اهمیت
راهبردي دارد. تا تصویر نزدیک به واقعیت براي تصمیم گیري و آینده پژوهی هر حوزه اي مانند صنایع دستی مورد استفاده قرار
گیرند. نه اینکه صرفا آمار تبدیل به راهکاري براي نشر ارقام و اعداد شود و خود تبدیل به تهدید جدي براي صنایع دستی و هنر هاي

سنتی ایران گردد. 

در دوران کرونا هم این وضعیت به همین منوال در مصداق هاي مختلف استمرار و ادامه داشته و دارد. از جمله آن ها می توان به
تلاش زیاد براي برگزاري نمایشگاه سراسري صنایع دستی تهران در تابستان سال گذشته اشاره کرد، آنهم در زمانی که تهران وضعیت
قرمز کرونایی داشت که البته این پروژ به ثمر ننشست و یا وضعیت شناسی اعلام شده در مصاحبه هاي وزیر میراث فرهنگی و معاون
صنایع دستی وزارتخانه مبتنی بر شرایط مطلوب صنایع دستی، که همواره با برجسته کردن ارقام مربوط به صادرات چمدانی صنایع
دستی و اولین بودن ایران در ثبت شهر هاي صنایع دستی در دنیا به کرات اعلام شد. گو اینکه صنایع دستی مشکل یا چالش دیگري

ندارد تا این عزیزان به لابیگري و دفاع از آن و کسب اعتبار و امتیاز براي آن بپردازند. 

آسیب شناسی این موارد در کنار دیگر چالش ها و مسائل پیش روي صنایع دستی و هنر هاي سنتی که همچنان روي زمین باقی
مانده، راهکاري است که شاید بتوان در میان مدت و بلند مدت از فراموشی و از دست رفتن این هنر هاي بومی و کهن که سهم
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بسزایی در انتقال سنت هاي هنري ایران از گذشته تا به امروز داشته اند، بسیار موثر خواهد بود و به نظر می رسد تا چالش ها و منشا
خسران هاي موجود را بدرستی نشناسیم و راهکاري براي عبور از آن ها نیابیم. چندان نمی توان افقی روشن براي آینده صنایع دستی

و هنر هاي سنتی ایران متصور بود. 

شعارسال، بااندکی تلخیص واضافات برگرفته ازخبرگزاري علم و فرهنگ، تاریخ انتشار:20 مرداد 1400، کدخبر:120721،
sinapress.ir
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استقرار 69 هسته و واحد فناور در مرکز رشد جامع پارك علم و فناوري استان

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  107  |  تاریخ: 1400/05/21

رئیس پارك علم و فناوري آذربایجان غربی از استقرار 69 هسته و واحد فناور در مرکز رشد جامع پارك علم و فناوري استان
خبر داد.

به گزارش خبرگزاري صداوسیما مرکزآذربایجان غربی ،
منصورفر رئیس پارك علم و فناوري آذربایجان غربی با
اشاره به استقرار 69 هسته و واحد فناور در مرکز رشد
جامع پارك علم و فناوري استان، افزود: تعداد 49 شرکت
نیز عضو حوزه موسسات پارك می باشند که از تسهیلات و

خدمات ارائه شده از سوي پارك بهره مند می شوند. 

رئیس پارك علم و فناوري آذربایجان غربی با بیان اینکه
تعداد کل شرکت هاي دانش بنیان استان 39 واحد می باشد، اظهار کرد: از این تعداد، 22 شرکت دانش بنیان عضو پارك هستند که

این رقم براي استان بسیار کم بوده و باید تعداد شرکت هاي دانش بنیان در سطح استان افزایش پیدا کند. 

منصورفر افزود: تعداد شاغلین در شرکت هاي پارك علم و فناوري 824 نفر بوده که همه فارغ التحصیل از مدارج بالاي دانشگاهی
هستند و این امید رو داریم با توسعه فعالیت ها و افزایش تعداد شرکت ها و رشد واحد هاي موجود، تعداد شاغلان افزایش پیدا کند. 

وي با بیان اینکه مجموع فروش این واحد ها نیز در یک سال گذشته بیش از 130 میلیارد تومان بوده است، گفت: پیش بینی ما این
است که ان شاءاالله این عدد تا پایان سال رشد قابل توجه اي خواهد داشت. 

رئیس پارك علم و فناوري آذربایجان غربی با بیان اینکه شرکت هاي مستقر در پارك مبتنی بر ایده هاي نو هستند توضیح داد: این
واحد هاي فناور می توانند نقش بی بدیلی در توسعه اقتصادي منطقه خودشان و متعقابا در سطح کشور ایفا بکنند. 

منصورفر با اشاره به اینکه سقف اعتبارات تسهیلاتی به واحد هاي فناور دتا سقف 2 میلیارد ریال افزایش یافته است، توضیح داد: واحد
هاي فناور مطابق با آیین نامه ارزیابی در پارك، هر سال ارزیابی می شوند و مطابق با گروه بندي به دست آمده شامل حمایت هاي

مالی پارك می شوند. 

وي با اشاره به اینکه اقدامات مناسبی هم در طول حضور بنده در پارك رقم خورده است که پیگیري موضوع راه اندازي کارخانه
نوآوري در شهرستان ارومیه، آغاز به فعالیت صندوق پژوهش و فناوري در استان، برنامه ریزي براي راه اندازي مرکز رشد در سه

شهرستان خوي، میاندوآب و ماکو، پیگیري راه اندازي پردیس فناوري در شهرستان خوي از جمله برخی از این اقدامات می باشد. 

رئیس پارك علم و فناوري آذربایجان غربی درباره چالش هاي پیش روي این مجموعه نیز تشریح کرد: ما باید قبول کنیم در چه
مختصاتی داریم فعالیت می کنیم اگر به این باور برسیم مهمترین مشکلی که در حال حاضر کشور ما با آن روبه رو است مشکلات
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اقتصادي می باشد و به تبع آن مشکل اشتغال جوانان و بهبود معیشت مردم می باشد و در عرصه این مشکلات فعالیت واحد هاي
تولیدي حرف اول را می زنند و در عرصه تولید نیز تولید هاي که مشتمل بر فعالیت هاي دانش بنیان هستندف پیشران توسعه

اقتصادي ما خواهند بود. 

منصور فر ادامه داد: کشور هاي توسعه یافته، یکی از موارد که مورد توجه خود قرار داده اند توجه به مقوله دانش بنیان است و این باید
در کشور و استان ما نیز شکل بگیرد. 

وي افزود: چالش پارك علم وفناوري همان چالش واحد هاي فناور مستقر در این مجموعه است و میتوان گفت فناوري و نوآوري از
اولویت هاي اول استان ما نیست و ما فاصله داریم از جایگاهی که مستحق این واحد ها است. 

به گفته ي منصورفر تعامل شرکت هاي تحت پوشش پارك با ادارات و سازمان هاي مختلف استان با مشکل روبه رو هستند و شرکت
هاي فناور ما محصولات خود را در سایر استان ها بفروش می رسانند و با استقبال آن ها نیز رو به رو هستند. 

محمد فتحعلی لو معاون فناوري و نوآوري پارك نیز در مورد ورود شرکت هاي دانش بنیان در حوزه بهداشت و درمان توضیح داد:
ایجاد مرکز رشد مشترك با همکاري دانشگاه علوم پزشکی می تواند این نوع فعالیت ها را توسعه دهد و یکی از رسالت هاي پارك هاي

فناوري بطور کلی کمک به بهداشت و سلامت جامعه است. 

وي ادامه داد: ما شرکت هاي موفقی در زمینه تولید محصولات بهداشتی داریم و واحد هاي ما در دوران اوج کرونا و پیک اول که
مشکلاتی از قبیل تولید ماسک و مواد ضدعفونی کننده بود، دست به تولید این دست محصولات زدند. 

فتحعلی لو درباره عملکرد فن بازار منطقه اي نیز، با ابراز امیدواري از گسترش مفهوم آن در اکوسیستم نوآوري و فناوري استان توضیح
داد: بروکر هاي فناوري براي کاتالیست بودن در زمینه ایده به ثروت فعالیت می کنند. 

وي افزود: فن بازار منطقه اي مجموعه نوپایی می باشد و بحث فعالیت در این زمینه ترویجی می باشد که بایستی در ادارات دولتی،
بخش خصوصی و صنعتی شناخته شود. 

مدیرفن بازار منطقه اي استان افزود: تقویت فن بازار منطقه اي در رئوس فعالیت هاي ما می باشد و حل مشکلات این مجموعه نیز
یکی از دغدغه هاي ما می باشد.
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صندوق اعتباري هنر با انضباط مالی توسعه گرا و تعامل گرا در نزد هنرمندان و

دستگاه ها شناخته شده است

منبع: شبستانشماره خبر:  108  |  تاریخ: 1400/05/21

وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی در مجمع عمومی سالیانه صندوق اعتباري هنر گفت: از طریق مدیریت با انضباط مالی توسعه
گرا و تعامل گرا شاهد رشد قابل توجهی در حوزه هاي خدمات، مدیریت، تعامل و ارتباط با اعضا و ارتقا جایگاه آن هستیم.

وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی در مجمع عمومی سالیانه
صندوق اعتباري هنر گفت: از طریق مدیریت با انضباط
مالی توسعه گرا و تعامل گرا شاهد رشد قابل توجهی در
حوزه هاي خدمات، مدیریت، تعامل و ارتباط با اعضا و ارتقا

جایگاه آن هستیم. 

به گزارش خبرگزاري شبستان و به نقل از روابط عمومی
صندوق اعتباري هنر، سیدعباس صالحی با تقدیر از زحمات و خدمات مدیرعامل و کارکنان صندوق اعتباري هنر ادامه داد: این

صندوق بخش مهمی براي وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی به شمار می آید و نقطه تماس با زندگی روزمره هنرمندان است. 

وي افزود: با توجه به شرایط حاکم در 4 سال گذشته از جمله بلایاي آسمانی، زلزله، کرونا، تحریم و ... صندوق توانست نقطه تماس
وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی با اصحاب فرهنگ، هنر و رسانه باشد و در این مدت در 4 محور روند رو به تکامل و قابل قبول و قابل

توجهی را طی کرده است. 

وي تصریح کرد: اولین محور حوزه خدمات است. یکی از حلقه هاي قابل توجه صندوق در این بخش خدمات آن است. در همه حوزه
ها چه به صورت تاسیسی و چه به صورت تکمیلی روند رو به جلو و قابل توجهی داشت. از آن جمله می توان به حوزه هاي بیمه،
خدمات بلا عوض، تسهیلات بلا عوض، کارآفرینی، اقتصاد فرهنگ و هنر و ... اشاره کرد. خروجی این اقدامات هم در قالب هنرکارت

نمایان شد. 

صالحی افزود: خدمات صندوق اعتباري هنر در قالب هنرکارت در قالب و ساختار روشنی دنبال می شود. در این دوره توسعه کمی و
کیفی شکل گرفت و پایه اي شد براي خدمات بعدي. 

وزیر فرهنگ و ارشاداسلامی گفت: سازمان و مدیریت کار، محور دوم مسیر صندوق اعتباري هنر در این بازه زمانی است. در این بخش
در جنبه هاي مختلف قوام خود را پیدا کرده و از آن جمله می توان به انضباط مالی و جمع کردن بدهی ها و افزودن به اعتبار صندوق

اشاره کرد. 

وي تعامل و ارتباط را محور بعدي برشمرد و ادامه داد: مجموعه هایی مانند صندوق اعتباري هنر هر چند دو محور اول را رعایت کنند
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ولی محور سوم که تعامل و ارتباط است را رعایت نکنند ضعیف می شوند و به مرور به گل می نشینند. تعامل و ارتباط در صندوق
اعتباري هنر به شیوه هاي مختلف از جمله ارتباط چهره به چهره با هنرمندان، سفرهاي حمایتی و با سعه صدر و سنگ صبور بودن

مدیران این مجموعه شکل گرفت. 

صالحی چهارمین محور را ارتقاي منزلت صندوق برشمرد و افزود: یکی از شعارهایی که بر آن تاکید داشتیم این بود که هر مجموعه
اي باید مرجعیت خود را ارتقا بدهد. این مرجعیت در صندوق اعتباري هنر ارتقا یافته و در نزد هنرمندان شناخته شده و محترم است.

همچنین نزد دستگاه هاي اجرایی و مجموعه نظام حکمرانی هم مرجعیت پیدا کرده است. 

وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی تاکید کرد: این 4 محور از طریق کاردانی مجموعه مدیریتی این صندوق و همچنین کارکنان آن به دست
آمده و در کنار آن حضور خانه هاي صنفی هم به کمک آن آمد. 

صالحی در پایان گفت: توصیه هایی وجود دارد که می توان به عنوان تجربه به مدیران آینده این صندوق منتقل کرد. به عنوان مثال
وقتی هنرکارت در حال شکل گیري بود تاکید داشتیم که به شکل و قالب یک کار نمایشی نباشد. بنابراین هنرکارت را باید در فضاي
توسعه خدمات تقویت کرد زیرا توسعه خدمات آن امري مهم است به گونه اي که هنرمند حس کند از سوي جامعه حکمران مورد
توجه است. همچنین توجه به تعامل با صنوف از اهمیت زیادي برخوردار است و این امر یک تجربه ماندگاري است که مدیران آینده
می توانند از آن بهره ببرند. توجه به ایده هاي توسعه اي سرمایه گذارانه که قابلت اجرایی هم دارد مورد توجه مدیران آینده قرار

بگیرد. 

در بخش دیگري از این نشست سیدحسین سیدزاده مدیرعامل صندوق اعتباري هنر ضمن ارائه گزارشی از مجموعه فعالیت ها و
اقدامات دوره 4 ساله این صندوق، گفت: صندوق اعتباري هنر در این بازه زمانی وظایف جدیدي را براي خود تعریف کرد و بازسازي

همیتی و ماموریتی پیدا کرد و از حالت اداري خارج شد و بازخوردهایی که از جامعه هنري دریافت می کند نشان این مدعا است. 

وي با تاکید بر اینکه کارها و اقدامات کوچک هم دیده می شود، ادامه داد: صندوق اعتباري هنر با هدف حمایت از اصحاب فرهنگ و
هنر تأسیس شد. رویکرد حمایتی صندوق در 5 بخش بیمه تأمین اجتماعی، بیمه درمان تکمیلی، طرح تکریم، کمک مستمري و
تسهیلات (قرض الحسنه، بلا عوض و کارآفرینی) متمرکز شده است. خوشبختانه با توسعه کمی و کیفی خدمات، شاهد رشد چشمگیر

در تمام این حوزه ها هستیم. بطوریکه طی دوره 4 ساله تعداد اعضاي صندوق از 44 هزار 500 نفر به بیش از 82 هزار نفر رسید. 

سیدزاده با اشاره به اهمیت ارائه خدمات بیمه اي به جامعه فرهنگ و هنر گفت: گسترش خدمات بیمه اي یکی از مهمترین اهداف
صندوق اعتباري هنر طی این مدت بود. خوشبختانه در این حوزه دستاوردهاي خوبی بدست آوردیم.تعداد اعضاي معرفی شده به
سازمان تأمین اجتماعی در انتهاي سال 95، 18 هزار نفر بود که این تعداد با رشد 136درصدي به 42 هزار و 700 هزار نفر در انتهاي
سال 99 رسید. همچنین تعداد اعضاي تحت پوشش بیمه درمان تکمیلی از 13 هزار و 611 نفر در سال 95 به بیش از 30 هزار نفر در

سال 99 رسیده است. 

مدیرعامل صندوق اعتباري هنر در ادامه افزود: در حوزه تسهیلات قرض الحسنه ضروري طی دوره 4 ساله با رشد 470 درصدي و در
بخش تسهیلات بلاعوض رشد بیش از 1000 درصد روبرو هستیم. در سال 99 تعداد 1084 نفر از هنرمندان از تسهیلات بلا عوض

بهره مند شدند که این تعداد در سال 95، 110 نفر بود. 

وي پروژه هنرکارت را یکی از مهمترین دستاوردهاي صندوق برشمرد و اظهار داشت: هنرکارت یک کار هویتی براي اعضاي صندوق
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اعتباري هنر است. طی سفرهاي حمایتی یکی از موضوعاتی که در دیدار با هنرمندان مطرح می شد مطالبه کارتی شناسایی معتبر بود
که نشان از فعالیت حرفه اي افراد دارد بود. در این مدت هنرکارت به ثمر نشست که به لحاظ جامعه آماري تحت پوشش و قابلیت

هاي آن (کارت شناسایی و بانکی) دستاورد بزرگی است. 
سیدزاده با اشاره به شبکه همرسانان صندوق گفت: ما به 22 استان سفر کردیم سعی کردیم این سفرها جنبه اداري نداشته باشد و در
فضاي صمیمانه مطالبات اصحاب فرهنگ و هنر استان ها را پیگیري نماییم. طی این سفرها تقریبا 300 همرسان در قالب شبکه
همرسانان در استان ها شکل گرفت که مشکلات و مسائل هنرمندان هر استان از طریق اطلاع رسانی همرسان ها پیگیري می شود.
همرسانان در سفرهاي حمایتی کمک بسیاري در شناسایی وخدمت رسانی به هنرمندان مستعد و کمتر شناخته شده در استان ها

داشتند. 

سیدزاده ادامه داد: وظایف کلانی هم در صندوق داشتیم که آن را دنبال کردیم؛ از آن جمله می توان به عمومی سازي، دسترسی
فرهنگی، رونق اقتصاد فرهنگ و هنر و ... اشاره کرد که تجربه هاي خوبی در این بخش به دست آوردیم. 

وي تاکید کرد: در حال حاضر صندوق اعتباري هنر هیچ بدهی به هیچ مجموعه و نهاد مالی ندارد و همه را تسویه کرده است و
پاسداري از اعتمادي که در جامعه هنري براي صندوق به وجود آمده بسیار مهم و ارزشمند است. 

در بخشی از این نشست حسین انتظامی رئیس سازمان سینمایی و سمعی و بصري گفت: در دوره حضور آقاي سیدزاده در صندوق
اعتباري هنر پیشرفت را به خوبی احساس کردیم و من به عنوان عضوي از اعضاي هیات امناي آن بر خود می بالیدم. 

وي با اشاره به حضور صنوف در این صندوق ادامه داد: در ابتدا براي این حضور مقاومت هایی در همه حوزه ها وجود دارد ولی تجربه
حضور صنوف در صندوق اعتباري هنر موفق بود و باید از آن پاسداري کنیم زیرا این حضور به هم افزایی و درك متقابل منجر شد. 

انتظامی افزود: صندوق اعتباري هنر در دو وجه کاري جدیدي را آغاز کرد و آن دو شامل انضباط مالی و کرامت انسانی بود که به آن
نگاه جدي داشت و این امر در سایه دولت الکترونیک به وجود آمد زیرا هر چقدر دولت الکترونیک را مستقر کنیم انضباط مالی هم

حاکم می شود. 

وي ادامه داد: توجه به شهرستان ها اقدام دیگر صندوق اعتباري هنر در این مدت بود و تمرکز بر ارائه خدمات در قالب هنر کارت به
هنرمندان از سوي تمامی بخش هاي وزارتخانه یکی از این اقدامات است که مورد تاکید آقاي دکتر صالحی هم هست و این کار قدرت

صندوق هنر را به عنوان یک نهاد مرجع اجتماعی و فرهنگی افزایش می دهد و امیدواریم این اقدام تداوم یابد. 

در بخش دیگري از این نشست، محسن جوادي معاون امور فرهنگی وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی، گفت: از حسن خلق و درك
درست آقاي سیدزاده از شرایط موجود تشکر می کنم و ایشان در مدت حضور خود کارهاي مفیدي در حوزه هاي مختلف از جمله

کتاب کردند. 

وي ادامه داد: لازم است بخش هاي تخصصی تري در حوزه صندوق اعتباري هنر ایجاد شود و این صندوق می تواند در زمینه ارتقاي
امور رفاهی خود از ظرفیت هاي معاونت هاي دیگر که امکان استفاده از این ظرفیت ها را ندارند نیز بهره ببرد. 

در بخش دیگري از این نشست منوچهر شاهسواري مدیرعامل خانه سینما گفت: یاد بگیریم که حق گذار باشیم. در مدت 4 سال
گذشته ارتباط صندوق اعتباري هنر به جامعه فرهنگی و هنري کشور از یک قاعده متفاوتی برخوردار شد و این امر موجب شد که

همه براي همگرایی تلاش کنند و این موضوع دستاورد مهمی است که باید به آن توجه داشت. 



8/13/2021 روابط عمومی صندوق کارآفرینی امید

news.karafariniomid.ir/news/print.aspx 279/403

وي از خدمات سیدحسین سیدزاده تشکر کرد و ادامه داد: همراهی هاي دکتر سیدعباس صالحی هم در این مدت بسیار راهگشا بود و
ما ایشان را در زمره اصحاب فرهنگ کشور می دانیم و خدا قوت می گویم. 

در ادامه حمیدرضا نوربخش مدیرعامل خانه موسیقی گفت: در هیچ دوره اي تجربه خدمت رسانی به اصحاب فرهنگ و هنر را نداشته
ایم و این دوره یک دوره شکوفایی و نورانی بود و آشنایی مجموعه فرهنگ و هنر کشور با صندوق اعتباري هنر و خدمات قابل ارائه آن

یکی از این اتفاقات بود. 

وي افزود: در صندوق اعتباري هنر حس می کردیم در یک اتاق شیشه اي فعالیت می کنیم و همه اقدامات شفاف و روشن بود و در
حال حاضر فضاي آرامی بر عرصه فرهنگ و هنر کشور حاکم است و اعتماد در این حوزه به دست آمده است. 

در ادامه این نشست شهرام گیل آیبادي مدیرعامل خانه تئاتر گفت: مدیران و معاونان وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی در این مدت یک
مدل را به ثبت رساندند و ادامه حرکت صندوق اعتباري هنر با این مدل به پایایی و پویایی آن کمک می کند و لازم است این مدل در

اسناد بازشناسی شود و در صورتجلسات هم ذکر شود. 

وي افزود: همه می دانیم که شرایط حاکم چقدر سخت بود ولی وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی با نگاه مردم گرا بودن و نخبگی توانستند
این مسیر را پیش ببرند و بهره گیري از انرژي هاي خارج دولت و دریافت وام هاي خارج از منابع صندوق اعتباري هنر یکی از این

موارد است. 

گیل آبادي ادامه داد: تاریخ از جناي آقاي سیدحسین سیدزاده هم به نیکی یاد خواهد کرد و از زحمات ایشان سپاسگزارم. 

در ابتداي این نشست حسابرس صندوق اعتباري هنر گزارشی از عملکرد مالی و مالیاتی این صندوق در سال 1399 ارائه کرد.
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رفع فقر فرهنگی یک ضرورت است

منبع: خبرگزاري قرآنشماره خبر:  109  |  تاریخ: 1400/05/21

نماینده ولی فقیه در استان بوشهر در نشست با پرسنل کمیته امداد استان بوشهر گفت: ترویج فرهنگ فقرزدایی به ویژه رفع
فقر فرهنگی یک ضرورت است که باید با جدیت دنبال شود.

نماینده ولی فقیه در استان بوشهر در نشست با پرسنل کمیته امداد استان بوشهر گفت: ترویج فرهنگ فقرزدایی به ویژه رفع فقر
فرهنگی یک ضرورت است که باید با جدیت دنبال شود. 

به گزارش ایکنا از بوشهر، آیت االله غلامعلی صفایی بوشهري، امام
جمعه بوشهر و نماینده ولی فقیه در استان امروز 21 مردادماه در
جمع پرسنل کمیته امداد استان بوشهر با تقدیر از کارکنان این
نهاد به منظور محرومیت زدایی در استان، گفت: ترویج فرهنگ
فقرزدایی به ویژه رفع فقر فرهنگی یک ضرورت است که باید با

جدیت دنبال شود. 

نماینده ولی فقیه در استان بوشهر اضافه کرد: وجود فقر فرهنگی
در جوامع باعث بروز مشکلاتی می شود که در این راستا نهادینه شدن فرهنگ دینی براي رفع فقر فرهنگی از مسائل مورد تأکید

است. 

امام جمعه بوشهر ادامه داد: بوشهر استانی ثروتمند است ولی متأسفانه تاکنون مردم از این ثروت به خوبی بهره مند نشده اند و این
موضوع باعث افزایش فقر و فقیر در استان شده است. 

وي تصریح کرد: بوشهر یک استان فوق العاده برخوردار به لحاظ سرمایه گذاري است ولی به نسبت این سرمایه گذاري و فعالیت هاي
اقتصادي نفت و گاز و دریا، مردم استان بهره مند نشده اند و همین باعث افزایش فقر در استان شده است. 

آیت االله صفایی بوشهري با تأکید بر توانمندسازي مددجویان افزود: اجراي طرح هاي خودکفایی اقتصادي و معیشتی خانواده هاي
مددجو در اولویت قرار گیرد تا مددجویان بتوانند از دست رنج خود تأمین درآمد کنند. 

وي بر تدوین و اجراي یک طرح جامع توانمندسازي نیازمندان تأکید و تصریح کرد: اگر یک تیم کارشناسی قوي در راستاي تدوین
طرح جامع اشتغال و توانمندسازي ایجاد شود و این برنامه هاي جامع بر اساس سیاست هاي راهبردي اجرایی شود، قدم بزرگی در

خودکفایی مددجویان استان و رفع چهره فقر برداشته شده است. 

نماینده ولی فقیه در استان بوشهر رفع فقر را یکی از رسالت هاي مهم کمیته امداد دانست و تصریح کرد: وجود فقر در جامعه
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ناهنجاري ها و آسیب هاي فراوانی به دنبال دارد که سبب متوقف شدن جوامع در فضاي خود می شود. 

انتهاي پیام
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تدوین طرح توسعه میادین گازي و نفتی در کرمانشاه

منبع: مرصاد نیوزشماره خبر:  110  |  تاریخ: 1400/05/21

دستیار وزیر نفت مطرح کرد: تدوین طرح توسعه میادین
گازي و نفتی در کرمانشاه مرصاد نیوز: دستیار وزیر نفت
گفت: توسعه طرح هاي نفتی و گازي بر وضعیت اشتغال
استان تأثیر چشمگیري خواهد داشت لذا تدوین طرح
توسعه میادین گازي و نفتی این استان را در دستور کار

قرار دادیم. 

به گزارش شبکه اطلاع رسانی مرصاد، محمدصادق عظیمی
فر امروز پنج شنبه در جلسه ویژه شوراي برنامه ریزي و توسعه که به منظور تشریح طرح عظیم، بزرگ و تحول آفرین توسعه نفت، گاز
و پتروشیمی کرمانشاه در استانداري، برگزار شد، اظهار داشت: استان کرمانشاه از نظر ذخایر نفت و گاز استانی غنی است و میادین

نفتی و گازي آن ظرفیت بزرگی است. 

دستیار وزیر نفت و عضو هیأت مدیره شرکت نفت مناطق مرکزي افزود: توسعه این میادین گامی در جهت حرکت به سمت اقتصاد
دورن زا و برون نگر خواهد بود. 

وي خاطر نشان کرد: قدمت فعالیت هاي نفتی در استان کرمانشاه به 100 سال قبل بر می گردد اما متاسفانه تا کنون فقط یکی از
میادین آن در نفت شهر توسعه یافته است. 

عظیمی فر گفت: توسعه طرح هاي نفتی و گازي بر وضعیت اشتغال استان تأثیر چشمگیري خواهد داشت لذا تدوین طرح توسعه
میادین گازي و نفتی این استان را در دستور کار قرار دادیم و یکسري مراحل را طی کردیم و بخش هایی را نیز در صنعت نفت

تشکیل دادیم. 

دستیار وزیر نفت و عضو هیأت مدیره شرکت نفت مناطق مرکزي اظهار داشت: در مجموع در زمینه توسعه میادین نفت و گاز و
احداث صنایع بالادستی و پایین دستی 13 پروژه در دستور کار قرار دارد. 

وي افزود: براي تحقق این طرح به حدود 2500 نیروي متخصص نیاز است که به این منظور شرکت ملی نفت 47 میلیارد تومان را در
نظر گرفته است. 

عظیمی فر خاطر نشان کرد: از آنجا که سود اجراي هر طرحی براي استان بسیار است لذا باید به این منظور بین دستگاه هاي ذیربط
همدلی لازم صورت بگیرد. 
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وي گفت: به این منظور ضروري است کارگاه پیگیري در استان تشکیل شود تا از ظرفیت صاحب نظران استفاده شود.
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آغاز واکسیناسیون 12 هزار معلولان در چهارمحال و بختیاري

منبع: آخرین خبرشماره خبر:  111  |  تاریخ: 1400/05/21

آغاز واکسیناسیون 12 هزار معلولان در چهارمحال و
بختیاري 

فارس/ مدیرکل بهزیستی چهارمحال و بختیاري گفت:
واکسیناسیون 12 هزار معلولان شدید و خیلی شدید آغاز
شده و زمان و تاریخ تزریق واکسن طبق شرایط ثبت نام به

افراد داده می شود. 

نرگس عسگري، مدیرکل بهزیستی چهارمحال و بختیاري در خصوص واکسیناسیون معلولان، گفت: واکسیناسیون 12 هزار معلولان
شدید و خیلی شدید آغاز شده و زمان و تاریخ تزریق واکسن طبق شرایط ثبت نام به افراد داده می شود و همچنین افرادي که وابسته
به تخت هستند و امکان حضور در محل ها را ندارند در مرحله دوم با همکاري بسیج جامعه پزشکی و اورژانس در منزل واکسینه می

شوند. 
وي افزود: معلولان و سالمندان مراکز نگهداري نیز کامل واکسینه شدند و هر دو دز را دریافت کرده اند و اکنون با توجه به شرایط

قرنطینه و اوضاع بد کرونا شرایط خوبی را در مراکز داریم. 
مدیرکل بهزیستی چهارمحال و بختیاري ادامه داد: مناسب سازي ویژه معلولین عملکرد همه دستگاه ها است اما بهزیستی چون
بیشترین برخورد با معلولان را دارد به عنوان دبیر کمیته مناسب سازي شناخته شده و مسئول این کمیته نیز معاون عمرانی استاندار
است که همه ادارات موظف هستند 10 درصد درآمد شهري را براي مناسب سازي استفاده کنند که می طلبد شهرداري ها این مبالغ

را با نظارت بهزیستی مصرف کنند. 
عسگري بیان کرد: در آخرین جلسه مناسب سازي تصویب شد هر استان یک شهري را به عنوان پایلوت انتخاب کند تا در عرض سه
سال یعنی تا 1402 یک شهر با استاندارهاي کامل مناسب سازي و به عنوان شهر بدون مانع معرفی شود که در این استان شهر

فرخشهر انتخاب شد. 
وي افزود: براي انجام این ماموریت 250 میلیارد تومان اختصاص داده شد که در این شهر مرحله به مرحله هر سه ماه یکبار نوع
فعالیت ها بازرسی می شود تا طرح جامعی از شهر بدون مانع تهیه شود و این دستورالعمل به همه شهرها ارسال شده تا متناسب با

همین دستورالعمل فعالیت مناسب سازي در استان ادامه یابد. 
مدیرکل بهزیستی اظهار کرد: در پایان سال گذشته دستورالعمل مسکن براي خانواده هاي دو معلول پرداخت 140 میلیارد تومان
بلاعوض بود که از طریق بهزیستی، بنیادمستضعفان و جانبازان تامین می شد که این قرارداد در سال جاري با تفاهم نامه فرمان
اجرایی امام به ساخت هشت هزار واحد مسکونی در سطح کشور تغییر کرد که هنوز سهمیه استان مشخص نشده و اولویت با خانواده

هاي دو معلول یا چند معلولی است. 
وي افزود: مبلغ پرداختی به خانواده هاي تک معلول به منظور خرید مسکن در سال گذشته حدود 10 میلیون بلاعوض بود که امسال

به 50 میلیون تومان و براي ایتام 50 میلیون بود که امسال به 100 میلیون تومان رسیده است. 
عسگري گفت: همچنین مبالغی به عنوان اجاره بهاي مسکن به خانواده هاي تحت پوشش بهزیستی مناسب با شهري که در آن زندگی
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می کنند به صورت بلاعوض داده می شود، و طرح هایی با کمک قرارگاه خاتم در روستاها و مناطق خاص براي ساخت منزل اجرا می
شود که در هفته بهزیستی 93 منزل در قالب هاي مختلف تحویل شده و مابقی مساکن به مرور به معلولان و سالمندان داده می شود.
وي ادامه داد: تعهد پرداخت مسکن به جامعه هدف در سال گذشته 880 بود که توانستیم 978 مسکن تحویل دهیم و تعهد امسال
676 مسکن می باشد اما چون یک سري تسهیلات شناور هستند و ما معمولاً بیشتر از 100 درصد این اعتبارات را جذب می کنیم

پیش بینی می شود امسال نیز تعداد بیشتري مسکن تحویل داده شود. 
عسگري به مراقبت هاي درون منزلی از معلولان اشاره کرد و افزود: قبلاً تیم هاي مراقبتی در منزل به صورت سیار براي جامعه هدف
مشغول فعالیت بودند که خدمات پزشکی و مراقبت هاي ویژه را به آن ها ارائه می دادند اما به دلیل شیوع ویروس کرونا و به منظور
مراقبت بیشتر از این افراد در شرایط قرمز و نارنجی این گونه خدمات تعطیل و در شرایط دیگر به منظور حفظ سلامت جامعه هدف به

صورت محدودتر انجام می شود. 
مدیرکل بهزیستی چهارمحال و بختیاري در رابطه با نوع تسهیلات ارائه شده به جامعه هدف بهزیستی بیان کرد: تسهیلات خود
اشتغال زایی به میزان 50 میلیون تومان با سود 4 درصد، خدماتی در قالب طرح هاي زنجیره امید براي مددجویانی که نیاز به جراحی
چشم و قلب و ... دارند که این افراد به بیمارستان هاي معتبر در تهران معرفی و هزینه عملشان پرداخت می شود، همچنین کمک

هاي بلاعوض براي درمان، زندگی و تأمین وسایل توانبخشی از جمله ویلچر تشک مواج و ... در اختیار مددجویان قرار می گیرد. 

آخرین خبر چهارمحال و بختیاري در اینستاگرام : 
https://instagram.com/Shahrekordtoday
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رییس بسیج ورزشکاران کشور: آماده تجهیز پایگاه هاي ورزشی همدان هستیم

منبع: ایرناشماره خبر:  112  |  تاریخ: 1400/05/21

همدان- ایرنا- رییس سازمان بسیج ورزشکاران کشور گفت: آمادگی لازم براي تجهیز امکانات ورزشی پایگاه هاي بسیج
ورزشکاران استان همدان را داریم.

همدان- ایرنا- رییس سازمان بسیج ورزشکاران کشور گفت:
آمادگی لازم براي تجهیز امکانات ورزشی پایگاه هاي بسیج

ورزشکاران استان همدان را داریم. 

به گزارش ایرنا مهدي میرجلیلی روز پنجشنبه در نشست
هیات اندیشه ورز سازمان بسیج ورزشکاران استان همدان
اظهار داشت: هم اکنون 300 پایگاه بسیج ورزشکاران
اصفهان را تجهیز کرده ایم و اکنون این آمادگی براي

همدان نیز وجود دارد. 

وي بیان کرد: جوانان شایسته امکانات مناسب براي ارتقا سطح سلامت و تندرستی هستند و باید مورد توجه قرار بگیرند. 

میرجلیلی اضافه کرد: جوانان ما براي قرار گرفتن در مسیر درست در سنین نوجوانی نیازمند هدایت و راهنمایی هستند که باید با
ایجاد این ظرفیت ها به این مهم جامه عمل بپوشانیم. 

وي با بیان اینکه امروز جوانان ما نیازمند اشتغال، مسکن و ازدواج هستند گفت: باید مربیان، ورزشکاران و قهرمانان ورزشی در این
زمینه ساماندهی شوند. 

رییس سازمان بسیج ورزشکاران کشور با اشاره به اینکه ترویج اخلاق و معنویت در ورزش باید در دستور کار باشد، گفت: عدالت
محوري و مبارزه ساختارمند با فساد باید مطالبه شود. 

وي با اشاره به ظرفیت هاي بسیار مطلوب در هیات هاي اندیشه ورز افزود: در نشست ها باید اندیشه محوري، هدایت محوري و ایده
نگاري داشته باشیم. 

میرجلیلی با بیان اینکه باید براي چالش ها راهکار داشته باشیم، گفت: بسیج نهاد مردمی و براي خدمت به مردم است. 

رییس سازمان بسیج ورزشکاران کشور با اشاره به اینکه باید اردوهاي گردشگري تعالی و برنامه هاي فرهنگی و ورزشی توسعه پیدا
کند، گفت: باید از نخبگان ورزشی در مراسم هاي مختلف همچون نمازجمعه استفاده کنیم. 
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برچسب ها 
- عدالت اجتماعی 

- همدان 
- مهدي میرجلیلی
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گزینه مورد اعتماد رئیسی براي تعلیم و تربیت

منبع: شهداي ایرانشماره خبر:  113  |  تاریخ: 1400/05/21

باغگلی با پیاده سازي الگوي «مدرسه محور» در مدیریت مدارس رضوي توانست تا یکی از مهم ترین راهبردهاي سند تحول
بنیادین آموزش و پرورش براي تمرکززدایی و زمینه سازي براي خلاقیت هاي آموزشی، تربیتی و مدیریتی را در عمل اجرایی

کند.

به گزارش شهداي ایران، دکتر حسین باغگلی متولد 1357
و داراي دکتراي علوم تربیتی  در گرایش فلسفه تعلیم و
تربیت از دانشگاه فردوسی مشهد و هم اکنون عضو هیئت

علمی این دانشگاه است.   
وي که تمامی مقاطع تحصیلی خود را در مدارس دولتی
شهر مشهد به پایان رسانده، داراي دیپلم فنی و حرفه اي
در رشته الکتروتکنیک، کارشناس علوم تربیتی در گرایش
مدیریت و برنامه ریزي آموزشی از دانشگاه فردوسی  مشهد
است. باغگلی کارشناسی ارشد در رشته علوم تربیتی با

گرایش تاریخ و فلسفه آموزش و پرورش از دانشگاه تهران و دکتراي خود را از دانشگاه فردوسی مشهد گرفته است.  

باغگلی معلمی را از ابتداي دوران دانشجویی خود آغاز کرده و در تمام سال هاي اشتغال به امور علمی و اجرایی، ارتباط خود با فضاي
تدریس و حضور میدانی در مدارس را ترك نکرده است. علاوه بر این، حضور در کارگروه هاي مختلف طراحی برنامه ها و الگوهاي
آموزشی و تربیتی مدارس مختلف نیز در کارنامه او به چشم می خورد. طراحی مدل بومی آموزشی و تربیتی و راهبري مدیریتی پیش
دبستان و دبستان الگو با تیکه بر مدل زیست اجتماعی، مشاوره تخصصی در طراحی برنامه هاي آموزشی تربیتی در مدارس و عضویت

در کارگروه مدارس تحول خواه مشهد  مقدس بخشی از این فعالیت ها را شامل می شود. 

وزیر پیشنهادي آموزش و پرورش نقش مهمی در مطالعات پشتیبان سند بنیادین آموزش و پرورش داشته و از این جهت تسلط خوبی
بر محتواي سند دارد. تدریس در دانشگاه فرهنگیان باعث شده تا باغگلی با مسائل و مطالبات دانشجومعلمان درگیر بوده و شناخت
مناسبی از نقاط قوت و ضعف این دانشگاه به عنوان محل اصلی تامین نیروي انسانی نظام تعلیم و تربیت داشته باشد. او همچنین عضو
رسمی انجمن فلسفه تعلیم و  تربیت ایران است و با انجام پژوهش هاي متعدد علمی در حوزه تعلیم و تربیت اسلامی، انتشار مقالات
متعدد علمی و  پژوهشی و طراحی و همکاري در برگزاري کنفرانس علمی «تربیت در ادیان توحیدي» به عنوان یکی از صاحب نظران

این حوزه شناخته می شود. 

باغگلی در سال 97 با اعتماد دکتر سیدابراهیم رئیسی، سکان مهم ترین بخش فعالیت هاي آستان قدس رضوي را برعهده می گیرد.
بنیاد فرهنگی آستان قدس رضوي که مدیریت مجموعه مدارس عام المنفعه امام رضا(ع) با 19 مدرسه و بیش از 7 هزار دانش آموز را
برعهده دارد، با حمایت تولیت وقت به او سپرده می شود. تمرکز عمده این مدارس فعالیت در مناطق مختلف شهر  مشهد و برخی دیگر

از شهرهاي خراسان رضوي به ویژه در مناطق محروم و کم بضاعت است. 
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فعالیت این مدارس به شکل عام المنفعه بوده و اکثریت  کادر این مدارس را معلمان و کارمندان رسمی آموزش و پرورش تشکیل می
دهند. تنوع مدارس امام رضا(ع) در تمام مقاطع تحصیلی دخترانه و پسرانه، گستردگی جغرافیایی این مدارس و ارتباط با بدنه رسمی
و غیررسمی آموزش و پرورش از جمله نقاط مهم مدیریت این مجموعه فرهنگی و تربیتی است. باغگلی با بهره گیري از ظرفیت
داوطلبان خدمت به آستان قدس رضوي در حوزه تعلیم و تربیت، شبکه گسترده و توانمندي از «خادمان تربیتی» شکل داده که بخش

مهمی از فعالیت هاي مدارس امام رضا(ع) به ویژه در ابعاد فرهنگی و تربیتی از این طریق سازماندهی می شود.  

باغگلی با پیاده سازي الگوي «مدرسه محور» در مدیریت مدارس رضوي توانست تا یکی از مهم ترین راهبردهاي سند تحول بنیادین
آموزش و پرورش براي تمرکززدایی و زمینه سازي براي خلاقیت هاي آموزشی، تربیتی و مدیریتی را در عمل اجرایی کند. تفویض
اختیارات مدیریتی متناسب با شرایط بومی مدارس و در نظر گرفتن اقتضائات جنسیتی و محلی مدارس امام رضا(ع) موجب رشد قابل

توجه شاخص هاي آموزشی، تربیتی و مدیریتی این مدارس شد. 

در دوران مدیریتی وي با هدف بهره وري حداکثري امکانات آستان قدس رضوي، موقوفه بزرگ باغ خوردین به محلی براي توسعه
خدمات فرهنگی و تربیتی دانش آموزان تبدیل شد و با حضور دکتر رئیسی این ظرفیت عظیم تحت عنوان «پردیس تربیتی توانا» در
مسیر خدمت رسانی آموزشی و تربیتی به فعالان تعلیم و تربیت و دانش آموزان قرار گرفت. «مرکز نوآوري هاي تربیتی» که وظیفه
حمایت از ایده ها و فعالیت هاي نوین آموزشی و تربیتی را برعهده داشته نیز از دیگر اقداماتی است که در پردیس توانا صورت گرفته

است. 

با شیوع ویروس کرونا و ایجاد اختلال در مسیر تربیت و آموزش در مدارس، با راه اندازي سامانه «سیب» بالغ بر بیست هزار دقیقه
محتواي آموزشی و تربیتی را جهت جبران کمبودهاي آموزش مجازي و تلویزیونی طراحی و اجرا نمود. این سامانه با هدف برقراري
عدالت آموزشی و دسترسی آسان اقشار محروم و بی بضاعت به محتواي با کیفیت علمی و تربیتی طراحی شده و در سطح گسترده اي

مورد استفاده قرار گرفته است. 

وزیر پیشنهادي همچنین سابقه فعالیت هاي تربیتی در سطح بین المللی با رویکرد شبکه سازي فعالان آموزش و پرورش کشورهاي
دیگر را نیز در کارنامه دارد. برقراري ارتباط سازنده میان نقش آفرینان فضاي تربیت بین الملل و مدارس اسلامی در کشورهاي

مختلف، رئوس اقدامات وي در این حوزه را تشکیل می دهد. 

از دیگر فعالیت هاي دکتر باغگلی عضویت در هیئت مدیره موسسه جوانان آستان قدس رضوي، عضویت در هیات اندیشه ورز کودك و
نوجوان حرم مطهر، عضویت در هیات امناي فرهنگسراي کودك و ایمنی شهرداري مشهد،  عضویت در هیئت امناي فرهنگسراي
کودك و آینده شهرداري مشهد و عضویت در هیات اندیشه ورز اداره کل  امور اجتماعی استانداري خراسان رضوي اشاره کرد. وي
همچنین عضو متخصص کارگروه پرورشی اداره کل آموزش و پرورش خراسان رضوي و دبیر شوراي  علمی جشنواره ملی فعالیت هاي

دینی و قرآن معلمان ابتدایی دانشگاه فرهنگیان است.  

پس از بررسی هاي متعدد صورت گرفته در مسیر انتخاب وزاري دولت سیزدهم، در نهایت دکتر حسین باغگلی به عنوان وزیر
پیشنهادي آموزش و پرورش از سوي آیت االله دکتر سیدابراهیم رئیسی به مجلس شوراي اسلامی معرفی شده است.
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نماینده مجلس: مجلس یازدهم براي راي اعتماد به وزیران دولت سیزدهم

سیاسی رفتار نخواهد کرد

منبع: فردا نیوزشماره خبر:  114  |  تاریخ: 1400/05/21

نایب رییس کمیسیون برنامه، بودجه و محاسبات مجلس شوراي اسلامی گفت: مجلس یازدهم براي راي اعتماد به وزیران
دولت سیزدهم سیاسی رفتار نخواهد کرد و معیار ما کارآمدي وزیران پیشنهادي است.

نایب رییس کمیسیون برنامه، بودجه و محاسبات مجلس شوراي اسلامی گفت: مجلس یازدهم براي راي اعتماد به وزیران دولت
سیزدهم سیاسی رفتار نخواهد کرد و معیار ما کارآمدي وزیران پیشنهادي است. 

محمد خدابخشی درباره راي اعتماد مجلس شوراي اسلامی به
کابینه پیشنهادي آیت االله ابراهیم رییسی اظهار کرد: مجلس بر
اساس معیارها و شاخص هایی، توانمندي وزیران پیشنهادي
دولت براي تصدي جایگاه هاي معرفی شده را بررسی و ارزیابی

می کند. 

وي افزود: کارآمدي فرد براي خدمت به مردم در کابینه ذیربط
براي نمایندگان مهم است و بر این اساس به وزیران معرفی شده

راي اعتماد خواهد داد. 

خدابخشی با تاکید بر اینکه کارآمدي براي ما ملاك است، افزود: ویژگی هاي شخصیتی از جمله مسائلی است که در راي اعتماد به
افراد معرفی شده مهم هستند و فرد معرفی شده باید شاخص هایی مثل اعتماد به نفس، صداقت، ریسک پذیري و روحیه جهادي
داشته باشد. علاوه بر این فرد معرفی شده باید به لحاظ سلامتی، توانایی جسمی و ذهنی مدیریت یک وزارتخانه با حجم کار بالا را

داشته باشد. 

این نماینده مجلس مسئولیت پذیري اجتماعی را ویژگی دیگر فرد مورد اعتماد مجلس براي تصدي وزارتخانه هاي مختلف عنوان کرد
و گفت: گرچه فرد معرفی شده مسئولیت یک وزارتخانه را برعهده می گیرد اما نسبت به مسائل و مشکلاتی که در کشور وجود دارد
باید احساس مسئولیت کند. به عنوان مثال، وزیر علوم نمی تواند بگوید که من متولی تعلیم و تربیت دانشجویان هستم و اشتغال آنها

به من ارتباطی ندارد و باید براساس نیاز بازار کار در وضعیت رشته هاي آموزشی دانشگاه ها بازنگري کند. 

خدابخشی با اشاره به بررسی سوابق و تخصص افراد معرفی شده در کمیسیونهاي مجلس شوراي اسلامی خاطرنشان کرد: تخصص،
تحصیلات و سوابق فرد معرفی شده باید با حوزه کاري معرفی شده مرتبط باشد. 

وي گفت: براي نمایندگان مجلس مهم است که فرد معرفی شده نگاهش به بیرون کشور نباشد و به ظرفیت هاي داخلی براي حل



8/13/2021 روابط عمومی صندوق کارآفرینی امید

news.karafariniomid.ir/news/print.aspx 291/403

مشکلات و توسعه کشور توجه داشته باشد. 

نایب ربیس کمیسیون برنامه و بودجه اظهار کرد: استفاده از ظرفیت هاي بین المللی حتما باید در دستور کار دولت جدید قرار گیرد
اما اولویت با استفاده بهینه از ظرفیت هاي داخلی است. 

عضو هیات علمی دانشگاه شهید بهشتی تهران، توانایی مدیریتی فرد معرفی شده را براي نمایندگان مجلس شوراي اسلامی مهم
ارزیابی کرد و افزود: فرد معرفی شده باید در حوزه کاري وزارتخانه مربوطه، به قوانین آگاهی داشته و به مسائل آن حوزه اشراف داشته

باشد. علاوه بر این وزیر مربوطه باید قدرت تفویض اختیارت به غیر را داشته باشد تا بتواند زمان را مدیریت کند. 

خدابخشی، تناسب برنامه وزیر پیشنهادي با نیازهاي کشور را از دیگر موضوعاتی دانست که مورد توجه نمایندگان مجلس شوراي
اسلامی قرار دارد و گفت: برنامه پیشنهادي وزیر باید متناسب با نیاز حال حاضر کشور و براي تحقق اهداف تعیین شده در اسناد

بالادستی مثل سند چشم انداز طراحی شده باشد. 

وي با بیان اینکه مجلس یازدهم براي راي اعتماد به وزیران دولت سیزدهم سیاسی رفتار نخواهد کرد، افزود: معیار ما کارآمدي فرد
است و بعد از سنجش کارآمدي فرد درباره راي اعتماد به وي تصمیم خواهیم گرفت. 

نماینده مردم الیگودرز در دوره دهم و یازدهم مجلس شوراي اسلامی، اشتهار سیاسی و شناخته شده بودن فرد معرفی شده را نیز
براي نمایندگان مردم در خانه ملت مهم ندانست و گفت: اگر فردي شناخته شده هم نباشد اما کارآمد باشد مجلس به وي راي خواهد

داد. 

خدابخشی با بیان اینکه نمایندگان مجلس یازدهم دنبال سهم خواهی از دولت نبوده و نیستند، تصریح کرد: حتی 2 نماینده مجلسی
که براي وزارتخانه هاي جهادکشاورزي و اقتصاد و دارایی معرفی شده اند هم توسط همکارانشان در مجلس ارزیابی خواهند شد و تنها

در صورتی که کارآمدیشان محرز شود مورد تایید مجلس قرار خواهند گرفت و نمایندگان به آنها راي اعتماد خواهند داد. 

وي با اشاره به برگزاري نشستهاي مشترك بین نمایندگان مجلس شوراي اسلامی و وزیران معرفی شده گفت: به لحاظ شخصیتی
وزیران معرفی شده افراد شایسته اي هستند اما باید سوابق، تخصص و برنامه هایشان بیشتر بررسی شود تا نمایندگان بتوانند به

نمایندگی از مردم به آنها اعتماد کنند.
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ظهور دوباره مردان اقتصادي احمدي نژاد

منبع: غیرمنتظرهشماره خبر:  115  |  تاریخ: 1400/05/21

به گزارش غیرمنتظره و به نقل از توسعه ایرانی،  انتظارها به پایان رسید و اسامی مردانی که قرار است در سیزدهمین کابینه،
رئیس جمهور را همراهی کنند، مشخص شد . مروري بر نام هاي اعلامی از سوي ابراهیم رئیسی نشان می دهد که منتخبان

وي نام هاي آشنایی هستند، برخی مردان احمدي نژاد، نمایندگان کنونی مجلس و ...

به گزارش غیرمنتظره و به نقل از توسعه ایرانی،  انتظارها به پایان رسید و اسامی مردانی که قرار است در سیزدهمین کابینه، رئیس
جمهور را همراهی کنند، مشخص شد . 

مروري بر نام هاي اعلامی از سوي ابراهیم رئیسی نشان می دهد که منتخبان وي نام هاي آشنایی هستند، برخی مردان احمدي نژاد،
نمایندگان کنونی مجلس و منتقدان دولت روحانی در این فهرست حضور پررنگ دارند. 

 حضو احسان خاندوزي، حجت االله عبدالملکی، مسعود میرکاظمی و البته رستم قاسمی و جواد اوجی نشان می دهد که دولت
سیزدهم قرار است بدون پیوستن به اف اي تی اف و البته بدون بازگشت به برجام، راه چهار ساله خود را طی کند تا به ایستگاه
چهاردهم برسد. سه تن از وزراي معرفی شده سابقه حضور در دولت احمدي نژاد را دارند و دو تن دیگر نیز نماینده مجلس یازدهم

هستند. 

 دولت روحانی در واپسین ماه هاي حضور خود تلاش گسترده اي را براي بازگشت به برجام و حل مساله اف اي تی اف با هدف
برقراري روابط بانکی در دستور کار قرار داد اما در نهایت نتوانست توفیق چندانی را از آن خود کند. 

 اما مردان اقتصادي دولت سیزدهم چه کسانی هستند؟ 

مسعود میرکاظمی 

میرکاظمی چهار سال وزیر بازرگانی دولت احمدي نژاد بود و دو سال نیز در دولت دهم تصدي وزارت نفت را بر عهده داشت. وي
تسویه بزرگ مدیران نفتی را در دوره خود رقم زد به طوري که طبق برخی گزارش ها 250 مدیر نفتی در دوره وي با این وزارتخانه
استراتژیک خداحافظی کردند. دوره پرتنش حضور وي در وزارت نفت همزمان با زمزمه تحریم نفت ایران و همچنین تحریم فروش
بنزین به ایران شد. تحریم فروش بنزین به ایران با تولید بنزینی موسوم به بنزین پتروشیمی دور زده شد اما نکته اینجاست که آلودگی
شدید هواي شهرها در اثر استفاده از این بنزین شاکیانی را نیز براي میرکاظمی تراشید و حتی منجر به احضار وي به دادسرا نیز شد.
پرونده اي که البته خبر دندان گیري براي اقتصاد و سیاست ایران به همراه نداشت .  در دوره تصدي وي تصمیم عجیبی براي توقف
سواپ نیز اتخاذ شد. با تصمیم مسعود میرکاظمی سواپ نفت از خاك ایران متوقف شد. هر چند وي بارها و بارها از این اقدام خود
دفاع کرد اما در عمل قزاقستان و با حذف ایران، تمامی نفت سوآپ خود را از مسیر خط لوله بی تی سی آذربایجان، همچنین از طریق
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روسیه، به بازارهاي جهانی ارسال می کنند در نتیجه تلاش ها براي احیاي قرارداد سواپ نیز بی نتیجه ماند.    میرکاظمی سابقه
رسمی عضویت در سپاه پاسداران انقلاب اسلامی را دارد و پس از خروج از دولت دهم راهی مجلس شد و مردم تهران در مجلس نهم
را به دست آورد اما در مجلس دهم توفیقی براي حفظ جایگاهش نداشت .  در دوره وزارت مسعود میرکاظمی در حالی که ایران هنوز

وارد پروسه تحریم نفتی نشده بود ، حجم تولید نفت کاهشی بیش از 370 هزار بشکه را تجربه کرد. 

حالا وي در حکمی به ریاست قلب استراتژیک اقتصاد ایران یعنی سازمان برنامه و بودجه منصوب شده است. 

احسان خاندوزي 

 وزیر پیشنهادي براي تصدي وزارت امور اقتصادي و دارایی احسان خاندوزي است. نماینده اصولگراي مجلس، که منتقد سخت اف اي
تی اف و برجام است . 

 این کارشناس اصولگرا که متولد سال 1359 است، استادیار دانشکده اقتصاد دانشگاه علامه طباطبائی و مدیر گروه اقتصاد اسلامی
دانشگاه است. به نظر می رسد با حضور وي در وزارت امور اقتصادي و دارایی، سیاست اقتصادي ایران دستخوش تغییراتی جدي شود.
هر چند ابراهیم رییسی تاکید کرده است که از هر فرصتی براي لغو تحریم ها بهره می برد اما نکته اساسی اینجاست که احسان
خاندوزي در قامت رییس کارگروه مقابله با تحریم ها از ارسال نامه اي به روساي قوا و دبیر شوراي عالی امنیت ملی نوشت و تاکید

کرد باید سیاست وزارت خارجه در قبال این مضووع دستخوش تغییر شود. 

 حجت االله عبدالملکی 

او مردي است که پیش از این براي ورود به بهارستان خیز برداشت اما تعداد آرایش وي را ناکام گذاشت. وي به عنوان وزیر پیشنهادي
تعاون، کار ور فاه اجتماعی معرفی شده است. مانند احسان خاندوزي وزیر پیشنهادي امور اقتصادي  دارایی منتقد یا به عبارت دیگر
مخالف اف اي تی اف و برجام است و آن را براي ایران بی فایده دانسته و معتقد است باعث از دست دادن شرکاي این کشور براي دور
زدن تحریم ها، و فاش شدن اطلاعات محرمانه کشور می شود. پیش از وي به عنوان وزیر پیشنهادي کشاورزي یاد شده بود. وي البته
موافق با تغییر کاربري زمین هاي کشاورزي در ایران است و می گوید با تغییر کاربري یک درصد زمین هاي کشاورزي دوازده میلیون

شغل جدید ایجاد خواهد شد . 

این متولد سال 1360، هم اکنون عضو هیئت علمی دانشگاه امام صادق و معاون اشتغال و خودکفایی کمیته امداد امام خمینی است. 

عبدالملکی داراي کارشناس ارشد معارف اسلامی و اقتصاد از دانشگاه امام صادق و دکتراي اقتصاد از دانشگاه اصفهان است. او بین
سال هاي 89 تا 91 عضو هیئت مدیره صندوق بیمه اجتماعی روستاییان و عشایر کشور و از سال 85 تا 88 مشاور وزارت امور

اقتصادي و دارایی بوده است. 

عبدالملکی خود از جمله نظریه پردازان اقتصاد مقاومتی است. 

سید جواد ساداتی نژاد 

سید جواد ساداتی نژاد متولد سال 1351 در کاشان، نماینده دوره دهم مجلس، عضو هیئت علمی دانشگاه تهران، سیاستمدار اصولگرا
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و هم اکنون نماینده مردم کاشان و آران و بیدگل در مجلس یازدهم شوراي اسلامی است که به عنوان رئیس کمیسیون کشاورزي،
آب، منابع طبیعی و محیط زیست مجلس شوراي اسلامی انتخاب شده است. 

او که از مدافعان سیاست خودکفایی در تولید محصولات کشاورزي است، پیش از این مخالفت خود با تخصیص ارز 4200 تومانی و
قیمت گذاري دستوري را اعلام کرده است . آنچه بیش از پیش نگرانی اهل فن و کارشناسان اقتصادي را سبب شده است، تایید
خودکفایی محصولات کشاورزي از سوي وي درست در زمانی است که ایران با بحران جدي آب روبروست. او د قامت رییس کمیسیون

کشارزي تلاش زیادي براي بازگرداندن اختیارات وزارت کشاورزي در حوزه تنظیم بازار محصولات کشارزي را به کار بست . 

جواد اوجی 

 ایران در میانه یکی از سخت ترین تحریم هاي نفتی قرار دارد. سقوط آزاد درآمد نفتی، نه تنها درآمدهاي نفتی ایران که حتی سایر
آمار مرتبط با این حوزه را در جرگه آمارهاي محرمانه قرار داده است . اوجی پیش از این معاون وزیر نفت و مدیرعامل شرکت ملی گاز
بوده و بسیاري معتقدند وي یکی از طراحان ایده تهاتر کالا با گاز صادراتی است،ایده اي که در دوره وزارت رستم قاسمی اجرایی شد . 

 برخی وي را مورد اعتماد جناح اصولگرا دانسته و معتقدند وي می تواند براي دور زدن تحریم هاي نفتی ایده هایی را پیاده نماید .
نکته اما اینجاست که ایده هاي دولت احمدي نژاد در حوزه دور زدن تحریم منجر به ظهور بابک زنجانی شد که حالا دارنده یکی از

بزرگترین پرونده هاي فساد مالی است و هنوز از پس گذشت هشت سال از پایان دولت احمدي نژاد در زندان به سرمی برد. 

 رستم قاسمی 

 پربحث ترین وزیر احمدي نژاد حالا می رود سکان وزارتخانه استراتژیک راه و شهرسازي در دولت رییسی را عهده دار شود. رستم
قاسمی در انتخابات ریاست جمهوري از کاندیداتوري انصراف داد اما در بیانیه انتخاباتی اش جمله اي گفته بود که با توجه ویژه رسانه

ها همراه شد . وي تاکید کرده بود:«آماده ام تا سی مرغ مردم ایران را با اتحاد سیمرغ کنم.» 

 ماجراي تحریم نفتی ایران در دوره وزارت وي ، گم شدن دکل نفت و ثبت امضایش پاي نامه بابک زنجانی وي را در زمره پرحاشیه
ترین وزیر احمدي نژاد قرار داد . وي پیش از اجراي تحریم نفت تاکید کرده بود تحریم نفت ایران باعث افزایش شدید قیمت نفت می
شود اما این پیش بینی وي نیز درست از آب درنیامد.  ابراهیم رئیسی در جریان انتخابات ریاست جمهوري وعده داده بود که سالانه
یک میلیون واحد مسکونی در کشور بسازد از این رو وزارت راه و شهرسازي براي وي یکی از استراتژیک ترین وزارتخانه ها محسوب

می شود . این دریادار پاسدار سمت فرماندهی قرارگاه سازندگی خاتم الانبیا را نیز بر عهده داشته است . 

علی اکبر محرابیان 

 از نزدیکان محمود احمدي نژاد که در مرداد ماه سال 1386 پس از استعفاي علیرضا طهماسبی از وزارت صنایع در دولت احمدي نژاد
به این سمت منصوب شد و پس از انحلال این وزارتخانه از کابینه خارج شد. 

محرابیان مدیر فروشگاه شهروند و معاون سیما چوب در دوران شهرداري احمدي نژاد بوده و سابقه اداره یک شرکت خصوصی
سدسازي و فروشگاه رفاه را دارد.علی رغم وجود حساسیت هاي فراوان درباره انتخاب وزراي کابینه دهم، احمدي نژاد مجدداً او را براي
عضویت در کابینه دهم براي تصدي مسئولیت وزارت صمایع و معادن به مجلس معرفی کرد و وي تا زمان ادغام وزارت خانه هاي
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بازرگانی و صنایع و معادن در سال 1390 در این سمت بود . محرابیان در سال 1388 در دادگاه عمومی تهران با صدور حکمی به
تقلب در ثبت اختراع اتاق امن زلزله محکوم شد. به دنبال شکایت فرزاد سلیمی از موسی مظلوم و محرابیان مبنی بر ثبت اختراع او
توسط این دو نامبرده به نام خودشان، دادگاه براساس شواهد تأیید کرد که اختراع «اتاق امن زلزله» پیش از آنکه به نام محرابیان به
ثبت برسد، توسط شاکی اختراع و طراحی شده بود و شاکی، این طرح را سال 82 به شهرداري تهران و سال 83 به مطبوعات ارائه
داده بود. در این حکم، ثبت اختراع به نام محرابیان باطل اعلام شد. دادگاه تجدید نظر نیز این حکم را تأیید کرد و آن را قطعی خواند.

با ترکیب کنونی کابینه به نظر می سد کمربندها براي ادامه مسیر اقتصاد ایران بدون پیوستن به اف اي تی اف و همچنین بازگشت به
برجام سفت شده است 

سید رضا فاطمی امین 

سید رضا فاطمی امین در سال 1353 در شاهرود به دنیا آمده و در حال حاضر به همراه خانواده اش در مشهد زندگی می کند، وي
تحصیلات دانشگاهی خود را در سال 1371 در رشته الکترونیک دانشگاه فردوسی مشهد شروع کرد و دکتري مدیریت راهبردي دانش
دارد. بعد از اتمام تحصیلات به یکی از فعالان اجتماعی و سرشناس مدیریتی کشور تبدیل شد که سوابق اجرایی بسیار زیادي را در

کارنامه فعالیت هاي خود دارد. 

از سوابق اجرایی او می توان به عضو هیئت نمایندگان اتاق بازرگانی، صنایع و معادن کشور، معاون وزیر صنعت، معدن و تجارت، رئیس
ستاد تحول صنایع و معادن و مشاور و مدیر سرمایه گذاري و مشارکت هاي آستان قدس رضوي اشاره کرد و جدیدترین سمتی که بر

عهده وي قرار گرفته است قائم مقام آستان قدس رضوي است که توسط رئیسی به این سمت منصوب و جایگزین بختیاري شد. 

 خودکفایی در ادبیات وي جایگاه ویژه اي دارد . بسیاري معتقدند با رورود وي به وزارت صنعت، معدن و تجارت ممنوعیت واردات
خودرو و کالاهاي بادوامی چون لوازم خانگی  ... ادامه خواهد یافت. 

دي ماه سال 97 ابراهیم رئیسی در حکمی رضا فاطمی امین را به عنوان قائم مقام جدید آستان قدس رضوي معرفی کرد. 

وي معتقد است: بیمه، مالیات و تامین مالی را 80 درصد مسایل کسب و کار است و مشکلات برخی بخشها دو سه ماهه و بعضی دیگر،
دو، سه ساله قابل حل است. او می گوید: در این صورت با راه افتادن تولید مشکل اشتغال نداریم و کمبود کارگر خواهیم داشت. 

 با ترکیب کنونی کابینه به نظر می سد کمربندها براي ادامه مسیر اقتصاد ایران بدون پیوستن به اف اي تی اف و همچنین بازگشت به
برجام سفت شده است . باید منتظر ماند و برنامه هاي ارائه شده از سوي اعضاي کابینه را در ترازو قرار داد.
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وزیر ارشاد: نقطه عطف صندوق هنر توجه به حوزه خدمات است

منبع: پاناشماره خبر:  116  |  تاریخ: 1400/05/21

تهران (پانا) -  وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی براساس تجربیات چهارساله خود تقویت هنرکارت در فضاي توسعه، توجه به
تعامل با صنوف و توجه به ایده هاي توسعه اي سرمایه گذارانه که قابلیت اجرایی دارد را به مدیران آینده صندوق هنر توصیه

کرد.

تهران (پانا) -  وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی براساس
تجربیات چهارساله خود تقویت هنرکارت در فضاي توسعه،
توجه به تعامل با صنوف و توجه به ایده هاي توسعه اي
سرمایه گذارانه که قابلیت اجرایی دارد را به مدیران آینده

صندوق هنر توصیه کرد. 

به گزارش ایرنا، سید عباس صالحی در مجمع عمومی
سالیانه صندوق اعتباري هنر (سال 1399) با بیان اینکه این صندوق در 4 سال گذشته توانست نقطه تماس وزارت فرهنگ و ارشاد
اسلامی با اصحاب فرهنگ، هنر و رسانه باشد، گفت: از طریق مدیریت با انضباط مالی توسعه گرا و تعامل گرا شاهد رشد قابل توجهی

در حوزه هاي خدمات، مدیریت، تعامل و ارتباط با اعضا و ارتقا جایگاه آن هستیم. 

وي با تقدیر از زحمات و خدمات کارکنان صندوق اعتباري هنر ادامه داد: این صندوق بخش مهمی براي وزارت فرهنگ و ارشاد
اسلامی به شمار می آید و نقطه تماس با زندگی روزمره هنرمندان است. 

عضو شوراي عالی انقلاب فرهنگی افزود: با توجه به شرایط حاکم در چهار سال گذشته از جمله بلایاي آسمانی، زلزله، کرونا، تحریم و
... صندوق توانست نقطه تماس وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی با اصحاب فرهنگ، هنر و رسانه باشد و در این مدت در چهار محور

روند رو به تکامل و قابل قبول و قابل توجهی را طی کرده است. 

وي تصریح کرد: اولین محور حوزه خدمات است. یکی از حلقه هاي قابل توجه صندوق در این بخش خدمات آن است. در همه حوزه
ها چه به صورت تاسیسی و چه به صورت تکمیلی روند رو به جلو و قابل توجهی داشت. از آن جمله می توان به حوزه هاي بیمه،
خدمات بلا عوض، تسهیلات بلا عوض، کارآفرینی، اقتصاد فرهنگ و هنر و ... اشاره کرد. خروجی این اقدامات هم در قالب هنرکارت

نمایان شد. 

صالحی افزود: خدمات صندوق اعتباري هنر در قالب هنرکارت در قالب و ساختار روشنی دنبال می شود. در این دوره توسعه کمی و
کیفی شکل گرفت و پایه اي شد براي خدمات بعدي. 

وزیر فرهنگ و ارشاداسلامی گفت: سازمان و مدیریت کار، محور دوم مسیر صندوق اعتباري هنر در این بازه زمانی است. در این بخش
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در جنبه هاي مختلف قوام خود را پیدا کرده و از آن جمله می توان به انضباط مالی و جمع کردن بدهی ها و افزودن به اعتبار صندوق
اشاره کرد. 

صالحی تعامل و ارتباط را محور بعدي برشمرد و ادامه داد: مجموعه هایی مانند صندوق اعتباري هنر هر چند دو محور اول را رعایت
کنند ولی محور سوم که تعامل و ارتباط است را رعایت نکنند ضعیف می شوند و به مرور به گل می نشینند. تعامل و ارتباط در
صندوق اعتباري هنر به شیوه هاي مختلف از جمله ارتباط چهره به چهره با هنرمندان، سفرهاي حمایتی و با سعه صدر و سنگ صبور

بودن مدیران این مجموعه شکل گرفت. 

وي چهارمین محور را ارتقاي منزلت صندوق برشمرد و افزود: یکی از شعارهایی که بر آن تاکید داشتیم این بود که هر مجموعه اي
باید مرجعیت خود را ارتقا بدهد. این مرجعیت در صندوق اعتباري هنر ارتقا یافته و در نزد هنرمندان شناخته شده و محترم است.

همچنین نزد دستگاه هاي اجرایی و مجموعه نظام حکمرانی هم مرجعیت پیدا کرده است. 

وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی تاکید کرد: این 4 محور از طریق کاردانی مجموعه مدیریتی این صندوق و همچنین کارکنان آن به دست
آمده و در کنار آن حضور خانه هاي صنفی هم به کمک آن آمد. 

صالحی در پایان گفت: توصیه هایی وجود دارد که می توان به عنوان تجربه به مدیران آینده این صندوق منتقل کرد. به عنوان مثال
وقتی هنرکارت در حال شکل گیري بود تاکید داشتیم که به شکل و قالب یک کار نمایشی نباشد. بنابراین هنرکارت را باید در فضاي
توسعه خدمات تقویت کرد زیرا توسعه خدمات آن امري مهم است به گونه اي که هنرمند حس کند از سوي جامعه حکمران مورد
توجه است. همچنین توجه به تعامل با صنوف از اهمیت زیادي برخوردار است و این امر یک تجربه ماندگاري است که مدیران آینده
می توانند از آن بهره ببرند. توجه به ایده هاي توسعه اي سرمایه گذارانه که قابلت اجرایی هم دارد مورد توجه مدیران آینده قرار

بگیرد. 

در بخش دیگري از این نشست مدیرعامل صندوق اعتباري هنر ضمن ارائه گزارشی از مجموعه فعالیت ها و اقدامات دوره 4 ساله این
صندوق، گفت: صندوق اعتباري هنر در این بازه زمانی وظایف جدیدي را براي خود تعریف کرد و بازسازي همیتی و ماموریتی پیدا

کرد و از حالت اداري خارج شد و بازخوردهایی که از جامعه هنري دریافت می کند نشان این مدعا است. 

حسین سیدزاده با تاکید بر اینکه کارها و اقدامات کوچک هم دیده می شود، ادامه داد: صندوق اعتباري هنر با هدف حمایت از
اصحاب فرهنگ و هنر تأسیس شد. رویکرد حمایتی صندوق در 5 بخش بیمه تأمین اجتماعی، بیمه درمان تکمیلی، طرح تکریم،
کمک مستمري و تسهیلات (قرض الحسنه، بلا عوض و کارآفرینی) متمرکز شده است. خوشبختانه با توسعه کمی و کیفی خدمات،
شاهد رشد چشمگیر در تمام این حوزه ها هستیم. بطوریکه طی دوره 4 ساله تعداد اعضاي صندوق از 44 هزار 500 نفر به بیش از 82

هزار نفر رسید. 

سیدزاده با اشاره به اهمیت ارائه خدمات بیمه اي به جامعه فرهنگ و هنر گفت: گسترش خدمات بیمه اي یکی از مهمترین اهداف
صندوق اعتباري هنر طی این مدت بود. خوشبختانه در این حوزه دستاوردهاي خوبی بدست آوردیم.تعداد اعضاي معرفی شده به
سازمان تأمین اجتماعی در انتهاي سال 95، 18 هزار نفر بود که این تعداد با رشد 136درصدي به 42 هزار و 700 هزار نفر در انتهاي
سال 99 رسید. همچنین تعداد اعضاي تحت پوشش بیمه درمان تکمیلی از 13 هزار و 611 نفر در سال 95 به بیش از 30 هزار نفر در

سال 99 رسیده است. 
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وي در ادامه افزود: در حوزه تسهیلات قرض الحسنه ضروري طی دوره 4 ساله با رشد 470 درصدي و در بخش تسهیلات بلاعوض
رشد بیش از 1000 درصد روبرو هستیم. در سال 99 تعداد 1084 نفر از هنرمندان از تسهیلات بلا عوض بهره مند شدند که این تعداد

در سال 95، 110 نفر بود. 

وي پروژه هنرکارت را یکی از مهمترین دستاوردهاي صندوق برشمرد و اظهار داشت: هنرکارت یک کار هویتی براي اعضاي صندوق
اعتباري هنر است. طی سفرهاي حمایتی یکی از موضوعاتی که در دیدار با هنرمندان مطرح می شد مطالبه کارتی شناسایی معتبر بود
که نشان از فعالیت حرفه اي افراد دارد بود. در این مدت هنرکارت به ثمر نشست که به لحاظ جامعه آماري تحت پوشش و قابلیت

هاي آن (کارت شناسایی و بانکی) دستاورد بزرگی است. 

سیدزاده با اشاره به شبکه همرسانان صندوق گفت: ما به 22 استان سفر کردیم سعی کردیم این سفرها جنبه اداري نداشته باشد و در
فضاي صمیمانه مطالبات اصحاب فرهنگ و هنر استان ها را پیگیري نماییم. طی این سفرها تقریبا 300 همرسان در قالب شبکه
همرسانان در استان ها شکل گرفت که مشکلات و مسائل هنرمندان هر استان از طریق اطلاع رسانی همرسان ها پیگیري می شود.
همرسانان در سفرهاي حمایتی کمک بسیاري در شناسایی وخدمت رسانی به هنرمندان مستعد و کمتر شناخته شده در استان ها

داشتند. 

مدیرعامل صنوق اعتباري هنر ادامه داد: وظایف کلانی هم در صندوق داشتیم که آن را دنبال کردیم؛ از آن جمله می توان به عمومی
سازي، دسترسی فرهنگی، رونق اقتصاد فرهنگ و هنر و ... اشاره کرد که تجربه هاي خوبی در این بخش به دست آوردیم. 

وي تاکید کرد: در حال حاضر صندوق اعتباري هنر هیچ بدهی به هیچ مجموعه و نهاد مالی ندارد و همه را تسویه کرده است و
پاسداري از اعتمادي که در جامعه هنري براي صندوق به وجود آمده بسیار مهم و ارزشمند است. 

در بخشی از این نشست رئیس سازمان سینمایی و سمعی و بصري با اشاره به حضور صنوف در این صندوق ادامه داد: در ابتدا براي
این حضور مقاومت هایی در همه حوزه ها وجود دارد ولی تجربه حضور صنوف در صندوق اعتباري هنر موفق بود و باید از آن

پاسداري کنیم زیرا این حضور به هم افزایی و درك متقابل منجر شد. 

حسین انتظامی افزود: صندوق اعتباري هنر در دو وجه کاري جدیدي را آغاز کرد و آن دو شامل انضباط مالی و کرامت انسانی بود که
به آن نگاه جدي داشت و این امر در سایه دولت الکترونیک به وجود آمد زیرا هر چقدر دولت الکترونیک را مستقر کنیم انضباط مالی

هم حاکم می شود. 

وي ادامه داد: توجه به شهرستان ها اقدام دیگر صندوق اعتباري هنر در این مدت بود و تمرکز بر ارائه خدمات در قالب هنر کارت به
هنرمندان از سوي تمامی بخش هاي وزارتخانه یکی از این اقدامات است که مورد تاکید آقاي دکتر صالحی هم هست و این کار قدرت

صندوق هنر را به عنوان یک نهاد مرجع اجتماعی و فرهنگی افزایش می دهد و امیدواریم این اقدام تداوم یابد. 

محسن جوادي معاون امور فرهنگی وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی نیز در بخش دیگري از این نشست گفت: لازم است بخش هاي
تخصصی تري در حوزه صندوق اعتباري هنر ایجاد شود و این صندوق می تواند در زمینه ارتقاي امور رفاهی خود از ظرفیت هاي

معاونت هاي دیگر که امکان استفاده از این ظرفیت ها را ندارند نیز بهره ببرد. 

در بخش دیگري از این نشست منوچهر شاهسواري مدیرعامل خانه سینما گفت: یاد بگیریم که حق گذار باشیم. در مدت 4 سال
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گذشته ارتباط صندوق اعتباري هنر به جامعه فرهنگی و هنري کشور از یک قاعده متفاوتی برخوردار شد و این امر موجب شد که
همه براي همگرایی تلاش کنند و این موضوع دستاورد مهمی است که باید به آن توجه داشت. 

وي ادامه داد: همراهی هاي وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی هم در این مدت بسیار راهگشا بود و ما ایشان را در زمره اصحاب فرهنگ
کشور می دانیم و خدا قوت می گویم. 

در ادامه حمیدرضا نوربخش مدیرعامل خانه موسیقی یادآور شد: در هیچ دوره اي تجربه خدمت رسانی به اصحاب فرهنگ و هنر را
نداشته ایم و این دوره یک دوره شکوفایی و نورانی بود و آشنایی مجموعه فرهنگ و هنر کشور با صندوق اعتباري هنر و خدمات قابل

ارائه آن یکی از این اتفاقات بود. 

وي افزود: در صندوق اعتباري هنر حس می کردیم در یک اتاق شیشه اي فعالیت می کنیم و همه اقدامات شفاف و روشن بود و در
حال حاضر فضاي آرامی بر عرصه فرهنگ و هنر کشور حاکم است و اعتماد در این حوزه به دست آمده است. 

در ادامه این نشست شهرام گیل آبادي مدیرعامل خانه تئاتر گفت: مدیران و معاونان وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی در این مدت یک
مدل را به ثبت رساندند و ادامه حرکت صندوق اعتباري هنر با این مدل به پایایی و پویایی آن کمک می کند و لازم است این مدل در

اسناد بازشناسی شود و در صورتجلسات هم ذکر شود. 

وي افزود: همه می دانیم که شرایط حاکم چقدر سخت بود ولی وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی با نگاه مردم گرا بودن و نخبگی توانستند
این مسیر را پیش ببرند و بهره گیري از انرژي هاي خارج دولت و دریافت وام هاي خارج از منابع صندوق اعتباري هنر یکی از این

موارد است. 

در ابتداي این نشست حسابرس صندوق اعتباري هنر گزارشی از عملکرد مالی و مالیاتی این صندوق در سال 1399 ارائه کرد. 

صندوق هنر سید عباس صالحی
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تمام ارزش افزوده پرداختی مردم به شهرداري نمی رسد!

منبع: ایسناشماره خبر:  117  |  تاریخ: 1400/05/21

کاندیداي تصدي پست شهرداري همدان گفت: آنچه که شهرداري به عنوان ارزش افزوده دریافت می کند با میزانی که مردم
پرداخت می کنند متفاوت است و دستگاه هاي نظارتی و بازرسی باید به این مسئله ورود پیدا کنند را که ارزش افزوده از

منابع مهم شهرداري در درآمد پایدار است.

به گزارش ایسنا، رضا ابرار خرم در صحن شورا به عنوان
چهارمین ارائه دهنده برنامه هاي شهرداري، با بیان اینکه
پیشینه تاریخی یکی از فرصت هاي فرهنگی در همدان
محسوب می شود، اظهارکرد: وجود همیاران محلات که در
چند سال گذشته با کمک سازمان فرهنگی ورزشی
شهرداري و شوراي ایجاد شد، در واقع توجه ویژه به
محلات در ساختار مدیریت شهري است و تقویت این
همیاران می تواند در بسیاري از امور شهري راهگشا باشد. 

وي ارتباط با تشکل هاي مردمی، تقویت حضور شهروندان،
رشد آگاهی و افزایش مطالبات مردمی را به عنوان نکات مورد توجه در برنامه هاي خود عنوان کرد و افزود: نبود جایگاه مشخص براي
تشکل هاي مردمی، ضعف همبستگی اجتماعی در محلات و توزیع نامناسب فضاهاي فرهنگی از ضعف هاي شهرداري در این حوزه

است که در برنامه پیشنهادي به شورا به خوبی این مسائل دیده شده است. 

ابرارخرم توسعه پایدار را محور برنامه هاي خود در شهرداري اعلام کرد و ادامه داد: انجام مطالعات فراگیر و جامع جمع آوري اطلاعات
جمعیتی، کالبدي و اقتصادي و پالایش داده ها و اطلاعات حوزه فرهنگی می تواند یکی از راهبردهاي عملیاتی براي رفع ضعف ها در

این حوزه باشد. 

وي تصریح کرد: امروز نیاز مهم ما در حوزه فرهنگی، آموزش شهروندي است و ساماندهی ورزش هاي محلات یکی از اولویت هاي
برنامه اجرایی من در شهرداري خواهد بود و به دلیل تخصص و نزدیکی با ورزش قهرمانی به خوبی ظرفیت ها و کاستی هاي این حوزه

را می شناسم و براي آن برنامه خواهم داشت. 

این کاندیداي شهرداري همدان با اشاره به نقش مساجد در محلات اظهار کرد: از گذشته، مساجد یکی از پایگاه هاي مهم فرهنگی در
محلات و شهر محسوب می شود و تقویت آن و استفاده از این ظرفیت در تصمیم گیري ها و مشارکت ها مورد تأکید من خواهد بود. 

ابرارخرم تصریح کرد: اجراي پروژه هاي عمرانی همچون تقویت و بازسازي محلات، پیاده راه سازي ها و ایجاد مکان هاي مطالعه و
مراکز فرهنگی در داخل پارك ها می تواند نقش مهمی در حوزه فرهنگی داشته باشد. 
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وي با بیان اینکه حرکت به سمت درآمدهاي پایدار رمز موفقیت در مدیریت شهري خواهد بود، گفت: در شهرداري منطقه دو، 8 هزار
ملک جدید را شناسایی و ممیزي انجام شد ودر آن سال ها بیشترین درآمد را از نوسازي و پوششی بدست آوردیم و آموزش شهروندي

را به فیش هاي نوسازي پیوست کردیم. 

وي با اشاره به دشواري هاي درآمدهاي پایدار افزود: ما اطلاعات دقیقی از املاك تجاري و غیر تجاري در همدان نداریم و این دشواري
بزرگی است ، همچنین فرهنگ سازي مناسب در خصوص پرداخت عوارض شهري صورت نگرفته و تا زمانی که فرهنگ سازي نباشد

عوارض شهري قابل وصول نخواهد بود. 

این کاندیدا آراي دیوان را یکی از معضلات و مشکلات درآمدهاي پایدار دانست و افزود: اطلاعات شفافی از دستگاه هاي خدمات رسان
وجود ندارد، باید با کمک شوراي شهر مطالبات شهر همدان را در خصوص ارزش افزوده این دستگاه ها پیگیري کنیم، ارزش افزوده

بخش مهمی از درآمدهاي پایدار شهري محسوب می شود. 

ابرارخرم با تأکید بر بازنگري در قوانین نوسازي و شهري، اظهار کرد: برخی از قوانین ممیزي باید به سود شهرداري اصلاح شود و عدم
سهولت در پرداخت عوارض شهري از نکاتی است که باید مورد بازنگري قرار گیرد به طوري که مردم همانند عوارض نوسازي بتوانند از

طریق درگاه هاي الکترونیکی و بدون مراجعه به راحتی پرداخت کنند. 

وي با اشاره به اینکه در دنیا امروز مدیریت باید بر اساس علم باشد، تصریح کرد: اجراي نظام ارزشیابی در شهرداري همدان ضروري
است و پرسنل بر اساس تخصص و شایسته سالاري حاکم انتخاب شوند و در جایگاه مخصوص به خود باشند و قطعاً بنده کمیته

انتصابات را بر همین اساس راه خواهم برد. 

ابرارخرم در خصوص ارتقاي جایگاه شهرداري گفت: هرجا منافع مردم در میان باشد باید ورود پبدا کرد، شهردار باید بر اساس وظایف
خود و با هنرمندي خود در مسائل بدون ایجاد اختلاف ورود پیدا کند، کرامت شهرداري و شورا داراي اهمیت است، سرمایه مردم در

دست شهرداري است و نمیتوان این سرمایه را با دیگري معامله کرد. 

این کاندیداي تصدي شهرداري با شاره به پارکینگ منطقه آقاجانی بیگ در سه طبقه افزود: این پروژه در سال هاي رکود در شهر
همدان با 2400 فضاي تجاري در راستاي کنترل ترافیک شهري سرمایه گذاري شد و بزودي محل درآمدي براي شهرداري خواهد
بود، البته این طرح به دلیل مشکلات میراث فرهنگی و قنات پیدا شده در منطقه چند سالی به تعویق افتاد اما در حال حاضر مشکلات

مرتفع شده و بزودي تکمیل خواهد شد. 

ابرارخرم در جواب سوال یکی از اعضاي شورا در خصوص عدم وجود قاطعیت وي در رفتار با پرسنل گفت: دیدگاه امروز مدیریت
شهري متفاوت و بر اساس عقلانیت است، اگر من قاطعیت نداشتم پرسنل با من همراه نمی شد و نمی توانستن کارها را اجرایی کنم،

در دنیاي امروز قاطعیت یعنی صداقت و دلسوزي مدیران و دوران قلدر بازي تمام شده است. 

وي با بیان اینکه برخی از پروژه ها بدون داشتن طرح هاي مطالعاتی اجرا می شوند، اضافه کرد: داشتن طرح مطالعاتی نیاز ضروري هر
پروژه عمرانی است اما بسیاري از طرح ها بدون نیازسنجی و طرح مطالعه عملیاتی می شوند، در طرح مطالعاتی باید به همه جنبه

هاي فرهنگی، اقتصادي و اجتماعی توجه شود و میزان برداشت از پروژه هاي شهري بر اساس همین طرح مطالعاتی خواهد بود. 

ابرارخرم جذب سرمایه گذاري را مستلزم ایجاد اعتماد بین شهرداري، مردم و سرمایه گذار عنوان کرد و افزود: باید هماهنگی هاي
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بسیاري بین دستگاه هاي اجرایی براي جذب سرمایه گذار صورت بگیرد و شهردار به تنهایی نمی تواند بدون همکاري و همراهی
اعضاي شورا و دیگر مسئولان مربوطه در این امر موفق باشد. 

این کاندیداي تصدي پست شهرداري همدان اظهار کرد: در چند سال گذشه با دو هدف شهر الکترونیک و جذب سرمایه گذار به دنبال
تحقق و تکمیل پروژه فیبر نوري همدان بودم و توانستیم 70 میلیارد تومان سرمایه گذاري در این خصوص جذب کنیم که با اجراي

این طرح می توان با استفاده از اینترنت و اپلیکیشن گامی در راستاي اشتغال و سرمایه گذاري برداریم. 

وي با بیان اینکه اگر رینگ سوم شهر بازگشایی شود قدم بزرگی در کنترل و روان سازي ترافیک برداشته ایم، اظهار کرد: حمل و نقل
عمومی داراي تعاریف مختلفی است و داراي اشکال گوناگونی است، در پروژه قطار شهري باید کار فنی و کارشناسی صورت گیرد و اگر

نظر بر انجام آن باشد باید زودتر وارد کار شد و مردم را بیش از این منتظر ارائه خدمات خوب در حوزه حمل و نقل نگذاریم. 

خبر در حال تکمیل شدن است...
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«فملی» پیشرو در سرمایه گذاري اثرگذار

منبع: تسنیمشماره خبر:  118  |  تاریخ: 1400/05/21

شرکت ملی صنایع مس ایران، به عنوان یکی از شرکت هاي پیشرو در زمینه سرمایه گذاري هاي اثرگذار، سیاست خود را بر
پایه حفظ منابع و منافع بومی به همراه توسعه و اشتغال فراگیر قرار داده است.

شرکت ملی صنایع مس ایران، به عنوان یکی از شرکت
هاي پیشرو در زمینه سرمایه گذاري هاي اثرگذار، سیاست
خود را بر پایه حفظ منابع و منافع بومی به همراه توسعه و

اشتغال فراگیر قرار داده است. - اخبار بازار - 
به گزارش خبرگزاري تسنیم به نقل از مس پرس، این
شرکت با همراهی سایر شرکت هاي تابعه، علاوه بر حمایت
از تولید داخل و همکاري با شرکت هاي دانش بنیان،
توسعه زیرساخت هاي مناطق معدنی و محلی را به گونه
اي بازتعریف کرده است که بتواند زمینه تحول در مسائل

اجتماعی، ورزشی و فرهنگی را به وجود آورد. 
بر این اساس سیاست گذاري هاي کلان مدیریتی شرکت مس در مسیري گام برداشته است که به اعتقاد بسیاري از کارشناسان و
متخصصان داخلی، نمی توان نامی جز سرمایه گذاري اثرگذار به مثابه رشد و توسعه همزمان تولید محصول معدنی، مناطق بومی و

جامعه بر روي آن گذاشت. 
تاکید مدیریت شرکت مس بر توسعه سرمایه گذاري به منظور کاهش چالش ها و مشکلات نسل هاي آینده، به همراه ایجاد فرصت
طلایی براي مردمان سرزمین ایران، از دلایل مهم موفقیت سیاست گذاري هاي این شرکت در بخش سرمایه گذاري اثرگذار شناخته

می شوند 

شکی نیست که تغییر ماهیت سرمایه گذاري سنتی به سرمایه گذاري تاثیرگذار یکی از پیشامدهاي مثبت در تحقق برنامه هاي
بلندمدت شرکت هاي بزرگ صنعتی و معدنی دنیا به حساب می آید. اهمیت این موضوع به گونه اي است که شرکت هاي بزرگ،
ضمن اولویت بخشی به ساختارهاي زیست محیطی حوزه استحفاظی معادن و فرآوري محصول معدنی ـ صنعتی در مناطق بومی،
توسعه اکتشاف، استخراج، تولید، زیرساخت، فناوري و مسئولیت هاي اجتماعی را به عنوان مولفه هاي مهم سرمایه گذاري اثرگذار در

نظر می گیرند. 
صنایع معدنی و سرمایه گذاري در این حوزه جزو ارکان مهم توسعه یافتگی در جوامع مدرن است. این موضوع تا آنجا اهمیت می یابد
که بتوان به فهم اثرگذاري محصولات این بخش پی برد. یکی از بخش هاي مهم در صنایع معدنی، محصول صنایع مس است که بدون

آن، توسعه بسیاري از ممالک دنیا با چالش و وقفه مواجه خواهد شد. 
تاثیرگذاري محصولات و مشتقات فلز مس در زیرساخت هاي به کاررفته در جامعه شهري شامل حمل ونقل، عمران، تجهیزات و
ماشین آلات، لوازم بادوام مصرفی، برق، مخابرات، فناوري و... آن چنان عمیق و قابل ردیابی است که بدون در نظر گرفتن اهمیت و

کارکرد سرمایه گذاري در این زمینه، اختلال جدي در مسیر تحول و توسعه شهرنشینی هوشمند به وجود خواهد آمد. 
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بنابراین توجه به سرمایه گذاري و میزان اثرگذاري آن به عنوان وجه تمایز این مفهوم در ساختارهاي سنت گرا با ساختارهاي مدرن،
یکی از رهیافت هاي مهم در صنایع مختلف، به ویژه صنایع مس، در سراسر دنیاست. 

بدون اغراق می توان بر پایه ادله علمی گفت که فلز مس ایران جزو باکیفیت ترین محصولات دنیا به حساب می آید. کیفیت این
محصول ایرانی، با عیار 99/999درصدي، در میان سایر محصولات مشابه در دنیا به گونه اي است که قابلیت رقابت با ده کشور برتر

دنیا را دارد. 
متولیان صنعت مس ایران، به ویژه شرکت ملی صنایع مس ایران، سه پارامتر مهم را براي دستیابی به سرمایه گذاري اثرگذار در این
صنعت، طراحی و تبیین کرده اند: ظرفیت هاي بالقوه و بالفعل معدنی داخل کشور، اقتصادي بودن فرایندهاي کارکردي در این بخش

بر اساس اقتصاد آزاد بین الملل، امکان تامین مالی و اقتصادي طرح هاي توسعه اي. 
ارزیابی هاي صورت گرفته در شرکت مس نشان می دهند که صنعت مس، به عنوان یک صنعت راهبردي و داراي ارزآوري بسیار،
همواره از پیشران هاي سرمایه گذاري اثرگذار در منطقه خاورمیانه بوده است. بررسی جزئیات این موضوع، ضمن تاکید بر شکوفایی
این نوع سرمایه گذاري طی یک دهه اخیر در کشور، مصداقی از اثرگذاري اقدامات شرکت ملی صنایع مس ایران در راستاي تحول

اقتصادي و رفاهی کشور محسوب می شود. 
تجربه راهبرديِ مدیریت در شرکت ملی صنایع مس ایران یکی از نقاط ثقل توسعه یافتگی در صنایع معدنی کشور به حساب می آید.
مفهوم توسعه یافتگی در قامت سرمایه گذاري اثرگذار در زیرساخت ها به واسطه تولید محصولات شرکت ملی مس، همواره نقطه

اشتراك سازمان ها، نهادها و متخصصان بخش دولتی و خصوصی بوده است. 
تاکید مدیریت شرکت ملی مس ایران بر توسعه سرمایه گذاري به ویژه در زمینه سرمایه گذاري از جنس تاثیرگذار به منظور کاهش
چالش ها و مشکلات نسل هاي آینده، به همراه ایجاد فرصت طلایی براي مردمان سرزمین ایران، از دلایل مهم موفقیت سیاست

گذاري هاي این شرکت در بخش سرمایه گذاري اثرگذار شناخته می شوند. 
ایجاد طرح هاي بزرگ توسعه در زمینه اکتشاف، استخراج، تولید، زیرساخت ها، فناوري، خدمات اجتماعی و رفاهی، به همراه حفاظت
از منافع سهام داران و تضمین سوددهی در بلندمدت، جزو نتایج ملموس شرکت ملی مس ایران در زمینه سرمایه گذاري اثرگذار

هستند.
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حرف و حدیث استخدام هاي بدون ضابطه در پتروشیمی هاي دهدشت و

گچساران؛ سیاسیون دست از سر اشتغال بردارند

منبع: تسنیمشماره خبر:  119  |  تاریخ: 1400/05/21

گروه استان ها_بکارگیري هاي بدون ضابطه نیروي انسانی در دو پتروشیمی در دست ساخت دهدشت و گچساران در سال
هاي اخیر حرف و حدیث هاي فراوانی به همراه داشته است.

گروه استان ها_بکارگیري هاي بدون ضابطه نیروي انسانی
در دو پتروشیمی در دست ساخت دهدشت و گچساران در
سال هاي اخیر حرف و حدیث هاي فراوانی به همراه داشته

است. - اخبار استانها - 
به گزارش خبرگزاري تسنیم از یاسوج، معضل بیکاري در
مناطق مختلف کشور از جمله استان کهگیلویه و بویراحمد
در یک دهه اخیر به مهمترین چالش براي مدیران تبدیل

شده و روز به روز بر تعداد بیکاران اضافه می شود. 

استان کهگیلویه و بویراحمد با وجود ظرفیت هاي ویژه در بخش هاي مختلف از جمله 20 درصد نفت و گاز، 20 درصد جنگل هاي
زاگرس، 10 درصد آب هاي سطحی،طبیعت بکر و ...اما هنوز واژه محرومیت و نداري را با خود یدك می کشد و مستمر بر تعداد 30

هزار فارغ التحصیل بیکار این استان افزوده می شود. 

صنعت، کشاورزي و گردشگري هنوز نتوانسته سهمی در اقتصاد این استان داشته باشد زیرا نباید شاهد این همه محرومیت، فقر و
بیکاري باشیم. 

دو واحد پتروشیمی گچساران و دهدشت در دست ساخت بوده که بکارگیري هاي بدون ضابطه در این دو پروژه حرف و حدیث هاي
فراوانی را به همراه داشته تا جایی که سید ناصر حسینی پور نماینده این حوزه انتخابیه در مجلس پیگیر طرح تحقیق و تفحص است

و جوانان بومی تنگ هیگون و تنگ سپو دهدشت نیز ازبکارگیري غیربومی ها در این واحد نیز گلایه مند هستند 

کلنگ پتروشیمی دهدشت در سال 86 در زمینی به مساحت 102 هکتار در منطقه «کلاچو» در مستعدترین زمین هاي کشاورزي
کهگیلویه و بویراحمد و در شرق دهدشت به زمین زده شد. 

این واحد پتروشیمی با هدف تولید سالانه سه هزار تن مواد پلی اتیلن سنگین و اشتغال قریب به 350 نفر به صورت مستقیم و سه
هزار و 500 نفر به صورت غیر مستقیم به زمین خورد، کلنگی که تاکنون و پس از گذشت 13 سال دهدشت و دهدشتی خیري از آن

ندیدند. 

آبان ماه 1381 به منظور توسعه و آبادانی مناطق محروم و کمتر توسعه یافته غرب کشور، طرح احداث خط لوله سراسري اتیلن غرب
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در هیئت دولت تصویب شد. 

هدف از احداث طرح پتروشیمی گچساران، تأمین خوراك مجتمع هاي زیرمجموعه پتروشیمی باختر (واقع در مسیر خط لوله سراسري
اتیلن غرب) و همچنین مجتمع هاي پتروشیمی منطقه دنا شامل پتروشیمی هاي چهارگانه ممسنی، دهدشت، بروجن و کازرون است.

محصول اتیلن گرید پلیمري تولیدي در پتروشیمی گچساران به طول تقریبی 700 کیلومتر به عنوان خوراك 4 پتروشیمی
زیرمجموعه این شرکت انتقال می یابد. 

پرداخت 211 میلیارد تومان تسهیلات اشتغال زایی در تهران /نوسازي تاکسی و اتوبوس در دستور کار قرار دارد 
250 میلیارد تومان منابع اشتغال به کمیته امداد استان خراسان جنوبی اختصاص یافت + فیلم 

کابوس بانک ها براي سرمایه گذاران / موانع پر پیچ و خم براي پرداخت تسهیلات اشتغالزایی با تعیین وثیقه هاي سنگین 
معاون هماهنگی امور اقتصادي استاندار کهگیلویه و بویراحمد می گوي : پتروشیمی گچساران هم اکنون 85 درصد پیشرفت فیزیکی

دارد و طبق برنامه ریزي هاي انجام شده 3 ماهه اول سال آینده به بهره برداري می رسد. 

سید حشمت االله صمیمی دوست با اشاره به اینکه با بهره برداري از پتروشیمی گچساران براي 300 نفر به طور مستقیم ایجاد می
شود، افزود: پتروشیمی دهدشت نیز هم اکنون 35 درصد پیشرفت فیزیکی دارد و نمی توان زمان دقیقی براي براي تکمیل و بهره

برداري اعلام کرد. 

وي در زمینه نحوه بکارگیري در پروژه دو پتروشیمی دهدشت . وگچسارا ن، تاکید کرد: کمیته اي با حضور فرماندار، اداره تعاون، کار و
رفاه اجتماعی و ...باید در این زمینه تشکیل و بعد نیروهاي مورد نیاز را معرفی کنند. 

سرپرست اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی کهگیلویه و بویراحمد گفت: بستر سازي و آماده کردن ظرفیت ها و فرصت هاي لازم
براي ایجاد اشتغال مهمترین رسالت این اداره بوده و در همین راستا به رویکرد تعاملی با کارفرمایان و شرکتی هاي تولیدي صنعتی در

زمینه جذب فرصت هاي اشتغال در هرمنطقه داریم. 

آیت االله ارمغانی اظهار داشت: اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی خود را در کنار کارفرمایان می بیند وبراي رفع موانع ومشکلات آنها
در کارگروه رفع موانع تولید استان تلاش می کند. 

وي با اشاره به وعده مدیران پتروشیمی دهدشت، ادامه داد: این شرکت قصد دارد در آینده نزدیک با آغاز عملیات ساختمان سازي و با
هماهنگی اداره تعاون، کار و رفاه اجتماعی و فرمانداري شهرستان کهگیلویه اقدام به جذب تعداد قابل ملاحظه اي نیروهاي بومی بیکار

کند که این مهم نگرانی تمامی ثبت نام شدگان متقاضی کار در پتروشیمی کهگیلویه را مرتفع می کند. 

مدیر شرکت پتروشیمی دهدشت نیز ضمن نگرانی از ساختار متقاضیان کار به ویژه ضعف مهارت کار آنها، خاطرنشان کرد: خوشبختانه
با تعامل وهمکاري سازنده و موثر با اداره تعاون، کار و رفاه اجتماعی وشوراي تامین شهرستان در چارچوب ضوابط و مقررات اقدام به

جذب نیرو کرده ایم و این مهم در آینده نیز ادامه دارد.
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2 تفاهم نامه سرمایه گذاري در خراسان جنوبی امضا شد

منبع: ایرناشماره خبر:  120  |  تاریخ: 1400/05/21

بیرجند – ایرنا – 2 تفاهم نامه سرمایه گذاري اقتصادي با اعتبار 2 هزار و 30 میلیارد ریال و مشارکت بخش خصوصی در
خراسان جنوبی مبادله و امضا شد.

بیرجند – ایرنا – 2 تفاهم نامه سرمایه گذاري اقتصادي با
اعتبار 2 هزار و 30 میلیارد ریال و مشارکت بخش

خصوصی در خراسان جنوبی مبادله و امضا شد. 

به گزارش روز پنجشنبه روابط عمومی استانداري خراسان
جنوبی از مجموع 2 تفاهم نامه اي که امروز در ستاد
توسعه خاوران به امضا رسید، یک مورد مربوط به ایجاد
گلخانه هیروپونیک جو و فرآوري و غنی سازي خوراك دام

بود. 

این واحد تولیدي با میزان سرمایه گذاري هزار و 430 میلیارد ریال، زمینه اشتغال 250 نفر را فراهم می آورد. 

آغاز عملیات اجرایی این واحد تولیدي شهریور 1400 است و در طول 18 ماه به بهره برداري خواهد رسید. 

این تفاهم نامه بین حمید ملانوري استاندار و سیدحسن جعفري عضو هیئت مدیره شرکت سایه بهشت طبیعت مبادله شد. 

همچنین بر اساس تفاهم نامه مبادله شده در ستاد توسعه خاوران، واحد تولیدي 100 هزار تنی کنستانتره سنگ آهن در شهرستان
زیرکوه راه اندازي می شود. 

این واحد تولیدي که از شهریورماه وارد فاز اجرا می شود، طی بازه زمانی 16 ماه به بهره برداري خواهد رسید. 

بخش خصوصی براي اجراي این پروژه، 600 میلیارد ریال سرمایه گذاري می کند. 

آغاز به کار این واحد تولیدي کنستانتره سنگ آهن، براي 47 نفر اشتغالزایی به همراه دارد. 

تفاهم نامه راه اندازي این واحد تولیدي در ستاد توسعه خاوران، به امضاي حمید ملانوري استاندار خراسان جنوبی و غلام حیدر پرده
پوش سنگانی مدیرعامل شرکت بارمان آساك هیراد رسید. 

برچسب ها 
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- توسعه اقتصادي 
- خراسان جنوبی 

- سرمایه گذاري
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زنگنه: ناخواسته وارد «نبرد آخر» شدیم

منبع: صبحانه آنلاینشماره خبر:  121  |  تاریخ: 1400/05/21

وزیر نفت گفت: من در دوره کاري بیش از 40 ساله خود زیاد «زنده باد» براي یک عده و «مرده باد» براي همان عده یا
برعکس آن را دیدم، نه براي «زنده باد» ارزش قائلم نه براي «مرده باد»، نه براي «زنده باد» کار کردم نه براي «مرده باد»،

من براي آنچه اعتقادم بود کار کردم.

به گزارش صبحانه،بیژن زنگنه شامگاه سه شنبه (19
مردادماه) در مراسم تودیع خود که با حضور مدیران ارشد
صنعت نفت برگزار شد، اظهار کرد: در هشت سالی که
گذشت ما در کنار هم روزهاي سخت، تلخ و شادمانی را
سپري کردیم و از فراز و نشیب هاي بسیاري با هم عبور
کردیم، البته در این چهار سال دوم بیشتر روزها سخت و
تلخ بود، اما با تلاش بسیار همسو با منافع مردم براي عبور
از این دشواري ها به معناي واقعی آن جهاد کردیم، افرادي
این مجاهدت هاي خاموش و پنهان را دیدند و کسانی هم
نه تنها نخواستند این مجاهدت ها را ببیند بلکه آن را از

مردم پوشاندند و حتی سعی در دگرگون جلوه دادن آنها کردند. 

وي ادامه داد: من نمی خواهم قضاوت درباره مجاهدت هاي همکارانم در این مدت را به تاریخ بسپارم زیرا احاله کار به درازمدت بی
انتهاست، اما اطمینان دارم که در کوتاه مدت مردم، منتقدان و وجدان هاي بیدار به واقعیت و حقیقت اعمال دست خواهند یافت.

دستاوردهایی که در این شرایط استثنایی و بی مانند به دست آمد واقعا بی نظیر و افتخارآمیز بوده است. 

گفتنی فراوان دارم 

وزیر نفت با بیان اینکه در پاره اي از روزهاي این چهار سال اخیر سخت ترین روزهاي دوران خدمتم را سپري کردم و درد و رنج
سوختن مغز استخوانم را احساس کردم، افزود: با توکل به خدا این روزها گذشت، امروز خرسندم و خداي متعال راشکر می گویم که
این بار سنگین از دوش ام برداشته می شود. براي همکارانم که در آینده مسئولیت را به عهده می گیرند هم از صمیم قلب آرزوي

توفیق می کنم. 

بنا بر اعلام شاتا زنگنه ادامه داد: حرف هاي گفتنی فراوان دارم که نه اکنون و نه فردا قابل بیان نیست، البته آنها را خواهم نوشت، اما
معلوم نیست چه زمانی منتشر شود، خدا می داند، شاید به کار جوانان ما بیاید. 

وي با یادآوري اینکه در دوران مسئولیتم در وزارت نفت و دیگر بخش ها، سیاست هایی را با مشورت و فکر زیاد طراحی، تنظیم و
ابلاغ کردم، اظهار کرد: بزرگترین سرمایه انسان و مدیر، عمر و وقتش است. وقت نباید تلف شود. حرف اضافه زدن، تکرار بیهوده،

نوشتن و گفتن حرف هاي بی خاصیت آفتی است که گرفتار آن شدیم. 
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وزیر نفت ادامه داد: همچنان از سیاست هایی که با مشورت تدوین شده است، دفاع می کنم. نه اینکه این سیاست مطلق باشد چون
محصول بشري است و قابل تغییر و اصلاح است اما هر سیاست و ایده جدیدي مخالف دارد. مگر می شود تصمیم هاي اثرگذار گرفت و

مخالف نداشت!؟ 

رفیق بازي نکردم، رودربایستی نداشتم 

زنگنه با این توصیه به ویژه به جوانان که «هرگز از کیسه دولت براي خود رفیق درست نکنید»، گفت: من خیلی کم رفیق داشتم،
رفیقان و دوستانم، همکارانم بودند. رفیق بازي نمی کردم، رفیق هزینه دارد، توقع دارد. یک مدیر ارشد نمی تواندرفیق بازي کند. من

به خاطر مردم روابط و رفت و آمدهاي خود را محدود کردم. 

وي با تأکید بر اینکه من با هیچ فردي در دوران خدمتم رودربایستی نداشتم، تصریح کرد: می پذیرم که اشتباه هاي رفتاري وشخصی
داشتم اما از سیاست هایی که اتخاذ کردیم دفاع می کنم، سیاست هایی که با عقل جمعی در زمانی که گرفته شد، درست بوده است. 

وزیر نفت با بیان اینکه من بیشتر وقت خود را صرف «فکر کردن» کردم و از شما هم می خواهم اگر می خواهید در کار خود موفق
باشید فکر کنید، طراحی مفهومی کنید، ایده پردازي کنید، افزود: ما در این مدت اینکارها را انجام دادیم و فکر می کنم مهم است. 

گریه خاموش فراوان دارم 

زنگنه به تعارض میان «محبوبیت» و «خدمت» اشاره کرد و با بیان اینکه من بین این دو «خدمت» را انتخاب کردم، اظهار کرد: آبرو را
خدا می دهد و خودش هم بخواهد می گیرد. من نیامدم از پول بیت المال براي خودم محبوبیت درست کنم. من دربرابر 85 میلیون
ایرانی مسئولیت دارم و بار آن را بر دوش خود حس می کردم. من فقیري را می بینم گریه ام می گیرد، بارهاگفته ام گریه خاموش
فراوان دارم. آدم هایی که تب تندي دارند احساسات شان هم قوي است. به خاطر مردم گریه زیاد می کردم و می کنم، من می بینم

مردم چه گرفتاري هایی دارند. 

وي با بیان اینکه من خود را در تمام آنچه که در جمهوري اسلامی ایران از ابتداي پیروزي انقلاب اسلامی تاکنون اتفاق افتاده مسئول
می دانم، زیرا خودم را یک انقلابی می دانم و هستی، جوانی و زندگی ام را براي آرمان هاي انقلاب گذاشتم، تصریح کرد: من و نسل
من به دلیل بیکاري به دولت نیامدیم، به خاطر اعتقاد و آرمان هایمان آمدیم و حاضر نیستیم از آرمان هایمان بگذریم، سربلندي مردم

اصل آن آرمان ها بود. 

وزیر نفت ادامه داد: من می خواهم ایران در جایگاه نخست منطقه باشد، وقتی می بینم اینطور نیست کلافه می شوم و زجر می کشم. 

ناخواسته وارد «نبرد آخر» شدیم 

زنگنه با تأکید بر اینکه من حاضر نیستم از پول دولت و بیت المال با وجود آنکه پول محبوبیت می آورد بگذرم و زیر بار آن نمی روم،
یادآوري کرد: من در دوره کاري بیش از 40 ساله خود زیاد «زنده باد» براي یک عده و «مرده باد» براي همان عده یابرعکس آن را
دیدم، نه براي «زنده باد» ارزش قائلم نه براي «مرده باد»، نه براي «زنده باد» کار کردم نه براي «مرده باد»، من براي آنچه اعتقادم بود

کار کردم. 
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وي ادامه داد: البته بدان معنا نیست که باید کاري انجام داد که همه با آن مخالف باشند. حکومت گري قواعد دارد و باید درقالب این
قواعد کار کرد و گرنه سبب اتلاف منابع می شویم و دود آن به چشم مردم می رود و درست نیست. 

وزیر نفت با بیان اینکه ما در این هشت سال دستاوردهاي بزرگی داشتیم، گفت: اواسط سال 1398 در جمع صمیمانه فرماندهان
مهندسی جنگ جهاد سازندگی بیان کردم که شرایط حاکم بر اقتصاد کشور از زمان جنگ هم سخت تر است. براي کسی در سن و

سال من، شاید این آخرین فرصت ها براي جنگ باشد و من اسم این جنگ را «آخرین نبرد» می گذارم. 

زنگنه با بیان اینکه ما ناخوادآگاه و ناخواسته وارد نبرد آخر شدیم، افزود: سال 1396 براي نبرد با تحریم نیامده بودیم اما بر ما تحمیل
شد؛ ما مردانه با ابتکار و خلاقیت بر خلاف عده اي که تنها ادعا کردند، ایستادیم و توانستیم سربلند باشیم. 

بالاترین انضباط در مخفیانه ترین کار 

وي با بیان اینکه «ما در دوران تحریم بیش از 84 میلیارد دلار نفت و فرآورده نفتی فروختیم و یک بابک زنجانی درست نشد» افزود:
بله، بسیاري می خواستند نفت بفروشند، اما اگر با آن ترتیب پیش می رفتیم اکنون صد بابک زنجانی روي دست ما نبود. در حالی که
یک بابک زنجانی هم درست نشد. می گفتند شجاعت ندارید، جسارت ندارید، جسارت براي چه؟ براي هدردادن پول مردم؟ زمانی
300 تا 400 میلیارد تومان و اکنون حدود هزار میلیارد تومان پول یک کشتی نفت است. روي چه حسابی بدهیم عده اي ببرند؟ ما در
مخفیانه ترین و پنهان ترین با بالاترین انضباط کار کردیم و هفت نفر از بالاترین رده ها پاي همه اسناد را امضا می کردند و ما سربلند

بودیم. این نبرد آخر ما بود که ان شاءاالله این مسیر ادامه می یابد. 

وزیر نفت به دیگر اقدام هاي انجام شده از جمله تحقق جهش هاي پتروشیمی، پوشش گسترده گازرسانی، شکل گیري ساختار جدید
و هدفمند کار با دانشگاه ها، همینطور راه اندازي پارك فناوري و نوآوري صنعت نفت، توسعه میدان هاي مشترك غرب کارون و پارس
جنوبی، ایفاي مسئولیت هاي اجتماعی نفت، شکل گیري شرکت هاي اکتشاف و تولید ایرانی، ساخت داخل و توجه به فناوري، بهبود
ظرفیت و افزایش تولید پالایشگاه هاي نفت، میعانات گازي و ... اشاره کرد و گفت: با توسعه گازرسانی، اقدام محیط زیستی بزرگی

برداشته شده است که در آینده، ثمره هایش بیشتر نمایان می شود، ضمن اینکه صدها شغل نیز به این واسطه ایجاد شده است. 

می گفتند IPC بد است و PSA خوب! 

زنگنه به تدوین الگوي جدید قراردادهاي نفتی هم اشاره و اظهار کرد: کار زیادي در این زمینه انجام شد و جالب آنکه برخی از آنان که
زمانی دنبال قرارداد مشارکت در تولید بودند و به ما می گفتند چرا قرارداد توسعه میدان گازي فرزاد را در این قالب امضا نمی کنید، با
الگوي جدید قراردادهاي نفتی مخالفت می کردند. به زعم آنان، مشارکت در تولید ایرادي نداشت، اما این الگوي قراردادي اشکال
داشت. در آینده هم شخصا با هر قرارداد امتیازي، و مشارکت در تولید در نفت مخالفت خواهم کرد تا وقتی ظرفیت هاي مناسب تري

وجود دارد، چرا قراردادهاي امتیازي؟ 

نفت باید به صورت «فرست کلاس» اداره شود 

وي در ادامه به بحث سرمایه انسانی پرداخت و گفت: انتقادهاي بسیاري مبنی بر اینکه در این سال ها به سرمایه انسانی کمتر توجه
شده، مطرح است. ابتدا درباره بازنشستگان عرض کنم که آنچه در توان مان بود انجام دادیم. حداقل حقوق بازنشستگان امروز 8
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میلیون تومان و میانگین حقوق شان نسبت به هشت سال پیش 10 برابر شد؛ نمی گوییم ایده آل است اما تلاش مان را کردیم. 

وزیر نفت ادامه داد: من همیشه گفته ام و باز هم می گویم نفت باید به صورت «فرست کلاس» و «متمدنانه» اداره شود؛ نه باتفکر
ابتدایی. براي تشکیلات «فرست کلاس»، به افراد «فرست کلاس» نیاز است. مشکل اشتغال با استخدام دولتی رفع نمی شود. 

زنگنه تصریح کرد: براي ایجاد اشتغال باید همان کاري انجام شود که در عسلویه و گازرسانی روستایی انجام شد و صدهاهزار اشتغال
ایجاد کردیم و مردم دستشان در جیب خودشان بود و با عزت پول درآوردند نه اینکه به دولت تحمیل شوند. تولید 6 میلیون بشکه
نفت خام در روز، فعال کردن صنایع پتروشیمی، درست کردن پالایشگاه و صدها راه دیگر می تواند اشتغال زایی بالایی در کشور ایجاد
کند. پولی که از درآمد نفت اضافه می شود حدود سالی 140 تا 150 میلیارد دلار است که اگر سرمایه گذاري شود، مشکلی براي

اشتغال وجود ندارد. 

وي افزود: در عین حال تلاش هایی شد تا حقوق نیروهاي غیررسمی عملیاتی تا 80 درصد نیروهاي رسمی افزایش یابد، طرح طبقه
بندي مشاغل و همینطور بیمه تکمیلی براي نیروهاي ارکان ثالث اجرایی شد. تشکیل مرکز توسعه مدیریت صنعت نفت نیز از اقدام
هاي بزرگی بود که با هدف ارزیابی و تقویت نهاد ساختار نفت انجام شد. دوره هاي دانشگاهی پاسخگوي بسیاري از نیازهاي ما نیست

و اگر درست کار شود، این مرکز می تواند در ساختن آینده اي بهتر براي صنعت نفت نقشی موثر ایفا کند. 

دولت رئیسی هم جاي مفسدان نیست 

وزیر نفت با این توصیه که نفت باید حرفه اي اداره شود و نباید جولانگاه احزاب و گروه هاي سیاسی شود، تأکید کرد: سیاست هاي
دولت به طور حتم باید در وزارت نفت پیاده شوند، اما معنایش آن نیست که اداره شرکت هاي نفت به دست وابستگان و پیوستگان
احزاب و گروه هاي سیاسی بیفتد؛ زیرا چنین رویه اي ضربه هاي جبران ناپذیري به صنعت نفت وارد می کند. یکی دیگر از وصیت
هاي مهم حرفه اي من این است؛ در جاهایی مانند صنعت نفت که مبادلات مالی بزرگ دارد، باید نسبت به فساد بسیار حساس بود.
فساد مالی به فساد فرهنگی و اجتماعی و سیاسی هم منجر می شود. من با افرادي که فساد مالی یا اخلاقی داشتند کنار نمی آمدم.
حالا هم بعضی فاسدها فکر می کنند دولت آقاي رئیسی جاي مفسدان است؛ خیر، دولت آقاي رئیسی هم جاي مفسدان نیست. باید

دست از بیت المال کشید. 

زنگنه به بعضی مدیران که همواره از جایگاه یا حقوق و مزایاي خود گله دارند اشاره کرد و گفت: شما که در دولت مشغول به کار شده
اید به انتخاب خود آمده اید؛ پس خود را با دیگران مقایسه نکنید. وقتی به دولت آمده اي نمی توانی بگویی فلانی در فلان شرکت
خصوصی فلان قدر حقوق می گیرد. او آن راه را انتخاب کرده و شما این راه را. این نقطه آغاز فساد است. اگر گفتید حق ما بیش از

این است، معنایش این است که می توانیم از راه دیگري این حق را بگیریم و این رویه، نه اخلاقی است، نه دینی و نه قانونی. 

کارهایی که نتوانستیم انجام دهیم 

وي همچنین با بیان اینکه در این مدت کارهاي بسیاري انجام شد اما کارهایی هم نتوانستیم انجام دهیم، اظهار کرد: برخی از کارها را
شرایط بین المللی به ما اجازه نداد، برخی هم شرایط داخلی و عده اي از افراد نگذاشتند؛ ما شاهد رشدیک چپ جدید غیرتئوریزه شده
در کشور هستیم که در بعضی مناطق هم قوي هستند که این موضوع را در همین حد در اینجا می گویم، شاید در جایی آنها را

بنویسم. 
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وزیر نفت با اشاره به اینکه من همیشه اعتقاد داشتم و دارم که باید افزایش جهشی تولید نفت خام را همراه با افزایش ضریب بازیافت
نفت انجام دهیم و رسیدن به تولید 6 میلیون و 500 هزار بشکه نفت خام در روز را کاري واجب براي کشور می دانم، تصریح کرد: ما
در این مرحله براي بازگشت کامل به بازار فرصت پیدا نکردیم، یک بار در سال 95 بازگشتیم و این بار دیگر فرصت نبود و نتوانستیم.

ان شاءاالله دوستان بعدي این کار را می کنند، ما هم زمینه هایش را ایجادکردیم. 

زنگنه با بیان اینکه فشارافزایی پارس جنوبی را در قرارداد با توتال و شرکت ملی نفت چین (سی ان پی سی) آغاز کردیم اما ناتمام
ماند، گفت: ما مقدمات این کار را با قراردادهایی با اوتی سی OTC آغاز و مطالعاتی تهیه کرده ایم و امیدوارم ادامه یابد. 

وي ادامه داد: شرایط تحریم اجازه اصلاح پایدار روابط مالی میان دولت و شرکت ملی نفت را به ما نداد زیرا روابط مالی بین دولت و
شرکت ملی نفت روابط مغشوشی است و ناکارآمد است و این باید درست شود و از واجبات است. 

وزیر نفت با تأکید بر اینکه براي سیستم توزیع سوخت و برندها بسیار تلاش شد اما خیلی موفق نشدیم، ادامه داد: من سیستم توزیع
سوخت کشور را شایسته این کشور نمی دانم و روزآمد نیست اما به دلایلی که بخشی هم منافع افراد بود، امکان پذیر نشد. 

دفنِ قانون رفع موانع تولید 

زنگنه با بیان اینکه گام بسیار بلندي که در تصویب ماده 12 رفع موانع تولید برداشته شد یک شاهکار براي بهینه سازي بود، گفت: جز
در گازرسانی به روستاها و صنایع به دلیل مشکلاتی که پیش آمده به ویژه یارانه ها، این قانون در عمل دفن شد. این از موضوعاتی بود
که خدمت آقاي رئیسی هم عرض کردم که این قانون را احیا کنید؛ نزدیک به 80 میلیارد دلار در سال 1398 یارانه انرژي پنهان به

مردم داده شد و این موضوع بسیار مهمی است و باید از طریق سازوکار بهینه سازي کمک کنیم که کاهش یابد. 

وي همچنین به پیگیري سیستم تعمیر و نگهداري تأسیسات نفت اشاره کرد که به دلایلی انجام نشد و افزود: نظر داشتیم که براي
هزینه کرد در بهداشت و درمان صنعت نفت کارفرما تعریف شود و از این وضع در آید که عده اي با جوسازي نگذاشتند. 

وزیر نفت با بیان اینکه بخش بزرگی از کارهاي امانی کاهش یافت اما بخشی از آن نشد، به موضوع ورزش هم اشاره کرد و گفت:
همکاران من در نفت و در حوزه ورزش بسیار تلاش کردند اما همراهی نداشتیم. 

زنگنه تصریح کرد: اصلاح اقماري در خشکی نیز از مسائلی بود که خیلی تلاش کردیم اما همه با هم متحد بودند که نگذارند این کار
شود؛ این کار در بلندمدت بسیار به ضرر خانواده ها و بهره برداري است اما متأسفانه آن طور که می خواستم نشد. 

وي با بیان اینکه در مجلس هر ساله نفت را شامل شماري قانون که مشمول آن نبود، کردند که با این قوانین نمی شود نفت را اداره
کرد، گفت: این موضوع را به تازگی هم در نامه اي به مقام معظم رهبري نوشتم. تولید 6 میلیون و 500 هزار بشکه نفت خام در روز با

این روش نمی شود و نفت به دلیل اینکه می تواند در کشور تحول ایجاد کند، باید مستثنی باشد. 

وزیر نفت ادامه داد: تجارب و جمع بندي هاي ما با بحث هاي زیادي که در داخل شرکت هاي مختلف انجام شده است در قالب چند
سند براي آیندگان تنظیم شده است و خدمت دولت بعدي دادیم. 

هر کمکی که بتوانم به دولت آینده می کنم 
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زنگنه با اشاره به اینکه من بارها اعلام کردم و گفتم که هر کمکی که دولت آینده بخواهد به خاطر ایران و سربلندي ایران انجام می
دهم، تصریح کرد: شرایط کشور خطیر است، به خاطر وحدت ملی، به خاطر تمامیت ارضی، به خاطر ملت و کاهش درد و رنج مردم که
من مدت هاست دیگر نمی گویم بهبود زندگی مردم، می گویم کاهش درد و رنج مردم، هر کمکی که بتوانم می کنم و هیچ توقعی هم

ندارم. 

زنگنه با تأکید بر اینکه از هیچ کس دلخوري ندارم و هر کسی به من بدي کرده را می بخشم و حلال می کنم، افزود: اما کسانی که
مردم را نسبت به اعمال ما بدبین کردند و ما را دزد و خائن به کشور خطاب کردند و ذهن مردم را خراب کردند که این فقط یک
مسئله شخصی نیست، اینها یک نظام و ساختار را خراب کرده اند و این حق الناس است و حق عمومی را ضایع کردند؛ اینها فکر

نکنند با رضایت و حلال کردن من مسئله تمام می شود، راه سختی دارند و باید آن را حل کنند. 

حلالم کنید، نفت را به شما می سپارم 

وي با قدردانی از همه همکاران چه آنهایی که حاضرند و چه آنها که غایبند، گفت: از همه بابت بداخلاقی هایی که دارم، عذرخواهی
می کنم و خواهش می کنم من را حلال کنید و ببخشید. فردي که 70 سالش می شود دیگر نمی تواند اخلاقش را تغییر دهد. ممکن

است با افراد بداخلاقی یا نگاه تند کرده باشم یا برداشت دیگري از صحبت هایم شده باشد اما من قصد توهینی نداشته ام. 

وزیر نفت با بیان اینکه می پرسند پس از وزارت نفت به چه کاري مشغول خواهید شد، ادامه داد: من یک معلم دانشگاه هستم و در
دانشکده مهندسی شیمی دانشگاه فنی تهران مستقر می شوم و اگر کلاسی گذاشته شد، تدریس خواهم کرد و خاطرات و تجربه هایم

را می نویسم. 

زنگنه در پایان گفت: من نفت را به شما دوستان می سپارم و شما را به خدا می سپارم. خوشحالم که این بار سنگین را شرافتمندانه به
زمین گذاشتم، اما هم به آینده امیدوارم و هم نگران؛ زیرا مشکلات را می دانم. امیدوارم دولت بر چالش ها غلبه کند. همه شما هم به
خاطر سربلندي کشور همکاري کنید تا بتوانیم این دوران سخت را بگذرانیم و کشور را از مشکلات عبور دهیم. از لطف همه شما

تشکر می کنم، خدا به همه شما و خانواده هایتان سلامتی دهد./ ایسنا
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چرا صیانت، مطلوب کسب و کارهاي آنلاین نیست؟

منبع: بازار کارشماره خبر:  122  |  تاریخ: 1400/05/21

با وجود رشد منفی اقتصاد ایران در دوران کرونا بخش اقتصاد دیجیتال و فضاي کسب و کارهاي آنلاین با رشد قابل توجهی
روبه رو بوده است.

با وجود رشد منفی اقتصاد ایران در دوران کرونا بخش اقتصاد دیجیتال و فضاي کسب و کارهاي آنلاین با رشد قابل توجهی روبه
رو بوده است. 

به گزارش اقتصادآنلاین به نقل از دنیاي اقتصاد؛ بر اساس برآوردهاي مرکز آمار، رشد اقتصادي کشور در سال 99 حدود منفی 6/ 4
درصد بوده این در حالی است که در همین شرایط، اقتصاد دیجیتال و کسب وکارهاي آنلاین رشد مثبت 4/ 6 را به ثبت رسانده اند. 

رشد یک بخش در زمانه افت دیگر بخش هاي اقتصادي شاید از نادر اتفاقات توسعه اي باشد، اما ایجاد زیرساخت ها و بسترهاي
تکنولوژیک در کنار فضایی که از حدود یک دهه قبل در ایران اتفاق افتاد چنین نتایجی را به بار آورده است. امروزه استارت آپ ها و
کسب و کارهاي اینترنتی نقش غیر قابل انکاري در فضاي کسب وکار ایران دارند؛ میلیون ها نفر از طریق این کسب و کارها به کار
مشغولند و نوآوري هاي ایجاد شده در فضاي کسب و کار به زندگی مردم گره خورده است. از همین رو تبعات طرح "صیانت" که
احتمالا منجر به محدودیت هاي گسترده براي فعالان کسب و کارهاي دیجیتالی خواهد شد از هم اکنون با مخالفت هاي آنان مواجه

شده است. 

تقی پور، وزیر اسبق ارتباطات این هفته در نطق خود در مجلس در دفاع از طرح صیانت برخی اقدامات انجام شده در توسعه این حوزه
را مصداق خیانت دانسته و گفته بود " طی هشت سال در فضاي مجازي کشورمان خیانت شد و این فضا را بدون قید و شرط در

اختیار دشمنان گذاشتند." 

اظهارنظرهاي مختلف طرفداران طرح صیانت هرچند در هفته
هاي اخیر متمرکز بر اطمینان به مردم براي عدم فیلترینگ یک
باره شبکه هاي اجتماعی بوده، اما در بخش هاي مختلف این
طرح پررنگ شدن نقش حاکمیت و کنار رفتن فضاي رقابتی و
جایگزینی با اقتصاد رانتی نگرانی فعالان و کارشناسان را به همراه
داشته است. طبیعی است طرحی که قرار است براي بازیگران
موفق امروز فضاي اقتصاد دیجیتال ایران قوانین سختگیرانه و
احتمالا رقباي حکومتی ایجاد کند مورد استقبال آنان قرار نگیرد،

اما از سوي دیگر هر نوع دستکاري در چیزي که حتی در دوران پاندمی عملکرد قابل قبولی از خود به جا گذاشته بر هم زدن وضعیت
مطلوب به سمت وضعیتی نامشخص در آینده است. 
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آسیب هاي اقتصادي طرح صیانت وقتی صحبت از ارتباط اینترنتی می شود، ادراك عموم مردم و حتی گاه سیاست گذاران از این
موضوع، بسیار ساده انگارانه و سطحی است. درحالی که این حوزه پیچیدگی هاي بسیار زیادي دارد و کوچک ترین تصمیم می تواند بر
سرنوشت طیف گسترده اي از کسب و کارها و بخش مهمی از اقتصاد یعنی اقتصاد دیجیتال، اثر گذارد. اما حالا طرح صیانت قرار است

با ورود خود، شرایطی فراهم آورد که فضاي اینترنت کشور با تغییرات قابل توجهی مواجه شود. 

امیر ناظمی، رییس سازمان فناوري اطلاعات اخیرا در میزگردي در انجمن صنفی روزنامه نگاران درباره این طرح جدید مجلس گفته
است: این طرح از چندین جنبه حائز اهمیت است و نمی توان تنها ایراد آن را نقض حقوق شهروندان براي دسترسی آزاد به اطلاعات
دانست. بلکه باید سویه هاي اقتصادي، سیاسی آن و حتی اثراتی را که می تواند بر نظام اداري کشور داشته باشد نیز مدنظر قرار داد.
ناظمی معتقد است با وجود آنکه اینترنت یکی از مهم ترین زیرساخت هاي رسانه اي فعلی است و نقض دسترسی آزاد اطلاعاتی یکی
از مهم ترین ایرادات اجتماعی این طرح است نباید از آسیب هاي دیگري که این طرح براي کشور ایجاد می کند، غافل شد. وي تاکید
می کند با آغاز اجرایی شدن این طرح که توسط نمایندگان مجلس تدوین شده است، تغییراتی اساسی در اکوسیستم استارت آپی،
معماري اینترنت و گیت وي ها، نوع جرم انگاري در فعالیت هاي رسانه اي، فعالیت پیام رسان هاي خارجی و حتی فعالیت زیرساخت
هاي خدماتی که براي ارائه یک خدمت الکترونیکی نیاز است، اتفاق می افتد؛ آن هم بدون آنکه به پیچیدگی ها، تبعات و هزینه هاي
هر یکی این موارد توجهی شود. رییس سازمان فناوري اطلاعات تصریح می کند که تصویب طرحی در قالب طرح صیانت فعلی، مانند
آن است که شما یک چک سفید امضا به کسی دهید تا فردا هر آن طور که میلش باشد از آن استفاده کند. با اجرایی شدن این طرح
نیز مانند مثال ذکر شده، هرگونه حق انتخاب از مردم سلب شده و قدرت تصمیم گیري مطلق در اختیار حاکمیت قرار می گیرد. وي
تاکید می کند: حتی اگر کسی بارها تصریح کند که من انسان خوبی هستم و از چک سفید شما سوءاستفاده نخواهم کرد، آیا دادن آن
چک سفید توجیه پذیر و عقلانی است؟ ناظمی می افزاید: به موجب این طرح نه تنها حق انتخاب و دسترسی کاربران به پلت فرم هاي
خارجی سلب می شود، بلکه مدیریت تمامی ابعاد همین پلت فرم هاي جایگزین نیز در اختیار حاکمیت قرار می گیرد و همین امر می

تواند حتی بازیگران داخلی را نیز از میدان به در کند. 

در بخش هاي مختلفی از این طرح مشاهده می شود که افزون بر در دسترسی آزاد حاکمیت به داده ها، حتی اختیار قیمت گذاري
خدمات ارائه شده در پلت فرم هاي مختلف اعم از تاکسی اینترنتی تا VOD ها و شبکه هاي نمایش خانگی و... نیز به کمیسیون
تعریف شده در این طرح داده خواهد شد. بسیاري از کسب و کارها با ابراز نگرانی از این موضوع، به عواقب آتی چنین تصمیمی اشاره
کرده و می گویند، چنانچه اختیار قیمت گذاري از سرویس دهنده سلب شود و به جاي تعیین قیمت ها در فضاي رقابتی، قیمت
گذاري دستوري انجام شود، انگیزه حداقلی کارآفرینان براي فعالیت در کشور و ارائه سرویس هاي جدید از بین می رود و نتیجه اي
جز عقب ماندگی هرچه بیشتر کشور از رشد و توسعه در پی نخواهد داشت. طعم تلخ قیمت گذاري دستوري و مداخله قانونی در
قیمت ها را کاربران در بحث اینترنت ثابت تجربه کرده اند. نتیجه وجود قوانینی که دست سرویس دهندگان اینترنت ثابت را در رشد
و توسعه می بندد، رتبه 133 ایران در سرعت و کیفیت اینترنت ثابت در رقابت با دیگر کشورهاي جهان است و مشاهده می شود با
وجود آنکه سرویس هاي پهن باند ثابت یکی از اصلی ترین زیرساخت هاي ارتباط اینترنتی کشورها به حساب می آیند، کاربران ایرانی
از این سرویس گریزانند و ترجیح می دهند به سراغ اینترنت سیار بروند. حال قرار است با طرح صیانت چنین مدل دخالت هایی
توسعه پیدا کند و همین پیشرفت هاي اندکی که در برخی بخش هاي حوزه دیجیتال کشور ایجاد شده متوقف شود. نمایندگان مدافع
طرح صیانت، بارها در صحبت هاي خود به اشتغال زایی ایجاد شده پس از اعمال محدودیت بر پلت فرم هاي خارجی اشاره کرده اند و
می گویند با حذف این رقبا از عرضه رقابت، مسیر براي حضور حداکثري جوانان ایرانی باز می شود. با این حال مشاهدات میدانی چیز
دیگري نشان می دهند. بسیاري از مدیران کسب وکارها طی هفته هاي اخیر از افزایش گرایش نیروهاي کاري سازمان خود به
مهاجرت از کشور و مواجه نشدن با از شرایط پیش رو خبر داده اند. عادل طالبی، از فعالان حوزه دیجیتال در یکی از گفت وگوهاي
خود اظهار کرد: در شرکت ما که 18 نفر نیروي انسانی دارد، 6 نفر طی همین چند هفته براي مهاجرت اقدام کرده اند. حسام و اشکان
آرمندهی، از مدیران پلت فرم دیوار بارها در گفت وگوهاي خود اظهار کرده اند که طی این سال ها به سختی می توانستیم نیروهاي
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متخصص خود را مجاب به ماندن در کشور کنیم. اما حالا آغاز گفت وگوها درباره این طرح جنجالی اخیر، دیگر توان مجاب کردن آنها
را نداریم. اکثر مدیران کسب و کارهاي دیجیتال و حوزه IT بر بحران در یافتن و استخدام نیروهایی متخصص تاکید کرده بودند و به

نظر می رسد حالا با رویه اي که جوانان براي گریز از محدودیت هاي پیش رو در پیش گرفته اند، شرایط بیش از پیش دشوار شود. 

توسعه یا خیانت؟ یکی از حواشی جالب توجه جلسه مجلس براي تصمیم گیري درباره نحوه بررسی طرح صیانت، صحبت هاي
نمایندگان موافق و مخالف این طرح بود. رضا تقی پور، نماینده تهران در مجلس شوراي اسلامی و وزیر اسبق ارتباطات در دولت
احمدي نژاد، در نطق خود براي حمایت از طرح صیانت اظهار کرد: در هشت سال گذشته در فضاي مجازي کشورمان خیانت شد و
فضاي مجازي را بدون قید و شرط در اختیار دشمنان گذاشتند. امروز فضاي مجازي ما اشغال شده است و باید در این زمینه قانون
گذاري شود. تقی پور شرایطی که در مخالفت با طرح حمایت از حقوق کاربران به راه افتاده را "بازي دشمنان" خواند و گفت برخی

نمایندگان نیز هم سو با اهداف "دشمنان انقلاب اسلامی اصل طرح صیانت را رد می کنند". 

این اظهارات درحالی مطرح شد که تقی پور در زمان وزارت خود در دولت احمدي نژاد سرعت 128 کیلوبیت بر ثانیه را کافی دانسته
بود. ناظمی در واکنش تلویحی به صحبت هاي تقی پور در صحن علنی که توسعه هاي 8 سال گذشته در فضاي مجازي را خیانت
خوانده بود، پستی توییتري منتشر کرد و گفت: خیانت یعنی تصور شود سرعت 128 کیلوبیت کافی است؛ یعنی تصور شود دسترسی
شهروند به اینترنت ضرورت ندارد؛ یعنی روستاییان حق دسترسی به اینترنت نداشته باشند، یعنی ما از جهان منزوي باشیم. یعنی به

دیگران تهمت بزنیم؛ وي در ادامه نوشت: خیانت یعنی بازگرداندن وضعیت به همان صفري که تحویل داده بودي! 

طبق آمار ارائه شده از سوي سازمان فناوري اطلاعات و ارتباطات، ظرفیت پهناي باند بین الملل از سال 1392 تا سال 1400 بیش از
44 برابر افزایش داشته و همچنین جمعیت روستایی متصل به شبکه ملی اطلاعات در این 8 سال رشدي بیش از 98 برابري را تجربه
کرده است و اکنون 55/ 98 درصد جمعیت روستایی به اینترنت متصل هستند. بخش دیگر این آمارها نشان می دهد که تعداد
دسترسی هاي پهن باند (ثابت و سیار) بین سال هاي 1392 تا 1400 بیش از 315 برابر شده است و از حدود 300 هزار دسترسی به
بیش از 94 میلیون و 796 هزار دسترسی رسیده است. در پایان این آمارها آمده است که سهم اقتصاد دیجیتال از GDP (تولید
ناخالص ملی) اکنون نسبت به سال 92 حدود 66/ 2 برابر شده و از 58/ 2 درصد آن سال به 87/ 6 درصد در سال اخیر رسیده است. 

سلب حق انتخاب در سال هاي اخیر بارها شاهد فیلترینگ و محدودسازي شبکه ها و پلت فرم هاي خارجی مختلف بوده ایم اما
همیشه گزینه دیگري براي استفاده وجود داشته است. ناظمی تاکید می کند: با وجود آنکه جامعه ایرانی بارها طعم فیلترینگ را
چشیده است، اما هیچ گاه در چنین ابعادي که مدنظر طراحان طرح صیانت است، تمامی دسترسی هاي وي به پلت فرم هاي مورد
نظرش قطع نشده است. وي تصریح می کند: به عبارتی با قطع شدن این دسترسی ها، کاربران ملزم به استفاده از پلت فرم هایی می
شوند که دسترسی بدون قید و شرط به داده هاي آن در اختیار حاکمیت قرار گرفته و حتی موارد استفاده آتی از این داده ها نیز
تعریف نشده اند و همین را براي سیاستگذار باز می گذارد که هر استفاده اي که مایل باشد از این داده ها بکند؛ حتی اگر به ایجاد
فضایی مشابه آنچه در رمان 1984 ترسیم شده منجر شود. زیرا این اختیار قانونی وضع شده و هیچ کسی دیگر توان سرپیچی از قانون
تعریف شده را نخواهد داشت. از حدود 25 سالی که از ورود اینترنت به ایران می گذرد، طیف هاي فکري مختلفی مدیریت زیرساخت
ها و بسترهاي ارتباطی کشور را بر عهده داشتند. ناظمی می گوید: در این 25 سال، وزن حضور افراد موافق و مخالف توسعه هاي
اینترنتی به گونه اي بود که در نهایت ایجاد تعادل می کرد. اما حالا با تصویب این طرح شاهد غلبه رویکردهاي افراطی بر عقلانیت
خواهیم بود. به عبارتی دیگر رویکرد این طرح اهمیت قائل شدن حداقلی و حتی نزدیک به صفر براي سرمایه هاي اجتماعی، خواست
و نظر مردم و اقناع افکار عمومی است. تقی پور در بخشی از صحبت هاي خود در دفاع از طرح صیانت گفته بود: "طرح صیانت از
فضاي مجازي به دنبال رفع تبعیض بین پلت فرم هاي داخلی و خارجی است. تا امروز براي پهناي باند به طرف خارجی پول پرداخت
می کردیم اما طبق این طرح، به تولیدکننده محتواي داخلی حق السهم خواهیم داد و اعتبار این کار از محل صندوق تامین می شود."
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با این حال ناظمی معتقد است مهم ترین علل شکست و عدم محبوبیت پیام رسان هاي ایرانی، نداشتن سرمایه اجتماعی براي
همراهی با خدمت ارائه شده و به عبارتی دیگر اعتماد نداشتن مردم به بستر ایجاد شده بود و موضوعات فنی یا حتی فضاي رقابتی،
نقش چندانی در این موضوع نداشتند. وي تاکید می کند: به عبارت دیگر، جایی که از مردم حق انتخاب گرفته شود و آنها را مجبور به
استفاده از یک گزینه مشخص کنند، مردم حاضر نیستند اعتماد کنند. مشاهده می شود که مردم صریحا اظهار می کنند که حتی اگر
پلتفرم هاي خارجی از داده هاي شخصی ما سوءاستفاده کنند، بهتر از آن است که حاکمیت از همان داده ها براي کنترل رفتار ما از
آن استفاده کند و این تماما ناشی از نبود اعتماد است. در طرح جنجالی مجلس که با هدف ساماندهی فضاي مجازي کشور تدوین
شده، محدودیت هاي بسیاري براي فعالیت شرکت هاي خارجی در ایران وضع شده است. در کنار این موضوع قرار است بودجه هایی
نیز براي حمایت مالی از سرویس هاي ایرانی جایگزین تخصیص داده شود. با این حال کارشناسان معتقدند چنین طرح هایی از همین
حالا محکوم به شکست هستند و جز اختلال در کار کسب وکارهاي آنلاین و هدر دادن بودجه ها کاري نخواهند کرد. نیما نامداري،
عضو هیات مدیره سازمان نظام صنفی رایانه اي کشور در گفت وگو با "اکوایران" به بررسی ابعاد مختلف این طرح پرداخته و می گوید:
در بخشی از این طرح مقرر شده است تا 20 درصد از عواید دولت از محل مدیریت فضاي فرکانسی، صرف حمایت از محتواي داخلی و
10درصد آن نیز صرف حمایت از سرویس هاي مشابه داخلی شود. عواید حاصل از مورد ذکرشده که در سال 1399 به دولت
اختصاص پیدا کرده، حدود 3هزار میلیارد تومان بوده است و مقدار پیش بینی شده آن براي سال 1400 حدود 10هزار میلیارد تومان
برآورد می شود. نامداري با بیان این ارقام می گوید: به نظر می رسد درصورت تصویب این طرح، در سال 1400 مبلغ 3 هزار میلیارد
تومان براي تولید محتوا و سرویس کاربردي مشابه سرویس هاي خارجی به توسعه دهندگان ایرانی این سرویس ها داده شود. وي می
افزاید: از آنجا که در صورت ارائه نشدن سرویس مناسب، دولت (وزارت ارتباطات) موظف به ایجاد سرویس مشابه شده است، به نظر
می رسد در این طرح از دولت انتظار برود که در جایگاه کارفرما و با بودجه تعریف شده، پروژه هایی تعریف و این پلت فرم هاي
جایگزین را ایجاد کند. نامداري با انتقاد از چنین رویکردي می گوید: آیا با چنین طرز تفکري می توان سرویس دیجیتالی که بتواند
کیفیتی در سطح سرویس هاي خارجی فعلی ایجاد کند، ارائه داد؟ اصلا آیا طراحان این طرح هیچ درك و شناختی از فرآیند ایجاد

سرویس هاي خارجی فعلی دارند؟ 

این فعال حوزه فناوري معتقد است وقتی در تامین کالایی ضروري مانند واکسن نتوانستیم با دنیا تعامل کنیم، چطور انتظار داریم که
شرکت هایی مانند گوگل، فیس بوك و اپل که منفعت مالی چندانی از بازار ایران نمی برند، حاضر به تعامل با ما شوند. نامداري تاکید
می کند که بانیان طرح صیانت کاملا آگاهانه سعی کرده اند شرایطی تعیین کنند که مانع از حضور شرکت هاي خارجی در ایران
شوند و کاربران را ناچار به استفاده از سرویس هاي داخلی کنند. احتمالا ظرف مدت کوتاهی پس از تصویب طرح و با توجه به
محدودیت هاي تعریف شده براي شرکت هاي خارجی، دسترسی به تمام سرویس هاي گوگل، اینستاگرام، تلگرام، واتس اپ و... از بین
می رود و باید از جایگزین هاي مشابه استفاده کرد. اما آیا با بودجه اي در حد 3هزار میلیارد تومان و ظرف مدت کمتر از یک سال
امکان ایجاد سرویسی باکیفیت براي خدمت رسانی به بیش از 50میلیون کاربر ایرانی وجود خواهد داشت؟ نتیجه چنین تصمیماتی
چیزي جز محروم شدن کاربران از یک سرویس باکیفیت و ایجاد اختلال در کسب وکارهاي آنها نیست. گذشته از محدودیت هاي فنی
موجود، تصمیم گیران این طرح هیچ درکی از زحماتی که یک کسب وکار براي جذب مخاطب می کشد ندارند. بسیاري از کسب
وکارها با هزینه هاي بالایی که براي برندسازي در این فضا و افزایش مخاطبان و اعتمادسازي در این پلت فرم ها انجام داده اند،
توانسته اند به حد درآمدي مشخصی دست پیدا کنند که با مجبور شدن به استفاده از یک پلت فرم داخلی جایگزین، تمام زحماتشان
به هدر خواهد رفت. وي معتقد است چنانچه قرار است حاکمیت از کسب وکاري حمایت کند، باید دخالت هاي خود را به حداقل
برساند. وي تاکید می کند، ایجاد محدودیت هاي رقابتی و اعطاي رانت به گروه هاي خاص، هیچ گاه منجر به پیشرفت و توسعه

نخواهد شد. 

راه صیانت از کاربران و ترغیب آنها به استفاده از پلت فرم هاي داخلی، ایجاد اعتماد و فضاي رقابتی سالم براي رشد و توسعه بیشتر
است؛ نه اعمال محدودیت هایی که همین بازیگران اندك را نیز از میدان به در کند و اندك اعتماد کاربران را به خدمات کاربردي
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داخلی از بین ببرد. در مجمع فارغ از اثرات سوء اجراي طرح صیانت بر آزادي هاي شهروندي، از آسیب هاي اقتصادي و اجتماعی این
طرح نباید غافل شد. باید تاکید کرد کسانی که از تسلط دشمن بر فضاي مجازي کشور گلایه دارند با چنین تصمیمات خامی تنها
زمینه را براي مهاجرت سرمایه هاي انسانی که سال ها براي پرورش آنها وقت و هزینه صرف شده فراهم می کنند. کارشناسان پیش

بینی می کنند اجراي چنین محدودیت هایی نتیجه اي جز افزایش نارضایتی ها و ایجاد بحران هاي جدید اقتصادي نخواهد بود.
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زنگنه: ناخواسته وارد «نبرد آخر» شدیم

منبع: بهار نیوزشماره خبر:  123  |  تاریخ: 1400/05/21

گروه اقتصادي: وزیر نفت گفت: من در دوره کاري بیش از
40 ساله خود زیاد «زنده باد» براي یک عده و «مرده باد»
براي همان عده یا برعکس آن را دیدم، نه براي «زنده باد»
ارزش قائلم نه براي «مرده باد»، نه براي «زنده باد» کار
کردم نه براي «مرده باد»، من براي آنچه اعتقادم بود کار

کردم. 
بیژن زنگنه در مراسم تودیع خود که با حضور مدیران ارشد

صنعت نفت برگزار شد، اظهار کرد: در هشت سالی که گذشت ما در کنار هم روزهاي سخت، تلخ و شادمانی را سپري کردیم و از فراز
و نشیب هاي بسیاري با هم عبور کردیم، البته در این چهار سال دوم بیشتر روزها سخت و تلخ بود، اما با تلاش بسیار همسو با منافع
مردم براي عبور از این دشواري ها به معناي واقعی آن جهاد کردیم، افرادي این مجاهدت هاي خاموش و پنهان را دیدند و کسانی هم

نه تنها نخواستند این مجاهدت ها را ببیند بلکه آن را از مردم پوشاندند و حتی سعی در دگرگون جلوه دادن آنها کردند. 
وي ادامه داد: من نمی خواهم قضاوت درباره مجاهدت هاي همکارانم در این مدت را به تاریخ بسپارم زیرا احاله کار به درازمدت بی
انتهاست، اما اطمینان دارم که در کوتاه مدت مردم، منتقدان و وجدان هاي بیدار به واقعیت و حقیقت اعمال دست خواهند یافت.

دستاوردهایی که در این شرایط استثنایی و بی مانند به دست آمد واقعا بی نظیر و افتخارآمیز بوده است. 
وزیر نفت با بیان اینکه در پاره اي از روزهاي این چهار سال اخیر سخت ترین روزهاي دوران خدمتم را سپري کردم و درد و رنج
سوختن مغز استخوانم را احساس کردم، افزود: با توکل به خدا این روزها گذشت، امروز خرسندم و خداي متعال راشکر می گویم که
این بار سنگین از دوش ام برداشته می شود. براي همکارانم که در آینده مسئولیت را به عهده می گیرند هم از صمیم قلب آرزوي
توفیق می کنم. زنگنه ادامه داد: حرف هاي گفتنی فراوان دارم که نه اکنون و نه فردا قابل بیان نیست، البته آنها را خواهم نوشت، اما
معلوم نیست چه زمانی منتشر شود، خدا می داند، شاید به کار جوانان ما بیاید.وي با یادآوري اینکه در دوران مسئولیتم در وزارت نفت
و دیگر بخش ها، سیاست هایی را با مشورت و فکر زیاد طراحی، تنظیم و ابلاغ کردم، اظهار کرد: بزرگترین سرمایه انسان و مدیر، عمر
و وقتش است. وقت نباید تلف شود. حرف اضافه زدن، تکرار بیهوده، نوشتن و گفتن حرف هاي بی خاصیت آفتی است که گرفتار آن

شدیم. 
وزیر نفت ادامه داد: همچنان از سیاست هایی که با مشورت تدوین شده است، دفاع می کنم. نه اینکه این سیاست مطلق باشد چون
محصول بشري است و قابل تغییر و اصلاح است اما هر سیاست و ایده جدیدي مخالف دارد. مگر می شود تصمیم هاي اثرگذار گرفت و

مخالف نداشت!؟ 
زنگنه با این توصیه به ویژه به جوانان که «هرگز از کیسه دولت براي خود رفیق درست نکنید»، گفت: من خیلی کم رفیق داشتم،
رفیقان و دوستانم، همکارانم بودند. رفیق بازي نمی کردم، رفیق هزینه دارد، توقع دارد. یک مدیر ارشد نمی تواندرفیق بازي کند. من
به خاطر مردم روابط و رفت و آمدهاي خود را محدود کردم.وي با تأکید بر اینکه من با هیچ فردي در دوران خدمتم رودربایستی
نداشتم، تصریح کرد: می پذیرم که اشتباه هاي رفتاري وشخصی داشتم اما از سیاست هایی که اتخاذ کردیم دفاع می کنم، سیاست
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هایی که با عقل جمعی در زمانی که گرفته شد، درست بوده است.وزیر نفت با بیان اینکه من بیشتر وقت خود را صرف «فکر کردن»
کردم و از شما هم می خواهم اگر می خواهید در کار خود موفق باشید فکر کنید، طراحی مفهومی کنید، ایده پردازي کنید، افزود: ما

در این مدت اینکارها را انجام دادیم و فکر می کنم مهم است. 
زنگنه به تعارض میان «محبوبیت» و «خدمت» اشاره کرد و با بیان اینکه من بین این دو «خدمت» را انتخاب کردم، اظهار کرد: آبرو را
خدا می دهد و خودش هم بخواهد می گیرد. من نیامدم از پول بیت المال براي خودم محبوبیت درست کنم. من دربرابر 85 میلیون
ایرانی مسئولیت دارم و بار آن را بر دوش خود حس می کردم. من فقیري را می بینم گریه ام می گیرد، بارهاگفته ام گریه خاموش
فراوان دارم. آدم هایی که تب تندي دارند احساسات شان هم قوي است. به خاطر مردم گریه زیاد می کردم و می کنم، من می بینم
مردم چه گرفتاري هایی دارند.وي با بیان اینکه من خود را در تمام آنچه که در جمهوري اسلامی ایران از ابتداي پیروزي انقلاب
اسلامی تاکنون اتفاق افتاده مسئول می دانم، زیرا خودم را یک انقلابی می دانم و هستی، جوانی و زندگی ام را براي آرمان هاي انقلاب
گذاشتم، تصریح کرد: من و نسل من به دلیل بیکاري به دولت نیامدیم، به خاطر اعتقاد و آرمان هایمان آمدیم و حاضر نیستیم از
آرمان هایمان بگذریم، سربلندي مردم اصل آن آرمان ها بود.وزیر نفت ادامه داد: من می خواهم ایران در جایگاه نخست منطقه باشد،

وقتی می بینم اینطور نیست کلافه می شوم و زجر می کشم. 
زنگنه با تأکید بر اینکه من حاضر نیستم از پول دولت و بیت المال با وجود آنکه پول محبوبیت می آورد بگذرم و زیر بار آن نمی روم،
یادآوري کرد: من در دوره کاري بیش از 40 ساله خود زیاد «زنده باد» براي یک عده و «مرده باد» براي همان عده یابرعکس آن را
دیدم، نه براي «زنده باد» ارزش قائلم نه براي «مرده باد»، نه براي «زنده باد» کار کردم نه براي «مرده باد»، من براي آنچه اعتقادم بود
کار کردم.وي ادامه داد: البته بدان معنا نیست که باید کاري انجام داد که همه با آن مخالف باشند. حکومت گري قواعد دارد و باید

درقالب این قواعد کار کرد و گرنه سبب اتلاف منابع می شویم و دود آن به چشم مردم می رود و درست نیست. 
وزیر نفت با بیان اینکه ما در این هشت سال دستاوردهاي بزرگی داشتیم، گفت: اواسط سال 1398 در جمع صمیمانه فرماندهان
مهندسی جنگ جهاد سازندگی بیان کردم که شرایط حاکم بر اقتصاد کشور از زمان جنگ هم سخت تر است. براي کسی در سن و
سال من، شاید این آخرین فرصت ها براي جنگ باشد و من اسم این جنگ را «آخرین نبرد» می گذارم.زنگنه با بیان اینکه ما
ناخوادآگاه و ناخواسته وارد نبرد آخر شدیم، افزود: سال 1396 براي نبرد با تحریم نیامده بودیم اما بر ما تحمیل شد؛ ما مردانه با ابتکار

و خلاقیت بر خلاف عده اي که تنها ادعا کردند، ایستادیم و توانستیم سربلند باشیم. 

بالاترین انضباط در مخفیانه ترین کار 
وي با بیان اینکه «ما در دوران تحریم بیش از 84 میلیارد دلار نفت و فرآورده نفتی فروختیم و یک بابک زنجانی درست نشد» افزود:
بله، بسیاري می خواستند نفت بفروشند، اما اگر با آن ترتیب پیش می رفتیم اکنون صد بابک زنجانی روي دست ما نبود. در حالی که
یک بابک زنجانی هم درست نشد. می گفتند شجاعت ندارید، جسارت ندارید، جسارت براي چه؟ براي هدردادن پول مردم؟ زمانی
300 تا 400 میلیارد تومان و اکنون حدود هزار میلیارد تومان پول یک کشتی نفت است. روي چه حسابی بدهیم عده اي ببرند؟ ما در
مخفیانه ترین و پنهان ترین با بالاترین انضباط کار کردیم و هفت نفر از بالاترین رده ها پاي همه اسناد را امضا می کردند و ما سربلند
بودیم. این نبرد آخر ما بود که ان شاءاالله این مسیر ادامه می یابد.وزیر نفت به دیگر اقدام هاي انجام شده از جمله تحقق جهش هاي
پتروشیمی، پوشش گسترده گازرسانی، شکل گیري ساختار جدید و هدفمند کار با دانشگاه ها، همینطور راه اندازي پارك فناوري و
نوآوري صنعت نفت، توسعه میدان هاي مشترك غرب کارون و پارس جنوبی، ایفاي مسئولیت هاي اجتماعی نفت، شکل گیري شرکت
هاي اکتشاف و تولید ایرانی، ساخت داخل و توجه به فناوري، بهبود ظرفیت و افزایش تولید پالایشگاه هاي نفت، میعانات گازي و ...
اشاره کرد و گفت: با توسعه گازرسانی، اقدام محیط زیستی بزرگی برداشته شده است که در آینده، ثمره هایش بیشتر نمایان می شود،

ضمن اینکه صدها شغل نیز به این واسطه ایجاد شده است. 

می گفتند IPC بد است و PSA خوب! 
زنگنه به تدوین الگوي جدید قراردادهاي نفتی هم اشاره و اظهار کرد: کار زیادي در این زمینه انجام شد و جالب آنکه برخی از آنان که



8/13/2021 روابط عمومی صندوق کارآفرینی امید

news.karafariniomid.ir/news/print.aspx 322/403

زمانی دنبال قرارداد مشارکت در تولید بودند و به ما می گفتند چرا قرارداد توسعه میدان گازي فرزاد را در این قالب امضا نمی کنید، با
الگوي جدید قراردادهاي نفتی مخالفت می کردند. به زعم آنان، مشارکت در تولید ایرادي نداشت، اما این الگوي قراردادي اشکال
داشت. در آینده هم شخصا با هر قرارداد امتیازي، و مشارکت در تولید در نفت مخالفت خواهم کرد تا وقتی ظرفیت هاي مناسب تري

وجود دارد، چرا قراردادهاي امتیازي؟ 

نفت باید به صورت «فرست کلاس» اداره شود 
وي در ادامه به بحث سرمایه انسانی پرداخت و گفت: انتقادهاي بسیاري مبنی بر اینکه در این سال ها به سرمایه انسانی کمتر توجه
شده، مطرح است. ابتدا درباره بازنشستگان عرض کنم که آنچه در توان مان بود انجام دادیم. حداقل حقوق بازنشستگان امروز 8

میلیون تومان و میانگین حقوق شان نسبت به هشت سال پیش 10 برابر شد؛ نمی گوییم ایده آل است اما تلاش مان را کردیم. 
وزیر نفت ادامه داد: من همیشه گفته ام و باز هم می گویم نفت باید به صورت «فرست کلاس» و «متمدنانه» اداره شود؛ نه باتفکر
ابتدایی. براي تشکیلات «فرست کلاس»، به افراد «فرست کلاس» نیاز است. مشکل اشتغال با استخدام دولتی رفع نمی شود.زنگنه
تصریح کرد: براي ایجاد اشتغال باید همان کاري انجام شود که در عسلویه و گازرسانی روستایی انجام شد و صدهاهزار اشتغال ایجاد
کردیم و مردم دستشان در جیب خودشان بود و با عزت پول درآوردند نه اینکه به دولت تحمیل شوند. تولید 6 میلیون بشکه نفت خام
در روز، فعال کردن صنایع پتروشیمی، درست کردن پالایشگاه و صدها راه دیگر می تواند اشتغال زایی بالایی در کشور ایجاد کند.
پولی که از درآمد نفت اضافه می شود حدود سالی 140 تا 150 میلیارد دلار است که اگر سرمایه گذاري شود، مشکلی براي اشتغال
وجود ندارد.وي افزود: در عین حال تلاش هایی شد تا حقوق نیروهاي غیررسمی عملیاتی تا 80 درصد نیروهاي رسمی افزایش یابد،
طرح طبقه بندي مشاغل و همینطور بیمه تکمیلی براي نیروهاي ارکان ثالث اجرایی شد. تشکیل مرکز توسعه مدیریت صنعت نفت نیز
از اقدام هاي بزرگی بود که با هدف ارزیابی و تقویت نهاد ساختار نفت انجام شد. دوره هاي دانشگاهی پاسخگوي بسیاري از نیازهاي ما

نیست و اگر درست کار شود، این مرکز می تواند در ساختن آینده اي بهتر براي صنعت نفت نقشی موثر ایفا کند. 
دولت رئیسی هم جاي مفسدان نیست 

وزیر نفت با این توصیه که نفت باید حرفه اي اداره شود و نباید جولانگاه احزاب و گروه هاي سیاسی شود، تأکید کرد: سیاست هاي
دولت به طور حتم باید در وزارت نفت پیاده شوند، اما معنایش آن نیست که اداره شرکت هاي نفت به دست وابستگان و پیوستگان
احزاب و گروه هاي سیاسی بیفتد؛ زیرا چنین رویه اي ضربه هاي جبران ناپذیري به صنعت نفت وارد می کند. یکی دیگر از وصیت
هاي مهم حرفه اي من این است؛ در جاهایی مانند صنعت نفت که مبادلات مالی بزرگ دارد، باید نسبت به فساد بسیار حساس بود.
فساد مالی به فساد فرهنگی و اجتماعی و سیاسی هم منجر می شود. من با افرادي که فساد مالی یا اخلاقی داشتند کنار نمی آمدم.
حالا هم بعضی فاسدها فکر می کنند دولت آقاي رئیسی جاي مفسدان است؛ خیر، دولت آقاي رئیسی هم جاي مفسدان نیست. باید

دست از بیت المال کشید. 
زنگنه به بعضی مدیران که همواره از جایگاه یا حقوق و مزایاي خود گله دارند اشاره کرد و گفت: شما که در دولت مشغول به کار شده
اید به انتخاب خود آمده اید؛ پس خود را با دیگران مقایسه نکنید. وقتی به دولت آمده اي نمی توانی بگویی فلانی در فلان شرکت
خصوصی فلان قدر حقوق می گیرد. او آن راه را انتخاب کرده و شما این راه را. این نقطه آغاز فساد است. اگر گفتید حق ما بیش از

این است، معنایش این است که می توانیم از راه دیگري این حق را بگیریم و این رویه، نه اخلاقی است، نه دینی و نه قانونی. 

کارهایی که نتوانستیم انجام دهیم 
وي همچنین با بیان اینکه در این مدت کارهاي بسیاري انجام شد اما کارهایی هم نتوانستیم انجام دهیم، اظهار کرد: برخی از کارها را
شرایط بین المللی به ما اجازه نداد، برخی هم شرایط داخلی و عده اي از افراد نگذاشتند؛ ما شاهد رشدیک چپ جدید غیرتئوریزه شده
در کشور هستیم که در بعضی مناطق هم قوي هستند که این موضوع را در همین حد در اینجا می گویم، شاید در جایی آنها را
بنویسم.وزیر نفت با اشاره به اینکه من همیشه اعتقاد داشتم و دارم که باید افزایش جهشی تولید نفت خام را همراه با افزایش ضریب
بازیافت نفت انجام دهیم و رسیدن به تولید 6 میلیون و 500 هزار بشکه نفت خام در روز را کاري واجب براي کشور می دانم، تصریح
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کرد: ما در این مرحله براي بازگشت کامل به بازار فرصت پیدا نکردیم، یک بار در سال 95 بازگشتیم و این بار دیگر فرصت نبود و
نتوانستیم. ان شاءاالله دوستان بعدي این کار را می کنند، ما هم زمینه هایش را ایجادکردیم.زنگنه با بیان اینکه فشارافزایی پارس
جنوبی را در قرارداد با توتال و شرکت ملی نفت چین (سی ان پی سی) آغاز کردیم اما ناتمام ماند، گفت: ما مقدمات این کار را با
قراردادهایی با اوتی سی OTC آغاز و مطالعاتی تهیه کرده ایم و امیدوارم ادامه یابد.وي ادامه داد: شرایط تحریم اجازه اصلاح پایدار
روابط مالی میان دولت و شرکت ملی نفت را به ما نداد زیرا روابط مالی بین دولت و شرکت ملی نفت روابط مغشوشی است و ناکارآمد

است و این باید درست شود و از واجبات است. 
وزیر نفت با تأکید بر اینکه براي سیستم توزیع سوخت و برندها بسیار تلاش شد اما خیلی موفق نشدیم، ادامه داد: من سیستم توزیع

سوخت کشور را شایسته این کشور نمی دانم و روزآمد نیست اما به دلایلی که بخشی هم منافع افراد بود، امکان پذیر نشد. 

دفنِ قانون رفع موانع تولید 

زنگنه با بیان اینکه گام بسیار بلندي که در تصویب ماده 12 رفع موانع تولید برداشته شد یک شاهکار براي بهینه سازي بود، گفت: جز
در گازرسانی به روستاها و صنایع به دلیل مشکلاتی که پیش آمده به ویژه یارانه ها، این قانون در عمل دفن شد. این از موضوعاتی بود
که خدمت آقاي رئیسی هم عرض کردم که این قانون را احیا کنید؛ نزدیک به 80 میلیارد دلار در سال 1398 یارانه انرژي پنهان به

مردم داده شد و این موضوع بسیار مهمی است و باید از طریق سازوکار بهینه سازي کمک کنیم که کاهش یابد. 
وي همچنین به پیگیري سیستم تعمیر و نگهداري تأسیسات نفت اشاره کرد که به دلایلی انجام نشد و افزود: نظر داشتیم که براي
هزینه کرد در بهداشت و درمان صنعت نفت کارفرما تعریف شود و از این وضع در آید که عده اي با جوسازي نگذاشتند.وزیر نفت با
بیان اینکه بخش بزرگی از کارهاي امانی کاهش یافت اما بخشی از آن نشد، به موضوع ورزش هم اشاره کرد و گفت: همکاران من در

نفت و در حوزه ورزش بسیار تلاش کردند اما همراهی نداشتیم. 
زنگنه تصریح کرد: اصلاح اقماري در خشکی نیز از مسائلی بود که خیلی تلاش کردیم اما همه با هم متحد بودند که نگذارند این کار
شود؛ این کار در بلندمدت بسیار به ضرر خانواده ها و بهره برداري است اما متأسفانه آن طور که می خواستم نشد.وي با بیان اینکه در
مجلس هر ساله نفت را شامل شماري قانون که مشمول آن نبود، کردند که با این قوانین نمی شود نفت را اداره کرد، گفت: این
موضوع را به تازگی هم در نامه اي به مقام معظم رهبري نوشتم. تولید 6 میلیون و 500 هزار بشکه نفت خام در روز با این روش نمی
شود و نفت به دلیل اینکه می تواند در کشور تحول ایجاد کند، باید مستثنی باشد.وزیر نفت ادامه داد: تجارب و جمع بندي هاي ما با
بحث هاي زیادي که در داخل شرکت هاي مختلف انجام شده است در قالب چند سند براي آیندگان تنظیم شده است و خدمت دولت

بعدي دادیم. 

هر کمکی که بتوانم به دولت آینده می کنم 

زنگنه با اشاره به اینکه من بارها اعلام کردم و گفتم که هر کمکی که دولت آینده بخواهد به خاطر ایران و سربلندي ایران انجام می
دهم، تصریح کرد: شرایط کشور خطیر است، به خاطر وحدت ملی، به خاطر تمامیت ارضی، به خاطر ملت و کاهش درد و رنج مردم که
من مدت هاست دیگر نمی گویم بهبود زندگی مردم، می گویم کاهش درد و رنج مردم، هر کمکی که بتوانم می کنم و هیچ توقعی هم
ندارم.زنگنه با تأکید بر اینکه از هیچ کس دلخوري ندارم و هر کسی به من بدي کرده را می بخشم و حلال می کنم، افزود: اما کسانی
که مردم را نسبت به اعمال ما بدبین کردند و ما را دزد و خائن به کشور خطاب کردند و ذهن مردم را خراب کردند که این فقط یک
مسئله شخصی نیست، اینها یک نظام و ساختار را خراب کرده اند و این حق الناس است و حق عمومی را ضایع کردند؛ اینها فکر

نکنند با رضایت و حلال کردن من مسئله تمام می شود، راه سختی دارند و باید آن را حل کنند. 

حلالم کنید، نفت را به شما می سپارم 
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وي با قدردانی از همه همکاران چه آنهایی که حاضرند و چه آنها که غایبند، گفت: از همه بابت بداخلاقی هایی که دارم، عذرخواهی
می کنم و خواهش می کنم من را حلال کنید و ببخشید. فردي که 70 سالش می شود دیگر نمی تواند اخلاقش را تغییر دهد. ممکن
است با افراد بداخلاقی یا نگاه تند کرده باشم یا برداشت دیگري از صحبت هایم شده باشد اما من قصد توهینی نداشته ام.وزیر نفت با
بیان اینکه می پرسند پس از وزارت نفت به چه کاري مشغول خواهید شد، ادامه داد: من یک معلم دانشگاه هستم و در دانشکده
مهندسی شیمی دانشگاه فنی تهران مستقر می شوم و اگر کلاسی گذاشته شد، تدریس خواهم کرد و خاطرات و تجربه هایم را می

نویسم. 
زنگنه در پایان گفت: من نفت را به شما دوستان می سپارم و شما را به خدا می سپارم. خوشحالم که این بار سنگین را شرافتمندانه به
زمین گذاشتم، اما هم به آینده امیدوارم و هم نگران؛ زیرا مشکلات را می دانم. امیدوارم دولت بر چالش ها غلبه کند. همه شما هم به
خاطر سربلندي کشور همکاري کنید تا بتوانیم این دوران سخت را بگذرانیم و کشور را از مشکلات عبور دهیم. از لطف همه شما

تشکر می کنم، خدا به همه شما و خانواده هایتان سلامتی دهد.
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همه دلسوزان و دغدغه مندان اسلام و مسلمین بر وحدت و تقریب تاکید دارند

منبع: تقریب نیوزشماره خبر:  124  |  تاریخ: 1400/05/21

مولوي شرف الدین جامی احمدي عضو شوراي برنامه ریزي
مدارس علوم دینی اهل سنت و امام جمعه تربت جام در
گفتگو با خبرنگار حوزه اندیشه خبرگزاري تقریب با اشاره
به اهمیت تبلیغ و نقش رسانه هاي جهان اسلام بیان نمود:
پیامبران ، ائمه دین و علماي اعلام ، رهبر کبیر انقلاب ،
مقام معظم رهبري و همه دلسوزان و دغدغه مندان اسلام
و مسلمین ، قرآن کریم و سنت تاکید بر وحدت و تقریب

دارند. 

وي افزود: مشاهده می کنیم کشورهاي غیر اسلامی و دیگر ادیان و مذاهب براي حفاظت از دین و کشور خود به طور هماهنگ و
یکپارچه عمل می کنند و بر قانون خود ثابت قدم هستند. 

وي ادامه داد: متاسفانه مشاهده میکنیم در بین کشورهاي اسلامی که داراي مشترکات بسیار اعم از کتاب و پیامبري واحد و قانون
اساسی الهی هستند، اختلافات متعدد و تشتت وجود دارد. 

جامی احمدي عنوان کرد: دلیل آن است که عدم اتفاق و اتحاد بین عموم مسلمین نمی باشد و سلیقه ها و فتواها و مسیرهاي
متعددي در میان ملت هاي مسلمان می باشد و به طور واحد حرکت نمی کنند. 

وي تصریح کرد: رسانه هاي کشورهاي اسلامی باید متفق القول از پیامبر و سنت و اصحاب و ائمه اطهار براي امر به معرف و نهی از
منکر سخن بگویند؛ متاسفانه به جاي آنکه معطوف بر مسائل جهان اسلام باشیم درگیر اخبار و مسائل مربوط به دیگر ادیان و

کشورهاي غیراسلامی هستیم و از خود غافل شده ایم. 

وي اضافه کرد: در واقع با ایجاد اختلاف و منحرف ساختن افکار رسانه هاي اسلامی و ملت ها از راه صحیح آنان را به مسیرهایی که
طراحی نموده اند هدایت می کنند؛ در حقیقت رسانه هاي اسلام باید براي اسلام و آبادانی ملت ها ، اشتغال و اقتصاد اسلامی و
مسائلی که سببب آبادانی کشورهاي اسلامی می شود وقت گذاري کنند و از مسائلی که هیچ سود بلکه ممکن است ضرري متحمل

امت اسلامی شود پرهیز کنند. 

انتهاي پیام/
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افزایش سرمایه گذاري در شهرکهاي صنعتی قزوین

منبع: خبر آنلاینشماره خبر:  125  |  تاریخ: 1400/05/21

مدیرعامل شرکت شهرك هاي صنعتی استان قزوین از جذب هزار و 700سرمایه گذار در شهرك ها خبر داد و اظهار کرد: از
این تعداد بیش از هزار مورد در مرحله بهره برداري و تولید قرار دارند.

مدیرعامل شرکت شهرك هاي صنعتی استان قزوین از
جذب هزار و 700سرمایه گذار در شهرك ها خبر داد و
اظهار کرد: از این تعداد بیش از هزار مورد در مرحله بهره

برداري و تولید قرار دارند. 

به گزارش خبرگزاري خبرآنلاین از قزوین؛ حمیدرضا
خانپور، مدیرعامل شرکت شهرك هاي صنعتی استان

قزوین گفت: تاکنون براي جذب سرمایه گذار در شهرکها و نواحی صنعتی استان قزوین بیش از 2هزار و 600هکتار زمین تخصیص
یافته است. 

او عنوان کرد: براي این سرمایه گذاران زیرساخت هاي لازم و مورد نیاز براي استقرار صنایع فراهم شده است. 

مدیرعامل شرکت شهرك هاي صنعتی استان قزوین بیان کرد: سیاست اصلی ما ایجاد زیرساخت و توسعه شهرك ها و نواحی صنعتی
با هدف جذب سرمایه گذاران براي ایجاد رونق و جهش تولید و اشتغالزایی است. 

خانپور ادامه داد: تحریم هاي ظالمانه دشمنان موجب کاهش سرمایه گذاري صنعتی در استان نشده است و در سال هاي اخیر هم از
حیث سرمایه گذاري ریالی و هم از حیث تعداد با رشد حضور سرمایه گذار در شهرك ها و نواحی صنعتی قزوین روبه رو بوده ایم. 

او با بیان اینکه 30هزار نفر در صنایع مستقر در شهرك ها و نواحی صنعتی استان قزوین، اشتغال دارند گفت: با تکمیل طرح هاي در
دست اجرا میزان اشتغال شهرك ها و نواحی صنعتی این استان به بیش از 55هزار نفر افزایش پیدا می کند. 

مدیرعامل شرکت شهرك هاي صنعتی استان قزوین به دلیل فرهنگ بالاي سرمایه پذیري، زیرساخت هاي مناسب و قرارگیري در
شاهراه ارتباطی کشور از حیث ریلی و آزادراهی و همچنین نزدیکی به پایتخت از مکان هاي جذاب براي سرمایه گذاران به شمار می

رود. 

48
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2 تفاهم نامه سرمایه گذاري اقتصادي در خراسان جنوبی امضا شد

منبع: ایرناشماره خبر:  126  |  تاریخ: 1400/05/21

بیرجند – ایرنا – 2 تفاهم نامه سرمایه گذاري اقتصادي با اعتبار 2 هزار و 30 میلیارد ریال و مشارکت بخش خصوصی در
خراسان جنوبی مبادله و امضا شد.

بیرجند – ایرنا – 2 تفاهم نامه سرمایه گذاري اقتصادي با
اعتبار 2 هزار و 30 میلیارد ریال و مشارکت بخش

خصوصی در خراسان جنوبی مبادله و امضا شد. 

به گزارش روز پنجشنبه روابط عمومی استانداري خراسان
جنوبی از مجموع 2 تفاهم نامه اي که امروز در ستاد
توسعه خاوران به امضا رسید، یک مورد مربوط به ایجاد
گلخانه هیروپونیک جو و فرآوري و غنی سازي خوراك دام

بود. 

این واحد تولیدي با میزان سرمایه گذاري هزار و 430 میلیارد ریال، زمینه اشتغال 250 نفر را فراهم می آورد. 

آغاز عملیات اجرایی این واحد تولیدي شهریور 1400 است و در طول 18 ماه به بهره برداري خواهد رسید. 

این تفاهم نامه بین حمید ملانوري استاندار و سیدحسن جعفري عضو هیئت مدیره شرکت سایه بهشت طبیعت مبادله شد. 

همچنین بر اساس تفاهم نامه مبادله شده در ستاد توسعه خاوران، واحد تولیدي 100 هزار تنی کنستانتره سنگ آهن در شهرستان
زیرکوه راه اندازي می شود. 

این واحد تولیدي که از شهریورماه وارد فاز اجرا می شود، طی بازه زمانی 16 ماه به بهره برداري خواهد رسید. 

بخش خصوصی براي اجراي این پروژه، 600 میلیارد ریال سرمایه گذاري می کند. 

آغاز به کار این واحد تولیدي کنستانتره سنگ آهن، براي 47 نفر اشتغالزایی به همراه دارد. 

تفاهم نامه راه اندازي این واحد تولیدي در ستاد توسعه خاوران، به امضاي حمید ملانوري استاندار خراسان جنوبی و غلام حیدر پرده
پوش سنگانی مدیرعامل شرکت بارمان آساك هیراد رسید. 

برچسب ها 
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- توسعه اقتصادي 
- خراسان جنوبی 

- سرمایه گذاري
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مرکز سیاست گذاري و مطالعات سلامت آمین در استان همدان تشکیل شد

منبع: دانشجوشماره خبر:  127  |  تاریخ: 1400/05/21

رضا قپانوري، مسئول مرکز سیاست گذاري و مطالعات سلامت آمین در گفتگو با خبرنگار دانشگاه خبرگزاري دانشجو، از راه
اندازي این مرکز با رویکرد مساله محوري خبر داد و اظهار کرد: مرکز آمین یکی از مراکز تحقیقاتی معاونت پژوهش و فناوري

بسیج دانشجویی است که با حمایت بسیج دانشجویی دانشگاه علوم پزشکی همدان ...

رضا قپانوري، مسئول مرکز سیاست گذاري و مطالعات
سلامت آمین در گفتگو با خبرنگار دانشگاه خبرگزاري
دانشجو، از راه اندازي این مرکز با رویکرد مساله محوري
خبر داد و اظهار کرد: مرکز آمین یکی از مراکز تحقیقاتی
معاونت پژوهش و فناوري بسیج دانشجویی است که با
حمایت بسیج دانشجویی دانشگاه علوم پزشکی همدان

تشکیل شده است. 

قپانوري گفت: این مرکز با رویکرد مساله محور و سازمانی،
قصد دارد مسائل حوزه سلامت را با اتکاي به دانش آموختگان متصص سلامت و مشاوران مرتبط به این حوزه احصا وبه سیاست

گذاري و فعالیت هاي دانش بنیان می پردازد. 

مسئول مرکز سیاست گذاري و مطالعات سلامت آمین ادامه داد: هدف ما از راه اندازي این مرکز انجام طرح هاي تحقیقاتی براي رفع
نیاز هاي بومی و ملی و فراهم کردن شرایط براي شکل گیري و رشد هسته هاي پژوهشی و فناوري در حوزه سلامت است. 

وي بسترسازي براي تربیت نیروي متعهد و متخصص در راستاي اهداف انقلاب اسلامی را از دیگر اهداف راه اندازي مرکز آمین دانست
و گفت: همه این اهداف براي رسیدن به تحقق رویکرد سلامت همه جانبه افراد جامعه برنامه ریزي شده است. 

قپانوري توضیح داد: شناسایی مشکلات و معضلاتی که سیستم سلامت کشور با آن درگیر است، حلقه مفقوده و گمشده نظام سلامت
است؛ مشکلاتی که با جان مردم ارتباط مستقیم دارد. 

وي با اشاره به استقرار دبیرخانه کلان منطقه 3 مرکز آمین در استان همدان، گفت: تمام استراتژي هاي آموزشی، بهداشتی، درمانی،
دارویی، غذایی، دانشجویی و پژوهشی 5 استان غرب کشور در این دبیرخانه سیاست گذاري می شود. 

مسئول مرکز سیاست گذاري و مطالعات سلامت آمین به مهم ترین فعالیت هاي این مرکز اشاره کرد و گفت: در حوزه سیاست گذاري
به شناسایی مسائل و چالش هاي نظام سلامت و مشارکت در تدوین و اجراي سیاست هاي کلان بهداشتی و درمانی خواهیم پرداخت. 
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وي ادامه داد: نقد پروژه هاي سیاست گذاري سلامت کشور هاي دیگر نیز، نقش مهمی در شناسایی روش هاي نوین و مناسب با
شرایط کشورمان براي شکوفایی سلامت در کشور خواهد داشت. 

قپانوري گفت: در حوزه مطالعاتی و دانش بنیان به انجام پژوهش هاي میدانی و کتابخانه اي، ثبت تجربه هاي بومی و داخلی و نیز
توانمندسازي دانش آموختگان علوم پزشکی می پردازیم. شناسایی ظرفیت هاي شغلی براي ورود به بازار کار متناسب با نیاز روز نیز از

دیگر فعالیت هاي این مرکز است. 

وي ادامه داد: همچنین برقراري همکاري موثر بین سازمان ها و کسب و کار هاي نوپا و نوآور حوزه سلامت، کمک به ایجاد فرصت
هاي بیشتر و موثرتر براي ارتقاي وضعیت زیست بوم کارآفرینی حوزه سلامت و زیرساخت هاي توسعه دانش و فعالیت کسب و کار

هاي دانش بنیان و نوآور از دیگر ماموریت هاي مرکز آمین خواهد بود. 

مسئول مرکز سیاست گذاري و مطالعات سلامت آمین بیان کرد: برنامه راهبردي مرکز آمین در بخش هاي کوتاه مدت و بلندمدت
تدوین شده که به مرور انجام می شود. 

وي تصریح کرد: در حال حاضر نظام سلامت درگیر مشکلات زیادي است که قصد داریم در حوزه سیاستگذاري براساس اولویت، نسبت
به حل آن ها اقدام کنیم. یکی از مشکلات ساختار فعلی سلامت، نمایش و بعضا وعده دادن هاي دروغین است، به همین خاطر

میخواهیم برنامه هاي آتی را به دور از نمایش، در میدان عمل و در حالیکه کاملا عملی شده اند در اختیار عموم قرار دهیم.
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ایجاد مرکز نوآوري پزشکی زاهدان به همت موسسه برکت

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  128  |  تاریخ: 1400/05/21

قرارداد ایجاد مرکز نوع آوري دانشگاه علوم پزشکی زاهدان، امروز میان و دانشگاه علوم پزشکی زاهدان و موسسه دانش بنیان
برکت کشور امروز در محل استانداري سیستان و بلوچستان منعقد شد.

به گزارش خبرگزاري صدا و سیما، مرکز سیستان و بلوچستان؛ راشکی
رئیس ستاد اجرایی فرمان امام (ره) در سیستان و بلوچستان در مراسم
انعقاد این قرارداد گفت: سال گذشته تفاهمنامه خوبی در حوزه هاي
مختلف براي توسعه استان با استانداري امضا شده که ایجاد مرکز نوآوري

یکی از بندهاي این تفاهمنامه است. 

قربانی، مدیرکل امور استان هاي موسسه دانش بنیان برکت هم سرمایه گذاري این ستاد را در سیستان و بلوچستان مطلوب ارزیابی
کرد و گفت: به عنوان مثال یکی از تیم هاي استارت آپ استان ، در همین چند روز گذشته دو میلیارد تومان جذب سرمایه کرده

است. 

بخشانی، نماینده دانشگاه علوم پزشکی زاهدان هم نقطه قوت این تفاهمنامه را استفاده از ظرفیت هاي بومی استان بیان و اظهار کرد:
دانشگاه ها صاحبان علم هستند و ارتباط دانشگاه با مراکز اقتصادي، در پیشبرد توسعه اقتصادي مهم است. 

نظري، مدیر عامل موسسه دانش بنیان برکت ستاد اجرایی فرمان حضرت امام (ره) نیز ایجاد اشتغال و جذب سرمایه را از دیگر اهداف
مراکز نوآوري در دانشگاه ها با استفاده از ظرفیت اساتید و افراد توانمند بیان کرد و گفت: در زمینه بین المللی هم اقدامات خوبی براي

همکاري با کشورهاي عمان، عراق و افغانستان داشته ایم. 

همچنین زنگنه، معاون هماهنگی امور اقتصادي استاندار سیستان و بلوچستان گفت: استانداري سیستان و بلوچستان، تاکنون دو
تفاهمنامه با ستاد اجرایی فرمان امام، امضا و بیشتر از بخش هاي قید شده در تفاهمنامه، سرمایه گذاري کرده است.
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شهرداري تبریز یکی از مدافعان برتر سلامت در مبارزه با ویروس کرونا

منبع: شهریارشماره خبر:  129  |  تاریخ: 1400/05/21

مدیر کل سلامت و امور اجتماعی شهرداري تبریز این دستگاه را یکی از مدافعان برتر سلامت در حوزه مبارزه با ویروس کرونا
توصیف کرد.

مدیر کل سلامت و امور اجتماعی شهرداري تبریز خبر داد: 
شهرداري تبریز یکی از مدافعان برتر سلامت در مبارزه با ویروس کرونا 

مدیر کل سلامت و امور اجتماعی شهرداري تبریز این دستگاه را
یکی از مدافعان برتر سلامت در حوزه مبارزه با ویروس کرونا

توصیف کرد. 

به گزارش شهریار، محمدحسین حسن زاده باحضور در برنامه
رادیویی شهریمیز گفت: این اداره کل در دو حوزه سلامت براي
همشهریان، همکاران مجموعه شهرداري و خانواده هایشان و نیز

در حوزه امور اجتماعی براي شهروندان خدمات ارائه میکند. 
حسن زاده در این خصوص افزود: در بخش سلامت درمان اولویت اصلی محسوب میشود که همکاران شهرداري با هر رابطه استخدامی
از این خدمات بهره مند میشوند و اولویت دوم طب کار است که در اصل وظیفه قانونی هر کارفرما به شمار میرود و شهرداري نیز از

این قانون مستثنی نیست. 
رئیس ستاد پیشگیري از کرونا شهرداري ادامه داد: به عبارتی روابط و ارتباطات متقابل که بین کارگر یا هر نوع نیروي کار و کارفرما
حاکم است در مقوله طب کار در سه بازه زمانی قبل، حین، و بعد از استخدام نسبت به ارائه خدمات بهداشتی و سلامت و تطبیق و

تائید سلامت فرد نسبت به شغل مورد نظر اعمال میگردد. 
مدیر کل سلامت شهرداري یاد آور شد: واحد طب کار جزو مجموعه هایی است که در ایام کرونایی بیشترین خدمات را انجام داده

است . 
وي اضافه کرد: سلامت شهروندي که تحت مدیریت خاص بوده شامل تمامی شهروندان تبریز است و با در نظر گرفتن حوزه فعالیت
شهرداري که در بخش هاي فنی و عمرانی و خدماتی است در حوزه سلامت و بهداشت همپاي متولیان امر از جمله علوم پزشکی بوده
و به عنوان شرکاي سلامت پیشتاز این عرصه بوده و نسبت به آگاهی رسانی و اطلاعات و معلومات مورد نیاز در حد مقدورات انجام

وظیفه مینماید. 
محمد حسین حسن زاده تصریح کرد: امور اجتماعی نیز حوزه اي است که تمام زیر ساخت هاي امور اجتماعی در قشرهاي مختلف و
سنین متفاوت و اولویت هاي مختلف بدون در نظر گرفتن جنسیت شامل کودکان، زنان سرپرست خانوار و سالمندان و آسیب هاي

اجتماعی مانند اعتیاد، کارتن خوابی، گرمخانه ها، و ایجاد مراکز کارآفرینی را شامل میشود. 
رئیس ستاد پیشگیري از کرونا شهرداري تبریز اذعان نمود: در شهر دومیلیون نفري تبریز در کنار واحدهاي درمانی رسمی و وزارت
بهداشت درمان و آموزش پزشکی که در قالب دانشگاه علوم پزشکی به عنوان متولی فعالیت دارند نیاز به بسیج عمومی کاملا محسوس
است و بر همین اساس فرصت و ظرفیت هاي شهرداري جهت واکسیناسیون عمومی در اختیار دانشگاه علوم پزشکی قرار گرفته است. 

حسن زاده تشریح کرد: در بحث سلامت کم هزینه ترین و مهم ترین اصل پیشگیري است و سعی شهرداري بر این است با آگاهی
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رسانی به شهروندان محیط شهر را طوري ساماندهی کند که همشهریان کوچکترین آسیبی را متحمل نشوند و در همین راستا این
مجموعه یکی از سازمانهاي درگیر کرونا بوده که در کنار دیگر مدافعان سلامت و علوم پزشکی انجام وظیفه مینماید و تا ریشه کنی

کامل این بیماري بی شائبه در خط مقدم خواهد بود.
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این همد م» تازه از راه رسید ه به د ل نمی نشیند

منبع: روزنامه خبر جنوبشماره خبر:  130  |  تاریخ: 1400/05/21

زینب د انشور/ خد ا خیرش بد هد تا زند ه بود د ست همه مجرد هاي فامیل و آشنا را د ر د ست یکد یگر می گذاشت و به
خانه بخت می فرستاد . یک پا کارشناس بود براي خود ش. همه جوانب را می سنجید و بر اساس ظاهر و باطن و رتبه خانواد گی،
عروس و د اماد را سوا می کرد . چرا راه د ور برویم؟ من و رحیم آقاي خد ا بیامرز هم به واسطه او با هم آشنا شد یم. نیتش خیر بود
براي همین سعاد ت و خوشبختی نصیب عروس و د اماد ها می شد . نه خبري از طلاق بود نه جنگ و د عوا، زند گی می کرد ند تا

موهاشان رنگ د ند انشان شود . «همد م» تا همان روزهاي آخر عمرش هم د ستش به خیر می رفت. خد ابیامرزد ش. 
حالا «همد م» خانم سر از گوشی هاي همراه د رآورد ه و جایش را به نرم افزارهاي مجازي د اد ه و با خد ماتی به روزتر بر پایه
تکنولوژي همگام با عصر جد ید سعی د ر آشناسازي جوانان به قصد ازد واج د ارد . د ر معرفی سامانه همد م آمد ه است که این
پلتفرم از ابتد اي تصمیم گیري براي ازد واج تا 4 سال پس از ازد واج همراهی خواهد کرد و آموزش ها و مشاوره هاي لازم را د ر
اختیار آن ها قرار خواهد د اد همچنین آزمون هاي تخصصی شناختی به همراه تفسیر و توضیح به افراد ي که تمایل به ازد واج د ارند
ارائه خواهد شد . د ر این سامانه امکان جست و جو و انتخاب زوج مناسب براي افراد مهیاست و د ر تمامی مراحل شناخت، آشنایی و
اقد ام براي ازد واج مشاوران این شبکه همراه آنان خواهد بود . پیش از این سایت هاي زیاد ي به صورت غیرقانونی د ر زمینه

همسریابی فعالیت د اشتند که با سواستفاد ه هایی همراه بود اما به گفته مسئولان این سایت ها فیلتر شد ه اند . 
همین د یروز رئیس سابق کمیسیون پیوست نگاري فرهنگی شوراي عالی انقلاب فرهنگی با اشاره به این که همد م یکی از بهترین
کارهاي علمی انجام شد ه و د اراي روشی خوب است، گفت: د ر حال حاضر بسیاري از د ختران ما تصور می کنند ثبت نام د ر این
پلتفرم، برایشان کسر شأن محسوب می شود و پسران نیز فکر می کنند ثبت نام د ر این پلتفرم و استفاد ه از این مد ل براي

همسریابی به معنی «پیر پسر» شد ن آن هاست. این ها متاسفانه موانع فرهنگی است که د ر اذهان وجود د ارد . 
حسن بنیانیان افزود : این پلتفرم باید با کمک صد ا و سیما این تصورات غلط را از مرد م بگیرد . باید جوانان متوجه شوند که از این

طریق زود تر می توان به مورد مناسب براي ازد واج رسید تا هم د ختران و هم پسران جوان از این ساز و کار استفاد ه کنند . 
آن چه پس از این اظهارنظر توجه ها را به خود جلب کرد ، نظر مخالفان این پلتفرم بود که معتقد ند مشکل جوانان براي ازد واج،
آشنایی و جست و جو براي یافتن گزینه مناسب نیست. به گفته آن ها اگر موانع پیش روي این قشر مانند بیکاري، مسکن، تورم
اقتصاد ي و ... برد اشته شود به مراتب سریع تر شاهد رواج ازد واج و همسرگزینی هستیم. موضوعی که این کارشناس مسائل
اجتماعی و فرهنگی هم به آن اشاره کرد ه و گفته مشکلات اقتصاد ي و عوامل فرهنگی و تحولات زند گی مد رن د ر مجموع، جوانان
را به این جمع بند ي نمی رساند که به سراغ ازد واج بروند . منتقد ان این طرح ملی عنوان می کنند اگر اشتغال، رفاه، مسکن و سایر
تسهیلات ازد واج براي جوانان فراهم شود جوانان خود ، خیلی خوب می د انند براي خود همسر برگزینند و نیازي به سایت همسریابی

ند ارند . 
عباس عبد ي جامعه شناس نیز د ر د ر این خصوص گفته «برنامه هاي رسمی براي ازد واج و فرزند آوري کم کم به صورت برنامه
هاي مسخره و سطحی د رآمد ه به طوري که موجب انحراف از شناخت علل واقعی مسأله شد ه و احتمالا کمبود زاد و ولد را تشد ید

می کند و نه حل. گمان می کنند با تکریم افراد د اراي 4 فرزند و بیشتر، مرد م اقد ام به ازد واج و فرزند آوري می کنند ». 
نکته اي که کاربران زیاد ي د ر خصوص این پلتفرم عنوان می کنند د رآمد زایی میلیارد ي آن است که همین مبلغ می تواند خود به
عنوان مرهمی بر زخم جوانان براي ازد واج تلقی شود . ماجرا از این قرار است که اگرچه نصب «همد م» رایگان است اما بعد از
عضویت کاربران باید پول پرد اخت کنند و بسته هاي 10 تایی، 20 تایی، 30 تایی و ... بگیرند قیمت این بسته ها بین 10 هزار تومان
تا 96 هزار تومان و بیشتر است بنابراین با یک حساب سرانگشتی می توان به میلیارد ها تومان پولی که از این طریق نصیب این
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سامانه می شود پی برد . حالا اگر یک کاربر بخواهد د وباره و بسته هاي بیشتري بخرد ، پول بیشتري هم پرد اخت می کند . این د
رحالی است که موسسه تبیان زیر نظر سازمان تبلیغات اسلامی است و این سازمان بیش از 361 میلیارد بود جه از د ولت گرفته است.
کاربران معتقد ند با این بود جه و این مبلغ هنگفتی که به این سامانه سرازیر می شود می توان اشتغالزایی کرد و جوانان زیاد ي که به
د لیل بیکاري از ازد واج منصرف شد ه اند را به این امر خیر ترغیب کرد .به نظر می رسد «همد م» تیري است د ر تاریکی د ر راستاي
افزایش جمعیت و راهکاري جانبی براي بالا برد ن نرخ ازد واج د ر پی هشد ارهاي سال هاي اخیر مبنی بر کاهش نرخ جمعیت؛
طرحی که گرچه د ر این یک ماه فعالیت توانسته بیش از 150 هزار نصب فعال د اشته باشد و یک زوج د هه هفتاد ي را به عقد هم د
رآورد اما باید د ید این نرم افزار چه قد می می تواند د ر راستاي کمک به مشکلاتی چون 13 میلیون مجرد د ر سن ازد واج، رشد
زیاد طلاق، کاهش ازد واج و افزایش تجرد قطعی کند . د ر همین خصوص عضو هیأت علمی بخش جامعه شناسی د انشگاه شیراز د ر
گفت و گو با خبرنگار «خبر جنوب» با بیان این که عد م تمایل به ازد واج و همسرگزینی معضل امروز د ر این حوزه است که از جنبه
هاي مختلف می توان آن را بررسی کرد گفت: شاید بزرگ ترین و مهم ترین جنبه به عنوان مانع بزرگ پیش روي جوانان جنبه

اقتصاد ي باشد کما این که مسئولین هم د ر آن اتفاق نظر د ارند . 
د کتر احسان حمید ي زاد ه افزود : د ر تحقیقات انجام شد ه مشخص شد جوانان بی رغبت و بی تمایل به ازد واج نیستند بلکه این

مشکلات پیش روست که آن ها را از این امر بازمی د ارد . 
وي با اشاره به این که موانع اقتصاد ي روز به روز د ر حال افزایش است اد امه د اد : این موانع از اجاره خانه گرفته تا بیکاري و ند
اشتن د رآمد کافی تا افزایش روزافزون تورم، عد م تناسب میان د رآمد و تورم و ... را شامل می شود .عضو هیأت علمی د انشگاه
شیراز تصریح کرد : نکته جالب این جاست بند ه به عنوان فرد ي که با جوانان د ر ارتباط هستم به وضوح می بینم از قضا د
انشجویانی که حتی د ر سنین پایین هستند مانند د هه هشتاد ي ها تمایل زیاد ي به ازد واج د ارند و به هیچ وجه از این قضیه

روگرد ان نیستند . 
حمید ي زاد ه اضافه کرد : اما می توان گفت تقریباً به د لیل همین موانع اقتصاد ي ازد واج را یک امر د ست نیافتنی می د انند و به

این هم باور د ارند موضوعی که د ر هر د و جنس صاد ق است. 
وي موانع فرهنگی را د یگر معضل عنوان کرد و افزود : بخشی از این موانع فرهنگی ریشه د ر باورهاي خانواد ه ها براي شروع ازد واج

و شکل گیري زند گی مشترك د ارد . 
استاد جامعه شناسی د انشگاه شیراز تصریح کرد : عملا شاهد یم که جوانان تمایل د ارند مزایاي ازد واج را د ر شرایطی خارج از
ساختار ازد واج سنتی براي خود فراهم کنند همان چیزي که این روزها به آن ازد واج سفید می گویند و این یکی از نتایج مهم موانع
پیش روي جوانان است که منجر به بی رغبتی آن ها به ازد واج رسمی و مطابق عرف و سنت کشور شد ه است.حمید ي زاد ه بیان
کرد : معناي ذهنی جوانان د ر مورد ازد واج نیز نسبت به گذشته تغییر کرد ه است اید ه آل ها، باورها و توقعات د ر خصوص شریک
زند گی د ر نسل امروز با نسل هاي پیشین ربط و نسبت چند انی ند ارد یا تفاوت هاي معناد اري یافته است.وي اد امه د اد : از همین
زاویه د ید نظري می توان گفت معناي ذهنی جوانان از ازد واج با معناي ذهنی سیاستمد اران و مسئولان کشور همخوانی ند ارد و روز
به روز هم فاصله می گیرد .د انشیار د انشگاه شیراز با بیان این که د ر سیاست ورزي و تعیین قوانین براي تشویق جوانان به امر ازد
واج و فرزند آوري به وضوح می بینیم که مسئولین کشور د رك واقع بینانه اي نسبت به این موضوع ند ارند گفت: ارائه تسهیلات به
خانواد ه هاي د اراي چهار فرزند و بیشتر و امثال این سیاست ها گواه این موضوع است که فاصله میان آن چه د ر ذهن جوانان می

گذرد و خواهانش هستند با آن چه مسئولان از آن د م می زنند بسیار است که باید تصحیح و موازي شود . 

/انتهاي متن/
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تبادل تفاهم نامه ایجاد گلخانه هیدروپونیک در شهرستان بیرجند

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  131  |  تاریخ: 1400/05/21

در ستاد توسعه خاوران، تفاهم نامه ایجاد گلخانه هیدروپونیک در شهرستان بیرجند مبادله شد.

در ستاد توسعه خاوران رقم خورد: تبادل تفاهم نامه ایجاد
گلخانه هیدروپونیک در شهرستان بیرجند در ستاد توسعه
خاوران، تفاهم نامه ایجاد گلخانه هیدروپونیک در

شهرستان بیرجند مبادله شد. 

به گزارش برنا خراسان جنوبی؛ از مجموع دو تفاهم نامه اي
که امروز در ستاد توسعه خاوران به امضا رسید، یک مورد
مربوط به ایجاد گلخانه هیروپونیک جو و فرآوري و غنی

سازي خورا دام بود. 
این واحد تولیدي با میزان سرمایه گذاري هزار و 430

میلیارد ریال، زمینه اشتغال 250 نفر را فراهم می آورد. 
آغاز عملیات اجرایی این واحد تولیدي شهریور ماه 1400

است و طی 18 ماه به بهره برداري خواهد رسید. 
این تفاهم نامه بین حمید ملانوري استاندار و سیدحسن جعفري عضو هیئت مدیره شرکت سایه بهشت طبیعت مبادله شد.
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برساخت تبیین مشترك از مناطق آزاد در دولت سیزدهم

منبع: اخبار مناطق آزادشماره خبر:  132  |  تاریخ: 1400/05/21

به گزارش اخبار آزاد مناطق، در این میان چالش ذهنی خبرنگاران و فعالین حوزه رسانه مناطق آزاد بیانگر تخالف موجود در
عرصه اطلاع رسانی و خبر مناطق آزاد تجاري-صنعتی ایران با سرزمین اصلی است؛ چراکه به حکم سوداي جذب سرمایه گذار

در مناطق آزاد و رویکردهاي تبلیغات محور در این حوزه، در این عرصه هاي ...

خبر، عرصه مواجه با واقعیت است نه حقیقت؛ یعنی
کارویژه و رسالت خبر و رسانه بازشناسی، تبیین و تجزیه و
تحلیل امر واقع شده است، نه آنچه باید باشد ولی نیست؟!
چراکه در غیر این صورت ذات خبر داراي بعد ارزشی اي
حقانی و غیرحقانی شده و خبر به رداي تفسیر به رأي از

سوي تولید و مصرف کننده آن ملبس می شود. 

به گزارش اخبار آزاد مناطق، در این میان چالش ذهنی
خبرنگاران و فعالین حوزه رسانه مناطق آزاد بیانگر تخالف موجود در عرصه اطلاع رسانی و خبر مناطق آزاد تجاري-صنعتی ایران با
سرزمین اصلی است؛ چراکه به حکم سوداي جذب سرمایه گذار در مناطق آزاد و رویکردهاي تبلیغات محور در این حوزه، در این

عرصه هاي خبري-اطلاع رسانی فعالین رسانه اي و روابط عمومی به دنبال بایدها و آنچه می تواند باشد ، می باشند. 

به مناسبت سالروز گرامیداشت هفدهم مردادماه و روز خبرنگار، فرصت هاي پیش روي اطلاع رسانی مناطق آزاد تجاري-صنعتی در
دولت سیزدهم مورد بررسی قرار می گیرد. در واکاوي فرصت هاي پیش روي ابتدا به ساکن باید معطوف به توانمندي ها و وضعیت

موجود در عرصه اطلاع در مناطق آزاد شد که بر این اساس موارد ذیل مورد توجه قرار می گیرد: 

1) مناطق آزاد تجاري-صنعتی در حوزه اطلاع رسانی از ویژگی متمایز و متماز بهره گیري همزمان از دو عرصه اطلاع رسانی و به تبع
آن ارتباطی روابط عمومی و امور بین الملل بهره مند می باشند. در واقع ذهنیت و برنامه هاي طراحی و در حال اجرا در این مناطق
باید مشتمل بر دوگانه رعایت شاخص هاي فرهنگ ارتباطی داخلی و خارجی باشد تا بسته هاي خبري-اطلاع رسانی نه تنها زبان هاي
مختلف بین المللی بلکه رژیم هاي سرمایه گذاري، حقوقی و همکاري اقتصادي منطقه اي و کشورها را مورد توجه و تاکید قرار دهد.
همزمانی فرهنگ ارتباطی داخلی و خارجی در برنامه هاي کاري، موقعیت و فرصت بی نظیري جهت اثرگذاري بر روندها و فرآیندهاي

جهانی شدن نصیب مدیران و کارشناسان حوزه روابط عمومی و امور بین الملل مناطق آزاد قرار می دهد. 

2) به دلیل ماهیت چند بعدي فرصت هاي فعالیت داخلی و خارجی، از امکان تهیه و تولید بسته هاي تبلیغاتی متنوعی برخوردار می
باشند. برونداد این امر امکان تنوع سازي در بسته هاي تبلیغاتی و اطلاع رسانی مناطق آزاد است؛ یعنی در حالی که در سرزمین
اصلی، هدفگذاري تبلیغات، بر جلب نظر بازار داخلی بنا نهاده شده، در مناطق آزاد تجاري-صنعتی این راهبرد علایق و سلایق بازارهاي
منطقه اي و بین المللی را هدفگذاري می کند. به عبارتی در تبلیغات باید مجهز به شناخت دقیق و جامع نسبت به فرهنگ مصرف
کننده خارجی بود تا از قِبَل این آگاهی، تبلیغات هدفمند که نظر بازار مصرف خارج از مولفه هاي فرهنگی ایران زمین را جلب می
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کند، ارائه گردد. 

3) با عنایت به رویکرد جذب سرمایه گذار در محتواهاي اطلاع رسانی تولیدي از سوي مناطق آزاد، قلب واقعیت، بزرگ نمایی و اغوا به
منظور حضور سرمایه گذار پیش فرض طرح هاي اطلاع رسانی و تبلیغاتی است. این مقوله در برنامه هاي اطلاع رسانی سه دهه اخیر
مناطق آزاد قابل مشاهده بوده که داشته ها و فرصت هاي بالقوه موجود که نیازمند همکاري چندین نهاد فراسازمانی است، به عنوان
فرصت هاي آماده بهره برداري و اجراي برنامه هاي توسعه اي معرفی شده است؛ موضوعی که باعث عدم آشنایی جامعه هدف
-مسئولین تا افکار عمومی و کارشناسان- از این واقعیت گردیده و طی این مدت گامی جهت اجراي آن برداشته نشده است. صدق
مدعا عدم اجراي معافیت هاي قانونی در حوزه تولید در محدوده هاي خارج از فنس کشی مورد تایید گمرك و این واقعیت که سازمان
هاي عامل مناطق آزاد به دلیل عدم مالکیت بر همه محدوده سرزمینی خود، امکان اجراي حاکمیت قانون و ارائه زمین به سرمایه

گذاران در تمام محدوده منطقه آزاد متبوع خود را دارا نمی باشند. 

4) مناطق آزاد علی رغم کارکردهاي ملی و بین المللی به دلیل قرار گرفتن در استان ها و نقاط کم برخوردار کشور، با چالش مقایسه
با سرزمین اصلی و همکاري با رسانه هاي محلی مواجه می باشند. این واقعیت ناشی از قیاس روستاها و شهرهاي همسایه مناطق آزاد
با امکانات و فرصت هاي توسعه اي موجود در مناطق آزاد است؛ یعنی نقاط همجوار در مقام قیاس مناطق آزاد را باعث عدم پیشرفت و
توسعه محدوده جغرافیایی خود معرفی کرده و یا خواستار سهیم شدن و تقسیم منافع ناشی از توسعه منطقه می باشند. متاسفانه این
انگاره ذهنی که براساس مولفه هاي بومی-محلی و بدون توجه به ملی-بین المللی بودن، جایگاه و نقش مناطق آزاد طی این مدت سه
دهه اي برساخته و بازتولید شده است؛ در برخی از اهالی رسانه، فعالین سیاسی، اقتصادي و کنشگران فرهنگی-اجتماعی مناطق آزاد
از مقبولیت قابل توجهی برخوردار می باشد. در واقع عدم انسجام اجتماعی و یا تطبیق میان نیازها و دغدغه هاي مردم با رویکردهاي
مناطق آزاد را می توان در گزارش هاي تحلیلی-خبري موجود که از پایش افکار عمومی و صاحب نظران حاصل می شود، مشاهده

کرد. 

درخصوص نقش رسانه، تبلیغات، اطلاع رسانی در برساخت وضعیت موجود مناطق آزاد باید توجه داشت که در فرآیند رسیدن به نقطه
نظرات مشترك، دارا بودن فهم مشترك و یا دارا بودن نقاط اشتراك مورد توافق از موضوع، یک پیش فرض بدیهی است: 

این واقعیت که ظرف سه دهه گذشته از مدیران مناطق آزاد، تا مسئولین نهادهاي دولتی، حاکمیتی، نمایندگان مجلس شوراي
اسلامی، کارشناسان و صاحب نظران حوزه هاي مرتبط با مناطق آزاد تجاري-صنعتی در ارتباط با مفهوم، برونداد، کارویژه و
کارکردهاي مناطق آزاد؛ نقاط ضعف و قوت این مناطق و چگونگی وجود این نقاط ضعف و یا ساز و کارهاي بهره برداري از نقاط قوت
این مناطق اشتراك معنایی و مصداقی واحدي وجود ندارد؛ بیانگر این واقعیت است که در این زمینه نتیجه بایسته اي حاصل نشده
است. سئوال اینجاست این نقطه یا نقاط اشتراك چگونه برساخته می شود؟ به وسیله اطلاع رسانی چه در قالب خبر (تولید محتواهاي
خبري-تحلیلی-گزارشی با تکیه بر تکنولوژي هاي مختلف ارتباطی) و چه برنامه هاي تبلیغاتی (از تبلیغات محیطی تا تلویزیونی-

ماهواره اي، شبکه هاي اجتماعی و...) 

با عنایت به موارد مطرح شده، پیشنهادات ذیل تقدیم حضور می شود: 

1) برگزاري دوره هاي آموزشی قوانین و مقررات مناطق آزاد به منظور آگاهی بیشتر اهالی رسانه از این اصل که بخشی از عملکرد
مناطق آزاد معطوف به اجرا و یا عدم اجراي قانون و مقررات مناطق آزاد از سوي نهادهاي عضو شوراي عالی مناطق آزاد و ویژه
اقتصادي کشور است. بی تردید شناخت فعالین رسانه در دوره هاي زمانی که مسئولین و سرمایه گذاران مناطق آزاد از عدم اجراي
قانون و یا تعدي قوانین و مقررات سرزمین اصلی به مناطق سخن می گویند، از طریق تهیه و تولید گزارش هاي خبري، یاري گر
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مناطق آزاد خواهد بود . 

2) برپایی دوره هاي آموزشی تخصصی خبرنویسی، گزارش نویسی، تهیه محتواهاي خبري-تبلیغاتی مرتبط با حوزه هاي کاري مختلف
مناطق آزاد از قبیل سرمایه گذاري، گمرکی (اینکه براساس کنوانسیون تجدید نظر شده کیوتو، مناطق آزاد خارج از قوانین و مقررات
گمرکی سرزمین اصلی هر کشور می باشند) فعالیت هاي تولیدي و فرآوري کالا، ترانزیت و حمل و نقل، و حتی گردشگري در مناطق

آزاد با همکاري نهادهایی همچون وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی، دانشکده خبر و موسسات پژوهشی حوزه رسانه و تبلیغات. 

3) تشکیل کارگروه هاي تخصصی تحلیل و تولید محتواهاي خبري سایبري و شبکه هاي اجتماعی به منظور به روزرسانی شناخت از
دغدغه ها و علایق مردم محلی و استانی. چنین کارگروه هایی به افکارسنجی و سنجش مستمر و مستقیم جامعه هدف مناطق آزاد
چه در نواحی منطقه اي و چه کشورهاي همسایه کمک شایان توجهی می کند؛ چراکه نخستین گام براي عرضه محصول بازاریابی
است؛ فرآیندي که یکی از ساز و کارهاي آن تحلیل شبکه هاي اجتماعی ارزیابی می شود و در این میان نقش اطلاعات دقیق، صحیح

و کامل در تولید محتوا و بسته هاي تبلیغاتی و اطلاع رسانی، غیرقابل کتمان است. 

4) ایجاد شوراي راهبردي رسانه در هر منطقه با حضور سردبیران خبرگزاري ها، پایگاه هاي خبري مطرح، روزنامه هاي استانی به
همگرایی و فهم مشترك از دغدغه هاي افکار عمومی، مسئولین و صاحب نظران کمک می کند. از سوي دیگر فرصت تبادل نظر و

تجربه نخستین و مهم ترین دستاورد تشکیل شوراي فوق قلمداد می شود. 

5) برگزاري نشست هاي دوره اي با نمایندگان شبکه هاي اطلاع رسانی بین المللی در کشور. برقراري نشست هاي کاري با نمایندگان
رسانه هاي خارجی فعال در ایران می تواند به تهیه و تولید خبر، گزارش و برنامه هاي تبلیغی در خبرگزاري، شبکه هاي خبري
ماهواره اي و روزنامه هاي بین المللی کمک شایان توجهی نماید؛ موضوعی که یکی از نیازهاي مناطق آزاد تجاري-صنعتی در مسیر

معرفی فرصت ها و جاذبه هاي سرمایه گذاري خود براي سرمایه گذاران دیگر کشورها به شمار می رود. 

6) برپایی تورهاي رسانه اي کشورهاي منطقه. با عنایت به امکان تردد بدون ویزا در مناطق آزاد می توان تورهاي خبري-اطلاع رسانی
با حضور رسانه هاي همسایه، کشورهاي عضو اکو، اتحادیه اقتصادي اوراسیا، سازمان همکاري شانگهاي و... در مناطق آزاد هشت گانه

موجود و هفت گانه جدید راه اندازي نمود. 

7) تشکیل شوراي تبلیغات مناطق آزاد به منظور تهیه و تصویب و ابلاغ سند جامع تبلیغاتی مناطق آزاد که در چنین نهادي راهبرد
فعالیت هاي تبلیغاتی مناطق آزاد در بسترهاي اطلاع رسانی ماهواره اي، تبلیغات محیطی (مانند شبکه فرودگاهی کشورهاي منطقه)،
تبلیغات در شبکه هاي اجتماعی تهیه و تولید محتواهاي اطلاع رسانی در یک قالب کلی که یکدیگر را نقض نمی کند، در دستورکار
قرار گیرد. به طور مثال هم اکنون برخی مناطق آزاد در مزیت هاي خود برخی موارد مانند قرار گرفتن در کریدور شمال-جنوب را
مورد تاکید قرار می دهند و این در حالی است که این موضوع واقعیت نداشته و چنین اطلاعات ناصحیحی به شبهه بیشتر در مورد

فرآیند و اطمینان از سرمایه گذاري در کشورمان منجر می شود. 

در پایان امید می رود در دوران دولت سیزدهم، بعد از گذشته حدود سه دهه از فعالیت نهادهایی تحت عنوان سازمان منطقه آزاد،
دبیرخانه شورایعالی و یا مفهومی به نام منطقه آزاد تجاري-صنعتی، در تهران، پایتخت کشور سازه تبلیغات محیطی متعلق به مناطق

آزاد که در آن فرصت ها، مزیت ها و برنامه هاي کاري همه مناطق معرفی می گردد، برافراشته شود. 

بی تردید پسندیده نیست در پایتخت کشور که محل حضور و تردد سفراي کشورهاي خارجی، نهادها و نمایندگی شرکت هاي بین
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المللی، و نهادهایی همچون ریاست جمهوري، وزارتخانه هاي مختلف، مجلس شوراي اسلامی، قوه مقننه، دیوان عدالت اداري،
فرماندهی نیروهاي نظامی-انتظامی و... می باشد، هیچ نام و نشانی از مناطق آزاد وجود نداشته باشد. 

ایجاد هزینه تملک زمین و احداث چنین سازه یا سازه هایی را می توان در قالب انعقاد قرارداد با شهرداري تهران به صورت تهاتر
عرضه فضاهاي تبلیغاتی در مناطق آزاد کشور تامین نمود؛ باشد نامی و یادي از مناطق آزاد در تهران چشم نواز شود. 

در پایان تجربیات سه دهه گذشته مناطق آزاد نسل هاي اول تا سوم در حوزه هاي اطلاع رسانی، خبر و تبلیغات چراغ راه مناطق آزاد
نسل چهارمی است که تعداد این مناطق را به پانزده منطقه افزایش داده و در عین حال تقارن شروع به کار دولت سیزدهم با آغاز قرن
پانزدهم می تواند به کاستن از تکرار خطاها و مسیرهاي اشتباه گذشته و بهره گیري از همه ظرفیت ها و فرصت هاي موجود منجر
شود؛ بی تردید نقش اصحاب رسانه و اطلاع رسانی در همه عرصه هاي مکتوب و سایبري و حتی شبکه هاي اجتماعی، حتی به عنوان
منتقد می تواند از تکرار جلوگیري کرده و مسیرهاي جدید در چارچوب قانون و مقررات مناطق آزاد و سایر فرصت هاي موجود را

بازتولید و به روزرسانی کرد. 

غزاله طایفه، دبیر گروه صنعت، معدن و بازرگانی روزنامه دنیاي اقتصاد: 

فصل جدید اطلاع رسانی در مناطق آزاد «بیل گیتس» در کتاب «بر بال اندیشه ها» جمله معروفی دارد: «سال 2000، سال حرکت و
سرعت است. سال رایانه ها، و اگر شما با شتاب حرکت نکنید، بدون تردید خواهید مرد.» نقل این جمله 21سال پیش نشان می دهد
که وي به خوبی چشم انداز تحولات در آینده را پیش بینی کرده و بنابراین هر کسی که از این قطار سریع السیر جا بماند، به معناي
واقعی خواهد مرد. مصداق این موضوع را می توان به سازمان ها و نهادهاي دولتی نیز تعمیم داد. در این میان، روابط عمومی به عنوان
بدیهی ترین و مهم ترین بخش شناسایی، کسب، پردازش و انتقال اطلاعات در هر سازمانی، بیش از پیش اهمیت خواهد یافت و براي

تحرك مناسب در جامعه اطلاعاتی، استقرار روابط عمومی برتر ضروري است . 

حال در این روزها که چینش کابینه دولت سیزدهم در صدر اخبار قرار گرفته، به نظر می رسد که فرصت جدیدي فراهم آمده تا به
ضرورت هاي اطلاع رسانی شفاف از بستر وزارتخانه ها و سازمان هاي زیرمجموعه آن بار دیگر توجه شود. در این میان، تجهیز روابط
عمومی هاي برتر به امکانات اطلاع رسانی و آشنایی با پیشرفته ترین شیوه هاي کاربرد آن، بسیار ضروري است. امروزه در جامعه
اطلاعاتی در حال رشد، یکی از چالش هاي بسیار مهم مدیران، انطباق سازمان ها با سرعت رو به افزایش ناشی از انفجار اطلاعات و

مفاهیم است و بدون سازماندهی روابط عمومی کارآمد، سازمان ها کاملا در آستانه ناکامی قرار می گیرند . 

شاید نقل جمله اي از «سرگوردن بوري» وکیل مشهور انگلیسی نیز خالی از لطف نباشد. از وي نقل است که «روابط عمومی، کار
سیاسی و دیپلماسی محسوب می شود و به مثابه قرار دهنده واقعیات و دیدگاه هاي مراجعان و مشتریان در اختیار در هر هیات
منصفه مناسب مثل دولت، همگان، سهامداران، کمیته تحقیق و نمایندگان مجلس است.» با توجه به این تعریف می توان این طور
تحلیل کرد که «روابط عمومی از طرق مختلف به توسعه دموکراسی کمک می کند که شامل تولید و نشر اطلاعات مردمی، ارائه
اطلاعات عینی به مردم، توسعه فضاي نقد، خدمت به افکار عمومی و از بین بردن شکاف اطلاعات، است.» پس دولت ها و روابط
عمومی سازمان هاي دولتی باید بیش از پیش به این مهم توجه کنند و امکانات و کانال هاي مختلف ارتباطی در عصر حاضر را، به

عنوان یک نقطه قوت، در جهت شفافیت، انتقال دانش، و از همه مهم تر اطلاع رسانی «دقیق» و «به موقع» به کار گیرند . 

با توجه به جایگاه مناطق آزاد و ویژه اقتصادي در توسعه اقتصادي کشور، همچنین عاملی براي جلب سرمایه، انتقال تکنولوژي، آموزش
نیروي انسانی و وصل شدن به بازارهاي جهانی، توجه به مقوله اطلاع رسانی در این بخش از اهمیت قابل توجهی برخوردار است. 
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مناطق آزاد و ویژه اقتصادي در ایران، بعد از تکلیف قانون برنامه اول توسعه در سال 1369، رسما از سال 1372 با تصویب قانون
چگونگی اداره مناطق آزاد تجاري-صنعتی و با انتظاراتی مشابه از ایجاد مناطق آزاد و ویژه در سایر کشورها، شکل گرفتند. اهداف
متنوعی از ایجاد این مناطق تصویر شده که از میان آنها می توان به مواردي نظیر تسریع در انجام امور زیربنایی، عمران و آبادانی، رشد
و توسعه اقتصادي، سرمایه گذاري و افزایش درآمد عمومی، حضور فعال در بازارهاي جهانی و منطقه اي، تولید و صادرات کالاهاي

صنعتی و تبدیلی اشاره کرد. 

در این میان، موقعیت جغرافیایی این مناطق در ایران به گونه اي است که هر یک می تواند به نوعی ارتباط اقتصادي با کشورهاي
همسایه را تحت پوشش قرار دهد. اما طبق آخرین گزارش تحلیل و بررسی عملکرد اقتصادي مناطق آزاد تجاري-صنعتی ایران که
مرکز پژوهش هاي مجلس در اردیبهشت ماه امسال منتشر کرد، طی سال هاي 1392 تا 1398، سهم این مناطق (با لحاظ صادرات
خدمات) از صادرات غیرنفتی کشور حدود یک درصد، از میزان تولید حدود یک درصد، از تعداد واحدهاي تولیدي فعال کمتر از سه
درصد، از جذب سرمایه گذاري مستقیم خارجی حدود 10درصد و از اشتغال زایی کل کشور حدود چهار درصد است. میزان واردات
کالا از طریق مناطق آزاد نیز حدود دو برابر صادرات کالا از این مناطق به خارج از کشور است. وسعت مناطق آزاد بیش از سه برابر
وسعت شهرك ها و نواحی صنعتی کشور بوده، اما میزان اشتغال در شهرك هاي صنعتی بیش از سه برابر اشتغال در مناطق آزاد کشور

است . 

در بخش دیگري از این گزارش نیز تاکید شده که جذب سرمایه گذاري، تولید و صادرات، از اهداف اصلی مناطق آزاد مخصوصا در
کشورهاي درحال توسعه محسوب شده که بدون تحقق آنها، نمی توان منطقه آزادي را موفق دانست و با تحقق آنها، سایر اهداف نظیر
اشتغال و توازن منطقه اي شکل خواهد گرفت؛ در غیر این صورت، ایجاد توسعه نسبی از محل واردات و خرده فروشی اقلام خارجی
(کالاي همراه مسافر) به منظور ایجاد اشتغال و جذب گردشگران داخلی، در تضاد با مناطق آزاد موفق جهانی است، زیرا آثار سوء آن از

قبیل کوچک کردن بازار تولید ملی و واردات بی رویه، گریبان گیر اقتصاد ملی خواهد شد . 

پیرامون موفقیت یا عدم توفیق مناطق آزاد در ایران، اختلاف نظرهایی وجود دارد، اما به نظر می رسد پس از گذشت سه دهه از ایجاد
مناطق آزاد، باید کارنامه، مشکلات و موانع پیشرفت این مناطق به صورت کارشناسی و مبتنی بر آمار و اطلاعات موجود از مناطق آزاد،
تحلیل و بررسی شود. در این میان، نقش بی بدیل روابط عمومی مناطق با توجه به اشراف آماري و اطلاعات عملکردي در هر یک از

اهداف تشکیل مناطق آزاد، باید مورد توجه قرار گیرد. 

در حال حاضر به باور مراکز پژوهشی، یکی از چالش هاي اساسی در حوزه مطالعه مناطق آزاد ایران، نبود نظام آماري یکپارچه و
استاندارد شده، در دسترس، سیستمی و به روز در محدوده این مناطق است که بعضا منجر به فقدان اطلاعات مهم یا تناقض در
آمارهاي ارائه شده، می شود. از آنجایی که یکی از اهداف ایجاد مناطق آزاد، توسعه سرمایه گذاري است، یکی از ابزارهاي این مهم،
معرفی فرصت ها و اطلاعات شفاف از این مناطق است. این موضوع می تواند یکی از فرصت هاي دولت سیزدهم در چهار سال پیش رو
نیز باشد؛ به خصوص اینکه در صورت احیاي برجام و رفع تحریم هاي بین المللی، بار دیگر مسیر ورود سرمایه هاي خارجی به کشور

باز خواهد شد. 

طبق گزارش مرکز پژوهش هاي مجلس، «طی سال هاي گذشته حجم سرمایه گذاري خارجی انجام شده در هر از یک از مناطق آزاد
پرنوسان بوده و میزان سرمایه گذاري محقق شده در این مناطق نیز اندك است، به گونه اي که میزان سرمایه گذاري خارجی محقق
شده مطابق آمار سال 1398، در مجموع هفت منطقه آزاد کشور، جمعا 211میلیون دلار اعلام شده است. میزان سرمایه گذاري
داخلی در مناطق آزاد نیز طی سال هاي اخیر، نشان می دهد که به طور میانگین سرمایه گذاري داخلی تحقق یافته، سالیانه حدود
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51هزار میلیارد ریال بوده است. البته مشخص نیست که این میزان سرمایه گذاري غالبا در کدام یک از بخش هاي تجاري، خدماتی،
زیرساختی یا صنعتی انجام شده است». 

در این میان، به نظر می رسد که یکی از ابزارهاي جذب سرمایه گذاران، همزمان با رفع تحریم ها و ثبات اقتصادي، معرفی فرصت
هاي حضور در مناطق آزاد تجاري-صنعتی است که این موضوع نیز نیازمند اطلاع رسانی جامع، شفاف، به موقع، و مستمر روابط

عمومی ها از بستر کانال هاي ارتباطی متنوع عصر حاضر است. 

مهدي قنبر، مدیرمسئول پایگاه خبري صبح تازه: 

بر زمین گذاشتن بارِ «ماهیت وجودي مناطق آزاد» از اهداف روابط عمومی است روابط عمومی و جایگاه آن در سازمان ها و وظایف
مرتبط به آن همواره محور چالش هاي مختلف بوده است. جایگاه مدیر روابط عمومی به عنوان مشاور مدیرعامل سازمان، تعریف شده
و به حساب می آید؛ اما در بسیاري از موارد این جایگاه به دلیل ناتوانی مدیران آن در یک سازمان تنزل پیدا کرده و در سطح اقدامات

و کارهاي خُرد مجموعه تعریف شده است. 

وظایف روابط عمومی ها در دو حوزه داخل و برون سازمانی تقسیم می شود؛ که وظایف برون سازمانی شامل ارتباط با رسانه ها،
تحقیق و پژوهش می شود. موضوع اصلی و چالش مهم آن در حوزه ارتباط با رسانه تعریف می شود و درصد موفقیت در این عرصه

سنجیده می شود. 

در حقیقت باید گفت روابط عمومی هر سازمان و نهاد زمانی موفق تر خواهد بود که اساس فعالیت هاي خود را بر پایه مبانی علمی و
تحقیقی استوار سازد و با اصل، قرار دادن تحقیق هاي انجام شده، خلاقیت ها و ابتکارها را از نتایج آن استخراج و در اختیار سازمان

خود قرار دهد. از این رو پژوهش و تحقیق از وظایف بنیادي روابط عمومی جهت توسعه در عصر اطلاعات است. 

به طور کلی هر روابط عمومی براي برنامه ریزي و اجراي فعالیت هاي خود در سطوح مختلف و براي موفقیت در جامعه تخصصی و
عمومی خود در بخش هاي مختلف اقتصادي، اجتماعی، صنعتی و... باید قبل از هر فعالیتی، اثربخشی آن را تحقیق و پژوهش کند.
پژوهش و تحقیق می تواند نتایج علمی ویژه اي به وجود آورده و کلیه فعالیت هاي روابط عمومی را به ویژه در بازاریابی و تبلیغات

هدفمند کرده و نتایج مثبتی را به همراه داشته باشد. 

کارکرد روابط عمومی هاي مناطق آزاد نیز از این قاعده مستثنا نیستند. از این رو جداي از بخش پژوهشی در وجه دوم کارکرد اصلی
شان باید به ایجاد ارتباطی سازنده، اثرگذار و اطمینان بخش با رسانه ها و مطبوعات برسند. به این ترتیب روابط عمومی هاي مذکور
باید در ابتدا این دو اصل که در ادامه به جزئیات آن اشاره خواهد شد را به صورت محوري در دوره سیزدهم در دستورکار خود قرار

دهند. 

روابط عمومی هاي مناطق آزاد با توجه به نظرات مخالفان و موافقانی که ماهیت آن را زیر سؤال می برند، همواره چالش هاي مهم و
خاصی را پیش روي خود دارند؛ رویکرد و ماهیت وجودي مناطق آزاد در هر دوره اي مخالفان جدي داشته و دارد. به این ترتیب روابط
عمومی هاي آن باید هر بار ضرورت وجودي شان را اثبات کرده و خود را از اتهام هایی تکراري مانند قاچاق کالا مبرا کنند. اتهاماتی
که هر بار به شکل و شیوه اي و از سوي جناح هاي مهم سیاسی کشور مطرح می شود. در حقیقت این امر به پاشنه آشیل مناطق آزاد
تبدیل شده است و باید یک بار براي همیشه پاسخی علمی و قطعی به آن داده شود تا به شکل دائم و تمام وقت انرژي خود را براي
این امر و پاسخگویی و رفع اتهام به آن نگذارند. به این ترتیب خواهند توانست زمان بیشتري براي اقدامات مهم و کارهاي بر زمین
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مانده شان بگذارند. آن هم در شرایطی که طبق مصوبه مجلس قرار است مناطق دیگري نیز در قالب ویژه و اقتصادي به جمع این
مناطق افزوده شود. این امر یعنی اضافه شدن بر حجم کار و وظایف در راه اندازي و هماهنگی براي ایجاد زیرساخت ها براي آنها است.
پس روابط عمومی هاي مناطق آزاد خواهند توانست این بار اضافه اتهام زنی ها و پاسخگویی هاي تکراري را براي همیشه بر زمین

بگذارند. 

این امر همواره از گذشته تاکنون یکی از دغدغه هاي مهم بوده و هست. براي روشنگري و آگاهی بخشی درباره آن براي جامعه و نیز
چهره هاي مهم سیاسی، اقتصادي و جناحی این مجموعه، روابط عمومی هاي مناطق آزاد باید دست یاري به سوي محققان،
پژوهشگران و به ویژه رسانه ها دراز کنند و از آنها بخواهند تا با ساختاري ویژه و سازمان دهی شده، به تولید محتوا و نشر و توزیع آن
در جامعه هدف، بپردازند تا این روابط عمومی ها مجبور نباشند هر بار و در هر دوره سیاسی چرخ ضرورت فعالیت مناطق آزاد را از نو

اختراع کنند. 

روابط عمومی هاي مناطق آزاد در دولت سیزدهم باید با ایجاد اطمینان، اعتمادسازي و شایسته سالاري بکوشند ارتباطی سازنده با
رسانه ها داشته باشند. باید ضمن معرفی و آشنایی رسانه ها و متخصصین امر با جزئیات فعالیت هاي انجام شده در این مناطق تلاش
کند تا بتوانند جریانات مهم، اقدامات انجام شده و ضرورت هاي آن را به صورت هفتگی رسانه اي کنند. به این ترتیب که در طول
هفته یکی از پروژه هاي مهم و تاثیرگذاري که تنها در مناطق آزاد امکان شکل گیري آن بوده را مطرح کرده و بتوانند نگاه منتقدان و
موافقان را به خود جلب کنند. وقتی چهره هاي سیاسی و اقتصادي، هر بار متوجه یکی از هزاران پروژه مهم و موفق مناطق شوند.

قطعا نظرات مخالف نیز به تدریج رنگ می بازند. 

براي همراهی بسیاري از رسانه هاي مخالف علاوه بر انتشار گزارش ها، اخبار و نیز حضور در محل به صورت تورهاي خبري، لزوم
ایجاد تولید و توزیع اخبار غیررسمی توسط روابط عمومی ها احساس می شود؛ زیرا انتشار آن در میان رسانه ها و شبکه هاي اجتماعی
به طور مداوم نتایجِ مثبتی در میان جامعه هدف، خواهد داشت. این امر می تواند تاثیرات ویژه و موثري در جهت نیل به اهداف

سازمانی در مناطق آزاد داشته باشد. 

البته جهت نیل به این هدف، روابط عمومی ها باید ابتدا مخاطب شناسی مناسبی نیز انجام دهند. به این ترتیب که مشخص شود چه
حجم از اخبار و اطلاعات و مستندات را براي چه گروه هدفی انجام می دهند؛ زیرا نوع اطلاع رسانی و کیفت محتواي تولید شده براي
هر یک از جامعه هدف یعنی مخاطب عام، روزنامه نگاران، نمایندگان مجلس و... بر اساس نیازها و توقعات هر یک متفاوت خواهد بود.

بی شک در این بخش نیز لزوم پژوهش و تحقیق درباره جامعه هدف نیز بسیار حائز اهمیت خواهد بود. 

همچنین روابط عمومی هاي مناطق آزاد باید مستندهاي ارائه شده درخصوص اقدامات مناسب و حائز اهمیت درباره سرمایه گذاري
هاي موفق داخلی و خارجی در این مناطق را با همکاري دانشگاه ها و دانشکده هاي اقتصادي در قالب پژوهش هاي علمی، مقالات و
پایان نامه ها به اثبات برسانند. به این ترتیب در حوزه هاي علمی این تلاش ها مدون و مستند خواهند شد. در چنین شرایطی بی
شک دیگر شاهد اظهارنظرهاي غیرکارشناسانه نخواهیم بود و دیگر نمایندگان مجلس، احزاب سیاسی و چهره هاي سیاسی و اقتصادي
نخواهند توانست مناطق آزاد را دستاویز دعواهاي سیاسی، منطقه اي و محلی خود کنند و آن را براي مطالبات خود، آماج حملات

متعدد قرار دهند. 

همچنین در عصر دیجیتال می طلبد روابط عمومی هاي مذکور با به کارگیري درست از امکانات و فضاي مجازي بکوشد در تسریع و
تاثیر گسترده اخبار و اطلاعات اقدام کنند؛ با توجه به دسترسی آسان مخاطب به این فضا روابط عمومی هاي مناطق آزاد خواهند
توانست با ساخت تیزرهاي مختلف، پادکست، اینفوگرافی ِتحقیق و پژوهش ها و اقدامات انجام شده از طریق رسانه هاي دیجیتال در
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کنار رسانه هاي مکتوب و تصویري سود جویند. بی شک تاکید بیشتر در حوزه مجازي، راه اندازي و به کارگیري از گروه ها، چهره ها و
رسانه هایی که در این فضا حضور پررنگ تري دارند، تاثیر بسیاري در همراهی جریانات مختلف مخاطبان و جامعه هدف خواهند

داشت. 

به این ترتیب، روابط عمومی هاي مناطق آزاد در دوره سیزدهم باید دو بال مهم پژوهش و ارتباط سازنده و اثرگذار را جهت حیات و
بقاي مناطق آزاد به خدمت گیرند؛ تا بتوانند به اهداف سازمانی خود عمل و ارتباطی منطقی و درست با مخاطب خود برقرار کرده و

پیام و تولید محتواي قابل اعتماد و اعتنایی را به جامعه هدفش منتقل کنند. 

علی کریمی پاشاکی، روزنامه نگار و فعال رسانه اي استان گیلان: 

فهم مشترك از کارکرد و فلسفه وجودي مناطق آزاد کشور ضرورتی انکارناپذیر مناطق آزاد کشور در توسعه روابط بین المللی و منطقه
اي و فرامنطقه اي نقش تاثیرگذاري دارند. همچنین مناطق آزاد در مرام نامه و اساسنامه تشکیل خود براي تسهیل در صادرات و
واردات کالا با کاهش عملیات غیرضروري اداري، گمرکی، مالیاتی و... تاسیس شده اند و اساسا ماهیت همگرایانه و به اصطلاح

متخصصان ماهیت همکاري گرایانه دارند. 

تلاش براي ایجاد فهم و درك مشترك همه ازجمله مدیران بخش دولتی و خصوصی، کنشگران اقتصادي و تجاري خرد و کلان و حتی
مردم از کارکرد، ماموریت و فلسفه وجودي مناطق آزاد باید به استراتژي مهم و اساسی تبدیل گردد. 

این استراتژي می بایست در همه ابعاد ازجمله تبلیغات به صورت مختلف، اخبار، تحلیل ها، گزارش ها و برون دادهاي مختلف و متنوع
در ارتباط با ظرفیت ها و پتانسیل هاي مناطق آزاد کشور مورد توجه جدي دست اندرکاران امور قرار گیرد تا از نگاه هاي سلیقه اي و

جزیره اي در ارتباط با کارکرد و فلسفه وجودي مناطق آزاد ، در امان بماند. 

صاحب نظران باورمندند، که مناطق آزاد در همه جاي دنیا موتور محرك همکاري هاي بین المللی هستند و این قاعده در مورد مناطق
آزاد ایران نیز مصداق دارد. ماموریت اصلی مناطق آزاد کشور در چارچوب قانون و سیاست ها و همکاري هاي اقتصادي و تجاري بین
المللی و فراملی می باشد. باید متذکر شوم که در این ارتباط متغیر هاي داخلی و خارجی در روابط اقتصادي و تجاري بین المللی
نقش آفرین هستند و می توان ادعا کرد اگر دامنه فعالیت مناطق آزاد در ایران نسبت به سایر مناطق آزاد در کشور هاي همسایه و
دور و نزدیک فاصله معنا دار دارد، یکی از دلایل مهم آن عدم وجود برخی قوانین لازمه و همچنین عدم فهم مشترك از کارکرد
مناطق آزاد در ایران در بین مسئولان دولتی، کنشگران اقتصادي بخش خصوصی و حتی در میان افکار عمومی می باشد و این دلایل
دیگر از این باعث شده اند تا مناطق آزاد در ایران در قیاس با برخی مناطق آزاد کشور هاي همسایه راه زیادي را تا رسیدن به قله هاي

موفقیت در پیش داشته باشند. 

با توجه به تمام این موانع و مشکلات و چالش ها، هم اکنون بخش قابل توجهی از صادرات و واردات کالا هاي مختلف ایران از طریق
مناطق آزاد آزاد موجود در اقصی نقاط کشور صورت می گیرد، در واقع مناطق آزاد کشور به عنوان دروازه هاي مهم تجارت بین المللی

و همکاري هاي منطقه اي و فرامنطقه اي ایران محسوب می شوند. 

هم اکنون مناطق آزاد چابهار، قشم، اروند، ارس، انزلی، ماکو و... بسترهاي مناسبی را براي تجارت دریایی، زمینی و ریلی در اقصی
نقاط کشور ایجاد کرده و کانون هاي همکاري و همگرایی با مناطق آزاد سایر کشورهاي دنیا و منطقه تبدیل شده است که با تجدید
نظر در برخی فرآیندهاي مختلف عملکردي مناطق آزاد کشور، این مناطق می توانند خیلی بیش از گذشته بازار هاي بسیار خوبی
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براي صنایع مختلف و ازجمله صنایع مختلف و ازجمله صنایع نوپا و رو به رشد ایران باشند و با توجه به مزیت هاي متنوع و مختلف
اقتصادي و تجاري، می توانند کمک حال اساسی براي فرآیند توسعه و اقتصاد ملی و پویا باشند. 

ولی به نظر می رسد با کمال تاسف به دلیل وجود برخی نگاه هاي غیرکارشناسانه در ارتباط با بحث برند سازي، تبلیغات، فرهنگ
سازي و اصلاح روش هاي غیرمدرن و... براي ایجاد دامنه وسیع فهم مشترك از کارکرد و تاثیر گذاري اساسی مناطق آزاد، این مناطق
هم اکنون با چالش هاي جدي در برخی برنامه ریزي ها و تاثیرگذاري کیفی در عملکرد مواجه گردیده است که ضرورت دارد تا
دلسوزان و کارشناسان، تصمیم سازان و تصمیم گیران براي رفع این مشکلات و حل چالش عدم وجود فهم مشترك از کارکرد کیفی

مناطق آزاد ، اقدامات لازم را انجام دهند. 

صاحب نظران معتقدند، باید نگاه هاي حرفه اي تر و کارسازتري به برخی شیوه ها و روش ها براي رسیدن به فهم مشترك کیفی تر
در کارکرد مناطق آزاد در چارچوب هاي عملکردي این مناطق به کار گرفته شود تا اثرگذاري آنها بر اقتصاد ملی و بین المللی بیش از

پیش شود. 

مسعود گادار، فعال رسانه اي شهر آبادان: 

روابط عمومی و نگاهی دگرسان به جهان هستی با توجه به پیچیدگی جوامع امروزي، سازمان ها بر آنند به منظور تحقق اهداف،
شناخت کاملی از جامعه مخاطبان خود داشته باشند و تصمیماتی مبتنی بر واقعیات اتخاذ کنند. 

یکی از عواملی که در سرنوشت هر موسسه ، گروه و فرد اهمیت و ارزش اساسی دارد و آنها را در نیل به هدف ها یاري می دهد؛
کیفیت رابطه آنها با افراد و موسساتی است که با آنها سر و کار دارند و همچنین با افکار عمومی جامعه اي است که در آن به فعالیت
مشعولند. هر اندازه این ارتباط به طور مفیدي مستقر و به شکل موثري گسترش یافته باشد، به همان اندازه آن فرد، گروه و موسسه در
دستیابی به اهداف خود موفق تر می باشد. اکنون به عنوان یک اصل اساسی در مدیریت پذیرفته شده که افراد و موسسات براي
رسیدن هر چه بهتر و راحت تر به مقاصد خود، نیازمند به حسن رابطه و درك متقابل و توسعه تفاهم با یکدیگر و عموم مردم می

باشند. 

مدیران موسسات به دلایل فوق ، در تشکیلات خود اقدام به تاسیس دفتر، واحد یا بخشی تحت عنوان روابط عمومی نموده اند تا از
طریق آن ارتباط مفید و موثر را با افراد داخل و خارج سازمان برقرار نمایند و با آگاه کردن ، تشویق و ترغیب آنان ، به اهداف مدیران ،
سریع تر، راحت تر و با هزینه کمتر جامه عمل بپوشانند. دست اندرکاران چنین دفاتري همه روزه در تلاشند تا با استفاده از تکنیک ها

و تخصص هاي حرفه روابط عمومی ، به گسترش تفاهم و ارتباط موثر بپردازند. 

هدف از تهیه این گزارش ، آشنایی با وظایف ، نقش و جایگاه روابط عمومی مطلوب است و در آن ابتدا شرح وظایف عمومی و سپس
جایگاه سازمانی آن و تفاوت بین روابط عمومی و تبلیغات مورد بررسی قرار گرفته است . در ادامه به روابط عمومی مطلوب و ویژگی
هاي کارشناسی روابط عمومی و همچنین روابط عمومی داخلی پرداخته شده است . در پایان نقاط قوت و ضعف روابط عمومی ها که

حاصل بررسی چهل روابط عمومی در ایران می باشد، ارائه گردیده است . 

امروزه سازمان ها به این نتیجه رسیده اند کارآیی فعالیت ها زمانی خواهد بود که از تمام ظرفیت هاي سازمانی و امکانات و شرایط
لازم بهره مند می شوند و در عرصه جامعه حضوري فعال و موثر داشته باشند. 
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در این میان روابط عمومی ها نقش بسیار تعیین کننده دارند و می توانند با انجام فرآیند اطلاع یابی، پردازش اطلاعات و اطلاع رسانی،
سازمان ها را در جهت تحقق اهداف و پیاده سازي استراتژي هاي کلان آن یاري نمایند. 

روابط عمومی به عنوان یک علم داراي اصول منطقی، نظریه، الگو و فلسفه بوده و با ایفاي نقش خود به شکل کار آمد می تواند در
تصمیم سازي براي مدیران، جهت ایجاد تصویر مناسب و صحیح از سازمان در جامعه اثربخشی را افزایش دهد. 

به طور قطع می توان گفت موفقیت روابط عمومی ها در سازمان ها در گرو توجه مدیران به اهمیت نقش و رسالت روابط عمومی ها
است. نمی توان تصور کرد سازمانی در عصر حاضر به خوبی بتواند با مخاطبان خود ارتباط برقرار کند، اما از مکانیزم ، ابزارها و دانش

روابط عمومی بی بهره باشد. 

روابط عمومی در قالب فعالیت هایی همچون انتشارات، تبلیغات، اطلاع رسانی، افکار سنجی، ارتباط با شرکاي اجتماعی در دو سطح
درون سازمانی و برون سازمانی، در صدد است تا بتواند مدیران سازمان را جهت برقراري ارتباطی تعاملی و دوسویه با سایر ارکان

سازمانی همچون کارکنان، مخاطبان و جامعه یاري رساند. 

با شروع هزاره سوم ، سازمان ها و جامعه ایران در آستانه ورود به جامعه اطلاعاتی هستند؛ جامعه اي که در آن بر اثر تغییرات و
نوآوري هاي فناوري ، ارتباطات ، اطلاع رسانی و ارائه خدمات سرعت بالایی پیدا کرده است. این نو آوري ها باعث ایجاد چالش ها و
فرصت هایی براي سازمان ها و به ویژه روابط عمومی ها درخصوص چگونگی ارتباط با محیط و ایفاي نقش هاي موثر در درون و برون
سازمان و ضرورت هماهنگ ساختن سازمان با تغییرات محیطی شده است و ارائه اطلاعات به مخاطبان و مشتریان خود، مسئولیت
سنگینی در (شفاف سازي)، به رسمیت شناختن حق دسترسی مخاطبان به اطلاعات، احساس مسئولیت و پاسخگویی در برابر

مخاطبان، ایجاد ارتباط دوسویه و متعامل با مخاطبان و مشورت به کارگیري فناوري هاي نوین ارتباطات و اطلاعات برعهده دارند. 

روابط عمومی در جامعه اطلاعاتی باید در سازمان حضوري قدرتمند و موثر داشته باشد تا بتواند مدیریت سازمان را در تصمیم گیري
ها و راهکارهاي سازمان در قبال محیط و مخاطبان یاري رساند و مدیریت سازمان را از اهمیت ارتباط دوسویه با محیط، ارزیابی
سازمان از نظر مخاطبان ، ضروت مخاطب محوري در سازمان، تطبیق برنامه ها و سیاست هاي سازمان با گرایش ها و خواسته ها و

نیازهاي مخاطبان آگاه کند. 

پرداختن به موضوع کارآیی روابط عمومی در گذر به جامعه اطلاعاتی و بررسی موانع موجود و فراروي آن به چند دلیل اهمیت دارد: 

اولا: به رغم کارشناسان روابط عمومی در ایران پدیده اي غربی و وارداتی از غرب بوده و با وجود گذشت از یک قرن از عمر آن در
سازمان هاي دولتی، هنوز کارکردهایش با فلسفه واقعی آن در سازمان فاصله دارد و نتوانسته به جایگاه مناسب خود در سازمان دست

یابد و نقش هاي موثر خود را در عرصه درون و برون سازمان ایفا کند. 

این در حالی است که در روابط عمومی در سازمان هاي دولتی باید به عنوان بخشی از بدنه دولت به عنوان پل ارتباطی بین دولت و
مردم عمل کند و با برقراري ارتباطات دوسویه و متعامل با محیط و مخاطبان و رسانه ها مشارکت و اعتماد مردم را به سازمان و برنامه
هاي آن جلب کند و متقابلا دیدگاه هاي مخاطبان را به سازمان منتقل کنند و ضمن برخوردار بودن از جایگاه مناسب در سازمان به

ایفاي نقش هاي موثر در عرصه هاي سیاستگذاري و تصمیم گیري نیز دارد. 

دوما: روابط عمومی یکی از نهادهاي تخصصی در جامعه اطلاعاتی محسوب می شود که با گردآوري درست و سیستماتیک اطلاعات و
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پردازش، تولید و ارائه اطلاعات به عنوان یکی از ضرورت هاي جامعه اطلاعاتی ، نقش موثر و غیرقابل انکاري در این عرصه بازي می
کند. مهم ترین مشخصه جامعه اطلاعاتی، حضور اطلاعات و اطلاع رسانی در جامعه با کمک فناوري هاي نوین ارتباطات و اطلاعات

است. 

در چنین جامعه اي، تولید و ارائه مناسب اطلاعات به مخاطبان، استفاده از رسانه هاي نوین ارتباطی و دوسویه روابط عمومی را در راه
کمک به رشد ، توسعه ، پویایی و هماهنگی سازمان با تغییرات محیطی و رسیدن به اهداف سازمان یاري می کند و باعث مشارکت
گسترده مخاطبان در برنامه ها و فعالیت هاي سازمان می شود. به عبارتی اطلاعات و اطلاع رسانی و اطلاع یابی به منبع سرمایه

اجتماعی سازمان ، ایجاد کننده و تداوم دهنده اعتماد دوسویه بین سازمان و مخاطبان تبدیل شده است. 

لذا با تحقیق و پژوهش می توان به موانع و چالش هاي موجود روابط عمومی در راه ایفاي نقش فعال آن در عرصه ارتباطات سازمان
جامعه و مخاطبان دست یافت و راهکارهاي عملی بهبود وضع موجود و رفع مشکلات فراروي را ارائه داد.
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گذر از اقتصاد نفت پایه با جلا و جلوه گردشگري در مناطق آزاد

منبع: اخبار مناطق آزادشماره خبر:  133  |  تاریخ: 1400/05/21

به گزارش اخبار آزاد مناطق، نگاهی اجمالی به توسعه این صنعت در دنیا ما را به این امر رهنمون می کند که چشم انداز
کشورهاي مختلف دنیا به توسعه گردشگري با اهداف مختلف سیاسی، فرهنگی، اجتماعی و... کاملا متفاوت بوده، اما اکثر این

کشورها توسعه ابعاد اقتصادي را در اولویت خود قرار داده اند، به همین جهت ...

جهانگردي، پدیده اي است که از قدیم الایام در جوامع
مختلف انسانی وجود داشته است، اما با ورود به عصر مدرن
به صورت یک صنعت سودده در حوزه هاي مختلف
بالاخص اقتصادي درآمده و از این حیث مورد توجه

بسیاري از کشورهاي دنیا قرار گرفته است. 

به گزارش اخبار آزاد مناطق، نگاهی اجمالی به توسعه این
صنعت در دنیا ما را به این امر رهنمون می کند که چشم

انداز کشورهاي مختلف دنیا به توسعه گردشگري با اهداف مختلف سیاسی، فرهنگی، اجتماعی و... کاملا متفاوت بوده، اما اکثر این
کشورها توسعه ابعاد اقتصادي را در اولویت خود قرار داده اند، به همین جهت گردشگري به سرعت رشد یافته و در حال تبدیل شدن

به بزرگترین صنعت دنیا است و می تواند منافع عظیم اقتصادي را به اقتصاد ملی کشورها وارد کند. 

ایران به عنوان کشوري غنی به لحاظ دارا بودن منابع توسعه گردشگري و به سبب فرهنگ، تمدن، ویژگی هاي آب و هوایی و... می
تواند به کشوري فعال در این صنعت تبدیل شده و با تمرکز بر رویکرد گردشگري و تنظیم راهبردها و برنامه هاي منظم و منسجم،
وابستگی خود را به منابع نفتی کاهش داده و به سمت منابع درآمدي جایگزین خصوصا گردشگري حرکت کند و به عنوان یک منبع

پایدار از آن بهره مند گردد. 

مهم ترین مزیت گردشگري، ایجاد شغل براي افراد کم مهارت و ارزآوري از طریق فروش کالا و خدمات به گردشگران است. 

ویژگی مهم دیگر گردشگري، ارزآوري کالاهاي غیرقابل صادرات مثل مسکن در کشور پذیراي گردشگران است. در برخی از کشورهاي
توسعه یافته، صنعت گردشگري علاوه بر موارد فوق، یک منبع عمده براي رشد بخش خصوصی و توسعه زیرساخت نیز به شمار می
رود. در واقع به دلیل آنکه گردشگري نسبت به سایر فعالیت هاي اقتصادي، بسیار بیشتر وابسته به طیف وسیعی از خدمات زیرساختی
نظیر فرودگاه، راه آهن، جاده، بندر، رستوران و مراکز خرید است، نقش بسیار مهمی در توسعه این عوامل به عهده دارد. به عبارت
دیگر گرچه گردشگري خود یک شاخه جدا در اقتصاد است، اما این شاخه ارتباط نزدیکی با سطح توسعه و رشد سایر بخش هاي
اقتصادي داشته و به شدت به آنها وابسته است. توانایی یک اقتصاد براي بهره مندي از مزیت هاي گردشگري، بستگی به در دسترس

بودن سرمایه هاي لازم براي توسعه زیرساخت هاي ضروري و امکان عرضه نیازهاي گردشگران دارد. 

در دنیاي امروز، توسعه گردشگري به شدت مورد توجه سیاستگذاران در کشورهاي مختلف دنیا قرار گرفته است، این مورد خصوصا در
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کشورهاي در حال توسعه اي که سایر اشکال توسعه اقتصادي نظیر تولید و استخراج منابع طبیعی از نظر تجاري مقرون به صرفه
نیست، بیشتر تشویق و ترویج می شود. باید به این نکته توجه داشت که مزایاي گردشگري تنها به مزیت اقتصادي محدود نمی شود و
در برخی مطالعات تاثیرات گردشگري را به هفت گروه اقتصادي، زیست محیطی، فرهنگی و اجتماعی، ترافیک و حمل و نقل، خدمات،

مالیات و نگرش جامعه طبقه بندي می کنند که خود نمایانگر نقش و اهمیت گردشگري در کلیه شئون جوامع است. 

توسعه گردشگري، عامل افزایش رفاه اجتماعی مقوله گردشگري فعالیتی چندوجهی است که در راستاي برنامه ریزي ، پویایی و توسعه
این صنعت می بایست به موازات این فعالیت، سایر بخش هاي اقتصادي و اجتماعی جوامع میزبان بهبود یابد؛ به بیان دیگر توسعه
صنعت گردشگري در یک مکان علاوه بر شرایط خاص اجتماعی، ویژگی هاي اقتصادي ویژه اي را می طلبد؛ صنعت حمل و نقل
مناسب، صنعت ساختمان پیشرفته، تکنولوژي اطلاعاتی به روز، زیرساخت هاي قابل قبول و خدمات بهداشتی و مالی مطمئن، پاره اي
از این ویژگی ها هستند که توسعه صنعت گردشگري به خاطر ارتباطات متقابل با بخش هاي فوق موجب رشد و توسعه این موارد
خواهد شد. به نوعی توسعه صنعت گردشگري به جهت همین ارتباط متقابل خود، عاملی براي توسعه سایر بخش هاي اقتصاد کشور

می شود که این امر پویایی اقتصاد را در پی دارد. 

اهمیت و عظمت گردشگري به ایجاد فرصت هاي شغلی و درآمد محدود نمی شود. در صورت برنامه ریزي و توسعه از پیش اندیشیده
شده، گردشگري قادر است منافع مستقیم و غیرمستقیم اقتصادي، اجتماعی، فرهنگی، محیطی و سیاسی را ایجاد و سهم قابل توجهی
را در توسعه ملی ایفا کند؛ به عبارتی به بهبود شاخص هاي عدالت اجتماعی، ارتقاء سطح زندگی، رفاه عمومی و تعادل و توازن منطقه
اي منجر شود. در مواردي کارشناسان اقتصاد منطقه اي، گردشگري را به عنوان تنها عامل استقرار منابع و توسعه مناطق کمتر توسعه

یافته دانسته اند. 

اگر منافع گردشگري در سطح جوامع و مناطق یک کشور به درستی توزیع شود، می تواند زندگی مردم را بهبود بخشد؛ به همین دلیل
توسعه گردشگري به ویژه در کشورهاي کمتر توسعه یافته، عامل موثري در مقابله با فقر است و موجب افزایش درآمد قشرهاي

مختلف، کاهش بیکاري و رونق اقتصادي و در نتیجه بهبود کیفیت زندگی مردم و افزایش رفاه اجتماعی می شود. 

نقش گردشگري در تولید ناخالص ملی کشورها بخش گردشگري بعد از تولیدات کارخانه اي، بیشترین سهم را در رشد تولید ناخالص
داخلی جهان دارا است. امروزه بسیاري از کشورهاي در حال توسعه تلاش دارند تا مشارکت خود در اقتصاد جهانی را از طریق توسعه
گردشگري بین المللی افزایش دهند. توسعه گردشگري در دنیاي امروز به ابزاري جهت بهبود رشد اقتصادي، ریشه کن کردن فقر و

امنیت غذایی تبدیل شده است. 

گردشگري پایدار، با اتکا بر مفهوم توسعه پایدار، به دنبال توسعه گردشگري با استفاده از منابع موجود به گونه اي است که ضمن پاسخ
دادن به نیازهاي اقتصادي، اجتماعی، فرهنگی و ضوابط قانونی جامعه و انتظارات گردشگران، بتوان وحدت و یکپارچگی، هویت
فرهنگی، سلامت و حفظ محیط زیست، تعادل اقتصادي و رفاه مردم محلی را تامین نمود. به عبارت دیگر گردشگري پایدار، با اتکا بر
مفهوم توسعه پایدار، می خواهد صنعت گردشگري در عین سوددهی اقتصادي، کمترین تاثیر را بر جامعه میزبان و محیط زیست

داشته باشد. 

سفر و گردشگري به عنوان یکی از بزرگترین بخش هاي اقتصادي هم توانایی ایجاد شغل را دارد، هم چرخ صادرات را به گردش درمی
آورد و هم رونق و شکوفایی را در پی دارد. در واقع توریسم ابزاري سهل، کارآمد و ارزان براي دستیابی به رفاه اقتصادي است. از منظر
اقتصادي، گردشگر یک مصرف کننده و استفاده کننده از خدمات کشور میزبان است. به عبارت دیگر، هزینه هایی که یک گردشگر در
کشور میزبان دارد، به طور مستقیم به واحدهاي اقتصادي در بخش صنعت گردشگري آن کشور مانند هتلداري، غذا، حمل و نقل و
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امثال آن وارد می شود. سایر هزینه ها هم به بودجه محلی یا بودجه دولتی آن کشور نظیر مالیات ها و عوارض پرداختی تزریق می
شود. 

به همین دلیل است که گردشگري توانایی حمایت از توسعه اقتصادي یک کشور در سطح محلی و ملی از طریق جذب بازدیدکنندگان
داخلی و خارجی دارد. اما شاید مهم ترین اثر گردشگري بر بهبود رشد اقتصادي یک کشور، افزایش تعداد شاغلین در این عرصه یا به
عبارتی افزایش سطح اشتغال کشور به شکل مستقیم و غیرمستقیم است. یکی از آشکارترین منافع گردشگري در کشور میزبان، ایجاد

مشاغلی نظیر کار در هتل ها، رستوران ها، مغازه ها و بخش حمل و نقل است که به طور مستقیم با صنعت توریسم در ارتباط است. 

گردشگري همچنین می تواند سبب ایجاد درآمد براي بودجه دولتی از طریق مالیات ها و عوارض پرداختی از سوي شرکت هاي درگیر
در این بخش باشد. ساختار هزینه هاي یک گردشگر در تکانه هایی که این هزینه ها در بخش هاي درگیر در این حوزه ایجاد می کند،

بازتاب می یابد. فرآیند افزایش درآمد ابتدا در این بخش ها اتفاق افتاده و به تدریج به سایر بخش هاي اقتصاد ملی تسري می یابد. 

ذکر این نکته ضروري است که علاوه بر اثرات مستقیم، اثرات غیرمستقیم و القایی زیادي نیز براي سفر و گردشگري وجود دارد که
بخش هاي مختلف اقتصادي را از خود متاثر می سازد. اثر غیرمستقیم، در واقع خرید کالا و خدمات توسط گردشگران از کسب و
کارهاي محلی است که خود در گام بعدي سبب خرید کالا از تولیدکنندگان مواد خام در یک چرخه اقتصادي است. همچنین از اثر

غیرمستقیم می توان از رشد هزینه مصرف کننده بر تولید کالا و خدمات یاد کرد که این رشد سبب افزایش درآمد فردي می شود. 

گردشگري ایران، نیازمند یک قانون مدون و یکپارچه بهره وري و استفاده بهینه از ظرفیت هاي گردشگري هر کشور نیازمند
سیاستگذاري و برنامه ریزي هاي راهبردي و کلان میان مدت و بلندمدت است. این بدان معنا است که رونق یا رکود صنعت
گردشگري به ویژه صنعت گردشگري بین المللی در هر کشور، تا حد زیادي به نگرش تصمیم سازان کلان کشور، برنامه هاي توسعه و

قوانین و اسناد فرادستی آن کشور بستگی دارد که حدود و ثغور و ابعاد توسعه صنعت گردشگري را در هر کشور مشخص می کند. 

قانون اساسی جمهوري اسلامی ایران به عنوان اساسنامه و مهم ترین سند زیربنایی کشور که بخش عمده اي از مفاد آن ساز و کارها و
نحوه اداره امور کشور را معین می کند، هیچ گونه اشاره اي به گردشگري و مفاهیم پیرامون آن و ساختار نهادي آن نکرده است.
اگرچه قانون اساسی، کلیات را بیان می کند و بسیاري از مسائل جامعه مانند گردشگري در قانون اساسی نیامده است، اما ظرفیت فوق
العاده گردشگري ایران و سهم اقتصادي و فرهنگی این صنعت در جهان، طلب می کند که ساختار نهادي و اهمیت آن در قانون

اساسی بیان شود. 

از سوي دیگر، با تدوین سند چشم انداز ایران در افق 1404 به عنوان مهم ترین سند توسعه ایران در یک دهه اخیر، اهداف کلان
جمهوري اسلامی ایران در سال 1404 را با عنوان «ایران کشوري است توسعه یافته با جایگاه اول اقتصادي، علمی و فناوري در سطح

منطقه با هویت اسلامی و انقلابی، الهام بخش در جهان اسلام و با تعامل سازنده و موثر در روابط بین الملل»، بیان شده است. 

باید توجه داشت سیاستگذاري ها و تدوین برنامه هاي راهبردي کلان در هر کشور، محصول محیط سیاسی، ارزش ها و ایدئولوژي
حاکم، خواست قدرت و اصول نهادینه شده آن کشور است. در مجموع، عوامل اساسی موثر بر گردشگري در هر کشور را می توان به

دو بخش عوامل زمینه اي و سیاستگذاري گردشگري تقسیم کرد. 

عوامل زمینه اي شامل فرهنگ، اقتصاد، امنیت، امکانات رفاهی و زیربنایی و کیفیت جاذبه هاي گردشگري است که در هر کشور براي
توسعه گردشگري شرط لازم است، اما کافی نیست. علاوه بر آنها، اراده لازم زمامداران کشور براي توسعه گردشگري نیاز است که در
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اسناد و قوانین پایه و فرادستی ملی انعکاس یابد و سپس به صورت عملیاتی و جزئی تر در قوانین عادي، تفاهم نامه ها، آیین نامه ها و
بخشنامه ها متبلور می شود. وجود سیاستگذاري و اسناد فرادستی با مفاد مشخص گردشگري، بخش دیگر موثر بر توسعه گردشگري

معنا پیدا می کند که آن بخش «اجرا و نظارت بر سیاست ها» است. 

صنعت گردشگري ازجمله صنایع بزرگ و متنوع خدماتی به شمار می رود که نیازمند برنامه ریزي و بهره مندي از یک قانون مدون و
یکپارچه است تا بتوان این صنعت متنوع و بزرگ را مدیریت نمود. بزرگ بدان جهت که صنایع، سازمان ها، نهادها و خدمات بسیاري

از آغاز سفر گردشگر، مدت اقامت و بازگشت به مبدا خویش در این فرآیند نقش ایفا می کنند. 

در سال هاي اخیر کشورهاي بسیاري در جهان با تدوین قانون گردشگري در کنار برنامه هاي توسعه، توانسته اند مسیر رشد را به
خوبی پیموده و اهداف خویش را محقق نمایند. مقایسه قوانین گردشگري در کشورهاي گوناگون و نحوه اجرایی شدن آنها، نشان از
وجود یک برنامه مدون و یکپارچه دارد که در ذیل آن، قوانین اجرا می گردند. قوانین گردشگري در حوزه هایی همچون صدور ویزا،
گمرك و قوانین حمل کالاي مسافري، ترانزیت خودرو، بیمه گردشگري و محاکم قضایی، ازجمله مهم ترین قوانینی هستند که در

کشورهاي توسعه یافته مورد توجه قرار گرفته اند. 

با اینکه اقدامات موثر و با چشم انداز موفقیت آمیزي در حوزه گردشگري ایران، در حال انجام و پیگیري است، با این حال اقدامات
صورت گرفته همچنان به صورت پراکنده و کلان در دست بررسی و نیازمند تدوین سند راهبردي توسعه گردشگري است. اهمیت
تدوین برنامه هاي کوتاه مدت، متناسب با گونه هاي گردشگري در ایران و ویژگی هاي جغرافیایی و اقلیمی متنوع، می تواند کیفیت

فعالیت ها را بهبود بخشیده و سرانجام آورده هاي اقتصادي کلان به همراه داشته باشد. 

بی تردید ایران از نظر گردشگري تاریخی، فرهنگی، طبیعی و مذهبی، جاذبه هاي فراوانی دارد، به طوري که بیش از هر کشوري در
منطقه خاورمیانه و غرب آسیا، آثاري از آن در سازمان یونسکو ثبت شده است. با این حال علی رغم اهمیت صنعت گردشگري از یکسو
و جایگاه فرهنگی، تاریخی و طبیعی ایران از سوي دیگر در حوزه گردشگري، برنامه جامع و یکپارچه بر این اساس تدوین نشده است.
اگرچه قوانینی در این حوزه لحاظ شده است، با این حال بدون داشتن رویکرد استراتژیک و تدوین برنامه منسجم، یکپارچه که در
راستاي تحقق چشم انداز، اهداف و ماموریت گردشگري در ایران لحاظ شده باشد، نمی توان حتی شاهد عینی ارقام و آمارهاي مدنظر

در تاسیس و راه اندازي زیرساخت هاي گردشگري بود. 

وجود یک برنامه نظام مند گردشگري در قالب سیاستگذاري هایی که هم راستا با برنامه هاي توسعه کشور باشد، می تواند منجر به
ارائه و تدوین قوانین گردشگري گردد تا تمامی رویکردها، همسو و هم جهت براي پیشرفت صنعت گردشگري ایران صورت پذیرند. در
غیر این صورت شاهد اجراي برنامه هاي پراکنده، موازي و رویکردهاي جزیره محور در مناطق مختلف و سازمان هاي گوناگون هستیم
که هر یک به طور جداگانه نخواهند توانست جایگاه حقیقی این صنعت را روشن نموده و ایران را در موقعیتی که شایسته و بایسته آن

است، در صنعت گردشگري قرار دهد. 

مناطق آزاد و کمک به بهبود صنعت گردشگري حال با توجه به موارد ذکر شده، باید به یک موضوع کلیدي اشاره کرد و آن نقش
مناطق آزاد کشور در رونق و شکوفایی صنعت نحیف گردشگري ایران است. 

یکی از مهم ترین مزیت هاي مناطق آزاد این است که گردشگران خارجی بدون اخذ روادید می توانند به این مناطق از کشور سفر
کرده و هنگامی که به ورودي مناطق رسیدند، براي آنان ویزا صادر می شود. بنابراین مسائل و چالش هاي سرزمین اصلی براي دریافت

ویزا و ورود به کشور براي آنان از بین می رود. 
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دیگر موضوع قابل توجه، فضا، امکان و امکانات جذاب براي یک توریست است که در بیشتر مناطق آزاد کشور مهیا و آماده است. 

&– جزیره زیباي کیش به عنوان قدیمی ترین و اولین منطقه آزاد تاسیس شده در ایران، یکی از برترین نقاط گردشگري کشور
محسوب می شود و با گذشت بیش از سه دهه از عمر منطقه آزاد آن، زیرساخت ها، هتل ها، مراکز خرید و تفریحی-تجاري بسیاري با

استانداردهاي روز دنیا در آن احداث شده است. 

علاوه بر بخش توریست سیاحتی، توریست درمانی هم در جزیره کیش به جایگاه خوبی دست پیدا کرده است؛ تا جایی که بسیاري از
ستارگان و هنرمندان اروپایی و امریکایی با طیب خاطر، زیبایی و سلامت خود را به پزشکان بیمارستان تخصصی کیش می سپارند. 

&– پس از کیش، جزیره منحصربه فرد قشم در آب هاي نیلگون خلیج فارس به عنوان یکی از زیباترین جزایر دنیا خودنمایی می
کند؛ جزیره اي که به لحاظ مساحت از بیش از 22کشور دنیا وسیع تر و یکی بزرگ ترین جزایر در این دهکده خاکی با انبوهی از

جاذبه هاي طبیعی گردشگري در دل خود است. 

زیبایی هاي بی بدیل این جزیره آن را به نگینی در نزدیکی تنگه هرمز تبدیل کرده است، ضمن این که در سال هاي اخیر و با تلاش
هاي مدیران وقت، مجددا به جمع خانواده ژئوپارك هاي جهانی یونسکو بازگشته و به عنوان تنها ژئوپارك در خاورمیانه فخرفروشی

می کند. 

جنگل هاي حرا، غار نمکی، دره ستاره ها، دره چاهکوه، لذت قایق سواري در کنار دلفین ها، غارهاي خربس، جزایر ناز و هنگام و ده
ها مورد دیگر که قشم را به جزیره شگفتی ها بدل کرده است. البته با وجود گذشت نزدیک به 3دهه از عمر منطقه آزاد قشم، انتظارها
از این منطقه در حوزه گردشگري بیش از چیزي است که امروز وجود دارد، اما باز هم زیبایی ها و طبیعت بی نظیر این جزیره چیزي

از ارزش هاي گردشگري آن نمی کاهد. 

&– سومین منطقه آزاد ایران یعنی چابهار؛ سرزمینی سراسر اعجاب و شگفتی، شهر بندري چابهار در منتهی الیه جنوب شرقی کشور
و در استان سیستان و بلوچستان و در کنار دریاي عمان، از کرانه هاي مکران تا کو ه هاي مینیاتوري، با سواحلی خارق العاده و کوه

هایی که گویی تکه اي جدا شده از سیاره مریخ هستند و در این نقطه از ایران فرمانروایی می کنند. 

تالاب لیپار به رنگ صورتی، پدیده عجیب ژئوتوریسمی گل افشان ها که مهم ترین آنها در نقطه اي در نزدیکی کنارك موسوم به  بندر
تنگ واقع شده است. دریایی که ساحل آن کویر و کوه است و صدها پدیده حیرت انگیز و آثار باستانی و دیدنی دیگر که قلب هر

گردشگري را به تپش در می آورد. 

&– منطقه آزاد ارس به عنوان چهارمین منطقه آزاد تاسیس شده در ایران، در یکی از خوش آب و هواترین نقاط شمال غربی کشور و
در آذربایجان شرقی واقع شده است. منطقه سرسبز و زیبا با مردم اصیل آذري که همانند نامش در کنار رود خروشان ارس قرار گرفته
است. وجود رودخانه پربرکت و تاریخی ارس منشاء سفرهاي مفرح و هیجان انگیز بسیاري ازجمله: قایقرانی در دریاچه هاي پشت سد
ارس، سد خداآفرین و سد گلفرج؛ رافتینگ در رود نوجه مهر؛ جت اسکی و اسکی روي آب در پشت سد هاي ارس، خداآفرین و

گلفرج؛ بادسواري در پشت سد ارس، خداآفرین و گلفرج؛ قایق هاي تفریحی پدالی در دریاچه پارك کوهستان است. 

همچنین از جلفا می توان به عنوان شهر کلیساهاي قدیمی نام برد، همان گونه که کلیساي سنت استپانوس به عنوان یکی از مهم
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ترین کلیساهاي ارمنه در این شهر و منطقه واقع شده است. پل هاي تاریخی خداآفرین، کوه گئچی قالاسی، کوهستان کیامکی، پارك
کوهستان، روستاي اشتبین، منطقه حفاظت شده ارسباران (اینالو)، حمام تاریخی جلفا، آبشار آسیاب، مجموعه کردشت، کلیساي
چوپان و کاروانسراي خواجه نظر (عباسی) از دیگر جاذبه هاي این منطقه است که با توجه به آمارهاي ارائه شده، جزء

گردشگرپذیرترین مناطق آزاد کشور محسوب می گردد. 

&– یکی دیگر از مناطق آزاد کشور در استان باران واقع شده است؛ منطقه آزاد انزلی در استان گیلان که پس تجربه منطقه ویژه
بودن، به عنوان یکی از مناطق آزاد ایران فعالیت خود را آغاز کرد. شاید به دلیل محل قراگیري این منطقه، به واقع نیازي به توضیح
جذابیت هاي طبیعی، گردشگري و درمانی آن نه تنها در میان مناطق آزاد، بلکه در کل کشور نباشد. حضور در کنار دریاي خروشان
کاسپین و بهره بردن از آب و هواي مطبوع و دلپذیر آن در جوار جنگل هاي زیباي گیلان خود دلیلی قانع کننده براي هر گردشگري
است تا به سمت این منطقه روانه شود؛ حال مزیت ها و سهل گیري ها را اگر بدان اضافه کنیم، تبدیل به تکه اي از بهشت می شود با

نام منطقه آزاد انزلی. 

در چند سال اخیر، تحولات شگرفی در این منطقه آزاد به وجود آمده که از مهم ترین آن می توان به مجتمع بندري کاسپین به عنوان
بزرگ ترین زیرساخت ایجاد شده در میان مناطق آزاد اشاره نمود. بندري با چند کارکرد که در این متن بخش گردشگري آن حائز
اهمیت است. بندر کاسپین و ماریناي ایجاد شده در کنار آن می تواند انقلابی در گردشگري دریایی ایران ایجاد کند؛ ضمن این که

بزرگ ترین و جذاب ترین آکواریوم کشور در فاز تجارت و گردشگري منطقه آزاد انزلی واقع شد که در نوع خود بی نظیر است. 

&– در محل تلاقی دو رودخانه اروندرود و کارون، منطقه آزاد اروند واقع شده است. منطقه اي که در اواسط دهه80 در شهرهاي
آبادان و خرمشهر احداث شد؛ شهرهایی که با نگاه به ریشه تاریخی و اصالت آنها، جزء زیباترین شهرها و مردمان آن به لحاظ صفا و
خونگرمی مثال زدنی هستند. از قدیم الایام رود کارون را با ساز و آوازهاي محلی می شناختند، شب هاي نورانی کارون و رقص بچه

هاي آبادان همراه با نی انبان و تمبک شادي وصف ناپذیري را در میان مردم این شهر ایجاد می کند. 

داشتن مرز مشترك با کشورهاي عرب زبان عراق و کویت و نزدیکی به شهر بصره عراق در کنار زیرساخت هاي ایجاد شده ازجمله،
هتل ها، مراکز خرید، مراکز درمانی و همچنین تفریحی به انضمام حضور گردشگران بدون داشتن روادید به این منطقه، منطقه آزاد
اروند را به یکی از حائر اهمیت ترین مناطق در میان مناطق آزاد کشور بدل کرده است. بازارهاي آبادان، موزه آبادان، کلیساي ارامنه
(کلیساي قاراپت مقدس)، مسجد (موزه) رانگونی ها، سینما نفت، پل کابلی آبادان، اروندرود، رود کارون و جزیره مینو ازجمله مکان

هاي زیباي این منطقه است که بستر مناسبی را براي جلب گردشگران فراهم کرده است. 

&– و اما می رسیم به بزرگ ترین و جوان ترین منطقه آزاد کنونی ایران و همچنین دومین منطقه آزاد دنیا به لحاظ وسعت که در
منتهی الیه شمال غربی کشور، در آذربایجان غربی و در صورت گربه دوست داشتنی ایران واقع شده؛ منطقه آزاد ماکو. 

این منطقه از لحاظ طبیعی موقعیت خاصی دارد؛ از طرف شمال و جنوب کوهستانی است و از جانب غرب و شرق به جلگه هاي قلعه
دره سی و چاي باسار منتهی می گردد. ماکو با برخورداري از تمدن کهن و آثار تاریخی غنی و جاذبه هاي متعدد فرهنگی و طبیعی به
عنوان یکی از قطب هاي مهم گردشگري توان بالقوه فراوانی در بهره گیري از صنعت گردشگري دارد؛ شرایط آب و هوایی مناسب،
پوشش گیاهی، رودها، چشمه ها، غارها، آبشارها، قلعه ها و دژها، گونه هاي مختلف گیاهی و جانوري، اماکن و ابنیه تاریخی، صنایع
دستی، و باغات اطراف شهر، جلگه ها و دامنه هاي پر از گل هاي وحشی، دست بافته هاي عشایر، لباس هاي رنگی، محلی و از همه
مهم تر مردم خونگرم و مهمان نواز، زمینه مناسبی براي جذب مسافران و جهانگردان و ایجاد مراکز تفریحی خدماتی را فراهم آورده

است. 
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این پهنه وسیع در سال هاي اخیر، تحولات و زیرساخت هاي عظیمی را در خود ایجاد کرده، همچون فرودگاه ماکو که پس از سال ها
مردمان این خطه به راحتی می تواند به همه جاي کشور سفر کنند. 

کلیساي مریم مقدس، دریاچه سدبارون، آبشار قلعه جوق، پل قلعه جوق، کاخ موزه باغچه جوق، تالاب آق گل، کلیساي گئورك
مقدس، پل قره کورپو، قره کلیسا، روستاي گردشگري رند، منطقه شکار ممنوع آغگل، تالاب بورآلان، دخمه سنگی فرهاد و عمارت
کلاه فرنگی ماکو نمونه هایی از اماکن دیدنی و توریستی منطقه آزاد ماکو است که شاید حتی مردم ایران هم از آنها اطلاعی نداشته
باشند و نیاز است تا مدیران و متولیان امر درخصوص شناساندن این منطقه به مردم کشور و همین طور سایر کشورها تلاش بیشتري

داشته باشند. 

گذر از بحران اقتصادي با توسعه گردشگري مناطق آزاد با توجه به شرایط کنونی اقتصاد و فشار تحریم هاي خصمانه بر علیه کشورمان
و وجود بحران ویروس کرونا در کشور که بخش عظیمی از کسب و کارها خصوصا در حوزه گردشگري را تحت تاثیر قرار داده و
محدودیت ها و مشکلاتی را بر مردم و اقتصاد رقم زده است، اما به نظر می رسد بهترین زمان براي جراحی زخم کهنه اقتصاد کشور

که همانا وابستگی بیش از حد به صادرات نفت بوده است را مهیا نموده. 

نقش ویژه صنعت گردشگري در تحقق اقتصاد مقاومتی می تواند فرصتی مناسب براي تبدیل تهدید تحریم ها به فرصت باشد . اقتصاد
مقاومتی یک راهبرد و تدبیري عقلایی و جهادمحور به منظور کاهش فشار اقتصادي و مسیري براي برون رفت از این شرایط حساس
است. در همین راستا گردشگري به عنوان صنعت پیشرو، نقش موثري در فرآیند توسعه اقتصادي جوامع داشته و یکی از مصداق هاي

بارز تحقق اقتصاد مقاومتی محسوب می شود. 

اقتصاد مقاومتی به عنوان یک راهبرد توسط مقام معظم رهبري مطرح گردیده است که اصولا بر پایه قطع وابستگی به نفت و بهره
مندي از توان و ظرفیت داخلی اتفاق می افتد. ایران به عنوان کشوري غنی با دارا بودن منابع توسعه گردشگري و به سبب فرهنگ،
تمدن، ویژگی هاي آب و هوایی و... که با معضلاتی همچون میزان بیکاري بالا، محدودیت منابع ارزي و اقتصاد تک محصولی مواجه
است، می تواند به کشوري فعال در صنعت گردشگري تبدیل شود و با تمرکز بر رویکرد گردشگري و تنظیم راهبردها و برنامه هاي
منظم و منسجم وابستگی خود را به منابع نفتی کاهش داده و به سمت منابع درآمدي جایگزین حرکت کند و به عنوان یک منبع

پایدار از این فرصت ها بهره مند شود. 

حال که تحریم ها علاوه بر اقتصاد، خودباوري و نشاط اجتماعی و اعتماد مردم را نشانه گرفته است ، نقش سازنده گردشگري در این
معادلات بیشتر و پررنگ تر خود را نمایان می کند؛ چراکه با گسترش و توسعه همه جانبه آن می توان همزمان این تهدید را به

فرصت تبدیل نمود؛ فرصتی که علاوه بر تقویت روحیه، به اشتغال و اقتصاد مردم کمک شایانی خواهد نمود . 

مناطق آزاد ایران همواره فرصتی مناسب جهت برون رفت از تنگناهاي به وجود آمده در اقتصاد کشور بوده اند و نقش مهمی در ایجاد
روابط جدید بازرگانی و گسترش آن با همسایگان خود داشته اند و پل ارتباطی مهمی در عرصه تجارت جهانی در سال هاي گذشته
بوده اند. اهمیت مناطق آزاد بر کسی پوشیده نیست و در این برهه حساس زمانی، این مناطق می توانند نقش موثر و کلیدي در برون

رفت از این موارد را ایفا نمایند. 

گردشگري در مناطق آزاد ازجمله برنامه ها و اهداف مهم در استراتژي مدیران این مناطق بوده که در این راستا خوشبختانه گام هاي
بلند و مفیدي برداشته شده است. به همین سبب، این فرصت منحصربه فرد می تواند در رشد اقتصادي مناطق آزاد و جذب
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گردشگران داخلی و خارجی و همچنین ایجاد اقتصاد پایدار موثر و به عنوان دروازه جدید دیپلماسی تاثیرگذار بوده و به عنوان پلی
مطمئن براي رسیدن به بازارهاي جهانی و عبور از این تنگناي تاریخی کشور نقش آفرینی نمایند. 

تنوع اقلیمی و فرصت هاي متنوع آب و هوایی در شمال و جنوب کشور یکی از بزرگترین امتیازات مناطق آزاد براي همپوشانی
گردشگري در فصل هاي مختلف می باشد؛ به عنوان مثال حضور گردشگران همسایگان شمالی در فصل سرما به واسطه وجود مناطق
آزاد انزلی، ارس و ماکو و راهنمایی و جذب آنان براي استفاده از بهترین زمان گردشگري در مناطق جنوب کشور همچون قشم، کیش،

چابهار و اروند و بلعکس، می تواند در آینده نزدیک با یک برنامه ریزي منسجم محقق و اجرایی گردد. 

رونق و گسترش صنعت گردشگري یکی از محورهاي اساسی توسعه کشور است، اما این مهم نیازمند توسعه زیربناها و زیرساخته اي
گردشگري است تا بتوان گردشگري را به عنوان یکی از اولویت مهم اقتصادي، تحت پوشش قرار داد. در اولین اقدام، نیاز است که زیر
ساخت هاي فرهنگی در این حوزه توسعه یابد تا بتوان به نحو مطلوب گردشگران به ویژه توریست خارجی را پذیرش کرد؛ چراکه براي

حضور گردشگر می بایست، امور رفاهی گردشگري نیز به شکل مناسبی افزایش یابد. 

بهبود کسب و کار در مناطق آزاد با رونق حوزه گردشگري مناطق آزاد ایران به رغم اینکه از ظرفیت ها و پتانسیل هاي زیادي در
عرصه هاي صنعتی، تجاري و اقتصادي برخوردار می باشند، اما با عنایت به شرایط اقتصادي کنونی کشور، این گرایش در مدیران
مناطق آزاد به وجود آمده که گردشگري مهم ترین ظرفیتی است که خارج از چارچوب هاي تحمیل شده به کشور و محدودیت هاي
دیگري که براي محاصره اقتصادي ایران برنامه ریزي شده، می تواند براي رونق و گردش اقتصادي چه در عرصه داخلی و چه خارجی
مفید واقع شود و همچنین صنعت گردشگري درخصوص تامین تجهیزات و مواد اولیه هیچ نیازي به صورت مستقیم به تامین از خارج
کشور ندارد و بی تردید عرصه گردشگري با توجه به وجود ظرفیت هاي بسیار بزرگ تجاري و طبیعی موجود در ایران، یکی از مهم
ترین ارکان فعالیت اقتصاد مقاومتی در کشور است و با توجه به این نکته که طبیعت گردشگري یک خاصیت اجتماعی است، می تواند
کلیه بخش هاي اقتصادي در جامعه را در معرض رونق کسب و کار قرار دهد و لذا از یک مکانیزم توزیع عادلانه ثروت در کشور هم
برخوردار است که این مهم باعث رضایت مندي شهروندان و تشویق آنان به توسعه فعالیت گردشگري در مناطق خود نیز منجر می

شود. 

سخن پایانی جاذبه هاي طبیعی، ویژگی هاي فرهنگی، آثار و بناهاي باستانی کشورمان می تواند سهم چشمگیري از گردشگران را به
خود جذب کند و افزون بر معرفی هویت ایرانی به جهان، پیامدهاي اقتصادي همچون درآمدزایی ارزي، کارآفرینی و رونق اقتصادي به
همراه داشته باشد و هدف هاي ترسیم شده در چشم انداز 1404 را به واقعیت تبدیل کرده و به یکی از قطب هاي گردشگري جهان

تبدیل شود. 

توسعه گردشگري، نیازمند برنامه ریزي و به کارگیري سیاست هاي مناسب در حوزه هاي فرهنگی، اجتماعی، اقتصادي و سیاسی است
و مدیریت در این حوزه حساس باید بتواند با هدفگذاري هاي بنیادي و پایدار، بسترسازي هاي متوازن و سرمایه گذاري هاي خرد و

کلان، میان دولت، بخش خصوصی و مردم هماهنگی ایجاد کرده و به رشد و گسترش این صنعت جامه عمل بپوشاند. 

در این راستا توجه به آثار و مفاخر و میراث ملموس و ناملموس به عنوان پل فرهنگی، نهادینه سازي فرهنگ گردشگري و میزبانی
جهانگردان، برنامه ریزي بر پایه آینده نگري اقتصادي، پذیرش گردشگري به عنوان یک صنعت پاك از سوي دستگاه هاي دولتی و
غیردولتی، برقراري هماهنگی میان آنها براي توسعه این صنعت، ایجاد فضاي باز در تعاملات خارجی و تبلیغات کارآمد رسانه اي می

تواند راهگشاي گردشگري کشور باشد. 
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در شرایط کنونی کشور به لحاظ اقتصادي و همین طور قرار گرفتن در هجمه تحریم ها و همچنین رکود اقتصادي که به سبب شیوع
بیماري کووید19 ایجاد شده است، حتما و قطعا بهترین، منطقی ترین و حتی آسان ترین راه ورود ارز به کشور و عبور از این کمبود

نقدینگی، جذب گردشگر به کشور از طریق مناطق آزاد است. 

بی شک ویروس کرونا زین پس با بشریت خواهد ماند و تنها راه مقابله با آن عمل به توصیه ها و پروتکل هاي بهداشتی است، به
همین سبب می شود متصور بود که در همین ایام نیز می توان با رعایت نکات بهداشتی و ایمنی، سفري امن داشت و تمامی واحدها و

تاسیسات گردشگري را از این سفر منتفع ساخت.
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بورس کالا محلی براي افزایش قیمت ها یا افزایش شفافیت؟/ پیامدهاي منفی

گره زدن مواد اولیه داخلی به قیمت هاي جهانی/ قابل توجه تیم اقتصادي

دولت سیزدهم

منبع: سروش نیوزشماره خبر:  134  |  تاریخ: 1400/05/21

عرضه مواد اولیه در بورس کالا با هدف کشف قیمت و افزایش شفافیت به محلی براي افزایش قیمت ها و گره زدن مواد اولیه
داخلی به قیمت هاي جهانی شده است که سرانجام آن تضعیف روزافزون تولید داخلی بوده است. نوشته بورس کالا محلی

براي افزایش قیمت ها یا افزایش شفافیت؟/ پیامدهاي منفی گره زدن مواد اولیه داخلی به ...

سروش گزارش می دهد: 
بورس کالا محلی براي افزایش قیمت ها یا افزایش شفافیت؟/ پیامدهاي منفی گره زدن مواد اولیه داخلی به قیمت هاي جهانی/ قابل

توجه تیم اقتصادي دولت سیزدهم 
عرضه مواد اولیه در بورس کالا با هدف کشف قیمت و افزایش شفافیت به محلی براي افزایش قیمت ها و گره زدن مواد اولیه داخلی به

قیمت هاي جهانی شده است که سرانجام آن تضعیف روزافزون تولید داخلی بوده است. 

عرضه مواد اولیه در بورس کالا با هدف کشف قیمت و افزایش شفافیت به محلی براي افزایش قیمت ها و گره زدن مواد اولیه داخلی به
قیمت هاي جهانی شده است که سرانجام آن تضعیف روزافزون تولید داخلی بوده است. 

  

بورس کالا ؛ افزایش قیمت ها یا افزایش شفافیت؟   

به گزارش سروش، ورق هاي فولادي یکی از مواد اولیه بسیار مهم براي صنعت لوله و پروفیل و 600 محصول تکمیلی بعد از آن
محسوب می شود اما هیچ گونه ثبات قیمتی را براي این محصول شاهد نیستیم. 

به عنوان مثال در یک ماه گذشته نرخ ورق فولادي 20 درصد رشد کرده است. 

در دو سال گذشته هدف از فروش ورق در بورس کالا کشف قیمت و شفافیت بود همه صنایع استقبال کردند اما آنچه که امروز می
بینیم بخشی از قیمت ورق به قیمت هاي جهانی و صادراتی گره خورده است. 

در دیگر کشورها محصول مازاد به بازار جهانی عرضه می شود اما در ایران قیمت ورق مورد استفاده صنایع داخلی به قیمت ورق مازاد
یا همان ورق صادراتی دیگر کشورها گره خورده که این مخرج محاسبه یک اشتباه مهلک است. 
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پیامدهاي منفی گره زدن مواد اولیه داخلی به قیمت هاي جهانی   

گره زدن ورق هاي داخلی به قیمت هاي جهانی باعث شده که صنایع داخل کشور توان ادامه حیات نداشته باشند و همچنین قیمت
مواد اولیه که باید در یک کانال مشخص تثبیت شود همواره افزایشی بوده است. 

در دو سال گذشته قیمت ورق از 5 هزار تومان به 25 هزار تومان رسیده است، حتی در مقاطعی که قیمت ارز کاهش داشته به هیچ
عنوان قیمت ورق کاهشی نبوده است. 

کارگزاري ها کف قیمت ها را به شکلی طراحی می کنند که قیمت ها مهندسی می شود و امروز قیمت ها به نقطه اي رسیده که دیگر
امکان فعالیت براي واحدهاي لوله و پروفیل که 200 هزار نفر اشتغال مستقیم و غیرمستقیم دارند، محیا نباشد. 

اصولاً محیط بورس کالا براي عرضه کامودیتی ها طراحی شده تا با قیمت هاي جهانی هماهنگ باشد و ریزش و رویش قیمت براي
بورس امري معمول است و لذا شیوه عرضه فعلی مواد اولیه مورد نیاز صنایع کشور که می بایست بصورت فصلی تثبیت شده باشد به
طور جد منجر به خارج شدن ظرفیت بزرگی از صنایع تکمیلی کشور از مدار تولید خواهد شد و تبعات جبران ناپذیري خواهد داشت

چراکه تولیدکننده باید یک چشم انداز طویل مدت و قابل برنامه ریزي از قیمت ها داشته باشد. 

  

تاثیر منفی افزایش قیمت ها بر تولید   

جهش 20 درصدي قیمت در یک روز یعنی تبخیر شدن 20 درصد و یک پنجم سرمایه در گردش واحدهاي تولیدي و در نتیجه تأمین
مواد مورد نیاز خطوط تولید به اندازه 80 درصد ماه پیش با همان سرمایه. 

چنین پدیده اي شاید براي دوستان بورسی و شبکه فعالان بازار سرمایه متبوع باشد اما زهر مهلکی براي صنایع کشور است آن هم در
بدو شروع به کار دولت جدید که اثرات تورمی شدیدي در سایر رشته فعالیت هاي مرتبط با صنایع تولیدي، مسکن، ساخت و پروژه

هاي عمرانی و توسعه اي دارد. 

به عنوان مثال، هفته گذشته یک عرضه در بورس کالا انجام شد که شاهد جهش 20 درصدي قیمت ورق فولادي نسبت به ماه قبل
بودیم که در همان یک عرضه 450 میلیارد تومان سود نصیب یکی از شرکت هاي بزرگ فولادي شد. 

افزایش 20 درصدي قیمت به معناي اثر انفجاري 80 درصدي در انتهاي زنجیره است. 

  

افزایش بی دلیل قیمت ها   

این افزایش قیمت ها باعث شده، بعضی واحدهاي تولیدي فعالیت خود را از سه شیفت به یک شیفت کاهش دادند زیرا رشد فزاینده
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قیمت متوقف نمی شود و هیچ مرجعی نسبت به افزایش قیمت مواد اولیه واحدهاي تولیدي حساس نیست. 

از سویی دیگر خرید این مواد اولیه توسط بنگاه هاي کوچک مقدور نیست و مجبور هستند از بازار آزاد بخرند. 

این افزایش 20 درصدي نرخ ورق در یک ماه در حالی رخ داده که نه افزایش قیمت انرژي داشتیم و نه افزایشی در قیمت نهاده ها. 

در واقع، تولید در یک کشور با این جهش هاي قیمتی غیرممکن است و تزلزل نظام قیمت گذاري و ورود تنش به تولیدکننده عملاً
تولید را مختل کرده است. 

  

نقش بورس کالا در مدیریت قیمت ها   

به گزارش سروش، باید سازوکار عرضه فولاد در بورس کالا مشخص و همچنین نحوه تعیین کف قیمتی شفاف باشد و در یک کانال
مشخص تثبیت شود تا صنایع تولیدي توان برنامه ریزي و چشم انداز فصلی براي تولید خود داشته باشند 

بورس کالا علاوه بر افزایش شفافیت باید ابزاري براي کشف قیمت باشد نه افزایش قیمت هایی که کمر تولید را شکسته است. 

موضوعی که می طلبد تیم اقتصادي دولت سیزدهم در بدو ورود فکري به حال آن بکند. 

انتهاي پیام/// 

منبع 
سروش
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بورس کالا

بورس کالا محلی براي افزایش قیمت ها یا افزایش شفافیت؟/ پیامدهاي منفی

گره زدن مواد اولیه داخلی به قیمت هاي جهانی/ قابل توجه تیم اقتصادي

دولت سیزدهم

منبع: خبرگزاري صنایعشماره خبر:  135  |  تاریخ: 1400/05/21

عرضه مواد اولیه در بورس کالا با هدف کشف قیمت و افزایش شفافیت به محلی براي افزایش قیمت ها و گره زدن مواد اولیه
داخلی به قیمت هاي جهانی شده است که سرانجام آن تضعیف روزافزون تولید داخلی بوده است.

صنایع گزارش می دهد: 
بورس کالا محلی براي افزایش قیمت ها یا افزایش شفافیت؟/ پیامدهاي منفی گره زدن مواد اولیه داخلی به قیمت هاي جهانی/ قابل

توجه تیم اقتصادي دولت سیزدهم 
عرضه مواد اولیه در بورس کالا با هدف کشف قیمت و افزایش شفافیت به محلی براي افزایش قیمت ها و گره زدن مواد اولیه داخلی به

قیمت هاي جهانی شده است که سرانجام آن تضعیف روزافزون تولید داخلی بوده است. 

عرضه مواد اولیه در بورس کالا با هدف کشف قیمت و افزایش شفافیت به محلی براي افزایش قیمت ها و گره زدن مواد اولیه داخلی به
قیمت هاي جهانی شده است که سرانجام آن تضعیف روزافزون تولید داخلی بوده است. 

  

بورس کالا ؛ افزایش قیمت ها یا افزایش شفافیت؟   

به گزارش صنایع، ورق هاي فولادي یکی از مواد اولیه بسیار مهم براي صنعت لوله و پروفیل و 600 محصول تکمیلی بعد از آن
محسوب می شود اما هیچ گونه ثبات قیمتی را براي این محصول شاهد نیستیم. 

به عنوان مثال در یک ماه گذشته نرخ ورق فولادي 20 درصد رشد کرده است. 

در دو سال گذشته هدف از فروش ورق در بورس کالا کشف قیمت و شفافیت بود همه صنایع استقبال کردند اما آنچه که امروز می
بینیم بخشی از قیمت ورق به قیمت هاي جهانی و صادراتی گره خورده است. 

در دیگر کشورها محصول مازاد به بازار جهانی عرضه می شود اما در ایران قیمت ورق مورد استفاده صنایع داخلی به قیمت ورق مازاد
یا همان ورق صادراتی دیگر کشورها گره خورده که این مخرج محاسبه یک اشتباه مهلک است. 
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پیامدهاي منفی گره زدن مواد اولیه داخلی به قیمت هاي جهانی   

گره زدن ورق هاي داخلی به قیمت هاي جهانی باعث شده که صنایع داخل کشور توان ادامه حیات نداشته باشند و همچنین قیمت
مواد اولیه که باید در یک کانال مشخص تثبیت شود همواره افزایشی بوده است. 

در دو سال گذشته قیمت ورق از 5 هزار تومان به 25 هزار تومان رسیده است، حتی در مقاطعی که قیمت ارز کاهش داشته به هیچ
عنوان قیمت ورق کاهشی نبوده است. 

کارگزاري ها کف قیمت ها را به شکلی طراحی می کنند که قیمت ها مهندسی می شود و امروز قیمت ها به نقطه اي رسیده که دیگر
امکان فعالیت براي واحدهاي لوله و پروفیل که 200 هزار نفر اشتغال مستقیم و غیرمستقیم دارند، محیا نباشد. 

اصولاً محیط بورس کالا براي عرضه کامودیتی ها طراحی شده تا با قیمت هاي جهانی هماهنگ باشد و ریزش و رویش قیمت براي
بورس امري معمول است و لذا شیوه عرضه فعلی مواد اولیه مورد نیاز صنایع کشور که می بایست بصورت فصلی تثبیت شده باشد به
طور جد منجر به خارج شدن ظرفیت بزرگی از صنایع تکمیلی کشور از مدار تولید خواهد شد و تبعات جبران ناپذیري خواهد داشت

چراکه تولیدکننده باید یک چشم انداز طویل مدت و قابل برنامه ریزي از قیمت ها داشته باشد. 

  

تاثیر منفی افزایش قیمت ها بر تولید   

جهش 20 درصدي قیمت در یک روز یعنی تبخیر شدن 20 درصد و یک پنجم سرمایه در گردش واحدهاي تولیدي و در نتیجه تأمین
مواد مورد نیاز خطوط تولید به اندازه 80 درصد ماه پیش با همان سرمایه. 

چنین پدیده اي شاید براي دوستان بورسی و شبکه فعالان بازار سرمایه متبوع باشد اما زهر مهلکی براي صنایع کشور است آن هم در
بدو شروع به کار دولت جدید که اثرات تورمی شدیدي در سایر رشته فعالیت هاي مرتبط با صنایع تولیدي، مسکن، ساخت و پروژه

هاي عمرانی و توسعه اي دارد. 

به عنوان مثال، هفته گذشته یک عرضه در بورس کالا انجام شد که شاهد جهش 20 درصدي قیمت ورق فولادي نسبت به ماه قبل
بودیم که در همان یک عرضه 450 میلیارد تومان سود نصیب یکی از شرکت هاي بزرگ فولادي شد. 

افزایش 20 درصدي قیمت به معناي اثر انفجاري 80 درصدي در انتهاي زنجیره است. 

  

افزایش بی دلیل قیمت ها   

این افزایش قیمت ها باعث شده، بعضی واحدهاي تولیدي فعالیت خود را از سه شیفت به یک شیفت کاهش دادند زیرا رشد فزاینده
قیمت متوقف نمی شود و هیچ مرجعی نسبت به افزایش قیمت مواد اولیه واحدهاي تولیدي حساس نیست. 
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از سویی دیگر خرید این مواد اولیه توسط بنگاه هاي کوچک مقدور نیست و مجبور هستند از بازار آزاد بخرند. 

این افزایش 20 درصدي نرخ ورق در یک ماه در حالی رخ داده که نه افزایش قیمت انرژي داشتیم و نه افزایشی در قیمت نهاده ها. 

در واقع، تولید در یک کشور با این جهش هاي قیمتی غیرممکن است و تزلزل نظام قیمت گذاري و ورود تنش به تولیدکننده عملاً
تولید را مختل کرده است. 

  

نقش بورس کالا در مدیریت قیمت ها   

به گزارش صنایع، باید سازوکار عرضه فولاد در بورس کالا مشخص و همچنین نحوه تعیین کف قیمتی شفاف باشد و در یک کانال
مشخص تثبیت شود تا صنایع تولیدي توان برنامه ریزي و چشم انداز فصلی براي تولید خود داشته باشند 

بورس کالا علاوه بر افزایش شفافیت باید ابزاري براي کشف قیمت باشد نه افزایش قیمت هایی که کمر تولید را شکسته است. 

موضوعی که می طلبد تیم اقتصادي دولت سیزدهم در بدو ورود فکري به حال آن بکند. 

انتهاي پیام///
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تمایل بانک هاي تجاري و تخصصی به اعطاي تسهیلات با سود ثابت در بهار

1400

منبع: خبرگزاري صنایعشماره خبر:  136  |  تاریخ: 1400/05/21

بررسی آمارها نشان می دهد در بهار سال 1400 بانک هاي تجاري و تخصصی تمایل بیشتري به پرداخت تسهیلات با سود
ثابت داشتند.

بانک هاي 

صنایع گزارش می دهد: 
تمایل بانک هاي تجاري و تخصصی به اعطاي تسهیلات با سود ثابت در بهار 1400 

بررسی آمارها نشان می دهد در بهار سال 1400 بانک هاي تجاري و تخصصی تمایل بیشتري به پرداخت تسهیلات با سود ثابت
داشتند. 

بررسی آمارها نشان می دهد در بهار سال 1400 بانک هاي تجاري و تخصصی تمایل بیشتري به پرداخت تسهیلات با سود ثابت
داشتند. 

اعطاي تسهیلات 

به گزارش صنایع، بانک ها در بانکداري اسلامی مجاز به اعطاي تسهیلات به مردم هستند تا این افراد به صورت غیرمستقیم در سرمایه
گذاري ها شرکت کنند. 

این تسهیلات طبق عقود اسلامی و به صورت فروش اقساطی، اجاره به شرط تملیک، سلف، جعاله، مزارعه، مضاربه، مشارکت مدنی،
مشارکت حقوقی، قرض الحسنه، مرابحه و سرمایه گذاري مستقیم پرداخت می شود. 

در شبکه بانکی کشور، بانک هاي تخصصی، تجاري و موسسات اعتباري هر یک با توجه به سیاست هاي تعریف شده به مشتریان خود
تسهیلات پرداخت می کنند. 

رشد اعطاي تسهیلات بانک ها و موسسات اعتباري در سال 1400 

براساس آخرین داده هاي آماري بانک مرکزي در سه ماه نخست سال 1400، بانک ها و موسسات اعتباري در مجموع 2546 هزار و
500 میلیارد تومان تسهیلات پرداخت کردند. 

این رقم در مقایسه با آخرین ماه سال 99 رشد 6.4 درصدي داشته است. 

عمده تسهیلات پرداختی به صورت مرابحه بوده است. 
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به این صورت که بانک ها متناسب با اعتبار مشتریان خود، کارت اعتباري براي خرید در اختیار آن ها قرار می دهند. 

در دوره مذکور بانک ها و موسسات اعتباري 737 هزار میلیارد تومان تسهیلات به صورت مرابحه در اختیار مشتریان قرار دادند که در
مقایسه با آخرین ماه سال گذشته 9.6 درصد افزایش داشت. 

 
 

 
بانک هاي تجاري 380 هزار میلیارد تومان تسهیلات پرداخت کردند 

در تقسیم بندي شبکه بانکی، بانک هاي تجاري به مواردي اطلاق می شود که  فعالیت اعتباري آن ها به بخش اقتصادي خاصی

 
محدود نمی شود. 

 
بانک هاي ملی، سپه، پست بانک، تجارت، ملت و صادرات در این گروه قرار دارند. 

در سه ماه نخست سال 1400 بانک هاي تجاري در مجموع 380 هزار میلیارد تومان تسهیلات پرداخت کردند که در مقایسه با اسفند

 
سال 99 رشد 3.8 درصدي داشت. 

این بانک ها 53 هزار میلیارد تومان تسهیلات به صورت قرض الحسنه، 14 هزار میلیارد تومان تسهیلات مرابحه، 119 هزار میلیارد

 
تومان تسهیلات فروش اقساطی، 30 هزار میلیارد تومان تسهیلات در قالب مشارکت مدنی پرداخت کرده است. 

 
پرداخت 390 هزار میلیارد تومان تسهیلات توسط بانک هاي تخصصی 

بانک تخصصی، بانک هایی هستند که فقط به زمینه هاي خاصی از فعالیت اقتصادي می پردازند و اعتبارهاي خود را در جهت خاصی

 
هدایت می کنند. 

 
بانک هاي صنعت و معدن، مسکن، کشاورزي و توسعه صادرات، بانک تخصصی به شمار می روند. 

در بهار 1400 بانک هاي تخصصی در مجموع 390 هزار میلیارد تومان تسهیلات پرداخت کردند که در مقایسه با اسفند سال 99

 
تغییر قابل توجهی نداشته است. 

 
عمده تسهیلات پرداختی این بانک ها در این دوره به صورت فروش اقساطی بوده است. 
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براین اساس در سه ماهه نخست 166 هزار میلیارد تومان تسهیلات به صورت قرض الحسنه پرداخت شده است. 

البته این میزان پرداخت در مقایسه با اسفند 99 کاهش 1.2 درصدي داشته است. 

اخبار مهم صنایع: 

هکرها 600 میلیون دلار رمز ارز دزدیدند 

محدودیت تبلیغات هدفمند براي زیر 18 ساله ها در گوگل 

اعلام نتیجه یازدهمین حراج اوراق مالی اسلامی دولتی 

تسهیلات با عقود مبادله اي 

به گزارش صنایع، لازم به ذکر است، آمارهاي بانک مرکزي نشان می دهد در بهار سال 1400 بانک هاي تجاري بیشتر تمایل داشتند،
تسهیلات با سود ثابت پراخت کنند، در واقع بانک هاي تجاري تمایل به تسهیلات با عقود مبادله اي دارند. 

مصداق عقود مبادله اي فروش اقساطی، اجاره به شرط تملیک، سلف و جعاله است. 

مجموع تسهیلات پرداختی بانک هاي تجاري با سود ثابت 161 هزار میلیارد تومان است. 

بانک هاي تخصصی همچون بانک هاي تجاري در سه ماه نخست سال 1400 تمایل بیشتري به پرداخت تسهیلات با سود ثابت
داشتند و از عقود مبادله اي بیشتر استقبال کردند. 

براساس آمار بانک هاي تخصصی در مجموع 210 هزار میلیارد تومان تسهیلات با سود ثابت به شکل فروش اقساطی، اجاره به شرط
تملیک، سلف و جعاله است. 
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30 درصد معادن استان همدان تعطیل است

منبع: دنیاي معدنشماره خبر:  137  |  تاریخ: 1400/05/21

دنیاي معدن - استان همدان داراي 290 معدن است که هر کدام می توانند سهم بزرگی درزمینه اشتغال و خودکفایی کشور
داشته باشنداما متاسفانه 30 درصد این معادن تعطیل است.

به گزارش دنیاي معدن, استان همدان داراي 290 معدن از جمله سیلیس، فلدسپات، انواع گرانیت ها، پوزولان، پوکه معدنی،
دولومیت، تراورتن و شن و ماسه است که به دلیل مشکلات اداري و مالی 30 درصد آنها تعطیل است . 

آقاي بهمنی مالک معدن روستاي برکت آباد می گوید این معدن خاك هاي صنعتی است که کاربرد هاي مختلفی در زمینه رنگرزي و
همچنین تولید مکمل غذاي دام و طیور دارد.اما این معدن هم اکنون به دلیل پیچ و خم هاي اداري تعطیل است. 

تنها معادن رز کوارتز و یاقوت آبی کشور در همدان قرار دارد، اما این معادن نیز در تعطیلی به سر می برند. 
روزبهانی مدیر اجرایی شرکت پرشین یاقوت که صاحب این معادن است می گوید ما در صدد هستیم واحد فرآوري این معادن را ایجاد

کنیم، اما پس از 11 سال هنوز نتوانسته ایم. 

معدن روستاي بابا علی یکی از معادن بزرگ سنگ اهن همدان است که با حمایت و پشتیبانی توانسته واحد فرآوري خود را با
اشتغالزایی 500 نفري ایجاد کند 

معادن استان توانایی ایجاد 16 هزار شغل را دارند که با حمایت می توان به توسعه آن ها کمک کرد.
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معیار مجلس کارآمدي وزراي پیشنهادي است

منبع: ایرناشماره خبر:  138  |  تاریخ: 1400/05/21

تهران - ایرنا - نایب رییس کمیسیون برنامه، بودجه و محاسبات مجلس شوراي اسلامی گفت: مجلس یازدهم براي راي
اعتماد به وزیران دولت سیزدهم سیاسی رفتار نخواهد کرد و معیار ما کارآمدي وزیران پیشنهادي است.

تهران - ایرنا - نایب رییس کمیسیون برنامه، بودجه و
محاسبات مجلس شوراي اسلامی گفت: مجلس یازدهم
براي راي اعتماد به وزیران دولت سیزدهم سیاسی رفتار

نخواهد کرد و معیار ما کارآمدي وزیران پیشنهادي است. 

محمد خدابخشی در گفت وگو با خبرنگار سیاسی ایرنا
درباره راي اعتماد مجلس شوراي اسلامی به کابینه
پیشنهادي آیت االله ابراهیم رییسی اظهار کرد: مجلس بر
اساس معیارها و شاخص هایی، توانمندي وزیران
پیشنهادي دولت براي تصدي جایگاه هاي معرفی شده را

بررسی و ارزیابی می کند. 

وي افزود: کارآمدي فرد براي خدمت به مردم در کابینه ذیربط براي نمایندگان مهم است و بر این اساس به وزیران معرفی شده راي
اعتماد خواهد داد. 

خدابخشی با تاکید بر اینکه کارآمدي براي ما ملاك است، افزود: ویژگی هاي شخصیتی از جمله مسائلی است که در راي اعتماد به
افراد معرفی شده مهم هستند و فرد معرفی شده باید شاخص هایی مثل اعتماد به نفس، صداقت، ریسک پذیري و روحیه جهادي
داشته باشد. علاوه بر این فرد معرفی شده باید به لحاظ سلامتی، توانایی جسمی و ذهنی مدیریت یک وزارتخانه با حجم کار بالا را

داشته باشد. 

این نماینده مجلس مسئولیت پذیري اجتماعی را ویژگی دیگر فرد مورد اعتماد مجلس براي تصدي وزارتخانه هاي مختلف عنوان کرد
و گفت: گرچه فرد معرفی شده مسئولیت یک وزارتخانه را برعهده می گیرد اما نسبت به مسائل و مشکلاتی که در کشور وجود دارد
باید احساس مسئولیت کند. به عنوان مثال، وزیر علوم نمی تواند بگوید که من متولی تعلیم و تربیت دانشجویان هستم و اشتغال آنها

به من ارتباطی ندارد و باید براساس نیاز بازار کار در وضعیت رشته هاي آموزشی دانشگاه ها بازنگري کند. 

خدابخشی با اشاره به بررسی سوابق و تخصص افراد معرفی شده در کمیسیونهاي مجلس شوراي اسلامی خاطرنشان کرد: تخصص،
تحصیلات و سوابق فرد معرفی شده باید با حوزه کاري معرفی شده مرتبط باشد. 

وي گفت: براي نمایندگان مجلس مهم است که فرد معرفی شده نگاهش به بیرون کشور نباشد و به ظرفیت هاي داخلی براي حل
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مشکلات و توسعه کشور توجه داشته باشد. 

نایب ربیس کمیسیون برنامه و بودجه اظهار کرد: استفاده از ظرفیت هاي بین المللی حتما باید در دستور کار دولت جدید قرار گیرد
اما اولویت با استفاده بهینه از ظرفیت هاي داخلی است. 

عضو هیات علمی دانشگاه شهید بهشتی تهران، توانایی مدیریتی فرد معرفی شده را براي نمایندگان مجلس شوراي اسلامی مهم
ارزیابی کرد و افزود: فرد معرفی شده باید در حوزه کاري وزارتخانه مربوطه، به قوانین آگاهی داشته و به مسائل آن حوزه اشراف داشته

باشد. علاوه بر این وزیر مربوطه باید قدرت تفویض اختیارت به غیر را داشته باشد تا بتواند زمان را مدیریت کند. 

خدابخشی، تناسب برنامه وزیر پیشنهادي با نیازهاي کشور را از دیگر موضوعاتی دانست که مورد توجه نمایندگان مجلس شوراي
اسلامی قرار دارد و گفت: برنامه پیشنهادي وزیر باید متناسب با نیاز حال حاضر کشور و براي تحقق اهداف تعیین شده در اسناد

بالادستی مثل سند چشم انداز طراحی شده باشد. 

وي با بیان اینکه مجلس یازدهم براي راي اعتماد به وزیران دولت سیزدهم سیاسی رفتار نخواهد کرد، افزود: معیار ما کارآمدي فرد
است و بعد از سنجش کارآمدي فرد درباره راي اعتماد به وي تصمیم خواهیم گرفت. 

نماینده مردم الیگودرز در دوره دهم و یازدهم مجلس شوراي اسلامی، اشتهار سیاسی و شناخته شده بودن فرد معرفی شده را نیز
براي نمایندگان مردم در خانه ملت مهم ندانست و گفت: اگر فردي شناخته شده هم نباشد اما کارآمد باشد مجلس به وي راي خواهد

داد. 

خدابخشی با بیان اینکه نمایندگان مجلس یازدهم دنبال سهم خواهی از دولت نبوده و نیستند، تصریح کرد: حتی 2 نماینده مجلسی
که براي وزارتخانه هاي جهادکشاورزي و اقتصاد و دارایی معرفی شده اند هم توسط همکارانشان در مجلس ارزیابی خواهند شد و تنها

در صورتی که کارآمدیشان محرز شود مورد تایید مجلس قرار خواهند گرفت و نمایندگان به آنها راي اعتماد خواهند داد. 

وي با اشاره به برگزاري نشستهاي مشترك بین نمایندگان مجلس شوراي اسلامی و وزیران معرفی شده گفت: به لحاظ شخصیتی
وزیران معرفی شده افراد شایسته اي هستند اما باید سوابق، تخصص و برنامه هایشان بیشتر بررسی شود تا نمایندگان بتوانند به

نمایندگی از مردم به آنها اعتماد کنند. 

برچسب ها 
- راي اعتماد 
- اصولگرایان 

- مجلس یازدهم 
- دولت سیزدهم 

پروندهٔ خبري 
- راي اعتماد به دولت سیزدهم
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نوسازي 20 هزار تاکسی و اتوبوس توسط صندوق کارآفرینی امید

منبع: خوزناشماره خبر:  139  |  تاریخ: 1400/05/21

مدیر صندوق کارآفرینی استان تهران با اشاره به نوسازي 20 هزار دستگاه تاکسی و اتوبوس در یکسال و نیم گذشته از پرداخت
211 میلیارد تومان تسهیلات در حوزه اشتغال خبر داد. 

ایسنا،فرهاد حکیم نیا در یک نشست خبري اظهار کرد:در راستاي سیاست دولت مبنی بر نوسازي ناوگان حمل و نقل عمومی به جهت
حفظ محیط زیست و کاهش آلودگی هوا سال گذشته از محل تسهیلات صندوق کارآفرینی امید 10 هزار تاکسی در تهران با

تسهیلات 900 میلیارد تومان مورد نوسازي قرار گرفت که 4271 تاکسی ظرف دو سال گذشته نوسازي شده است. 

وي ادامه داد: همچنین 10 هزار دستگاه اتوبوس هر کدام با تسهیلات 250 میلیون تومان نوسازي شده اند و براي نوسازي واگن هاي
قطار مترو نیز براي هر رام قطار 10 میلیارد تومان تسهیلات پرداخت می شود که همه این تسهیلات با تکلیف و منابع سازمان برنامه و

بودجه نوسازي می شوند. 

مدیرعامل صندوق کارآفرینی استان تهران وظیفه اصلی صندوق کارآفرینی امید را پرداخت تسهیلات اشتغال خرد و روستایی دانست
و گفت: به منظور نوسازي تاکسی و اتوبوس و مترو هم منابعی از سوي سازمان برنامه و بودجه اختصاص می یابد که ما به عنوان عامل

آن را پرداخت می کنیم. 

به گفته وي براي هر تاکسی سمند به متقاضیان 90 میلیون تومان تسهیلات 5 ساله قرض الحسنه با کارمزد 4 درصد و براي هر
دستگاه اتوبوس 250 میلیون تومان تسهیلات 5 ساله با کارمزد 4 درصد پرداخت می شود. 

حکیم نیا در ادامه با اشاره به طرح یک روستا یک محصول افزود:در راستاي این طرح در چیچکلوي اسلامشهر یک طرح تولید کفش
را ساماندهی کرده ایم. 

وي سرانه اشتغال مستقل براي کسب و کارهاي خرد و کوچک را 50 تا 70 میلیون تومان اعلام کرد و گفت: این در حالی است که
سرانه صنایع بزرگ 1.5 میلیارد تومان برآورد می شود لذا توجه به کسب و کارهاي خرد و کوچک یکی از مهمترین اولویت هاي ما در

صندوق است. 

مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید از امضاي تفاهم نامه با معاونت زنان و خانواده ریاست جمهوري خبر داد و گفت: به موجب این
تفاهم نامه به 523 نفر ظرف یک سال گذشته تسهیلات پرداخت شده است. 

به گفته وي 272 طرح به مبلغ 72 میلیارد و 800 میلیون تومان نیز در بازه زمانی دو ساله از محل منابع صندوق و صندوق توسعه
ملب به متقاضیان پرداخت شده است. 
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حکیم نیا در پایان از راه اندازي بازارچه هایی براي فروش محصولات کارآفرینان به دنبال رایزنی هاي صورت گرفته با شهرداري تهران
خبر داد.
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به نام تولید ایرانی، به کام خارجی

منبع: ایسناشماره خبر:  140  |  تاریخ: 1400/05/21

یک کارآفرین قزوینی با تأکید بر اینکه لباس ایرانی باکیفیت تر از اجناس تولیدشده چین است، اضافه کرد: بازار پوشاك
اشباع نشده است و جاي کار دارد و تولیدکنندگان بسیاري می تواند وارد این عرصه شوند. مورد داریم لباس هایی که به

عنوان اجناس ترك وارد کشور می شوند تولید داخل هستند و از مزون دوزي هاي داخل ...

معصومه خمسه در گفت وگو با ایسنا اظهار کرد: از سال
97 فعالیت خود را در عرصه خیاطی آغاز کردم و تعدادي
چرخ تهیه کرده و 9 خانم مشغول به کار شدند؛ به این
صورت که هم آموزش می بینند و هم کار انجام می دهند. 

وي ادامه داد: شروع هر کاري سختی خاص خود را دارد، با
افزایش قیمت اجاره بها، یکی از مهم ترین مشکلات تهیه
فضاي فیزیکی براي کارگاه است، دریافت مجوز کسب وکار
یکی دیگر از اقداماتی است که یک فرد براي کارآفرینی
باید آن را انجام دهد؛ البته شرایط کرونایی ممکن است کار

را براي کارآفرینان سخت تر کند. بازار کار بسیار مهم است خریداران باید به موقع تسویه کند تا ما بتوانیم حقوق چرخ کاران را به
موقع پرداخت کنیم. 

این کارآفرین خاطرنشان کرد: کسی که بخواهد از صفر شروع کند اگر فضاي فیزیکی براي کارگاه نداشته باشد حداقل 100 میلیون
تومان براي خرید تجهیزات و اجاره فضا باید پرداخت کند. هر دستگاه چرخ خیاطی حدود هشت میلیون تومان قیمت دارد و این

قیمت ها کار را براي تولیدکننده دشوار می کند. 

وي تصریح کرد: بانک ها 12 تا 18 درصد سود دریافت می کند و این میزان سود براي تولیدکنندگان بالاست بهتر است به کارآفرینان
تسهیلات با سود کم پرداخت کنند تا تولید رونق بگیرد؛ اگر دولت حمایت کند کارها به خوبی پیش خواهد رفت و هرچه تعداد چرخ

کاران بیشتر باشد سود حاصل از تولید نیز بیشتر خواهد شد. 

خمسه بیان کرد: در بازار، پارچه وجود ندارد چون فروشندگان نیز پارچه را نمی فروشند و منتظر قیمت هاي جدید هستند؛ 2 ماهی
است که در فصل تابستان به علت کمبود پارچه تابستانی مشغول تولید پوشاك زمستانی هستیم. 

وي اشاره کرد: بهتر است دولت اجناس خارجی وارد نکند تا تولیدکنندگان بتوانند محصولات خود را باقیمت مناسب عرضه کنند که
در این صورت براي تولیدکننده و مشتري صرفه اقتصادي خواهد داشت. 

این کارآفرین با تأکید بر اینکه لباس ایرانی باکیفیت تر از اجناس تولیدشده چین است، اضافه کرد: اگر از تولیدکنندگان حمایت شود
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توان رقابت با پوشاك خارجی را خواهیم داشت؛ مورد داریم لباس هایی که به عنوان اجناس ترك وارد کشور می شوند تولید داخل
هستند که از مزون دوزي هاي داخل کشور به ترکیه صادر و با برند ترك مجدداً وارد کشور می شوند. بازار پوشاك اشباع نشده است و

جاي کار بسیار دارد و تولیدکنندگان بسیاري می توانند وارد این عرصه شوند. 

وي یادآور شد: گاه برخی از جوانان را در سطح شهر مشاهده می کنم که دست نیاز به سوي مردم دراز می کنند در حالی که می
توانند کار انجام دهد؛ همانطور که خیلی از افراد بیکار در کارگاه ما مشغول به کار شده اند و با کسب درآمد از این طریق زندگی خود

را اداره می کنند. 

خمسه در پایان گفت: فعالیت هاي دیگري هم در کارگاه انجام می دهیم مثلاً یک صندوق قرض الحسنه راه اندازي کرده و وام
پرداخت می کنیم، آنانی که می خواهند چرخ بخرند و در منزل کار کنند از این صندوق وام می گیرند. من در این شرایط سخت همه

تلاشم را می کنم و امیدوارم شاهد تحولات خوبی در عرصه اقتصاد باشیم. 

به گزارش ایسنا، این مصاحبه در راستاي اجراي طرح ملی توسعه مشاغل خانگی و معرفی پیشرانان توانمند استان صورت پذیرفت.
کارفرماي این طرح ملی وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی بوده و جهاد دانشگاهی مجري این طرح است؛ علاقه مندان می توانند جهت

ثبت نام و کسب اطلاعات تکمیلی به سایت www.inhb.ir مراجعه کنند. 

انتهاي پیام
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وجه تمایز کابینه رئیسی با احمدي نژاد

منبع: سپاهان نیوزشماره خبر:  141  |  تاریخ: 1400/05/21

پیام سپاهان - آرمان ملی /متن پیش رو در آرمان ملی منتشر شده و انتشار آن در آخرین خبر به معناي تایید تمام یا بخشی
از آن نیست نعمت احمدي/ ...

پیام سپاهان - آرمان ملی /متن پیش رو در آرمان ملی
منتشر شده و انتشار آن در آخرین خبر به معناي تایید

تمام یا بخشی از آن نیست 
نعمت احمدي/ سرانجام کابینه آقاي رئیسی رونمایی شد.
توقع این بود بعد از انتخابات و اعلان نتایج با توجه به اینکه
تنفیذ و تحلیف صورت می گرفت، اعضاي کابینه را معین
می کردند تا وضعیت کشور در حالت بلاتکلیفی نباشد.
اینکه آئین نامه داخلی مجلس دو هفته مهلت گذاشته در
وضعیت عادي است ولی ما در یک شرایط استثنایی بسر

می بریم. کابینه اي که معرفی شده تنها سه نفر از وزرا سابقه وزارت دارند و مابقی در حوزه وزارت هرچند در وزارتخانه هایی بعضا در
حد معاونت وزیر کارکرده اند اما سابقه وزارتی ندارند؛ در واقع نمونه اي از کابینه اول محمود احمدي نژاد است. آنچه این کابینه را در
شرایط موجود زیر ذره بین می برد، وضع اقتصادي است. معلوم نیست وزراي کلیدي اقتصادي آیا این توان را دارند که با هم هماهنگ
باشند. معاون اول این مزیت را دارد که خلأ عدم کار اجرایی به وسیله آقاي رئیسی را می پوشاند. آقاي مخبر نشان داده ظرف 14
سالی که ریاست ستاد اجرایی فرمان امام(ره) را برعهده داشت، توانست از یک مجموعه عادي که فقط ثروت در آنجا تجمیع شده بود،
یک مجموعه فعال در همه زمینه ها بسازد. هلدینگ هاي مختلفی که در ستاد اجرایی در دوره مدیریت او فعال شدند، نشانه مدیریت
مخبر در همه زمینه ها اعم از برق، فولاد، مخابرات، پتروشیمی، حفاري، نفت، دارو و... است که توانست ظرف 14 سال ستاد اجرایی را
به یک بنگاه عظیم اقتصادي که رقیب بخش خصوصی شده، تبدیل کند. حال پرسش این است آیا زیرمجموعه اقتصادي اي که تا
دیروز آقاي مخبر آن را اداره می کرد و به رقیب اصلی بخش خصوصی تبدیل شده بود و عملا بخش خصوصی را به حاشیه رانده بود و
اجازه نمی داد این بخش بتواند در زمینه هایی که ستاد اجرایی تحت مدیریت آقاي مخبر فعال شده، رشد کند، حالا اینبار در قالب
معاون اول ریاست جمهوري اجازه خواهد داد منابع ستاد اجرایی به عنوان یک نهاد عمومی در خدمت دولت قرار گیرد یا اینکه
هلدینگ هاي ستاد اجرایی اجازه دهند در دوره معاون اولی آقاي مخبر بخش خصوصی قد علم کند؟ انتظار می رفت در کابینه آقاي
رئیسی جایی براي آقاي سعید محمد نیز درنظر گرفته شود و این جانمایی بتواند قرارگاه خاتم الانبیا را نیز که رقیب بخش خصوصی و
حتی بخش دولتی و عمومی از نظر توان و قدرت اقتصادي است، در خدمت دولت آقاي رئیسی قرار دهد. امتیاز مخبر به عنوان رئیس
ستاد اجرایی این است که اگر دولت به منابع مالی نیاز داشته باشد، براي جلوگیري از چاپ اسکناس یا دست بردن در صندوق بانک
مرکزي بتواند از منابع ستاد اجرایی به عنوان قرض استفاده و بعدا جایگزین کند. وزراي کلیدي اقتصادي اگر بتوانند در کنار هم فعال
باشند، امکان موفقیت کابینه بالا می رود در غیر این صورت اعضاي کابینه کارنامه اي ندارند که بتوانیم با تکیه بر کارنامه گذشته ،
حضورشان را در ترکیب هیات دولت جدید رصد کنیم. نابسامانی وضع اقتصادي، ناتوانی بخش خصوصی، تورم افسارگسیخته و مهمتر
از همه رشد نقدینگی که روزبه روز هیولاوار در مقابل فعالیت هاي اقتصادي خودنمایی می کند و اجازه نمی دهد اشتغال به معناي
سرمایه گذاري در رشته هاي مختلف، بخش بیکار جامعه را به خود جلب کند و همچنین رشد نقدینگی را چگونه می خواهند مهار
کنند؟ رشد در واقع نقدینگی اي است که نفس اقتصاد کشور را گرفته و کارهاي مولد را متوقف و دلالی را رونق بخشیده است. در
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بخش وزارت بهداشت که اصل گرفتاري امروز جامعه بعد از اقتصاد را شامل می شود، مساله سلامت جامعه است، همین گرفتاري را
دارد. اگر قرار باشد سرمایه هایی که هم اکنون براي اختراع چرخ دوباره در زمینه تولید واکسن به کار گرفته شود و ماه ها صبر کنیم
تا واکسن هاي داخلی به نتیجه برسند، سیر صعودي گسترش کـرونا و مرگ و میر ناشی از آن اجازه چنین انتظاري را نمی دهد.
پرسش این است که آیا کابینه آقاي رئیسی در زمینه بهداشت قصد آن دارد که همانند کابینه آقاي روحانی کماکان دنبال تولید
واکسن باشد؟ چنانچه گفته می شود یک میلیارد دلار سرمایه اي که براي تولید در اختیار شرکت هاي مختلفی که در زمینه واکسن
فعال بودند، گذاشته شده است که نتیجه اي دربر نداشته و اگر همین مبلغ صرف واردات واکسن می شد، امروزه با جمعیت بالاي
واکسینه شده روبه رو بودیم و آرامستان ها و بهشت زهرا و محله هاي به عزاخانه تبدیل نمی شد. بخش وزارت بهداشت نیز به باور من
با توجه به گذشته اي که از وزیر معرفی شده در رزومه اش از طریق فضاي مجازي پیداست، بازهم باید دنبال روش آقاي سعید نمکی
و ستاد ملی کرونا باشد که چشم انتظار گرفتار شدن عده اي از مردم به ویروس کرونا و درنهایت با این فکر که هرکس یک نوبت کرونا
گرفت، مصونیت پیدا می کند! دربخش وزارت کشاورزي نیز -که نگارنده در آن حوزه فعال هستم- نگاهی به جلو دیده نمی شود بلکه
این بخش نیز از بخش هاي زمین گیر شده اي که سال هاست زمین گیر هستند باز هم رونقی نخواهند دید. هرچند کابینه هایی که
سابقه وزارتیندارند و افراد معرفی شده -مانند دوره احمدي نژاد- سابقه وزارتی ندارند، همه نگاه شان به رئیس کابینه یعنی رئیس
جمهور است. در این میان، تفاوت بین آقایان رئیسی و احمدي نژاد است که آدم را دلگرم می کند و امید آن دارد از این کابینه به
ظاهر جوانی که معرفی شده، بتوان با توجه به نگاه آقاي رئیسی، امید برون رفت از گرفتاري ها را داشت. احمدي نژاد با تک روي هاي
خود کابینه اش را از همان روزهاي اول زمین گیر کرد، اما امید است آقاي رئیسی با نوع نگاه فراجناحی خود، فضایی براي کابینه

ایجادکند که ظرف سه، چهارماه وزرا بتوانند خود را پیدا کنند.
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کابینه اي در مسیر تجربه

منبع: سپاهان نیوزشماره خبر:  142  |  تاریخ: 1400/05/21

پیام سپاهان - شرق /متن پیش رو در شرق منتشر شده و انتشار آن در آخرین خبر به معناي تایید تمام یا بخشی از آن
نیست امین حسین رحیمی، از ...

پیام سپاهان - شرق /متن پیش رو در شرق منتشر شده و
انتشار آن در آخرین خبر به معناي تایید تمام یا بخشی از

آن نیست 
امین حسین رحیمی، از مشاورت قاضی القضات تا وزارت
عزت االله ضرغامی، از اشغال سفارت آمریکا تا وزارت میراث
رستم قاسمی، از وزارت نفت در دوران احمدي نژاد تا
وزارت راه رئیسی جواد اوجی ،از معاونت وزیر در دولت

دهم تا وزارت دولت سیزدهم 
بالاخره انتظارات به پایان رسید و ابراهیم رئیسی به عنوان

رئیس جمهور در نامه اي به محمدباقر قالیباف، رئیس مجلس، فهرست وزراي دولت خود را براي اخذ رأي اعتماد معرفی کرد. بر
همین اساس سخنگوي هیئت رئیسه مجلس روند بررسی صلاحیت وزراي پیشنهادي را این گونه توضیح داد: «ساعت 13:36
چهارشنبه رسما نامه رئیس جمهور خطاب به رئیس مجلس واصل شد و در جلسه علنی روز شنبه 23 مرداد رسما این نامه اعلام
وصول خواهد شد و مجلس وارد فرایند بررسی صلاحیت وزراي پیشنهادي جهت رأي اعتماد خواهد شد». به گزارش ایسنا، نظام الدین
حسینی افزود: «احتمالا جلسه رأي اعتماد از روز شنبه 30 مرداد آغاز می شود ولی زمان نهایی آن منوط به جلسه هیئت رئیسه است
که اعلام خواهد شد. حداقل چهار روز جلسات بررسی صلاحیت در صحن علنی به طول می انجامد». در ادامه مشخصات و سوابق هر

یک از نامزدهاي پست وزارت را می خوانید. 
وزیري براي اینترنت ملی؟ 

عیسی زارع پور (ارتباطات و فناوري اطلاعات): متولد 1359 و در شهرستان اسلام آباد غرب استان کرمانشاه به دنیا آمده است.
کارشناسی ارشد مهندسی کامپیوتر با گرایش نرم افزار از دانشگاه صنعتی شریف دارد و دکتراي خود را در رشته علوم و مهندسی
کامپیوتر، گرایش شبکه هاي رایانه اي از دانشگاه نیوساوت ولز کشور استرالیا دریافت کرده است. از سال 1396 نیز عضو هیئت علمی
دانشکده مهندسی کامپیوتر دانشگاه علم و صنعت ایران است. او ریاست مرکز توسعه فناوري اطلاعات و رسانه هاي دیجیتال وزارت
ارشاد را در سال هاي 1385 تا 1390 برعهده داشته است. در دوران زارع پور بحث ساماندهی رسانه هاي دیجیتال در کشور مطرح
شد و سازوکار هاي نظارتی و حمایتی در مورد سایت هاي اینترنتی و بحث بنیان گذاري و مدیریت مرکز رسانه هاي دیجیتال مورد
پیگیري قرار گرفت. او مشاور برخی وزراي دولت احمدي نژاد و عضو کمیسیون فناوري دولت در دولت دهم نیز بوده است. زارع پور در

اسفند سال 98 با حکم ابراهیم رئیسی به عنوان رئیس وقت دستگاه قضا، رئیس مرکز آمار و انفورماتیک قوه قضائیه شده بود. 
از حفاظت اطلاعات قوه مشهد به وزارت اطلاعات 

حجت الاسلام اسماعیل خطیب(اطلاعات): متولد سال 1340 است و 60 سال دارد و در درس خارج فقه مقام معظم رهبري، آیت االله
فاضل لنکرانی، آیت االله مکارم شیرازي و آیت االله مجتبی تهرانی حضور داشته است. او از سال 59 در اطلاعات عملیات سپاه فعالیت
می کرده است. فعالیت در وزارت اطلاعات با توجه به آشنایی با موضوعات اطلاعاتی و امنیتی، حضور در دفتر مقام معظم رهبري،
ریاست مرکز حفاظت و اطلاعات قوه قضائیه و رئیس حراست آستان قدس رضوي از جمله سوابق اجرائی، مدیریتی و فعالیت هاي
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خطیب است. 
نماینده تهران در سوداي وزارت 

احسان خاندوزي(امور اقتصادي و دارایی): متولد 1359 در شهر گرگان است و دکتراي علوم اقتصادي دارد و عضو هیئت علمی
دانشکده اقتصاد دانشگاه علامه طباطبایی است. او هم اکنون نماینده تهران و نایب رئیس کمیسیون اقتصادي و رئیس فراکسیون
فضاي تولید و کسب و کار مجلس یازدهم است. خاندوزي برخی از طرح ها و لوایح اقتصادي در مجلس مانند طرح ساماندهی حقوق و
دستمزد در بخش عمومی، اصلاح قانون بازار اوراق بهادار جمهوري اسلامی ایران، طرح مالیات بر عایدي سرمایه، طرح تحول بازار و
صنعت خودروي سبک و طرح ساماندهی سهام عدالت را امضا کرده است. مدیر گروه اقتصاد اسلامی دانشگاه علامه طباطبایی، دبیر
شوراي اقتصادي سازمان صدا و سیما، مدیرکل مرکز پژوهش هاي اقتصادي مجلس شوراي اسلامی و عضویت در هیئت مقررات زدایی

و تسهیل مجوزهاي کسب و کار از دیگر سوابق اوست. 
از مشهد تا وزارت 

حسین باغگلی (آموزش و پرورش): متولد سال 1357 است و دکتراي علوم تربیتی (فلسفه تعلیم و تربیت) از دانشگاه فردوسی دارد و
عضو هیئت علمی این دانشگاه بوده است. مدیرعاملی بنیاد فرهنگی رضوي (مدارس عام المنفعه امام رضا(ع))، عضو متخصص کارگروه
پرورشی اداره کل آموزش و پرورش استان خراسان رضوي، مشاور تخصصی در طراحی برنامه هاي آموزشی و تربیتی، عضو هیئت
مؤسس شرکت صنایع خلاق، عضو هیئت مدیره مؤسسه جوانان آستان قدس رضوي و عضویت در هیئت اندیشه ورز کودك و نوجوان

حرم مطهر رضوي و همچنین تدریس در دانشگاه فرهنگیان از سوابق باغگلی محسوب می شود. 
وزیر جدید نبرد با کرونا 

بهرام عین اللهی (بهداشت، درمان و آموزش پزشکی): متولد 1337 در سراب، متخصص چشم پزشکی، فلوشیپ قرنیه و استاد دانشگاه
علوم پزشکی شهید بهشتی است. او تاکنون معاون آموزشی وزارت بهداشت، دبیر انجمن آموزش علوم پزشکی، عضو پیوسته
فرهنگستان علوم پزشکی کشور، عضو شوراي عالی استعدادهاي وزارت بهداشت، دبیر شوراي آموزش پزشکی و تخصصی کشور، عضو

شوراي عالی مرکز تحقیقات چشم پزشکی کشور و مشاور سازمان بین المللی آموزش پزشکی اروپا بوده است. 
 FATF منتقد برجام و

حجت االله عبدالملکی (تعاون، کار و رفاه اجتماعی): متولد 1360 در شهرري و دکتراي اقتصاد از دانشگاه اصفهان دارد. او به جبهه
پایداري نزدیک است و در انتخابات مجلس دهم با 667 هزار رأي در رتبه 56 تهران قرار گرفته بود. عبدالملکی از اعضاي شوراي
مرکزي جبهه مردمی نیروهاي انقلاب اسلامی است. عضو هیئت امناي کمیته امداد امام خمینی (ره) با حکم مقام معظم رهبري،
معاون اشتغال و خودکفایی کمیته امداد امام خمینی (ره)، عضو هیئت مدیره صندوق بیمه اجتماعی روستاییان و عشایر و دبیري
شوراي اقتصاد سازمان صدا و سیما از جمله سوابق او است. از عبدالملکی به عنوان یکی از نظریه پردازان اقتصاد مقاومتی نام برده می
شود و از منتقدان FATF و برجام محسوب می شود. او داور یکی از مسابقه هاي صداو سیما نیز بود و در یکی از برنامه هاي

تلویزیونی گفته بود که چند جوان ایرانی «لامبورگینی ایرانی» تولید کرده اند. 
خروج از مجلس براي وزارت 

جواد ساداتی نژاد (جهاد کشاورزي): متولد سال 1351 در کاشان و دکتراي آبخیزداري گرایش هیدرولوژي از دانشگاه دولتی مسکو
دارد و هم اکنون رئیس کمیسیون کشاورزي، آب و منابع طبیعی مجلس یازدهم است. معاونت پارلمانی وزارت علوم در دولت دوم
احمدي نژاد، ریاست دانشگاه کاشان، معاون اداري و مالی دانشگاه تهران و دبیر کمیسیون کشاورزي، آب و منابع طبیعی شوراي علوم،

تحقیقات و فناوري کشور از جمله فعالیت هاي علمی و اجرائی او است. 
مشاور ظریف، وزیر رئیسی 

حسین امیرعبداللهیان (وزارت امور خارجه): متولد سال 1343 در دامغان است و دکتراي روابط بین الملل از دانشگاه تهران دارد. او از
سال 1390 تا 1395 معاون عربی و آفریقایی وزارت خارجه و مذاکره کننده ارشد ایران در مسائل و بحران هاي منطقه اي از جمله
بحران سوریه بود. او در سال 1395 به عنوان سفیر ایران در مسقط مطرح شد؛ اما امیرعبداللهیان چند هفته قبل از اعزام شدن به
عمان، از پذیرش این مسئولیت انصراف داد و با حکم محمدجواد ظریف، مشاور وزیر خارجه شد. در مرداد 95 علی لاریجانی، رئیس
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وقت مجلس، او را به عنوان دستیار ویژه رئیس و مدیرکل امور بین الملل مجلس دهم منصوب کرد که در مجلس یازدهم نیز با حکم
قالیباف رئیس مجلس همچنان در این سمت ادامه مسئولیت داد. مدیرکل خلیج فارس و خاورمیانه وزارت خارجه (1389 تا 1390)،
سفیر در بحرین (1386 تا 1389)، رئیس ستاد ویژه عراق وزارت خارجه (1385 تا 1386)، معاون مدیرکل خلیج فارس وزارت خارجه
(1385 تا 1386)، معاون دستیار ویژه وزیر خارجه در امور عراق (1382 تا 1385)، عضو کمیته مذاکرات ایران، عراق و آمریکا در
موضوع عراق (1386)، معاون اداره اول سیاسی خلیج فارس وزارت خارجه (1380 تا 1382)، کارشناس و معاون سفارت جمهوري

اسلامی ایران در بغداد (1376 تا 1380) از جمله مسئولیت هاي دیپلماتیک امیرعبداللهیان تاکنون بوده است. 
از مشاورت قاضی القضات تا وزارت 

امین حسین رحیمی (دادگستري): متولد سال 1347 در ملایر است، دکتراي فقه و حقوق جزا دارد و 35 سال سابقه قضاوت در
دادگستري. معاون منابع انسانی و امور فرهنگی قوه قضائیه، نماینده ملایر در مجلس هشتم، مشاور رئیس قوه قضائیه، معاون سیاسی و
امنیتی دادستان کل کشور و مشاور عالی رئیس قوه قضائیه و رئیس مرکز امور هماهنگی مجلس از سوابق او است. رحیمی در سال
1391 به پیشنهاد کمیسیون برنامه و بودجه و سلامت و محاسبات و تصویب نمایندگان مجلس به عنوان دادستان دیوان محاسبات

کشور انتخاب شد و پس از گذشت یک سال در شهریور 1392 به عنوان رئیس جدید دیوان محاسبات برگزیده شد. 
دومین وزیر از ارتش؟ 

محمد رضا آشتیانی (دفاع و پشتیبانی نیروهاي مسلح): متولد سال 1339 تهران و داراي مدرك دکتراي تخصصی علوم دفاعی
راهبردي و عضو هیئت علمی دانشگاه عالی دفاع ملی با مرتبه دانشیاري است. او در سال 1358 به استخدام ارتش درآمد و پس از
فارغ التحصیلی از دانشگاه افسري امام علی (ع) با درجه ستوان دومی، دوره مقدماتی رسته پیاده را در مرکز آموزش پیاده شیراز
سپري کرد و به لشکر 23 نیروي مخصوص منتقل شد. امیر آشتیانی در طول جنگ ایران و عراق رده هاي فرماندهی را پشت سر
گذاشته و دوره هاي کارشناسی ارشد مدیریت دفاعی در دانشگاه فرماندهی و ستاد ارتش و دکتراي مدیریت دفاعی را در دانشگاه عالی
دفاع ملی طی کرد. او در سال 1378 به جانشینی فرمانده نیروي زمینی، سپس به عنوان معاون آماد، پشتیبانی و تحقیقات صنعتی
ارتش و در سال 1384 از سوي فرماندهی کل قوا به جانشینی فرمانده کل ارتش منصوب شد. امیر آشتیانی همچنین در سال 1392
به عنوان رئیس بازرسی ستاد کل نیروهاي مسلح منصوب شد و از سال 1398 تاکنون با حکم فرماندهی کل قوا عهده دار مسئولیت
جانشینی رئیس ستاد کل نیروهاي مسلح است. جانشین رئیس ستاد کل نیروهاي مسلح، رئیس بازرسی و ایمنی ستاد کل نیروهاي
مسلح، جانشین فرماندهی کل ارتش جمهوري اسلامی ایران، عضو هیئت رئیسه فرماندهی نیروي زمینی ارتش، فرماندهی یگان هاي
رزمی در دوران دفاع مقدس و خدمت در مشاغل راهبردي، فرماندهی، ستادي و اطلاعاتی کشور از جمله سوابق مدیریتی و اجرائی او

در حوزه دفاعی و نظامی است.  
از وزارت نفت در دوران احمدي نژاد تا وزارت راه رئیسی 

رستم قاسمی (راه و شهرسازي): چهره اي نظامی و از وزراي محمود احمدي نژاد که متولد سال 1343 در لامرد است. او که به گفته
خودش از اقدام براي ترور توسط اسرائیل در لبنان جان سالم به در برده، می گوید با حوزه مسکن و راه آشناست؛ هرچند نامش با

اقتصاد نفتی گره خورده است. 
او کارشناسی ارشد مهندسی عمران از دانشگاه امیرکبیر دارد و عضو هیئت علمی دانشگاه جامع امام حسین(ع) است. فرمانده
مهندسی نیروي دریایی سپاه، فرمانده قرارگاه سازندگی خاتم الانبیا(ص)، عضو هیئت مدیره سازمان گسترش و نوسازي صنایع ایران،
مدیرعامل شرکت قطارهاي شهري کشور، عضو اتاق بازرگانی ایران، وزیر نفت دولت دهم، عضو هیئت عامل بانک مرکزي، ریاست

اوپک و عضو هیئت عامل صندوق توسعه ملی از سوابق وي است. 
از آستان قدس تا وزارت صمت 

رضا فاطمی امین (صنعت ، معدن و تجارت): او که جزء چهره هاي کمتر شناخته شده کابینه است، از آستان قدس رضوي می آید.
فاطمی امین در سال 1353 در شاهرود به دنیا آمده و در حال حاضر به همراه خانواده اش در مشهد زندگی می کند. او تحصیلات
دانشگاهی خود را در سال 1371 در رشته الکترونیک دانشگاه فردوسی مشهد شروع کرد و دکتراي مدیریت راهبردي دانش دارد. بعد

از اتمام تحصیلات به یکی از فعالان اجتماعی و مدیریتی کشور تبدیل شد . 
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از سوابق اجرائی او می توان به عضو هیئت نمایندگان اتاق بازرگانی، صنایع و معادن کشور، معاون وزیر صنعت، معدن و تجارت، رئیس
ستاد تحول صنایع و معادن و مشاور و مدیر سرمایه گذاري و مشارکت هاي آستان قدس رضوي اشاره کرد و جدیدترین سمتی که بر

عهده قرار گرفته، قائم مقام آستان قدس رضوي بوده است. 
از قائم مقامی معاون اول احمدي نژاد تا وزارت علوم 

محمدعلی زلفی گل (علوم، تحقیقات و فناوري): او رئیس سابق دانشگاه بوعلی سیناي همدان، یکی از دانشگاه هاي معتبر و گاهی
جنجالی بوده است. زلفی گل هم یک احمدي نژادي است و در دولت نهم قائم مقام معاون اول رئیس جمهور در بنیاد نخبگان بوده

است. 
متولد سال 1345 روستاي صالح آباد از حومه شهرستان آشتیان استان مرکزي و دانش آموخته دکتراي شیمی آلی از دانشگاه شیراز و
عضو هیئت علمی دانشگاه بوعلی سیناي همدان است. عضو کمیسیون مشورتی نخبگان و استعداد هاي درخشان شوراي عالی انقلاب
فرهنگی، معاون آموزشی دانشکده علوم پایه، ریاست و معاونت پژوهشی و فناوري دانشگاه بوعلی سیناي همدان، دبیر و نایب رئیس
انجمن شیمی ایران (به صورت انتخابی به مدت 14 سال که اکنون ادامه دارد) از جمله سوابق مدیریتی و اجرائی او در مراکز علمی،

دانشگاهی و تحقیقاتی کشور است. 
از معاون فرهنگی در دولت احمدي نژاد تا وزارت ارشاد 

محمدمهدي اسماعیلی (فرهنگ و ارشاد اسلامی): او هم یک احمدي نژادي و متولد سال 1354 در شهرستان کبودرآهنگ همدان و
دانش آموخته دکتراي علوم سیاسی از پژوهشگاه علوم انسانی و مطالعات فرهنگی و عضو هیئت علمی دانشگاه تهران است. تحصیلات
حوزوي را نیز تا پایان دوره سطح ادامه داده است. معاون فرهنگی مرکز بررسی هاي استراتژیک ریاست جمهوري در دولت نهم، معاون
پژوهشی مرکز اسناد انقلاب اسلامی و تولید بیش از 200 اثر در حوزه تاریخ، معاون استاندار اصفهان، عضو کارگروه تحول فرهنگی
وزارت ارشاد در دولت نهم، مشاور فرهنگی تولیت آستان قدس رضوي، مشاور فرهنگی و اجتماعی رئیس قوه قضائیه، مدیرکل نظارت

سیماي صداوسیما و مدیرکلی برنامه ریزي مرکز تحقیقات صداوسیما از سوابق اجرائی و مدیریتی وي است. 
وزیر دفاع احمدي نژاد، وزیر کشور رئیسی 

احمد وحیدي (کشور): او که مانند برخی دیگر از وزرا از دولت احمدي نژاد می آید، متولد سال 1337 در شیراز و دانش آموخته
دکتراي تخصصی مدیریت راهبردي و رئیس و عضو هیئت علمی دانشگاه عالی دفاع ملی است. عضو حقیقی مجمع تشخیص مصلحت
نظام، عضو و رئیس کمیسیون سیاسی، دفاعی و امنیتی مجمع تشخیص مصلحت نظام، از مسئولان سپاه پاسداران انقلاب اسلامی در
دوران دفاع مقدس، وزیر دفاع و پشتیبانی نیروهاي مسلح در دولت دهم، جانشین وزیر دفاع و پشتیبانی نیروهاي مسلح، فرماندهی
نیروي قدس سپاه پاسداران انقلاب اسلامی، عضو هیئت نظارت بر حسن اجراي سیاست هاي کلی نظام، عضو شوراي راهبردي روابط

خارجی و ریاست مرکز تحقیقات راهبردي دفاعی از جمله سوابق اجرائی و مدیریتی او هستند. 
از اشغال سفارت آمریکا تا وزارت میراث 

عزت االله ضرغامی (میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگري): عزت االله ضرغامی در ششم اسفند 1338 به دنیا آمد. خانواده او از
شهر دزفول در استان خوزستان به تهران مهاجرت کرده بودند و پدرش کارمند شرکت ملی نفت ایران بود. 

او هم اکنون به عنوان یکی از اعضاي شوراي عالی فضاي مجازي و شوراي عالی انقلاب فرهنگی فعالیت می کند. علاوه بر این،
ضرغامی 10 سال، در فاصله سال هاي 1383 تا 1393، ریاست سازمان صداوسیما را بر عهده داشت. او یکی از دانشجویان مسلمان

پیرو خط امام بود که در اشغال سفارت آمریکا نقش داشت. 
معاون امور سینمایی وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی، معاون امور مجلس و استان هاي وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی، معاون امور
مجلس وزارت دفاع و پشتیبانی نیروهاي مسلح، رئیس کارخانجات صنعتی شهید حسن باقري، معاون فرهنگی و عضو شوراي مرکزي

جهاد دانشگاهی دانشگاه امیر کبیر از جمله سوابق مدیریتی و اجرائی وي است. 
از معاونت وزیر در دولت دهم تا وزارت دولت سیزدهم 

مهندس جواد اوجی (نفت): از چهره هاي کمتر شناخته شده کابینه پیشنهادي است؛ هرچند او هم سابقه معاونت وزارت در دوران
محمود احمدي نژاد را دارد. 
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او متولد سال 1345 در شیراز و دانش آموخته رشته مهندسی نفت از دانشگاه صنعت نفت است. معاون وزیر و مدیرعامل شرکت ملی
گاز ایران در دولت دهم، رئیس هیئت مدیره نظارت بر تولید و پالایشگاه هاي گازي، مدیرعامل و نایب رئیس هیئت مدیره شرکت بهره
برداري نفت و گاز زاگرس جنوبی، رئیس هیئت مدیره شرکت مهندسی توسعه گاز ایران، مدیرعامل گروه اقتصاد مفید، مدیرعامل
هلدینگ انرژي گستر سینا و مدیرعامل و نایب رئیس هیئت مدیره هلدینگ نفت و گازي توسعه پترو مفید، عضو هیئت امناي دانشگاه

صنعت نفت و عضو هیئت رئیسه صندوق بازنشستگی صنعت نفت از جمله سوابق اجرائی و مدیریتی وي در حوزه نفت و گاز است. 
وزیر صنایع دولت هاي نهم و دهم، وزیر نیروي رئیسی 

علی اکبر محرابیان (نیرو): او که سابقه وزارت در دولت نهم و دهم محمود احمدي نژاد را دارد و از مشاوران سهمیه بندي بنزین بوده،
اکنون براي وزارت نیرو به مجلس معرفی شده است. 

او متولد سال 1348 خوانسار و دانش آموخته مهندسی عمران از دانشگاه علم و صنعت ایران و کارشناسی ارشد اقتصاد از دانشگاه
تهران بوده و در حال حاضر دانشجوي دکتراي اقتصاد واحد علوم تحقیقات و در مرحله دفاع از پایان نامه با موضوع «اثرات آزادسازي
تعرفه برق بر رشد اقتصادي و رفاه خانوار با رویکرد اقتصادي مقاومتی» است. وزیر صنایع و معادن در دولت هاي نهم و دهم، دستیار
ویژه رئیس جمهور و مجري طرح مهر ماندگار (با هدف تکمیل و راه اندازي صدها طرح و پروژه کلان کشور به ویژه در حوزه سد،
نیروگاه، آبرسانی، پالایشگاه پتروشیمی، راه و راه آهن، بندر و...)، مشاور رئیس جمهور، ریاست ستاد تبصره 13 مجري نوسازي ناوگان
خودرویی کشور، سهمیه بندي بنزین و توسعه حمل ونقل عمومی، عضو شوراي عالی فنی کشور، عضو شوراي پول و اعتبار و رئیس

کارگروه حمایت از تولید کالاهاي داخلی از جمله سوابق مدیریتی و اجرائی محرابیان است. 
از قهرمانی دوومیدانی تا وزارت ورزش 

حمید سجادي هزاوه (ورزش و جوانان): سجادي موفق ترین دونده استقامتی تاریخ ایران محسوب می شود که در دوران فعالیت خود
رکورد تقریبا تمامی رشته هاي دوي نیمه استقامت و استقامت ایران را در اختیار داشت. 

البته او هم یکی از مدیران بازمانده از دوران احمدي نژادي و از معاونان سابق سازمان تربیت بدنی در دولت دهم است. متولد سال
1348 تهران و دانش آموخته دکتراي تخصصی مدیریت و برنامه ریزي در تربیت بدنی است. معاون امور ورزشی سازمان تربیت بدنی و
معاون ورزش قهرمانی و حرفه اي وزارت ورزش و جوانان در دولت دهم، عضویت در هیئت رئیسه و هیئت هاي مختلف فدراسیون دو
و میدانی، مدیرعامل و عضو هیئت مدیره باشگاه فرهنگی ورزشی سایپا، مدیرعامل مؤسسه ورزش و تفریحات سالم منطقه آزاد کیش،
عضو شوراي عالی سیاست گذاري ورزش سیما، مدیرکل تربیت بدنی دانشگاه آزاد و نایب رئیس کمیته تربیت بدنی بین الدول یونسکو

از جمله مهم ترین مسئولیت هاي اجرائی و مدیریتی او در حوزه ورزش است. 
وزیر بازرگانی محمود احمدي نژاد، رئیس سازمان برنامه و بودجه 

از احکام جدید رئیس جمهور، صدور حکم معاونت رئیس جمهور و رئیس سازمان برنامه و بودجه براي مسعود میرکاظمی است. سید
مسعود میرکاظمی، متولد 1339 تهران، داراي مدرك تحصیلی دکتراي مهندسی صنایع است و پیش از این مسئولیت هایی همچون
وزیر نفت در دولت نهم و رئیس سازمان اپک (2011)، وزیر بازرگانی در دولت دهم، نماینده تهران در مجلس نهم و رئیس کمیسیون
انرژي مجلس، عضو هیئت امناي بنیاد بهره وري موقوفات آستان قدس رضوي، عضو و رئیس هیئت مدیره سازمان اقتصادي رضوي،
رئیس مرکز مطالعات بنیادي انقلاب اسلامی، رئیس دانشگاه شاهد، رئیس مرکز مطالعات لجستیک و مدیرعاملی سازمان اتکا را بر

عهده داشته است.
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روز صنایع کوچک

منبع: شبکه خبرشماره خبر:  143  |  تاریخ: 1400/05/21

صنایع کوچک و متوسط بیش از 96 درصد صنایع کل کشور و 73 درصد از اشتغال کشور را شامل می شود.

صنایع کوچک و متوسط بیش از 96 درصد صنایع کل کشور و 73 درصد از اشتغال کشور را شامل می شود. 

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی شبکه خبر، حمایت از صنعتگران و کارآفرینان شاغل، به نحوي موجب حمایت از اشتغال زایی، توسعه
صادرات و درنهایت رشد اقتصادي می شود. البته این صنایع با چالش ها و مشکلاتی نیز مواجه هستند. 

 

کد ویدیو دانلود فیلم اصلی

0:00
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30 درصد معادن استان همدان تعطیل است

منبع: دنیاي معدنشماره خبر:  144  |  تاریخ: 1400/05/21

دنیاي معدن - استان همدان داراي 290 معدن است که هر کدام می توانند سهم بزرگی درزمینه اشتغال و خودکفایی کشور
داشته باشنداما متاسفانه 30 درصد این معادن تعطیل است.

به گزارش دنیاي معدن, استان همدان داراي 290 معدن از جمله سیلیس، فلدسپات، انواع گرانیت ها، پوزولان، پوکه معدنی،
دولومیت، تراورتن و شن و ماسه است که به دلیل مشکلات اداري و مالی 30 درصد آنها تعطیل است . 

آقاي بهمنی مالک معدن روستاي برکت آباد می گوید این معدن خاك هاي صنعتی است که کاربرد هاي مختلفی در زمینه رنگرزي و
همچنین تولید مکمل غذاي دام و طیور دارد.اما این معدن هم اکنون به دلیل پیچ و خم هاي اداري تعطیل است. 

تنها معادن رز کوارتز و یاقوت آبی کشور در همدان قرار دارد، اما این معادن نیز در تعطیلی به سر می برند. 
روزبهانی مدیر اجرایی شرکت پرشین یاقوت که صاحب این معادن است می گوید ما در صدد هستیم واحد فرآوري این معادن را ایجاد

کنیم، اما پس از 11 سال هنوز نتوانسته ایم. 

معدن روستاي بابا علی یکی از معادن بزرگ سنگ اهن همدان است که با حمایت و پشتیبانی توانسته واحد فرآوري خود را با
اشتغالزایی 500 نفري ایجاد کند 

معادن استان توانایی ایجاد 16 هزار شغل را دارند که با حمایت می توان به توسعه آن ها کمک کرد.
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شناسایی 100 واحد صنعتی در خوزستان

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  145  |  تاریخ: 1400/05/21

نماینده ولی فقیه در خوزستان گفت: 100 واحد صنعتی در استان شناسایی شده که 60 درصد کار هاي اساسی آنها انجام
شده است.

به گزارش گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران جوان از
اهواز، حجت الاسلام و المسلمین سیدمحمد نبی نماینده
ولی فقیه در خوزستان در دیدار جمعی از صنعتگران حوزه
هاي مختلف گفت: در استان 100 واحد صنعتی شناسایی
شده که 60 درصد کار هاي اساسی آن ها انجام شده که با
حل مقدار باقیمانده تعداد زیادي مشغول به کار خواهند

شد. 

او با بیان اینکه اشتغال مسئله مهمی در جامعه است که اگر حل شود، بسیاري از مشکلات برطرف خواهند شد، افزود: برخی چوب
لاي چرخ مسائل کشور ایجاد کرده و کمتر به داخل توجه می کنند، بنابراین به دولت باید فرصت داد که کار ها را پیگیري کند. 

نبی در پایان بیان داشت: با توجه به انتخاب شعار سال «تولید، پشتیبانی ها و مانع زدایی ها» وظیفه ما است که در استان مشکلات و
دغدغه ها را پیگیري کنیم، همچنین کمیته اقتصادي راه اندازي شده و مسائل را به صورت تخصصی و کامل پیگیري می کند.
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زنگنه: نه براي «زنده باد» کار کردم نه «مرده باد»

منبع: روزنامه کسب و کارشماره خبر:  146  |  تاریخ: 1400/05/21

بیژن زنگنه شامگاه سه شنبه (19 مردادماه) در مراسم تودیع خود که با حضور مدیران ارشد صنعت نفت برگزار شد، اظهار
کرد: در هشت سالی که گذشت ما در کنار هم روزهاي سخت، تلخ و شادمانی را سپري کردیم و از فراز و نشیب هاي بسیاري

با هم عبور کردیم، البته در این چهار سال دوم بیشتر روزها ... The post زنگنه: نه ...

وزیر نفت گفت: من در دوره کاري بیش از 40 ساله خود زیاد «زنده باد» براي یک عده و «مرده باد» براي همان عده یا برعکس
آن را دیدم، نه براي «زنده باد» ارزش قائلم نه براي «مرده باد»، نه براي «زنده باد» کار کردم نه براي «مرده باد»، من براي آنچه

اعتقادم بود کار کردم. 
بیژن زنگنه شامگاه سه شنبه (19 مردادماه) در مراسم تودیع خود که با حضور مدیران ارشد صنعت نفت برگزار شد، اظهار کرد: در
هشت سالی که گذشت ما در کنار هم روزهاي سخت، تلخ و شادمانی را سپري کردیم و از فراز و نشیب هاي بسیاري با هم عبور
کردیم، البته در این چهار سال دوم بیشتر روزها سخت و تلخ بود، اما با تلاش بسیار همسو با منافع مردم براي عبور از این دشواري ها
به معناي واقعی آن جهاد کردیم، افرادي این مجاهدت هاي خاموش و پنهان را دیدند و کسانی هم نه تنها نخواستند این مجاهدت ها

را ببیند بلکه آن را از مردم پوشاندند و حتی سعی در دگرگون جلوه دادن آنها کردند. 

وي ادامه داد: من نمی خواهم قضاوت درباره مجاهدت هاي همکارانم در این مدت را به تاریخ بسپارم زیرا احاله کار به درازمدت بی
انتهاست، اما اطمینان دارم که در کوتاه مدت مردم، منتقدان و وجدان هاي بیدار به واقعیت و حقیقت اعمال دست خواهند یافت.

دستاوردهایی که در این شرایط استثنایی و بی مانند به دست آمد واقعا بی نظیر و افتخارآمیز بوده است. 

گفتنی فراوان دارم 

وزیر نفت با بیان اینکه در پاره اي از روزهاي این چهار سال اخیر سخت ترین روزهاي دوران خدمتم را سپري کردم و درد و رنج
سوختن مغز استخوانم را احساس کردم، افزود: با توکل به خدا این روزها گذشت، امروز خرسندم و خداي متعال راشکر می گویم که
این بار سنگین از دوش ام برداشته می شود. براي همکارانم که در آینده مسئولیت را به عهده می گیرند هم از صمیم قلب آرزوي

توفیق می کنم. 

بنا بر اعلام شاتا زنگنه ادامه داد: حرف هاي گفتنی فراوان دارم که نه اکنون و نه فردا قابل بیان نیست، البته آنها را خواهم نوشت، اما
معلوم نیست چه زمانی منتشر شود، خدا می داند، شاید به کار جوانان ما بیاید. 

وي با یادآوري اینکه در دوران مسئولیتم در وزارت نفت و دیگر بخش ها، سیاست هایی را با مشورت و فکر زیاد طراحی، تنظیم و
ابلاغ کردم، اظهار کرد: بزرگترین سرمایه انسان و مدیر، عمر و وقتش است. وقت نباید تلف شود. حرف اضافه زدن، تکرار بیهوده،

نوشتن و گفتن حرف هاي بی خاصیت آفتی است که گرفتار آن شدیم. 

وزیر نفت ادامه داد: همچنان از سیاست هایی که با مشورت تدوین شده است، دفاع می کنم. نه اینکه این سیاست مطلق باشد چون
محصول بشري است و قابل تغییر و اصلاح است اما هر سیاست و ایده جدیدي مخالف دارد. مگر می شود تصمیم هاي اثرگذار گرفت و
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مخالف نداشت!؟ 

رفیق بازي نکردم، رودربایستی نداشتم 

زنگنه با این توصیه به ویژه به جوانان که «هرگز از کیسه دولت براي خود رفیق درست نکنید»، گفت: من خیلی کم رفیق داشتم،
رفیقان و دوستانم، همکارانم بودند. رفیق بازي نمی کردم، رفیق هزینه دارد، توقع دارد. یک مدیر ارشد نمی تواندرفیق بازي کند. من

به خاطر مردم روابط و رفت و آمدهاي خود را محدود کردم. 

وي با تأکید بر اینکه من با هیچ فردي در دوران خدمتم رودربایستی نداشتم، تصریح کرد: می پذیرم که اشتباه هاي رفتاري وشخصی
داشتم اما از سیاست هایی که اتخاذ کردیم دفاع می کنم، سیاست هایی که با عقل جمعی در زمانی که گرفته شد، درست بوده است. 

وزیر نفت با بیان اینکه من بیشتر وقت خود را صرف «فکر کردن» کردم و از شما هم می خواهم اگر می خواهید در کار خود موفق
باشید فکر کنید، طراحی مفهومی کنید، ایده پردازي کنید، افزود: ما در این مدت اینکارها را انجام دادیم و فکر می کنم مهم است. 

گریه خاموش فراوان دارم 

زنگنه به تعارض میان «محبوبیت» و «خدمت» اشاره کرد و با بیان اینکه من بین این دو «خدمت» را انتخاب کردم، اظهار کرد: آبرو را
خدا می دهد و خودش هم بخواهد می گیرد. من نیامدم از پول بیت المال براي خودم محبوبیت درست کنم. من دربرابر 85 میلیون
ایرانی مسئولیت دارم و بار آن را بر دوش خود حس می کردم. من فقیري را می بینم گریه ام می گیرد، بارهاگفته ام گریه خاموش
فراوان دارم. آدم هایی که تب تندي دارند احساسات شان هم قوي است. به خاطر مردم گریه زیاد می کردم و می کنم، من می بینم

مردم چه گرفتاري هایی دارند. 

وي با بیان اینکه من خود را در تمام آنچه که در جمهوري اسلامی ایران از ابتداي پیروزي انقلاب اسلامی تاکنون اتفاق افتاده مسئول
می دانم، زیرا خودم را یک انقلابی می دانم و هستی، جوانی و زندگی ام را براي آرمان هاي انقلاب گذاشتم، تصریح کرد: من و نسل
من به دلیل بیکاري به دولت نیامدیم، به خاطر اعتقاد و آرمان هایمان آمدیم و حاضر نیستیم از آرمان هایمان بگذریم، سربلندي مردم

اصل آن آرمان ها بود. 

وزیر نفت ادامه داد: من می خواهم ایران در جایگاه نخست منطقه باشد، وقتی می بینم اینطور نیست کلافه می شوم و زجر می کشم. 

ناخواسته وارد «نبرد آخر» شدیم 

زنگنه با تأکید بر اینکه من حاضر نیستم از پول دولت و بیت المال با وجود آنکه پول محبوبیت می آورد بگذرم و زیر بار آن نمی روم،
یادآوري کرد: من در دوره کاري بیش از 40 ساله خود زیاد «زنده باد» براي یک عده و «مرده باد» براي همان عده یابرعکس آن را
دیدم، نه براي «زنده باد» ارزش قائلم نه براي «مرده باد»، نه براي «زنده باد» کار کردم نه براي «مرده باد»، من براي آنچه اعتقادم بود

کار کردم. 

وي ادامه داد: البته بدان معنا نیست که باید کاري انجام داد که همه با آن مخالف باشند. حکومت گري قواعد دارد و باید درقالب این
قواعد کار کرد و گرنه سبب اتلاف منابع می شویم و دود آن به چشم مردم می رود و درست نیست. 
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وزیر نفت با بیان اینکه ما در این هشت سال دستاوردهاي بزرگی داشتیم، گفت: اواسط سال 1398 در جمع صمیمانه فرماندهان
مهندسی جنگ جهاد سازندگی بیان کردم که شرایط حاکم بر اقتصاد کشور از زمان جنگ هم سخت تر است. براي کسی در سن و

سال من، شاید این آخرین فرصت ها براي جنگ باشد و من اسم این جنگ را «آخرین نبرد» می گذارم. 

زنگنه با بیان اینکه ما ناخوادآگاه و ناخواسته وارد نبرد آخر شدیم، افزود: سال 1396 براي نبرد با تحریم نیامده بودیم اما بر ما تحمیل
شد؛ ما مردانه با ابتکار و خلاقیت بر خلاف عده اي که تنها ادعا کردند، ایستادیم و توانستیم سربلند باشیم. 

بالاترین انضباط در مخفیانه ترین کار 

وي با بیان اینکه «ما در دوران تحریم بیش از 84 میلیارد دلار نفت و فرآورده نفتی فروختیم و یک بابک زنجانی درست نشد» افزود:
بله، بسیاري می خواستند نفت بفروشند، اما اگر با آن ترتیب پیش می رفتیم اکنون صد بابک زنجانی روي دست ما نبود. در حالی که
یک بابک زنجانی هم درست نشد. می گفتند شجاعت ندارید، جسارت ندارید، جسارت براي چه؟ براي هدردادن پول مردم؟ زمانی
300 تا 400 میلیارد تومان و اکنون حدود هزار میلیارد تومان پول یک کشتی نفت است. روي چه حسابی بدهیم عده اي ببرند؟ ما در
مخفیانه ترین و پنهان ترین با بالاترین انضباط کار کردیم و هفت نفر از بالاترین رده ها پاي همه اسناد را امضا می کردند و ما سربلند

بودیم. این نبرد آخر ما بود که ان شاءاالله این مسیر ادامه می یابد. 

وزیر نفت به دیگر اقدام هاي انجام شده از جمله تحقق جهش هاي پتروشیمی، پوشش گسترده گازرسانی، شکل گیري ساختار جدید
و هدفمند کار با دانشگاه ها، همینطور راه اندازي پارك فناوري و نوآوري صنعت نفت، توسعه میدان هاي مشترك غرب کارون و پارس
جنوبی، ایفاي مسئولیت هاي اجتماعی نفت، شکل گیري شرکت هاي اکتشاف و تولید ایرانی، ساخت داخل و توجه به فناوري، بهبود
ظرفیت و افزایش تولید پالایشگاه هاي نفت، میعانات گازي و ... اشاره کرد و گفت: با توسعه گازرسانی، اقدام محیط زیستی بزرگی

برداشته شده است که در آینده، ثمره هایش بیشتر نمایان می شود، ضمن اینکه صدها شغل نیز به این واسطه ایجاد شده است. 

می گفتند IPC بد است و PSA خوب! 

زنگنه به تدوین الگوي جدید قراردادهاي نفتی هم اشاره و اظهار کرد: کار زیادي در این زمینه انجام شد و جالب آنکه برخی از آنان که
زمانی دنبال قرارداد مشارکت در تولید بودند و به ما می گفتند چرا قرارداد توسعه میدان گازي فرزاد را در این قالب امضا نمی کنید، با
الگوي جدید قراردادهاي نفتی مخالفت می کردند. به زعم آنان، مشارکت در تولید ایرادي نداشت، اما این الگوي قراردادي اشکال
داشت. در آینده هم شخصا با هر قرارداد امتیازي، و مشارکت در تولید در نفت مخالفت خواهم کرد تا وقتی ظرفیت هاي مناسب تري

وجود دارد، چرا قراردادهاي امتیازي؟ 

نفت باید به صورت «فرست کلاس» اداره شود 

وي در ادامه به بحث سرمایه انسانی پرداخت و گفت: انتقادهاي بسیاري مبنی بر اینکه در این سال ها به سرمایه انسانی کمتر توجه
شده، مطرح است. ابتدا درباره بازنشستگان عرض کنم که آنچه در توان مان بود انجام دادیم. حداقل حقوق بازنشستگان امروز 8

میلیون تومان و میانگین حقوق شان نسبت به هشت سال پیش 10 برابر شد؛ نمی گوییم ایده آل است اما تلاش مان را کردیم. 

وزیر نفت ادامه داد: من همیشه گفته ام و باز هم می گویم نفت باید به صورت «فرست کلاس» و «متمدنانه» اداره شود؛ نه باتفکر
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ابتدایی. براي تشکیلات «فرست کلاس»، به افراد «فرست کلاس» نیاز است. مشکل اشتغال با استخدام دولتی رفع نمی شود. 

زنگنه تصریح کرد: براي ایجاد اشتغال باید همان کاري انجام شود که در عسلویه و گازرسانی روستایی انجام شد و صدهاهزار اشتغال
ایجاد کردیم و مردم دستشان در جیب خودشان بود و با عزت پول درآوردند نه اینکه به دولت تحمیل شوند. تولید 6 میلیون بشکه
نفت خام در روز، فعال کردن صنایع پتروشیمی، درست کردن پالایشگاه و صدها راه دیگر می تواند اشتغال زایی بالایی در کشور ایجاد
کند. پولی که از درآمد نفت اضافه می شود حدود سالی 140 تا 150 میلیارد دلار است که اگر سرمایه گذاري شود، مشکلی براي

اشتغال وجود ندارد. 

وي افزود: در عین حال تلاش هایی شد تا حقوق نیروهاي غیررسمی عملیاتی تا 80 درصد نیروهاي رسمی افزایش یابد، طرح طبقه
بندي مشاغل و همینطور بیمه تکمیلی براي نیروهاي ارکان ثالث اجرایی شد. تشکیل مرکز توسعه مدیریت صنعت نفت نیز از اقدام
هاي بزرگی بود که با هدف ارزیابی و تقویت نهاد ساختار نفت انجام شد. دوره هاي دانشگاهی پاسخگوي بسیاري از نیازهاي ما نیست

و اگر درست کار شود، این مرکز می تواند در ساختن آینده اي بهتر براي صنعت نفت نقشی موثر ایفا کند. 

دولت رئیسی هم جاي مفسدان نیست 

وزیر نفت با این توصیه که نفت باید حرفه اي اداره شود و نباید جولانگاه احزاب و گروه هاي سیاسی شود، تأکید کرد: سیاست هاي
دولت به طور حتم باید در وزارت نفت پیاده شوند، اما معنایش آن نیست که اداره شرکت هاي نفت به دست وابستگان و پیوستگان
احزاب و گروه هاي سیاسی بیفتد؛ زیرا چنین رویه اي ضربه هاي جبران ناپذیري به صنعت نفت وارد می کند. یکی دیگر  از وصیت
هاي مهم حرفه اي من این است؛ در جاهایی مانند صنعت نفت که مبادلات مالی بزرگ دارد، باید نسبت به فساد بسیار حساس بود.
فساد مالی به فساد فرهنگی و اجتماعی و سیاسی هم منجر می شود. من با افرادي که فساد مالی یا اخلاقی داشتند کنار نمی آمدم.
حالا هم بعضی فاسدها فکر می کنند دولت آقاي رئیسی جاي مفسدان است؛ خیر، دولت آقاي رئیسی هم جاي مفسدان نیست. باید

دست از بیت المال کشید. 

زنگنه به بعضی مدیران که همواره از جایگاه یا حقوق و مزایاي خود گله دارند اشاره کرد و گفت: شما که در دولت مشغول به کار شده
اید به انتخاب خود آمده اید؛ پس خود را با دیگران مقایسه نکنید. وقتی به دولت آمده اي نمی توانی بگویی فلانی در فلان شرکت
خصوصی فلان قدر حقوق می گیرد. او آن راه را انتخاب کرده و شما این راه را. این نقطه آغاز فساد است. اگر گفتید حق ما بیش از

این است، معنایش این است که می توانیم از راه دیگري این حق را بگیریم و این رویه، نه اخلاقی است، نه دینی و نه قانونی. 

کارهایی که نتوانستیم انجام دهیم 

وي همچنین با بیان اینکه در این مدت کارهاي بسیاري انجام شد اما کارهایی هم نتوانستیم انجام دهیم، اظهار کرد: برخی از کارها را
شرایط بین المللی به ما اجازه نداد، برخی هم شرایط داخلی و عده اي از افراد نگذاشتند؛ ما شاهد رشدیک چپ جدید غیرتئوریزه شده
در کشور هستیم که در بعضی مناطق هم قوي هستند که این موضوع را در همین حد در اینجا می گویم، شاید در جایی آنها را

بنویسم. 

وزیر نفت با اشاره به اینکه من همیشه اعتقاد داشتم و دارم که باید افزایش جهشی تولید نفت خام را همراه با افزایش ضریب بازیافت
نفت انجام دهیم و رسیدن به تولید 6 میلیون و 500 هزار بشکه نفت خام در روز را کاري واجب براي کشور می دانم، تصریح کرد: ما
در این مرحله براي بازگشت کامل به بازار فرصت پیدا نکردیم، یک بار در سال 95  بازگشتیم و این بار دیگر فرصت نبود و نتوانستیم.
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ان شاءاالله دوستان بعدي این کار را می کنند، ما هم زمینه هایش را ایجادکردیم. 

زنگنه با بیان اینکه فشارافزایی پارس جنوبی را در قرارداد با توتال و شرکت ملی نفت چین (سی ان پی سی) آغاز کردیم اما ناتمام
ماند، گفت: ما مقدمات این کار را با قراردادهایی با اوتی سی OTC آغاز و مطالعاتی تهیه کرده ایم و امیدوارم ادامه یابد. 

وي ادامه داد: شرایط تحریم اجازه اصلاح پایدار روابط مالی میان دولت و شرکت ملی نفت را به ما نداد زیرا روابط مالی بین دولت و
شرکت ملی نفت روابط مغشوشی است و ناکارآمد است و این باید درست شود و از واجبات است. 

وزیر نفت با تأکید بر اینکه براي سیستم توزیع سوخت و برندها بسیار تلاش شد اما خیلی موفق نشدیم، ادامه داد: من سیستم توزیع
سوخت کشور را شایسته این کشور نمی دانم و روزآمد نیست اما به دلایلی که بخشی هم منافع افراد بود، امکان پذیر نشد. 

دفنِ قانون رفع موانع تولید 

زنگنه با بیان اینکه گام بسیار بلندي که در تصویب ماده 12 رفع موانع تولید برداشته شد یک شاهکار براي بهینه سازي بود، گفت: جز
در گازرسانی به روستاها و صنایع به دلیل مشکلاتی که پیش آمده به ویژه یارانه ها، این قانون  در عمل دفن شد. این از موضوعاتی
بود که خدمت آقاي رئیسی هم عرض کردم که این قانون را احیا کنید؛ نزدیک به 80 میلیارد دلار در سال 1398 یارانه انرژي پنهان

به مردم داده شد و این موضوع بسیار مهمی است و باید از طریق سازوکار بهینه سازي کمک کنیم که کاهش یابد. 

وي همچنین به پیگیري سیستم تعمیر و نگهداري تأسیسات نفت اشاره کرد که به دلایلی انجام نشد و افزود: نظر داشتیم که براي
هزینه کرد در بهداشت و درمان صنعت نفت کارفرما تعریف شود و از این وضع در آید که عده اي با جوسازي نگذاشتند. 

وزیر نفت با بیان اینکه بخش بزرگی از کارهاي امانی کاهش یافت اما بخشی از آن نشد، به موضوع ورزش هم اشاره کرد و گفت:
همکاران من در نفت و در حوزه ورزش بسیار تلاش کردند اما همراهی نداشتیم. 

زنگنه تصریح کرد: اصلاح اقماري در خشکی نیز از مسائلی بود که خیلی تلاش کردیم اما همه با هم متحد بودند که نگذارند این کار
شود؛ این کار در بلندمدت بسیار به ضرر خانواده ها و بهره برداري است اما متأسفانه آن طور که می خواستم نشد. 

وي با بیان اینکه در مجلس هر ساله نفت را شامل شماري قانون که مشمول آن نبود، کردند که با این قوانین نمی شود نفت را اداره
کرد، گفت: این موضوع را به تازگی هم در نامه اي به مقام معظم رهبري نوشتم. تولید 6 میلیون و 500 هزار بشکه نفت خام در روز با

این روش نمی شود و نفت به دلیل اینکه می تواند در کشور تحول ایجاد کند، باید مستثنی باشد. 

وزیر نفت ادامه داد: تجارب و جمع بندي هاي ما با بحث هاي زیادي که در داخل شرکت هاي مختلف انجام شده است در قالب چند
سند براي آیندگان تنظیم شده است و خدمت دولت بعدي دادیم. 

هر کمکی که بتوانم به دولت آینده می کنم 

زنگنه با اشاره به اینکه من بارها اعلام کردم و گفتم که هر کمکی که دولت آینده بخواهد به خاطر ایران و سربلندي ایران انجام می
دهم، تصریح کرد: شرایط کشور خطیر است، به خاطر وحدت ملی، به خاطر تمامیت ارضی، به خاطر ملت و کاهش درد و رنج مردم که
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من مدت هاست دیگر نمی گویم بهبود زندگی مردم، می گویم کاهش درد و رنج مردم، هر کمکی که بتوانم می کنم و هیچ توقعی هم
ندارم. 

زنگنه با تأکید بر اینکه از هیچ کس دلخوري ندارم و هر کسی به من بدي کرده را می بخشم و حلال می کنم، افزود: اما کسانی که
مردم را نسبت به اعمال ما بدبین کردند و ما را دزد و خائن به کشور خطاب کردند و ذهن مردم را خراب کردند که این فقط یک
مسئله شخصی نیست، اینها یک نظام و ساختار را خراب کرده اند و این حق الناس است و حق عمومی را ضایع کردند؛ اینها فکر

نکنند با رضایت و حلال کردن من مسئله تمام می شود، راه سختی دارند و باید آن را حل کنند. 

حلالم کنید، نفت را به شما می سپارم 

وي با قدردانی از همه همکاران چه آنهایی که حاضرند و چه آنها که غایبند، گفت: از همه بابت بداخلاقی هایی که دارم، عذرخواهی
می کنم و خواهش می کنم من را حلال کنید و ببخشید. فردي که 70 سالش می شود دیگر نمی تواند اخلاقش را تغییر دهد. ممکن

است با افراد بداخلاقی یا نگاه تند کرده باشم یا برداشت دیگري از صحبت هایم شده باشد اما من قصد توهینی نداشته ام. 

وزیر نفت با بیان اینکه می پرسند پس از وزارت نفت به چه کاري مشغول خواهید شد، ادامه داد: من یک معلم دانشگاه هستم و در
دانشکده مهندسی شیمی دانشگاه فنی تهران مستقر می شوم و اگر کلاسی گذاشته شد، تدریس خواهم کرد و خاطرات و تجربه هایم

را می نویسم. 

زنگنه در پایان گفت: من نفت را به شما دوستان می سپارم و شما را به خدا می سپارم. خوشحالم که این بار سنگین را شرافتمندانه به
زمین گذاشتم، اما هم به آینده امیدوارم و هم نگران؛ زیرا مشکلات را می دانم. امیدوارم دولت بر چالش ها غلبه کند. همه شما هم به
خاطر سربلندي کشور همکاري کنید تا بتوانیم این دوران سخت را بگذرانیم و کشور را از مشکلات عبور دهیم. از لطف همه شما

تشکر می کنم، خدا به همه شما و خانواده هایتان سلامتی دهد.
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صنایع کوچک و متوسط به حال خود رها شده اند!

منبع: روزنامه کسب و کارشماره خبر:  147  |  تاریخ: 1400/05/21

احسان سلطانی در گفت وگو با ایسنا اظهار کرد: مشکل اصلی این است که تعداد قابل توجهی صنایع بزرگ و بالادستی انواع
و اقسام رانت، مواد معدنی، گاز، برق، نفت و به طور کلی انواع حمایت ها را دریافت می کنند. همچنین تعداد زیادي واحد

... The post ... خرد در کشور وجود دارد، اما تعداد واحدهاي کوچک و متوسط در این

یک پژوهشگر و مشاور اقتصادي و صنعتی معتقد است کشور دچار یک وضعیتی به نام شکاف متوسط است که یعنی واحدهاي
کوچک و متوسط به نسبت کشورهاي دیگر، در ایران کم است و تمرکز دولت و مجلس عموما بر صنایع بزرگ، خصولتی و شبه دولتی

بوده و صنایع کوچک و متوسط تقریبا به حال خود رها شده اند. 
احسان سلطانی در گفت وگو با ایسنا اظهار کرد: مشکل اصلی این است که تعداد قابل توجهی صنایع بزرگ و بالادستی انواع و اقسام
رانت، مواد معدنی، گاز، برق، نفت و به طور کلی انواع حمایت ها را دریافت می کنند. همچنین تعداد زیادي واحد خرد در کشور وجود

دارد، اما تعداد واحدهاي کوچک و متوسط در این میان کم است. 

بنابراین به گفته وي کشور دچار یک وضعیتی به نام شکاف متوسط است که یعنی تعداد واحدهاي کوچک و متوسط در ایران نسبت
به کشورهاي اروپایی، آسیایی و غیره کم است. در عین حال همه توجه و تمرکز دولت ها در دو دهه اخیر روي واحدهاي بزرگ
بالادستی متکی رانت منابع مانند فولاد، پتروشیمی، نفت و گاز و سایر صنایع بزرگ بوده است. رشد این واحدهاي بزرگ نیر سه تا

چهار برابر واحدهاي کوچک و متوسط بوده است. 

این کارشناس اقتصادي با بیان اینکه ایران در مورد صنایع کوچک و متوسط نسبت به کشورهاي توسعه یافته و در حال توسعه وضع
خوبی ندارد و دچار خلاء است، تصریح کرد: علت خلاء یاد شده این است که تمرکز دولت و مجلس عموما بر صنایع بزرگ، خصولتی و
شبه دولتی بوده و صنایع کوچک و متوسط تقریبا به حال خود رها شده اند. براي مثال آقاي روحانی &– رییس جمهور &– طی
هشت سال اخیر فقط یک یا دو بار در مراسم روز صنعت و معدن شرکت کرده، اما در افتتاح تمام طرح هاي فولادي و معدنی حاضر

بوده است. 

اشتغال صنعتی در 10 سال گذشته کمتر شد 

وي با بیان اینکه نتیجه روند تشریح شده این است که اشتغال صنعتی طی 10 سال اخیر کمتر شده که بیشتر نشده است، اظهار کرد:
راهکار این است که به صنایع کوچک و متوسط توجه شود و حتی پیشنهاد من این است که وزارت صنایع کوچک و متوسط تشکیل
شود، چرا که وزارت صنعت عملاً به این صنایع توجه نمی کند. براي مثال تولید فولاد در دولت یازدهم و دوازدهم دو برابر شد، اما

صنایع کوچک و متوسط افول کردند. این یک فاجعه است که بر اشتغال و ارزش افزوده اثرگذار است. 

به گفته این کارشناس اقتصادي استان هاي اصفهان، یزد، سمنان، قزوین و سایر استان هایی که داراي ساختار قوي صنایع کوچک و
متوسط هستند، تولید ناخالص، سرانه سپرده بانکی و در مجموع ثروت و قدرت اقتصاد بالاتري نسبت به استان هاي فاقد ساختار قوي
در این بخش دارند. به طور کلی توسعه صنایع کوچک و متوسط به افزایش ثروت، کاهش نابرابري، ایجاد اشتغال، توزیع درآمد و

توسعه اقتصاد محلی منجر خواهد شد. 
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راه حل، توسعه صنایع کوچک و متوسط در قالب خوشه ها 

وي با بیان اینکه همه دولت ها به ویژه دولت دهم و یازدهم به صنایع کوچک و متوسط بی توجه بودند، گفت: راهکار اصلی توسعه
صنایع کوچک و متوسط در قالب خوشه هاي صنعتی است و این خوشه ها باید در هر استانی بر اساس مزیت هاي نسبی، تاریخچه و
سایر پارامترها رشد کند. براي مثال می توان خوشه هاي صنعتی صنایع غذایی را در خراسان گسترش داد. البته واحدهاي کوچک و

متوسط می توانند حول یک واحد بزرگ پیشران نیز شکل بگیرند. 

سلطانی همچنین در پاسخ به سوالی درباره اینکه تمرکز براي توسعه باید بر صنایع بزرگ باشد یا صنایع کوچک و متوسط، اظهار کرد:
اطلاعات کشور هاي عضو سازمان همکاري و توسعه اقتصادي که همه کشورهاي توسعه یافته هستند نشان می دهد سهم واحدهاي
کوچک و متوسط در در تولید ناخالص داخلی و صادرات بیشتر است. البته واحد کوچک و متوسط در این کشورها در قالب خوشه هاي
صنعتی هستند. نمی توان فقط یک کشور مانند کره که زیاد هم به آن استناد می شود را ملاك در نظر بگیریم. ساختار توسعه در
زمینه هاي مختلف متفاوت است و نمی توانیم بدون در نظر گرفتن سایر پارامترها فقط در بخش واحدهاي بزرگ خصولتب خود را با

کره مقایسه کنیم، بلکه باید همه کشورها بررسی شود. 

چرا اولویت صنایع کوچک است نه بزرگ؟ 

وي با بیان اینکه کمتر از 10 درصد واحدهاي بزرگ، بخش خصوصی واقعی است، گفت: ساختار کشورها متفاوت است. در آمریکا، کره
و ژاپن هم بیشتر تمرکز بر صنایع بزرگ است، اما در ایتالیا، آلمان، انگلیس و چین صنایع بزرگ به این شدت حضور ندارند. ما با
واحدهاي بزرگ مخالفتی نداریم، اما هر چیز باید جاي خودش باشد. در ساختار اقتصاد رانتی و خصولتی ایران، واحدهاي بزرگ براي
عموم فایده اي نخواهند داشت. بزرگترین بنگاه کشور فولاد مبارکه است که تحت مدیریت ایمیدرو فعالیت می کند و ایمیدرو هم زیر
مجموعه وزارت صمت است که همواره رانت از جمله برق، آب و کارگر ارزان دریافت می کند و در نهایت شاهد برپا شدن فساد در این

مجموعه ها هستیم؛ بنابراین بهتر از واحدهاي خصوصی یعنی کوچک و متوسط ها رشد کنند. 

به گفته وي اگر به دنبال مردمی شدن اقتصاد، توزیع ثروت ایجاد اشتغال و رفاه و حل مشکلات مناطق محروم هستیم راهی جز رشد
واحدهاي کوچک و متوسط و بخش خصوصی نداریم. 

این کارشناس اقتصادي همچنین راهکارهاي حمایت از صنایع کوچک و متوسط را گفت رانت منابعی که همه بزنه بالادست اختصاص
پیدا می کند باید به صنایع پایین دستی هم ارائه شود در زمینه تحقیق و توسعه آموزش صادرات از آن حمایت کنند. 

به گزارش ایسنا، سازمان صنایع کوچک و شهرك هاي صنعتی ایران و شرکت هاي استانی تابعه آن اکنون با دارا بودن 505 شهرك و
324 ناحیه صنعتی و سه منطقه ویژه اقتصادي درحال بهره برداري، 81 شهرك و ناحیه صنعتی تخصصی، 6 شهرك فناوري، 40 مرکز
خدمات فناوري و کسب و کار، 2 مجتمع فناوري اطلاعات و خدمات نرم افزاري، 93 هزار و 923 قرارداد منعقده و بهره برداري از 48
هزار و 12 واحد صنعتی و سه هزار و 145 واحد کارگاهی، زمینه اشتغال مستقیم 962 هزار و 243 نفر را در سراسر کشور فراهم کرده

است. 

از سال 1393 به مناسبت پنجاهمین سالروز تأسیس سازمان صنایع کوچک و شهرك هاي صنعتی ایران و بنا به تصویب شوراي
فرهنگ عمومی، 21 مرداد در تقویم رسمی کشور به عنوان "روز حمایت از صنایع کوچک" نامگذاري شده است.
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پیام خداحافظی زنگنه/ نه براي «زنده باد» کار کردم نه «مرده باد»

منبع: ساعت 24شماره خبر:  148  |  تاریخ: 1400/05/21

ساعت 24-وزیر نفت گفت: من در دوره کاري بیش از 40 ساله خود زیاد «زنده باد» براي یک عده و «مرده باد» براي همان
عده یا برعکس آن را دیدم، نه براي «زنده باد» ارزش قائلم نه براي «مرده باد».

ساعت 24-وزیر نفت گفت: من در دوره کاري بیش از 40 ساله خود زیاد «زنده باد» براي یک عده و «مرده باد» براي همان عده
یا برعکس آن را دیدم، نه براي «زنده باد» ارزش قائلم نه براي «مرده باد». 

به نقل از وزارت نفت، بیژن زنگنه شامگاه سه شنبه (19 مردادماه) در آیین تودیع خود که با حضور مدیران ارشد صنعت نفت برگزار
شد، اظهار کرد: در هشت سالی که گذشت، ما در کنار هم روزهاي سخت، تلخ و شادمانی را سپري کردیم و از فراز و نشیب هاي
بسیاري با هم عبور کردیم، البته در این چهار سال دوم بیشتر روزها سخت و تلخ بود، اما با تلاش بسیار همسو با منافع مردم براي
عبور از این دشواري ها به معناي واقعی آن جهاد کردیم، افرادي این مجاهدت هاي خاموش و پنهان را دیدند و کسانی هم نه تنها

نخواستند این مجاهدت ها را ببیند بلکه آن را از مردم پوشاندند و حتی سعی در دگرگون جلوه دادن آنها کردند. 

وي ادامه داد: من نمی خواهم قضاوت درباره مجاهدت هاي همکارانم در این مدت را به تاریخ بسپارم زیرا احاله کار به درازمدت بی
انتهاست، اما اطمینان دارم که در کوتاه مدت مردم، منتقدان و وجدان هاي بیدار به واقعیت و حقیقت اعمال دست خواهند یافت.

دستاوردهایی که در این شرایط استثنایی و بی مانند به دست آمد واقعاً بی نظیر و افتخارآمیز بوده است. 

گفتنی فراوان دارم 

وزیر نفت با بیان اینکه در پاره اي از روزهاي این چهار سال اخیر سخت ترین روزهاي دوران خدمتم را سپري کردم و درد و رنج
سوختن مغز استخوانم را احساس کردم، افزود: با توکل به خدا این روزها گذشت، امروز خرسندم و خداي متعال راشکر می گویم که
این بار سنگین از دوش ام برداشته می شود. براي همکارانم که در آینده مسئولیت را به عهده می گیرند هم از صمیم قلب آرزوي

توفیق می کنم. 

زنگنه ادامه داد: حرف هاي گفتنی فراوان دارم که نه اکنون و نه فردا قابل بیان نیست، البته آنها را خواهم نوشت، اما معلوم نیست چه
زمانی منتشر شود، خدا می داند، شاید به کار جوانان ما بیاید. 

وي با یادآوري اینکه در دوران مسئولیتم در وزارت نفت و دیگر بخش ها، سیاست هایی را با مشورت و فکر زیاد طراحی، تنظیم و
ابلاغ کردم، اظهار کرد: بزرگترین سرمایه انسان و مدیر، عمر و وقتش است. وقت نباید تلف شود. حرف اضافه زدن، تکرار بیهوده،

نوشتن و گفتن حرف هاي بی خاصیت آفتی است که گرفتار آن شدیم. 

وزیر نفت ادامه داد: همچنان از سیاست هایی که با مشورت تدوین شده است، دفاع می کنم. نه اینکه این سیاست مطلق باشد چون
محصول بشري است و قابل تغییر و اصلاح است اما هر سیاست و ایده جدیدي مخالف دارد. مگر می شود تصمیم هاي اثرگذار گرفت و
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مخالف نداشت!؟ 

رفیق بازي نکردم، رودربایستی نداشتم 

زنگنه با این توصیه به ویژه به جوانان که «هرگز از کیسه دولت براي خود رفیق درست نکنید»، گفت: من خیلی کم رفیق داشتم،
رفیقان و دوستانم، همکارانم بودند. رفیق بازي نمی کردم، رفیق هزینه دارد، توقع دارد. یک مدیر ارشد نمی تواندرفیق بازي کند. من

به خاطر مردم روابط و رفت و آمدهاي خود را محدود کردم. 

وي با تأکید بر اینکه من با هیچ فردي در دوران خدمتم رودربایستی نداشتم، تصریح کرد: می پذیرم که اشتباه هاي رفتاري وشخصی
داشتم اما از سیاست هایی که اتخاذ کردیم دفاع می کنم، سیاست هایی که با عقل جمعی در زمانی که گرفته شد، درست بوده است. 

وزیر نفت با بیان اینکه من بیشتر وقت خود را صرف «فکر کردن» کردم و از شما هم می خواهم اگر می خواهید در کار خود موفق
باشید فکر کنید، طراحی مفهومی کنید، ایده پردازي کنید، افزود: ما در این مدت اینکارها را انجام دادیم و فکر می کنم مهم است. 

گریه خاموش فراوان دارم 

زنگنه به تعارض میان «محبوبیت» و «خدمت» اشاره کرد و با بیان اینکه من بین این دو «خدمت» را انتخاب کردم، اظهار کرد: آبرو را
خدا می دهد و خودش هم بخواهد می گیرد. من نیامدم از پول بیت المال براي خودم محبوبیت درست کنم. من دربرابر 85 میلیون
ایرانی مسئولیت دارم و بار آن را بر دوش خود حس می کردم. من فقیري را می بینم گریه ام می گیرد، بارهاگفته ام گریه خاموش
فراوان دارم. آدم هایی که تب تندي دارند احساسات شان هم قوي است. به خاطر مردم گریه زیاد می کردم و می کنم، من می بینم

مردم چه گرفتاري هایی دارند. 

وي با بیان اینکه من خود را در تمام آنچه که در جمهوري اسلامی ایران از ابتداي پیروزي انقلاب اسلامی تاکنون اتفاق افتاده مسئول
می دانم، زیرا خودم را یک انقلابی می دانم و هستی، جوانی و زندگی ام را براي آرمان هاي انقلاب گذاشتم، تصریح کرد: من و نسل
من به دلیل بیکاري به دولت نیامدیم، به خاطر اعتقاد و آرمان هایمان آمدیم و حاضر نیستیم از آرمان هایمان بگذریم، سربلندي مردم

اصل آن آرمان ها بود. 

وزیر نفت ادامه داد: من می خواهم ایران در جایگاه نخست منطقه باشد، وقتی می بینم اینطور نیست کلافه می شوم و زجر می کشم. 

ناخواسته وارد «نبرد آخر» شدیم 

زنگنه با تأکید بر اینکه من حاضر نیستم از پول دولت و بیت المال با وجود آنکه پول محبوبیت می آورد بگذرم و زیر بار آن نمی روم،
یادآوري کرد: من در دوره کاري بیش از 40 ساله خود زیاد «زنده باد» براي یک عده و «مرده باد» براي همان عده یابرعکس آن را
دیدم، نه براي «زنده باد» ارزش قائلم نه براي «مرده باد»، نه براي «زنده باد» کار کردم نه براي «مرده باد»، من براي آنچه اعتقادم بود

کار کردم. 

وي ادامه داد: البته بدان معنا نیست که باید کاري انجام داد که همه با آن مخالف باشند. حکومت گري قواعد دارد و باید درقالب این
قواعد کار کرد و گرنه سبب اتلاف منابع می شویم و دود آن به چشم مردم می رود و درست نیست. 
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وزیر نفت با بیان اینکه ما در این هشت سال دستاوردهاي بزرگی داشتیم، گفت: اواسط سال 98 در جمع صمیمانه فرماندهان
مهندسی جنگ جهاد سازندگی بیان کردم که شرایط حاکم بر اقتصاد کشور از زمان جنگ هم سخت تر است. براي کسی در سن و

سال من، شاید این آخرین فرصت ها براي جنگ باشد و من اسم این جنگ را «آخرین نبرد» می گذارم. 

زنگنه با بیان اینکه ما ناخوادآگاه و ناخواسته وارد نبرد آخر شدیم، افزود: سال 96 براي نبرد با تحریم نیامده بودیم اما بر ما تحمیل
شد؛ ما مردانه با ابتکار و خلاقیت بر خلاف عده اي که تنها ادعا کردند، ایستادیم و توانستیم سربلند باشیم. 

بالاترین انضباط در مخفیانه ترین کار 

وي با بیان اینکه «ما در دوران تحریم بیش از 84 میلیارد دلار نفت و فرآورده نفتی فروختیم و یک بابک زنجانی درست نشد» افزود:
بله، بسیاري می خواستند نفت بفروشند، اما اگر با آن ترتیب پیش می رفتیم اکنون صد بابک زنجانی روي دست ما نبود. در حالی که
یک بابک زنجانی هم درست نشد. می گفتند شجاعت ندارید، جسارت ندارید، جسارت براي چه؟ براي هدردادن پول مردم؟ زمانی
300 تا 400 میلیارد تومان و اکنون حدود هزار میلیارد تومان پول یک کشتی نفت است. روي چه حسابی بدهیم عده اي ببرند؟ ما در
مخفیانه ترین و پنهان ترین با بالاترین انضباط کار کردیم و هفت نفر از بالاترین رده ها پاي همه اسناد را امضا می کردند و ما سربلند

بودیم. این نبرد آخر ما بود که ان شاءاالله این مسیر ادامه می یابد. 

وزیر نفت به دیگر اقدام هاي انجام شده از جمله تحقق جهش هاي پتروشیمی، پوشش گسترده گازرسانی، شکل گیري ساختار جدید
و هدفمند کار با دانشگاه ها، همینطور راه اندازي پارك فناوري و نوآوري صنعت نفت، توسعه میدان هاي مشترك غرب کارون و پارس
جنوبی، ایفاي مسئولیت هاي اجتماعی نفت، شکل گیري شرکت هاي اکتشاف و تولید ایرانی، ساخت داخل و توجه به فناوري، بهبود
ظرفیت و افزایش تولید پالایشگاه هاي نفت، میعانات گازي و … اشاره کرد و گفت: با توسعه گازرسانی، اقدام محیط زیستی بزرگی

برداشته شده است که در آینده، ثمره هایش بیشتر نمایان می شود، ضمن اینکه صدها شغل نیز به این واسطه ایجاد شده است. 

می گفتند IPC بد است و PSA خوب! 

زنگنه به تدوین الگوي جدید قراردادهاي نفتی هم اشاره و اظهار کرد: کار زیادي در این زمینه انجام شد و جالب آنکه برخی از آنان که
زمانی دنبال قرارداد مشارکت در تولید بودند و به ما می گفتند چرا قرارداد توسعه میدان گازي فرزاد را در این قالب امضا نمی کنید، با
الگوي جدید قراردادهاي نفتی مخالفت می کردند. به زعم آنان، مشارکت در تولید ایرادي نداشت، اما این الگوي قراردادي اشکال
داشت. در آینده هم شخصاً با هر قرارداد امتیازي، و مشارکت در تولید در نفت مخالفت خواهم کرد تا وقتی ظرفیت هاي مناسب تري

وجود دارد، چرا قراردادهاي امتیازي؟ 

نفت باید به صورت «فرست کلاس» اداره شود 

وي در ادامه به بحث سرمایه انسانی پرداخت و گفت: انتقادهاي بسیاري مبنی بر اینکه در این سال ها به سرمایه انسانی کمتر توجه
شده، مطرح است. ابتدا درباره بازنشستگان عرض کنم که آنچه در توان مان بود انجام دادیم. حداقل حقوق بازنشستگان امروز 8

میلیون تومان و میانگین حقوق شان نسبت به هشت سال پیش 10 برابر شد؛ نمی گوییم ایده آل است اما تلاش مان را کردیم. 

وزیر نفت ادامه داد: من همیشه گفته ام و باز هم می گویم نفت باید به صورت «فرست کلاس» و «متمدنانه» اداره شود؛ نه باتفکر
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ابتدایی. براي تشکیلات «فرست کلاس»، به افراد «فرست کلاس» نیاز است. مشکل اشتغال با استخدام دولتی رفع نمی شود. 

زنگنه تصریح کرد: براي ایجاد اشتغال باید همان کاري انجام شود که در عسلویه و گازرسانی روستایی انجام شد و صدهاهزار اشتغال
ایجاد کردیم و مردم دستشان در جیب خودشان بود و با عزت پول درآوردند نه اینکه به دولت تحمیل شوند. تولید 6 میلیون بشکه
نفت خام در روز، فعال کردن صنایع پتروشیمی، درست کردن پالایشگاه و صدها راه دیگر می تواند اشتغال زایی بالایی در کشور ایجاد
کند. پولی که از درآمد نفت اضافه می شود حدود سالی 140 تا 150 میلیارد دلار است که اگر سرمایه گذاري شود، مشکلی براي

اشتغال وجود ندارد. 

وي افزود: در عین حال تلاش هایی شد تا حقوق نیروهاي غیررسمی عملیاتی تا 80 درصد نیروهاي رسمی افزایش یابد، طرح طبقه
بندي مشاغل و همینطور بیمه تکمیلی براي نیروهاي ارکان ثالث اجرایی شد. تشکیل مرکز توسعه مدیریت صنعت نفت نیز از اقدام
هاي بزرگی بود که با هدف ارزیابی و تقویت نهاد ساختار نفت انجام شد. دوره هاي دانشگاهی پاسخگوي بسیاري از نیازهاي ما نیست

و اگر درست کار شود، این مرکز می تواند در ساختن آینده اي بهتر براي صنعت نفت نقشی موثر ایفا کند. 

دولت رئیسی هم جاي مفسدان نیست 

وزیر نفت با این توصیه که نفت باید حرفه اي اداره شود و نباید جولانگاه احزاب و گروه هاي سیاسی شود، تأکید کرد: سیاست هاي
دولت به طور حتم باید در وزارت نفت پیاده شوند، اما معنایش آن نیست که اداره شرکت هاي نفت به دست وابستگان و پیوستگان
احزاب و گروه هاي سیاسی بیفتد؛ زیرا چنین رویه اي ضربه هاي جبران ناپذیري به صنعت نفت وارد می کند. یکی دیگر از وصیت
هاي مهم حرفه اي من این است؛ در جاهایی مانند صنعت نفت که مبادلات مالی بزرگ دارد، باید نسبت به فساد بسیار حساس بود.
فساد مالی به فساد فرهنگی و اجتماعی و سیاسی هم منجر می شود. من با افرادي که فساد مالی یا اخلاقی داشتند کنار نمی آمدم.
حالا هم بعضی فاسدها فکر می کنند دولت آقاي رئیسی جاي مفسدان است؛ خیر، دولت آقاي رئیسی هم جاي مفسدان نیست. باید

دست از بیت المال کشید. 

زنگنه به بعضی مدیران که همواره از جایگاه یا حقوق و مزایاي خود گله دارند اشاره کرد و گفت: شما که در دولت مشغول به کار شده
اید به انتخاب خود آمده اید؛ پس خود را با دیگران مقایسه نکنید. وقتی به دولت آمده اي نمی توانی بگویی فلانی در فلان شرکت
خصوصی فلان قدر حقوق می گیرد. او آن راه را انتخاب کرده و شما این راه را. این نقطه آغاز فساد است. اگر گفتید حق ما بیش از

این است، معنایش این است که می توانیم از راه دیگري این حق را بگیریم و این رویه، نه اخلاقی است، نه دینی و نه قانونی. 

کارهایی که نتوانستیم انجام دهیم 

وي همچنین با بیان اینکه در این مدت کارهاي بسیاري انجام شد اما کارهایی هم نتوانستیم انجام دهیم، اظهار کرد: برخی از کارها را
شرایط بین المللی به ما اجازه نداد، برخی هم شرایط داخلی و عده اي از افراد نگذاشتند؛ ما شاهد رشدیک چپ جدید غیرتئوریزه شده
در کشور هستیم که در بعضی مناطق هم قوي هستند که این موضوع را در همین حد در اینجا می گویم، شاید در جایی آنها را

بنویسم. 

وزیر نفت با اشاره به اینکه من همیشه اعتقاد داشتم و دارم که باید افزایش جهشی تولید نفت خام را همراه با افزایش ضریب بازیافت
نفت انجام دهیم و رسیدن به تولید 6 میلیون و 500 هزار بشکه نفت خام در روز را کاري واجب براي کشور می دانم، تصریح کرد: ما
در این مرحله براي بازگشت کامل به بازار فرصت پیدا نکردیم، یک بار در سال 95 بازگشتیم و این بار دیگر فرصت نبود و نتوانستیم.
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ان شاءاالله دوستان بعدي این کار را می کنند، ما هم زمینه هایش را ایجادکردیم. 

زنگنه با بیان اینکه فشارافزایی پارس جنوبی را در قرارداد با توتال و شرکت ملی نفت چین (سی ان پی سی) آغاز کردیم اما ناتمام
ماند، گفت: ما مقدمات این کار را با قراردادهایی با اوتی سی OTC آغاز و مطالعاتی تهیه کرده ایم و امیدوارم ادامه یابد. 

وي ادامه داد: شرایط تحریم اجازه اصلاح پایدار روابط مالی میان دولت و شرکت ملی نفت را به ما نداد زیرا روابط مالی بین دولت و
شرکت ملی نفت روابط مغشوشی است و ناکارآمد است و این باید درست شود و از واجبات است. 

وزیر نفت با تأکید بر اینکه براي سیستم توزیع سوخت و برندها بسیار تلاش شد اما خیلی موفق نشدیم، ادامه داد: من سیستم توزیع
سوخت کشور را شایسته این کشور نمی دانم و روزآمد نیست اما به دلایلی که بخشی هم منافع افراد بود، امکان پذیر نشد. 

دفنِ قانون رفع موانع تولید 

زنگنه با بیان اینکه گام بسیار بلندي که در تصویب ماده 12 رفع موانع تولید برداشته شد یک شاهکار براي بهینه سازي بود، گفت: جز
در گازرسانی به روستاها و صنایع به دلیل مشکلاتی که پیش آمده به ویژه یارانه ها، این قانون در عمل دفن شد. این از موضوعاتی بود
که خدمت آقاي رئیسی هم عرض کردم که این قانون را احیا کنید؛ نزدیک به 80 میلیارد دلار در سال 98 یارانه انرژي پنهان به مردم

داده شد و این موضوع بسیار مهمی است و باید از طریق سازوکار بهینه سازي کمک کنیم که کاهش یابد. 

وي همچنین به پیگیري سیستم تعمیر و نگهداري تأسیسات نفت اشاره کرد که به دلایلی انجام نشد و افزود: نظر داشتیم که براي
هزینه کرد در بهداشت و درمان صنعت نفت کارفرما تعریف شود و از این وضع در آید که عده اي با جوسازي نگذاشتند. 

وزیر نفت با بیان اینکه بخش بزرگی از کارهاي امانی کاهش یافت اما بخشی از آن نشد، به موضوع ورزش هم اشاره کرد و گفت:
همکاران من در نفت و در حوزه ورزش بسیار تلاش کردند اما همراهی نداشتیم. 

زنگنه تصریح کرد: اصلاح اقماري در خشکی نیز از مسائلی بود که خیلی تلاش کردیم اما همه با هم متحد بودند که نگذارند این کار
شود؛ این کار در بلندمدت بسیار به ضرر خانواده ها و بهره برداري است اما متأسفانه آن طور که می خواستم نشد. 

وي با بیان اینکه در مجلس هر ساله نفت را شامل شماري قانون که مشمول آن نبود، کردند که با این قوانین نمی شود نفت را اداره
کرد، گفت: این موضوع را به تازگی هم در نامه اي به مقام معظم رهبري نوشتم. تولید 6 میلیون و 500 هزار بشکه نفت خام در روز با

این روش نمی شود و نفت به دلیل اینکه می تواند در کشور تحول ایجاد کند، باید مستثنی باشد. 

وزیر نفت ادامه داد: تجارب و جمع بندي هاي ما با بحث هاي زیادي که در داخل شرکت هاي مختلف انجام شده است در قالب چند
سند براي آیندگان تنظیم شده است و خدمت دولت بعدي دادیم. 

هر کمکی که بتوانم به دولت آینده می کنم 

زنگنه با اشاره به اینکه من بارها اعلام کردم و گفتم که هر کمکی که دولت آینده بخواهد به خاطر ایران و سربلندي ایران انجام می
دهم، تصریح کرد: شرایط کشور خطیر است، به خاطر وحدت ملی، به خاطر تمامیت ارضی، به خاطر ملت و کاهش درد و رنج مردم که
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من مدت هاست دیگر نمی گویم بهبود زندگی مردم، می گویم کاهش درد و رنج مردم، هر کمکی که بتوانم می کنم و هیچ توقعی هم
ندارم. 

زنگنه با تأکید بر اینکه از هیچ کس دلخوري ندارم و هر کسی به من بدي کرده را می بخشم و حلال می کنم، افزود: اما کسانی که
مردم را نسبت به اعمال ما بدبین کردند و ما را دزد و خائن به کشور خطاب کردند و ذهن مردم را خراب کردند که این فقط یک
مسئله شخصی نیست، اینها یک نظام و ساختار را خراب کرده اند و این حق الناس است و حق عمومی را ضایع کردند؛ اینها فکر

نکنند با رضایت و حلال کردن من مسئله تمام می شود، راه سختی دارند و باید آن را حل کنند. 

حلالم کنید، نفت را به شما می سپارم 

وي با قدردانی از همه همکاران چه آنهایی که حاضرند و چه آنها که غایبند، گفت: از همه بابت بداخلاقی هایی که دارم، عذرخواهی
می کنم و خواهش می کنم من را حلال کنید و ببخشید. فردي که 70 سالش می شود دیگر نمی تواند اخلاقش را تغییر دهد. ممکن

است با افراد بداخلاقی یا نگاه تند کرده باشم یا برداشت دیگري از صحبت هایم شده باشد اما من قصد توهینی نداشته ام. 

وزیر نفت با بیان اینکه می پرسند پس از وزارت نفت به چه کاري مشغول خواهید شد، ادامه داد: من یک معلم دانشگاه هستم و در
دانشکده مهندسی شیمی دانشگاه فنی تهران مستقر می شوم و اگر کلاسی گذاشته شد، تدریس خواهم کرد و خاطرات و تجربه هایم

را می نویسم. 

زنگنه گفت: من نفت را به شما دوستان می سپارم و شما را به خدا می سپارم. خوشحالم که این بار سنگین را شرافتمندانه به زمین
گذاشتم، اما هم به آینده امیدوارم و هم نگران؛ زیرا مشکلات را می دانم. امیدوارم دولت بر چالش ها غلبه کند. همه شما هم به خاطر
سربلندي کشور همکاري کنید تا بتوانیم این دوران سخت را بگذرانیم و کشور را از مشکلات عبور دهیم. از لطف همه شما تشکر می

کنم، خدا به همه شما و خانواده هایتان سلامتی دهد.
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وجود 31 شهرك و ناحیه صنعتی در چهارمحال و بختیاري

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  149  |  تاریخ: 1400/05/21

31 شهرك و ناحیه صنعتی به وسعت سه هزار و 500 هکتار در چهارمحال و بختیاري ایجاد شده که 3.5 درصد مساحت
صنعتی کشور را به خود اختصاص داده است.

به گزارش گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران جوان از
شهرکرد، حمیدرضا فلاح مدیرعامل شرکت شهرك هاي
صنعتی چهارمحال و بختیاري به مناسبت 21 مرداد «روز
حمایت از صنایع کوچک» گفت: صنایع فعال این استان از
مجموع صنایع شکل گرفته سهم 94 درصدي دارد که در

مقایسه با کشور حدود 2درصد بالاتر است. 

او افزود: در حال حاضر 31 شهرك و ناحیه صنعتی به
وسعت سه هزار و 500 هکتار در استان ایجاد شده که 3.5 درصد مساحت صنعتی کشور را به خود اختصاص داده است. 

بیشتر بخوانید 

- انعقاد 80 قراداد براي واگذاري 25 هکتار زمین در شهرك هاي صنعتی فلاح اضافه کرد: در این شهرك هاي صنعتی تاکنون 2 هزار
و 900 قرارداد منعقد شده و زمینه اشتغال 19 هزار نفر را فراهم کرده است. 

او با اشاره به بهره برداري از یک هزار و 100 واحد در شهرك هاي صنعتی استان ادامه داد: 20 درصد از این واحد ها در حال حاضر
راکد است که بر اساس هدفگذاري انجام شده هر سال بخشی از این واحد ها به چرخه تولید بازمی گردد که سهم امسال فعال سازي

38 واحد صنعتی غیرفعال استان است. 

فلاح با بیان اینکه زیرساخت هاي به نسبت کاملی در شهرك هاي صنعتی استان براي رونق تولید و جذب سرمایه گذار بخش
خصوصی ایجاد شده است، اظهار داشت: تامین برق، گاز و آب پایدار در برخی از شهرك ها از تلاش هاي انجام شده در همین راستا

بوده است. 

او افزود: بیشترین ظرفیت صنایع کوچک شکل گرفته در استان در حوزه صنایع فلزي، شیمایی و کانی هاي غیرفلزي است. 

فلاح در عین حال تامین آب براي برخی شهرك ها از جمله شهرك صنعتی شهرکرد را از چالش هاي موجود برشمرد و گفت: تلاش
شده تا آبرسانی سیار نیاز این شهرك ها به آب را تامین کرد، اما در نظر گرفته شده تا با بهره گیري از تصفیه پساب فاضلاب این

چالش را تا حدي از میان برداشت. 
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او همچنین به مشکلات واحد هاي صنعتی مستقر در شهرك هاي صنعتی استان اشاره کرد و گفت: کمبود نقدینگی، تعهد ارزي،
ناتوانی در بازاریابی و مشکلات حقوقی با بانک ها از جمله مشکلاتی که این واحد ها با آن درگیر هستند. 

فلاح به برنامه این شرکت براي حمایت از صنایع استان در سالجاري نیز اشاره کرد و افزود: حمایت از واحد هاي صنعتی غیرفعال و
بازگشت آن به چرخه تولید، واگذاري حدود 100 هکتار زمین به متقاضیان و توسعه شهرك هاي صنعتی و تکمیل زیرساخت ها با

اختصاص 150 میلیون تومان اعتبار بخشی از این برنامه ها است.
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نقش صنایع کوچک در اشتغالزایی و افزایش ارزش افزوده

منبع: خبرگزاري علم و فناوريشماره خبر:  150  |  تاریخ: 1400/05/21

رونق و گسترش صنایع کوچک و متوسط می تواند به توسعه صنعتی، توزیع عادلانه درآمد، اشتغال زایی و افزایش ارزش
افزوده کمک کند. توسعه صنایع کوچک و متوسط، رمز توسعه اقتصادي دهه آینده است.

نقش صنایع کوچک در اشتغالزایی و افزایش ارزش افزوده
رونق و گسترش صنایع کوچک و متوسط می تواند به
توسعه صنعتی، توزیع عادلانه درآمد، اشتغال زایی و افزایش
ارزش افزوده کمک کند. توسعه صنایع کوچک و متوسط،
رمز توسعه اقتصادي دهه آینده است. به گزارش خبرگزاري
علم و فناوري از اردبیل؛ در کشورهاي در حال توسعه به
دلیل داشتن ظرفیت هایی ازجمله نیروي انسانی گسترده،
شرایط براي رشد و توسعه صنایع کوچک بسیار آسان تر و

زودبازده تر از صنایع بزرگ است. این کشورها می توانند براي رشد اقتصادي و صنعتی به سمت توسعه صنایع کوچک گام بردارند. 

همان گونه که مقام معظم رهبري نیز تاکیده کرده اند نقش و جایگاه صنایع کوچک در رشد و توسعه اقتصادي کشور بسیار ویژه است.
بر اساس آمارهاي منتشر شده بیش از 90 درصد از بنگاه هاي تولیدي کشور را واحدهاي کوچک و متوسط تشکیل می دهند. از این
رو هرگونه برنامه ریزي براي توسعه صنعتی و اقتصادي کشور، اشتغالزایی، توسعه صادرات غیرنفتی و نوآوري، بدون حمایت و

پشتیبانی از صنایع کوچک و متوسط میسر نخواهد شد. 

بسیاري از کشورها با آگاهی از نقش و تاثیر این نوع صنایع و اتخاذ سیاست هاي حمایتی و برنامه ریزي مناسب به گسترش و رونق
صنایع کوچک و متوسط کمک کرده و تحولات مثبتی را در صنعت خود به وجود آوردند. 

امروزه در اکثر کشورهاي جهان، صنایع کوچک و متوسط (SMEs) از جنبه هاي مختلف اجتماعی، تولید صنعتی، و ارائه خدمات در
حال نقش آفرینی هستند. در بسیاري از کشورها این صنایع تأمین کنندگان اصلی اشتغال جدید، مهد تحول و نوآوري و پیشرو در

ابداع فن آوري هاي جدید هستند. این صنایع با صادرات قابل توجه خود نقش محوري در توسعه اقتصادي کشورها ایفاء می کنند. 

رونق و گسترش صنایع کوچک و متوسط می تواند به توسعه صنعتی، توزیع عادلانه درآمد، اشتغال زایی و افزایش ارزش افزوده کمک
کند. توسعه صنایع کوچک و متوسط، رمز توسعه اقتصادي دهه آینده است. از این رو چنان چه دولت ها به دنبال ایجاد فرصت هاي

شغلی و افزایش درآمد در جامعه باشند باید با سیاست هاي حمایتی خود بر تعداد صنایع کوچک و متوسط بیفزایند. 

نقش بنگاه هاي کوچک به عنوان مکمل 

از ویژگی هاي بسیار با اهمیت بنگاه هاي کوچک نقش مکمل بودن آن ها با هم است، به این معنی که به جاي سرمایه گذاري هنگفت
در یک واحد تولیدي، مجموعه اي از بنگاه هاي کوچک می توانند یک زنجیره تولید را تشکیل داده و هر کدام بخشی از تولید را بر



8/13/2021 روابط عمومی صندوق کارآفرینی امید

news.karafariniomid.ir/news/print.aspx 401/403

عهده بگیرند و همین امر خود باعث افزایش رونق صنعتی خواهد شد. 

از سویی دیگر بنگاه هاي کوچک و متوسط می توانند در کنار واحدهاي بزرگ راه اندازي شوند و بخشی از تولید را انجام دهند که در
این مسئله با تخصص گرایی که صورت می گیرد باعث کاهش هزینه ها و افزایش تولید می شود. 

با توجه به این که شناسایی و استفاده از ظرفیت هاي داخلی از اولویت هاي اقتصاد مقاومتی است؛ باید با شناسایی ظرفیت هاي هر
منطقه، واحدهاي تولیدي کوچک و متوسط متناسب با ظرفیت ها ایجاد شود تا از پتانسیل ها موجود حداکثر بهره برداري به عمل

آید. 

در جامعه ایران بسیاري از کالاها و اقلام مورد نیاز از خارج از کشور تامین می شود، این درحالی است که سرمایه هاي بسیاري در
کشور سرگردان است که می تواند به سمت تولید این کالاها سوق داده شود و علاوه بر پاسخ به تقاضاي فزاینده براي محصولات

متنوع، بیکاري در کشور را بسیار کاهش داده و یا ریشه کن کند. 

صنایع کوچک به سرمایه هنگفتی نیاز ندارند و با جمع شدن سرمایه چند نفر یک کارگاه و واحد تولیدي راه اندازي می شود با این
کار از یکسو مردمی کردن اقتصاد رخ می دهد و از سوي دیگر مسئله اشتغال و تولید در کشور نیز حل خواهد شد.مهم ترین موضوع
براي رونق صنایع خرد و به عبارتی سوق دادن سرمایه هاي موجود در جامعه به بخش تولید، جذاب شدن فرصت سرمایه گذاري در

تولید است. 

با توجه به اهمیت تولید و بویژه صنایع کوچک و متوسط لازم است در سیاستها و اهداف کلان صنعتی نگاه ویژه اي به این بخش
داشته باشند و اقدامات لازم را انجام دهند.گفتنی است که تا زمانی که نرخ بهره بانک ها و بازدهی در سایر زمینه هاي جذب سرمایه

بیشتر از بازدهی تولید باشد؛ توفیق چندانی در جذب سرمایه به بخش تولید به دست نخواهد آمد. 

علی رغم تمام ظرفیت ها و ویژگی هاي صنایع کوچک، اما تاکنون در ایران آن گونه که باید از این ظرفیت استفاده نشده و حمایت
هاي لازم از این صنایع صورت نگرفته است؛ این درحالی است که تمرکز حمایت هاي ویژه به سمت صنایع بزرگی است که سالیان
دراز از آن بهره مند بوده اند و نتیجه مثبتی در برنداشته است.با توجه به عملکرد منفی صنایع بزرگ و توانایی هاي صنایع کوچک و
نقش آن ها در ایجاد اشتغال و افزایش تولید لازم است در سیاست گذاري ها و برنامه ریزي ها توجه ویژه اي به صنایع کوچک شود و

زمینه را براي تحقق اقتصاد مقاومتی فراهم کنند. 

بهره برداري 600 واحد تولیدي در استان اردبیل 

95 درصد واحدهاي صنعتی مستقر در نواحی و شهرك هاي صنعتی استان اردبیل را صنایع کوچک تشکیل می دهد. 

هم اکنون 20 شهرك صنعتی و نواحی صنعتی در استان مشغول به فعالیت هستند که در این مناطق قرارداد هزار و 400 واحد
صنعتی ثبت شده که نزدیک به 600 واحد تولید در مرحله بهره برداري و مابقی در مراحل نصب سوله و اقدامات اولیه قرار دارند. 

واحدهاي صنعتی استان اردبیل داراي ظرفیت چشمگیر و قابل ملاحظه اي هستند که نقش بسزایی نیز در اشتغالزایی، صادرات و ارز
آوري براي کشور را ایفا می کنند. 
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انتهاي پیام/
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